
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 7033
2.  Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Ν. Δένδια, σελ. 7120
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Λύκειο της Ολλανδίας Pantarijn, σελ. 7087
4. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη:
Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τα άρθρα 68

παρ. 2 του Συντάγµατος και 144 επόµενα του Κανονισµού
της Βουλής: 

α. Επί της προτάσεως που κατέθεσαν ο Πρόεδρος της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς, κ. Αλέξης Τσίπρας, και οι Βουλευτές του Κόµµατός
του και ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανε-
ξαρτήτων Ελλήνων, κ. Παναγιώτης (Πάνος) Καµµένος, και οι
Βουλευτές του Κόµµατός του, για σύσταση Εξεταστικής Επι-
τροπής για τη διερεύνηση σκανδάλων στον χώρο της Υγείας
κατά τα έτη 1997-2014, σελ. 7034 - 7052 

β. Επί της προτάσεως που κατέθεσε ο Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Κυριάκος Μητσοτάκης,
και οι Βουλευτές του Κόµµατός του, για σύσταση Εξεταστι-
κής Επιτροπής για τη διερεύνηση της διαχείρισης και των δα-
πανών της δηµόσιας υγείας από το 1996 µέχρι σήµερα, σελ.
7034, 7053 - 7061

5. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 7062, 7064, 7069, 7070,
7074, 7077, 7078, 7079, 7080, 7087, 7088, 7089, 7093, 7094,
7095, 7100, 7101, 7102, 7103, 7106, 7107, 7108, 7109, 7110,
7112, 7116, 7122, 7124, 7129, 7132

6. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 7111
7. Ονοµαστική ταυτόχρονη ψηφοφορία  επί των δύο προ-

τάσεων για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής, σελ. 7129 -
7146

8. Επιστολικές ψήφοι επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης,
σελ. 7129 – 7131, 7132 - 7141

9. Ανακοινώνεται ότι η κατόπιν του αποτελέσµατος ονοµα-
στική ψηφοφορία, η πρόταση που κατέθεσαν ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς, κ. Αλέξης Τσίπρας και οι Βουλευτές του κόµ-
µατός του και ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων, κ. Παναγιώτης (Πάνος) Καµµέ-
νος και οι Βουλευτές του κόµµατός του για σύσταση Εξετα-
στικής Επιτροπής για τη διερεύνηση σκανδάλων στον χώρο
της υγείας κατά τα έτη 1997-2014, έγινε δεκτή κατά πλειοψη-
φία, σελ. 7142

10.  Έγκριση του Σώµατος, επί της πρότασης η ως άνω
Επιτροπή να αποτελείται από είκοσι τρία µέλη, µε εκπροσώ-
πηση, κατ’ αναλογία της δύναµης τους, όλων των Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων και των Ανεξαρτήτων, κατ’ εφαρµογή του
άρθρου 31 του Κανονισµού της Βουλής και η προθεσµία για
την ολοκλήρωση των εργασιών της Επιτροπής και η υποβολή
του πορίσµατός της να ολοκληρωθεί σε τρεις µήνες από τη
συγκρότηση της Επιτροπής, σελ. 7147

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πέµ-

πτης 20 Απριλίου 2017, σελ. 7033

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 

Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Οικονοµίας και Ανάπτυξης, Οικονοµικών, Δι-

οικητικής Ανασυγκρότησης και οι Αναπληρωτές Υπουργοί Οι-
κονοµίας και Ανάπτυξης και Οικονοµικών κατέθεσαν σήµερα
σχέδιο νόµου: «Σύσταση Ν.Π.Ι.Δ. µε την επωνυµία «Εθνικό
Σύστηµα Διαπίστευσης» και άλλες διατάξεις», σελ. 7112

ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 7083 – 7090, 7096 – 7110, 
7120 - 7129

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 7129 - 7147
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 7078 – 7083, 7090 – 7096, 

7110 - 7120
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 7033 - 7078

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 7093
ΑΜΥΡΑΣ Γ. , σελ. 7076
ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ  Ά. , σελ. 7065, 7066
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 7116, 7118
ΓΕΡΜΕΝΗΣ Γ. , σελ. 7093, 7094
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Μ. , σελ. 7091
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 7099, 7100, 7107, 7108, 

7109, 7110, 7127
ΔΑΝΕΛΛΗΣ Σ. , σελ. 7111
ΔΕΛΗΣ Ι. , σελ. 7101
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ. 7088, 7102, 7103, 7124, 

7125
ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ Σ. , σελ. 7112
ΚΑΒΒΑΔΙΑ Ι. , σελ. 7091
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 7089
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 7119
ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ Η. , σελ. 7067
ΚΑΤΣΙΚΗΣ Κ. , σελ. 7105, 7106
ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ Δ. , σελ. 7073
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 7101, 7102, 7103
ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ Δ. , σελ. 7096, 7099
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 7069
ΛΑΠΠΑΣ Σ. , σελ. 7082, 7095, 7096, 7099
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Β. , σελ. 7120, 7121, 7122
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7067, 7081, 7082
ΜΑΝΤΑΣ Χ. , σελ. 7099, 7122
ΜΑΡΔΑΣ Δ. , σελ. 7081
ΜΑΥΡΩΤΑΣ Γ. , σελ. 7071
ΜΕΓΑΛΟΜΥΣΤΑΚΑΣ Α. , σελ. 7110
ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Θ. , 

σελ. 7070
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Κ. , σελ. 7084, 7086
ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ Ν. , σελ. 7103
ΜΟΡΦΙΔΗΣ Κ. , σελ. 7075, 7076
ΜΠΑΛΩΜΕΝΑΚΗΣ Α. , σελ. 7062
ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ Κ. , σελ. 7080
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 7109, 7114, 7115, 7116
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 7075, 7076

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΖ’
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 
σελ. 7083

ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 7074
ΠΑΠΑΡΗΓΑ Α. , σελ. 7078, 7079
ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ. 7064
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 7067, 7106, 7107, 7108, 

7109, 7112
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ Ε. , σελ. 7087
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 7125, 7127
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 7066, 7067

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ Γ. , σελ. 7129, 7132
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 7079
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 7093
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 7087, 7088, 7089, 7100, 

7101, 7102, 7103, 7106, 
7107, 7108, 7109, 7110, 
7122, 7124, 7129

ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 7116
ΓΕΡΜΕΝΗΣ Γ. , σελ. 7094
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 7093, 7100, 7109, 7110
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ. 7103
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 7062
ΚΑΣΙΜΑΤΗ Ε. , σελ. 7094
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 7062
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 7079, 7080, 7093, 7094, 

7095, 7110, 7112, 7116
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 7102, 7103
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 7062, 7064, 7069, 7070, 

7074, 7078
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7077, 7078, 7079, 7080, 

7110
ΜΑΝΤΑΣ Χ. , σελ. 7062
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 7079, 7101
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 7100, 7109, 7110
ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 7079

Γ. Επί προσωπικού θέµατος:
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7111

Δ. ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 7108
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 7096
ΓΚΙΟΛΑΣ Ι. , σελ. 7109
ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ Δ. , σελ. 7075, 7076
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗΣ Θ. , σελ. 7082
ΜΠΑΛΑΦΑΣ Ι. , σελ. 7121
ΜΠΑΡΚΑΣ Κ. , σελ. 7065
ΠΑΝΤΖΑΣ Γ. , σελ. 7110
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , σελ. 7110, 7121, 7124
ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ Π. , σελ. 7066
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 7122
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ Α. , σελ. 7108



Αθήνα, σήµερα στις 12 Απριλίου 2017, Μεγάλη Τετάρτη και
ώρα 10.05’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΥ ΚΡΕΜΑ-
ΣΤΙΝΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 11-4-2017
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΣΤ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 4
Απριλίου 2017, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Τροποποιήσεις διατάξεων της δασικής νοµοθεσίας
και άλλες διατάξεις»).

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαίρων
ερωτήσεων της Πέµπτης 20 Απριλίου 2017. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 706/10-4-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δωδεκανήσου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Ηλία Καµατερού προς την Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τον πλειστηρια-
σµό από τον ΕΦΚΑ, ακινήτου ιδιοκτησίας «ΑΓΡΟΤΙΚΟΥ ΣΥΝΕΤΑΙ-
ΡΙΣΜΟΥ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ». 

2. Η µε αριθµό 699/6-4-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την περαιτέρω αποδυνάµωση του
Κέντρου Υγείας Καστορείου του Δήµου Σπάρτης. 

3. Η µε αριθµό 703/6-4-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ
κ. Ανδρέα Λοβέρδου προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την παραβίαση ισότητας στις πανελ-
λήνιες εξετάσεις και την άρνηση ίδρυσης ξενόγλωσσων τµηµά-
των στο Εθνικό και Καποδιστριακό Πανεπιστήµιο Αθηνών. 

4. Η µε αριθµό 696/4-4-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Κιλκίς του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Χατζη-
σάββα προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Είναι έτοιµη η
εθνική οικονοµία για µια ενδεχόµενη κατάρρευση της Ευρωζώ-
νης;».

5. Η µε αριθµό 709/10-4-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σάκη Βαρδαλή προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή των δεδουλευµένων
στους καπνοπαραγωγούς και εργαζοµένους της επιχείρησης
«ΚΑΠΝΙΚΗ ΜΙΧΑΗΛΙΔΗΣ Α.Ε.» στο Κιλκίς. 

6. Η µε αριθµό 701/6-4-2017 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού

Β’ Πειραιώς της Ένωσης Κεντρώων κ. Θεοδώρας Μεγαλοοικο-
νόµου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το κλείσιµο των το-
πικών ιατρείων «Ευγένειας – Χαραυγής» Κερατσινίου από τη 2η

Υγειονοµική Περιφέρεια Αττικής. 
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-

ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 707/10-4-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξανδρου Τριανταφυλλίδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, µε
θέµα «Πρώην Στρατόπεδο Κόρδα: Ανάδειξη της περιοχής σε
υπερτοπικό πάρκο». 

2. Η µε αριθµό 700/6-4-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Κατσανιώτη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την κα-
θυστέρηση στις διαδικασίες εφαρµογής του υποµέτρου 6.1 “Εγ-
κατάσταση Νέων Γεωργών”. 

3. Η µε αριθµό 702/6-4-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ –
ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κωνσταντόπουλου προς τον Υπουργό Υπο-
δοµών και Μεταφορών, σχετικά µε την σύνδεση του Αγρινίου µε
την Ιόνια Οδό και την ανακατασκευή της παλαιάς εθνικής οδού
του Αγρινίου. 

4. Η µε αριθµό 705/6-4-2017 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ελένης Ζα-
ρούλια προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τον διορισµό
υπόδικης στη διοίκηση του Υπερταµείου Αποκρατικοποιήσεων. 

5. Η µε αριθµό 710/10-4-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Δελή προς την Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώπιση
των προβληµάτων των εργαζοµένων της επιχείρησης σουπερ-
µάρκετ «ΑΦΟΙ ΚΑΡΥΠΙΔΗ Α.Ε.Ε.Ε.».

6. Η µε αριθµό 676/31-3-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ευβοίας του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Μίχου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την κατακράτηση µέρους των επιδοτήσεων του ΟΠΕΚΕΠΕ
λόγω αδυναµίας καταβολής εισφοράς στον Γενικό Οργανισµό
Εγγείων Βελτιώσεων (ΓΟΕΒ). 

7. Η µε αριθµό 648/24-3-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ευβοίας του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Μίχου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη σκόπιµη κωλυσιεργία
εκπληρώσεων όρου διαθήκης ο οποίος προβλέπει ίδρυση ογκο-
λογικής κλινικής στη Χαλκίδα. 

8. Η µε αριθµό 556/6-3-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Ποταµιού κ. Γεωργίου Αµυρά προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την ανάληψη από το ελληνικό δηµόσιο

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΖ’

Μ. Τετάρτη 12 Απριλίου 2017



του ανεξόφλητου υπολοίπου δανεικής σύµβασης του Οργανι-
σµού Μεγάρου Μουσικής Αθηνών (ΟΜΜΑ). 

9. Η µε αριθµό 402/27-1-2017 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη µείωση του κόστους των δια-
γνωστικών εξετάσεων για τον καρκίνο του µαστού.

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 446/18-10-2016 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Βα-
σιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε τα σοβαρά προβλήµατα που αντιµετω-
πίζουν οι αγρότες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε τα άρθρα 68 πα-

ράγραφος 2 του Συντάγµατος και 144 επ. του Κανονισµού της
Βουλής: 

α. Επί της προτάσεως που κατέθεσαν ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς, κ. Αλέξης Τσίπρας, και οι Βουλευτές του κόµµατός του και
ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων
Ελλήνων, κ. Παναγιώτης (Πάνος) Καµµένος, και οι Βουλευτές
του κόµµατός του, για σύσταση Εξεταστικής Επιτροπής για τη
διερεύνηση σκανδάλων στον χώρο της υγείας κατά τα έτη 1997-
2014, και 

β. Επί της προτάσεως που κατέθεσε ο Αρχηγός της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Κυριάκος Μητσοτάκης, και οι
Βουλευτές του κόµµατός του, για σύσταση Εξεταστικής Επιτρο-
πής για τη διερεύνηση της διαχείρισης και των δαπανών της δη-
µόσιας υγείας από το 1996 µέχρι σήµερα.

(Οι προαναφερθείσες προτάσεις καταχωρίζονται στα Πρα-
κτικά και έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Σύµφωνα µε τον
Κανονισµό της Βουλής, ο Πρωθυπουργός έχει δικαίωµα οµιλίας
είκοσι λεπτών, ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης δι-
καίωµα οµιλίας είκοσι λεπτών και οι λοιποί Αρχηγοί από δεκα-
πέντε λεπτά. 

Εκ µέρους της Κυβέρνησης ο Υπουργός Υγείας, κ. Ανδρέας
Ξανθός, θα µιλήσει για δέκα λεπτά και ο Αναπληρωτής Υπουργός
Υγείας, κ. Παύλος Πολάκης, και αυτός για δέκα λεπτά. 

Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα µιλήσουν δώδεκα λεπτά.
Ο κ. Χρήστος Μαντάς εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Νικόλαος Δέν-
διας εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Ανδρέας Λοβέρδος
εκ µέρους της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ,
ο κ. Γεώργιος Γερµενής εκ µέρους της Χρυσής Αυγής, για το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας ο κ. Νικόλαος Καραθανασόπου-
λος, για τους Ανεξάρτητους Έλληνες ο κ. Δηµήτριος Καµµένος,
για την Ένωση Κεντρώων ο κ. Μάριος Γεωργιάδης και για το Πο-
τάµι ο κ. Γεώργιος Αµυράς. 

Κατάλογος οµιλητών κατά προτεραιότητα. Ο κ. Αντώνιος Μπα-
λωµενάκης για δέκα λεπτά, ο κ. Αθανάσιος Παπαχριστόπουλος
για δέκα λεπτά –είναι οι καταθέσαντες την πρόταση από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ και τους Ανεξάρτητους Έλληνες αντίστοιχα-, η κ. Άννα -
Μισέλ Ασηµακοπούλου για δέκα λεπτά, η κ. Παρασκευή (Εύη)
Χριστοφιλοπούλου για δέκα λεπτά, ο κ. Ηλίας Κασιδιάρης για δέ-
κα λεπτά, ο κ. Γεώργιος Λαµπρούλης για δέκα λεπτά, η κ. Θεο-
δώρα Μεγαλοοικονόµου για δέκα λεπτά, ο κ. Γεώργιος Μαυρω-
τάς για δέκα λεπτά και ο κ. Δηµήτριος Κουκούτσης για δέκα
λεπτά. 

Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω ότι τα
κόµµατα έχουν ήδη υποβάλει καταστάσεις οµιλητών και έχει κα-
ταρτιστεί από την υπηρεσία ενιαίος κατάλογος µε εναλλαγή οµι-
λητών κατ’ αναλογία της κοινοβουλευτικής δύναµης των κοµµά-
των, όπως έχει εφαρµοστεί µε κοινοβουλευτική πρακτική και
κατά το παρελθόν. 

Ο χρόνος της οµιλίας των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών
Οµάδων θα είναι οριζόµενος, όπως είπα προηγουµένως, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 97 του Κανονισµού της Βουλής, ενώ οι Υπουρ-
γοί µε πρόταση του Προεδρείου θα µιλήσουν για δέκα λεπτά και
οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι για δώδεκα λεπτά. 

Στο σηµείο αυτό ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η πρόταση;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Χρόνο για τους οµιλητές δεν είπατε,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ο χρόνος για τους

οµιλητές είναι όσος προβλέπει ο Κανονισµός.
Εσείς, κύριε Μαντά, θέλετε περισσότερες λεπτοµέρειες;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Για τους οµιλητές. Είναι πέντε λεπτά;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ναι.
Ως προς την οργάνωση της συζήτησης η πρόταση είναι να αρ-

χίσει µε έναν πρώτο κύκλο εννέα οµιλητών κατά προτεραιότητα,
έναν από κάθε Κοινοβουλευτική Οµάδα και έναν Ανεξάρτητο
Βουλευτή. Πρώτος θα λάβει τον λόγο ο Βουλευτής της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς, δεύτερος ο Βουλευτής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων -τα ονόµατα τα είπαµε προηγουµένως-
που έχουν καταθέσει την πρόταση για τη σύσταση της επιτροπής
και εν συνεχεία, ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας. Βεβαίως,
από εκεί και πέρα, ο κάθε Βουλευτής λαµβάνει τον λόγο για δέκα
λεπτά χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας. Αυτός είναι ο Κανονισµός.

Αν θέλετε, µπορώ να σας διαβάσω και τα ονόµατα των Βου-
λευτών που έχουν δηλώσει τα κόµµατα ότι θα µιλήσουν,…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν χρειάζεται, κύριε
Πρόεδρε. Ας προχωρήσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): ...αλλά από ό,τι
φαίνεται, δεν χρειάζεται.

Ερωτάται, λοιπόν, το Σώµα: Επί της προτάσεως υπάρχει κά-
ποια αντιπρόταση ή να προχωρήσουµε κανονικά;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Οµόφωνα, λοιπόν,

γίνεται δεκτή. Το λέω για να µην έλθουν µετά άλλες προτάσεις.
Η πρόταση έγινε δεκτή, λοιπόν, από την Ολοµέλεια οµόφωνα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω
τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κύριε Κεγκέρο-
γλου, θέλετε τον λόγο επί ποίου θέµατος;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τυπικό είναι, αλλά επειδή είπατε
ότι κατατέθηκαν δύο προτάσεις, θέλω να πω ότι κατατέθηκαν
τρεις προτάσεις, αλλά κατά τον Κανονισµό, λόγω αριθµού υπο-
γραφών, η πρόταση της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης δεν εισά-
γεται τυπικά στην Ολοµέλεια. Αυτό ήθελα µόνο να πω για τα
Πρακτικά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Βεβαίως έχετε δί-

κιο και καταγράφεται στα Πρακτικά.
Μπαίνουµε κατευθείαν στους οµιλητές.
Παρακαλώ, κύριε Μπαλωµενάκη, έχετε τον λόγο για δέκα

λεπτά.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΑΛΩΜΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε. Καληµέρα σας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση για τη συγκρότηση

της εξεταστικής επιτροπής που καταθέσαµε, είναι συνεπής προς
τη διακηρυγµένη πρόθεση και δέσµευση της Κυβέρνησης να
ερευνήσει και να πατάξει τη διαφθορά σε όλους τους τοµείς της
δηµόσιας ζωής, φέρνοντας στο φως όλες τις περιπτώσεις παρα-
νοµιών, ευθύς µόλις συγκεντρωθούν γι’ αυτό ικανές ενδείξεις.
Είναι, ταυτόχρονα, και ένα βασικό πολιτικό πρόταγµα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, έχοντας για αυτό πάρει σαφή πολιτική εντολή από τον ελ-
ληνικό λαό.

Η πρότασή µας δοµείται σε τρεις κύριους άξονες, που θα ανα-
λυθούν στη συνέχεια από τους οµιλητές που θα εκπροσωπήσουν
τους προτείνοντες. Πρώτος, εκτίναξη της φαρµακευτικής δαπά-
νης και των λειτουργικών δαπανών των νοσοκοµείων κατά την
τελευταία δεκαετία. Οι αριθµοί είναι θεαµατικοί. Είναι 2 δισεκα-
τοµµύρια το 2000, 4 δισεκατοµµύρια το 2004, 17,5 δισεκατοµµύ-
ρια το 2007 και αυτό χωρίς ενδιάµεση αύξηση πληθυσµού, χωρίς
θεαµατική βελτίωση συνθηκών παροχής υπηρεσιών υγείας,
χωρίς κάποια έκτακτη ανάγκη, χωρίς κάποια φυσική καταστροφή
ή επιδηµία.

Τι είχε συµβεί; Το γνωστό όργιο υπερτιµολόγησης των φαρ-
µάκων και των ιατροτεχνολογικών υλικών.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ ησυ-

χία, γιατί δεν ακούγεται ο οµιλητής.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΑΛΩΜΕΝΑΚΗΣ: Είχαν φτάσει µέχρι και το

600% των τιµών των αντιστοίχων ειδών στις ευρωπαϊκές χώρες.
Συνειδητά, επίσης, είτε δεν δηµιουργήθηκε αξιόπιστος µηχανι-
σµός αξιολόγησης είτε εκείνοι οι µηχανισµοί που δηµιουργήθη-
καν, µεταλλάχθηκαν τόσο, ώστε να µην µπορούν να διαδραµατί-
ζουν τον ρόλο για τον οποίο είχαν συσταθεί. Δεν υπήρξε µηχανι-
σµός διαπραγµάτευσης αποδεκτών τιµών, δεν αξιοποιήθηκαν ερ-
γαλεία ηλεκτρονικής διακυβέρνησης, δεν παρακολουθήθηκαν
συστηµατικά οι δαπάνες ούτε ελεγχόταν το κόστος.

Αυτή η τακτική, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα µπο-
ρούσε να είχε επικρατήσει, να γίνει γενικός κανόνας, αν δεν είχε
την υψηλή κάλυψη των εκάστοτε ηγεσιών της υγείας. Αυτό πρέ-
πει να είναι σαφές.

Επίσης σαφές πρέπει να είναι, ότι αυτή η πρακτική ήταν πέρα
για πέρα εγκληµατική, διότι εκτός από τη δηµόσια δαπάνη που
εκτοξεύτηκε, οδήγησε σε υπερχρέωση το δηµόσιο, τα ασφαλι-
στικά ταµεία, οδήγησε σε θεαµατικές όσο και µη αναγκαίες αυ-
ξήσεις του κόστους λειτουργίας των νοσοκοµείων και βεβαίως
-και εδώ είναι το ζήτηµα- πλούτισε έναν κλειστό αριθµό ατόµων
µε τις µίζες και µε τα υπερκέρδη µέσα από την ιδιοποίηση αυτού
του δηµόσιου αγαθού.

Ο δεύτερος άξονας ελέγχου, είναι ο τρόπος διαχείρισης στα
νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου και στα εποπτευόµενα νοµικά
πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου στον χώρο της υγείας. Εδώ υπάρ-
χουν, επίσης, ισχυρές ενδείξεις ότι η αδιαφάνεια στη διαχείριση
ήταν ο κανόνας. Μπορούµε να αναφέρουµε την ελλειµµατική κα-
ταγραφή των περιουσιών τους, που ήταν πάντοτε προβληµατική,
προµήθειες, χρεώσεις υλικών και εργασιών, προσλήψεις του
προσωπικού, σύναψη τριγωνικού τύπου συναλλαγών µε εται-
ρείες και προµηθευτές, συµβάσεις παροχής υπηρεσιών, φυσικά
η διαφηµιστική δαπάνη και όλα αυτά σε ένα πέπλο αδιαφάνειας
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που το συσκότιζαν οι συνήθως –συνηθέστατα- κοµµατικά διορι-
σµένες διοικήσεις. 

Να αναφέρουµε ότι τον Δεκέµβριο του 2016, έγινε ο διαχειρι-
στικός έλεγχος στο ΚΕΕΛΠΝΟ από τη Γενική Γραµµατεία Δηµο-
σίων Εσόδων, από τον οποίο προέκυψε, πράγµατι, η διαχρονική
διαφθορά. Επίσης και µερικότερες έρευνες του 2010, του 2011,
του 2012, έχουν καταλήξει να παραπεµφθεί στο ακροατήριο ικα-
νός αριθµός προσώπων µε κακουργηµατικές κατηγορίες. 

Ο τρίτος άξονας της πρότασής µας αφορά τη διερεύνηση ύπο-
πτων συναλλαγών φυσικών προσώπων, που είχαν ως αποτέλε-
σµα είτε τον παράνοµο πλουτισµό των δικών τους και συγκεκρι-
µένων οµάδων αποδεκτών είτε σαφή ζηµία σε περιουσιακά στοι-
χεία µονάδων υγείας και ασφαλιστικών οργανισµών. Εδώ κυριαρ-
χεί η περίπτωση του «Ντυνάν». Θα ακούσετε από συνάδελφο
αναλυτικότατα την περιγραφή. Κυριαρχούν και περιπτώσεις,
όπου χάθηκαν τα ίχνη δανείων και ενισχύσεων και, βεβαίως, πολ-
λές περιπτώσεις µικρού και µεγάλου χρηµατισµού. 

Το περιβάλλον µέσα στο οποίο πρέπει να παρέχονται, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, οι υπηρεσίες υγείας πρέπει να είναι από-
λυτα διαφανές, πρέπει να είναι ένα περιβάλλον ισονοµίας, ίσων
δυνατοτήτων, ποιοτικά αναβαθµισµένο, µε έµφαση στην εξυπη-
ρέτηση του ασθενούς. 

Σήµερα το ΕΣΥ κρατιέται όρθιο παρά τα βαθµιαία συνειδητά
βήµατα απαξίωσης, για τα οποία ιστορικά υπόλογες είναι, πραγ-
µατικά, οι πολιτικές δυνάµεις που κυβέρνησαν τη χώρα τα τελευ-
ταία σαράντα χρόνια. 

Η προσπάθεια αναγέννησης του δηµόσιου συστήµατος παρο-
χής υγείας, που είναι σε εξέλιξη, προϋποθέτει αναγκαστικά και
την εξυγίανσή του, την αποκάλυψη και, βεβαίως, τον κολασµό
όσων περιπτώσεων αποκαλυφθούν ότι υπονόµευαν τόσα χρόνια
το δηµόσιο σύστηµα υγείας. Αυτός είναι ο µόνος και ο αποκλει-
στικός σκοπός της εξεταστικής επιτροπής. Μπορούµε να σας βε-
βαιώσουµε ότι δεν υπάρχουν άλλες σκοπιµότητες. 

Επιδιώκουµε να αναδείξουµε τις παθογένειες του συστήµατος
τις σκοτεινές πλευρές του και τις σχέσεις µε τα µεγάλα και µι-
κρότερα οικονοµικά συµφέροντα, να ξεσκεπάσουµε τη διαπλοκή
και εκείνα τα συµφέροντα τα οποία διαπλέκονται αναγκαστικά
µε ισχυρούς πολιτικούς και οικονοµικούς παράγοντες, άλλοτε
απροκάλυπτα δίκην επίδειξης δύναµης και άλλοτε συγκεκαλυµ-
µένα τόσο πολύ και τόσο επιµελώς, ελπίζοντας να µην τους ανα-
καλύψουµε. 

Σήµερα η Αντιπολίτευση ρωτάει: «Γιατί τώρα;». Και σε αυτό το
ερώτηµα πρέπει να απαντήσουµε. Και απαντούµε ότι είναι µια
αµήχανη κατηγορία, αφού δεν µας λέει τι άραγε θα έπρεπε να
κάνουµε µε τόσες εκθέσεις, µε τόσες δικογραφίες, µε τόσα πο-
ρίσµατα που έχουν έρθει, µε τόσες εκθέσεις εξωτερικών και διε-
θνών οργανισµών καταγραφής του επιπέδου διαφάνειας. Την
έκθεση του Συνηγόρου του Πολίτη, την έκθεση της Διεθνούς Δια-
φάνειας, την ευρωπαϊκή µελέτη για τη διαφθορά, έρευνες ιδιω-
τών -εντεταλµένων ή µη- τι θα έπρεπε να τα κάνουµε όλα αυτά;
Να τα βάλουµε στο συρτάρι; Αυτή είναι η πρόταση της Νέας Δη-
µοκρατίας; Ή µήπως θα έπρεπε να κάνουµε ό,τι έκανε και αυτή
η παράταξη, που, πραγµατικά, έχει συγκροτήσει µια έκθεση, η
οποία κατέγραψε φαινόµενα διαφθοράς επί των ηµερών της και
αυτή βρέθηκε σε ένα συρτάρι και εµάς µας άφησε µε την απορία
τι σκοπιµότητα είχε και γιατί κανένα από τα ευρήµατα δεν κατέ-
στη δυνατό να κινητοποιήσει αποτελεσµατικά τον οποιονδήποτε
διορθωτικό µηχανισµό;

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ξεκινάµε προκατει-
ληµµένα απέναντι σε πρόσωπα, έως ότου και εάν -και το τονί-
ζουµε το «και εάν»- αποδειχθούν όσα κατά περίπτωση τους
καταµαρτυρούνται. Ξεκινάµε, όµως, ξέροντας ότι για τα φαινό-
µενα διαφθοράς, υπόλογο είναι το παλιό πολιτικό σύστηµα. Είναι
µια γνώση βαθιά και πολύ καλά καταγεγραµµένη στη συλλογική
συνείδηση. 

Απαντάµε, λοιπόν, στη Νέα Δηµοκρατία και σε όποιον άλλο
θέσει τέτοιο θέµα σχετικά µε το χρονικό εύρος της εξεταστικής
επιτροπής ως εξής: Ακριβώς επειδή αντιµετωπίζουµε την κατά-
σταση που µας κληρονοµήθηκε ως ενιαίο σύστηµα δοµηµένο και
ιεραρχηµένο, που σκοπό είχε την εκµετάλλευση δηµοσίων πό-
ρων προς όφελος ενός κλειστού αριθµού προσώπων, οριοθετού-

µαστε µε εξαιρετική σαφήνεια απέναντί του. 
Η Κυβέρνηση στέκεται εχθρικά απέναντι σε αυτό το σύστηµα.

Όχι µόνο δεν µπορεί να αποτελέσει µέρος του, όχι µόνο δεν µπο-
ρεί να ανεχθεί να θεωρείται συνέχειά του, αλλά ακριβώς το αντί-
θετο ισχύει. Δεν κρύβει την πρόθεσή της να το ανατρέψει, να το
µεταρρυθµίσει βαθιά, κολάζοντας τις παρανοµίες και βάζοντας
στη θέση του ένα δίκαιο, δηµοκρατικό, φιλολαϊκό, διαφανές σύ-
στηµα υγείας. 

Απόδειξη αυτής της αντιπαλότητάς µας µε το παλιό σύστηµα
που θέλουµε να εκκαθαρίσουµε, είναι το γεγονός ότι για πρώτη
φορά στη µεταπολιτευτική ιστορία συστήνεται εξεταστική επι-
τροπή για την υγεία. 

Για αυτό δεν µπορούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να συµ-
µεριστούµε την πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για τη χρονική
έκταση της διαφάνειας και όχι ασφαλώς από φόβο. Η σηµερινή
ηγεσία του Υπουργείου Υγείας δεν έχει τίποτα να φοβηθεί, οποι-
αδήποτε σκιά, οποιαδήποτε υπόνοια έστω για διασύνδεση µε οι-
κονοµικά συµφέροντα, αλλά στεκόµαστε αρνητικά σε αυτή την
πρόταση ακριβώς από πολιτική επιλογή. 

Η προτροπή «όλα µαζί» µπορεί να φαίνεται σήµερα αθώα ή
«εύπεπτη», αλλά στέλνει λάθος πολιτικό µήνυµα. Αδικεί τις προ-
σπάθειες εξυγίανσης που κάνει αποδεδειγµένα αυτή η Κυβέρ-
νηση. Κοινώς επιχειρεί να θολώσει τα νερά. 

Εννοείται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και πρέπει να το
πούµε αυτό- ότι δεν τίθεται θέµα λογοκρισίας. Κανένας Βουλευ-
τής που θα συµµετέχει στην εξεταστική επιτροπή, δεν θα εµπο-
δίζεται να προτείνει ειδικότερα θέµατα, εφόσον νοµίζει ότι αυτά
έχουν ενδιαφέρον. Τελικός κριτής σχετικά µε την εµβέλεια και
τη σοβαρότητα κάθε πρότασης είναι φυσικά ο ελληνικός λαός,
ο οποίος θα παρακολουθεί.

Θέλω ακόµα να πω, ότι ορισµένοι πολίτες ίσως σηκώσουν µε
αδιαφορία τους ώµους στο άκουσµα µιας ακόµα εξεταστικής. Ο
πολίτης µε τόσα βάσανα που περνάει, µπορεί πραγµατικά να αι-
σθάνεται- βλέποντας ότι συνεχώς οι ίδιοι και οι ίδιοι είναι πίσω
από τα σκάνδαλα- ταπεινωµένος και απογοητευµένος. Την αί-
σθηση αυτή την επιτείνουν και οι δυσλειτουργίες του δικαστικού
συστήµατος, την επιτείνει το άρθρο 86 του Συντάγµατος, το
οποίο γρήγορα πρέπει να µεταρρυθµιστεί –και θα µεταρρυθµι-
στεί-, όπως έχει δεσµευτεί η Κυβέρνηση.

Εµείς εκείνο που µπορούµε να διαβεβαιώσουµε, είναι ότι ως
Πλειοψηφία θα κάνουµε το παν για να µη µείνει τίποτα κρυµµένο,
µε αντικειµενικότητα, αµεροληψία και επιµονή στην ανακάλυψη
της αλήθειας. Αυτή η επιµονή θα είναι ο οδηγός µας και θα θέ-
λαµε, πραγµατικά, να δούµε από όλες τις πολιτικές δυνάµεις µια
διάθεση έρευνας σε βάθος. Θα θέλαµε να δούµε και από τα µέσα
µαζικής επικοινωνίας µια αντικειµενική αναπαραγωγή των όσων
συµβαίνουν εκεί πέρα και όχι ένα τείχος σιωπής όπως συνέβη
στην πρόσφατη εξεταστική επιτροπή. 

Εµείς δεσµευόµαστε ότι κανείς και τίποτα δεν θα µπορέσει να
µας κάµψει. Θα κρατήσουµε και θα τηρήσουµε την υπόσχεσή
µας µέχρι τέλους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα µισό λεπτό ακόµα. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αισθάνοµαι την υποχρέωση να

πω, ότι σε αυτή την πολύ σηµαντική συνεδρίαση που κάνουµε
σήµερα, νοµίζω ότι πρέπει να αποτίσουµε φόρο τιµής σε µια κα-
τηγορία συµπολιτών µας, του προσωπικού. Είναι εκείνοι που κρά-
τησαν το ΕΣΥ όρθιο τόσα χρόνια. Είναι όλοι όσοι έχουν δώσει
µάχες σκληρές προσωπικής αξιοπρέπειας, όσοι αποδεικνύουν
πόσο σηµαντικό είναι να είσαι γιατρός, νοσηλευτής, ταυτόχρονα
και άνθρωπος. Και είναι εκείνοι, που δεν υπέκυψαν στον πειρα-
σµό των «άτυπων» µορφών πληρωµής, όπως κοµψά λέγεται τώ-
ρα τελευταία το «φακελάκι». 

Αισθανόµαστε υποχρέωσή µας να το πούµε αυτό, διότι αυτούς
που αντιπάλεψαν, κατήγγειλαν, συγκρούστηκαν µε τα θηρία των
συµφερόντων, πρέπει πραγµατικά να τους τιµήσουµε και να θυ-
µηθούµε ότι είναι αυτοί οι άνθρωποι ακριβώς, που τα έβαλαν µε
τις «τίγρεις» και δεν άφησαν τους «κοριούς» να τους φάνε. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Και εγώ ευχαρι-
στώ. 

Τον λόγο έχει ο κ. Παπαχριστόπουλος εκ µέρους των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων. Σύµφωνα µε τον Κανονισµό, τον λόγο έχουν τα
κόµµατα τα οποία έχουν κάνει την πρόταση για τη σύσταση της
εξεταστικής επιτροπής. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Ακούω αυτές τις µέρες το εξής επιχείρηµα: «Γιατί µέχρι το
2015; Καθαρός ουρανός αστραπές δεν φοβάται» κ.λπ.. 

Συµβαίνει να είµαι γέννηµα θρέµµα του χώρου της υγείας και
µάλιστα της δηµόσιας. Δεν είπα ότι εγώ είµαι ο απόλυτος γνώ-
στης τού τι συµβαίνει στη δηµόσια υγεία, αλλά νοµίζω ότι µια
µικρή γνώση πρέπει να την έχω. Είµαι από αυτούς που φωνάζω
εδώ και είκοσι πέντε χρόνια, για τα εξής που θα σας πω. 

Στα κρεβάτια στις µονάδες εντατικής θεραπείας υπάρχει τε-
ράστια έλλειψη. Δέκα άτοµα ζητάνε αλλά δυσκολίες φοβερές.
Για να βρεθεί ένα κρεβάτι, πρέπει να γνωρίζεις και τον Πρωθυ-
πουργό και δεν γίνεται, γιατί τα ρυθµίζει το ΕΚΑΒ. 

Απλά θα µιλήσω µε νούµερα. Αυτή η Κυβέρνηση παρέλαβε τε-
τρακόσια τριάντα εφτά κρεβάτια στις µονάδες. Σήµερα και για
την ακρίβεια όχι σήµερα αλλά πριν δυο µήνες ήταν πεντακόσια
εξήντα οκτώ και είναι πλέον ή βέβαιο ότι στο τέλος Ιουνίου θα
λειτουργούν γύρω στα εξακόσια εβδοµήντα κρεβάτια. Λύθηκε το
πρόβληµα; Όχι. Είναι µια προσπάθεια που γίνεται πρώτη φορά,
τη στιγµή που για χρόνια αυτά ήταν κενά. 

Δεύτερον. Όταν παρέλαβε στις 31-12-2015, το έλλειµµα ήταν
περίπου 935 εκατοµµύρια, κοντά δηλαδή στο ένα δισεκατοµµύ-
ριο. Παραδίδει αυτή η Κυβέρνηση στις 31-12-2016 πλεόνασµα
για πρώτη φορά µετά από πολλά χρόνια περίπου 35 εκατοµµύ-
ρια.

Τρίτον. Είµαι από αυτούς –συγχωρήστε µου την έκφραση- που
ουρλιάζω χρόνια, να σταµατήσει αυτό το αίσχος τις µέρες των
επειγόντων, τις µέρες που έχουν εφηµερία τα νοσοκοµεία. Κι έχω
πει το εξής: Να σταµατήσει το αίσχος, τού «έχω συνεννοηθεί εγώ
µε τον διευθυντή, παίρνω το βαλιτσάκι, οι γιατροί της κλινικής
ετοιµάζονται και µε βάζουν µέσα». 

Νοµοθετήθηκε για πρώτη φορά από αυτή την Κυβέρνηση ει-
δική µονάδα επειγόντων, αυτό που γίνεται σε όλες τις χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπου είναι ανεξάρτητος ο διευθυντής και
είτε είσαι ταλαιπωρηµένος ή δεν ξέρω τι, θα µπεις αν έχεις
ανάγκη να µπεις. Τώρα έγινε αυτό.

Τέταρτον. Με στοιχεία υπήρχε ένας σχεδόν άχρηστος µηχανι-
σµός των ασθενοφόρων του ΕΚΑΒ. Για πρώτη φορά αυτός ο δια-
γωνισµός προχώρησε, και ενενήντα έξι καινούργια αυτοκίνητα
του ΕΚΑΒ είναι δεδοµένα. Δεν θέλω εδώ να πω λεπτοµέρειες για
τα 4Χ4 στα διάφορα νησιά από δω και από εκεί. Θα µπορούσα
να πω λεπτοµέρειες. 

Πέµπτον. Τι έχει γίνει µε το «φακελάκι»; Είµαι από αυτούς που
κάνουν αυστηρή κριτική, επίσης, για το «φακελάκι», για αυτό και
άκουσα µε µεγάλη µου χαρά µια πρόταση, που εγώ τουλάχιστον
την κάνω πάνω από είκοσι πέντε χρόνια. Είµαστε η µοναδική
χώρα στην Ευρωπαϊκή Ένωση που συµβαίνει αυτό. Εδώ ξεκαθα-
ρίζω ότι η µεγάλη πλειονότητα των γιατρών δεν έχει σχέση. Κά-
ποιοι γιατροί έχουν ακόµη συνείδηση ακόµη και µε την κρίση.
Διαβάσατε την πρόταση που έκανε ο Υπουργός Υγείας χθες ή
προχθές από την Κρήτη; Διαβάστε τη µε προσοχή. Κάποτε τόλ-
µησε ένας ασθενής που ήταν ευχαριστηµένος σε ένα νοσοκοµείο
της Ολλανδίας να δώσει λεφτά στον γιατρό κι ακόµη τραβιέται
στα δικαστήρια της Ολλανδίας. 

Να πω ότι είµαι από αυτούς που ουρλιάζω επί είκοσι δύο χρό-
νια, ότι δεν µπορεί η αεροδιακοµιδή να φεύγει από τη Λέρο και
να πηγαίνει στην Αθήνα. Θα έπρεπε να υπάρχει ένα ελικόπτερο
σε ένα κεντρικό νησί που να παίρνει τον ασθενή και να οργανωθεί
κι ένα νοσοκοµείο κεντρικό. Είκοσι πέντε χρόνια το φωνάζω.
Υπάρχει τέτοιο ελικόπτερο, λοιπόν, στη Σύρο για όσους το έχουν
ανάγκη. Το ξέρουν οι νησιώτες. Για όσους δεν το ξέρουν, µπαίνει
κι ένα τέτοιο ελικόπτερο του Στρατού για αεροδιακοµιδή στη
Λέσβο. Δεν κάνω διαφήµιση. Απαντάω στο ερώτηµα, γιατί εγώ
αν ήµουν Υπουργός Υγείας και η Κυβέρνησή µου έλεγε «εξετα-
στική επιτροπή για όσα συνέβησαν από το 2015 και µετά» θα

ήµουν υποχρεωµένος να υποβάλω την παραίτησή µου. Απλά ελ-
ληνικά µιλάµε. Κανένας δεν εµποδίζει κανέναν από εσάς, αν έχει
κάποια στοιχεία και µπορεί να τα τεκµηριώσει, να τα βάλει και
για όσα συνέβησαν πριν από το 1997 και µετά το 2015. Αυτή είναι
η απάντησή µου σε αυτή τη φηµολογία ότι δήθεν η Κυβέρνηση
φοβάται. Εγώ πιστεύω ότι δεν έχει να φοβηθεί απολύτως τίποτα.

Κρατάω για τελευταίο το γεγονός ότι για πρώτη φορά εξυπη-
ρετούνται εκατοµµύρια πολίτες ανασφάλιστοι, που τους είχα εγώ
στα δικά µου κιτάπια κι έλεγαν: «Γιατρέ δεν έχω ένα κατοστά-
ρικο», «Θέλω να δώσω στον γιατρό αλλά δεν έχω ένα κατοστά-
ρικο» και ανέβαλλαν τα χειρουργεία τους γιατί ήταν ανασφάλι-
στοι. Αυτό έγινε αυτές τις µέρες.

Έρχοµαι στο σηµερινό θέµα µας. Αυτά είναι η απάντησή µου
ως προς το γιατί λέω όχι µετά το 2015. Ξαναλέω ότι όποιος έχει
στοιχεία, δεν τον εµποδίζει κανένας σ’ αυτή την εξεταστική επι-
τροπή να τα βάλει κάτω. Τεκµήριο της αθωότητας υπάρχει και
γι’ αυτούς και για τους άλλους και για όλους. Αυτό το νόηµα έχει
αυτή η διαδικασία, χωρίς -το ξαναλέω- ρεβανσισµό.

Κι έρχοµαι στα τρία θέµατα τα οποία πρέπει να δούµε µε µε-
γάλη προσοχή. Θέλω να ξεκινήσω µε το ΚΕΕΛΠΝΟ. Με προσοχή
διαβάζω ότι έχει ήδη γίνει παραποµπή στη δικαιοσύνη για το κα-
κούργηµα της απάτης. Το λέω γιατί κάποιοι –άλλη φηµολογία-
έχουν εφεύρει τις εξεταστικές για να κλείσουν τα µάτια του κό-
σµου γι’ αυτά που υποφέρει. Αντιπερισπασµός. Ναι; Είναι πει-
στικό επιχείρηµα; Για ακούστε, λοιπόν. 

Ήδη αυτή τη στιγµή έχει παραπεµφθεί στη δικαιοσύνη για το
κακούργηµα της απάτης ο πρώην γενικός διευθυντής –δεν λέω
ονόµατα- και δεκαέξι µέλη της πρώην διοίκησης για απιστία σε
βαθµό κακουργήµατος µε αφορµή σκανδαλώδεις διαφηµιστικές
δαπάνες για έκτακτα περιστατικά, όπως η συνηθισµένη εποχική
γρίπη, για µεταδοτικά και άλλα νοσήµατα όπως ο καρκίνος, για
διαφήµιση των γενόσηµων φαρµάκων που δεν εµπίπτουν σε καµ-
µία περίπτωση στις αρµοδιότητες του ΚΕΕΛΠΝΟ, και κυρίως για
τα ποσά που χορηγήθηκαν σε ΜΜΕ, όταν όλες οι καµπάνιες µπο-
ρούσαν να γίνουν δωρεάν ως κοινωνικά µηνύµατα. 

Δεν θέλω να πω περισσότερα. Είµαι απ’ αυτούς που πιστεύουν
ότι πρέπει να είµαστε πολύ προσεκτικοί. Πρέπει να µάθουµε
όµως αυτά τα χρήµατα που ξοδεύτηκαν στο ΚΕΕΛΠΝΟ -και είναι
πάρα πολλά δυστυχώς- αν σωστά ξοδεύτηκαν ή όχι.

Δεύτερον, θέλω να θυµίσω ότι κάποια στιγµή δούλευα στον
«Ευαγγελισµό». Άδειαζε το τµήµα. Έφευγαν σχεδόν όλοι για τα-
ξίδια αναψυχής. Έτσι τα έλεγα εγώ. Γινόταν συνέδριο στην Αµε-
ρική µε όλα πληρωµένα. Έπαιρναν τις οικογένειες, έπαιρναν
φίλους. Άδειαζε το νοσοκοµείο. Χρόνια αυτή η κατάσταση και
καθόµασταν και τα κοιτάζαµε. Έχω την τιµή να πω ότι δεν πήγα
ποτέ σε ένα τέτοιο ταξίδι. Λυπάµαι που ευλογώ τα γένια µου.
Ήταν όλα πληρωµένα. Δεν κατάλαβα γιατί να είναι πληρωµένα.
Και µάλιστα αυτοί που πήγαιναν, έφερναν και χαρτί πίσω ότι
έχουν προσόντα, γιατί παρακολούθησαν το συνέδριο τάδε, τάδε
και τάδε. Ενώ εµείς που δουλεύαµε σαν τα σκυλιά πίσω, δεν τα
είχαµε αυτά τα προσόντα και οι προαγωγές ήταν δύσκολες µετά
απ’ αυτή την ιστορία. 

Θέλω απλά εδώ να πω το εξής. Η συγκεκριµένη εταιρεία, η
«NOVARTIS», είναι ένας κολοσσός απίστευτος. Για όσους δεν
έχουν ιδέα, τους λέω ότι πριν είκοσι ένα χρόνια συγχωνεύθηκε η
«CIBA-GEIGY» και η «SANDOZ». Έγινε αυτός ο φοβερός κολοσ-
σός, ο οποίος έχει πάνω από εκατόν δεκαοχτώ χιλιάδες υπαλλή-
λους σε όλον τον κόσµο. Προµηθεύει πάνω από εκατόν πενήντα
χώρες. Έχει πληρώσει πάρα πολλά χρήµατα σε δικαστικές απο-
φάσεις. Δεν θα ήθελα να σας κουράσω αυτή τη στιγµή. 

Θέλω µόνο να µείνω σε ένα δηµοσίευµα της εφηµερίδας «ΤΟ
ΒΗΜΑ». Θέλω να πιστεύω ότι δεν θεωρείτε ότι «ΤΟ ΒΗΜΑ» είναι
εφηµερίδα που µπορεί να είναι υπέρ της Κυβέρνησης, υπέρ του
ΣΥΡΙΖΑ ούτε υπέρ των Ανεξαρτήτων Ελλήνων. Γράφει η καλή δη-
µοσιογράφος, Γιάννα Παπαδάκου, ένα πόρισµα για την «NOVAR-
TIS» που έµεινε στο συρτάρι. Λέει πολλά εδώ. Ασχολείται ήδη
από το FBI, µια ειδική επιτροπή. Στην Αµερική, ξέρετε, υπάρχει
ακόµα αυστηρότητα. Προς τιµήν του το δηµοσίευµα εµπλέκει θε-
τικά όχι αρνητικά έναν πρώην Υπουργό της Νέας Δηµοκρατίας,
ο οποίος ο ίδιος σχεδόν έχει καταγγείλει ότι κάτι περίεργο γινό-
ταν µ’ αυτή την εταιρεία. Δεν θέλω να πω λεπτοµέρειες. Αυτή
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είναι και η δουλειά της επιτροπής. 
Και τελειώνω µε το τρίτο θέµα της σηµερινής µας κουβέντας

που είναι το «Ερρίκος Ντυνάν». Διαβάζω αυτολεξεί: «Πρέπει να
γίνει απόδοση ευθυνών και επιβολή τυχόν κυρώσεων σε όλους
όσους διαχειρίστηκαν το «Ερρίκος Ντυνάν» τόσο σε διοικήσεις
όσο και σε πολιτικούς προϊσταµένους, οι αποφάσεις των οποίων
οδήγησαν το νοσηλευτικό ίδρυµα στη χρεοκοπία και ως εκ τού-
του στον εκπλειστηριασµό του». Αυτό ζητά ο Γενικός Γραµµα-
τέας Διαφάνειας Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων του Υπουργείου Δι-
καιοσύνης, Γιώργος Σούρλας.

Ο Γιώργος ο Σούρλας για όσους δεν θυµούνται, ήταν αυτός
που εισηγήθηκε το 1992 ως Υπουργός Υγείας, την ψήφιση του
νόµου για την ίδρυση και την λειτουργία του «Ερρίκος Ντυνάν».
Γράφει πολλά ο Γιώργος ο Σούρλας. Και για όσους δεν θυµούν-
ται, θα σας θυµίσω εγώ. Λοιδορήθηκε από την παράταξη του,
όταν πρώτος έκανε θέµα για το ζήτηµα του Γιώργου του Κο-
σκωτά πριν από πολλά χρόνια. Αποµονώθηκε για αυτή την ιστο-
ρία. Και είναι και µια χειροπιαστή απόδειξη, ότι έντιµοι πολιτικοί
υπάρχουν σε όλα τα κόµµατα.

Τελειώνω µε το εξής: Δεν υπάρχει ρεβανσισµός. Το επιχείρηµα
ότι αυτά τα ανακαλύψαµε για να κλείσουµε τα µάτια, καταρρέει
µε αυτά που σας λέω. Θέλω να πιστεύω ότι θα γίνει µια σοβαρή
δουλειά στην εξεταστική επιτροπή πάντα µε σεβασµό του τεκ-
µηρίου της αθωότητας των πάντων.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Τον λόγο έχει η κ. Ασηµακοπούλου εκ µέρους της Νέας Δηµο-

κρατίας για δέκα λεπτά.
ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Πρόεδρε, τα πράγµατα είναι απλά. Είµαστε εδώ σήµερα

για ένα λόγο. Και ο λόγος είναι ο εξής: Επειδή η Κυβέρνηση αυτή
τη στιγµή καταρρέει, κάνει αυτό το οποίο κάνει πάντα. Παίζει παι-
χνίδια. Και το σηµερινό δεν είναι τίποτα άλλο εκτός από ένα παι-
χνίδι εντυπώσεων, το οποίο έρχεται να καλύψει αυτό το οποίο
έδειξε µια πρόσφατη δηµοσκόπηση, δηλαδή ότι εννέα στους
δέκα Έλληνες πιστεύουν ότι η χώρα κινείται στη λάθος κατεύ-
θυνση.

Το 70% πιστεύει ότι η αξιολόγηση δεν κλείνει, επειδή φοβάται
η Κυβέρνηση το πολιτικό κόστος που θα πάρει άµα κλείσει η
αξιολόγηση. Το 60% λέει ότι τα κάνετε όλα για την καρέκλα σας,
εκ των οποίων οι µισοί είναι άνθρωποι που ψήφισαν τον ΣΥΡΙΖΑ
στις εκλογές. Εικάζω ότι οι υπόλοιποι µισοί ή είναι κάπου διορι-
σµένοι από εσάς ή ντρέπονται να το πουν, γιατί όλη η Ελλάδα
έχει καταλάβει αυτό το οποίο δείχνει αυτή η δηµοσκόπηση, η
οποία, για να το πω έτσι περιληπτικά, λέει ότι είστε και άσχετοι
και καιροσκόποι.

Εγώ, όµως, θα σχολιάσω ότι έχετε και θράσος. Ο εκπρόσωπος
του κυβερνητικού εταίρου επέλεξε σήµερα να πει πόσο εξαιρε-
τικό είναι το έργο της Κυβερνήσεως στον τοµέα της υγείας ιδι-
αίτερα στα επείγοντα περιστατικά, όταν µόλις θρηνήσαµε δύο
θύµατα στη Χαλκιδική, επειδή περίµεναν για να πάνε στα επεί-
γοντα.

Προσπαθείτε, λοιπόν, τώρα να βρείτε έναν τρόπο, να σερβί-
ρετε πολιτικά τα αποτελέσµατα της δεύτερης αξιολόγησης. Και
οι Βουλευτές της κυβερνητικής πλειοψηφίας πρέπει να πάνε σή-
µερα, Μεγάλη Τετάρτη, Μεγάλη Εβδοµάδα, στις εκλογικές τους
περιφέρειες -και εγώ επειδή, όπως ξέρετε, ήµουν Βουλευτής
επαρχίας, ξέρω πολύ καλά τι σηµαίνει αυτό- και να υπερασπι-
στούν αυτά τα οποία έχετε φέρει ή ετοιµάζεστε να φέρετε. 

Μέχρι τώρα είχαν ευχάριστα πράγµατα να λένε: «Το πρό-
γραµµα της Θεσσαλονίκης. Θα δώσουµε δέκατη τρίτη σύνταξη».
Μετά και άλλα ευχάριστα πράγµατα: «Aχ παλέψαµε, αλλά το πα-
ράλληλο πρόγραµµα θα είναι αυτό το οποίο θα σας κάνει να µην
πονέσετε όταν σας υπερφορολογήσουµε, όταν κλείνουν τα µα-
γαζιά σας, όταν οι ελεύθεροι επαγγελµατίες κλείνουν τα µπλο-
κάκια τους». Το παράλληλο πρόγραµµα! 

Μετά µας αναγγείλατε ότι έρχεται η ανάπτυξη, βγήκαν τα στοι-
χεία της ΕΛΣΤΑΤ. Μετά λέγατε ότι ήρθε το τέλος της λιτότητας.
Ε τώρα ξέρετε πολύ καλά, ότι όταν επιστρέψετε από τις πασχα-

λινές διακοπές, θα πρέπει να έρθετε εδώ µέσα να σηκώσετε το
χέρι και να ψηφίσετε «ναι» σε όλα. Και αυτά τα οποία θα ψηφί-
σετε, θα είναι 3,6 δισεκατοµµύρια ευρώ επιπλέον µέτρα, περικο-
πή συντάξεων, µείωση του αφορολόγητου.

Όλες οι κόκκινες γραµµές που είχε αυτή η Κυβέρνηση, έχουν
καταπατηθεί. Κι ενώ σερβίρετε την ηρωική διαπραγµάτευση, η
πραγµατικότητα είναι πως το µόνο πράγµα που κάνετε, είναι να
διαπραγµατεύεστε µε τις συνιστώσες σας. Ίσως γι’ αυτό διά-
βασα στο συνέδριό σας ότι οι πενήντα τρεις που βγήκαν να πουν
«όχι εµείς δεν ζητάµε εκλογές…»

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν ξέρω τι ήταν. Τέλος

πάντων. Ό,τι ήταν. Η Κεντρική σας Επιτροπή. Πενήντα τρεις, λοι-
πόν…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Όργανο. Κεντρική Επιτροπή.
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν προσποιούµαι ότι

γνωρίζω τα εσωτερικά και τα εσωκοµµατικά του ΣΥΡΙΖΑ. Εγώ
είµαι από άλλη παράταξη. Αυτό είναι σαφές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, µη
διακόπτετε. 

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Λένε, λοιπόν, οι πενήντα
τρεις ότι δεν ζητάνε ακριβώς εκλογές, αλλά ότι υπάρχει µια
ανάγκη αριστερής στροφής για την επανασύνδεση του ΣΥΡΙΖΑ
µε την κοινωνία των πολλών και τα ριζοσπαστικά κοινωνικά κινή-
µατα. Υποθέτω ότι η κοινωνία των πολλών είναι αυτή η οποία χαί-
ρεται όταν το αφορολόγητο µειώνεται, η κοινωνία των πολλών
είναι αυτή η οποία χαίρεται όταν κόβετε συντάξεις! Επανασύν-
δεση µε την κοινωνία των πολλών. Δεν ξέρω πώς θα το κάνετε
αυτό. Ξέρω, όµως, πως όταν θα πάτε στις εκλογικές σας περι-
φέρειες, το καινούργιο επικοινωνιακό σας αφήγηµα είναι τα αν-
τίµετρα. 

Τι είναι τα αντίµετρα; Εγώ αφήνω στην άκρη ότι δεν ξέρουµε
τι είναι, δεν ξέρουµε ποια είναι, δεν ξέρουµε πώς θα υλοποι-
ηθούν. Εγώ µιλώ µε βάση την κοινή λογική. Για τα αντίµετρα
εσείς λέτε ότι θα έχουν ουδέτερο µηδενικό δηµοσιονοµικό απο-
τέλεσµα. Ακούγεται βαρύγδουπο αυτό. Γιατί σας ζητάνε µέτρα,
αν έχουν µηδενικό δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα; Έχασαν το µυα-
λό τους; Αν το αποτέλεσµα είναι µηδέν, γιατί να τα πάρετε; Μην
τα πάρετε. Εν πάση περιπτώσει, επειδή τα αντίµετρα δεν πεί-
θουν, είµαστε εδώ σήµερα.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Το θέµα ποιο είναι;
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, πάρα

πολύ θόρυβο έχει στην Αίθουσα. Μόνο εµένα ενοχλεί αυτό; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Η εξεταστική είναι το θέµα. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Το θέµα είναι ότι επειδή

δεν πείθουν τα αντίµετρα, το µόνο αντίµετρο που έχετε, είναι να
κάνετε εξεταστικές επιτροπές, διότι παίζετε ένα παιχνίδι και πάλι
πολιτικού αντιπερισπασµού. Αυτό είναι το θέµα.

«Πάρτι στην υγεία», άµα πας να πεις στο καφενείο, είναι πιο
πιασάρικο από το αντίµετρα, ή από το «θα σου κόψω την σύνταξη
και θα µειώσω το αφορολόγητο». 

Αυτό είναι το θέµα, επειδή έχετε απορία, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι της κυβερνητικής πλειοψηφίας.

Ήρθαµε, λοιπόν, σήµερα να δούµε την εξεταστική επιτροπή
για την υγεία. Είναι το µοναδικό αντίµετρο που έχετε να προσφέ-
ρετε στον ελληνικό λαό για τη µεγαλειώδη και παταγώδη αποτυ-
χία σας στο θέµα της διαπραγµάτευσης. Άρτος και θεάµατα. Δεν
έχετε να µοιράσετε άρτο και έχουµε θεάµατα. Οπότε ελπίζετε -
και πιθανολογώ ότι έτσι θα γίνει- ότι τα κανάλια θα παίζουν τον
κ. Πολάκη, ο οποίος επέλεξε τον εξαιρετικά επικοινωνιακό Αντι-
πρόεδρο της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργιάδη για να αντιπαρα-
τίθεται. Εσείς νοµίζετε ότι θα µας πείτε καµµιά µαντινάδα για την
υγεία κι έτσι δεν θα συζητάει ο κόσµος ότι του κόβετε τις συντά-
ξεις και ότι µειώνετε το αφορολόγητο. Προβλέπω ότι θα έχετε
διαφορετική αντιµετώπιση στις εκλογικές σας περιφέρειες 

Μετά από δυο χρόνια, λοιπόν, εσείς ανακαλύψατε τι; Ανακα-
λύψατε τη σπατάλη -διαβάζω από την πρότασή σας- την αδια-
φανή διαχείριση και ανακαλύψατε και την «ηµετεροκρατία» στις
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προσλήψεις. Φαίνεται η σπατάλη ήταν αυτό που σας ενδιέφερε,
όταν -µιλάω τώρα για τις δικές σας ηµέρες στο Υπουργείο Υ-
γείας- καταργήσατε τη συνταγογράφηση µε βάση τη δραστική
ουσία. Το clawback έχει ξεφύγει από κάθε έλεγχο, ενώ υποτίθε-
ται ότι σταδιακά θα καταργούνταν. Και προβλέπεται ότι µπορεί
το νοσοκοµειακό και το εξωνοσοκοµειακό να φτάσει το 1 δισε-
κατοµµύριο. 

Η επιτροπή διαπραγµάτευσης δεν έχει κάνει τίποτα που θα
έπρεπε να κάνει για την κτήση καινοτόµων φαρµάκων σε χαµη-
λότερο κόστος. Το 2015, δεν εκδόθηκε δελτίο τιµών, όπως προ-
βλέπει ο νόµος. Όλα αυτά τα κάνετε επειδή σας ενδιαφέρει η
σπατάλη, ο περιορισµός της σπατάλης και η διαφάνεια! 

Για δε την «ηµετεροκρατία» εδώ ειλικρινά είναι µια άλλη έκ-
φανση θράσους. Και δεν µας ενδιαφέρει ότι το Σ.τ.Ε. είπε ότι
ήταν παράνοµο που αποµακρύνατε τις διοικήσεις των νοσοκο-
µείων! Αυτό το περάσατε στο ντούκου! Εγώ σας λέω για τα κρι-
τήρια κατά της «ηµετεροκρατίας», µε τα οποία βάλατε τους διοι-
κητές των νοσοκοµείων. 

Θα αναφέρω µερικά παραδείγµατα. Νοσοκοµείο Τρικάλων,
µέλος της γραµµατείας του τοµέα υγείας του ΣΥΡΙΖΑ. Για δες
σύµπτωση! Κοζάνης, υποψήφιος Βουλευτής Κοζάνης µε τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Για δες σύµπτωση!

Νοσοκοµείο Κατερίνης δεύτερος στη θέση της λίστας του κ.
Καµµένου στην Πιερία. Άλλη σύµπτωση! Αυτή είναι η «ηµετερο-
κρατία» και η καταπολέµησή της; Νοσοκοµείο Άρτας, φίλος και
χειροκροτητής της ζεϊµπεκιάς της κ. Γεροβασίλη. 

Αυτή, λοιπόν, είναι η αξιοκρατία στα δικά σας µάτια. Γι’ αυτό
φέρατε µια εξεταστική, για να δούµε την «ηµετεροκρατία». 

Ζητάτε, λοιπόν, τρία πράγµατα. Διερεύνηση του ΚΕΕΛΠΝΟ
της φαρµακευτικής δαπάνης και των προµηθειών και του «Ερρί-
κος Ντυνάν». 

Κυρίες και κύριοι, εγώ δεν ήµουν Υπουργός Υγείας, δεν είµαι
γιατρός, δεν είµαι φαρµακοποιός αλλά θα µιλήσω και πάλι µε
βάση την κοινή λογική. Εµείς συµφωνούµε µε το «όλα στο φως».
Δεν θέλω να υπάρχει καµµία σκιά σε αυτό. Δεν είναι, όµως, αυτό
που θέλετε, διότι εµείς στη δική µας εξεταστική διευρύνουµε το
πεδίο το οποίο ζητάµε να διερευνηθεί και θεµατικά και χρονικά.
Γιατί, λοιπόν -ρωτάω µε βάση την κοινή λογική- εσείς έχετε αν-
τίρρηση να γίνει αυτό; 

Συµφωνώ µε το τεκµήριο της αθωότητας και δεν προκρίνω κα-
νέναν. Όµως οι κακές οι γλώσσες λένε ότι έχετε βγάλει έξω το
1996, επειδή τότε γραµµατέας ήταν ο κ. Κουρουµπλής και ότι
έχετε βγάλει και την περίοδό του ως Υπουργός και ότι δεν θέλετε
να συζητήσουµε τα θέµατα τα οποία µόλις προανέφερα. Γιατί
δεν βγήκε το δελτίο φαρµάκων; Υπήρξε κάποιος ο οποίος ωφε-
λήθηκε από αυτό; Κατά πόσο ωφελήθηκε; Γιατί δεν θέλετε, κυ-
ρίες και κύριοι, να τα συζητήσουµε αυτά; Γιατί δεν θέλετε; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ζητώ την ανοχή σας για ένα λεπτό ακόµα, κύριε Πρόεδρε. 
Γιατί δεν θέλετε; «Είναι…» -λέει- «…µια πολιτική απόφαση». Δεν

ξέρω καν τι σηµαίνει αυτό. Όµως εγώ θα σας πω τι απάντησε
χθες ο Υπουργός. «Δεν θέλουµε…» -λέει- «…να δώσουµε το σήµα
ότι εν δυνάµει είµαστε ελεγχόµενοι όλοι και όλοι είµαστε το ίδιο.
Δεν µπορούν να µπουν όλοι στο ίδιο τσουβάλι». Αλήθεια; Εσείς
δεν είστε ελεγχόµενοι; Τι είστε; Υπεράνω ελέγχου; Γιατί είστε
υπεράνω ελέγχου; Επειδή είστε Αριστεροί; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΚΟΥΡΟΛΙΑΚΟΣ: Υπεράνω υποψίας είµαστε. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν καταλαβαίνω. Τι θα

πει υπεράνω ελέγχου; Φοβάστε κάτι; Υπάρχει κάτι που έχετε να
κρύψετε; Γιατί δεν το λέτε; Αυτό ζητάµε. Ζητάµε να διευρυνθεί
η εξεταστική και χρονικά και θεµατικά. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής: Εµείς σας κάνουµε µια ρε-
λάνς στο παιχνίδι που παίζετε, ένα παιχνίδι το οποίο υπενθυµίζω
ότι έχει κοστίσει στον ελληνικό λαό, µετά τη θεωρία παιγνίων, τη
«Βαρουφακειάδα», «παίζουµε τη χώρα στα ζάρια», τρίτο µνηµό-
νιο, καθυστέρηση της αξιολόγησης, 12 δισεκατοµµύρια επιπλέον
ζηµιά µόνο από την καθυστέρηση, 3,6 δισεκατοµµύρια ευρώ νέα
µέτρα. Εδώ είµαστε. Και επειδή είµαστε εδώ, κυρίες και κύριοι,
παίζετε τα ρέστα σας. Αυτό κάνετε. Αλλά να ξέρετε ότι ο ελληνι-
κός λαός έχει καταλάβει και όταν θα έρθει η ώρα -και ελπίζω µε

τις ευχές µου για Καλή Ανάσταση να έρθει πάρα πολύ σύντοµα
η λύτρωση για όλους µας- θα σας διώξει από το τραπέζι. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Σας ευχαριστώ κι
εγώ. 

Η κ. Χριστοφιλοπούλου, εκ µέρους της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ έχει τον λόγο για δέκα λεπτά. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, Μεγάλη Τετάρτη σήµερα η «εν
πολλαίς αµαρτίες περιπεσούσα γυνή». Εορτάζουµε την αµαρ-
τωλή γυναίκα, λέει η Εκκλησία µας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ ΚΟΖΟΜΠΟΛΗ - ΑΜΑΝΑΤΙΔΗ: Χθες ήταν. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ησυ-

χία. Δεν ακούγονται οι οµιλητές. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Όχι. Διαβάστε λίγο. Το

τροπάριο το έλεγαν χτες. Η ηµέρα είναι σήµερα. Το τροπάριο
ήταν όντως χθες. 

Κύριε Πρόεδρε, κρατήστε τον χρόνο µου, γιατί και γι’ αυτό
ακόµα ο ΣΥΡΙΖΑ έχει…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Σήµερα Μεγάλη Τε-

τάρτη, συζητάµε την εξεταστική επιτροπή για τα πεπραγµένα
στην υγεία. Ακούστηκαν ήδη πολλά και από τον ΣΥΡΙΖΑ και από
τον κ. Παπαχριστόπουλο, και από την εισηγήτρια της Νέας Δη-
µοκρατίας. 

Εγώ θα ξεκινήσω αντίστροφα, µε µια ερώτηση. Άκουσα από
τον κ. Παπαχριστόπουλο ότι «καθαρός ουρανός αστραπές δεν
φοβάται». Πού ήταν ο κ. Παπαχριστόπουλος ως Διοικητής του
Γενικού Κρατικού Νίκαιας και ο Αρχηγός του ως Υπουργός κυ-
βέρνησης, όταν η συνολική δαπάνη για την υγεία, δηµόσια και
ιδιωτική αυξήθηκε από το 2003 µέχρι το 2009 κατά 47%; 

Πού ήταν ο κ. Καµµένος και ο κ. Παπαχριστόπουλος, όταν η
δηµόσια δαπάνη για την υγεία πραγµατοποίησε άλµα 73%, όταν
το ΑΕΠ εκείνη την εποχή αυξανόταν κατά 19%; 

Πού ήταν ο κ. Καµµένος και ο κ. Παπαχριστόπουλος, όταν η
δηµόσια φαρµακευτική δαπάνη ανέβηκε από 2,2 δισεκατοµµύρια
ευρώ το 2003 στα 5,2 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2009;

Πού ήταν ο κ. Καµµένος και ο κ. Παπαχριστόπουλος, όταν τα
χρέη των τεσσάρων µεγάλων ασφαλιστικών ταµείων -ΙΚΑ, ΟΑΕΕ,
ΟΓΑ, ΟΠΑΔ- προς τα νοσοκοµεία το 2003 ήταν 580 εκατοµµύρια
ευρώ και το 2009 ανήλθαν στο ιλιγγιώδες ποσό των 3,6 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ;

Αυτό, λοιπόν, το πάρτι στην υγεία το παρακολούθησε και ο κ.
Παπαχριστόπουλος ως διοικητής νοσοκοµείου, παραιτηθείς και
υποψήφιος Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας, και ο κ. Καµµένος
ως Υπουργός των κυβερνήσεων της Νέας Δηµοκρατίας. Αυτά
για να µην ξεχνιόµαστε εδώ πέρα!

Και επειδή είπατε «όλα στο φως», κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, τι ακρι-
βώς φοβάστε; Γιατί φοβάµαι, από αυτά που λέτε µέχρι τώρα, ότι
κάτι θέλετε να κάνετε. Και µάλλον να παίξετε θέλετε. Διότι, βε-
βαίως, εκτός από τα 12,5 δισεκατοµµύρια ευρώ βάρη που ήδη
έχετε φορτώσει -επιπλέον των άλλων µνηµονίων- στις πλάτες του
ελληνικού λαού στην περίοδο της διακυβέρνησής σας µε το
τρίτο µνηµόνιο Τσίπρα-Καµµένου, ετοιµάζεστε να φορτώσετε και
άλλα 3,6 δισεκατοµµύρια ευρώ. Να µειώσετε το αφορολόγητο,
να περικόψετε τις συντάξεις µε τον «κόφτη» του περίφηµου
νόµου Κατρούγκαλου, που ερχόταν ο κ. Κατρούγκαλος εδώ και
ως ικανός ψεύτης ο ΣΥΡΙΖΑ –παν-ικανός σε αυτό και µόνο- µας
έλεγε ότι θα αυξηθούν οι συντάξεις. 

Και την ώρα που ετοιµάζεστε να τα κάνετε όλα αυτά, βεβαίως,
ρίχνετε και µια εξεταστική να έχουµε να λέµε! Διότι περί αυτού
πρόκειται. 

Και πείτε µου, παρακαλώ, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, ποιο
µέτρο εξυγίανσης από όσα είχαµε φέρει εµείς, ψηφίσατε ποτέ;
Μπας και ψηφίσατε τότε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας το ίδιο; Όχι
βέβαια! Μπας και ψηφίσατε στην περίοδο της κρίσης θεσµούς
διαφάνειας, όπως η «ΔΙΑΥΓΕΙΑ» και η ηλεκτρονική συνταγογρά-
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φηση που αφορούσε την υγεία; Την ψηφίσατε; Την κατακεραυ-
νώνατε στην Βουλή! Σήµερα την εφαρµόζει ο κύριος Υπουργός
όπως όπως. Για να δούµε, λοιπόν, γιατί δεν την προεκτείνει, α-
φού είναι υπέρ της διαφάνειας. Μήπως ψηφίσατε τον Εισαγγε-
λέα Διαφθοράς. Τι ψηφίσατε ποτέ;

Έχετε το θάρρος να το πάτε µέχρι σήµερα, όπως λέει η πρό-
ταση που κατέθεσε η Δηµοκρατική Συµπαράταξη; Το έχετε αυτό
το θάρρος και την τόλµη; Εµείς του ΠΑΣΟΚ το είχαµε στην εξε-
ταστική για το έλλειµµα και εντάξαµε την περίοδο του πρώτου
µνηµονίου, εντάξαµε και τους εαυτούς µας. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Τότε το κάναµε. Και είχαµε πλειοψη-
φία. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Φυσικά! Τότε είχαµε
πλειοψηφία. 

Η πρότασή µας δεν έχει πάρει τις υπογραφές που χρειάζονται
για να συζητηθεί. Όµως έχει κατατεθεί. Και πάµε –προς τη Νέα
Δηµοκρατία µιλώ- όσο πίσω θέλετε. Αλλά θα πάµε και µέχρι το
2017. Εάν δεν πάµε τώρα, θα πάµε κάποια άλλη στιγµή µέχρι το
2017. Γιατί εµείς τουλάχιστον στην Δηµοκρατική Συµπαράταξη
έχουµε καταθέσει δύο αναφορές. Μία µηνυτήρια αναφορά και
µία απλή αναφορά. Και η µηνυτήρια αναφορά έχει να κάνει µε το
ΚΕΕΛΠΝΟ. 

Γιατί άκουσα πάλι τον εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ και τον κ. Παπα-
χριστόπουλο από τους ΑΝΕΛ, να µας αραδιάζουν αριθµούς που
τους βολεύουν. Μίλησε κανείς για τους εκατόν ενενήντα επτά νε-
κρούς από τη γρίπη πέρυσι, που είναι ποσοστό ρεκόρ, γιατί  η
ηγεσία του Υπουργείου Υγείας καθυστέρησε να βγάλει την προ-
κήρυξη και εν µέσω της προκήρυξης µπούκαρε κυριολεκτικά ο
Αναπληρωτής Υπουργός, ο κ. Πολάκης, µέσα στο ΚΕΕΛΠΝΟ, πή-
ρε τα στοιχεία και αυτή τη στιγµή έχει ασκηθεί και δίωξη του ει-
σαγγελέα;

Αυτό γιατί θέλουµε να το κουκουλώσουµε; Εάν «καθαρός ου-
ρανός αστραπές δεν φοβάται», γιατί, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, κρατάτε
οµπρέλα; Γιατί κρατάτε οµπρέλα;

Και η δεύτερη µηνυτήρια αναφορά που έχουµε καταθέσει,
αφορά τη µη τιµολόγηση των φαρµάκων το 2015. Ποιος ωφελή-
θηκε από την εκτίναξη της φαρµακευτικής δαπάνης που ανέφερα
πριν; Ποιος ωφελήθηκε από τη µη τιµολόγηση των φαρµάκων το
2015; Δεν θέλετε να εξεταστεί αυτό; Δεν είστε υπέρ του «όλα
στο φως»; Όχι. «Των άλλων στο φως και εµείς µαζί σας». Όλων
στο φως! «Τα δικά µας…» -λέτε εσείς- «πίσσα το σκοτάδι». Πίσσα
το σκοτάδι στα δικά σας. Δεν θέλετε τίποτα να φανεί.

Εµείς θα ψηφίσουµε την εξεταστική, εάν συµφωνήσετε να την
πάµε µέχρι σήµερα, για να µας δείξετε πραγµατικά ότι δεν παί-
ζετε παιχνίδια, ότι δεν χρειάζεστε ένα παιχνιδάκι για να πάτε στις
περιφέρειές σας το Πάσχα, ότι δεν χρειάζεστε λάσπη στον ανε-
µιστήρα και σκανδαλοθηρία, αλλά ότι, πραγµατικά, θέλετε να βά-
λουµε το δάχτυλο επί τον τύπον των ήλων. 

Εάν στα αλήθεια το πιστεύετε αυτό, τότε µπορούµε να συµ-
φωνήσουµε -και η δική µας πρόταση αυτόν τον σκοπό είχε- όλα
τα κόµµατα του συνταγµατικού τόξου της Βουλής για µια πε-
ρίοδο εξέτασης όλων των θεµάτων της υγείας και αυτών που
αναφέρετε και αυτών που δεν αναφέρετε. Γιατί µέσα στα στοι-
χεία που σας παρέθεσα, υπάρχουν πάρα πολλά, κύριε Υπουργέ,
τα οποία δεν ξέρω εάν θέλετε να ανακαλύψετε ή να κρύψετε. Θα
φανεί, όµως, στην εξεταστική στην οποία σε κάθε περίπτωση
εµείς, η Δηµοκρατική Συµπαράταξη, θα συµµετέχουµε.

Και για να µιλήσω λίγο και για τα πεπραγµένα στην υγεία, τι
απέγινε η ηλεκτρονική συνταγογράφηση; Την προωθείτε; Και αν
ναι, πώς; Όµως αυτά τα δυόµισι χρόνια εκτός από το να παίρνετε
τις λίστες από το ΚΕΕΛΠΝΟ, ποια ακριβώς θεσµική τοµή εισα-
γάγατε; Γιατί και τα περί ανασφάλιστων είναι µπαλώµατα.
Υπήρχε ήδη κάλυψη των ανασφάλιστων. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Όχι θα τα ακούσετε. Η δική σας ρύθµιση ενέταξε και τους πρό-

σφυγες. Δεν υπήρχε καµµία διαφορά. Άρα τι έχετε κάνει επί δυό-
µισι χρόνια στην υγεία; Προσλήψεις; Τις τελευταίες προσλήψεις
-που τις είχαµε έτοιµες- ο κ. Κουρουµπλής τις άφησε και κοιµόν-
ταν. Είχε άλλες ασχολίες. Δεν ξέρω ποιες. Δείτε εσείς. Είχε,
όµως, άλλες ασχολίες ο κ. Κουρουµπλής και τις άφησε τις προσ-
λήψεις. Τώρα γίνονται. Έχουν περάσει δυόµισι χρόνια και από

εκείνες τις εννιακόσιες ογδόντα θέσεις, τώρα έχουν αρχίσει και
γίνονται µόνιµες προσλήψεις. 

Βέβαια έχετε άλλες προτεραιότητες, να κάνετε προσλήψεις
µέσω ΟΑΕΔ. Γιατί να προχωρήσετε τις µόνιµες; Λέτε ότι προχω-
ρήσατε τον διαγωνισµό που έκανε ο κ. Λοβέρδος για το ΕΚΑΒ.
Πήρατε τα µισά. Τους διασώστες; Τι έγινε προχθές στη Χαλκι-
δική; 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τι έγινε; Κάνετε πώς δεν ξέρετε ή µήπως θέλετε να κάνετε από

κάτω τον υποβολέα; Πέθαναν συνάνθρωποί µας. Διασώστες,
όµως, δεν έχουν προσληφθεί.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εκα-
τόν ογδόντα επτά και εκατό. Βγήκαν τα αποτελέσµατα. Μη λες
ψέµατα.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ψέµατα; Ψέµατα κατά
κόρον λες εσύ, ο Τσίπρας και η Κυβέρνησή σου! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κάθε τόσο βγαίνει ο Τσί-

πρας και λέει ότι προσλαµβάνονται δέκα χιλιάδες στην υγεία ή
προσλαµβάνονται πέντε χιλιάδες στην υγεία. Δεν ντρέπεστε; Θέ-
λετε και να µιλάτε!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, µη

διακόπτετε τη συνάδελφο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Έχετε διαστρεβλώσει τα

πάντα. Κόβετε συντάξεις και λέτε ότι τις αυξάνετε. Παίρνετε στον
ΟΑΕΔ και λέτε ότι κάνετε προσλήψεις. 

Αυτή, λοιπόν, η ιστορία της προπαγάνδας και του ψέµατος
πρέπει να τελειώσει. Και θα τελειώσει µόνο εάν υπάρξει συµφω-
νία, τουλάχιστον για το ευαίσθητο θέµα της υγείας, να υπάρξει
επιµήκυνση της εξεταστικής περιόδου της εξεταστικής επιτρο-
πής για την περίοδο έως και σήµερα. Τότε θα δείξει, πραγµατικά,
η Βουλή ότι δεν θέλει να παίξει πολιτικά παιχνιδάκια. 

Ξέρετε κάτι; Είναι σαφές -εµένα δεν µε ενδιαφέρουν οι δηµο-
σκοπήσεις, αλλά το βλέπω στον κόσµο- ότι καταρρέετε. Το ξέ-
ρετε και εσείς πολύ καλά ότι καταρρέετε. Το θέµα, όµως, δεν
είναι αυτό. Το θέµα είναι αν µπορούµε να δείξουµε ως πολιτικό
σύστηµα ότι µπορούµε να συνεννοηθούµε έστω στα στοιχειώδη
και όταν ακούει την Αντιπολίτευση ο κύριος Υπουργός και ενο-
χλείται, να µην πετάγεται και να λέει ότι λέµε ψέµατα.

Εµείς δεν λέµε ψέµατα. Εµείς είπαµε αλήθειες και σκληρές
αλήθειες. Και είπαµε και για τους εαυτούς µας αλήθειες. Εµείς,
λοιπόν, λέµε να πάτε όσο πίσω θέλετε. Η δική µας πρόταση για
την εξεταστική επιτροπή για την υγεία πάει µέχρι και το τέλος
του 2016. Αυτή είναι µια σοβαρή πρόταση, µια ουσιαστική πρό-
ταση και η Δηµοκρατική Συµπαράταξη αυτή την πρόταση θα στη-
ρίξει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ πολύ.
Τον λόγο έχει ο κ. Κασιδιάρης εκ µέρους της Χρυσής Αυγής

για δέκα λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Κατ’ αρχάς η µόνη δύναµη η οποία πα-

ράγει πραγµατικό έργο και έχει ουσιαστική παρουσία µέσα σε
εξεταστικές και προανακριτικές επιτροπές είναι, βεβαίως, η
Χρυσή Αυγή. 

Παίρνω παράδειγµα το φιάσκο της τελευταίας εξεταστικής
επιτροπής για τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, όπου ο µοναδικός
σκοπός της συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ εντέλει, όπως απε-
δείχθη από τα γεγονότα, ήταν η συγκάλυψη των σκανδάλων και
της κλοπής του δηµοσίου χρήµατος για την οποία ευθύνονται
πολιτικοί παράγοντες. 

Οµοίως και στην παρούσα εξεταστική για την υγεία αυτός είναι
ο σκοπός, δηλαδή αυτοί οι οποίοι κλέψανε τα λεφτά, οι πολιτικοί
παράγοντες, που βρίσκονται πίσω από τη διασπάθιση του δηµο-
σίου χρήµατος, να βγουν λάδι. 

Ήµουν παρών, ως εκπρόσωπος του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυ-
σή Αυγή, στην εξεταστική επιτροπή για τα δάνεια των κοµµάτων.
Εκεί, λοιπόν, ερχόµενοι οι καναλάρχες, µόνο τσάι δεν τους προ-
σέφεραν οι εκπρόσωποι της Κυβέρνησης. Το ίδιο θα κάνουν και
τώρα µε όλους αυτούς τους πολιτικούς, «θεσµικούς», οικονοµι-
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κούς παράγοντες, οι οποίοι ευθύνονται για την κλοπή δισεκατοµ-
µυρίων στον χώρο της υγείας. 

Στην αντίπερα όχθη ο Λαϊκός Σύνδεσµος - Χρυσή Αυγή αντι-
µετώπισε όπως έπρεπε όλους αυτούς, οι οποίοι είναι απόλυτα
συνυπεύθυνοι µε το πολιτικό σύστηµα για την τωρινή κατάντια
της πατρίδας µας. Και όπως µάτωσαν οι καναλάρχες, όπως µά-
τωσαν οι τραπεζίτες στην εξεταστική επιτροπή για τα δάνεια των
κοµµάτων και των µέσων ενηµέρωσης, έτσι θα µατώσουν και
στην παρούσα περίπτωση, όλοι αυτοί που ευθύνονται για την
κλοπή των δηµοσίων ταµείων στον πολύπαθο χώρο της υγείας
στην Ελλάδα.

Υπήρξε σωρεία αποδεικτικών στοιχείων στην τελευταία εξετα-
στική επιτροπή που διεξήχθη τους παρελθόντες µήνες. Υπήρχαν
ντοκουµέντα, υπήρχαν µαρτυρίες και δεδοµένα τα οποία θα
έπρεπε να έχουν στείλει ήδη σε ειδικό δικαστήριο Υπουργούς.
Και ήρθε ο ΣΥΡΙΖΑ και είπε ότι δεν πειράζει, δεν φταίει κανείς,
δεν υπάρχει πολιτικός να έχει ευθύνες. Καθάρισε το παλιό πολι-
τικό σύστηµα. Δεν ήξεραν οι Υπουργοί και οι Πρωθυπουργοί ότι
δινόντουσαν δάνεια µε αέρα! Έτσι, λοιπόν, ένα ελεεινό σκάνδαλο
δεκαετιών έλαβε και τη βούλα της Βουλής, πλην της Χρυσής
Αυγής βεβαίως, ότι δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα. 

Αυτό σκοπεύετε να κάνετε και στον χώρο της υγείας, όπου
έχουν γίνει τερατώδη εγκλήµατα, όπου κανείς δεν µπορεί να µε-
τρήσει τα δισεκατοµµύρια τα οποία έχουν κλαπεί από το δηµόσιο
µε τις υπογραφές Υπουργών και Πρωθυπουργών. 

Εδώ, λοιπόν, είναι πολύ κρίσιµος και καίριος ο ρόλος του Λαϊ-
κού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή, που, όπως προείπα, θα κάνει
όλους αυτούς να µατώσουν. Θα αποκαλύψουµε στοιχεία, θα πα-
ρουσιάσουµε ντοκουµέντα, όπως κάνουµε στη Βουλή από το
2012, όταν η Χρυσή Αυγή εισήλθε εδώ µε την εντολή του ελλη-
νικού λαού, θα αποκαλύψουµε την αλήθεια. Πάγιο αίτηµα της ελ-
ληνικής κοινωνίας είναι οι κλέφτες να πάνε στη φυλακή και όχι
να γίνονται προανακριτικές και εξεταστικές επιτροπές κατά πα-
ραγγελία για να συγκαλύπτεται η πολιτική επικαιρότητα και οι
συστηµικές προδοσίες σε βάρος του ελληνικού λαού. Όχι, δη-
λαδή, τώρα, που η αξιολόγηση έχει κολλήσει στη γωνία τη συγ-
κυβέρνηση Τσίπρα-Καµµένου, να µεταχειρίζεται το τέχνασµα
αυτό της εξεταστικής επιτροπής, για να ρίξει στάχτη στα µάτια
του κόσµου. 

Εδώ, λοιπόν, η Χρυσή Αυγή θα παίξει καίριο ρόλο, όπως προ-
είπα. Ήδη τα στοιχεία που έχουµε συλλέξει για τη διαφθορά, τη
διαπλοκή και τα εγκλήµατα πολιτικών παραγόντων ευρύτερα -
όχι µόνο για οικονοµικά σκάνδαλα- είναι τόσο σηµαντικά, που
έχουν οδηγήσει την εισαγγελία να ζητήσει διώξεις. 

Πριν από ελάχιστες εβδοµάδες ήρθαν εδώ δύο φάκελοι. Ο
ένας αφορά δίωξη του πρώην Πρωθυπουργού Σαµαρά και ο
άλλος αφορά δίωξη του πρώην Υπουργού Στουρνάρα, για στοι-
χεία τα οποία έχω καταθέσει εγώ προσωπικά σε αυτό εδώ το
Βήµα. Εις ό,τι αφορά τον Στουρνάρα για το σκάνδαλο των Ελλη-
νικών Πετρελαίων και της «MOTOR OIL» και το 1,2 δισεκατοµµύ-
ριο που έχασε το δηµόσιο, και εις ό,τι αφορά τον Σαµαρά, για το
έγκληµα σε βάρος του Συντάγµατος µε τις παράνοµες τηλεφω-
νικές εντολές για προφυλακίσεις Βουλευτών της Χρυσής Αυγής.

Η εισαγγελία, λοιπόν, ζήτησε την ποινική δίωξη των συγκεκρι-
µένων παραγόντων και η Βουλή κωφεύει. Ήδη η Χρυσή Αυγή
συλλέγει υπογραφές. Δυστυχώς αυτός ο άθλιος νόµος Βενιζέ-
λου, ο νόµος περί ευθύνης υπουργών, δεν επιτρέπει στη δικαιο-
σύνη να διώξει τους υπουργούς και τους πρωθυπουργούς οι
οποίοι έχουν εγκληµατήσει. Εµείς, λοιπόν, θα συλλέξουµε τριά-
ντα υπογραφές. Πέρα από τις δικές µας υπογραφές των Βου-
λευτών της Χρυσής Αυγής ευελπιστώ ότι θα υπάρξουν και άλλοι
οι οποίοι δεν θα δεχτούν την ένοχη συγκάλυψη εγκληµατιών. 

Θα πάω τώρα λίγο στο θέµα της υγείας, όπου πάγιος στόχος
και εδώ βεβαίως του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή είναι να
βρεθούν οι ένοχοι της κλοπής του δηµοσίου χρήµατος και, κυ-
ρίως, να έρθουν πίσω τα κλεµµένα. Και εδώ θεωρώ ότι θα επιτύ-
χουµε πολύ ουσιαστικό αποτέλεσµα, διότι στην παρούσα περί-
πτωση της υγείας, ιδίως δε στην περιβόητη υπόθεση «NOVAR-
TIS», υπάρχει ευτυχώς η δικαστική συνδροµή, την οποία θα εκ-
µεταλλευτούµε στο έπακρο. Έχει εµπλακεί το επίσηµο αµερικα-
νικό κράτος, οι αµερικανικές διωκτικές αρχές. Το FBI έχει απο-

µαγνητοφωνήσεις παραγόντων της «NOVARTIS», οι οποίοι περι-
γράφουν πώς χρηµατίζεται το εν Ελλάδι πολιτικό σύστηµα, πώς
τα παίρνουν οι Υπουργοί. Εµείς, λοιπόν, θα ανακαλύψουµε και
το µαύρο χρήµα που πήραν Υπουργοί µνηµονιακών κυβερνή-
σεων και τη ροή του χρήµατος αυτού και πού τα έχουν κρύψει
τα λεφτά αυτά. 

Υπενθυµίζω ότι στην περιβόητη προανακριτική επιτροπή για
τη λίστα Λαγκάρντ, στην οποία είχα την τιµή να εκπροσωπώ τον
Λαϊκό Σύνδεσµο - Χρυσή Αυγή, είχα πει από την πρώτη µέρα ότι
πρέπει µέσω τηλεδιάσκεψης να καταθέσει ο Φαλτσιανί, ο τότε
υπάλληλος της τράπεζας HSBC, ο οποίος ήξερε όλα τα µυστικά
για τη ροή του µαύρου χρήµατος. Ο συγκεκριµένος, µάλιστα, εν
συνεχεία ενώπιον των εισαγγελικών αρχών –διότι δεν δέχθηκε η
Βουλή αυτή την πρόταση της Χρυσής Αυγής- αλλά και σε συνεν-
τεύξεις σε ελλαδικά µέσα ενηµέρωσης είχε δηλώσει, ότι το µυ-
στικό της λίστας Λαγκάρντ είναι πολύ εύκολο να το ανιχνεύσει
κανείς στους µηδενικούς λογαριασµούς. 

Εδώ, λοιπόν, στην παρούσα περίπτωση όπου και υπάρχει η δι-
καστική συνδροµή, όπου και υπάρχει εµπλοκή του FBI και των
αµερικανικών διωκτικών αρχών, δεν θα βρούµε µόνο ποιοι Υ-
πουργοί είναι επίορκοι και έχουν πάρει µίζες και έχουν «λαδωθεί»
για να βάζουν φάρµακα της «NOVARTIS» και να πληρώνει το δη-
µόσιο και να ξοδεύει εκατοντάδες εκατοµµύρια το δηµόσιο και
να υπερχρεώνει τα δηµόσια ταµεία και να τα κονοµάνε και να τα
βάζουν στην τσέπη τους αλλά θα ανακαλύψουµε και τη ροή του
µαύρου χρήµατος και σε ποιες τράπεζες του εξωτερικού είναι
κρυµµένα τα κλεµµένα. Αυτό είναι το πάγιο αίτηµα της Χρυσής
Αυγής, η οποία εντελώς µόνη διεξάγει αυτόν τον αγώνα για την
πολυπόθητη κάθαρση και για να τιµωρηθούν οι εγκληµατίες που
οδήγησαν την Ελλάδα στην παρούσα άθλια οικονοµική κατά-
σταση. 

Είναι δεκάδες τα σκάνδαλα στον χώρο της υγείας. Ποιος µπο-
ρεί να ξεχάσει τα δεκαέξι εκατοµµύρια εµβόλια; Δεκαέξι εκατοµ-
µύρια εµβόλια παρήγγειλε το δηµόσιο αυτά λήξανε στη συνέχεια
και κανείς δεν ξέρει πόσα άρπαξαν οι επίορκοι κυβερνητικοί πα-
ράγοντες που εµπλέκονται σε αυτό το σκάνδαλο. 

Βεβαίως στην υπόθεση της «NOVARTIS» προέκυψαν κάποια
νέα κρίσιµα στοιχεία πολύ πρόσφατα. Και ανατρέχω στη δήλωση
της απελθούσης εισαγγελέως κατά της «διαφθοράς» -εντός
πάρα πολλών εισαγωγικών, γιατί δεν µπορεί ένας εισαγγελέας
παράλληλα να είναι και επίορκος- της Ελένης Ράικου, της περι-
βόητης «Έλα Ελένη», που της έλεγε ο Δελατόλλας –έτσι έγινε
γνωστή στο πανελλήνιο- στο περιβόητο εκείνο επεισόδιο που
είχε γίνει στο στούντιο του «ANT1», οπότε άκουσε το πανελλήνιο
έναν διαπλεκόµενο δηµοσιογράφο, να παίρνει την εισαγγελέα
και να της λέει «Έλα Ελένη, τι έγινε; Σου ‘χω θέµα.». Έτσι έγινε
η συγκεκριµένη κυρία επώνυµη και στη συνέχεια η Νέα Δηµο-
κρατία τη διόρισε Εισαγγελέα κατά της Διαφθοράς. 

Και βγαίνει η συγκεκριµένη κυρία και λέει ότι «στο σκάνδαλο
της «NOVARTIS», παραδίδω τους φακέλους και φεύγω». Και χρη-
σιµοποιεί το άθλιο επιχείρηµα, το οποίο αποδεικνύει ότι υπάρχει
εµπλοκή πολιτικών παραγόντων στο εν λόγω σκάνδαλο, ότι
υπάρχουν, λέει, κάποια συµφέροντα που δεν µου επιτρέπουν να
δουλέψω. Και αντί η εισαγγελέας να ονοµατίσει τα συµφέροντα
και ως δηµόσιος κατήγορος να τα οδηγήσει ενώπιον των ανακρι-
τικών αρχών, λέει «Εγώ φεύγω.». 

Ξέρετε γιατί έφυγε; Γιατί είναι τα πολιτικά συνεταιράκια της,
οι κολλητοί της, που κάθονται σε αυτά εδώ τα έδρανα. Γιατί η
Ράικου µπήκε στη θέση αυτή ως εκλεκτή της Νέας Δηµοκρατίας
και τώρα που έρχεται η ώρα να οδηγήσει στο εδώλιο του κατη-
γορουµένου τους συνεταίρους της, τους δικούς της, φεύγει από
την εν λόγω θέση.

Να µην αδικήσω, βεβαίως, και τον ΣΥΡΙΖΑ. Η Χρυσή Αυγή λέει
ναι, ασφαλώς θα υπερψηφίσει κάθε πρόταση για διερεύνηση
οποιασδήποτε περιόδου είτε κυβέρνηση ήταν η Νέα Δηµοκρατία
και το ΠΑΣΟΚ είτε ο ΣΥΡΙΖΑ και οι ΑΝΕΛ. Να πέσει άπλετο φως
σε όλα τα σκάνδαλα. 

Και επειδή µιλώ για σκάνδαλα, επειδή µιλώ για ποινικά αδική-
µατα, το πρώτο και κύριο ποινικό αδίκηµα το οποίο τελούν οι
Υπουργοί του ΣΥΡΙΖΑ, ιδίως στον χώρο της υγείας, είναι η πα-
ράβαση καθήκοντος. Όταν η Χρυσή Αυγή φέρνει επίκαιρες ερω-
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τήσεις και ερωτήσεις µε τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού
ελέγχου και διεκδικεί ενηµέρωση και ελέγχει την Κυβέρνηση εν
ονόµατι του ελληνικού λαού για τα σκάνδαλα, για τους διορι-
σµούς στον χώρο της υγείας, έχουµε παράβαση καθήκοντος από
τους Υπουργούς, οι οποίοι αρνούνται να απαντήσουν και να συµ-
µετέχουν στον κοινοβουλευτικό έλεγχο. Και αρνούνται, διότι
έχουν πολλά να κρύψουν. Αρνούνται, διότι φοβούνται τον διά-
λογο, τη γλώσσα της αλήθειας και την αποκάλυψη των σκανδά-
λων.

Η Χρυσή Αυγή ως θεµατοφύλακας της διαφάνειας σ’ αυτή τη
Βουλή είναι η µόνη πολιτική δύναµη που είναι ικανή να τιµωρήσει
τους ενόχους στον χώρο της υγείας για τα κλεµµένα, στον χώρο
των εξοπλιστικών και της άµυνας, στον χώρο των εργολαβιών,
των δηµοσίων έργων που βλέπαµε να πανηγυρίζουν οι συριζαίοι
για τον δρόµο Κορίνθου-Πατρών. Δεν µας είπαν γιατί το δηµόσιο
αναγκάστηκε να πληρώσει επί χίλια στους εργολάβους κάθε χι-
λιόµετρο αυτού του δρόµου.

Το διακύβευµα της παρούσης εξεταστικής επιτροπής είναι να
βρεθούν οι ένοχοι, να βρεθούν αυτοί που έκλεψαν, να βρεθούν
τα κλεµµένα και να επιστραφούν στον ελληνικό λαό. Πάγιο σύν-
θηµά µας, που µεταφέρεται µέσα στη Βουλή από τη φωνή του
ελληνικού λαού, που είναι η Χρυσή Αυγή, είναι ένα: Οι κλέφτες
στη φυλακή, τα κλεµµένα στον λαό. 

Με βάση αυτό το σύνθηµα θα πορευτούµε και στην παρούσα
εξεταστική επιτροπή, αναζητώντας και ανακαλύπτοντας ποινικές
ευθύνες για τα πολιτικά πρόσωπα, που αδίκως προσπαθείτε να
συγκαλύψετε όλο το µνηµονιακό πολιτικό σύστηµα. Επαναλαµ-
βάνω, αδίκως προσπαθείτε να τα συγκαλύψετε. Η Χρυσή Αυγή
είναι εδώ ως θεµατοφύλακας της διαφάνειας, για να αποδώσει
ποινικές ευθύνες και να οδηγήσει σε ειδικό δικαστήριο και στη
φυλακή όλους τους ενόχους για τα κλεµµένα.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εφόσον οι χρόνοι τηρηθούν, υπολογίζεται ότι η ψη-
φοφορία, η οποία θα διεξαχθεί µετά το τέλος της συζήτησης, θα
γίνει στις 19.00’.

Ο κ. Λαµπρούλης εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας έχει τον λόγο για δέκα λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα θα συµµετάσχει στη συγκρότηση της
εξεταστικής επιτροπής, διεκδικώντας συγχρόνως την επέκταση
συνολικά της έρευνας χωρίς χρονικούς περιορισµούς έως και
σήµερα για τους παράγοντες που διαµόρφωσαν και διαµορφώ-
νουν την επικίνδυνη και άθλια κατάσταση σε όλα τα επίπεδα του
δηµόσιου συστήµατος υγείας. Ακριβώς επειδή αυτή η κατά-
σταση δεν πάει άλλο, θεωρούµε πως το ζήτηµα της υγείας-πρό-
νοιας χρειάζεται πιο αποφασιστικά και απαιτητικά να µπει στο
κέντρο της πάλης της εργατικής τάξης, των λαϊκών στρωµάτων,
διεκδικώντας λύσεις στα καυτά και οξυµένα προβλήµατα.

Με τον περιορισµό της εξεταστικής επιτροπής τόσο σε ό,τι
αφορά τη θεµατολογία όσο και στον χρόνο διερεύνησης, όχι
µόνο επιδιώκεται να συγκαλυφθεί η επικίνδυνη για τον λαό κα-
τάσταση στον χώρο της δηµόσιας υγείας και οι τεράστιες ευθύ-
νες των κυβερνήσεων, αλλά κυρίως να αποπροσανατολίσει από
την αιτία που αναπαράγονται και επιδεινώνονται µε νόµιµο τρόπο
τα προβλήµατα και στην υγεία του λαού. Γιατί ακριβώς η τραγική
και άθλια κατάσταση στον χώρο της δηµόσιας υγείας είναι απο-
τέλεσµα των αντιλαϊκών πολιτικών επιλογών που συρρικνώνουν
τις κοινωνικές δαπάνες, τις δωρεάν παροχές, µεταφέροντας το
κόστος στον λαό. Περιορίζουν τις παροχές στο ελάχιστο βασικό
πακέτο, µειώνουν τις κρατικές και ασφαλιστικές δαπάνες, προ-
κειµένου να µειωθεί το µη µισθολογικό κόστος, έτσι ώστε να δια-
µορφωθεί πιο φθηνή εργατική δύναµη ως προϋπόθεση στήριξης
της περίφηµης ανταγωνιστικότητας και κερδοφορίας των επιχει-
ρηµατικών οµίλων.

Αυτόν τον στόχο υπηρετεί µε συνέπεια τόσο η σηµερινή συγ-
κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ όσο και οι προηγούµενες, µια πολιτική
που προωθείται ενιαία σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση, ανεξάρ-
τητα χρέους, µνηµονίων και που χρονικά ξεκίνησε η εφαρµογή

της πολύ πριν το ξέσπασµα της καπιταλιστικής οικονοµικής κρί-
σης.

Στην επίτευξη αυτού του στόχου οφείλονται οι µεγάλες ελλεί-
ψεις σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό, σε εξοπλισµό, η
υπολειτουργία κλινικών και εργαστηρίων, οι µακροχρόνιες λί-
στες, που εξαναγκάζουν τους ασθενείς να καταφεύγουν στους
επιχειρηµατίες υγείας πληρώνοντας τεράστια ποσά.

Σε αυτόν τον στόχο οφείλονται τα απαράδεκτα επίπεδα της
κρατικής χρηµατοδότησης των µονάδων υγείας, που παραµέ-
νουν στα ίδια επίπεδα τα οποία είχαν διαµορφωθεί µε τις µει-
ώσεις από τις προηγούµενες κυβερνήσεις, η µειωµένη κρατική
επιχορήγηση προς τον ΕΟΠΥΥ µε το έλλειµµά του να µεταφέρε-
ται στους συνταξιούχους µέσω της επιβολής εισφοράς 6% στις
κύριες και στις επικουρικές συντάξεις. Ακόµη και η περιβόητη
πρόσβαση των ανασφάλιστων έγινε µε ξένα κόλλυβα, αφού το
κράτος δεν βάζει ούτε ένα ευρώ από τον κρατικό προϋπολογι-
σµό. Προκειµένου δε να γίνει αποδεκτή αυτή η πολιτική, επενδύ-
θηκε από όλες τις κυβερνήσεις µε το προπαγανδιστικό περιτύλιγ-
µα του εξορθολογισµού, της σπατάλης, του νοικοκυρέµατος, µε
προφανή στόχο να περάσει στον λαό η αντίληψη των περιττών
κοινωνικών δαπανών, των υπερβολικών παροχών προς τους
ασθενείς, στις οποίες οφείλονται τα προβλήµατα στην υγεία. 

Έτσι, από τη στιγµή που η πολιτική επιλογή και της σηµερινής
συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, όπως και των προηγούµενων
κυβερνήσεων, έχει να κάνει µε τη στήριξη του κεφαλαίου, των
επιχειρηµατικών οµίλων και στον χώρο της υγείας, όχι ανάσα
υπέρ του λαού δεν µπορεί να δοθεί, όπως ισχυρίζεται η Κυβέρ-
νηση, αλλά η κατάσταση θα γίνεται χειρότερη, αφού λειτουργεί
σωρευτικά και πολλαπλασιαστικά. Με αυτό το κριτήριο θα πρέπει
να κριθεί από τον λαό και όχι από τις προθέσεις, ότι δήθεν άλλα
θέλει και άλλα κάνει επειδή υποχρεώνεται από τους δανειστές,
ενώ στην πραγµατικότητα ακολουθεί την τακτική του «τραβάτε
µε κι ας κλαίω».

Τα προβλήµατα και στον χώρο της υγείας δεν πρόκειται να λυ-
θούν µε εξεταστικές επιτροπές. Εξάλλου, η πείρα από το παρελ-
θόν δείχνει πως οι εξεταστικές επιτροπές αξιοποιούνται ώστε να
συσκοτίσουν, να παραπλανήσουν τον λαό από το κύριο πρό-
βληµα, την αιτία δηλαδή της όξυνσης των λαϊκών προβληµάτων,
της γενικευµένης επίθεσης ενάντια στην εργατική τάξη και στα
υπόλοιπα λαϊκά στρώµατα, ειδικά σε περιόδους όπως αυτή που
διανύουµε, µε το νέο µεγάλο έγκληµα και πολιτικό σκάνδαλο της
δεύτερης αξιολόγησης και το νέο πακέτο αντιλαϊκών µέτρων.
Έτσι, όχι µόνο δεν πρόκειται να φτάσει το µαχαίρι στο κόκκαλο
–η αγαπηµένη σας φράση- αλλά αντίθετα, η σήψη, η διαφθορά,
τα σκάνδαλα και η διαπλοκή παραµένουν. Και βεβαίως εµείς λέµε
πως δεν µπορεί να αντιµετωπιστούν γιατί ακριβώς είναι σύµφυτα
µε την ίδια τη σαπίλα του καπιταλιστικού συστήµατος, η οποία
σηµαδεύει την πολιτική διαχείρισης του συστήµατος σε όλους
τους τοµείς: οικονοµία, εξοπλισµός, στην υγεία και αλλού. 

Εξάλλου, όλες οι κυβερνήσεις έπαιρναν και παίρνουν µέτρα
αντιµετώπισης της διαφθοράς, της διαπλοκής. Υπάρχει πλούσιο
νοµοθετικό πλαίσιο. Όµως όταν, για παράδειγµα, και ο τοµέας
της υγείας αναπτύσσεται στη βάση του κόστους - οφέλους, οι
δηµόσιες µονάδες υγείας προκειµένου να λειτουργήσουν εξαρ-
τώνται από τους επιχειρηµατικούς οµίλους για τον εξοπλισµό
τους σε µηχανήµατα, σε φάρµακα, σε αντιδραστήρια, ιατρικά ερ-
γαλεία, υγειονοµικό υλικό και άλλα, το κυνήγι του κέρδους απο-
τελεί το θερµοκήπιο αναπαραγωγής και των φαινοµένων διαφ-
θοράς, χρηµατισµού. Και αυτό καµµία εξεταστική δεν µπορεί να
το αντιµετωπίσει, όπως δεν το αντιµετώπισε καµµία νοµοθεσία.
Και ακριβώς οι πολιτικές επιλογές των κυβερνήσεων λειτουργίας
στη βάση του κέρδους προϋποθέτουν την περαιτέρω λεηλασία
των ασφαλιστικών ταµείων, την εκµετάλλευση των ασθενών και
ταυτόχρονα το χτύπηµα εργασιακών δικαιωµάτων µε µειώσεις
µισθών, ανατροπή των συνθηκών δουλειάς και εργασιακών σχέ-
σεων. Και όλα αυτά είναι νόµιµα. Με νόµους υλοποιούνται. 

Με βάση τους αντιλαϊκούς νόµους δεν αξιοποιείται, για παρά-
δειγµα, το ΚΕΕΛΠΝΟ τόσο από την παρούσα Κυβέρνηση όσο και
από τις προηγούµενες ως επίσηµο κρατικό δουλεµπορικό γρα-
φείο; Προσλαµβάνουν προσωπικό για τις µονάδες υγείας ορι-
σµένου χρόνου µε πολύ χαµηλότερες αµοιβές και µε περιορι-
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σµένα δικαιώµατα -χωρίς επιδόµατα, χωρίς άδειες- συµβάλλον-
τας στο τσάκισµα του δικαιώµατος για σταθερή δουλειά µε
πλήρη δικαιώµατα. Το ίδιο µε το Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν»,
που µπαίνει και αυτό στην πρόταση για τη σύσταση της εξετα-
στικής επιτροπής. Πρόκειται για µια επιχείρηση ιδιοκτησίας της
µεγαλύτερης ΜΚΟ στην Ελλάδα, του Ελληνικού Ερυθρού Σταυ-
ρού, την οποία παρουσιάζετε ως πρότυπο της µεικτής οικονο-
µίας, η οποία χρεοκόπησε και η οποία αποτέλεσε το όχηµα που
οδήγησε στην επιχειρηµατική δράση του συγκεκριµένου νοσο-
κοµείου. Μάλιστα, το πολυδιαφηµίζατε ως το νοσοκοµείο πρό-
τυπης λειτουργίας που θα έπρεπε να το µιµηθούν και τα υπό-
λοιπα νοσοκοµεία του δηµόσιου τοµέα. Οι ασθενείς, όµως, τα
ασφαλιστικά ταµεία, πλήρωναν κανονικά, ενώ οι εργαζόµενοι στο
νοσοκοµείο αυτό βίωναν όλα τα αντεργατικά µέτρα στις αποδο-
χές τους, στην εντατικοποίηση της εργασίας τους, κ.λπ..

Αλήθεια, ποια ήταν η πορεία του; Η πορεία του από τι καθορί-
στηκε; Καθορίστηκε από τον ανταγωνισµό και τα επιχειρηµατικά
σχέδια στον χώρο της υγείας, µέσα από τη σφοδρή αντιπαρά-
θεση µεταξύ των ιδιωτικών επιχειρηµατικών οµίλων, που διεκδι-
κούν βεβαίως ακόµα µεγαλύτερο µερίδιο στην αγορά υπηρεσιών
υγείας, δηλαδή την περαιτέρω ανάπτυξη της επιχειρηµατικής
δραστηριότητας του νοσοκοµείου µέσα από την κοινή προσπά-
θεια της µη κυβερνητικής οργάνωσης του Ερυθρού Σταυρού,
αλλά και των κυβερνήσεων.

Αλήθεια, µήπως η Κυβέρνηση σκέφτεται για παράδειγµα το
Νοσοκοµείο αυτό, το «Ερρίκος Ντυνάν», να το περάσει υπό κρα-
τικό έλεγχο στο δηµόσιο, να το πούµε έτσι, να λειτουργήσει µε
χρηµατοδότηση από τον κρατικό προϋπολογισµό, να στελεχωθεί
µε µόνιµο προσωπικό, πλήρους και αποκλειστικής απασχόλησης
και να παρέχει εντελώς δωρεάν όλες τις υπηρεσίες σε όλους,
χωρίς όρους και προϋποθέσεις;

Βεβαίως, σίγουρο είναι ότι δεν αποτελεί κανένα γρίφο το ερώ-
τηµα αυτό, όπως για παράδειγµα αναρωτιέται η Κυβέρνηση για
το πώς, ενώ µείωσε τη λιανική τιµή των φαρµάκων, οι ασθενείς
πληρώνουν περισσότερα από πριν, επιδεινώνοντας την εξίσου
τραγική κατάσταση της φαρµακευτικής περίθαλψης του λαού.
Αφού διατηρεί όλα τα αντιλαϊκά µέτρα των προηγούµενων κυ-
βερνήσεων, µείωσης της κρατικής και ασφαλιστικής δαπάνης,
την αύξηση πληρωµών από τους ασθενείς, συµβάλλει µε την πο-
λιτική της στην αύξηση της µεσοσταθµικής πληρωµής από τον
λαό, από το 9% που ήταν το 2009 στο 35% περίπου σήµερα για
τα συνταγογραφούµενα φάρµακα, χωρίς να συνυπολογίζονται
οι πληρωµές για τα µη συνταγογραφούµενα φάρµακα, που πλη-
ρώνονται 100% από τους ασθενείς, ενώ βέβαια διατηρεί το χα-
ράτσι του 1 ευρώ ανά συνταγή, µειώνει τις ασφαλιστικές τιµές
κ.λπ..

Πού οδηγούν όλα αυτά; Στην υλοποίηση ακριβώς αυτής της
ευρωενωσιακής πολιτικής, όπου κράτος και ασφαλιστικά ταµεία
πλήρωσαν από το 2009 έως σήµερα 57,7% λιγότερο, ενώ οι
ασφαλισµένοι 43% περισσότερο για φάρµακα, ενώ για φάρµακα
που δεν αποζηµιώνονται από τα ασφαλιστικά ταµεία κατά 14,6%
περισσότερο.

Ενώ η κατάσταση επιδεινώνεται για τον λαό, η Κυβέρνηση
όπου βρεθεί και όπου σταθεί εκθειάζει την αποτελεσµατικότητα
της πολιτικής της για τη µείωση της δηµόσιας φαρµακευτικής
δαπάνης και µάλιστα, συµφώνησε να κρατηθεί στα σηµερινά επί-
πεδα τουλάχιστον έως το 2018. Ακριβώς µάλλον στην εικόνα µιας
συνταγής φαρµάκων αποκαλύπτεται η ουσία της αντιλαϊκής πο-
λιτικής στη φαρµακευτική περίθαλψη του λαού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Κύριε Πρόεδρε, τελειώνω σε ένα λεπτό.
Αν όντως το ενδιαφέρον της Κυβέρνησης για τους ασθενείς

ήταν πραγµατικό και όχι υποκριτικό, θα µπορούσε να καταργήσει
τις λεγόµενες ασφαλιστικές τιµές µε τις οποίες τα ασφαλιστικά
ταµεία υπολογίζουν την αποζηµίωση σε ένα µόνο µέρος της λια-
νικής τιµής των φαρµάκων και τα υπόλοιπα καλούνται να τα πλη-
ρώνουν οι ίδιοι οι ασθενείς, όπως και τα φάρµακα που δεν συ-
νταγογραφούνται και τα πληρώνουν εξ ολοκλήρου.

Έτσι, το κοινωνικό πρόσηµο της πολιτικής της Κυβέρνησης
φτάνει µέχρι το σηµείο της αλλαγής του τρόπου των αυξηµένων

πληρωµών από τα λαϊκά στρώµατα, γι’ αυτό µε αυτή την πολιτική
της Κυβέρνησης του κοινωνικού προσήµου δεν µπορεί ούτε ως
σκετς να περάσει το λαϊκό αίτηµα για δωρεάν φάρµακο, αποκλει-
στικά δηµόσιο, δωρεάν σύστηµα υγείας.

Ακριβώς τα αποτελέσµατα της πολιτικής για το µέλλον της Κυ-
βέρνησης στο φάρµακο είναι ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα
της στρατηγικής πολιτικής Κυβέρνησης, Ευρωπαϊκής Ένωσης
και κεφαλαίου, µείωσης δηλαδή του µη µισθολογικού κόστους,
ώστε να συµπιεστεί περισσότερο η τιµή της εργατικής δύναµης.
Μειώνει το κράτος τη φαρµακευτική δαπάνη, επιδιώκοντας να
εξασφαλίσει ποσά µε τα οποία θα στηρίξει τα παντός είδους κί-
νητρα, φοροαπαλλαγές, µειώσεις εισφορών, ζεστό χρήµα και
άλλα υπέρ του κεφαλαίου. Έτσι, ακόµα και η όποια µείωση των
τιµών των φαρµάκων, που µειώνει την υπερκερδοφορία των φαρ-
µακοβιοµηχανιών, ντόπιων και ξένων, τελικά επιστρέφεται πάλι
πίσω µε πολλαπλάσιο τρόπο µέσω της εξασφάλισης κινήτρων
από το κράτος.

Το γεγονός ότι από τη µείωση των τιµών των φαρµάκων ο λαός
όχι µόνο δεν κερδίζει, αλλά από πάνω χάνει περισσότερο, δείχνει
ότι το πρόβληµα είναι βαθιά ταξικό, πολιτικό, είναι πρόβληµα
ανάπτυξης, για ποιο σκοπό γίνεται και ποιος επωφελείται από
αυτή. Το ζήτηµα που τίθεται στον λαό, προκειµένου να γίνουµε
πραγµατικά κανονική χώρα, προϋποθέτει ο πλούτος που παρά-
γουν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι να αποτελεί κοινωνική ιδιοκτησία µε
τη δική τους εξουσία, µε την κοινωνικοποίηση όλων των µονοπω-
λίων, ανάµεσα σε αυτά και της καπιταλιστικής φαρµακοβιοµηχα-
νίας.

Σε αυτόν τον στόχο πρέπει να κατατείνει η λαϊκή συµµαχία και
πάλι, γιατί µόνο έτσι η υγεία, η πρόνοια, το φάρµακο µπορούν
να γίνουν κοινωνικό αγαθό και όχι εµπόρευµα που είναι σήµερα. 

Σε ό,τι αφορά, λοιπόν, το Κοµµουνιστικό Κόµµα, κύριε Πρό-
εδρε, εµείς ψηφίζουµε –το έχουµε δηλώσει αυτό εξαρχής- την
πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτροπής της Κυβέρνησης.
Βεβαίως, εάν συµφωνηθεί και τεθεί σε ψηφοφορία, θα ψηφί-
σουµε και την πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ πολύ. 
Η κ. Μεγαλοοικονόµου εκ µέρους της Ένωσης Κεντρώων έχει

τον λόγο για δέκα λεπτά. Παρακαλώ για την τήρηση του χρόνου,
ούτως ώστε να τελειώσουµε την ώρα που έχουµε πει. 

Ορίστε, κυρία Μεγαλοοικονόµου, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συ-

ζήτηση διεξάγεται για τη λήψη ή µη απόφασης, σύµφωνα µε το
άρθρο 68 παράγραφος 2 του Συντάγµατος, επί της προτάσεως
που κατέθεσαν οι ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ για σύσταση εξεταστικής επι-
τροπής για τη διερεύνηση σκανδάλου στον χώρο της υγείας
κατά τα έτη 1997-2014. 

Ταυτοχρόνως, συζητούµε και επί της προτάσεως που κατέ-
θεσε η Νέα Δηµοκρατία για διερεύνηση της διαχείρισης και των
δαπανών της δηµόσιας υγείας από το 1996 µέχρι σήµερα. 

Αµφότερες οι επιλογές µάς βρίσκουν αντίθετους, γιατί είναι
δύο προσχηµατικές προτάσεις, οι οποίες εξυπηρετούν τα µικρο-
πολιτικά συµφέροντα του κυβερνητικού Συνασπισµού και της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Αφ’ ενός ο ΣΥΡΙΖΑ θέλει να διερευ-
νήσει τα πιθανά σκάνδαλα, εξαιρουµένης, όµως, της δικής του
θητείας και αφετέρου η Νέα Δηµοκρατία αντιπολιτεύεται επ’
αυτού και ζητά διερεύνηση της θητείας µόνο των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ.
Κανείς από τους δύο, όµως, δεν ενδιαφέρεται αληθινά για την
πραγµατική κατάσταση. Και τα δύο κόµµατα γνωρίζουν και εµείς
γνωρίζουµε και ο ελληνικός λαός γνωρίζει το πάρτι που είχε στη-
θεί –και έχει στηθεί- και την αδράνεια όσων διετέλεσαν αξιωµα-
τούχοι σε θέσεις ευθύνης όλα αυτά τα χρόνια. 

Τα σκάνδαλα στον χώρο της υγείας είναι καθηµερινό φαινό-
µενο και πλέον δεν µας συγκλονίζουν. Η διαφθορά είναι σύνηθες
φαινόµενο από τον τελευταίο διοικητικό υπάλληλο µέχρι τον εκά-
στοτε Υπουργό. Όλα αυτά που αναφέρονται ως χώρος υγείας
και κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος είναι ένας από τους
σοβαρότερους παράγοντες που οδήγησαν την πατρίδα µας στη
µέγγενη των µνηµονίων. Είναι ένα διαρκές σκάνδαλο που έπρεπε
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να το είχαν επιλύσει όλοι όσοι κυβέρνησαν. 
Θα πρέπει να διερευνηθούν τα κονδύλια και οι σπατάλες του

δηµοσίου χρήµατος από τη Μεταπολίτευση και µετά, για να πλη-
ροφορηθεί ο ελληνικός λαός, ανεξαρτήτως τυχόν παραγραφής
των ποινικών ευθυνών των εµπλεκοµένων προσώπων, ποιοι «έφα-
γαν» τα λεφτά. Σας λέω ότι είναι πάρα πολύ δύσκολη η διερεύ-
νηση, γιατί ήδη έχουν παραγραφεί από το 1974, αλλά εν πάση
περιπτώσει. Γιατί είµαι σίγουρη ότι από αυτή την επιτροπή το
µόνο που θα αποδειχθεί –και το τονίζω- είναι ότι δεν τα «φάγαµε»
όλοι µαζί. 

Δυστυχώς, η διαφθορά και η σήψη στον συγκεκριµένο χώρο
αγγίζει τους πάντες. Το ψάρι, όπως λέει και ο λαός, βρωµάει από
το κεφάλι. Και όταν είσαι Υπουργός, έχεις την απόλυτη ευθύνη
να κόψεις τον οµφάλιο λώρο της σαπίλας και της ρεµούλας που
χρόνια τώρα συνδέονται µε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. 

Θα πρέπει, λοιπόν, να χυθεί άπλετο φως και να διερευνηθούν
τόσο τα σκάνδαλα όσο και η κατασπατάληση του δηµοσίου χρή-
µατος στον χώρο της υγείας από το 1974, δηλαδή από τη Μετα-
πολίτευση και εντεύθεν µέχρι σήµερα, γιατί πρέπει να µάθει ο
ελληνικός λαός ποια είναι και ποια ήταν τα πολιτικά πρόσωπα
που εµπλέκονται ως ηθικοί αυτουργοί των εγκληµατικών ενερ-
γειών, να µάθει ότι όλοι αυτοί τους οποίους ψήφιζαν τόσα χρόνια
είναι κοινοί εγκληµατίες και όχι σωτήρες. 

Σε συνέντευξή του ο κύριος Υπουργός Υγείας δήλωσε ότι η
διαφθορά στην υγεία έχει πολιτικό ονοµατεπώνυµο. 

Ερωτώ, κύριοι συνάδελφοι: Τι εξυπηρετεί να γίνει µια επιτροπή
για τη διερεύνηση ευθυνών και τελικώς να οδηγηθούµε σε ένα
πόρισµα που δεν θα αποδίδει ευθύνες; Σε καµµιά περίπτωση δεν
πρέπει να επαναληφθεί ό,τι συνέβη και µε την εξεταστική που
ήλεγξε τη διαπλοκή ανάµεσα στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης, τα
πολιτικά πρόσωπα και τις τράπεζες. 

Ακούσαµε για εκατοµµύρια ευρώ, αλλά κανείς εν τέλει δεν είχε
εµπλοκή. Πού πήγαν τα τόσα εκατοµµύρια, αφού κανείς δεν έφ-
ταιγε; 

Το ίδιο γελοίο του πράγµατος προβλέπω ότι µας ετοιµάζει ο
ΣΥΡΙΖΑ και οι ΑΝΕΛ και εδώ: Μια επιτροπή που θα ακούσουµε
για αίσχη, θα ακούσουµε εκατοµµύρια να περνάνε από µπροστά
µας, αλλά πιθανόν δεν θα καταλήξουµε σε κανένα συγκεκριµένο
πρόσωπο. 

Αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µήπως πιστεύετε ότι ο
ελληνικός λαός ενδιαφέρεται για την απόδοση πολιτικών ευθυ-
νών; Οι πολιτικές ευθύνες έχουν αποδοθεί ήδη µε την ψήφο.
Ήταν αυτή που έστειλε το ΠΑΣΟΚ στο 4%, τη Νέα Δηµοκρατία
στην Αντιπολίτευση, ακριβώς γιατί γνωρίζει πολύ καλά ο λαός
ότι και η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ είναι αυτοί που κατέ-
στρεψαν την Ελλάδα. Είναι αυτοί που βγήκαν πρωταθλητές στο
ρουσφέτι, στην κατασπατάληση του κρατικού χρήµατος και το
βόλεµα των «ηµετέρων». Ο ελληνικός λαός θέλει πίσω τα κλεµ-
µένα και να µπουν οι κλέφτες στη φυλακή. Αυτό τους ενδιαφέρει.
Όλα αυτά, βέβαια, ήταν προεκλογικές δεσµεύσεις του ΣΥΡΙΖΑ
και των ΑΝΕΛ, που πάρα πολύ εύκολα τις ξέχασαν. 

Μην προσπαθείτε, λοιπόν, µε επιτροπές οι οποίες είναι φιέστα
να αποδείξετε στον ελληνικό λαό ότι δήθεν αποδίδετε δικαιο-
σύνη. Και πάλι σε πολιτικές ευθύνες θα καταλήξουµε και στο
αδιέξοδο της προσωποποίησης των ευθυνών. Όµως, αυτή την
πολιτική ανευθυνότητα ετών και την κλοπή του δηµοσίου χρήµα-
τος πλήρωσε και πληρώνει ακριβά ο ελληνικός λαός µε το αίµα
του, µε στερήσεις, µε µειώσεις των συντάξεών του, µε στερήσεις
επιδοµάτων σε ΑΜΕΑ, µε κόψιµο επικουρικών, µε απίστευτες ελ-
λείψεις, ακόµα και να µην έχει ο ελληνικός λαός τα προς το ζην.
Τους φτάσαµε να είναι όλοι στα όρια της φτώχειας και πολλοί
περισσότεροι κάτω από τα όρια της φτώχειας. 

Ο κύριος Υπουργός σε συνέντευξή του δήλωσε ότι διερευνών-
ται τυχόν ποινικές ευθύνες που αφορούν ενδεχοµένως λειτουρ-
γούς της διοίκησης ή πολιτικά πρόσωπα και ότι δήθεν άµεσα από
τη διαδικασία θέλουµε να εντοπίσουµε και τις τρύπες του συστή-
µατος και τους µηχανισµούς που επέτρεψαν αυτές τις συµπερι-
φορές. 

Ίσως έχετε δίκιο, κύριε Υπουργέ, να θεωρηθεί ότι δεν µπορεί
να µπουν όλοι σε ένα τσουβάλι και υποστηρίζετε ότι δεν πρέπει
να ελεγχθεί η συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ – ΑΝΕΛ για τα δύο αυτά

χρόνια της διακυβέρνησης. Όµως, από µόνη της αυτή η σκέψη
είναι ανακόλουθη. Δεν πιστεύω ότι µε το που συγκυβέρνησαν ΣΥ-
ΡΙΖΑ – ΑΝΕΛ αµέσως σταµάτησαν οι µίζες στα νοσοκοµεία, δεν
συνέχισαν να υπάρχουν τρωκτικά. 

Ρωτώ αυτούς που ακόµη συνεχίζουν: Γιατί δεν θέλετε να τους
ανακαλύψετε; Αλήθεια, εάν είστε τόσο καθαροί, τι σας ενοχλεί
άραγε να διερευνήσουµε και τη δική σας περίοδο; Ειλικρινώς εύ-
χοµαι να αποδειχθεί ότι ουδέν µεµπτόν έχετε διαπράξει. 

Η επιτροπή είµαι βέβαιη ότι δεν θα καταλήξει σε κανένα συµ-
πέρασµα και πολύ περισσότερο είµαι βέβαιη ότι ακόµη και να
διαπιστωθεί ο χορός των εκατοµµυρίων δεν θα µπορέσουµε να
καταλήξουµε στα πρόσωπα και στις τσέπες αυτών που τα φά-
γανε. Ο χρόνος αλλά κυρίως οι µέθοδοι διερεύνησης είναι εσ-
φαλµένες. Αφ’ ενός η επιτροπή δεν έχει συγκεκριµένη κατεύ-
θυνση, ακριβώς γιατί δεν θέλουµε να υπάρξει αποτέλεσµα και
αφετέρου η διερεύνηση των σκανδάλων γίνεται για ένα συγκε-
κριµένο χρονικό διάστηµα που δεν εξασφαλίζει ότι ο ελληνικός
λαός θα πληροφορηθεί την αλήθεια. 

Ακόµη, σύµφωνα µε την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ, θα διερευνη-
θούν τρία συγκεκριµένα ειδικότερα ζητήµατα που άπτονται της
υγείας. Πρώτον, το πάρτι στο ΚΕΕΛΠΝΟ αναφορικά µε τη δια-
φηµιστική του δαπάνη και το τραπεζικό του δανεισµό, δεύτερον,
σχετικά µε την τιµολόγηση και τη φαρµακευτική δαπάνη και τρί-
τον τη διοίκηση και την υπερχρέωση του «Ερρίκος Ντυνάν». Θεω-
ρώ ότι πρέπει να διευρυνθεί αυτός ο τοµέας διότι υπάρχουν και
πάρα πολλά άλλα θέµατα. 

Αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκεί µόνο τελειώνει το
πάρτι, σε αυτά τα τρία που έχετε καταγράψει; Δεν έχετε ακούσει
τίποτα άλλο για τον χώρο της υγείας; Πρόσφατα ακούσαµε για
φαρµακευτικές που πριµοδοτούν γιατρούς. Όλοι µας γινόµαστε
σχεδόν καθηµερινά δέκτες πληροφοριών από γνωστούς και φί-
λους για τα όσα συµβαίνουν στα δηµόσια νοσοκοµεία. 

Ο περιορισµός της εξεταστικής επιτροπής σε τόσο συγκεκρι-
µένα αντικείµενα και αυτός από µόνος του τουλάχιστον αποδει-
κνύει πως για άλλη µια φορά µόνο απογοήτευση θα προκύψει
και τίποτα ουσιώδες. 

Εποµένως µια τέτοια παρωδία, µια τέτοια φιέστα στο σύστηµα
υγείας η Ένωση Κεντρώων δεν µπορεί να τη στηρίξει. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ κι εγώ.

Προχωρούµε στον επόµενο οµιλητή, ο οποίος είναι ο κ. Μαυρω-
τάς από το Ποτάµι.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Το πλεονέκτηµα τού να µιλάς τελευ-
ταίος είναι ότι έχεις ακούσει τους άλλους συναδέλφους οπότε
θα προσπαθήσω να µην επαναλάβω πράγµατα που ακούστηκαν. 

Έγινε πάρτι στην υγεία, λοιπόν, τα τελευταία είκοσι χρόνια;
Υπήρξαν σκάνδαλα; Ποιος φταίει; Εµπλέκονται πολιτικά πρό-
σωπα; Σε αυτά τα ερωτήµατα φιλοδοξεί να απαντήσει η εξετα-
στική επιτροπή για την υγεία που προτείνουν µε βάση τις προτά-
σεις που έχουν καταθέσει τόσο η Κυβέρνηση όσο και η Νέα Δη-
µοκρατία, αλλά και το ΠΑΣΟΚ. Δώδεκα Υπουργοί Υγείας από το
1997 ως το 2015 κι άλλοι τρεις έκτοτε. 

Τι αφορά όµως αυτή η πρόταση που συζητάµε; Ας τα δούµε
ένα-ένα. 

Φαρµακευτική δαπάνη. Η υπέρογκη αύξηση της φαρµακευτι-
κής δαπάνης στην Ελλάδα αποδίδεται κυρίως, όπως είναι ευ-
ρέως γνωστό, στον υπερβολικό όγκο κατανάλωσης φαρµάκων
λόγω υπερσυνταγογράφησης και κατευθυνόµενης συνταγογρά-
φησης, αµυντικής ιατρικής κ.λπ., στην εκτεταµένη παρανοµία µε
τα βιβλιάρια υγείας και τις ταινίες γνησιότητας, στις εστίες σπα-
τάλης και διαφθοράς στα δηµόσια νοσοκοµεία, στα φαρµακεία,
στα ασφαλιστικά ταµεία, στους πολίτες, και κυρίως στους για-
τρούς, και σε µικρότερο βαθµό στις συγκριτικά υψηλές, µε άλλες
χώρες, τιµές ιδιαίτερα των off patent, των εκτός πατέντας φαρ-
µάκων και των γενόσηµων σκευασµάτων. 

Έχουµε να δούµε επίσης το αναπτυξιακό κοµµάτι: Έναν δυ-
ναµικό εξωστρεφή επιχειρηµατικός κλάδος µε εγχώριους και διε-
θνείς παίκτες, τη φαρµακοβιοµηχανία και επιχειρήσεις εισαγω-
γής, που θα πρέπει και µπορούν να συµβάλουν αναπτυξιακά και
θεσµικά στη βελτίωση της κατάστασης. Όλα αυτά πρέπει να τα
δούµε, τι άλλαξε, τι πρέπει ακόµα να αλλάξει. 
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Δεύτερο στοιχείο, το Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν», ένα νο-
σοκοµείο για το οποίο οι δικογραφίες είναι περισσότερες από τα
κρεβάτια του. Να δούµε τι έγινε εκεί, ποιος αυθαιρέτησε, ποιος
επωφελήθηκε, ποιος ζηµιώθηκε. 

Ειρήσθω εν παρόδω, µιας και µιλάµε για κεντρικά νοσοκοµεία,
κάποια στιγµή κύριε Υπουργέ, πρέπει να δούµε και το θέµα της
χωροταξίας. Δεν µπορούµε να έχουµε δέκα µεγάλα νοσοκοµεία
µέσα σε ένα τετραγωνικό χιλιόµετρο στο κέντρο της Αθήνας και
ολόκληρες αναπτυσσόµενες περιοχές, όπως η ανατολική Αττική,
µε κρίσιµες υποδοµές, αεροδρόµιο, λιµάνια, να µην έχουν ούτε
ένα νοσοκοµείο. Πρέπει να το δούµε κι αυτό κάποια στιγµή. Κλεί-
νει εδώ αυτή η τοπικιστική παρένθεση. 

Τέλος, στην πρόταση της Κυβέρνησης είναι και το ΚΕΕΛΠΝΟ,
το οποίο από τη µια χαρακτηρίζεται αµαρτωλό και από την άλλη
η Κυβέρνηση ενισχύει άλλες παρόµοιες δοµές όπως είναι η
ΑΕΜΥ. 

Τι πρέπει να κάνει η εξεταστική επιτροπή για την οποία συζη-
τάµε σήµερα; Να διερευνήσει τις υποθέσεις, να εντοπίσει τυχόν
σκάνδαλα, να αποδώσει ευθύνες, αν υπάρχουν, σε πολιτικά πρό-
σωπα. Οι συνεργάτες, η οµάδα κοινοβουλευτικής υποστήριξης
του Ποταµιού και τεκµηρίωσης, έχει ήδη βρει µπόλικα στοιχεία
για να τα συζητήσουµε στην επιτροπή. Σκοπός είναι να πέσει
άπλετο φως στις υποθέσεις αυτές. Βέβαια αν εντοπιστούν περι-
πτώσεις εκτός των τριών –δηλαδή, «Ερρίκος Ντυνάν», ΚΕΕΛΠΝΟ
και φαρµακευτική δαπάνη-, να εξεταστούν κι αυτές. 

Αντιλαµβάνοµαι την περίοδο εξέτασης που βάζουµε από το
1997 ως το 2014 ως µια αρχική ενδεικτική περίοδο. Οι ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ δεν θέλουν να υπάρχει συµψηφισµός µε τη δική τους δια-
κυβέρνηση, γι’ αυτό για πολιτικούς λόγους δεν πάνε την περίοδο
εξέτασης µέχρι σήµερα. Αναφέρθηκε σ’ αυτό και ο κ. Μπαλωµε-
νάκης στην αρχή. Ο κ. Παπαχριστόπουλος είπε εξάλλου ότι κα-
θαρός ουρανός αστραπές δεν φοβάται. Όµως αν υπάρξουν
στοιχεία που παραπέµπουν και εκτός εξεταζόµενης περιόδου,
δεν µπορώ να φανταστώ ότι θα υπάρξουν συµπολιτευόµενοι
Βουλευτές οι οποίοι θα πουν «όχι, αυτά δεν τα εξετάζουµε». Άλ-
λωστε και στην εξεταστική επιτροπή για τα δάνεια των κοµµάτων
και των µέσων µαζικής ενηµέρωσης εξετάσαµε και περιπτώσεις
εκτός του στενού αντικειµένου της επιτροπής, όπως την περίοδο
προ του 2002 ή και αντικείµενα που δεν είχαν να κάνουν µε δά-
νεια των κοµµάτων και των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, αλλά
είχαν να κάνουν, για παράδειγµα, µε επιχορηγήσεις, διαφηµι-
στική δαπάνη κ.λπ.. Άρα, η εξεταστική επιτροπή αυτή πρέπει να
είναι ευέλικτη. Κι αν για πολιτικούς λόγους ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θέλει
να µπει στο ίδιο «κάδρο» τώρα µε Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ,
αν προκύψουν τέτοια στοιχεία για την τελευταία περίοδο, θα
πρέπει να συναινέσει ως υπέρµαχος της διαφάνειας και του «όλα
στο φως» και όχι του «όλα στο φως πλην ηµών».

Τι άλλο κατά τη γνώµη µου πρέπει να κάνει αυτή η επιτροπή;
Να δει πού υπήρχαν τρύπες του συστήµατος και να τις κλείσει ή
µάλλον να προτείνει τρόπους για να κλείσουν. Αν, για παρά-
δειγµα, είχαν προχωρήσει οι ηλεκτρονικές προµήθειες στα νο-
σοκοµεία, η σκανδαλώδης φαρµακευτική νοσοκοµειακή δαπάνη
θα είχε ελεγχθεί. Αν είχε προχωρήσει η ηλεκτρονική κάρτα ασθε-
νούς, το φαινόµενο της υπερβολικής συνταγογράφησης, χωρίς
πολλές φορές να το ξέρει ούτε ο ίδιος ο ασθενής, θα είχε περιο-
ριστεί.

Πληρώνουµε, λοιπόν, το κόστος για την καθυστέρηση εφαρ-
µογής γνωστών µεταρρυθµίσεων που, όµως, ξεβολεύουν κόσµο.
Και όσο περισσότερο κόσµο ξεβολεύει µια µεταρρύθµιση, τόσο
το χειρότερο γι’ αυτήν. Γιατί αυτοί που ξεβολεύονται µπορεί να
είναι λίγοι, αλλά είναι συνήθως κοντά στα αφτιά της εξουσίας,
ενώ αυτοί που ωφελούνται είναι πολλοί, αλλά συνήθως είναι
άφωνοι.

Οι ψηφιακές δυνατότητες που προωθούν τη διαφάνεια και τη
διασταύρωση στοιχείων πρέπει να γίνουν προτεραιότητα. Η
ΗΔΙΚΑ µπορεί να παίξει κοµβικό ρόλο συνδέοντας συστήµατα
δεδοµένων νοσοκοµείων, γιατρών, ασθενών. Γι’ αυτό η διαλει-
τουργικότητα των συστηµάτων είναι απαραίτητη. 

Η φαρµακευτική δαπάνη ήταν υπέρογκη γιατί ήταν ανεξέλεγ-
κτη και ήταν ανεξέλεγκτη γιατί ήταν προσοδοφόρα για κάποιους.
Και η µεγάλη µας ντροπή ποια είναι; Είναι ότι αν δεν ερχόταν η

τρόικα και τα µνηµόνια να µας αναγκάσουν να την περιορίσουµε,
δεν θα είχαµε κάνει τίποτα, δυστυχώς. 

Πάµε στο ΚΕΕΛΠΝΟ. Λέγοντας τη λέξη ΚΕΕΛΠΝΟ το µυαλό
όλων πηγαίνει στα κακά του και όχι στα καλά του. Είναι, δυστυ-
χώς, τέτοιες οι πρακτικές που ακολουθήθηκαν που η σκέψη δεν
πηγαίνει στην ευελιξία που προσέφερε και προσφέρει, αλλά στις
πελατειακές σχέσεις που εξυπηρέτησε, είτε αυτό είναι ρουσφε-
τολογικές προσλήψεις κάνοντας bypass στο ΑΣΕΠ, είτε διαφη-
µιστική δαπάνη που µοίραζε προνοµιακά σε κάποιους. Και είναι
ενδεικτικό πως το πολιτικό σύστηµα αν θεσπίσει κατά λάθος ή
µε βαριά καρδιά κάποια αξιοκρατική διαδικασία, όπως ήταν το
ΑΣΕΠ, έρχεται το ίδιο και την ξηλώνει σιγά σιγά και µεθοδικά. 

Γι’ αυτό λέω και επαναλαµβάνω ότι αν έπρεπε να συσταθεί µια
εξεταστική επιτροπή, αυτή που θα έπιανε πραγµατικά τρόπο θα
ήταν µια εξεταστική επιτροπή για το πελατειακό κράτος. Ποιος,
όµως, θα ψήφιζε κάτι τέτοιο όταν όλοι το πολεµούν στα λόγια,
αλλά το στηρίζουν µε τα έργα τους; Όσο, λοιπόν, ένας έµπορος
όπλων προωθεί ειρηνευτικές διαδικασίες, τόσο και το πολιτικό
µας σύστηµα προωθεί αντιπελατειακές πρακτικές και πολιτικές! 

Όταν, όµως, δεν υπάρχουν θεσµοί που διασφαλίζουν τις ίσες
ευκαιρίες και τις ανοιχτές διαδικασίες, η Κοινοβουλευτική Δηµο-
κρατία µας διολισθαίνει σε κοινοβουλευτική πελατοκρατία. Και
όσο δεν καταλαβαίνουµε ότι αυτό είναι το νούµερο ένα πρό-
βληµα της χώρας, όσο κι αν είναι λύση για κάποια κόµµατα, τόσο
θα κυνηγάµε την ουρά µας.

Μιας και µιλάµε για πελατειακό κράτος, έχουµε κάνει µια ερώ-
τηση και για τον χώρο της υγείας -είχαµε κάνει και για την παι-
δεία-, που δεν έχει απαντηθεί, για το πόσοι νοσηλευτές είναι
αποσπασµένοι εκτός νοσοκοµείων ή σε άλλες διοικητικές υπη-
ρεσίες και λείπουν από την πρώτη γραµµή και περιµένουµε απάν-
τηση.

Η παρούσα εξεταστική επιτροπή που θα ψηφίσουµε σήµερα
θα έχει νόηµα αν στοχεύσει στην ουσία και όχι στο σόου, όπως
είδαµε πολλές φορές να γίνεται στην εξεταστική επιτροπή για τα
δάνεια των κοµµάτων και των µέσων µαζικής ενηµέρωσης. Να
µη φτιάξουµε, δηλαδή, µια εξεταστική επιτροπή για να ανταγω-
νίζεται το «Survivor» σε τηλεθέαση. 

Κι ερχόµαστε στο ερώτηµα: Γιατί τώρα αυτή η εξεταστική επι-
τροπή ή και οι άλλες που ξεκίνησαν ή προαναγγέλλονται; Σε λίγο
η Βουλή θα ξεπεράσει ακόµη και τα πανεπιστήµια που έχουν
τρεις εξεταστικές περιόδους τον χρόνο. Κι επειδή στα πανεπι-
στήµια θεσπίστηκε η πτυχιακή εξεταστική, εµείς βάλαµε την προ-
ανακριτική, για να ισοφαρίσουµε. 

Η γνώµη µου είναι ότι γίνεται τώρα και όχι πριν από έξι µήνες
ή πριν από έναν χρόνο, ώστε να δηµιουργηθεί ένας αντιπερισπα-
σµός για να περάσουν τα µέτρα και να κριθούν κάπως τα αποτε-
λέσµατα της άγονης, αέναης διαπραγµάτευσης. Έτσι η Κυβέρ-
νηση πάει σε ένα γήπεδο που θεωρεί προνοµιακό, αυτό της ανα-
µόχλευσης του παρελθόντος. Όµως ελλοχεύει γι’ αυτήν πάντα
ο κίνδυνος να γίνει αυτό που έγινε και στην εξεταστική για τα δά-
νεια, δηλαδή να φανεί ότι συνεχίζει τις πρακτικές των προηγού-
µενων παρά τις διακηρύξεις της. 

Γιατί εγώ πιστεύω ότι το θέµα είναι διακοµµατικό και οριζόντιο.
Γινόντουσαν µόνο επί ΠΑΣΟΚ; Γινόντουσαν µόνο επί Νέας Δη-
µοκρατίας; Δεν γίνονται επί ΣΥΡΙΖΑ; Πιστεύω ότι ανεξάρτητα από
το διαφηµιζόµενο ηθικό πλεονέκτηµα της εκάστοτε κυβέρνησης,
υπάρχει και µια ανήθικη πλεονεξία των διαφόρων κυκλωµάτων
και µηχανισµών στα παράκεντρα εξουσίας, στους διαδρόµους
των Υπουργείων, της Βουλής, των περιφερειών, των δήµων.

Με λίγα λόγια, το µεγάλο πρόβληµα δεν είναι τόσο ο «Μαυρο-
γιαλούρος», όσο ο «Γκρούεζας» και οι «Γκρούεζες» είναι παντός
καιρού και παντός κόµµατος. 

Το θέµα, λοιπόν, είναι πώς θα φτιάξουµε εκείνες τις διαδικα-
σίες που θα θωρακίσουν το σύστηµα ανεξαρτήτως προσώπων.
Χρειαζόµαστε, λοιπόν, θεσµούς και όχι φωτοστέφανα. Χρειαζό-
µαστε όχι απλή µεταρρύθµιση, αλλά ριζική µεταµόρφωση στο
σύστηµα. Οι µεγάλες, όµως, αλλαγές χρειάζονται και µεγάλες
συναινέσεις. 

Προσφέρεται µια εξεταστική επιτροπή για κάτι τέτοιο; Νοµίζω
πως όχι. Θα καταλήξει σε σόου όπου θα πρωταγωνιστεί η ατάκα
και όχι το επιχείρηµα. Δεν θα εστιάσει στα θέµατα αλλά στα ανα-
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θέµατα. Δεν θα εστιάσει στις προτάσεις αλλά στις εντάσεις.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που χρειάζεται η χώρα δεν

είναι κάποιον µε ηθικό πλεονέκτηµα που ως άγιος έρχεται να κα-
θαρίσει το σύστηµα, χρειάζεται κάποιον να δηµιουργήσει το θε-
σµικό πλεονέκτηµα που ανεξαρτήτως προσώπων θα κάνει τις
διαδικασίες διαφανείς, αξιοκρατικές και ισότιµες για όλους. Δεν
χρειαζόµαστε, λοιπόν, το ηθικό πλεονέκτηµα αλλά το θεσµικό
πλεονέκτηµα. Αυτό πρέπει να αναζητήσουµε όχι µόνο στη συγ-
κεκριµένη εξεταστική επιτροπή, αλλά γενικά στην πολιτική πρα-
κτική µας. Μπορούµε; Μακάρι να µπορούσα να πω: «ναι, µπορού-
µε».

Θα ψηφίσουµε, λοιπόν, υπέρ της σύστασης της εξεταστικής
επιτροπής µε το βλέµµα, όµως, όχι µόνο στο παρελθόν αλλά και
στο µέλλον. Χωρίς πολιτικάντικα τερτίπια και περιορισµούς θέ-
λουµε να διερευνηθεί όχι µόνο το χθες, αλλά και το σήµερα, γιατί
µόνο έτσι θα φτιάξουµε ένα καλύτερο αύριο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Τον λόγο έχει ο κ.
Κουκούτσης ως Ανεξάρτητος Βουλευτής.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι κοινής αποδοχής πλέον η αντίληψη ότι στην Ελλάδα τις

εκλογές τις κερδίζουν τα κόµµατα που στηρίζονται στην αρνη-
τική ψήφο των πολιτών για αυτούς που κυβερνούσαν ως το ση-
µείο εκείνο. Έτσι ήρθε ο κ. Παπανδρέου στην διακυβέρνηση της
χώρας, έτσι ήρθε ο κ. Σαµαράς, έτσι ήρθε και ο κ. Τσίπρας. Η
οργή και η αηδία των ψηφοφόρων για το παλαιό και όχι το θετικό
πρόσηµο για το καινούργιο έκριναν πάντοτε το εκλογικό αποτέ-
λεσµα. 

Είναι προφανές ότι έτσι βολεύονται όλοι. Ό,τι κακό έχει πράξει
µια ανίκανη και φαύλη κυβέρνηση παλαιότερα αµνηστεύεται
προκειµένου οι ψηφοφόροι να απαλλαγούν από την τρέχουσα
τυραννία. Μάλιστα, είναι προθυµότατοι να επιστρέψουν σε ό,τι
πριν λίγα χρόνια τους προξενούσε αηδία και αποτροπιασµό και
µάλιστα το πράττουν χωρίς αιδώ, πανεύκολα και µάλιστα µε πεί-
σµα και ενθουσιασµό για το υποτιθέµενο καινούργιο.

Ποια είναι, λοιπόν, τα κριτήρια επιλογής; Με ποια κριτήρια, µε
ποια µέτρα και σταθµά αξιολογεί ο µέσος πολίτης αυτής της
χώρας αυτόν που θα τον κυβερνήσει; Δυστυχώς, τα κόµµατα
εξουσίας στην Ελλάδα δεν προέβαλαν ποτέ κάποιον χαρακτήρα
δηµιουργικό, αλλά αντίθετα η επιβίωσή τους βασιζόταν και βα-
σίζεται στη διαχειριστική εκδοχή της εξουσίας και στην εκλογή
ενός αρχηγού πάνω κάτω στο πρότυπα του πετυχηµένου υποτί-
θεται αντιπάλου έως τότε.

Τον σηµαντικότερο ρόλο βέβαια τον παίζει το όνοµα, ακριβώς
όπως πράττει κανείς και στο πολυκατάστηµα αγοράζοντας απορ-
ρυπαντικό για τα ρούχα του ή κάποια οδοντόκρεµα. Πάντα προ-
τιµά το επώνυµο και µάλιστα µε ωραίο design προϊόν. Εφόσον
τα πάντα, λοιπόν, είναι marketing, γιατί να µην ισχύει αυτό και
στην πολιτική; 

Και µάλιστα ισχύει. Έτσι αντιλαµβάνεται την πολιτική ο µέσος
ψηφοφόρος. Και όπως έλεγε ο Τσώρτσιλ, είναι αρκετά πέντε
λεπτά στο σύστηµα που έχουµε χτίσει να µιλήσεις µε τoν µέσο
ψηφοφόρο, για να καταλάβεις την ποιότητα του πολιτεύµατος.
Και ο εθνοπατέρας που επιλέγει άλλωστε είναι κατ’ εικόνα και
οµοίωσή του και εφόσον αυτή η διαδικασία κρίνεται ως παρακ-
µιακή λογικό δεν είναι την κοινωνική παρακµή να ακολουθήσει η
οικονοµική καταστροφή, η οικονοµική παρακµή; 

Η διακυβέρνηση της χώρας, κυρίες και κύριοι, µε ψέµατα, µε
ψευδαισθήσεις, εξωραϊσµούς και εγωκεντρικά συµπλέγµατα, δεν
οδήγησε πουθενά ή µάλλον οδηγεί µε µαθηµατική ακρίβεια στην
κοινωνική αναταραχή και στην έκρηξη. Παρά ταύτα ο µέσος πο-
λίτης αποσβολωµένος νιώθει το έδαφος να υποχωρεί κάτω από
τα πόδια του, αλλά δεν έχει την δύναµη να κάνει ούτε ένα βήµα
για να σωθεί.

Σε ένα δύσκολο, σαθρό κοινωνικό περιβάλλον, λοιπόν, λογικό
είναι να φουντώσει η ίντριγκα, η ρεµούλα, η κλεψιά και η δια-
φθορά. Είναι ένα έργο πολυπαιγµένο στην Ελλάδα, µε διαφορε-
τικούς κάθε φορά σκηνοθέτες και ηθοποιούς, αλλά πάντοτε µε
το ίδιο κοινό, µε τους ίδιους θεατές. 

Σήµερα, λοιπόν, καλούµαστε να συστήσουµε µια εξεταστική

επιτροπή για τη διερεύνηση σκανδάλων στον χώρο της υγείας
για ένα συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα. Γιατί για ένα συγκεκρι-
µένο χρονικό διάστηµα; Αυτό είναι το δυσνόητο. Κι ενώ τα προ-
βλήµατα διογκώνονται, Μεγάλη Εβδοµάδα η Κυβέρνηση προκη-
ρύσσει εξεταστική επιτροπή για το θέµα της υγείας. Όχι ότι δεν
είναι βέβαια αναγκαίο, αλλά αφού λύσαµε όλα τα άλλα σοβαρά
προβλήµατα, να λύσουµε κι αυτό! 

Στην τελευταία εκλογική αναµέτρηση µάς πόνεσαν τα αφτιά
µας να ακούµε συνέχεια για το ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστε-
ράς, το οποίο, απ’ ό,τι φαίνεται, αφοµοιώθηκε στον δρόµο της
εξουσίας και του συστήµατος, που τόσο άγρια αντιπάλεψε όλα
αυτά τα χρόνια. 

Γιατί η πρόταση αυτή που φέρατε για εξεταστική επιτροπή να
µην είναι, για παράδειγµα, για όσα συνέβησαν από την ώρα που
συστήθηκε το ΕΣΥ έως σήµερα; Υπάρχει κάποιος λόγος; Πολύ
καλά κάνατε και φέρνετε στην Αίθουσα αυτή σκάνδαλα ατιµώ-
ρητα, αλλά η γυναίκα του Καίσαρα εκτός του να είναι τίµια πρέ-
πει κιόλας να το δείχνει. Θα µου πείτε, υπάρχει και η γνωστή
θεωρία «µήπως και οι προηγούµενοι τα ίδια δεν έκαναν;». Είναι
το γνωστό ανέκδοτο. 

Το φαγοπότι όµως στον τοµέα της υγείας µε τη συγκατάθεση
πολιτικών, γραφειοκρατών, ειδικών συµβούλων, υπηρεσιακών
παραγόντων κ.λπ., είναι ιστορία πολλών ετών. Διαχρονικά, σε
αυτήν την έρηµη χώρα, πωλούνται νοσοκοµειακά προϊόντα σε
υψηλές τιµές, εξασφαλίζοντας τεράστια κέρδη σε προµηθευτές
και σε κατασκευάστριες εταιρείες. Η πρακτική της υπερτιµολό-
γησης θεσµοθετήθηκε µε ΦΕΚ περί ανωτάτων τιµών ιατρικών υλι-
κών το 1998, επί κυβερνήσεως Σηµίτη. Όλα τα ΦΕΚ µέχρι το 2010
προέβλεπαν υψηλές τιµές, οι οποίες µάλιστα προσδιορίζονταν
εντελώς αυθαίρετα. Το 2005 έγινε µια µείωση 20%-25% στις
τιµές και πέρασε –µου επιτρέπετε την έκφραση- στο ντούκου.
Αναλογιστείτε, λοιπόν, ποια ήταν τα υπέρογκα κέρδη στον τοµέα
αυτό. 

Η περίφηµη Επιτροπή Προµηθειών Υγείας από το 2007 έως
σήµερα παραµένει ο κεντρικός φορέας διοίκησης των προµη-
θειών υγείας. Μια επιστηµονική µελέτη που διενεργήθηκε από
τον καθηγητή κ. Μάρδα το 2011 εντόπισε υλικά σε τιµές αυξη-
µένες κατά 1.000% και 2.000%, σε σχέση µε άλλες χώρες, όπως
για παράδειγµα είναι τα ορθοπεδικά υλικά. Τα ευρήµατα των επι-
θεωρητών γεµίζουν εκατοντάδες τόµους. Εκατοντάδες είναι τα
πορίσµατα που εκδόθηκαν για τη συνεργασία της «SIEMENS» µε
τα νοσοκοµεία, κοντά στα εβδοµήντα πέντε. Άλλα αναφέρονται
στην προµήθεια ορθοπεδικών υλικών από την αµερικάνικη εται-
ρεία «JOHNSON AND JOHNSON». Άλλωστε, οι έλεγχοι στα νο-
σοκοµεία έδειξαν πόσο σαθρό είναι το σύστηµα προµηθειών.
Έδειξαν ιατρικά υλικά που αγοράζονται µε απευθείας παραγγε-
λίες, χωρίς προεγκρίσεις και φυσικά υπερτιµολογηµένα και απο-
θηκευµένα σε παράνοµες αποθήκες µέσα στα νοσοκοµεία.
Καταπώς φαίνεται σε αυτό το ποτάµι χρήµατος, σύµφωνα µε τα
πορίσµατα, έχουν κολυµπήσει Υπουργοί, Υφυπουργοί, γραµµα-
τείς, γιατροί, γραφειοκράτες, ΜΚΟ. Οι τελευταίοι ειδικά στην ψυ-
χική υγεία έδρεψαν δάφνες! 

Στην πορεία του χρόνου παρακολουθήσαµε και περίεργα φαι-
νόµενα που συνδέονται άµεσα µε οικονοµικά συµφέροντα στον
χώρο της υγείας, όπως το παραλήρηµα κατά των εµβολίων, τον
µύθο της αποτοξίνωσης µε µαγικά ραβδιά, τα τεστ δυσανεξίας,
τα οµοιοπαθητικά φάρµακα κ.λπ.. Όσο για τη περιβόητη υπό-
θεση «NOVARTIS», αυτή η υπόθεση τα έχει όλα. Έχει µίζες, έχει
FBI, έχει δικαστήρια, αυτοκτονίες, εισαγγελείς, πολιτικά πρό-
σωπα. Και τι δεν έχει; Ο ανελέητος πόλεµος για την πίτα της συν-
ταγογράφησης µαίνεται ακόµα στη χώρα µας. 

Είναι δε σηµαντικό να αποσαφηνιστεί ότι υπάρχουν µάρτυρες
σε αυτήν την υπόθεση, οι οποίοι κατέθεσαν στα αµερικανικά δι-
καστήρια κι αυτοί ουσιαστικά εξαγοράζουν τώρα, µε αυτόν τον
τρόπο, την ασυλία τους, µιας και συµµετείχαν και οι ίδιοι στα δί-
κτυα τα οποία καταγγέλλουν. 

Τέλος, θα ήθελα να πω κάποια πράγµατα, τα οποία τα ανέ-
φερα εδώ πέντε χρόνια ακριβώς πριν και τα οποία θα τα επανα-
λαµβάνω όσο βρίσκοµαι σε αυτήν εδώ την Αίθουσα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δικαίως εξοργίζονται οι Έλλη-
νες πολίτες όταν βλέπουν διάφορους πολιτικούς που κατηγο-
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ρούνται για σοβαρά αδικήµατα, που ενέχουν σοβαρότατες ποι-
νικές και πολιτικές ευθύνες, να εµφανίζονται στα κανάλια και τη
Βουλή και να συµπεριφέρονται µε απίστευτη θρασύτητα και να
απαντούν στις κατηγορίες που τους προσάπτονται µε τέτοιον
τρόπο, θεωρώντας όλους εµάς ως τουλάχιστον ηλίθιους. 

Η τακτική τους αυτή, βέβαια, αποδίδει. Και αποδίδει, γιατί
έχουν γνώση των άπλυτων του συστήµατος και έχουν την άποψη
ότι µπορούν έτσι να εκβιάζουν τους πάντες. 

Ας είµαστε, όµως, ειλικρινείς. Πρέπει να οµολογήσουµε ότι το
σύστηµα µόνο ανελέητο δεν υπήρξε απέναντί τους µέχρι σή-
µερα. Άλλωστε, όσοι διάβηκαν -κάποιοι λίγοι- την πόρτα της φυ-
λακής το έκαναν για ελάχιστο χρόνο. Όλοι όσοι κατέκλεψαν αυτό
τον λαό κυκλοφορούν ελεύθεροι και αυτό επιτείνει τα αισθήµατα
ασυδοσίας, αλαζονείας και απληστίας που τους διακατέχουν. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν µπορεί να αναστηθεί η χώρα,
δεν µπορεί να υπάρξει ούτε καν υποψία κράτους δικαίου, ούτε
ένα ψήγµα εθνικής αξιοπρέπειας, αν δεν δικαστεί µε την κατη-
γορία της εσχάτης προδοσίας και δεν τιµωρηθεί και ο τελευταίος
Βουλευτής, Υπουργός, υπηρεσιακός παράγοντας που συµµε-
τείχε στο ξεπούληµα και στη φτωχοποίηση αυτού εδώ του λαού. 

Ενθυµείστε στις επιτροπές ή ακόµα και µέσα εδώ, σε αυτήν
εδώ την Αίθουσα, πόσες φορές απαλείψατε µε τη στάση σας και
την ψήφο σας σκάνδαλα από πάνω σας και θέλετε τώρα να πι-
στέψουµε ότι θα πράξετε το αντίθετο; Γιατί; Έχει αλλάξει κάτι
σε αυτήν εδώ τη χώρα; 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ. 
Εισερχόµαστε στον κατάλογο οµιλητών Βουλευτών. Ο κάθε

οµιλητής θα έχει τον λόγο για πέντε λεπτά. Θα πρέπει, όµως, να
πούµε ότι παρεµβαίνουν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. Για
κάθε δύο Βουλευτές µπορεί να παρεµβαίνει ένας Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος, αρχής γενοµένης εκ των µικρότερων κοµµά-
των προς τα µεγαλύτερα, όπως γίνεται και µε τους Αρχηγούς.
Αν, βέβαια, κάποιος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος έχει κάποιο
λόγο να προηγηθεί, ασφαλώς αυτό θα γίνει δεκτό από πλευράς
Προεδρείου. 

Τον λόγο έχει ο κ. Παπαδόπουλος, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, για
πέντε λεπτά. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Τι έφταιξε και η Ελλάδα, µια
ιστορική ευρωπαϊκή χώρα µε πανάρχαιο πολιτισµό, προικισµένη
από τη φύση, οδηγήθηκε σε εκρηκτικά ελλείµµατα, υπερχρέωση,
ουσιαστική χρεοκοπία και στη συνέχεια σε κηδεµονία από τους
δανειστές της και σε µνηµονιακές συµφωνίες εσωτερικής υποτί-
µησης, φτωχοποίησης του ελληνικού λαού; 

Αγαπητοί συνάδελφοι, εµείς που υπογράφουµε την πρόταση
σύστασης εξεταστικής επιτροπής για τη διερεύνηση των σκαν-
δάλων στο χώρο της υγείας υποστηρίζουµε -κυρία Ασηµακοπού-
λου, εισηγήτρια της Νέας Δηµοκρατίας, δεν σας βλέπω τώρα
εδώ- ότι στις βασικές αιτίες για τα απίθανα ελλείµµατα της εθνι-
κής οικονοµίας, για τον δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό, καθώς και
για την επακόλουθη υγειονοµική τραγωδία και για τις ελλείψεις
στο ΕΣΥ βρίσκεται η πρωτοφανής διαπλοκή, διαφθορά, προ-
κλητή ζήτηση υπηρεσιών, φαρµάκων, εργαστηριακών εξετά-
σεων. Βρίσκεται το µεγάλο φαγοπότι στον χώρο της υγείας, η
αθλιότητα της διασπάθισης του δηµοσίου χρήµατος. Τα δεδο-
µένα αποκαλύπτουν αδικαιολόγητη αύξηση της φαρµακευτικής
δαπάνης επί πάρα πολλά χρόνια, προκλητική στο διάστηµα που
εξετάζουµε σε σχέση µε τα ευρωπαϊκά δεδοµένα. Στα 700 ευρώ
κατά κεφαλήν έφτασε η φαρµακευτική δαπάνη το 2009 στην Ελ-
λάδα, ενώ ο µέσος κοινοτικός όρος είναι στα 270 ευρώ. 

Σηµειώνουµε ότι η δηµόσια φαρµακευτική δαπάνη έφτασε στα
5,3 δισεκατοµµύρια το 2009 και συνεχίστηκε και τα άλλα χρόνια.
Ταυτόχρονα, η ιδιωτική φαρµακευτική δαπάνη, η δαπάνη από τις
τσέπες των πολιτών, εκτοξεύτηκε στο διάστηµα που ερευνούµε
στα 1,3 - 1,4 δισεκατοµµύρια περίπου και η συνολική φαρµακευ-
τική δαπάνη στα 6,346 δισεκατοµµύρια ευρώ το 2009. 

Τα δεδοµένα αποκαλύπτουν ακόµη ξεζούµισµα του ΙΚΑ και των
άλλων ασφαλιστικών ταµείων, τεράστιες υπερτιµολογήσεις υγει-
ονοµικού υλικού, βηµατοδοτών, φαρµάκων, εµβολίων, καµερών
ανίχνευσης γρίπης, βιοϊατρικού εξοπλισµού, υλικών αρθροπλα-
στικής και αγγειοπλαστικής, αιµοστατικών γαζών. Αποκαλύπτουν

γενικευµένες συναλλαγές, υπέρογκες µίζες, φουσκωµένα «φα-
κελάκια». Αποκαλύπτουν την κατασπατάληση δηµοσίων πόρων,
τη λεηλάτηση δηµοσίου χρήµατος, την αµαρτωλή συµπεριφορά
γιατρών, φαρµακοποιών, κρατικών λειτουργών. 

Δεν τα υποστηρίζουµε µόνο εµείς αυτά. Η επερώτηση των
Βουλευτών του Ποταµιού, που συζητήθηκε στη Βουλή στις 22
Γενάρη 2016, διαπιστώνει τη διαχρονική απροθυµία των εναλ-
λασσόµενων κυβερνήσεων Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ, να
συγκρουστούν µε οµάδες πίεσης και συµφέροντα που λυµαίνον-
ται χρόνια τον χώρο της υγείας, να πατάξουν τις παθογένειες,
τις συναλλαγές, τη διαφθορά. 

Όµως, και στις αναλύσεις πολλών ερευνητών για την υπερχρέ-
ωση της Ελλάδας, ακόµη και στις διαχρονικές τοποθετήσεις στε-
λεχών της Νέας Δηµοκρατίας, όπως για παράδειγµα του κ.
Σούρλα ή της κ. Μπακογιάννη όταν αυτονοµήθηκε, καθώς και
του ΠΑΣΟΚ, όπως για παράδειγµα του πρώην Υπουργού Υγείας
κ. Αλέκου Παπαδόπουλου περί «πιράνχας» και του κ. Ηλία Μό-
σιαλου για κερδοσκοπία και αντιδεοντολογική συνταγογράφηση
στα ασφαλιστικά ταµεία, επισηµαίνονται σηµαντικές πλευρές των
σκανδάλων που δεν δικαιολογούν τα τωρινά φληναφήµατα του
κειµένου της Νέας Δηµοκρατίας περί πολιτικού αντιπερισπασµού
της Κυβέρνησης. 

Είναι, λοιπόν, πάρα πολύ σηµαντικό καθήκον όλων µας να
πέσει άπλετο φως στο καθεστώς που εξέθρεψε τη διασπάθιση
του δηµοσίου χρήµατος και σε όλες τις υποθέσεις που συγκρο-
τούν το παζλ των σκανδάλων στην υγεία, προκειµένου να υπάρ-
ξουν παρεµβάσεις απονοµής δικαιοσύνης σε όσους αποδεδειγ-
µένα καταχράστηκαν εξουσία και δηµόσιο χρήµα. Το κεντρικό,
όµως, καθήκον µας είναι να εξαχθούν πολύτιµα συµπεράσµατα
για τη µεγάλη προσπάθεια συνολικής εξυγίανσης στον χώρο της
υγείας, χρηστής διαχείρισης του δηµοσίου χρήµατος, στρατηγι-
κής οργάνωσης, ολοκληρωµένου ποιοτικού, αποτελεσµατικού
και δωρεάν δηµόσιου συστήµατος υγείας. 

Τα σκάνδαλα που διερευνούµε δεν είναι µόνα αυτά που έγιναν
µέχρι τώρα πασιφανή, όπως εκείνα του ΚΕΕΛΠΝΟ, της «NOVAR-
TIS», του «Ερρίκος Ντυνάν», της «DEPUY», της «SIEMENS», αλλά
και πολλά άλλα. Είναι στην κυριολεξία µια εγκληµατική αντικοι-
νωνική συµπεριφορά, ένα ιδιωτικό «πάρτι» των «πιράνχας» που
φούσκωνε τις κρατικές δαπάνες, κύριε Σηµίτη, και όχι της κοινω-
νίας. 

Για την περίπτωση της «NOVARTIS» δεν θα αναλύσω το ζή-
τηµα, γιατί ασχολήθηκαν αρκετά µε αυτό οι συνάδελφοι και κυ-
ρίως ο κ. Θανάσης Παπαχριστόπουλος. Φαίνεται ότι η έκρηξη
της φαρµακευτικής δαπάνης στην Ελλάδα, στα χρόνια της κραι-
πάλης, καθώς και η πρακτική της δωροδοκίας δεν αφορούσαν
µόνο τη «NOVARTIS», αλλά και πολλές άλλες φαρµακευτικές
εταιρείες.

Κλείνω µε το εξής. Ρωτάτε: Γιατί διερεύνηση µέχρι το 2015;
Απλώς, γιατί µέχρι τότε αντί για προοδευτικό εκσυγχρονισµό, ε-
πανίδρυση του κράτους, σύγκρουση µε τους «νταβατζήδες»,
υπήρξε ασυδοσία προς τα «πιράνχας», αδιαφορία για την κακο-
διαχείριση, ασύδοτη εµπορευµατοποίηση, διάχυτη ανοµία στη
διοίκηση υπηρεσιών υγείας, ανορθολογική ανάπτυξη δοµών και
υπηρεσιών και κυρίως συνωµοσία σιωπής για όλα τα σκάνδαλα,
τα στοιχεία, το προανακριτικό υλικό, τις καταγγελίες, τις εκθέ-
σεις του κ. Ρακιντζή και του Σώµατος Επιθεωρητών Υπηρεσιών
Υγείας. 

Ο πολιτικός λόγος είναι ότι µετά τις εκλογές του 2015 προ-
έκυψε µια Κυβέρνηση µηδενικής ανοχής στη διαπλοκή και στη
διαφθορά. Εάν έχετε διαφορετική εικόνα, θα ακούσουµε προσε-
κτικά και θα διερευνήσουµε και τα δεδοµένα που θα παρουσιά-
σετε. Εµείς, πάντως, θα αξιοποιήσουµε τα συµπεράσµατα του
συνολικού έργου της εξεταστικής επιτροπής, για να εξοικονοµή-
σουµε πολύτιµους πόρους για τις ανάγκες του δηµόσιου συστή-
µατος υγείας, για το νέο ΕΚΠΥ του ΕΟΠΥΥ, για το νέο σύστηµα
προµηθειών, για τη νέα φαρµακευτική πολιτική, για τη δεοντο-
λογική ηλεκτρονική συνταγογράφηση και τελικά για να ανασυγ-
κροτήσουµε αυτή τη χώρα, καθήκον το οποίο αναλάβαµε και µε
τη νέα λαϊκή εντολή, για την οποία θα απολογηθούµε στις εκλο-
γές του 2019, αγαπητοί συνάδελφοι.

Ευχαριστώ πολύ.

7074 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Επειδή ο κ. Παπαδόπουλος αναφέρθηκε σε ονόµατα, ο όρος

«πιράνχας» στην υγεία χρησιµοποιήθηκε από εµένα όταν ήµουν
Υπουργός Υγείας. Είχε ψηφιστεί τότε, µαζί µε τον Αλέκο Παπα-
δόπουλο που ήταν Υπουργός των Οικονοµικών, ο σχετικός νόµος
για τις προµήθειες της υγείας, που εάν είχε εφαρµοστεί, ίσως να
µη γινόταν σήµερα η συζήτηση.

Επ’ αυτού µπορεί να σας δώσει περισσότερες πληροφορίες ο
κ. Κουρουµπλής, ο οποίος τότε ήταν Γραµµατέας Πρόνοιας. Και,
βεβαίως, είναι καλό να τον δείτε και εσείς αυτόν τον νόµο, γιατί
πράγµατι είναι πολύ σαφής. 

Προχωρούµε στον επόµενο Βουλευτή, ο οποίος είναι ο κ. Οι-
κονόµου από πλευράς Νέας Δηµοκρατίας. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, η πρόταση που
καταθέτει ο ΣΥΡΙΖΑ για την εξεταστική είναι πραγµατικά για
γέλια. Είναι µια πολύ αποτυχηµένη προσπάθεια να πολιτικοποιή-
σει την αντιπαράθεση στην υγεία να οξύνει και να πολώσει το
κλίµα. Βέβαια, την άλλη στιγµή ζητάει συναίνεση για πρωτοβου-
λίες που έχουν να κάνουν µε την υγεία. Δεν υπάρχει περίπτωση
να λάβει καµµία συναίνεση. Η αντιπαράθεση θα είναι κάθετη,
απόλυτη και σκληρή για τα έργα και τις ηµέρες αυτής της Κυ-
βέρνησης.

Ακούστε, λοιπόν: Για την περίοδο 2015-2017 έρχεται ο κύριος
Υπουργός Υγείας µε τη νέα θεωρία περί ηθικοποίησης της διοι-
κήσεως, που έφερε η ΥΠΕάρχης Κρήτης, αυτή τη θρασύτατη πο-
λιτική τοποθέτηση µιας µεσαίας κρατικής λειτουργού, η οποία
λέει ότι ηθικοποιεί ο ΣΥΡΙΖΑ ως έχων το πρόσταγµα για την πε-
ριφέρειά της το δικαίωµα να ασκεί διοίκηση, κατά το «ηθικό πλε-
ονέκτηµα» της Αριστεράς. 

Αυτή είναι η πιο φαύλη, απαράδεκτη και αδιανόητη συµπερι-
φορά, όπου έρχεται ο Υπουργός να συµπληρώσει ότι αυτός δεν
θα ελέγχεται από κανέναν, διότι είναι εξ ορισµού ηθικός. 

Άρα, το διάστηµα 2015-2017, που προτείνει η Νέα Δηµοκρατία
συν το 1996 δεν θα είναι σε έλεγχο, γιατί αυτοί εξ ορισµού είναι
ηθικοί! 

Δείτε, λοιπόν, πώς θα καταρρεύσει αυτό το οικοδόµηµα της
αθλιότητας και της τραγικής πολιτικής προσέγγισης που κάνει ο
ΣΥΡΙΖΑ: 

Πρώτον, είστε ηθικοί; Πολύ ωραία. Εµείς ισχυριζόµαστε ότι το
2015 µε τη µη τιµολόγηση των φαρµάκων δώσατε ένα πολύ ω-
ραίο δωράκι -κατά τη δική µου εκτίµηση, υπογραφή Βασίλης Οι-
κονόµου- ύψους 200 εκατοµµυρίων στις φαρµακοβιοµηχανίες,
πέρα και έξω από τον νόµο. Δεν σας καλύπτει νοµικά η «Βαρου-
φάκεια» διαπραγµάτευση. 

Και ερωτώ: Έχετε την αγωνία, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ να εξετάσετε
αυτή τη βαριά και πολύ σηµαντική καταγγελία που γίνεται για τα
έργα και της ηµέρες της Κυβερνήσεώς σας, όπου Υπουργός
ήταν ο Κουρουµπλής και µετά πήρε τη σκυτάλη ο Ξανθός;

Εµείς εκτιµούµε ότι είναι 200 εκατοµµύρια το δώρο στις φαρ-
µακοβιοµηχανίες. Πάντως, ένα είναι σίγουρο: Θα το βρούµε. Θα
κάνουµε εξεταστική, θα κάνουµε προκαταρκτική, θα κάνουµε ό,τι
θέλετε. Όµως, αυτό το πράγµα δεν µπορεί να µείνει σκοτεινό. 

Τελειώνω το θέµα του φαρµάκου και πάω στο θέµα των προσ-
λήψεων µε ένα µόνο περιστατικό: Η ποινική δίωξη για το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, όπως καταλήγει, λέει: «Αφορά τα αδικήµατα της απάτης
από κοινού, σε συνδυασµό µε τις επιβαρυντικές περιστάσεις του
ν.1608/1950 περί καταχραστών δηµοσίου, της παράνοµης επε-
ξεργασίας προσωπικών δεδοµένων, µε σκοπό το παράνοµο πε-
ριουσιακό όφελος και τη βλάβη τρίτου και της υπεξαγωγής
εγγράφου από κοινού, µε σκοπό τον προσπορισµό σε άλλον αθέ-
µιτου οφέλους». 

Αφορά τρεις υπαλλήλους, αλλά στρέφεται και κατά παντός
άλλου υπευθύνου. Ξέρετε ποιος είναι ο «κατά παντός άλλου
υπευθύνου»; Έχει ένα όνοµα: Πολάκης. Πού είναι ο αγαπητός
Αναπληρωτής; Ξέρετε τι είναι αυτό; Είναι ποινική δίωξη για τις
παράνοµες προσλήψεις στο ΚΕΕΛΠΝΟ!

Δεν έχετε την απορία να εξετάσετε το πρόσταγµα του εισαγ-
γελέα; Μήπως θέλετε να παραγραφεί; Μήπως θέλετε να φύ-
γουµε από αυτήν την περίοδο; Εσείς είχατε πολύ µεγάλη αγωνία
στην αναθεώρηση του Συντάγµατος να φύγει το άρθρο 86 και

να µην υπάρχει η προστασία των Υπουργών. 
Κύριε Παπαδόπουλε, αγαπητέ και σεβαστέ µου συνάδελφε,

έχετε µεγάλη αγωνία. Και φέρνετε στην Αναθεώρηση του Συν-
τάγµατος την παράλειψη του άρθρου 86, που καλύπτει στους
Υπουργούς. 

Και ρωτάµε εµείς εδώ: Εδώ έχετε µια πολύ ξεκάθαρη περί-
πτωση. Δεν έχετε τουλάχιστον την κοινοβουλευτική απορία να
δείτε τι θα γίνει µε αυτήν την υπόθεση; Στην εξεταστική θα το
εξετάσουµε αυτό. Ό,τι και να κάνετε, στην υπόθεση αυτή θα
µπούµε. Θα µπούµε και στην υπόθεση για το 2015 στον ΕΟΠΥΥ.

Κοιτάξτε, δεν γίνεται να έχω 1.000.000.000 από τις εισφορές
υπέρ του ΕΟΠΥΥ επιπλέον έσοδα, να παίρνω και την υποδόση
των 650.000.000 της πρώτης αξιολόγησης του 2015 -να έχω, δη-
λαδή, 1.650.000.000- και να µου κάνει απολογισµό ο Πρόεδρος
του ΕΟΠΥΥ ότι τα ληξιπρόθεσµα έχουν φτάσει στο επίπεδο του
2014. Ήταν 1.100.000.000, τα πήγε 1.300.000.000 και τα ξανα-
πήγε στο 1.100.000.000. Βέβαια, µαθαίνω ότι τα ληξιπρόθεσµα
τον Φεβρουάριο έχουν ξαναπάει 1.300.000.000. 

Ρωτάω, λοιπόν, το εξής: Πού πήγαν τα λεφτά; Τι πληρώσατε;
Δώσατε 600.000.000 στα νοσοκοµεία, από τα οποία ενταλµατο-
ποιήσατε µόνο τα πεντακόσια! Αυτά θα είναι µια µεγάλη τρύπα
για τον ΕΟΠΥΥ, για τα οποία δεν θα δώσετε λογαριασµό; Και δεν
θα δώσετε λογαριασµό για το ότι δεν συµψηφίσατε το clawback
για το 2016; Και δεν θα µας πείτε γιατί ξεκινήσατε τη διαδικασία
συµψηφισµού τώρα, αφού ήρθε το θέµα στη Βουλή; Και ήταν
υποχρέωσή σας, γιατί υπήρχε ο νόµος -δεν τον αλλάξατε- που
σας υποχρεώνει να κάνετε αυτή τη διευθέτηση. Άρα, τα ζητή-
µατα είναι οι προσλήψεις, το φάρµακο και ο ΕΟΠΥΥ.

Έχω µαζί µου έναν κατάλογο -είκοσι πέντε είναι οι περιπτώσεις
που έχω βρει εγώ- µε τους διοικητές των νοσοκοµείων -θα
έχουµε την ευκαιρία να τα πούµε αυτά- που είναι όλοι υποψήφιοι
Βουλευτές, κοµµατικά στελέχη, υποψήφιοι, περιφερειακοί σύµ-
βουλοι, δηλαδή το «ανφάν γκατέ» του ΣΥΡΙΖΑ. Βάλατε κοµµατικά
σας στελέχη στα νοσοκοµεία. Κατά τη δική σας αντίληψη καλά
κάνατε. Δεν µπορεί, όµως, να το βαφτίζετε αυτό αξιοκρατία. Και
ήρθε ο κ. Τσίπρας και είπε απ’ αυτό εδώ το Βήµα, «βγάλαµε τους
κοµµατικούς εγκάθετους της Νέας Δηµοκρατίας και βάλαµε
τους τεχνοκράτες και τα καλύτερα στελέχη της υγείας». Και πάω
και βλέπω τα βιογραφικά τους και οι άνθρωποι φιγουράρουν -
και καλά κάνουν γιατί νιώθουν καλά µε αυτό- ως κορυφαία στε-
λέχη στο νοµό τους του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, ολο-
κληρώστε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Δεν γίνεται να λέτε τέτοια πράγµατα. Είναι πολύ βαριά πολι-

τικά ατοπήµατα. Και νοµίζω ότι αυτά θα πρέπει να τα εξετάσουµε
στην εξεταστική. 

Γι’ αυτό εµείς κάναµε την πρόταση για το 2015 και το 2017.
Άπαξ και δεν την ψηφίσετε, θα είστε υπόλογοι, θα δώσετε λόγο.
Δεν υπάρχει περίπτωση να κρυφτείτε πίσω από τίποτα. Να ξέ-
ρετε ότι το 2015 και το 2017 θα εξεταστούν, θα ελεγχθούν και
θα έρθουν όλα στο φως. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Εγώ ευχαριστώ.
Τον λόγο έχει ο κ. Μορφίδης, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΡΦΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να δώσω µια µικρή απάντηση στον κ. Οικονόµου. 
Κύριε Οικονόµου, είµαι από την Περιφέρεια Ανατολικής Μακε-

δονίας και της Θράκης. Στους πέντε νοµούς υπάρχει ένα στέλε-
χος του ΣΥΡΙΖΑ το οποίο ανέλαβε νοσοκοµείο, δύο στελέχη της
Νέας Δηµοκρατίας, ένα πρώην στέλεχος του ΠΑΣΟΚ και ένας
ανεξάρτητος που δεν ξέρω τι είναι. Υπάρχουν, όµως, δύο στε-
λέχη της Νέας Δηµοκρατίας σε σύνολο πέντε ανθρώπων. Τι
έπρεπε να πούµε;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Για τώρα λέτε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΡΦΙΔΗΣ: Για σήµερα. Μάλλον, δεν τσε-

κάρατε καλά τον κατάλογο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Θέλετε να σας καταθέσω τη λίστα
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των είκοσι πέντε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΡΦΙΔΗΣ: Τώρα, µιλάω εγώ. Με συγχω-

ρείτε, δεν σας διέκοψε κανείς, κύριε Οικονόµου. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Στην εξεταστική θα κατατεθεί

ούτως ή άλλως.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΡΦΙΔΗΣ: Σεβαστείτε ότι µιλάω εγώ, άµα

θέλετε.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Εµείς µιλάµε µε επώνυµα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΡΦΙΔΗΣ: Κι εγώ, αν θέλετε, να σας τα

πω και επωνύµως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Να µην επηρεαζό-

µαστε από τα τηλεοπτικά, κύριε Οικονόµου.
Συνεχίστε, κύριε Μορφίδη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΡΦΙΔΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

συζητάµε σήµερα την πρόταση για σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής µε σκοπό τη διερεύνηση σκανδάλων στο χώρο της υγείας.

Ερώτηµα πρώτο: Υπάρχουν λόγοι που καθιστούν αναγκαία τη
σύστασή της και ποιοι;

Ερώτηµα δεύτερο: Ποια περίοδος θα διερευνηθεί; 
Ερώτηµα τρίτο: Με ποιους στόχους;
Για το πρώτο ερώτηµα, ας ρίξουµε µια µατιά στις καταγγελίες

που έχουν δει το φως της δηµοσιότητας µε έντονη την οσµή του
σκανδάλου, όπως για το ΚΕΕΛΠΝΟ, τη «NOVARTIS», το «Ερρί-
κος Ντυνάν» και άλλες είκοσι µε τριάντα τουλάχιστον περιπτώ-
σεις. Την ίδια στιγµή πορίσµατα ελέγχου και αναφορές από αρ-
µόδια κρατικά όργανα καταδεικνύουν σπατάλη, κακοδιαχείριση
του δηµοσίου χρήµατος, αδιαφάνεια, ασυδοσία, αλλά και δια-
πλοκή. 

Κοινός τόπος των παραπάνω είναι ότι η υγεία γενικά, τα δηµό-
σια νοσοκοµεία και τα δηµόσια ασφαλιστικά ταµεία λεηλατήθη-
καν ασύστολα. 

Η λέξη «λεηλασία» δεν είναι λέξη εντυπωσιασµού. Είναι απλά
η πραγµατικότητα. 

Ας δούµε τη διαχείριση του ΚΕΕΛΠΝΟ. Ένας καθ’ όλα αξιό-
λογος φορέας µε µεγάλη προσφορά και επιστηµονικό έργο µε-
τατράπηκε σε παραµάγαζο. Ελέγχθηκε για πρώτη φορά το 2016
από τη Γενική Διεύθυνση Δηµοσιονοµικού Ελέγχου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών. Στελέχη και υπάλληλοι του φορέα παραπέµ-
πονται µε βαρύτατες κατηγορίες στο Ποινικό Δικαστήριο. 

Όµως, θα πρέπει να εξετάσουµε πώς διορίστηκε αυτό το προ-
σωπικό, τι ποσά δανείστηκε ακόµα και µε την εγγύηση του ελλη-
νικού δηµοσίου το ΚΕΕΛΠΝΟ, πώς διαχειρίστηκε το δηµόσιο
χρήµα, γιατί δαπάνησε τεράστια ποσά για διαφήµιση, για ποιες
ανάγκες και κυρίως ποιοι έλαβαν τα ποσά αυτά. 

Πώς είναι δυνατόν ένας δηµόσιος φορέας να µην τηρεί λογι-
στικά βιβλία, να µην έχει οργανωµένο λογιστήριο, τα όποια στοι-
χεία είχε στο αρχείο του να µην είναι καν σε χρονολογική σειρά,
σύµφωνα µε το πόρισµα; 

Και όσον αφορά τον διαγωνισµό για την αγορά του κτηρίου
στην Αγράφων, δεν έχω δει φωτογραφία υψηλότερης ανάλυσης
και ευκρίνειας. 

Ας δούµε τα στοιχεία για τις δαπάνες που πλήρωσαν τα ασφα-
λιστικά ταµεία για το φάρµακο. Μέσα σε µια δεκαετία εκτινάσ-
σονται από τα 900 εκατοµµύρια στα 5 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Κανείς δεν αντιλήφθηκε; Κανείς δεν αναρωτήθηκε γιατί; Και οι
διοικήσεις των ασφαλιστικών ταµείων, αλλά και το Υπουργείο,
αµέλησαν τα εξής: Πρώτον, να επανδρώσουν µε εξειδικευµένο
ιατρικό προσωπικό για να κάνει τον έλεγχο. Δεύτερον, να δια-
µορφώσουν το σχετικό θεσµικό πλαίσιο. Τρίτον, να κατευθύνουν
έστω το υπάρχον προσωπικό σε µια αυστηροποίηση των ελέγ-
χων που αφορούν το φάρµακο. Αυτό είχε ως αποτέλεσµα οι δα-
πάνες των φαρµακείων και των εταιρειών προσθετικών ειδών δεν
ελέγχονταν, γίνονταν κούτες προς αρχειοθέτηση. Εποµένως, τα
ασφαλιστικά ταµεία πλήρωναν τις εξωπραγµατικές τιµές των
φαρµάκων και οι φαρµακευτικές αποκόµιζαν τεράστια κέρδη. Και
κάπως έτσι φαρµακευτικές εταιρείες, όπως είναι η «NOVARTIS»,
είχαν στήσει µε γιατρούς ένα παρακύκλωµα διαπλοκής και κέρ-
δους και νέµονταν το δηµόσιο χρήµα. 

Όλα αυτά τα πληροφορηθήκαµε από έρευνα των αµερικανι-
κών αρχών. Και πολλοί έπεσαν από τα σύννεφα. Κάποιοι βέβαια
εξ υµών γνώριζαν και διευκόλυναν αυτήν τη διαπλοκή και έχουν

τεράστιες ευθύνες. Και εννοείται ότι η έρευνα θα συνεχιστεί και
θα ζητηθεί από τις αµερικανικές αρχές να δοθούν τα iban των
λογαριασµών όσων εµπλέκονται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα τα παραπάνω και βέβαια η
κατάθεση προτάσεων για την ίδια εξεταστική και από άλλα κόµ-
µατα, δηλώνουν την ανάγκη για τη σύστασή της. 

Έρχοµαι στο δεύτερο ερώτηµα: Ποια περίοδος θα διερευνη-
θεί; Η διαφωνία µας είναι στη χρονική περίοδο που θα εξετά-
σουµε, δηλαδή αν θα εξετάσουµε τη διετία 2015-2016. Αγαπητοί
συνάδελφοι, επιµένουν κάποιοι να τσουβαλιάζουν όλους και όλα,
επιµένουν στην τακτική «όλοι ίδιοι είναι», επιµένουν ότι θα ανα-
καλύψουν για τη διετία 2015-2016 στοιχεία που θα µειώσουν την
κατακραυγή και τα έργα για τις δικές τους ηµέρες. Αλλά, δεν εί-
µαστε όλοι ίδιοι, κύριοι. 

Οι προηγούµενες κυβερνήσεις και οι πολιτικές που εφαρµό-
στηκαν συρρίκνωσαν το κοινωνικό κράτος και τα δικαιώµατα των
πολιτών, στήριξαν την ιδιωτική και απαξίωσαν τη δηµόσια και δω-
ρεάν υγεία. Εµείς παλεύουµε να την ξαναστήσουµε στα πόδια
της και αυτό το έχουµε αποδείξει µε πολλούς τρόπους αυτά τα
δύο χρόνια. Και αν ελπίζετε ότι θα βρείτε γκρίζες περιοχές στις
προσπάθειές µας, ιδού η Ρόδος. Ας εξετάσουµε, όµως, πρώτα
τα δικά σας καταφανώς µελανά στοιχεία για τις ηµέρες της πο-
λιτικής σας.

Και κλείνω µε το τρίτο ερώτηµα: Ποιοι είναι οι στόχοι της σύ-
στασης της εξεταστικής; Κατ’αρχήν, προφανείς: να αποκαλυφθεί
η αλήθεια. Το µεγάλο φαγοπότι στον χώρο της Υγείας έχει ση-
µαντικό µερίδιο στην επιβολή των µνηµονίων στη χώρα. Να απο-
δοθούν ευθύνες σε όλους όσους εµπλέκονται στην κατασπατά-
ληση του δηµοσίου χρήµατος και στην καταρράκωση του Εθνι-
κού Συστήµατος Υγείας. Να απονεµηθεί επιτέλους δικαιοσύνη. 

Ο απώτερος, όµως, στόχος της εξεταστικής είναι διττός: Πρώ-
τον, να κατανοήσουµε τις παθογένειες που µας έφεραν εδώ, την
απουσία ελεγκτικών µηχανισµών, που επιτρέπουν την ασυδοσία
και την αδιαφάνεια, τη λειτουργία µηχανισµών που επιτρέπουν
τη διαπλοκή και τη συναλλαγή πολιτικών και υπηρεσιακών φο-
ρέων, µε ισχυρά επιχειρηµατικά συµφέροντα. Και δεύτερον, να
θεραπεύσουµε αυτές τις παθογένειες, γιατί έχουµε καθήκον απέ-
ναντι στους πολίτες, που φτωχοποιήθηκαν τα χρόνια της κρίσης,
που στερήθηκαν την πρόσβαση στη δηµόσια υγεία, να συγκρου-
στούµε και να πετύχουµε. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Τον λόγο έχει ο κ. Αµυράς, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

του κόµµατος Το Ποτάµι. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και θέλω να απευθυνθώ ιδιαι-

τέρως στους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ- φαντάζο-
µαι το ακούσατε το «καρφί» του Προεδρεύοντος. Ήταν από εδώ,
µέχρι τον Λυκαβηττό. Είπε ότι τα «πιράνχας» στην υγεία, που επι-
καλεστήκατε κύριε Παπαδόπουλε, κύριε συνάδελφε του ΣΥΡΙΖΑ,
ήταν µία φράση του κ. Κρεµαστινού, όταν εκείνος ήταν Υπουρ-
γός Υγείας και ο κ. Κουρουµπλής ήταν Γενικός Γραµµατέας Πρό-
νοιας. Δεν πρέπει, δηλαδή, για τα «πιράνχας» και για τον νόµο
για τις προµήθειες, που όπως µας είπε λίγο πριν ο κ. Κρεµαστι-
νός δεν εφαρµόστηκε ποτέ, να µάθουµε την αλήθεια και από τον
κ. Κρεµαστινό βεβαίως, που ήταν Υπουργός και από τον κ. Κου-
ρουµπλή; Γιατί, λοιπόν, προτείνετε εσείς την εξέταση της περιό-
δου του φαγοποτίου στην υγεία από το 1997 και όχι από το 1996; 

Από το 1993 ως το 1996 ήσασταν Υπουργός, κύριε Κρεµαστινέ
και ο κ. Κουρουµπλής ήταν Γενικός Γραµµατέας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Γενικός Γραµµα-
τέας Πρόνοιας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Βεβαίως. Θα ξέρει πολλά ο κ. Κουρουµ-
πλής. Είναι έξυπνος άνθρωπος. Δεν θα τον καλέσουµε; Αυτό
είναι το «όλα στο φως». Όλα τα υπόλοιπα είναι «ανοίγω - κλείνω»
τον διακόπτη του φωτός µε τα δικά µου συµφέροντα. Δεν είναι
έτσι. 

Εµείς, λοιπόν, λέµε ότι πιο λογικό θα ήταν η έρευνα να ξεκινή-
σει τουλάχιστον από το 1996. Από το 1993 θα σας έλεγα εγώ. Ας
πάµε και από το 1821, αρκεί να βγει κάτι, να µάθουµε και να αλ-
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λάξουµε τον τρόπο που η υγεία είναι δοµηµένη και λειτουργεί,
εκεί που χρειάζεται. Άλλη εξήγηση εγώ δεν µπορώ να δώσω για
τη µικρή χρονική περίοδο, που εσείς προτείνετε -η Συµπολί-
τευση- για εξέταση από τη γνωστή κουτοπονηριά. Ο κ. Ξανθός,
ο Υπουργός Υγείας, είπε προχθές ότι δεν είµαστε όλοι στο ίδιο
τσουβάλι. Φυσικά και δεν είµαστε όλοι στο ίδιο τσουβάλι. Αυτό
έλειπε! Αλλά δεν θα το αποφασίσετε εσείς για τον εαυτό σας. Τι
φοβάστε; Καθαρός ουρανός, αστραπές δεν φοβάται. Εγώ, αν
ήµουν Υπουργός, θα ήµουν ο πρώτος που θα έλεγα, τη δική µου
περίοδο να την εξετάσετε όλη, δεν έχω να φοβηθώ τίποτα. Αλ-
λιώς, κατά τα άλλα, µπατάρει το πράγµα προς τη µία πλευρά και
ήδη η προτεινόµενη εξεταστική χάνει σε αξιοπιστία. 

Το βασικό ποιο είναι; Να δούµε και για την τελευταία διετία τι
έχει αλλάξει στο σύστηµα της υγείας. Το σύστηµα προµηθειών
έχει αλλάξει; Οι υπερτιµολογήσεις είναι παρελθόν; Ο νοσοκοµει-
ακός εξοπλισµός παραδίδεται στην ώρα του; Τα «πιράνχας», για
τα οποία λέγαµε, εξαφανίστηκαν από τον πλουσιοπάροχο «βιό-
τοπο» της υγείας; Όλα αυτά έφυγαν στην τελευταία διετία; Μα-
κάρι. Γιατί δεν τη βάζουµε στο µικροσκόπιό µας και να βγείτε να
κάνετε διαφήµιση του νέου συστήµατος υγείας; Γιατί όχι; 

Για να ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, τα πράγµατα, το Ποτάµι δηλώ-
νει ότι πρέπει να εξετασθούν τα πάντα και οι πάντες. Όπως ψη-
φίσαµε υπέρ της Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τους
αµυντικούς εξοπλισµούς και τον κ. Παπαντωνίου, τώρα τασσό-
µεθα υπέρ της διερεύνησης όλων των υποθέσεων Υγείας. Όποιοι
έκαναν πάρτι µε λεφτά του δηµοσίου στον ευαίσθητο τοµέα της
υγείας, πρέπει να εντοπισθούν και να λογοδοτήσουν στη δικαιο-
σύνη είτε είναι του 1950 η υπόθεση είτε είναι του 2017 ή του
2001. 

«Όλα στο φως» και µε ονοµατεπώνυµο είναι η θέση µας στο
Ποτάµι, χωρίς πολιτικούς συµψηφισµούς, χωρίς παιχνίδια τακτι-
κής ή µικροκοµµατικής. Όχι στα θεάµατα, επειδή δεν υπάρχει
άρτος. Όχι στα επικοινωνιακά αντίµετρα, επειδή έρχονται µέτρα
σε φόρους και συντάξεις -οι γνωστές περικοπές- ύψους 3,6 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ. Δεν θέλουµε η εξεταστική επιτροπή να λει-
τουργήσει ως πολιτικό πλυντήριο, όπως έχουµε δει κατ’ επα-
νάληψη στο παρελθόν να συµβαίνει, αλλά ούτε και ως κοινοβου-
λευτικό σωσίβιο σε µια Κυβέρνηση που παραπαίει. Όµως, φοβά-
µαι ότι τέτοιου είδους πρωτοβουλίες καταλήγουν στο κενό. 

Αλήθεια, πείτε µου, ποιος καλόπιστος πολίτης µπορεί να δεχ-
θεί ότι η εξεταστική επιτροπή, όσο καλά κι αν κάνει τη δουλειά
της –που το εύχοµαι- θα µπορέσει να βρει λεπτοµέρειες υποθέ-
σεων, που αποτέλεσαν πραγµατικά πηγή σκανδάλων, πριν από
είκοσι χρόνια; Εµείς θα δώσουµε όλες µας τις δυνάµεις και µα-
κάρι να το κάνουν όλοι για να βρεθούν. 

Εγώ, όµως, θέλω να θέσω το εξής ερώτηµα: Ποιος µας εξα-
σφαλίζει ότι και σήµερα, αυτή τη στιγµή που µιλάµε, κάποιοι δεν
θησαυρίζουν από διάτρητα συστήµατα προµηθειών, ελέγχου και
λειτουργίας των χώρων της υγείας; 

Κατά την άποψή µου, την προσωπική, θα ήταν πιο χρήσιµη -
κυρίως για τους φορολογούµενους- η σύσταση µιας εξεταστικής
επιτροπής για το τι µπορούµε να κάνουµε, ώστε να θωρακίσουµε
το δηµόσιο χρήµα από τα κοράκια της υγείας, πώς θα διαµορ-
φώσουµε ένα σύστηµα προµηθειών, ώστε να πάψουν να αγορά-
ζουν τα ελληνικά νοσοκοµεία υλικά και εξοπλισµό σε τιµές
ακριβότερες από την υπόλοιπη Ευρώπη ή να βλέπουµε για το
ίδιο προϊόν διαφορετικές τιµές από νοσοκοµείο σε νοσοκοµείο,
πώς θα µπουν οι κανόνες για τις δαπάνες στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας και όλοι οι διαγωνισµοί να έχουν ευρεία δηµοσιότητα και
διαφάνεια, άρα και καλύτερους όρους για το δηµόσιο. Αυτή η
εξεταστική θα ήταν χρήσιµη για την υγεία, ώστε να πάψει ο
χώρος να είναι όµηρος των κυκλωµάτων. 

Εγώ σας το είχα προτείνει στην εξεταστική που είχε συσταθεί
για την είσοδο της χώρας στα πρώτα δύο µνηµόνια. Το θυµάστε;
Ήταν η επαναστατική περίοδος του ΣΥΡΙΖΑ. Συµµετείχα σε
εκείνη την εξεταστική, η οποία πήγε άκλαυτη. Με το που αρχί-
σαµε να καλούµε τα πρώτα πολιτικά πρόσωπα, εξηφανίσθη.
Εξαϋλώθηκε εκείνη η εξεταστική, για τους λόγους εισόδου της
χώρας στα µνηµόνια. Εσείς, οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, από πε-
ριέργεια έστω, δεν ασχοληθήκατε, δεν αναρωτηθήκατε τι θα
γίνει µε εκείνη την εξεταστική; Όχι βέβαια, γιατί βλέπατε ότι φέρ-

νατε το δικό σας µνηµόνιο, το τρίτο µνηµόνιο Τσίπρα-Καµµένου.
Και τώρα έχουµε και το µνηµόνιο-κάβα των 3,6 δισεκατοµµυρίων
ευρώ σε περικοπές µισθών και συντάξεων. 

Εποµένως, η εξεταστική που καλούµαστε σήµερα να αποφα-
σίσουµε, µπορεί µεν να διερευνήσει υποθέσεις του παρελθόντος,
αλλά στην πράξη είναι µια παραδοχή -και µάλιστα πανηγυρική-
του πολιτικού συστήµατος ότι δεν µπόρεσε να θωρακίσει το δη-
µόσιο χρήµα όταν έπρεπε και να θεραπεύσει εγκαίρως προβλή-
µατα και σκοτεινά σηµεία. 

Για παράδειγµα, βλέπουµε ότι µέρος της πρότασης είναι να
διερευνηθούν τα κονδύλια του ΚΕΕΛΠΝΟ. Φυσικά. Καµµία αντίρ-
ρηση. Με τα κονδύλια του υπόλοιπου δηµόσιου τοµέα τι γίνεται;
Πώς µοιράζονται οι διαφηµιστικές δαπάνες τραπεζών και ΔΕΚΟ;
Ακόµα και σήµερα, κοµµατικά µέσα ή φίλια προς την Κυβέρνηση
µέσα µαζικής ενηµέρωσης λαµβάνουν τη µερίδα του λέοντος.
Ακόµα περιµένω να υλοποιηθεί η πρόταση που είχε κάνει ο κ.
Δραγασάκης -δέσµευση, έτσι την είχε πει ο ίδιος- ότι όλες οι
ΔΕΚΟ που ελέγχονται από το κράτος, θα ανακοινώνουν το πού
διαθέτουν και µε τι κριτήρια τα διαφηµιστικά τους κονδύλια. 

Ακόµα δεν έχει γίνει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και µας
λέτε για το ΚΕΕΛΠΝΟ. Βεβαίως. Καλά κάνετε και λέτε για το
ΚΕΕΛΠΝΟ. Για τους άλλους δηµόσιους οργανισµούς, που ακόµα
και σήµερα κατά το δοκούν δίνουν την κρατική διαφήµιση, κανείς
από εσάς δεν θα αναριγήσει; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λίγο πιο δίπλα από τον τοµέα
ευθύνης της Κυβέρνησης για την υγεία, έχουµε το µεταναστευ-
τικό. Εκεί κι αν έχουµε καταγγελίες για απευθείας αναθέσεις, για
προµήθειες απευθείας για τα hot spot, καταγγελίες για προσλή-
ψεις, για κατανοµή κονδυλίων, µε τουλάχιστον γκρίζες διαδικα-
σίες. Δεν είναι και αυτό ένα µέρος του ενδιαφέροντός µας, για
να µην χρειαστεί να συγκροτήσουµε στο µέλλον άλλη εξεταστική
επιτροπή για τα κονδύλια του µεταναστευτικού; Διότι -σας θυ-
µίζω- υπάρχουν σοβαρότατες καταγγελίες για το µεταναστευτικό
από κυβερνητικά στελέχη, που παραιτήθηκαν, από στελέχη του
ΣΥΡΙΖΑ, από Βουλευτές επίσης του ΣΥΡΙΖΑ. 

Την ευθύνη θα φέρει κυρίως η Κυβέρνηση, εάν δεν ενδιαφερ-
θεί για το πώς σπαταλάται το δηµόσιο χρήµα σε όλους τους χώ-
ρους και όχι µόνο στο χώρο της υγείας, όπου εκεί, βεβαίως,
υπάρχει ένα προνοµιακό πεδίο για λοβιτούρες και λαµογιές. Ψά-
χνοντας στο παρελθόν, δεν πρέπει επίσης να χάσουµε το δάσος
της αδιαφάνειας, που µας έχει κυκλώσει επί δεκαετίες. 

Συµπερασµατικά, λοιπόν, το Ποτάµι λέει «ναι» στην εξεταστική
επιτροπή, «όχι» στο κυνήγι µαγισσών. Λέµε «ναι» στη διερεύνηση
όλων των υποθέσεων, «όχι» όµως σε υποκριτικά παιχνίδια, µε
πρωταγωνιστές κυρίως την Κυβέρνηση. Και επιτέλους, ας απο-
φασίσουµε πώς το πολιτικό σύστηµα θα πάψει να κυνηγάει την
ουρά του, µε το να θεσπίσουµε κανόνες που δεν θα επιτρέπουν
σε κανέναν περαστικό Υπουργό να αυθαιρετεί ή να καταχράται
το δηµόσιο χρήµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαρι-
στώ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω µία
ερώτηση επί της διαδικασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε
Λοβέρδο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι κάτι που απα-
σχολεί τις κοινοβουλευτικές οµάδες. Ήδη έχουµε κάνει κάποιες
πρώτες συζητήσεις, αλλά όλοι καταλήγουµε σε κοινό ερώτηµα.
Πολύ ωραία αναφέρατε το πρωί τη διαδικασία που αποφάσισε η
διάσκεψη. Δεν σκεφθήκαµε, όµως, τότε να σας πούµε -το κά-
νουµε τώρα- πώς θα ψηφίσουµε. 

Ως γνωστόν, έχει κατατεθεί η πρόταση των Βουλευτών ΣΥΡΙΖΑ
και ΑΝΕΛ και η πρόταση των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας.
Έχουµε καταθέσει και εµείς µια δική µας πρόταση, αλλά ο αριθ-
µός µας δεν είναι εξήντα, για να µπει σε ψηφοφορία. Θέλουµε,
λοιπόν, το Προεδρείο να ξεκαθαρίσει -για να ξέρουν όλες οι κοι-
νοβουλευτικές οµάδες τι στάση θα εισηγηθούν στους Βουλευτές
τους- πώς θα ψηφίσουµε. Δηλαδή, θα ψηφίσουµε ή τη µία ή την
άλλη; Θα ψηφίσουµε και τις δύο; Θα ψηφίσουµε υπέρ της µιας
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και κατά της άλλης σε δύο ψηφοφορίες; Είναι εναλλακτικές δια-
δικαστικές δυνατότητες. Πείτε µας ποια είναι η απόφαση του
Προεδρείου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Η γραπτή από-
φαση είναι ότι θα  γίνει ταυτόχρονα η ψηφοφορία επί των δύο
προτάσεων µε µία εκφώνηση του καταλόγου. Όπως ξέρετε, βέ-
βαια, κυρίαρχο Σώµα είναι η Βουλή και εάν τεθεί διαφορετικά το
θέµα, µπορεί και να αλλάξει αυτό. Όµως, αυτή είναι η απόφαση
την οποία σας διαβάζω.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αυτό δεν απαντάει στο ερώτηµα που
σας έθεσα. Μπορεί ένας Βουλευτής να πει «ψηφίζω και τις δύο»
ή πρέπει να λέει «ναι» στη µία «όχι» στην άλλη; Τι πρέπει να κά-
νουµε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Η ταυτόχρονη ψη-
φοφορία, όπως ξέρετε -είναι δική µου ερµηνεία αυτή- είναι ψη-
φίζω αυτή και όχι αυτή. Αυτή είναι η ταυτόχρονη ψηφοφορία.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αυτό είναι το απολύτως λογικό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Διαφορετικά, θα

µπορούσε να ψηφίζει και τις δύο προτάσεις.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αυτό είναι το απολύτως λογικό.

Επειδή, όµως, δεν το έχουµε καθαρό -έχω συνεννοηθεί µε τέσ-
σερις κοινοβουλευτικές οµάδες που έχουν το ίδιο ερώτηµα- πρέ-
πει ο κ. Βούτσης να δώσει µια απάντηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Η απάντηση είναι
αυτή, µε βάση την απόφαση που έχουµε αυτή τη στιγµή.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Άρα, ψηφίζουµε τη µία ή την άλλη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ακριβώς.
Η κ. Παπαρήγα µε την ιδιότητα της πρώην Πρόεδρου της Κοι-

νοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας,
έχει τον λόγο για δέκα λεπτά.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ: Το ερώτηµα γιατί η Κυβέρνηση
εξαιρεί το δίχρονο 2015-2016, τουλάχιστον, υπάρχει. Το διά-
στηµα του 2017 είναι πολύ µικρό. Στο κάτω-κάτω, κύριε Υπουργέ,
µπορεί η εξέταση και του δίχρονου να αναδείξει προϋπάρχοντα
σκάνδαλα, τα οποία, το µεγάλο σας νυστέρι και η διορατικότητά
σας να µην τα έχει αναδείξει. Γιατί δεν δέχεστε; Οι λόγοι, βέβαια,
είναι προφανείς. Είναι, όµως, ένα ζήτηµα αυτό. Γιατί το αποφεύ-
γετε;

Θα έλεγα δε και µε την ευκαιρία, επειδή σηκώνετε τη σηµαία
της καθαρότητας, της ηθικής, της συνέπειας κ.λπ., ότι δεν έχετε
τοποθετηθεί, γιατί οι τοποθετήσεις δεν γίνονται µόνο για το τι γί-
νεται µέσα στα σύνορα της Ελλάδας. Η Ελλάδα έτσι και αλλιώς,
είναι ενταγµένη σε διεθνείς ενώσεις, έχει αντιπροσώπους. Γιατί
δεν σας ενοχλεί το γεγονός ότι δεν υπάρχει συνεδρίαση που
ασχολείται µε την πορεία της παγκόσµιας οικονοµίας, του Διε-
θνούς Νοµισµατικού Ταµείου, του ΟΟΣΑ; Στο Νταβός δε, πάρα
πολλή συζήτηση γίνεται. Γιατί δεν σας ενοχλεί το γεγονός ότι ο
τοµέας της υγείας -εκτός από τα εξοπλιστικά προγράµµατα- θε-
ωρείται ένας τοµέας όπου µπορεί να πραγµατοποιηθεί ανά-
καµψη της ανάπτυξης και της κερδοφορίας. Μάλιστα, όπως λένε
επίσηµα ντοκουµέντα, όσο κι αν αυξηθούν οι επενδύσεις στον
τοµέα της υγείας, στις πιο αναπτυγµένες καπιταλιστικές χώρες
θα υπάρχει µείωση θέσεων εργασίας στον τοµέα της υγείας κατά
επτά εκατοµµύρια θέσεις. Αυτό είναι το ένα.

Δεύτερον, γιατί δεν σας ενοχλεί το γεγονός ότι εδώ και πάρα
πολλά χρόνια, προ κρίσης, έχει αντικατασταθεί ο όρος «ασθε-
νής» διεθνώς µε τον όρο «πελάτης», αναγορεύοντας και τον δη-
µόσιο -κρατικό, ας πούµε- και τον ιδιωτικό τοµέα υγείας σε τοµέα
πραγµατοποίησης επιχειρηµατικής δραστηριότητας; Αυτά δεν
σας ενοχλούν καθόλου. Αυτό, επειδή έχετε και µια διάθεση προς
το φιλοσοφείν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Η εξέταση των σκανδάλων δεν έχει καµµία σχέση -θα το πούµε
καθαρά- µε την ηθική ευαισθησία των κατηγορούντων -αναφέ-
ροµαι και διαχρονικά- όπως, βεβαίως, οι κατηγορούµενοι δεν
είναι πάντα και όλοι θύµατα πολιτικής σκευωρίας. Η εξεταστική
επιτροπή που θα γίνει -δεν ξέρω ποια από τις δύο θα αποφασι-
στεί- µπορεί να επιβεβαιώσει κάποια σκάνδαλα. Σε καµµία περί-
πτωση δεν µπορούµε να το αποκλείσουµε ούτε και έχουµε
διάθεση να µη γίνει αυτό.

Στην ουσία, όµως, και οι αποκαλύψεις να γίνουν και υπάρχει
παραπέρα δικαστήριο κ.λπ., τα αποτελέσµατα θα χρησιµοποι-
ηθούν στον ανταγωνισµό ανάµεσα στην Κυβέρνηση, τη Νέα Δη-
µοκρατία και τα άλλα κόµµατα για την κυβερνητική καρέκλα.
Εκεί, κυρίως, θα χρησιµοποιηθούν.

Θα χρησιµοποιηθούν ως βιτρίνα σε ένα σάπιο σύστηµα –το κα-
πιταλιστικό- ότι τάχα µπορεί να εξυγιανθεί. Και οπωσδήποτε, θα
οδηγήσουν και στη νέα µοιρασιά της πίτας. Μπορεί ο νοµάρχης
να φύγει από τη µέση και να µπει µια άλλη εταιρεία, γιατί, όπως
ξέρετε, έτσι γίνεται σε αυτές τις περιπτώσεις. 

Άλλωστε, τα σκάνδαλα δεν βγαίνουν από κανέναν κυβερνητικό
έλεγχο ούτε από λαϊκό, εργατικό και τέτοιου είδους έλεγχο.
Βγαίνουν στο πλαίσιο του ανταγωνισµού ανάµεσα στις εταιρείες
που παράγουν ιατρικά εργαλεία, γενικότερα ιατρικά προϊόντα. 

Και εν πάση περιπτώσει, µας δίνεται η ευκαιρία για άλλη µια
φορά να πούµε ότι η αντιπαράθεση ανάµεσα στη Νέα Δηµοκρα-
τία και τον ΣΥΡΙΖΑ και στους πιθανούς συµµάχους του ενός ή
του άλλου κόµµατος πριν ή µετά τις εκλογές -αλλά µε πρωταγω-
νιστές οπωσδήποτε τη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ- είναι ένας
ανταγωνισµός που θα πάρει ακόµα πιο οξυµµένη µορφή το επό-
µενο διάστηµα ή τα επόµενα χρόνια. Γίνεται στο ίδιο γήπεδο και
µε τους ίδιους κανόνες. Και αυτό δεν µπορεί να το αµφισβητήσει
κανείς. 

Βεβαίως, ο διαιτητής, οι διαιτητές και οι «linesman» είναι µιλη-
µένοι και αυτή τη στιγµή είναι µιληµένοι υπέρ της Κυβέρνησης,
διότι ξέρουν πάρα πολύ καλά ότι η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ
µπορεί να χειραγωγήσει τον λαό πολύ καλύτερα από ό,τι οι προ-
ηγούµενες κυβερνήσεις. 

Όµως, δεν είναι βέβαιο -µε την ευκαιρία- κυρία Ασηµακοπού-
λου, ότι δεν δουλεύουν ότι οι σηµερινοί διαιτητές και υπέρ σας,
µε την έννοια ότι µπορεί να σκέφτονται, όταν θα παρακµάσει ο
ΣΥΡΙΖΑ και οι ΑΝΕΛ, τότε µπορεί να έρθει µια κυβέρνηση µε
κορµό της Νέας Δηµοκρατίας και να έχει λησµονηθεί η θητεία
της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ τα προηγούµενα χρόνια. 

Κάπως έτσι δεν έγινε και τον Ιούλη του 1974, όπου πήραν συγ-
χωροχάρτι και τα κόµµατα που προέκυψαν από την ΕΡΕ και την
Ένωση Κέντρου; Όµως και η ΕΡΕ και η Ένωση Κέντρου πήραν
ένα συγχωροχάρτι στη συνείδηση του λαού, µόνο και µόνο γιατί
δεν συνέπραξαν ανοιχτά, ήταν εναντίον της δικτατορίας. Έτσι
είναι τα πράγµατα και γι’ αυτό ο ανταγωνισµός σας θα οξυνθεί. 

Σε καµµία περίπτωση, εµείς δεν µπορούµε να δώσουµε κανένα
µετάλλιο, ή θα το πω αλλιώς, δεν δικαιούται µετάλλιο ηθικής συ-
νέπειας και διαφάνειας η Κυβέρνηση των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, επειδή
θα φέρουν -είµαι βέβαιη ότι θα φέρουν- και νέες εξεταστικές επι-
τροπές τα επόµενα χρόνια. Άλλωστε, έχει και παρελθόν αυτή η
ιστορία. Δεν µπορούν να πάρουν ένα τέτοιο βραβείο ηθικής συ-
νέπειας και διαφάνειας, όταν οι Υπουργοί της Κυβέρνησης και ο
Πρωθυπουργός βγαίνουν και λένε ότι το 2018 βγαίνουµε από τα
µνηµόνια, το 2019 και 2020 θα έρθουν καινούργια µέτρα και θα
παραµείνουν όλα τα µνηµονιακά µέτρα των προηγούµενων κυ-
βερνήσεων. 

Γιατί να σας πιστέψουµε για τις ηθικές προθέσεις σας στα ζη-
τήµατα της υγείας, όταν η κοινωνική σας πολιτική ταυτίζεται µε
συσσίτια, κουπόνια, ελεηµοσύνες και τα λοιπά; 

Και έχουµε κάθε δικαίωµα να αµφισβητούµε την ειλικρίνειά
σας και την πολιτική ηθική σας –δεν µιλάµε για ζητήµατα προ-
σώπων, δεν έχουµε κάτι να πούµε- και δεν µπορούµε να αποδώ-
σουµε ηθική –και µάλιστα, αριστερή, όπως θέλετε εσείς- όταν το
µεν κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ βγαίνει και καταδικάζει την αµερικάνικη
επίθεση στη Συρία, αλλά η Κυβέρνηση έχει παραδώσει τη Σούδα,
δίνει τις διευκολύνσεις, για να πραγµατοποιούνται αυτές οι επι-
θέσεις, ετοιµάζεται για πέντε χρόνια να διευρύνει τον ρόλο της
Σούδας στην περιοχή και ο πολεµοκάπηλος Υπουργός Άµυνας
να προσφέρει νέες βάσεις, οπωσδήποτε µε τη σύµφωνη γνώµη
τουλάχιστον του Πρωθυπουργού, αν όχι και όλης της Κυβέρνη-
σης. 

Και το κυριότερο, αυτό -αν θέλετε- που προκαλεί, είναι ότι
κάθε µέρα όλο και πιο πολύ βγαίνετε και λέτε ότι η οικονοµική
κρίση στην Ελλάδα οφείλεται στα σκάνδαλα, που έχουν δηµιουρ-
γηθεί µε ευθύνη κυβερνητικών κοµµάτων και συγκεκριµένων
Υπουργών και τα λοιπά. 
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Πείτε µου, βρείτε µου ένα διεθνές οικονοµικό forum ή οργανι-
σµό, φέρτε µου οικονοµολόγους επιστήµονες, αλλά και επιστή-
µονες που διαθέτει ο ΣΥΡΙΖΑ -και είναι και καθηγητές σε θέµατα
οικονοµίας- που υποστηρίζουν ότι η οικονοµική κρίση οφείλεται
σε σκάνδαλα, µια οικονοµική κρίση που εµφανίζεται εδώ και δια-
κόσια χρόνια σε όλον τον κόσµο και πολύ πρόσφατα σε πάρα
πολλές χώρες και όχι µόνο στην Ελλάδα. 

Αυτό είναι το χειρότερο που κάνετε. Αυτή είναι η χειρότερη
υπηρεσία που προσφέρετε στον ελληνικό λαό. Δύο φορές πήγε
και έκοψε τώρα κορδέλες ο Πρωθυπουργός και η µόνη κουβέντα
που είπε είναι ότι η κρίση στην Ελλάδα οφείλεται στη διαφθορά.
Ξεχάσατε αυτά που λέγατε όταν ήσασταν στη Βουλή; Δεν έχει
σηµασία εάν είχατε 4% ή 5% ή 6%. Αυτά δεν τα διδάσκουν ούτε
στην Πολιτική Οικονοµία του δηµοτικού και αυτοί που είναι υπο-
στηριχτές του καπιταλιστικού συστήµατος. Πουθενά δεν υπάρ-
χουν αυτά. 

Και επειδή θεωρούνται τα βλήτα –κακώς, γιατί εµένα µου αρέ-
σουν πάρα πολύ αυτά τα χόρτα- κουτόχορτα, όταν µιλάτε στην
τηλεόραση και όταν µιλάτε µέσα στη Βουλή πλασάρετε κουτό-
χορτα για τον ελληνικό λαό, λέγοντας ότι η οικονοµική κρίση
είναι προϊόν διαφθοράς. Η διαφθορά υπάρχει και σε συνθήκες
ανάπτυξης, αειφόρου όπως λέτε εσείς και ταχύρρυθµης και σε
συνθήκες κρίσης. Είναι ένα επιχείρηµα. Αυτή είναι η χειρότερη
υπηρεσία. 

Με την ευκαιρία, εµείς βεβαίως δεν πρόκειται να εξοικειω-
θούµε ποτέ µε κανένα είδος σκανδάλου. Αλλά δεν κάνουµε τον
διαχωρισµό ανάµεσα στα σκάνδαλα που γίνονται µε τη συνταγ-
µατική βούλα, µε τις διεθνείς συµβάσεις και µε τις αποφάσεις
του Κοινοβουλίου, µε τα παράνοµα σκάνδαλα, για τα οποία κα-
λώς να πάνε και στη φυλακή αυτοί που χρηµατίστηκαν προσω-
πικά. Δεν έχουµε καµµία συµπάθεια για αυτούς. 

Αλλά κάποια στιγµή, θα έρθει η ώρα και οι πρόσφορες συνθή-
κες, όπου ο λαός θα καταδικάσει και τα νόµιµα σκάνδαλα, αυτά
που έχουν τη βούλα του Κοινοβουλίου. Θα καταδικάσει και
εκείνα τα σκάνδαλα από εκείνα τα κόµµατα που γίνονται χωρίς
κανένα βάρος προσωπικού πλουτισµού. 

Το µεγαλύτερο σκάνδαλο είναι ότι ο λαός πληρώνει το µεγα-
λύτερο µερίδιο πληρωµής στα ζητήµατα της υγείας. Το µεγαλύ-
τερο σκάνδαλο είναι ότι η πολυφαρµακία και οι πολλαπλές
εξετάσεις ωθούνται µέσα από το δηµόσιο σύστηµα υγείας. Όλα
αυτά είναι νοµιµοποιηµένα. Σκάνδαλο είναι ότι κόβετε την πολυ-
φαρµακία και τις πολλαπλές εξετάσεις, όχι µε στοιχείο την επι-
στηµονική έρευνα, αλλά µε κριτήριο τα µνηµόνια. Έτσι είναι το
θέµα. 

Και το τελευταίο: Υπάρχει κάτι που είναι σάπιο από γεννησι-
µιού στο δηµόσιο σύστηµα υγείας στις συνθήκες του καπιταλι-
σµού. Δεν υπάρχει η έννοια της συλλογικότητας. Ο ασθενής
πρέπει µόνος του να βρει σε ποιο νοσοκοµείο θα πάει, ποιον
ιατρό θα επιλέξει, θα του πει και η γειτόνισσα, πρέπει να κάνει
τον συντονισµό. Τώρα δεν έχουµε τα ράντζα. Έχουµε και αυτά,
αλλά θα έλεγα ότι αυτό είναι το σχετικά λιγότερο, µπροστά στις
τεράστιες λίστες. Το ένα τµήµα του νοσοκοµείου δεν συγκοινω-
νεί µε το άλλο και πρέπει να αρχίσεις ξανά από την αρχή και να
µπεις στη λίστα, όταν ο ένας ιατρός σε παραπέµπει στον άλλο.
Έτσι έχουν µάθει και οι γιατροί να λειτουργούν, ατοµικά. Πρέπει
ο ασθενής να ξέρει πέντε πράγµατα για τα θέµατα της υγείας,
να τα καταλαβαίνει ή να έχει συγγενείς. 

Με µια κουβέντα, θέλω να πω ποια είναι η ουσιαστική διαφορά
µας, πέρα από το κόστος της υγείας. Εµείς υποστηρίζουµε κέν-
τρα υγείας, πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, που η ανάπτυξή τους
-και όχι αυτά που φτιάχνετε τώρα τα κατασκευάσµατα, τα εξαµ-
βλώµατα- παίρνει υπόψιν τον πληθυσµό, τη σύνθεση του πληθυ-
σµού, την επιδηµιολογία, την ύπαρξη βιοµηχανικής αγροτικής
παραγωγής, τον παιδικό πληθυσµό, τα σχολεία, τις σχολές, τον
ηλικιωµένο πληθυσµό, τον γυναικείο πληθυσµό, τα ΑΜΕΑ, τους
µετανάστες, τους Ροµά και είναι στελεχωµένα µε όλες τις ειδι-
κότητες. Και οδοντίατρος στην πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας
και φαρµακοποιός και κοινωνικοί λειτουργοί και ψυχολόγοι και
επισκέπτες υγείας και υποστηρικτικό διοικητικό προσωπικό. Να
διαθέτει πλήρη εργαστηριακό και διαγνωστικό εξοπλισµό, φυσι-
κοθεραπευτήριο, φαρµακείο και να λειτουργεί σε εικοσιτετρά-

ωρη βάση. Τι σχέση έχουν αυτά που ετοιµάζετε τώρα, οι τοµείς
υγείας για τις περιοχές µε δώδεκα χιλιάδες κατοίκους; 

Αυτά όλα -και τελειώνω- είναι σκάνδαλα, γιατί µεταβιβάζετε
από το κέντρο προς τα κάτω φθηνές, µισές, εξαθλιωµένες υπη-
ρεσίες υγείας, που µπορεί να είναι και δωρεάν, αλλά θα είναι ανε-
παρκείς και θα είναι για την µεγάλη πλειοψηφία του πληθυσµού,
που υποφέρει από σχετική και απόλυτη εξαθλίωση, η οποία βε-
βαίως θα συνεχιστεί και το 2019 και το 2020 και το 2021 κ.λπ.,
µέχρι να πει την πρώτη και τελευταία του λέξη ο λαός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Αλεξάνδρα Παπαρήγα, τέως Γενική Γραµµατέα του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ: Τι θα πει «τέως»; Ό,τι είµαι τώρα.
Δεν είµαστε καλά!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συγγνώµη. Ήθελα
να αναφέρω και µια ιδιότητα, η οποία …

ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΠΑΠΑΡΗΓΑ: Ό,τι είµαι τώρα. Βουλευτής. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µια διαδικαστική ερώ-

τηση θα ήθελα να κάνω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Παρακαλώ, έχετε

τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Προεδρεύοντος του κ. Κρεµαστινού

ρώτησα πώς θα ψηφίσουµε. Μου δόθηκε απάντηση ότι θα ψηφί-
σουµε µε ενιαία εκφώνηση του καταλόγου και για τις δύο προ-
τάσεις, αλλά αντιπαραθετικά ή τη µία ή την άλλη. Εδώ, η συνερ-
γάτης σας µου δείχνει την απόφαση της διάσκεψης, που λέει ότι
µπορούµε να ψηφίσουµε και τις δύο. 

Σας παρακαλώ πάρα πολύ, να ξεκαθαριστεί από το Προεδρείο
στο Σώµα πώς θα ψηφίσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Οι προτάσεις δεν
είναι αντιπαραθετικές. Μπορούν να χαρακτηριστούν συµπληρω-
µατικές ή όπως θέλετε. Ένας Βουλευτής µπορεί να ψηφίσει
«ΝΑΙ», «ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ» στη µια, «ΝΑΙ», «ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ» στην άλ-
λη. Θα µπορούσαµε, αν θέλαµε, να εξαντλήσουµε τον κατάλογο
για τη µια και να ξανακάνουµε από την αρχή τον κατάλογο για
την άλλη. Καταλαβαίνετε ότι αυτό θα ήταν ταλαιπωρία για το
Σώµα. Εποµένως, θα εκφωνείται το όνοµα κάθε Βουλευτή, σύµ-
φωνα µε τον κατάλογο. Θα ρωτάµε τι ψηφίζει στην πρώτη, τι ψη-
φίζει στη δεύτερη και θα προχωρήσουµε έτσι. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Άρα, µπορεί να ψηφίσει και τις δύο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μπορεί να ψηφίσει

και τις δύο ή να απορρίψει και τις δύο ή στη µία «ΝΑΙ» ή στη µία
«ΟΧΙ».

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κι αν πάρουν και οι δύο πάνω
από εκατόν πενήντα µια ψήφους; 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Όποιος κερδίσει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όποιος κερδίσει!

Δεν θα προκύψει τέτοιο ενδεχόµενο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, κύριε Υ-

πουργέ, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής

Άµυνας): Για να λύσουµε το διαδικαστικό, όπως σωστά ζητάει ο
κ. Λοβέρδος -απλά να το πει το Προεδρείο, δεν λέω ότι θα το πω
εγώ- προτείνω το εξής: Οι δύο προτάσεις, άσχετα αν µπορούν
να έχουν ένα κοινό σκεπτικό, µε µια έννοια είναι αντιπαραθετικές.
Στο τέλος, µία πρόταση θα ισχύσει. Μία πρόταση, γιατί µια επι-
τροπή θα βγάλουµε. Άρα, θα πρέπει θα διαπιστωθεί µε τον έναν
ή τον άλλο τρόπο ποια είναι αυτή η πρόταση, η οποία ισχύει ή
υπερισχύει.

Άρα, η δική µου γνώµη και η πρότασή µου προς το Προεδρείο
είναι να µπουν αντιπαραθετικά, στον βαθµό που υπάρχουν αυτές
οι προτάσεις…

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αυτό είναι το σωστό, αλλά έχουν πά-
ρει άλλη απόφαση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής
Άµυνας): Γι’ αυτό λέω να το δει το Προεδρείο. Δεν επιβάλλω εγώ
στο Προεδρείο, έτσι κι αλλιώς. Υπάρχει περίπτωση και οι δύο
προτάσεις να πάρουν πλειοψηφία. Λέω την απίθανη περίπτωση.
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Σε µία τέτοια περίπτωση τι ισχύει; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κατανοητό. Εγκαί-

ρως θα επανέλθουµε.
Ορίστε, κύριε Λοβέρδο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Κρεµαστινός είπε

το αντίθετο απ’ αυτό που λέτε εσείς και το ίδιο µε αυτό που λέει
ο κ. Βίτσας. Για να µην έχουµε το βράδυ στις εφτά η ώρα και στις
οχτώ η ώρα όλη αυτή τη διαδικαστική συζήτηση, προτιµότερο
είναι το Προεδρείο να το ξεκαθαρίσει. Μιλήστε µε τον κύριο Πρό-
εδρο και να µας πείτε ποια είναι η τελική επιλογή. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Θα επανέλθουµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Μπαργιώτας, Βουλευτής της

Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ, για πέντε λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει καλά τεκµηριωθεί ότι υπήρ-

ξε πάρτι στην υγεία -έχουν αναφερθεί όλα τα στοιχεία από το
πρωί- ότι από το 2004 µέχρι το 2009 είναι πολύ γνωστό ότι ο δεύ-
τερος σηµαντικότερος λόγος για τη δηµοσιονοµική εκτροπή
ήταν το έλλειµµα που παρήγαγε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, µε
τον τρόπο που το παρήγαγε, για τους λόγους που έχουµε πολλές
φορές συζητήσει. Όλα αυτά είναι γνωστά. Τα συζητάµε περίπου
από το 2009 και η αλήθεια είναι ότι δεν υπάρχει µεγάλο νοσοκο-
µείο ή µεγάλος οργανισµός στην επικράτεια, στα οποία να µη
βρίσκονται είτε οι εισαγγελείς είτε ο Εισαγγελέας Διαφθοράς
είτε το ΣΕΥΠ, κάνοντας έρευνες και διερευνώντας αυτή την πε-
ρίοδο.

Σήµερα µπαίνουµε στον αστερισµό των εξεταστικών, λοιπόν,
όπου η εξεταστική θα διερευνήσει -και καλά θα κάνει- τις πολιτι-
κές ευθύνες και τις ευθύνες των προσώπων, που εµπλέκονται σε
αυτή την ιστορία. Είµαι υποχρεωµένος να σηµειώσω ότι οι πολι-
τικές ευθύνες έχουν παραγραφεί όλες, εκτός από των Υπουργών
από το 2014 και µετά, οι οποίοι όµως από την πρόταση της Κυ-
βέρνησης προστατεύονται -θα δούµε µετά γιατί.

Θέλω να πω ότι εµείς θα ψηφίσουµε «ΝΑΙ» κατ’ αρχάς στη συ-
ζήτηση και στη σύσταση εξεταστικής, γιατί η συζήτηση γι’ αυτά
τα θέµατα είναι θεµιτή. Είναι ίσως και υποχρεωτική. Θα µπο-
ρούσε, υπό όρους να είναι και χρήσιµη και σε απλά ελληνικά, θα
είναι χρήσιµη όταν τα παθήµατα γίνονται µαθήµατα, όταν πέρα
από την τιµωρία ή την ικανοποίηση του κοινού περί δικαίου αι-
σθήµατος, η οποία είναι πάρα πολύ σηµαντική και ουσιώδης, έρ-
χεται από πίσω και η διόρθωση. Όταν οι τρύπες, που διαπι-
στώνονται στο σύστηµα, βουλώνουν, να το πω πολύ απλά. Όταν
το θεσµικό πλαίσιο εξελίσσεται και θωρακίζεται και γίνεται κάτι
πιο λειτουργικό, πιο δηµοκρατικό, πιο διαφανές. Είναι χρήσιµες,
λοιπόν, αυτές οι συζητήσεις, αρκεί να µην είναι οι παλιές αµαρ-
τίες προφάσεις για καινούργιες αµαρτίες. 

Όπως είπα προηγουµένως, το πάρτι στην υγεία είναι γνωστό.
Το έχουµε συζητήσει διεξοδικά µε νούµερα, υπεύθυνους, πολι-
τικά υπεύθυνους. Έχει συζητηθεί πάρα πολλές φορές. Το ερώ-
τηµα είναι: Γιατί τώρα και γιατί έτσι; 

Είναι δύο ερωτήµατα, τα οποία δεν µπορούν να απαντηθούν.
Γιατί τη Μεγάλη Εβδοµάδα του 2017 αυτή η συζήτηση και όχι τη
Μεγάλη Εβδοµάδα του 2015, που υπενθυµίζω ότι Μεγάλη Δευ-
τέρα τότε συζητούσαµε για την εξεταστική για τα µνηµόνια; Γιατί
δεν περάσαµε την εξεταστική για την υγεία εκείνη την εποχή; Τι
άλλαξε στο µεταξύ; Είναι µια ιστορία, που τελειώνει, χοντρά-χον-
τρά, πολύ πριν το 2014, τουλάχιστον το µεγάλο της κοµµάτι. 

Και γιατί µέχρι το 2014; Τι άλλαξε µετά το 2014; Ποια είναι η
ουσιώδης διαφορά στο θεσµικό πλαίσιο, στη λειτουργία, στις
προµήθειες των νοσοκοµείων, που κάνει αυτή την περίοδο αδιά-
φορη πολιτικά για συζήτηση; 

Ποιο είναι το κίνητρο της Κυβέρνησης σήµερα; Ποια είναι η
ανάγκη; Τι φοβάται και προστατεύει τους Υπουργούς της; Γιατί
είναι προφανές ότι προστατεύει τους Υπουργούς της από την
οποιαδήποτε ενδεχόµενη ευθύνη προκύψει.

Η προφανής απάντηση στο «γιατί τώρα;» είναι η συγκυρία προ-
φανώς. Δεν χρειάζεται ιδιαίτερη ευφυΐα για να καταλάβει κανείς
ότι από το Πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης στο πετσόκοµµα του
αφορολόγητου και στις πολιτικές που εφαρµόζονται σήµερα, η
Κυβέρνηση αποδεικνύει κάθε µέρα και περισσότερο και µε αυτή
την αξιολόγηση, τα άλλα 3,6 δισεκατοµµύρια, ότι είναι η πιο αν-

τιλαϊκή κυβέρνηση µέσα στο µνηµόνιο. Χειρίζεται το πρόβληµα
της κρίσης µε τον πιο αντιλαϊκό τρόπο, εφαρµόζοντας όλο και
βαρύτερες περικοπές στα λαϊκά στρώµατα. 

Και ως αντίβαρο σε αυτή την πολιτική και αυτή την τεράστια
πολιτική αντίφαση µιας Κυβέρνησης, που έλεγε τελείως διαφο-
ρετικά πράγµατα πριν αναλάβει και κάνει εντελώς διαφορετικά
πράγµατα τώρα, είναι η σκανδαλολογία. Ούτε αυτό είναι τίποτα
καινούργιο. 

Η εργαλειοποίηση της διαφθοράς και της υποτιθέµενης δια-
πλοκής ως πολιτικό εργαλείο είναι παλιά. Και για την Κυβέρνηση
είναι παλιά. Υπενθυµίζω ότι όλα τα εφαρµοστικά νοµοσχέδια του
τρίτου µνηµονίου ψηφίστηκαν ταυτόχρονα µε το σίριαλ κάθαρ-
σης στις τηλεοπτικές συχνότητες, που είχε τη γνωστή κατάληξη.
Κάθε φορά που ψηφίζαµε νοµοσχέδιο για το τρίτο µνηµόνιο,
εφαρµοστικό, ψηφίζαµε και ένα κοµµάτι του περίφηµου νοµο-
σχεδίου για τις άδειες στα κανάλια. 

Έτσι, λοιπόν, η Κυβέρνηση επιλέγει να ανοίξει το θέµα τώρα,
απλά γιατί την βολεύει επικοινωνιακά. Δεν υπάρχει κανένα άλλο
κίνητρο. Δεν υπάρχει κανένας άλλο σκοπός. Ουσιαστικά, επιχει-
ρεί και µε αυτή την εξεταστική, όπως και µε την προηγούµενη,
να ξεκινήσει µια λασποµαχία, ελπίζοντας ότι η λάσπη θα απλωθεί
παντού και θα καλύψει και το αφορολόγητο και το πετσόκοµµα
των συντάξεων και το ξεπούληµα της ΔΕΗ και όλες τις πολιτικές,
που υποχρεώνεται να εφαρµόσει, αντίθετα µε όσα έλεγε πριν.
Μέχρι το 2014, όµως, µην σπιλωθούµε κιόλας, µην πάθουµε και
καµιά ζηµιά. Θα σταµατήσουµε το 2014. 

«Είµαστε διαφορετικοί», λένε στην Κυβέρνηση. Αν είναι πραγ-
µατικά διαφορετικοί στην Κυβέρνηση, θα έπρεπε να έχουν κάνει
µεταρρυθµίσεις. Θα έπρεπε να είχαν κάνει αυτό που είπαµε στην
αρχή -είναι δυόµισι χρόνια Κυβέρνηση να θωρακίσουν το θεσµικό
πλαίσιο. Να το πω απλά, αν βρίσκεις το ΚΕΕΛΠΝΟ προβληµα-
τικό, το αλλάζεις ή το κλείνεις. Δεν συνεχίζεις να το διαχειρίζεσαι
µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο που το διαχειριζόσουν και πριν. 

Μέχρι τώρα, δεν έχουµε δει ούτε όραµα ούτε πρόγραµµα ούτε
διάθεση αλλαγής, διορισµούς µόνο. 

Παρεµπιπτόντως, κύριε Πολάκη, δεκαοκτώ χιλιάδες εφτακό-
σιους είπατε και ακόµα περιµένουµε να µας πείτε πού είναι και
ποιοι είναι. Θα έρθουν, ελπίζω, κάποια στιγµή σε excel. 

Υποτίθεται, λοιπόν, πως θέλετε να συζητήσουµε για το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, µέχρι το 2014, όµως, λέει. Γιατί τι άλλαξε; Άλλαξε κάτι µετά
το 2014; Υπήρξε νόµος που αλλάζει το καταστατικό του ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, τον τρόπο που λειτουργεί, βούλωσε τις τρύπες, που είπα
προηγουµένως; Άλλαξε κάτι; Μπήκαν ρήτρες;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το µόνο πράγµα που µπήκε ήταν ο κ. Πολάκης στη συνεδρίαση
του διοικητικού του συµβουλίου, κάνοντας µπάχαλο τη διαδικα-
σία και οδηγώντας εκείνες τις περίφηµες προσλήψεις, που ήταν
απαραίτητες για να λειτουργήσουν οι ΜΕΘ τον χειµώνα του
2016, σε ναυάγιο. 

Άρα, λοιπόν, εδώ έχουµε ίσως ένα λόγο, για τον οποίο δεν
πάµε µετά το 2015, γιατί αποδεικνύεται ότι αυτή η Κυβέρνηση, η
Κυβέρνηση της Αριστεράς, είναι χειρότερη από τις προηγούµε-
νες στο ΚΕΕΛΠΝΟ. Διότι εγώ δεν µπορώ να θυµηθώ κανέναν
Υπουργό και κανέναν διοικητή του ΚΕΕΛΠΝΟ να ποδοπατά µε
αυτόν τον τρόπο το προβληµατικό θεσµικό πλαίσιο ενός µεγάλου
οργανισµού και να χειραγωγεί τόσο κυνικά τους διορισµούς για-
τρών στις ΜΕΘ όσο η τελευταία.

Θυµίζω ότι για εδώ υπάρχουν ανοιχτές πειθαρχικές έρευνες
και κατηγορίες. Αν είναι έτσι, ανοίγουµε τη συζήτηση µέχρι το
2017, αποδεικνύεται η αθωότητα και τελειώσαµε. Το «δεν το συ-
ζητάµε» είναι άλλη κατάσταση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώνετε, σας
παρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΓΙΩΤΑΣ: Τελειώνω µε αυτό. Ένα σχό-
λιο µόνο θα κάνω.

Είναι τέτοια η διάθεση για θεσµική αλλαγή, που την είδαµε και
στον τελευταίο νόµο, τη βλέπουµε διαρκώς. «Κατά παρέκκλιση
κάθε κείµενης διάταξης», είναι η αγαπηµένη φράση πολλών νό-
µων αυτής της Κυβέρνησης, µε την τροπολογία στον τελευταίο
νόµο, στο ν.4461 για την ψυχική υγεία όπου δηµιουργείται, όχι
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ΚΕΕΛΠΝΟ, αν υποθέσουµε ότι αυτά που λέει ο κ. Πολάκης είναι
αλήθεια, έστω κατά το ήµισυ, αλλά επί δέκα, µια ανώνυµη εται-
ρεία του δηµοσίου, µετατρέπεται σε ελβετικό σουγιά, ο οποίος
µπορεί, χωρίς κανένα θεσµικό πλαίσιο, χωρίς καµµία διαφάνεια
να σώζει εταιρείες ψυχικής υγείας, να υιοθετεί ΜΚΟ, να παίρνει
λεφτά από το προσφυγικό, να κάνει ΚΕΠ, να κάνει τα πάντα
«κατά παρέκκλιση της κάθε κείµενης διαδικασίας».

Έτσι, λοιπόν, νοµίζω ότι οι εξεταστικές αυτού του τύπου έχουν
νόηµα, όταν είναι ειλικρινείς και ψάχνουν να καταδείξουν, να φω-
τίσουν τις αιτίες και τις αδυναµίες. Δεν έχουν νόηµα όταν είναι
λασποµαχίες µε ευτελείς στόχους. Έχουµε πραγµατικά ανάγκη
και από καταπολέµηση της διαφθοράς και από ένα καλύτερο θε-
σµικό πλαίσιο, δικαιοσύνη, διαφάνεια, εκσυγχρονισµό της δηµό-
σιας διοίκησης.

Εγώ πιστεύω ότι έχουµε ανάγκη από έναν νέο τρόπο άσκησης
εξουσίας, από ένα διαφορετικό πρότυπο άσκησης εξουσίας.
Πολύ φοβάµαι, όµως, ότι η Κυβέρνηση αυτή συµπυκνώνει όλες
τις αρνητικές πτυχές της Μεταπολίτευσης και παραµένει στον
πρωταθλητισµό του παλαιοκοµµατισµού και της υποκρισίας.

Ευχαριστώ για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Τον λόγο έχει ο κ.

Δηµήτριος Μάρδας, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΔΑΣ: Κυρίες και κύριοι, σε ό,τι αφορά την

απόφαση της σύστασης εξεταστικής επιτροπής για την υγεία
µέχρι τώρα ακούστηκαν διάφορες σκέψεις και διάφοροι χαρα-
κτηρισµοί. 

Αναφέροµαι σε ορισµένους. Κάποιοι αναφέρθηκαν στα λασπό-
νερα, ότι είναι κάτι για γέλια, ότι το κάνουµε, για να καλύψουµε
τα όσα πρόκειται να συζητήσουµε σε λίγες µέρες, ότι ρίχνουµε
µια εξεταστική επιτροπή ,έτσι γιατί πάλι κάτι έχουµε στο µυαλό
µας.

Η ερώτηση που τίθεται είναι η εξής: Ήρθαν οι αµερικανικές
αρχές και έδωσαν κάποια στοιχεία, τα οποία δείχνουν ότι υπάρ-
χει τουλάχιστον πρόβληµα σε µια µεγάλη εταιρεία φαρµάκων.
Εσείς θα σιωπούσατε; Δηλαδή εσείς θα το αφήνατε και θα λέ-
γατε ότι θα το εξετάσουµε εν καιρώ ή στο πλαίσιο, των όποιων
διαδικασιών έχουµε δεν θα το εξετάσουµε αυτό το θέµα; Ως εκ
τούτου, εκ των πραγµάτων αυτή η επιτροπή έπρεπε να συστα-
θεί.

Έρχοµαι στο θέµα µας. Κατ’ αρχάς, σύµφωνα µε µια µελέτη
που είχε γίνει το 2011 και είχε τότε ανακοινωθεί -θα σας υπενθυ-
µίσω κάποια νούµερα, ενδεχοµένως να τα θυµάστε- το κόστος
των φαρµάκων και οι ιατρικές εξετάσεις, οι ιατρικές πράξεις πιο
συγκεκριµένα, στοίχισαν στη χώρα 9 δισεκατοµµύρια ευρώ. Στην
Πορτογαλία τότε στοίχισαν 4,5 δισεκατοµµύρια ευρώ οι ίδιες
πράξεις και στην Ισπανία των σαράντα έξι εκατοµµυρίων στοίχι-
σαν 12,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. Δηλαδή 9 δισεκατοµµύρια, 4,5
δισεκατοµµύρια, 12,5 δισεκατοµµύρια. Μόνο αυτό προβληµατί-
ζει.

Έρχοµαι στον χώρο των προµηθειών. Το 1993 είχαµε µία οδη-
γία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η οποία, µέσα σε τριάντα περίπου
σελίδες, εισήγαγε ένα πλαίσιο προµηθειών για τα υλικά. Το ίδιο
έγινε και το 2004, όπου ενοποιήθηκαν κάποιες οδηγίες και είχαµε
την οδηγία 18/2004, που στην ουσία εκσυγχρόνιζε το σύστηµα,
εισάγοντας τα ηλεκτρονικά συστήµατα προµηθειών και ό,τι πιο
σύγχρονο υπήρχε. 

Όλο αυτό το πακέτο των δύο οδηγιών από το 1995 µέχρι το
2011 προκάλεσε αυτήν τη γραφειοκρατία στο Υπουργείο Υγείας,
σε ό,τι αφορά τις προµήθειες. Είναι µια γραφειοκρατία που ανα-
φέρεται στο σύνολο των προµηθειών για τα υλικά, όπου εκεί εν-
τάσσονται και τα υλικά της υγείας συν αποφάσεις, εγκύκλιοι και
ό,τι άλλο µπορείτε να φανταστείτε. Και όπως ξέρετε, βέβαια, η
γραφειοκρατία, όπως συνηθίζουµε να λέµε στην οικονοµία, είναι
η ξαδέλφη της διαφθοράς. 

Το 2001 θεµελιώθηκε το ηλεκτρονικό σύστηµα προµηθειών
στη χώρα. Αυτό, για να κάνει το πρώτο του ξεκίνηµα, µετά από
παλινωδίες µυθιστορηµατικού χαρακτήρα, µπορώ να σας πω,
µιας δεκαετίας, χρειάστηκε δώδεκα σχεδόν χρόνια. Το 2001 γί-
νεται µια άλλη προσπάθεια, για να γίνει πιο ορθολογικό το σύ-

στηµα προµηθειών της χώρας µέσω των ΠΕΣΥ. Οι κυβερνήσεις,
που εισήγαγαν αυτό το σύστηµα, οι ίδιες κυβερνήσεις το έκαναν,
έτσι ώστε να χαθεί σε ένα σύνολο άλλων αποφάσεων, σε µεταλ-
λαγές ονοµάτων από ΠΕΣY σε ΔΥΠΕ, από ΔΥΠΕ σε ΥΠΕ, µε αλ-
λαγές λειτουργιών, µε αποτέλεσµα ένα σύστηµα να καταρρεύ-
σει, πριν την έναρξή του. 

Φτάνουµε βέβαια, στο 2005, όπου, όπως σωστά επισηµάνθηκε,
έγινε µια µείωση κατά 25% µέσω ΦΕΚ σε κάποιες κατηγορίες υλι-
κών, ορθοπεδικών, καρδιολογικών κ.λπ.. Βέβαια, το ερώτηµα
είναι, πριν τι γινόταν. Όταν µπορούµε και µειώνουµε κατά 25%,
φανταστείτε τι γινόταν. Ακολουθήθηκε η σωστή διαδικασία της
µείωσης; Φυσικά όχι. Η επιτροπή σας είχε πει τότε κάντε έναν
διαγωνισµό, έτσι ώστε να δείτε τι συµβαίνει στην αγορά των προ-
µηθειών και πάρτε από εκεί τιµές. Εσείς επιλέξατε να ρωτήσετε
τους διάφορους συλλόγους, έτσι ώστε να πάρετε κάποιες τιµές.
Οι σύλλογοι, όµως, δεν βλέπουν το συµφέρον του κράτους, βλέ-
πουν το συµφέρον των µελών τους, µε αποτέλεσµα πάλι οι τιµές
του 2005 να είναι υψηλές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Αυτό φάνηκε στο Παρατηρητήριο Προµηθειών, το οποίο ήταν

µια πάρα πολύ σωστή πράξη, η οποία όµως, στήθηκε πάλι σε ένα
στρεβλό πλαίσιο, µε αποτέλεσµα να γίνονται τώρα προσπάθειες,
έτσι ώστε αυτό το στρεβλό πλαίσιο να διορθωθεί. 

Αυτό είναι το οδοιπορικό ενός συστήµατος, το οποίο έχει οδη-
γήσει σε πανάκριβες προµήθειες. Και αν θέλετε, θα ήταν σκόπιµο
-αυτό θα το συζητήσουµε στην επιτροπή- και ίσως θα ήταν απα-
ραίτητο να εφαρµοστεί ένας µηχανισµός «πόθεν έσχες» δωδε-
καετίας, κατά τα πρότυπα του ΣΔΟΕ, σε κάποιους διοικητές νο-
σοκοµείων και ενδεχοµένως, σε κάποιους άλλους κρατικούς λει-
τουργούς. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Μάρδα.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ. Ανδρέας Λοβέρδος. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αν και
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, αυτήν η φορά ίσως είναι και η
πρώτη φορά που δεν θα γενικεύσω, κάνοντας πολιτικές αναφο-
ρές επί της συνολικής κυβερνητικής πολιτικής, παρ’ότι ή όψη της
συµφωνίας που επίκειται µου δίνει αφορµές. Και κυρίως, µου
δίνει την αφορµή να θυµηθώ τον Υπουργό κ. Σπίρτζη, ο οποίος
στις 20 Φεβρουαρίου 2017, τώρα δηλαδή, όταν συµφώνησε η
Κυβέρνηση µε την τρόικα ότι θα συµφωνήσουν είχε πει «τέλος η
λιτότητα» και είχε χαρακτηρίσει εκείνη την ηµέρα ως ισοϋψή, σε
αξία µε την απελευθέρωση των Ιωαννίνων. 

Θα τον περιµένουµε στη Βουλή, όταν θα έρθει η συµφωνία,
για να µας πει η συµφωνία αυτή και η µέρα, που θα ψηφιστεί
ισοϋψείς µε ποια άλλη ηµέρα της εθνικής µας ιστορίας είναι;

Πραγµατικά, θα έχει πάρα πολύ µεγάλη σηµασία να δούµε
τότε τη συµφωνία και να µιλήσουµε τότε. Το να συζητάµε, όµως,
για µέτρα πριν αυτά έρθουν εδώ είναι παγίδα για τους αδαείς,
όχι για όσους καταλαβαίνουν. 

Πάµε, λοιπόν, στην ουσία του σηµερινού µας θέµατος. Έχουµε
πει «ναι» στη διαφάνεια, «ναι» σε όλα, φως σε όλα. Σε όλα, όµως. 

Το ερώτηµα που τίθεται σε εµάς, που έχουµε διατελέσει
Υπουργοί και στο κόµµα µας, κυβερνητικό κόµµα, πολλές φορές
είναι: Αυτά εσείς, κύριοι και κυρίες, τα λέτε τώρα που είστε στη
Μειοψηφία, στην Αντιπολίτευση ή τα λέγατε και ως Πλειοψηφία
της Βουλής; 

Με τη δύναµη των παραδειγµάτων, η απάντηση είναι µία: Τα
λέγαµε και ως Πλειοψηφία της Βουλής. Η κ. Χριστοφιλοπούλου
θύµισε το πρωί ότι δεχτήκαµε στην εξεταστική επιτροπή για την
οικονοµία να ενταχθεί και το πρώτο µνηµόνιο που έγινε επί της
δικής µας Κυβέρνησης, µε την τότε Πλειοψηφία. 

Αυτή είναι η πρακτική µας και την συνεχίσαµε και τότε που
ήµασταν στην κυβέρνηση και είχαµε την πλειοψηφία της Βουλής
και µετά, που γίναµε µέρος της Αντιπολίτευσης και µάλιστα, όχι
της Αξιωµατικής. Ίδια στάση, γιατί πηγάζει από τις ίδιες αρχές
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και τις ίδιες αξίες. 
Ήρθε, λόγου χάρη, η πρόταση της Πλειοψηφίας µετά το 2015

για εξεταστική για τα µνηµόνια. Είπαµε «ναι». Και τους προειδο-
ποιούσαµε και για το µνηµόνιο που θα έρθει. «Όχι, δεν θα έρθει»,
έλεγαν τότε οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ. Ήρθε το
µνηµόνιο εκείνο. 

Η επιτροπή χάθηκε. Προτείναµε να συνεχιστεί και να καταλά-
βει όλες τις περιόδους. Σιωπή! Σιωπή, όµως. Ούτε µια εξήγηση,
γιατί εκείνη η επιτροπή δεν έπρεπε να συνεχιστεί µετά τις εκλο-
γές του Σεπτεµβρίου 2015. 

Ήρθε η πρόταση για την προανακριτική για τους εξοπλισµούς.
Παρ’ότι είπαµε ότι η διαδικασία ήταν λάθος -το είπα εγώ από
αυτό το Βήµα και είπα ότι εδώ υπάρχει πρόβληµα- Βουλευτές
της Πλειοψηφίας κουνούσαν θετικά το κεφάλι τους και, µάλιστα,
Βουλευτές που είχαν ρόλο εκείνη τη µέρα στη συζήτηση. 

Όταν πήρε ο Πρωθυπουργός το λόγο το βράδυ αναφέρθηκε
σε εµένα, λέγοντας ότι χρησιµοποίησα δικολαβίστικο επιχείρηµα.
Καθετί που δεν καταλαβαίνουµε, το χαρακτηρίζουµε αρνητικά. 

Ήρθε, όµως, χθες ο κ. Δηµήτριος Φίλης, γνωστός δικηγόρος
και πρώην µέλος του διοικητικού συµβουλίου του ΔΣΑ, και έγρα-
ψε στην Εφηµερίδα των Συντακτών αυτό που είπα εγώ, ότι η δια-
δικασία, την οποία προτείνετε είναι µια διαδικασία…

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεν το είπατε µόνο εσείς. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Το είπατε κι εσείς. Απλώς, δεν ήξερα

αν µε εξουσιοδοτείτε να πω το όνοµά σας. Δεν µπορώ να το χρη-
σιµοποιώ, αν δεν ξέρω αν το θέλετε. Κι εσείς το είπατε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Μου το έκλεψε η κ. Μπακογιάννη. 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Δεν το έκλεψα. Αναφέρθηκα στο

ότι το είπατε εσείς, αλλά φοβήθηκα µη διαγραφείτε. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εγώ πάντως, το είπα από το Βήµα της

Βουλής, µιλώντας ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης. 

Έρχεται, λοιπόν, χθες στην Εφηµερίδα των Συντακτών ο κ.
Φίλης να σας πει ότι αυτό που κάνατε σταµατάει και καθυστερεί
για λίγο -για τρεις µήνες- για πολύ -για έναν χρόνο και βάλε- τις
διαδικασίες στην ποινική δικαιοσύνη. 

Ποιες διαδικασίες; Εκείνες που θεσπίσαµε εµείς το 2011: Βε-
νιζέλος, Μιλτιάδης Παπαϊωάννου, Χάρης Καστανίδης, οι τρεις
Υπουργοί που πήραν την απόφαση να διαχωρίσουν τα αδικήµατα
των Υπουργών από τα υπουργικά αδικήµατα, προσαρµοζόµενοι
και στη νοµολογία, όπως σωστά είχατε πει εσείς. 

Καταθέτω το κείµενο του κ. Φίλη, για να το δουν οι συνάδελφοι
που φώναζαν όταν καταθέταµε αυτές τις απόψεις εδώ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ανδρέας Λοβέρδος καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

«Ναι» στη διαφάνεια, λοιπόν, «ναι» σε όλα! 
Χθες, όµως, στην προανακριτική επιτροπή µεγάλη πλειοψηφία

τεσσάρων κοµµάτων, µε τα άλλα τέσσερα αντίθετα, απέρριψε
την πρότασή µου να είναι, όχι µόνο δηµόσιες, αλλά ανοιχτές και
στην Τηλεόραση της Βουλής οι διαδικασίες της προανακριτικής
επιτροπής. 

Ψηφίσατε να µην υπάρχει δηµοσιότητα και να µην ακούνε οι
πολίτες που ενδιαφέρονται, όσοι ενδιαφέρονται, όσα λέγονται
εκεί. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Στην προανακριτική, κύριε Λοβέρδο;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Παρακαλώ, τα επιχειρήµατά µου ήταν

και πολιτικά και νοµικά. Μη µου λέτε, λοιπόν, τα νοµικά σας επι-
χειρήµατα. 

Η Νέα Δηµοκρατία πρότεινε και το ψηφίσαµε, να συσταθεί εξε-
ταστική επιτροπή για τα capital controls. Είπατε «όχι». Και σή-
µερα, για να είστε συνεπείς µε την αδιαφανή προσέγγιση του
εαυτού σας, να λέτε για τους άλλους, όχι αυτοί για εσάς, λέτε
«όχι» σε εξέταση της διετίας 2015-2017. Γιατί; Τι σας πειράζει;
Τι φοβάστε;

Οι εξηγήσεις ότι εµείς δεν είµαστε ίδιοι µε τους άλλους, είναι
σωστές. Γιατί πράγµατι, δεν είµαστε ίδιοι και ευτυχώς που δεν
είµαστε ίδιοι. Για φανταστείτε να σας µοιάζαµε. 

Όµως, δεν είναι πολιτικά επιχειρήµατα αυτά. Αυτά είναι επιχει-
ρήµατα καφενείου, την ώρα που το καφενείο βαριέται, όχι όταν

ασχολείται µε τα θέµατά του. 
Η ουσία είναι µία: Γιατί δεν θέλετε να είναι η εξέταση των

πραγµάτων και για την περίοδο 2015-2017; Τα είπε και η κ. Χρι-
στοφιλοπούλου και δεν θα πω κάτι από όλα αυτά που ανέφερε η
εισηγήτριά µας. Θα µιλήσω µόνο για ένα θέµα: Υπάρχει νόµος
το 2015, νοµίζω του κ. Γεωργιάδη, που επιβάλλει κατ’ έτος δύο
τιµολογήσεις φαρµάκων. 

Για τους συναδέλφους που δεν ξέρουν, κάθε τιµολόγηση
εκείνη την εποχή σήµαινε και υποτιµολόγηση και ίσως να σηµαί-
νει και ακόµη. Κάθε τιµολόγηση σηµαίνει ότι οι τιµές κατεβαί-
νουν. Γίνονταν, λοιπόν, δύο τον χρόνο. Η µία έγινε στις 14 Δεκεµ-
βρίου, δηλαδή που να αφορά δεκαπέντε ηµέρες του 2015 -πάει
το 2015 δωράκι- και όλες οι θετικές της ενέργειες να αφορούν
το 2016. 

Ένα έτος εδωρήθη, κυρίες και κύριοι Βουλευτές! Δεν µπορείτε
να µου πείτε ότι αυτό δεν θα το εξετάσει η εξεταστική επιτροπή.
Έχετε επιχειρήµατα. Ο ένας Υπουργός λέει «δεν προλαβαίναµε».
Ο Υπουργός και όχι ο Αναπληρωτής του τότε, σε µία συνέντευξή
του, που δεν ελέγχω εάν αυτά που είπε είναι ακριβώς αυτά που
γράφτηκαν, είπε ότι η τρόικα του είπε να µην τιµολογήσει. 

Θα καλέσουµε και την τρόικα, λοιπόν, στην εξεταστική να µας
τα πει αυτά. Δηλαδή, και τι έγινε εάν του το είπε η τρόικα; Αφού
ο νόµος ορίζει άλλως, που αποκλείεται να έχει συµβεί και κάτι
τέτοιο. 

Δείτε τις διαφορές των τιµών που προέκυψαν από την τιµολό-
γηση που κάνατε µόνοι σας στο τέλος του 2015, για να καταλά-
βετε το µέγεθος του δώρου. 

Δεν είστε όµως πονηροί µόνο για την περίοδο 2015-2016 έως
και σήµερα. Είστε πονηροί και για την έναρξη της εξέτασης των
πραγµάτων. Γιατί, συνάδελφοι, να µην είναι από το έτος αναφο-
ράς όλων µας, που είναι το 2009, που η δαπάνη σε όλα τα επί-
πεδα έφτασε στο αποκορύφωµά της; 

Πηγαίνετε στο 1997, για να µην υπάρχει συγκεκριµένο θέµα,
που να αφορά πολιτικούς εταίρους σας είτε µετέχουν στην Κυ-
βέρνηση είτε δεν µετέχουν. Για να θολώσετε τα νερά πηγαίνετε
στο 1997, όχι γιατί θέλετε να εξετάσετε µια µεγαλύτερη περίοδο. 

Είστε πονηροί και σε κάτι ακόµη, που το λέω, συνάδελφοι,
µόνο µε τον τίτλο του, γιατί ακόµη δεν έχω την ενηµέρωση που
χρειάζεται να αποκτήσω: Δεν το ανέφερε κανένας εισηγητής σας
εδώ και φαίνεται να µην σας απασχολεί, αν και πήραν τον λόγο
από την Πλειοψηφία τέσσερις ή πέντε συνάδελφοι. Ουδείς µί-
λησε για τους επωφελουµένους της περιόδου της ευµάρειας
αυτού του θλιβερού επιπέδου, δηλαδή της διαφθοράς και της
σπατάλης. 

Η διαφθορά και η σπατάλη είχε επωφελουµένους, που δεν
ήταν µόνο οι εταιρείες, αλλά ήταν και επαγγελµατίες, γιατροί,
φαρµακοποιοί και στελέχη των φαρµακευτικών που έκαναν πώ-
ληση προϊόντων. Ήταν πάρα πολλοί. 

Έχει εντοπιστεί ένας κατάλογος από την κ. Ράικου. Η κ. Ράικου
παραιτήθηκε µε επιστολή της. Όµως, αντί να πείτε ότι αγωνιάτε
να δείτε τι είπε, ο Υπουργός Δικαιοσύνης την χτυπούσε εδώ. Το
παρακάµπτω αυτό, γιατί το έχουµε ξαναπεί. 

Ακούµε ότι σας ενδιαφέρει αυτός ο κατάλογος των γιατρών.
Γιατί σας ενδιαφέρει; Έχει πολιτικό πρόβληµα ο κατάλογος των
γιατρών; Όλα αυτά είναι θέµα χρόνου να έρθουν εδώ.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση αυτή και στο θέµα
της υγείας δεν πράττει, αλλά µιλάει. Και η εξεταστική επιτροπή
ένας τρόπος άρθρωσης λόγου είναι. Εγώ δεν µπαίνω στην προ-
βληµατική και στη συζήτηση για το εάν το κάνει ή όχι για αντιπε-
ρισπασµό. Κανείς δεν ασχολείται µε αυτά. Ασχολούνται εκείνοι
που είναι στον χώρο της πολιτικής και δεν έχουν τι να πουν, γιατί
δεν κάνουν. Τι δεν κάνουν;

Έλεγα στην Υπουργό Διοικητικής Ανασυγκρότησης τις προ-
ηγούµενες µέρες: «Για πείτε µου, έχετε κάνει κάτι σαν το ΑΣΕΠ,
σαν τον Συνήγορο του Πολίτη, σαν τις συλλογικές διαπραγµα-
τεύσεις στο δηµόσιο, σαν τον «ΚΑΠΟΔΙΣΤΡΙΑ», σαν τη «ΔΙΑΥ-
ΓΕΙΑ»; Έχετε κάτι να επιδείξετε; Έχετε µία προσφορά αυτά τα
δυόµισι χρόνια;».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κυβερνάνε πιο πολύ από την
πρώτη κυβέρνηση Παπανδρέου. Είναι περισσότερο στην κυβέρ-
νηση απ’ ό,τι η κυβέρνηση Γιώργου Παπανδρέου. Είναι έναν ή
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δύο µήνες περισσότερο. Έχετε για κάτι να περηφανευτείτε στο
χώρο του Υπουργείου Δηµόσιας Διοίκησης; Για τίποτα, παρά
µόνο για διορισµούς.

Πάµε στην υγεία. Πείτε µου κάτι ισοϋψές µε το ΕΣΥ, που έχετε
κάνει. Άκουσα Υπουργό –δεν θυµάµαι εάν ήταν ο Υπουργός ή ο
Αναπληρωτής- που είπε ότι ο ΕΟΠΥΥ είναι µονοψώνιο και αυτό
πρέπει να το εκµεταλλευτεί, να το αξιοποιήσει η Κυβέρνηση.
Σωστά! Εγώ δεν πρόλαβα, γιατί από το 2012 έγινε µονοψώνιο.
Έφυγα τον Μάιο του 2012. Αλλά τον ΕΟΠΥΥ εγώ τον έκανα. Και
ήταν η µισή Νέα Δηµοκρατία στην κατάληψη του Υπουργείου και
όλη η υπόλοιπη αντιπολίτευση! Και επί έναν µήνα το κέντρο του
ΕΣΥ, το Υπουργείο, είχε καταληφθεί και συνταγογραφούσαν
αθρόα. Ούτε ήξερες ποιος συνταγογραφούσε, τι έκανε, γιατί
έλεγαν όχι στο µονοψώνιο που επιτρέπει στον ΕΟΠΥΥ να δια-
πραγµατεύεται µε τις εταιρείες πολλά και διάφορα είτε αφορά
φάρµακα είτε αφορά υλικά.

Είπατε τίποτα υπέρ του rebate; Μόνο κατά λέγατε. Το εφαρ-
µόζετε. Για το clawback ήσασταν κατά. Και το επεκτείνατε σε όλα
τα υλικά. Είπατε τίποτα για την τιµολόγηση που έγινε εκείνο τον
καιρό µε βάση τις πολλές τιµολογήσεις που κάναµε εµείς, που
ήταν υποτιµολογήσεις; Θέλω να µνηµονεύσω και τους προηγού-
µενους από εµένα Υπουργούς, όπως την κ. Κατσέλη, την κ. Ξε-
νογιανακοπούλου, αλλά και τους επόµενους Υπουργούς Υγείας
–γιατί είχα µεταφέρει την αρµοδιότητα της τιµολόγησης στο
Υπουργείο Υγείας- όπως τον κ. Λυκουρέντζο, τον κ. Σαλµά, τον
Γεωργιάδη και τον κ. Βορίδη. Είπατε τίποτα για την περίοδο αυτή
και τη στάση σας τότε; Ήσασταν κατά. Και για την ηλεκτρονική
συνταγογράφηση ήσασταν κατά.

Είπατε τίποτα για το ESY.net; Έχετε κάνει κάτι ισοϋψές µε αυ-
τό, για να έχετε τον έλεγχο της κίνησης των νοσοκοµείων; Έχετε
κάνει κάτι για την εξάλειψη της λίστας της ντροπής του ΟΚΑΝΑ,
που την περιορίσαµε σε βαθµό που όλη αυτή η κοινότητα ανα-
γνωρίζει; Για τις ηλεκτρονικές δηµοπρασίες; Ας µας πουν ένα
µέτρο που µπορεί να συγκριθεί µε τα µέτρα εκείνης της εποχής. 

Δεν υπάρχει τίποτε απολύτως. Μόνο λόγια, που κρύβουν ανυ-
παρξία πολιτικών. Λόγια που κρύβουν ότι η Κυβέρνηση αυτή για
περίπου δυόµισι χρόνια δεν έχει να παρουσιάσει τίποτα. 

Κλείνοντας, µήπως στα γενικότερα θέµατα της διαφθοράς
έχετε να παρουσιάσετε κάτι, όπως οι οικονοµικοί εισαγγελείς, οι
εισαγγελείς κατά της διαφθοράς; Αυτά είναι δικές µας αποφά-
σεις, αποφάσεις των κυβερνήσεων της πρώτης περιόδου της οι-
κονοµικής κρίσης. Τίποτα! 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ)

Έχετε µαλώσει µε την πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ, γιατί
η πραγµατικότητα είναι ο εχθρός σας. Και µε το «βρίσε, βρίσε,
κάτι µένει,» κερδοσκοπήσατε λίγο καιρό. Τώρα πια, δεν σας
ακούει κανείς. Τώρα πια, αυτό που περιµένουν οι πολίτες είναι
να δουν απ’ αυτά που κάνετε τι τους αφορά, και πόσο είναι το
κακό που έχετε κάνει γι’ αυτούς. Για όλα τα υπόλοιπα, όσο και
αν φωνάζετε, όσο και αν κόπτεστε, όσο και αν λέτε ό,τι θέλετε
να πείτε, ακροατήριο δεν έχετε.

Είναι ο λαός που διαβεβαιώνει, σε ποσοστά άνω του 90%, πια
ότι πιστεύει πως αυτά που λέτε για τη διαπραγµάτευση και όσα
λέτε γι’αυτά που κάνετε έχουν µόνο έναν σκοπό, να κρατηθείτε
στην εξουσία. Οι µέρες σας, όµως, είναι µετρηµένες.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ, κύριε
Λοβέρδο.

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος από τη Νέα Δηµοκρατία κ. Πανα-
γιωτόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα είναι Μεγάλη Τετάρτη
και είµαστε εδώ στο ίδιο βαρετό πλέον έργο θεατές. Τεχνάσµατα
εντυπωσιασµών και αντιπερισπασµών, για να µην ασχολείται ο
λαός ή µάλλον για να ασχολείται λιγότερο. Γιατί, µην έχετε καµ-
µία αµφιβολία, ότι ασχολείται πολύ µε τις θλιβερές επιδόσεις της
Κυβέρνησης, µε την κατάρρευση της οικονοµίας από ένα µείγµα
υπερφορολόγησης και ιδεοληψίας, που έχουν νεκρώσει τα πάντα

στην αγορά, µε την αξιολόγηση, που αντί για το τέλος της λιτό-
τητας µάλλον φέρνει την αρχή τετάρτου µνηµονίου, µε τη χειρο-
τέρευση σε όλα και στην υγεία. 

Θυµίζω ότι πέρυσι τέτοιες ηµέρες ακούγαµε ότι µετά το
Πάσχα φτάνει η ανάπτυξη. Τον Ιανουάριο ο Πρωθυπουργός υπο-
σχόταν «ούτε ένα ευρώ νέα µέτρα για την περίοδο µετά το τέλος
του προγράµµατος», δηλαδή, µετά το 2018, αλλά 3,6 δισεκατοµ-
µύρια θα τα υλοποιήσουν οι άλλοι. Μαγκιά. Τον Δεκέµβριο του
2016 ο Πρωθυπουργός όριζε το τέλος συµφωνίας ως το αργό-
τερο στα µέσα του 2018 και τι προέκυψε; Ένα νέο µνηµόνιο, στην
ουσία χωρίς χρηµατοδότηση, αλλά µε µέτρα. 

«Κόκκινες γραµµές»; Αφήστε καλύτερα. Και το Διεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο µέσα, και καµµία πρόβλεψη για ελάφρυνση χρέ-
ους, και µείωση συντάξεων, και µείωση αφορολόγητου και νοµο-
θέτηση για το 2019 και 2020, και διατήρηση στόχου πλεονάσµα-
τος στο 3,5% του ΑΕΠ, όλα µέσα. 

Γιατί η µόνη σοβαρή προσπάθεια διαπραγµάτευσης που κά-
νετε, κύριοι της Κυβέρνησης, είναι για να πείσετε το δικό σας
εσωτερικό ακροατήριο. Γι’ αυτό και έρχεστε να συζητήσετε τη
συµφωνία πρώτα στο κοµµατικό σας όργανο και µετά στη Βουλή.
Γιατί πώς θα έρθει στη Βουλή το πακέτο, αν δεν πειστεί πρώτα ο
κ. Φίλης; Πώς να παλέψεις, λοιπόν, αυτό το θλιβερό ναυάγιο,
όταν δεν έχεις τι να κάνεις ή δεν έχεις κάνει ούτε αυτά που
έπρεπε να έχεις κάνει; 

Θυµίζω τον κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή, Υπουργό Υγείας, τον
Μάρτιο του 2015 να µιλάει για χιλιάδες προσλήψεις. Πόσες έγι-
ναν άραγε από αυτές στον χώρο της υγείας; Προηγούνται άλλου
τύπου προσλήψεις. Όταν δεν ξέρεις τι να κάνεις, τότε κάνεις εξε-
ταστικές, όχι για να ελέγξεις τα πάντα, αλλά για να ελέγξεις τους
άλλους. Όχι για την ανακάλυψη όλης της αλήθειας, αλλά για την
άσκηση πίεσης στους πολιτικούς σου αντιπάλους και την από-
πειρα αποπροσανατολισµού στην κοινωνία. 

Κάποτε, στο παρελθόν, µε αφορµή τη συχνή και σκόπιµη άσ-
κηση από µέρους κοινοβουλευτικών πλειοψηφιών του δικαιώµα-
τος να προτείνουν εξεταστικές επιτροπές γινόταν λόγος για την
ποινικοποίηση της πολιτικής ζωής. Τώρα, το µοτίβο άλλαξε, θα
έπρεπε να κάνουµε λόγο για την ηθικοποίηση της πολιτικής
ζωής. Οι έχοντες υποτίθεται το ηθικό πλεονέκτηµα καταγγέλλουν
µε ιερή αγανάκτηση και σε κάθε ευκαιρία -ιδού µια ακόµα ευκαι-
ρία- το παλιό σύστηµα, προσδιορίζουν εαυτούς ως το νέο και
άφθαρτο και οριοθετούν αυθαίρετα την περίοδο ελέγχου της επι-
τροπής έτσι ώστε αυτή να περιλαµβάνει όλους, εκτός από τους
ίδιους.

Μια και τα βαφτίσια είναι της µόδας αυτές τις ηµέρες, επι-
τρέψτε µου να κάνω και εγώ µία «βάπτιση». Θα ήθελα να ονοµά-
σω αυτή την εξεταστική «εξεταστική παρ’ ολίγον και ο κ. Κου-
ρουµπλής». Διότι για εσάς, η διερευνητική περίοδος πρέπει να
ξεκινήσει όταν ο συγκεκριµένος σταµατάει από το Υπουργείο
Υγείας ως Γενικός Γραµµατέας Πρόνοιας ΠΑΣΟΚ, και πρέπει να
σταµατήσει αµέσως πριν ο συγκεκριµένος επανέλθει στο Υπουρ-
γείο Υγείας, ως Υπουργός Υγείας ΣΥΡΙΖΑ αυτήν τη φορά, ανα-
βαπτισθείς ως νέος και άφθαρτος, πριν από το εν ενεργεία
δίδυµο, βέβαια!

Γιατί το κάνετε αυτό; Αναρωτιέµαι. Ο ίδιος ο κ. Κουρουµπλής,
προς τιµήν του, δηλώνει ότι δεν έχει αντίρρηση να ελεγχθούν και
η περίοδος της δικής του θητείας στο Υπουργείο. Άλλωστε γενι-
κός γραµµατέας πρόνοιας ήταν τότε, όταν η πρόνοια υπαγόταν
στο Υπουργείο Υγείας, πιθανόν να ασκούσε κάποια πολιτική επιρ-
ροή, αλλά δεν συµµετείχε ή δεν υπέγραφε τις αποφάσεις τότε
στον χώρο της υγείας. Γιατί το κάνετε αυτό, λοιπόν; 

Οι υπηρεσιακοί παράγοντες του Υπουργείου, προµηθευτές,
παίκτες στον χώρο της υγείας, όσοι ενέχονται ενδεχοµένως σε
υποθέσεις που ερευνώνται από τη δικαιοσύνη αυτήν τη στιγµή,
µε αντικείµενο, που όντως πρέπει να διερευνήσουµε, δεν έρχον-
ται και φεύγουν µαζί µε την εκάστοτε πολιτική ηγεσία. Γιατί, λοι-
πόν, να είναι κάποιοι µέσα και κάποιοι απ’ έξω; Ρωτάω.

Δίνω και την απάντηση: Πρώτον, γιατί, κατά τη λογική σας,
πρέπει να ελεγχθούν µόνον οι άλλοι, δηλαδή οι πολιτικοί αντίπα-
λοι. Και δεύτερον, γιατί αν ελεγχθούν όλοι, δηλαδή και οι δικοί
σας, κύριοι της Κυβέρνησης, τότε θα προκύψουν και άλλα ενδια-
φέροντα ζητήµατα προς διερεύνηση: Όχι µόνο, για παράδειγµα,
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η σκανδαλώδης παράλειψη της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ να εκδώσει
δελτίο τιµών το 2015, παράλειψη που ως ουσιαστικό αποτέλεσµα
είχε οφέλη από συγκεκριµένες φαρµακευτικές εταιρείες, µε φάρ-
µακα των οποίων η πατέντα έληγε εντός του 2015 και εποµένως,
έπρεπε να επιλεγούν άλλα φθηνότερα, πλην, όµως, δεν επελέ-
γησαν και παρέµειναν τα ίδια, µε ληγµένη πατέντα, αλλά και µία
άλλη υπόθεση, της οποίας ο φάκελος δικογραφίας έχει ήδη απο-
σταλεί στη Βουλή, βάσει του νόµου περί ευθύνης Υπουργών,
διότι σε αυτήν διασταυρώθηκαν τα στοιχεία του φακέλου µε τα
ονόµατα της σηµερινής πολιτικής ηγεσίας.

Πρόκειται, βέβαια, για την υπόθεση των παράνοµων προσλή-
ψεων στο ΚΕΕΛΠΝΟ, κατόπιν ενεργειών της πολιτικής ηγεσίας
του Υπουργείου, για την οποία ήδη έχουν ασκηθεί ποινικές διώ-
ξεις σε βαθµό κακουργήµατος, σε συγκεκριµένα µόνο πρόσωπα.
Γιατί, λοιπόν, να µην ελεγχθεί αυτή η υπόθεση; Δεν άπτεται του
χώρου της υγείας; 

Η δική µας πρόταση, κυρίες και κύριοι, η πρόταση της Νέας
Δηµοκρατίας, λέει να εξεταστούν όλα τώρα, και το ΚΕΕΛΠΝΟ
διαχρονικά και η φαρµακευτική δαπάνη και οι προµήθειες ιατρο-
τεχνολογικού υλικού και η «NOVARTIS», αιτία –θυµίζω- της πα-
ραίτησης της Εισαγγελέως Διαφθοράς προ ηµερών, µε βαριές
καταγγελίες για απόπειρα παρεµπόδισης του έργου της.

Να ελεγχθούν όλα, να τα εξετάσουµε όλα και αν προκύψουν
ευθύνες, όπου προκύψουν, να τις αποδώσουµε εκεί που πρέπει
και οι υπεύθυνοι να υποστούν τις συνέπειες, βεβαίως. Όµως να
τα εξετάσουµε όλα, όχι µόνο ό,τι σας βολεύει. Γιατί αν εξετά-
σουµε µόνο ό,τι σας βολεύει, απαξιώνετε στην πράξη ό,τι επιζη-
τείτε µε τόσο ζήλο στα λόγια, δηλαδή τη διερεύνηση της αλή-
θειας, και κατ’ αυτόν τον τρόπο, κυρίες και κύριοι της κυβερνη-
τικής πλειοψηφίας, πολύ φοβούµαι ότι για µια ακόµη φορά -
έχουµε χάσει τον λογαριασµό- αποδεικνύεστε κατώτεροι των
περιστάσεων. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κύριε Πα-
ναγιωτόπουλε.

Τον λόγο έχει ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ.
Κυριάκος Μητσοτάκης για είκοσι λεπτά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο ελληνικός λαός οφείλει να
µάθει σε ποιο ακριβώς σηµείο βρισκόµαστε και τι ακριβώς έχει
µέχρι στιγµής συµφωνηθεί όσον αφορά στη δεύτερη αξιολό-
γηση. Και αυτό πρέπει να γίνει στη Βουλή των Ελλήνων, διότι
αυτός είναι ο φυσικός χώρος µιας δηµοκρατικής πολιτείας. Και
η αλήθεια δεν µπορεί να περιµένει άλλο. 

Θα ήθελα να ξεκινήσω διαβάζοντας ένα απόσπασµα παλαιότε-
ρης οµιλίας. Θα σας πω µετά τίνος είναι αυτή η οµιλία, αν και
φαντάζοµαι ότι θα το έχετε ήδη µαντέψει. Διαβάζω: «Στην αρχή
η Κυβέρνηση διαβεβαίωνε το γνωστό, ότι δεν θα υπάρξουν νέα
µέτρα. Στη συνέχεια αρχίζει να υποχωρεί, µιλώντας για µέτρα
µεν, αλλά ανώδυνα δε. Αργότερα δηλώνουν αιφνιδιασµένοι «Μα,
πόσο σκληρή είναι τελικά αυτή η τρόικα!». Τέλος, διακόπτουν
λίγο τις συνοµιλίες για να το ξανασκεφτούν. Και πού καταλήγει
σχεδόν πάντα αυτό το χιλιοπαιγµένο σίριαλ της δραµατοποί-
ησης; Στο γνωστό τέλος της άτακτης υποχώρησης, της αυτογε-
λοιοποίησης και της παράδοσης.».

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ξέρετε ποιος τα είπε αυτά, φαντάζοµαι. Αλέξης Τσίπρας στις
29 Νοεµβρίου του 2014.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μόνο που η δεύτερη αξιολόγηση, όπως εξελίσσεται, δεν συνι-

στά απλώς µια «άτακτη υποχώρηση, αυτογελοιοποίηση και πα-
ράδοση», αλλά αποτελεί το Βατερλό µιας θλιβερής διακυβέρ-
νησης και µαζί αποτελεί και την απόδειξη ότι το παρελθόν εκδι-
κείται και ότι το πολιτικό ψέµα του παρόντος παράγει ενδεχοµέ-
νως µια εθνική τραγωδία για το µέλλον. Η Κυβέρνηση προσπαθεί
να παρουσιάσει την υποτιθέµενη διαπραγµάτευση περίπου σαν

έναν εθνικό θρίαµβο. Κάποιοι πανηγύρισαν το τέλος της λιτότη-
τας. Οι πολίτες όµως πρέπει να µάθουν ακριβώς τι έχει συµφω-
νηθεί, διότι πίσω από το προπέτασµα του λευκού καπνού που
βγήκε στη Μάλτα υπάρχει φυσικά πολύ γκρίζο.

Τρία πράγµατα συγκρατήστε: Πρώτον, τα µέτρα που φαίνεται
να έχουν συµφωνηθεί είναι οδυνηρά για όλους τους Έλληνες,
αλλά ακόµα πιο οδυνηρά για τους ασθενέστερους συµπολίτες
µας και παραβιάζουν κάθε κόκκινη γραµµή της Κυβέρνησης. 

Δεύτερον, η καθυστέρηση στη διαπραγµάτευση είχε και συνε-
χίζει να έχει τεράστιο κόστος για την πραγµατική οικονοµία. 

Τρίτο και χειρότερο, η Κυβέρνηση δεσµεύει τη χώρα για τα
χρόνια µετά τη λήξη της θητείας της, χωρίς µάλιστα να κερδίσει
τίποτα χειροπιαστό ούτε στο χρέος ούτε στα πρωτογενή πλεο-
νάσµατα. Υποθηκεύεται το µέλλον της χώρας από τους δανει-
στές ως αντίµετρο. Αντίµετρο για την αναξιοπιστία αυτών που
κυβερνούν στο παρόν, δηλαδή των ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Και είναι, δυ-
στυχώς, το µόνο πραγµατικό αντίµετρο, το αντίµετρο για τη
ζηµιά που συνεχίζουν οι κυβερνώντες να κάνουν στη χώρα και
µέσα και έξω. 

Η αλήθεια είναι σκληρή και ακόµα σκληρότεροι είναι οι αριθ-
µοί. Τα συµφωνηµένα µέτρα για το 2019 και για το 2020 είναι 3,6
δισεκατοµµύρια. Αυτά προστίθενται στα 9 δισεκατοµµύρια µέ-
τρων που ήδη έχει πάρει η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Πήρε 12,5
δισεκατοµµύρια νέα µέτρα η Κυβέρνησή σας, ενώ τάζατε 12 δι-
σεκατοµµύρια χωρίς καµµία ντροπή και χωρίς καµµία συστολή
στη Θεσσαλονίκη. Ισορροπία τρόµου και καταστροφής!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Συµφωνήσατε ήδη, όπως φαίνεται, αφορολόγητο κοντά στις

6.000 ευρώ, λίγο πάνω ή λίγο κάτω και φυσικά κατάργηση της
προσωπικής διαφοράς στις συντάξεις. Αυτό σηµαίνει πολύ απλά
ότι ένας πολίτης που δήλωνε σήµερα εισόδηµα 8.000 ευρώ ετη-
σίως θα πληρώνει από το 2019 φόρο 450 ευρώ περίπου εκεί που
σήµερα δεν πλήρωνε τίποτα. Και σηµαίνει, επίσης, ότι ένας συν-
ταξιούχος θα δει να χάνεται και η δωδέκατη σύνταξη, ενδεχοµέ-
νως και η εντέκατη για κάποιους, εκεί που τάζατε δέκατη τρίτη
σύνταξη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Το ψέµα έχει κοντά ποδάρια και δεν πάει µακριά. Δυστυχώς,

όµως, µε αυτά και µε αυτά η χώρα βρίσκεται στο πουθενά. 
Έρχοµαι στα ενεργειακά. Η Κυβέρνηση αποδέχθηκε την πώ-

ληση µονάδων της ΔΕΗ που αντιστοιχούν στο 40% της παραγω-
γικής ισχύος της επιχείρησης. Εσείς που πολεµούσατε το µο-
ντέλο της «µικρής ΔΕΗ» αποδεχθήκατε, ακριβώς, αυτό και αφού
περάσατε βέβαια δυο χρόνια απαξιώνοντας τη Δηµόσια Επιχεί-
ρηση Ηλεκτρισµού µε τις ανερµάτιστες πολιτικές σας. Να σας
θυµίσω πού ήταν η µετοχή της ΔΕΗ πριν από δυόµισι χρόνια το
2014; Ήταν στα 12 ευρώ. Ξέρετε πού είναι σήµερα; Είναι στα 2,9
ευρώ, δηλαδή τέσσερις φορές κάτω. Και σε τελική ανάλυση,
ποιος ευνοείται από την απαξίωση της επιχείρησης, εάν όχι οι
ανταγωνιστές της; 

Σε ό,τι αφορά τώρα τα πολυδιαφηµισµένα αντίµετρα της Κυ-
βέρνησης, για τα οποία ακούσαµε πολλά. Είναι, οµολογουµένως,
αγωνιώδης, σχεδόν συγκινητική, θα έλεγα, η προσπάθειά σας να
παρουσιάσετε το νέο πακέτο των µέτρων ως δηµοσιονοµικά ου-
δέτερο. Μόνο που πρόκειται για ένα ακόµα ψέµα, γιατί τα αντί-
µετρα θα ισχύσουν µόνο εάν ξεπεραστούν –επαναλαµβάνω,
µόνο εάν ξεπεραστούν- οι στόχοι του πλεονάσµατος του 3,5%,
ενώ η µείωση του αφορολόγητου και οι περικοπές των συντά-
ξεων θα ισχύσουν ούτως ή αλλιώς.

Και κάτι ακόµα. Έχω µια ακόµα απορία. Ειλικρινά δεν καταλα-
βαίνω γιατί πανηγυρίζετε για µια πρόβλεψη η οποία υπήρχε σε
όλα τα µνηµόνια. Γιατί και στο δεύτερο µνηµόνιο υπήρχε η δυ-
νατότητα να παρθούν µέτρα δηµοσιονοµικής ελάφρυνσης σε πε-
ρίπτωση υπέρβασης των στόχων. Και αυτό ακριβώς -να σας
θυµίσω- έκανε η προηγούµενη Κυβέρνηση, µειώνοντας τον ΦΠΑ
στην εστίαση, ασφαλιστικές εισφορές, φόρο πετρελαίου θέρµαν-
σης, εισφορά αλληλεγγύης, για την οποία είχε προγραµµατιστεί
και η κατάργησή της µέχρι που τη διατηρήσατε και την αυξήσατε
κιόλας.

Και όλα αυτά τα κάναµε χωρίς τη σύµφωνη γνώµη της τρόικας.
Εµείς τα κάναµε αυτά χωρίς να πανηγυρίζουµε. Εσείς πανηγυρί-
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ζετε χωρίς καν να τα έχετε κάνει.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Και, δυστυχώς, η Κυβέρνηση δεν έχει να παρουσιάσει απολύ-
τως τίποτα που να δικαιολογεί την καθυστέρηση ενός ολόκληρου
χρόνου στο κλείσιµο της αξιολόγησης. Και θέτω την απλή ερώ-
τηση: Αν η αξιολόγηση είχε κλείσει πριν από έναν χρόνο, όπως
προβλεπόταν, θα ήταν πιο βαρύ ή πιο ελαφρύ το τίµηµα για τους
Έλληνες πολίτες; Διότι οι Έλληνες πολίτες είναι αυτοί που πλη-
ρώνουν το πολύ βαρύ τίµηµα της φαρσοκωµωδίας της διακυβέρ-
νησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. 

Φυσικά, όλοι γνωρίζουν σήµερα την απάντηση. Δεν ξέρετε
ούτε τι θέλετε ούτε πώς να το πετύχετε. Ή µάλλον, το µόνο που
θέλετε είναι να µείνετε στην εξουσία µε κάθε τρόπο, µε κάθε κό-
στος, µε κάθε µέσο, όσο γίνεται περισσότερο. Γιατί άραγε; 

Η µόνη διαπραγµάτευση, την οποία επιχειρεί να κάνει ο κ. Τσί-
πρας, είναι µε τις συνιστώσες και µε τους βαρόνους του ΣΥΡΙΖΑ,
µια διαδικασία θλιβερή, η οποία, µάλιστα, διεξάγεται και σε κοινή
θέα, όπως συµβαίνει στη ΔΕΗ µε φόντο πάντα την κατάρρευση
της Δηµόσιας Επιχείρησης Ηλεκτρισµού. 

Εδώ και µήνες είχαµε προειδοποιήσει, σε όλους τους τόνους,
από αυτήν εδώ την Αίθουσα, ότι η καθυστέρηση στην ολοκλή-
ρωση της διαπραγµάτευσης θα είχε εξαιρετικά αρνητικές συνέ-
πειες για την πραγµατική οικονοµία. Τα γεγονότα, δυστυχώς, µας
δικαίωσαν. Η ύφεση επέστρεψε. Ύφεση στο τέλος του 2016 και
πολύ άσχηµα µηνύµατα από την αγορά για το πρώτο τρίµηνο του
2017. Χάθηκαν θέσεις εργασίας. Σύµφωνα µε την τελευταία
έρευνα εργατικού δυναµικού της ΕΛΣΤΑΤ, χάθηκαν πάνω από
εκατόν σαράντα τέσσερις χιλιάδες θέσεις στο τετράµηνο Οκτώ-
βριος 2016 - Ιανουάριος 2017. Η ρευστότητα στην οικονοµία εξα-
φανίζεται. Πάλι είχαµε εκροές καταθέσεων από τις τράπεζες -2,5
δισεκατοµµύρια τους πρώτους δύο µήνες- τα κόκκινα δάνεια των
νοικοκυριών αντί να µειώνονται, αυξάνονται και το κράτος έχει
κηρύξει πάλι άτυπη στάση πληρωµών προς τους ιδιώτες. Επεν-
δύσεις γίνονται µε το σταγονόµετρο. Κανείς δεν εµπιστεύεται µια
κυβέρνηση που δεν πιστεύει στις πραγµατικές µεταρρυθµίσεις,
που άλλα συµφωνεί και άλλα παρουσιάζει και που δεν τηρεί τον
λόγο της τελικά προς καµµία κατεύθυνση.

Το νοµοσχέδιο για τον εξωδικαστικό συµβιβασµό, το οποίο συ-
ζητείται αυτές τις µέρες στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής,
είναι ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα για το πώς αντιλαµβάνεται
η Κυβέρνηση τις µεταρρυθµίσεις: ένα γραφειοκρατικό, ανεφάρ-
µοστο συνονθύλευµα διατάξεων, που όλοι ανεξαιρέτως οι φο-
ρείς οι οποίοι ήρθαν στην επιτροπή σας λένε ότι δεν θα λύσει το
πρόβληµα. Απλά θα το µεταθέσει για το µέλλον, για να το αντι-
µετωπίσει η επόµενη κυβέρνηση.

Η κατάσταση της χώρας είναι τραγική και η θέση της είναι
εξαιρετικά ευάλωτη. Όλοι γνωρίζουν ότι ο στόχος για ανάπτυξη
2,7% έχει ήδη χαθεί. Θα είµαστε τυχεροί αν φτάσουµε στο 1,5%.
Και αυτό ενέχει τον κίνδυνο να ζητηθούν πρόσθετα µέτρα όχι
µόνο για το 2019 και το 2020, αλλά και για το 2018. Διότι όλοι ξέ-
ρουν ότι τα µέτρα που συµφωνήσατε κακήν κακώς στη Μάλτα,
δεν θα είχαν σίγουρα ζητηθεί εάν η χώρα είχε µείνει στην τροχιά
ανάπτυξης που βρισκόταν το 2014. Και βέβαια, ούτε πριν από
έναν χρόνο, όταν έπρεπε κανονικά να είχε ολοκληρωθεί η δεύ-
τερη αξιολόγηση, κανείς δεν τολµούσε -επαναλαµβάνω- να ζητά
πρόσθετα µέτρα για το 2019 και το 2020.

Βουλιάξατε την οικονοµία, βουλιάξατε τη χώρα. Και αντί να πε-
τάτε σωσίβιο, πάτε να πνίξετε τους πολίτες δυστυχώς -και λυπά-
µαι που το λέω- συχνά και µε τη σιωπηλή συµφωνία των θεσµών
που ανέχτηκαν το λάθος µείγµα δηµοσιονοµικής πολιτικής και
που κλείνουν το µάτι σήµερα στην υπερφορολόγηση της παρα-
γωγικής Ελλάδας για να χρηµατοδοτεί ο ΣΥΡΙΖΑ το κοµµατικό
του κράτος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ακόµα χειρότερα, όµως, έτσι όπως χειριστήκατε τα πράγµατα

φαίνεται ότι έχετε εκχωρήσει στο Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο
τον τελικό ρόλο του αξιολογητή των επιδόσεων της ελληνικής οι-
κονοµίας. Και είναι φυσικά γνωστές οι επιφυλάξεις του Ταµείου
για την επίτευξη των δηµοσιονοµικών στόχων. Εν πολλοίς, τα κά-
νατε θάλασσα και πήγατε τη χώρα στον βυθό.

Θυµίζω ότι το τρίτο τρίµηνο του 2014 η ελληνική οικονοµία

ήταν από τους πρωταθλητές στην ανάπτυξη στην Ευρωζώνη. Το
τέταρτο τρίµηνο του 2016 είναι ουραγός, µόνη χώρα από τις δε-
καοκτώ µε αρνητικό ρυθµό ανάπτυξης. Αυτά είναι τα επιτεύγ-
µατά σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Καταθέτω τον σχετικό πίνακα στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-

ριάκος Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερ-
θέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Αυτός είναι ο πάτος που µας οδήγησε ο κ. Τσίπρας και αυτός
είναι ο πάτος που κινδυνεύει να παγιδευτεί ολόκληρη η χώρα. Γι’
αυτό η Κυβέρνηση δέχτηκε να νοµοθετήσει εκ των προτέρων
µέτρα υφεσιακά για µετά την λήξη του Γ’ Προγράµµατος.

Για να σας το πω πολύ απλά, δεχθήκατε από τις αρχές του
2017 να προεξοφλήσετε ότι η χώρα δεν θα έχει βγει από την
κρίση ούτε το 2019 και δεν κερδίσατε τίποτα συγκεκριµένο στα
µεσοπρόθεσµα µέτρα για το χρέος. Έχετε εγκλωβίσει τη χώρα
σε υψηλά πρωτογενή πλεονάσµατα για πολλά χρόνια, διότι ακρι-
βώς σε αυτό συµφωνήσατε το καλοκαίρι του 2015.

Συνοψίζω, λοιπόν: Ζητούσατε ρύθµιση για το χρέος χωρίς µέτ-
ρα και δεχθήκατε µέτρα χωρίς ρύθµιση για το χρέος και, µάλι-
στα, χωρίς καµµία εξασφάλιση για χρηµατοδότηση µετά το 2018.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τέταρτο µνηµόνιο χωρίς λεφτά. Αυτό συνοµολογήσατε. Είχατε

να διαλέξετε µεταξύ συνθηκολόγησης και εκλογών. Επιλέξατε τη
συνθηκολόγηση, αλλά δεν θα αποφύγετε τις εκλογές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πιστεύετε στα αλήθεια ότι τον λογαριασµό θα τον πληρώσουν

οι επόµενοι; Οι πολίτες, όµως, γνωρίζουν: Η µείωση του αφορο-
λόγητου έχει την υπογραφή Τσίπρα-Καµµένου. Η µείωση των
συντάξεων έχει την υπογραφή Τσίπρα- Καµµένου. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η µείωση του διαθέσιµου εισοδήµατος έχει την υπογραφή Τσί-

πρα- Καµµένου. Οι πολίτες σάς πλήρωσαν και σάς πληρώνουν.
Και τα κανονίσατε να σας πληρώνουν και αφού δεν θα είστε πια
στην εξουσία.

Για να υπάρξει ελπίδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η
χώρα µπορεί να βγει από το τέλµα της λιτότητας και της ύφεσης,
πρέπει να έρθει η πολιτική αλλαγή το συντοµότερο δυνατό, µια
πολιτική αλλαγή σε όλα, στα λόγια, στα έργα, στο ήθος, στη νο-
οτροπία, στην αποτελεσµατικότητα, µια πολιτική αλλαγή που θα
φέρει ξανά στη χώρα την αλήθεια, την αξιοπιστία, την εµπιστο-
σύνη, την αξιοκρατία, τη λογοδοσία, θα φέρει στην εξουσία τις
δηµιουργικές δυνάµεις του τόπου για να βγάλουµε τη χώρα από
την κρίση µε ένα ολοκληρωµένο εθνικό σχέδιο αλλαγών και µε-
ταρρυθµίσεων, για να δοθεί ώθηση στην ελληνική οικονοµία και
να διεκδικήσουµε µε αξιοπιστία ένα καλύτερο και ασφαλέστερο
µέλλον για τη χώρα µετά το τέλος του Γ’ Προγράµµατος, για να
κερδίσουµε και πάλι τον σεβασµό της χώρας από τους εταίρους,
για να εγγυηθούµε την επιστροφή στην ευρωπαϊκή κανονικότητα.

Αυτή την αποστολή δεν µπορείτε να τη φέρετε εις πέρας, γιατί
απλά δεν έχετε πια το απαραίτητο πολιτικό κεφάλαιο. Κανείς δεν
συζητάει στα σοβαρά µε µια Κυβέρνηση που παραπαίει. Όλοι ξέ-
ρουν ότι δεν έχετε τίποτα άλλο να δώσετε. Είστε µια Κυβέρνηση
σε αποδροµή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κάθε λεπτό που µένετε στην εξουσία είναι ένα χαµένο λεπτό

για τη χώρα, µια χώρα που µόνο εάν επανέλθει σε γρήγορους
ρυθµούς ανάπτυξης, θα µπορέσει να διαπραγµατευθεί σε άλλη
βάση τα εθνικά της συµφέροντα, εθνικά συµφέροντα που τελικά
εσείς δεν τα υπηρετείτε, διότι το µόνο που ξέρετε να κάνετε είναι
να σκορπίζετε το µίσος. Τρέφεστε από την ένταση και συντηρεί-
στε από τον διχασµό µόνο και µόνο για επικοινωνιακούς λόγους
και για τους σκοπούς της θεατρικής παράστασης που κάθε φορά
στήνετε. Μόνο που η χώρα έχει ανάγκη από αξιόπιστο Πρωθυ-
πουργό και όχι από σκηνοθέτη τυφλών συγκρούσεων!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Θέλετε να µετατρέψετε την Ελλάδα σε ένα απέραντο δικαστή-

ριο για το χθες, γιατί πολύ απλά δεν µπορείτε να την κάνετε ένα
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µεγάλο εργοτάξιο για το αύριο. 
Σταµατήστε, λοιπόν, να κατασκευάζετε εχθρούς! Σταµατήστε

να βλέπετε παντού θεωρίες συνωµοσίας! Και επιτέλους, δεν σας
φταίει η Αντιπολίτευση! Η δική σας ανικανότητα σάς φταίει! 

Γι’ αυτό και σας το λέµε και πάλι: Το αίτηµα για εκλογές δεν
συνδέεται µε την ολοκλήρωση της αξιολόγησης. Και να συµβεί
αυτό, που σήµερα είναι το πιο πιθανό σενάριο, η χώρα θα συνε-
χίσει να σέρνεται. Η Ελλάδα χρειάζεται µια δυναµική επανεκκί-
νηση και η µοίρα µας δεν είναι προδιαγεγραµµένη. 

Και σας θυµίζω κάτι ακόµα που θα το βρείτε ενδιαφέρον, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι και ακούστε το: Τον Ιούλιο του 2014
ο κ. Τσίπρας είχε πει σε µια οµιλία του το εξής: «Το 30% που
αθροίζουν τα δυο κόµµατα…» -στις δηµοσκοπήσεις τότε- «…που
συγκυβερνούν, θέλει να αποφασίσει για το σύνολο της χώρας
και κυρίως να δεσµεύσει την επόµενη κυβέρνηση για πολλές δε-
καετίες. Δεν νοµιµοποιείται πολιτικά και ηθικά να πάρει αποφά-
σεις». 

Πόσο αθροίζουν σήµερα ΣΥΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ; Θα σας αφήσω να
το βρείτε µόνοι σας. Πάντως είναι κάτω από 30%.

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας)

Και αν η «συνέπεια» δεν ήταν µια λέξη που αγνοείται στο λεξι-
λόγιο του κ. Τσίπρα, θα είχατε ήδη κάνει εδώ και καιρό αυτό που
πρέπει. Θα είχατε οδηγήσει τη χώρα σε εκλογές. Είναι προϋπό-
θεση για την ανάκαµψή της και όσο νωρίτερα συµβεί αυτό τόσο
καλύτερα για τον τόπο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε ό,τι αφορά την ηµερήσια διά-
ταξη της συνεδρίασης, τα πράγµατα είναι επίσης πολύ απλά.
Άρτο η Κυβέρνηση αδυνατεί να προσφέρει και αντί θεαµάτων
έχουµε τις εξεταστικές επιτροπές -όπως σήµερα για την υγεία-
µπας και καλυφθούν οι αποτυχίες και τα φάλτσα σε όλους τους
τοµείς. 

Ας µείνουµε, όµως, στην ουσία. Η υγεία είναι σήµερα σε χει-
ρότερη κατάσταση παρά ποτέ. Τα νοσοκοµεία κρατιούνται µόνο
χάρη στην αυταπάρνηση ιατρών, νοσηλευτών και διοικητικού
προσωπικού. Θέλω να τους ευχαριστήσω για άλλη µια φορά από
το Βήµα της Βουλής και να τους συγχαρώ για την αυταπάρνηση
µε την οποία επιτελούν το έργο τους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η πρωτοβάθµια φροντίδα καταρρέει. Εδώ και δυόµισι χρόνια

έχετε καταθέσει για την πρωτοβάθµια φροντίδα όλη και όλη µια
τροπολογία, χωρίς καν την αναγκαία χρηµατοδότηση. Οι οφειλές
των ασφαλιστικών ταµείων στον ΕΟΠΥΥ αυξάνονται. 

Ως αντιπολίτευση σας θυµάµαι να φωνάζετε για τα 5 ευρώ από
όσους έκαναν εισαγωγή στα νοσοκοµεία. Φυσικά, είχαµε εξαιρέ-
σει τότε τους οικονοµικά αδύνατους. Φωνάζατε για τα 5 ευρώ.
Τι κάνατε ως κυβέρνηση; Αυξήσατε σε όλους τις εισφορές κατά
2%. 

Ως αντιπολίτευση σας θυµάµαι να µιλάτε για αλλαγή του διοι-
κητικού µοντέλου των δηµόσιων νοσοκοµείων. Και ως κυβέρνηση
τι κάνατε; Απολύσατε τους διοικητές µέσα από µια διαδικασία η
οποία ακυρώθηκε στο Συµβούλιο της Επικρατείας και θα χρεώ-
σετε τώρα το δηµόσιο µε αποζηµιώσεις.  

Στον τοµέα της ηλεκτρονικής διακυβέρνησης, ένα εξαιρετικά
σηµαντικό εργαλείο µεταρρυθµίσεων και διαφάνειας στον τοµέα
της υγείας, όλα παραµένουν στάσιµα. Ούτε την αντικατάσταση,
την ενίσχυση του στόλου των υπαρχόντων καταπονηµένων ασθε-
νοφόρων δεν καταφέρατε να ολοκληρώσετε. 

Την περασµένη εβδοµάδα στη Χαλκιδική πέθανε ένας συµπο-
λίτης µας. Περίµενε δύο ώρες για να έρθει το ασθενοφόρο.
Προχθές η τραγωδία επαναλήφθηκε. Ένιωσε κανείς από εσάς
την ανάγκη έστω να ζητήσει µια συγγνώµη; 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία παρακαλώ. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας): Δεν είναι αστείο, ξέρετε, να πεθαίνουν συνάνθρωποί µας,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Καθόλου αστείο δεν είναι. Συγκρα-
τήστε τα γέλια σας, λοιπόν. 

Ακόµα και σε σχέση µε το νέο ΕΣΠΑ υπάρχει κίνδυνος να µην
χρηµατοδοτηθούν έργα του τοµέα Υγείας επειδή οι αρµόδιες
υπηρεσίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν εγκρίνουν τη στρατη-

γική που έχει υποβληθεί από το Υπουργείο. 
Όπου και να κοιτάξουµε, υπάρχει µια εικόνα παρακµής, αδρά-

νειας και ανικανότητας. Το µόνο που επικαλείστε είναι ότι το ΕΣΥ
καλύπτει πλέον τους ανασφάλιστους, ενώ η πραγµατικότητα
είναι ότι αυτή η ρύθµιση δεν είναι δικιά σας, αλλά ισχύει από το
2014. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ήσυχα παρακαλώ. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρα-

τίας):
Ψέµατα και µικροψυχία και σε αυτό, όπως και σε όλα, όπως

και στα πρόσφατα εγκαίνια των µεγάλων αυτοκινητοδρόµων. 
Η συνταγή είναι πολύ γνωστή και επαρκώς παλαιοκοµµατική.

Επιχειρείτε να κρύψετε το φιάσκο της δικιάς σας αποτυχίας στην
αρένα της σκανδαλολογίας, βγάζοντας µπροστά πάντα γνωστού
ήθους και ύφους µέσα ενηµέρωσης ώστε να µην µένει καµµία
αµφιβολία ούτε για τις προθέσεις, ούτε για τον ενορχηστρωτή
του όλου εγχειρήµατος.

Ειλικρινά πιστεύετε ότι θα µας φέρετε σε δύσκολη θέση µε τις
εξεταστικές; Αδίκως κουράζεστε. Θέλετε εξεταστική; Συµφω-
νούµε. Δεν έχουµε καµµία αντίρρηση. Όλα στο φως. Να ερευνη-
θούν όλα. Θέλετε να υπογράψουµε και εµείς; Μαζί σας. Με έναν
όρο όµως: Θα µπούνε µέσα άλλες δύο χρονικές περίοδοι. Θα
µπει και το 1996 και θα µπει και η τελευταία διετία, τα χρόνια της
δικιάς σας διακυβέρνησης. 

Όσον αφορά το 1996 έχω µια απορία. Με ποια λογική ξεκινάτε
την εξεταστική από το 1997, ένα τελείως αυθαίρετο χρονικό ορό-
σηµο; Εάν θέλετε να πιάσουµε όλη την περίοδο Σηµίτη, δεν θα
έπρεπε να ξεκινήσουµε από το 1996; Γιατί από το 1997; Θα σας
πω εγώ το γιατί. Ο λόγος που θέλετε να αποφύγετε το 1996 είναι
γιατί τότε ήταν Γενικός Γραµµατέας του Υπουργείου ο Υπουργός
κ. Κουρουµπλής. Και για να αποφύγετε τον έλεγχο της περιόδου
Κουρουµπλή, κόβετε µια χρονιά από την περίοδο Σηµίτη. Ευρη-
µατικό, δεν µπορώ να πω! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ξέρετε, όµως, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, όταν ανοίξατε την πόρτα στο

ορφανά του Τσοχατζόπουλου και σε διάφορους περιπλανώµε-
νους του ΠΑΣΟΚ, πήρατε µαζί, πακέτο και τις ευθύνες τους και
θα απολογηθείτε για αυτές. Και εάν πιστεύετε ότι δεν έχετε τί-
ποτα να κρύψετε, ιδού η Ρόδος. Πολύ απλά δεχθείτε τη δικιά µας
πρόταση, βάλτε µέσα και το 1996 ώστε να ελεγχθούν και τα έργα
και οι ηµέρες του κ. Κουρουµπλή. Και εάν «ουδέν µεµπτόν» προ-
κύψει, για να χρησιµοποιήσω και έκφραση του κ. Παππά για τα
εξωτικά του ταξίδια µε ιδιωτικά λίαρ τζετ και µε εκλεκτή παρέα,
τόσο το καλύτερο για όλους. Η άρνησή σας, όµως, κάτι λέει.

Σε ό,τι αφορά, όµως, την τελευταία διετία, το θεωρούµε ζή-
τηµα στοιχειώδους πολιτικής και ηθικής τάξης, ιδίως όταν για
την περίοδο αυτή έχουν ήδη αποσταλεί από τη δικαιοσύνη στη
Βουλή φάκελοι δικογραφίας που αφορούν στη συγκεκριµένη πε-
ρίοδο και σε τυχόν αδικήµατα Υπουργών. Και τα ζητήµατα αυτά,
να υπενθυµίσω στο Σώµα, δεν είναι καθόλου επουσιώδη: Δελτία
τιµών φαρµάκων που δεν εκδόθηκαν, ζηµιώνοντας το δηµόσιο,
διαγωνισµοί που καταργήθηκαν αυθαίρετα, παράνοµες αποφά-
σεις που κατέπεσαν στα δικαστήρια, ποινικές διώξεις σε βαθµό
κακουργήµατος σε υπαλλήλους που εκτελούσαν, όµως, εντολές
της πολιτικής ηγεσίας. 

Για όλα αυτά πραγµατικά πιστεύετε ότι δεν πρέπει να δοθούν
εξηγήσεις; 

Ελάτε, λοιπόν, και δείξτε ότι δεν έχετε τίποτα να φοβηθείτε.
Και επαναλαµβάνω: Κάντε το και θα υπερψηφίσουµε τη δική σας
πρόταση. Δεν θα το κάνετε όµως. Δεν θα το κάνετε. Μας το εί-
πατε ήδη. Ξέρετε γιατί; Διότι δεν σας ενδιαφέρει καθόλου η αλή-
θεια. Σας ενδιαφέρουν µόνο οι εντυπώσεις. Και δεύτερον, διότι
γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι για τη δική σας περίοδο έχετε λε-
ρωµένη τη φωλιά σας. 

Οι τελευταίοι, λοιπόν, που µπορούν σε αυτή την Αίθουσα να
παραδίδουν µαθήµατα χρηστής διοίκησης είστε εσείς. 

Πάµε να θυµηθούµε µερικά πράγµατα και πρώτα απ’ όλα ποια
ήταν η στάση σας για µια σειρά παρεµβάσεων στον χώρο της
υγείας που µείωναν τις δαπάνες υγείας και ενίσχυαν τη διαφά-
νεια. Πάµε να δούµε, λοιπόν, πώς είχατε συµπεριφερθεί στο πα-
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ρελθόν. 
Θεσπίστηκε η επιβολή κυρώσεων σε γιατρούς που υπερέβαι-

ναν τα όρια συνταγογράφησης και σε φαρµακοποιούς που δεν
χρησιµοποιούσαν το φτηνότερο γενόσηµο φάρµακο. Ο ΣΥΡΙΖΑ
δεν το ψήφισε. 

Μειώσαµε εµείς και η προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
τη φαρµακευτική δαπάνη κατά 3,5 δισεκατοµµύρια ευρώ µε πολύ
σηµαντικό πολιτικό κόστος. Ο ΣΥΡΙΖΑ ως αντιπολίτευση καταψή-
φισε όλα τα µέτρα που στόχευαν στην περικοπή της φαρµακευ-
τικής δαπάνης. Το πιο σηµαντικό είναι ότι η Κυβέρνησή σας -Υ-
πουργός ο κ. Κουρουµπλής- παρά τη ρητή αναφορά του νόµου,
δεν εξέδωσε δελτίο τιµών για το 2015 ώστε να γίνει η σχετική
µείωση στις τιµές. Γιατί άραγε; Ποιος ωφελήθηκε απ’ αυτή την
απόφαση; Δεν θεωρείτε χρήσιµο και κρίσιµο να διερευνηθεί αυτή
η πτυχή από την εξεταστική επιτροπή; 

Εµείς είχαµε ετοιµάσει διαγωνισµούς για τη φαρµακευτική δα-
πάνη των νοσοκοµείων. Τους ακυρώσατε, µε αποτέλεσµα σή-
µερα τα νοσοκοµεία να προµηθεύονται φάρµακα πολύ πιο ακρι-
βά. Ξαναρωτώ: Ποιος άραγε ωφελήθηκε απ’ αυτή την απόφαση;
Δεν θα έπρεπε κι αυτή η πτυχή του θέµατος να ερευνηθεί από
την εξεταστική επιτροπή; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν η Κυβέρνηση ήθελε πραγ-
µατικά να καταπολεµήσει τη διαφθορά στον χώρο της υγείας, θα
µπορούσε πράγµατι να είχε λάβει µια σειρά από µέτρα. Το 2014
υποβλήθηκε στο Υπουργείο Υγείας η πρόταση στρατηγικής της
οµάδας εργασίας για την καταπολέµηση της διαφθοράς στην
υγεία. Είναι ένα κείµενο πυκνό, εξαιρετικά εµπεριστατωµένο,
εκατό σελίδων. Το καταθέτω για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
κείµενο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Περιλάµβανε αυτό το κείµενο µια σειρά από προτάσεις. Ενδει-
κτικά µόνο αναφέρω την επιµήκυνση του χρόνου παραγραφής
αδικηµάτων και την µετατροπή ποινικών αδικηµάτων που συνδέ-
ονται µε τη διαφθορά σε κακουργήµατα, τη θέσπιση αυστηρότε-
ρων ποινικών, αλλά και πειθαρχικών, ποινών, κυρίως τη θέσπιση
ταχύτερων διαδικασιών για την πειθαρχική δίωξη και τη λειτουρ-
γία των πειθαρχικών συµβουλίων -µια εξαιρετικά πονεµένη ιστο-
ρία στο χώρο της υγείας- καθώς και την στελέχωση αυτών των
πειθαρχικών συµβουλίων από δικαστικούς λειτουργούς, την ενί-
σχυση των ελεγκτικών µηχανισµών, την δυνατότητα ανταλλαγής
πληροφοριών µεταξύ τους, τη θέσπιση ειδικής διαδικασίας ελέγ-
χου των χρηµατοδοτήσεων και των χορηγιών των φαρµακευτι-
κών εταιρειών. 

Πόσες δράσεις υλοποιήσατε απ’ αυτές; Καµµία, γιατί δεν εν-
διαφέρεστε για τη διαφάνεια. Αυτό που σας ενδιαφέρει είναι να
παριστάνετε ότι χρησιµοποιείτε τη διαφάνεια για να πετάτε λάσ-
πη. 

Επειδή, όµως, εσείς θα φύγετε και κάποια στιγµή εµείς θα έρ-
θουµε, να καταθέσουµε και κάποιες πρόσθετες προτάσεις της
Νέας Δηµοκρατίας, γιατί υπάρχουν πολλά τα οποία µπορούν να
γίνουν για να βελτιώσουµε τη διαφάνεια στον χώρο της υγείας
και τα οποία µπορούν να γίνουν και σύντοµα, εντός των πρώτων
εκατόν ογδόντα ηµερών. Ενδεικτικά αναφέρω: Δηµοσιοποίηση
ποσοτικών και ποιοτικών στοιχείων σχετικά µε τη λειτουργία και
την αποτελεσµατικότητα δηµοσίων αλλά και ιδιωτικών νοσοκο-
µείων. Σηµαντικότατο. Αξιοποίηση του εργαλείου της ηλεκτρο-
νικής συνταγογράφησης µε έµφαση στον έλεγχο της ποσότητας
-επαναλαµβάνω, της ποσότητας- των συνταγογραφούµενων
φαρµάκων. Απόλυτη διαφάνεια σε θέµατα όπως η πρόσβαση σε
λίστες χειρουργείων και στις κλίνες των µονάδων εντατικής θε-
ραπείας. 

Σύνδεση µε την εξαιρετικά σηµαντική πρωτοβουλία του Open
Government Partnership -του OGP- για την πολιτική των ανοιχτών
δεδοµένων στους δηµόσιους φορείς υγείας. Αυστηροποίηση των
κυρώσεων για τις εταιρείες του κλάδου του φαρµάκου και των
φαρµακευτικών υλικών που δεν υιοθετούν εσωτερικές διαδικα-
σίες και εργαλεία καταπολέµησης της διαφθοράς. Και, βέβαια,
κεντρικός ανασχεδιασµός του συστήµατος προµηθειών υγείας
µε χρήση συµφωνιών-πλαίσιο, νέα πρότυπα και απλούστευση

διαδικασιών.
Η διαφάνεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διασφαλίζεται µε

µηχανισµούς ελέγχου και λήψης αποφάσεων που λειτουργούν
στο φως και µε σεβασµό στο δηµόσιο χρήµα. 

Θέλετε διαφάνεια; Σας ανέφερα ήδη αρκετές προτάσεις. Προ-
χωρήστε σε αυτή την κατεύθυνση. Όµως, είναι προφανές ότι όλα
αυτά τα οποία σας είπα, δεν σας απασχολούν. Αντιθέτως, είτε
µέσω των αποφάσεών σας για τη µη έκδοση δελτίου τιµών φαρ-
µάκων είτε µε την αδράνεια την οποία επιδεικνύετε, γίνεστε τε-
λικά οι καλύτεροι υπηρέτες των συµφερόντων στο χώρο της
υγείας. Γιατί αυτό είστε τελικά: µια δύναµη ακινησίας και διατή-
ρησης των κακώς κείµενων σε όλη τη χώρα. Δεν είστε εκείνοι
που θα διώξουν το παλιό. Είστε προστάτες του παλιού και απο-
δειχθήκατε πιο παλιοί και από το παλιό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνω µε την εξής παρατή-

ρηση: Τα πολλά λόγια είναι συχνά φτώχεια. Και είναι αλήθεια ότι
ο κ. Τσίπρας έφερε µόνο φτώχεια. Έφερε φτώχεια στους πολίτες
και βέβαια πολλή λάσπη στους πολιτικούς του αντιπάλους. 

Ο τόπος έχει υποφέρει από τον διχασµό. Εσείς επιπόλαια και
ανεύθυνα τον καλλιεργείτε, βλέποντάς τον ως ένα πολιτικό όπλο,
ως το ύστατο, τελικά, καταφύγιο της πολιτικής σας επιβίωσης.
Επιδιώκετε τη φτωχοποίηση της κοινωνίας και τη διαιώνιση της
κρίσης, διότι µόνο µέσα από αυτή µπορείτε να υπάρξετε. Στην
Ελλάδα της κανονικότητας δεν έχετε κανέναν ρόλο. Η χώρα αξί-
ζει κάτι πολύ καλύτερο από εσάς. 

Εµείς εγγυόµαστε την υπέρβαση της κρίσης, τη µεγάλη φυγή
προς τα µπρος, την οριστική ρήξη µε τις παθογένειες του χθες,
την πραγµατική ελπίδα. Η πραγµατική ελπίδα είναι η ελπίδα της
αλήθειας και η αλήθεια της ελπίδας για όλους, πρώτα από όλα,
όµως, για τους νέους ανθρώπους. 

Πάνω από όλα, όµως, έχουµε ένα χρέος. Εγώ προσωπικά έχω
χρέος να ενώσω όλους τους Έλληνες και γι’ αυτό η παράταξή
µας θα κάνει τα πάντα. Πρέπει να αφήσουµε, επιτέλους, πίσω
µας τους τεχνητούς διχασµούς και το µίσος που καλλιεργείται,
τον µύθο του φθόνου και των διακρίσεων -αυτά µας κρατάνε, τε-
λικά, όλους πίσω- και να ξαναβάλουµε την Ελλάδα σε τροχιά που
να µπορεί να την φέρει σε ένα καλύτερο µέλλον.

Ξέρουµε καλά ότι δεν θα είναι εύκολο. Και δεν θα είναι εύκολο
διότι τα αποτυπώµατα των πολιτικών σας επιλογών θα µας συ-
νοδεύουν για αρκετά χρόνια από τότε που θα έχετε γυρίσει στα
έδρανα της Αντιπολίτευσης. 

Όµως, ένα είναι βέβαιο: Με σκληρή δουλειά, µε σοβαρότητα,
µε αξιοπιστία και υπευθυνότητα θα κερδίσουµε τον χαµένο χρό-
νο και θα κάνουµε τους Έλληνες και πάλι υπερήφανους, θα κά-
νουµε τους Έλληνες και πάλι αισιόδοξους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το Λύκειο της Ολλανδίας
Pantarijn.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ζητήσει δι’ ολίγον ο Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τσακαλώτος. 

Επειδή ακριβώς επί αρκετή ώρα, ως είχε κάθε δικαίωµα, ο Αρ-
χηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αναφέρθηκε στην πρό-
σφατη διαπραγµάτευση και συµφωνία, προφανώς αισθάνεται την
υποχρέωση να δώσει κάποιες διευκρινίσεις. 

Παρακαλώ πολύ, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όπως ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, εµένα δεν µου αρέσει στους πο-
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λιτικούς αντιπάλους να λέω ότι λένε ψέµατα πόσω µάλλον ότι
είναι ψεύτες. Οπότε εγώ θα συγκρατηθώ και θα πω για ανακρί-
βειες στην οµιλία του Προέδρου της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης.

Ανακρίβεια νούµερο ένα είναι ότι πάει χάλια η αγορά εργα-
σίας. Δεν ξέρω ποια στοιχεία έχει ο κ. Μητσοτάκης, αλλά εγώ
ξέρω από την «ΕΡΓΑΝΗ» ότι τον Μάρτιο είχαµε ένα θετικό ισο-
ζύγιο προσλήψεων - αποχωρήσεων τριάντα οκτώ χιλιάδων, που
ήταν ο ρεκόρ µήνας από το 2001. Και όχι µόνο αυτό. Ξέρω ότι
είχαµε µια αύξηση στις θέσεις εργασίας που είναι µόνιµες και
µία µείωση σε αυτές τις θέσεις που ήταν έκτακτες ή µη µόνιµου
χαρακτήρα και ότι τους τελευταίους δεκαπέντε µήνες έχουν αυ-
ξηθεί οι θέσεις εργασίας κατά εκατόν πενήντα χιλιάδες.

Μου έκανε, όµως, εντύπωση ότι στην οµιλία του ο κ. Μητσο-
τάκης δεν είπε τίποτα για το εργασιακό κοµµάτι της διαπραγµά-
τευσης, ότι εµείς έχουµε διαπραγµατευθεί να επιστρέψουν οι
συλλογικές συµβάσεις, να µην αυξηθούν οι οµαδικές απολύσεις,
να µην υπάρχει στον νόµο lock out, όλο αυτό που το λέτε εσείς
«αριστερή ιδεοληψία». Δηλαδή, έχουµε πει στους εργαζόµενους
όχι µόνο ότι θα αυξήσουµε τις θέσεις εργασίας, αλλά και ότι
αυτές οι θέσεις εργασίας θα έχουν και σοβαρούς µισθούς. Γιατί
θα έχουν σοβαρούς µισθούς; Διότι θα υπάρχει η διαπραγµά-
τευση για να µπορεί να αντιστραφεί το κλίµα των εργαζοµένων
που τροφοδοτεί και τη Χρυσή Αυγή και τη Λε Πεν και όλες τις
ακραίες λαϊκές δεξιές δυνάµεις, που δουλεύουν και ζουν πάνω
στην εικόνα ότι οι εργαζόµενοι και είναι θύµατα στην κρίση και
δεν θα συµµετέχουν στην ανάπτυξη. 

Για αυτό σας λέω ότι αυτές οι ακραίες δεξιές δυνάµεις είναι
αποτέλεσµα των πολιτικών που έχετε υποστηρίξει εσείς και το
Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα για τριάντα χρόνια. Με λίγα λόγια, κύ-
ριοι συνάδελφοι, είσαστε η νόσος που έχει µπερδέψει τον εαυτό
της µε τη θεραπεία.

Πάµε στη δεύτερη ανακρίβεια. Είπε ότι τα αντίµετρα θα µπουν
-και το είπε έτσι ακριβώς ο Πρόεδρός σας- µόνο αν υπάρχει
υπέρβαση του 3,5%. Δηλαδή, εσείς θεωρείτε ότι αν είναι 3,5% η
πρόβλεψη για το 2019 θα πάρουµε 1% υφεσιακά µέτρα και άρα
ο στόχος θα είναι 4,5%. 

Είναι δυνατόν αυτό να υπάρξει; Δεν το καταλάβατε; Το έχει
εξηγήσει ο Ντάισελµπλουµ, το έχει εξηγήσει ο Μοσκοβισί, το
έχουν εξηγήσει όλοι. Αν είµαστε εντός των στόχων και προβλέ-
ψουµε το 2018 ότι το 2019 θα είµαστε στο 3,5% θα υπάρχει 1%
θετικά µέτρα και 1% αρνητικά µέτρα.

Άρα, εσείς λέτε ανακρίβειες σοβαρές όταν λέτε ότι τα καλά
µέτρα, τα αντίµετρα, θα υπάρξουν µόνο αν υπάρχει υπέρβαση.
Σας παρακαλώ µην το ξαναπείτε. Έτσι ακριβώς το είπε ο κ. Μη-
τσοτάκης.

Να σας πω τι είπε ο κ Ντάισελµπλουµ; Ο κ. Ντάισελµπλουµ
είπε ότι επειδή τα θετικά µέτρα, τα κακά µέτρα όπως λέει αυτός,
θα γίνουν έτσι και αλλιώς, όταν θα είναι 3,5% το 2019 θα είναι
5,5% η πρόβλεψη για το 2020, γιατί θα πάρουµε και 1% για το
αφορολόγητο και 1% για τις συντάξεις, άρα υπάρχει 2% χώρος
για τα καλά µέτρα. Αυτό είπε ο Ντάισελµπλουµ. Είναι ακριβώς
αυτό που είπα εγώ και ακριβώς το αντίθετο αυτό που είπε ο Αρ-
χηγός σας.

Αλλά πάλι µου κάνει εντύπωση ότι δεν είπε τίποτα για τα θετικά
µέτρα. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την έκθεση της UNICEF τη
διαβάσατε; Διαβάσατε καθόλου τι λέει η έκθεση της UNICEF για
την παιδική φτώχια; Τη διαβάσατε ή είναι τελείως αµελητέο για
εσάς ότι ένα µεγάλο κοµµάτι του πακέτου των 1,8 δισεκατοµµυ-
ρίου ευρώ από τη µεριά της δαπάνης θα είναι για την παιδική
φτώχια;

Έχετε διαβάσει τις συγκριτικές ευρωπαϊκές µελέτες για το
πόσο ξοδεύουµε για τη στέγαση; Είµαστε στον πάτο! Άρα, ένα
µεγάλο πακέτο θα είναι γι’ αυτό. Έχετε διαβάσει για το brain
drain και τα παιδιά που θέλουν να γυρίσουν πίσω; Άρα, ένα µε-
γάλο πακέτο θα είναι γι’ αυτό. 

Λέτε να συζητήσουµε σοβαρά. Θα µιλήσετε σοβαρά γι’ αυτά
τα θέµατα ή απλώς θα πείτε ότι δεν µας νοιάζει η παιδική φτώ-
χεια, δεν µας νοιάζει το brain drain, δεν µας νοιάζει το θέµα της
στέγασης; 

Τρίτη ανακρίβεια είναι ότι συµφωνήθηκε πως θα πάρουµε τα

µέτρα χωρίς τίποτα για το χρέος. Μα ποτέ δεν ακούτε κανέναν
Eυρωπαίο του ΔΝΤ τι λέει; Δεν έχει ακούσει κανένας από εσάς
ότι τίποτε δεν είναι συµφωνηµένο µέχρι όλα να συµφωνηθούν;
Δεν έχετε ακούσει αυτήν την έκφραση; Δεν ακούσατε τον Ντάι-
σελµπλουµ να λέει µετά από τη Μάλτα ότι τώρα αρχίζει η συζή-
τηση για το χρέος; Ότι ήταν να γίνει η συµφωνία της Μάλτας και
τώρα στις νέες συναντήσεις του ΔΝΤ θα γίνει συζήτηση και όλα
θα συµφωνηθούν σε ένα τελευταίο Eurogroup; Δεν ξέρω αν θα
είναι 22 Μαΐου ή αν θα φέρει κι ένα έκτακτο ο Πρόεδρος του Eu-
rogroup. Δεν το ξέρω αυτό. Όµως, γιατί βιάζεστε να πείτε άλλη
ανακρίβεια ότι έχουµε αποφασίσει για το χρέος; Πού το ξέρετε
ότι το έχουµε αποφασίσει; Από πού προκύπτει; 

Άλλη µια φορά αντί να έρχεστε εδώ και να χρησιµοποιείτε την
ευκαιρία για να συζητήσετε τι πρέπει να κάνουµε για το χρέος,
τι πρέπει να συζητήσουµε για το χρέος, τι είναι αυτά τα αντίµε-
τρα, να πείτε µπράβο που πήραµε τουλάχιστον µηδενικό δηµο-
σιονοµικό αποτέλεσµα και να συζητήσουµε αυτά τα αντίµετρα,
το µόνο που κάνατε είναι να βοηθάτε να πάει χειρότερα η ελλη-
νική οικονοµία και να λέτε ότι έχουµε καθυστερήσει τη διαπραγ-
µάτευση, όταν σχεδόν όλοι οι Ευρωπαίοι -ακόµα και από το
Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα βγαίνουν Βουλευτές στην Ευρωβουλή-
λένε ότι ο τσακωµός της Γερµανίας και του ΔΝΤ δεν πρέπει να
καθυστερήσει αυτήν την αξιολόγηση. 

Είναι κρίµα που θεωρείτε ότι δεν είστε λαϊκιστές και νοµίζω ότι
µόνο στο µυαλό σας δεν είστε λαϊκιστές. Εγώ βλέπω συνεχώς
έναν τρόπο συζήτησης, έναν τρόπο να πολιτεύεστε που θυµίζει
τις χειρότερες εποχές της παράδοσής σας. Και θα σας πω ότι οι
χειρότερες εποχές είναι αρκετά κακές.  

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε. 
Θα δώσει κάποιες διευκρινίσεις και ο Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας για να κλείσουµε αυτόν τον
κύκλο. Ύστερα έχει τον λόγο ο Πρόεδρος των Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων κ. Καµµένος και µετά η Βουλευτής κ. Καββαδία. 

Κύριε Δένδια, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, άκουσε όλη η Αίθουσα

µε προσοχή τον Υπουργό Οικονοµικών να µιλά µε οργίλο ύφος,
πρέπει να πω, το οποίο συνήθως δεν τον χαρακτηρίζει. Φαντάζο-
µαι ότι εξηγείται από την τεράστια πίεση που δέχεται. Και η πίεση
αυτή δεν προέρχεται, προφανώς, κύριε Υπουργέ, µόνο από την
Αντιπολίτευση. Φαντάζοµαι, απ’ ό,τι ακούµε, έχετε και κάποια
εσωτερικά προβλήµατα, πέρα από τα προβλήµατα της διαπραγ-
µάτευσης. 

Εν πάση περιπτώσει, σας ακούσαµε ιδιαίτερα νευρικό να µας
απευθύνεστε, λέγοντας µας µάλιστα ότι δεν υβρίζετε εσείς. Φαν-
τάζοµαι, κύριε Υπουργέ, δεν ήσασταν στην Αίθουσα όλα τα προ-
ηγούµενα χρόνια, όταν η λέξη «ψεύτης», εκπεµπόµενη από την
πλευρά του κόµµατος στο οποίο ανήκετε και του οποίου είστε
Υπουργός, ήταν το λιγότερο που µπορούσαµε να ακούσουµε.
Φαντάζοµαι κάθε φορά που η τότε Αντιπολίτευση µάς αποκα-
λούσε προδότες και γερµανοτσολιάδες, εσείς σηκωνόσασταν και
ζητούσατε να ανακαλέσουν. Φαντάζοµαι ότι για όλες τις ύβρεις
που έχει εκπέµψει το κόµµα σας τόσα χρόνια, µας έχετε ζητήσει
συγγνώµη και δεν τις έχουµε ακούσει. Κι έρχεστε τώρα εδώ να
µας λέτε ότι σας ενοχλεί να σας λέµε ψεύτες. 

Είστε ψεύτες, κύριε Υπουργέ, και ψεύτες είναι το λιγότερο που
µπορούµε να σας πούµε. Είστε µεγάλοι ψεύτες, απαράδεκτοι
ψεύτες, ανεκδιήγητοι ψεύτες. Είστε ψεύτες!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πάµε τώρα στα άλλα. Στο θέµα της εργασίας, ο κ. Μητσοτά-

κης αναφέρθηκε στα στοιχεία που έχουν δοθεί στη δηµοσιότητα
µέχρι τον Φεβρουάριο. Αν έχετε νεότερα στοιχεία να τα προσκο-
µίσετε. 

Αν από εκεί και πέρα για τη διαπραγµάτευση συνολικά θα θέ-
λατε να µας κάνετε µια σοβαρή ενηµέρωση -διότι θυµάµαι την
τελευταία φορά, κύριε Υπουργέ, που ήρθατε στην επιτροπή δεν
µας κάνατε κάποια ενηµέρωση, µας είπατε τι δεν µπορείτε να
µας πείτε, επειδή διεξάγεται η διαπραγµάτευση- αν λοιπόν, τώρα
θέλετε πραγµατικά να µας πείτε πού έχετε καταλήξει, µπορείτε
κάλλιστα να σηκωθείτε να µας το πείτε. 

Σας ρωτάµε, όµως, ευθέως και απαντήστε µας. Με το αφο-
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ρολόγητο τι έγινε; Τι έγινε µε το αφορολόγητο; Θα µειωθεί ή
δεν θα µειωθεί; Με τις συντάξεις τι έγινε; Θα µειωθούν ή δεν
θα µειωθούν; 

Η δική σας δήλωση ότι αν παρθεί ένα ευρώ επιπλέον µέτρα θα
παραιτηθείτε, ισχύει ή δεν ισχύει; Θα παραιτηθείτε σήµερα ή δεν
θα παραιτηθείτε, για να ξέρουµε πού βρισκόµαστε; Πείτε µας τι
είπατε τότε, εσείς ο ειλικρινής. Τι είπατε; 

Εν πάση περιπτώσει, κύριε Πρόεδρε, οφείλω να πω και κάτι
επιπλέον. Ο κύριος Υπουργός φαντάζοµαι θέλησε ως αµοιβή της
εξαιρετικής εργασίας την οποία παρέχει διαπραγµατευόµενος
να έχει -αν θυµάµαι καλά, κύριε Υπουργέ- συνάντηση για κοκτέιλ
µε τη Σκάρλετ Γιόχανσον. Αυτό δεν είχατε πει; Λοιπόν, έτσι που
τα πάτε και η µακαρίτισσα η Γεωργία Βασιλειάδου πολύ σας πέ-
φτει. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος - διαµαρτυρίες στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ησυχία, παρακαλώ.
Κύριε Δένδια, µετά από αυτό το άκρως αντιφεµινιστικό σχόλιο,

θα δώσω τον λόγο στον Πρόεδρο των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ.
Καµµένο. 

Σεβόµαστε και τη µνήµη της Γεωργίας Βασιλειάδου και την κ.
Γιόχανσον και όλους. Προς Θεού! 

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Υπουργός Εθνικής Άµυνας - Πρό-

εδρος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, όταν ο ιστορικός του µέλλοντος θα ανοίξει
να διαβάσει τα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης µε θέµα τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής για την υγεία θα δει ότι ο Αρχη-
γός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης επί είκοσι ένα λεπτά και σα-
ράντα τέσσερα δευτερόλεπτα τη λέξη «υγεία» δεν την είπε. Ούτε
τη λέξη «εξεταστική» είπε. 

Επίσης, σε όλη του τη δευτερολογία ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος µίλησε για τη Γεωργία Βασιλειάδου -Θεός σχωρέ-
στην- και για ελληνικές κωµωδίες, για να αποφύγει να αναφερθεί
στο θέµα της σηµερινής συζήτησης. 

Και αυτό γιατί; Γιατί τους καίνε και τα δύο. Το πρώτο που καίει
τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είναι η συζήτηση
για την εξεταστική για την υγεία. Και θα εξηγήσω ακριβώς για
ποιον λόγο. Το δεύτερο είναι ότι επετεύχθη µια συµφωνία. 

Εγώ θυµάµαι πριν από λίγες ηµέρες εδώ, τα «παπαγαλάκια»
των εφηµερίδων που εκδίδονται χωρίς να πληρώνουν κρατήσεις,
ΦΠΑ, ασφαλιστικές εισφορές -µιλάω για το Βήµα και για τα Νέα,
αν και θα µπορούσε κάλλιστα ο ένας διευθυντής των Νέων να
πουλήσει το κότερό του και να τη βγάζει την εφηµερίδα, αν θέλει-
έναντι των άλλων εφηµερίδων που πληρώνουν κανονικά τις κρα-
τήσεις, είχαν πρωτοσέλιδα ότι δεν θα κλείσει η συµφωνία, ότι η
συµφωνία βούλιαξε, ότι η Κυβέρνηση αυτή θα συρθεί σε εκλογές
µέχρι το Πάσχα, γιατί δεν θα υπάρξει καµµία συµφωνία, ότι οι
θεσµοί, η Ευρωπαϊκή Ένωση, το ΔΝΤ µάς έχουν πετάξει όλους
απ’ έξω. 

Τελικά, η συµφωνία έκλεισε. Τελικά, για πρώτη φορά µετά από
επτά χρόνια ακούστηκε η λέξη «θετικά µέτρα» και η συµφωνία
αυτή δεν περιλαµβάνει κανένα µέτρο αρνητικό προς τον ελληνικό
λαό. 

Για πρώτη φορά µιλάµε για µείωση του ΕΝΦΙΑ. Για πρώτη
φορά µιλάµε για παροχές σε εκείνους οι οποίοι υποφέρουν. Για
πρώτη φορά προχωράει η Κυβέρνηση σε θεσµοθέτηση µέτρων,
όπως τα κόκκινα δάνεια και η επαναδιαπραγµάτευση των επιχει-
ρηµατικών δανείων µε εξωδικαστικό συµβιβασµό, που θα δώσει
ανάσα σε τριακόσιες χιλιάδες επιχειρήσεις και θα δηµιουργήσει
εξακόσιες χιλιάδες θέσεις εργασίας. 

Γι’ αυτό ακριβώς θα πρέπει να απολογηθεί η Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση και όχι για όλα αυτά τα οποία ακούγονται εδώ µε ανα-
φορές στην παλιά ελληνική κωµωδία. Διότι ο ελληνικός λαός ζει
ένα δράµα. Και ζει ένα δράµα, γιατί κάποιοι κάποτε αποφάσισαν
να στηρίξουν τον Γιώργο Παπανδρέου όταν κατήργησε στο σύ-
νολό τους τις επικουρικές συντάξεις. Όταν συµφώνησε ο Βενι-
ζέλος µαζί µε τον Σαµαρά να κουρέψουν µε το PSI τα ασφαλι-
στικά ταµεία, να διαλύσουν τα νοσοκοµεία, να διαλύσουν τη δη-
µόσια περιουσία, τα πανεπιστήµια, να οδηγήσουν στην εξα-
θλίωση τον ελληνικό λαό, τους οµολογιούχους. 

Ποιοι τα συµφώνησαν αυτά; Ποιοι τα στήριξαν; Η συµµαχία
Νέας Δηµοκρατίας-ΠΑΣΟΚ, της Νέας Δηµοκρατίας που επέλεξε
αντί να επιτεθεί στον Γιώργο Παπανδρέου και να τον οδηγήσει
από τότε σε εξεταστική  επιτροπή και να προχωρήσει σε ρήξη µε
το σχέδιο υποδούλωσης της Ελλάδας στα µνηµόνια, να γίνει ο
συνήγορος υπεράσπισης. 

Και σήµερα βλέπουµε τη Νέα Δηµοκρατία του Κώστα Καρα-
µανλή να ακολουθεί τη γραµµή του Αντώνη Σαµαρά: Να υπερα-
σπίζεται τον Βενιζέλο για τα υποβρύχια, να µην τολµάει να πει τη
λέξη «Παπαντωνίου» -πήραν και τον υιό Παπαντωνίου στα νέα
στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας- να µην αναφέρεται στην εποχή
Καραµανλή και να στηρίζει τον Γιώργο Παπανδρέου.

Για να πάµε να δούµε στην υγεία τι ακριβώς έγινε. Για να
δούµε ακριβώς για ποιον λόγο ακολουθείται αυτή η συµπερι-
φορά. Ξέρετε, ένας από τους πιο παλιούς κοινοβουλευτικούς,
που είχα την τύχη να τον έχω δάσκαλο εδώ, ήταν ο πατέρας του
σηµερινού Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο Κων-
σταντίνος Μητσοτάκης, ο οποίος, σε µια εποχή που δεν υπήρχε
η GOOGLE, έλεγε «πριν από κάθε συζήτηση, ανατρέξτε στα πα-
λιά Πρακτικά. Διαβάστε τις οµιλίες των άλλων εκπροσώπων που
ήταν τότε στην Αντιπολίτευση ή στη συµπολίτευση». 

Ανέτρεξα, λοιπόν, σε αυτά τα Πρακτικά και σήµερα θα καταρ-
ρεύσουν τα δύο επιχειρήµατα που χρησιµοποίησε ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως για την εξεταστική επιτροπή για
την υγεία. Τι µας είπε εδώ; Το πρώτο ερώτηµα ήταν γιατί δεν κά-
νουµε εξεταστική επιτροπή από το 1996 και την κάνουµε από το
1997. Και η δικαιολογία ήταν γιατί το 1996, για ενάµιση µήνα,
ήταν Γραµµατέας ο κ. Κουρουµπλής. 

Θέλω, λοιπόν, να ανατρέξω στην επιστολή της κ. Ντόρας Μπα-
κογιάννη, Αρχηγού τότε του κόµµατος ΔΗΣΥ, της Δηµοκρατικής
Συµµαχίας, που πήρε 1% τότε στις εκλογές, κατέρρευσε. Στις
12-1-2011, µε αριθµό πρωτοκόλλου επικαίρων επερωτήσεων 18,
καταθέτει επερώτηση στον τότε Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, τον κ. Ανδρέα Λοβέδρο. 

Ποιο είναι το αντικείµενο της ερωτήσεως αυτής; Έστειλε επι-
στολή ως Αρχηγός κόµµατος τότε. Μετά, βέβαια, δεν ξαναµπήκε
στη Βουλή, γιατί ποτέ δεν ψηφίστηκε ως Αρχηγός κόµµατος από
τον ελληνικό λαό, αλλά επέστρεψε στη Νέα Δηµοκρατία και άρ-
χισε να παρακαλάει τον κ. Αντώνη Σαµαρά, τον οποίο εξύβριζε
και ο οποίος έριξε τον πατέρα της από την Κυβέρνηση, να την
ξαναπάρει κοντά του. 

Στην ανακοίνωση την οποία έκανε και στην επιστολή που
έστειλε στους Αρχηγούς των κοµµάτων πρότεινε εξεταστική
στην υγεία, λέγοντας ότι πρόκειται για ένα αδίστακτο, κερδο-
φόρο παιχνίδι ενός ευρύτερου κυκλώµατος ανθρώπων µε τη
φαρµακευτική δαπάνη και ειδικότερα τα ιατρικά υλικά, που αγο-
ράζονται σε τιµές όχι απλώς διπλάσιες αλλά συχνά πολλαπλά-
σιες του πραγµατικού κόστους. 

Για πότε πρότεινε η κ. Μπακογιάννη τη σύσταση της εξεταστι-
κής επιτροπής; Για τα τελευταία δέκα χρόνια, δηλαδή από το
2001 και µετά. Δεν ήξερε η κ. Μπακογιάννη ότι ο κ. Κουρουµπλής
ήταν τότε Γραµµατέας, το 1996 µέχρι το 1997 για να ζητήσει πιο
πριν; Όχι. Δεν ήθελε για πιο πριν. 

Γιατί όπως αποδεικνύεται, η τότε συµµορία Σηµίτη είναι σή-
µερα εκείνη η πολιτική οµάδα, η οποία στηρίζει τη Νέα Δηµοκρα-
τία και συνδιαλέγονται και συνευρίσκονται, προκειµένου να
αποτελέσουν την κοινή δύναµη και να χτυπήσουν την Κυβέρνηση
που αποφάσισε να χτυπήσει τη διαπλοκή και τη διαφθορά. 

Πάµε στην επόµενη δηµοσίευση από «ΤΟ ΒΗΜΑ», του οποίου
θα σας θυµίσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο γιος του εκδότη
ήταν Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας: «Αγριεύει ο πόλεµος
στην οικογένεια της κεντροδεξιάς µε την κ. Ντόρα Μπακογιάννη
να επιµένει στην ανάγκη σύστασης εξεταστικής επιτροπής για
την υγεία. Η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµµαχίας, αν και δια-
ψεύδει ότι είχε στο στόχαστρο συγκεκριµένα πρόσωπα, ειδικά
από τον χώρο της Νέας Δηµοκρατίας, µε επιστολή που έστειλε
στους πολιτικούς Αρχηγούς ζήτησε τη συναίνεσή τους στο να
συσταθεί εξεταστική επιτροπή, ενισχύοντας µε αυτόν τον τρόπο
τα σενάρια ότι έχει στο επίκεντρο της κριτικής τον Αντιπρόεδρο
της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Δηµήτρη Αβραµόπουλο. 

Πολλά έµπειρα στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας», επιµένω ότι
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ο κ. Ψυχάρης ήταν Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας, «θεωρούν
ότι µε την κίνησή της αυτή δεν στοχεύει µόνο στους Υπουργούς
Υγείας των Κυβερνήσεων Καραµανλή, αλλά πρωτίστως στον κ.
Αβραµόπουλο και δευτερευόντως στον κ. Νικήτα Κακλαµάνη»,
σηµερινό Αντιπρόεδρο της Βουλής και µέλος της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας, «αλλά στέλνει ένα µήνυµα
στη Ρηγίλλης». 

Προσέξτε το µήνυµα που λέει «ΤΟ ΒΗΜΑ» του Ψυχάρη. «Ου-
σιαστικά µε την ενέργειά της, όπως λένε τα ίδια στελέχη της
Νέας Δηµοκρατίας στο παρασκήνιο, προειδοποιεί την ηγεσία της
Νέας Δηµοκρατίας ότι εάν επιχειρηθεί εµπλοκή της στην υπό-
θεση της «SIEMENS» µε γαλάζια συµφωνία, θα υπάρξει µετωπική
σύγκρουση».

Αυτή είναι η πεµπτουσία της πολιτικής λογικής: Πάµε µάγκες
να τα βρούµε, για να µην ανοίξει µύτη! 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Μη µε µπλέξεις στη «SIEMENS», γιατί άµα µε µπλέξεις στη

«SIEMENS» θα σου µπλέξω δύο Υπουργούς της κυβέρνησης Κα-
ραµανλή, της οποίας συµµετείχε.

Και το πιο ωραίο είναι το παρακάτω. Συνεχίζω να διαβάζω από
«ΤΟ ΒΗΜΑ»: «Το καρφί ήρθε λίγο αργότερα, όταν δεν θέλησε να
µιλήσει επί της ουσίας για τις ευθύνες της κυβέρνησης Καρα-
µανλή, αλλά ανέφερε -Ντόρα Μπακογιάννη, αδερφή του σηµε-
ρινού Αρχηγού- µε νόηµα: «Δεν υπάρχει υπουργικό συµβούλιο
που συζητήθηκε θέµα υγείας που εγώ να ήµουν παρούσα». 

Λίγο αργότερα η ίδια και οι Βουλευτές της ΔΗΣΥ κατέθεσαν
επίκαιρη ερώτηση στη Βουλή για το ίδιο θέµα, ζητώντας από τον
αρµόδιο Υπουργό Υγείας κ. Ανδρέα Λοβέρδο να εξηγήσει: Ποιοι
ήταν οι ενδιάµεσοι στους οποίους αναφέρθηκε. Ποιοι πλούτισαν
παράνοµα από την υπόθεση της υπερτιµολόγησης την τελευταία
δεκαετία των φαρµάκων και των ιατρικών υλικών (εµβολίων
κ.ο.κ.). Εάν το κράτος προτίθεται να κινήσει διαδικασίες επιστρο-
φής του παράνοµου πλούτου.».

Θα καταθέσω, λοιπόν, στη Βουλή για να έχουν όλοι οι συνά-
δελφοι Βουλευτές την επίκαιρη επερώτηση της κ. Ντόρας Μπα-
κογιάννης ως Αρχηγού τότε του κόµµατος ΔΗΣΥ εναντίον της
Νέας Δηµοκρατίας και «ΤΟ ΒΗΜΑ», το οποίο θα πρέπει να το
κρατούµε στα Πρακτικά µας αρκετά συχνά για να δούµε ποια
είναι ακριβώς τα παιχνίδια τα οποία παίχτηκαν.

Γιατί γίνεται, όµως, όλο αυτό; Γίνεται όλο αυτό διότι στον
τοµέα της υγείας, όπως και στον τοµέα των εξοπλιστικών, υπήρ-
χε η οµερτά της συγκάλυψης. Δεν σε πειράζω, κύριε Βενιζέλο,
για τα υποβρύχια για να µην µου ανοίξεις άλλες ιστορίες του πα-
ρελθόντος. Δεν θα παραπέµψουµε τον κ. Παπαντωνίου ή και θα
τον παραπέµψουµε, αλλά ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης θα έχει συνάχι, η κ. Γεννηµατά θα έχει ιλαρά, δεν θα είναι
κανείς εδώ από τους Αρχηγούς των δύο κοµµάτων για να µην
παρεξηγηθεί ο κ. Παπαντωνίου. Και βεβαίως είναι και τα tweet
των συναδέλφων από την πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας και του
Αντιπροέδρου -που ήταν παρών- ο οποίος παρουσίαζε τις θέσεις
που είχε πάρει ο κ. Παπαντωνίου κατά της σύστασης της προ-
ανακριτικής επιτροπής της Βουλής.

Αυτά κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δείχνουν ξεκάθαρα ότι
έχουµε υποχρέωση να προχωρήσουµε σε αυτήν την εξεταστική
και να ανοίξουν τα πάντα και να αποδοθούν οι ευθύνες σε όποιον
και εάν ανήκουν. Και η παραγραφή βεβαίως και δεν υπάρχει. Και
τη µη παραγραφή τη λένε ακριβώς στην ίδια επερώτηση που είχε
κατατεθεί, αλλά και στις απαντήσεις του τότε Υπουργού Υγείας
για την υπόθεση των φαρµάκων.

Για να ανοίξουµε τους λογαριασµούς των γιατρών και να
δούµε ποιοι γιατροί πλούτισαν από µίζες από φαρµακευτικές
εταιρείες. Ποιοι έχουν στην Ελβετία καταθέσεις αρκετών εκατοµ-
µυρίων ευρώ χωρίς να τις έχουν δηλώσει ποτέ στην Ελλάδα; Τι
έγινε µε τα εµβόλια, µε τις ενέσεις, µε τα φάρµακα, µε τα υπό-
θετα; Ποιοι έκαναν τις λεγόµενες χρυσές λίστες; Τι γινόταν µε
το όργιο των λεγόµενων ορθοπεδικών ανταλλακτικών; Και τότε
θα βρούµε γιατί υπάρχει αυτή η οµερτά.

Και εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην εξεταστική την
οποία έχουµε καταθέσει, θα διαπιστώσετε ότι η πρόταση των
Βουλευτών των δύο κυβερνητικών κοµµάτων, του ΣΥΡΙΖΑ και των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων, έχει ακόµα µία διαφορά. Αναφέρονται σε

µία υπόθεση, στην υπόθεση του ΚΕΕΛΠΝΟ και µάλιστα στα θέ-
µατα των διαφηµιστικών δαπανών, σε εκείνα τα θέµατα που αφο-
ρούν πληρωµή δηµοσιογράφων, εφηµερίδων και Μέσων προκει-
µένου να συµµετέχουν σε αυτή τη µαφία της αντιπολιτεύσεως,
αλλά και εκείνων των εταιρειών, των media shop, που υπήρξαν
διαµεσολαβητές. Και θα θυµίσω ότι ήταν και αυτοί που χειριζόν-
τουσαν τις επιστροφές του 30% της διαφηµιστικής δαπάνης που
προβλέπεται ότι θα έπρεπε να δίνεται στον πελάτη.

Έχω, όµως, και ένα τρίτο ερώτηµα. Και το ερώτηµα αυτό αφο-
ρά το περίφηµο «Ερρίκος Ντυνάν». Μετά τη σύλληψη του Προ-
έδρου του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού κ. Ανδρέα Μαρτίνη και
της συζύγου του για απάτη κατ’ εξακολούθηση, άρχισαν να ανοί-
γουν στόµατα. Ξέρετε πότε κατατέθηκε η πρώτη ερώτηση; Η
πρώτη ερώτηση κατατέθηκε πριν από το 2000.

Εάν θυµάµαι καλά, το 1996-1997 ο τότε διευθυντής του «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΟΥ ΤΥΠΟΥ», κ. Ντάσκας, -σηµερινός δηµοσιογράφος- ξεκί-
νησε µια µεγάλη έρευνα για το θέµα του «Ερρίκος Ντυνάν», ένα
κληροδότηµα του «Ερυθρού Σταυρού», το οποίο περιέργως που-
λήθηκε σε ιδιώτες. Ξέρετε ποια ήταν η τύχη του κ. Γιάννη Ντά-
σκα; Εκδιώχθηκε απ’ όλα τα Μέσα στα οποία εκλήθη να δουλέ-
ψει. Και παρ’ όλα αυτά συνέχισε να πηγαίνει και να καταθέτει στα
δικαστήρια.

Από εκείνη την εποχή κατέθετα ερωτήσεις στη Βουλή. Ο πανί-
σχυρος, όµως, τότε Μαρτίνης ήταν αυτός ο οποίος δεν ακουµ-
πήθηκε ποτέ από κανέναν. 

Για να δούµε τι γινόταν µε την υπόθεση του «Ερρίκος Ντυνάν»,
για να δούµε τι γράφουν µέσα οι ελεγκτές του Σώµατος Επιθεω-
ρητών Υγείας και Πρόνοιας για εταιρείες στις οποίες συµµετεί-
χαν και ήταν µέτοχοι συγγενικά πρόσωπα πολιτικών. Αναφέροµαι
συγκεκριµένα: Η εταιρεία «ΑΙΑ RELATE» λαµβάνει το 2009 το
20% του συνολικού ποσού που συγκεντρώθηκε από πολίτες σε
εράνους υπέρ του Ερυθρού Σταυρού, δηλαδή ένα στα πέντε.
Πέντε ευρώ έδινε το παιδάκι στο σχολείο για τον Ερυθρό Σταυρό
και το 1 ευρώ το έπαιρνε η διαφηµιστική εταιρεία. Κατά διαβο-
λική σύµπτωση ανήκει σε οικογένεια πολιτική. Θα την ανοίξει η
εξεταστική επιτροπή. 

Σύµφωνα µε το ίδιο πόρισµα για τη διαφηµιστική προβολή του
εράνου του Ερυθρού Σταυρού τη χρονιά εκείνη, που ξεπερνά τα
235.000 ευρώ σε κόστος, δεν τηρήθηκε καµµία διαγωνιστική δια-
δικασία, όπως θα έπρεπε. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Και βεβαίως προχωράµε στις περίφηµες ιστοσελίδες, οι
οποίες στήθηκαν από συµβούλους Υπουργών χωρίς να έχουν
καν τη δηµοσιογραφική ιδιότητα, άλλοι εξ αυτών προφυλακίστη-
καν, άλλοι εξ αυτών βρίσκονται στη δικαιοσύνη και άλλοι εξ
αυτών συνεχίζουν να αποτελούν τα περίστροφα της διαπλοκής. 

Έχουµε 80.000 ευρώ, 200.000 ευρώ, 250.000 ευρώ από το
ΚΕΕΛΠΝΟ προκειµένου να διαφηµιστεί τι; Να διαφηµίσει το
ΚΕΕΛΠΝΟ µέχρι κονδύλια από την Ευρωπαϊκή Ένωση που αφο-
ρούσαν τον καρκίνο, ως µεταδοτική ασθένεια τον καρκίνο. 

Και ερωτώ τον ελληνικό λαό από το Βήµα: Ποιος δεν θέλει να
γίνει η έρευνα για την υγεία και για ποιον λόγο το 90% του χρό-
νου ασχολούµαστε µε το τι συµβαίνει µε τις διαπραγµατεύσεις,
που έχουµε τη δυνατότητα να το συζητούµε για αρκετές µέρες
και ώρες, όποτε θέλει το οποιοδήποτε κόµµα να συγκαλέσει συ-
ζήτηση; Ακριβώς γιατί από αυτό το µαύρο χρήµα της υγείας που
είναι ισάξιο, όπως είπε η κυρία Ράικου φεύγοντας, σκάνδαλο των
εξοπλιστικών, προκύπτει το µαύρο χρήµα που έχτισε το κράτος
της διαπλοκής. 

Αυτή, λοιπόν, εδώ η Κυβέρνηση, µία Κυβέρνηση δύο κοµµάτων
που συναντηθήκαµε µε διαφορετικούς πολιτικούς χαρακτήρες
και καταγωγές, είναι εδώ ακριβώς γιατί ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ ούτε οι
Ανεξάρτητοι Έλληνες έχουµε καµµία σχέση µε αυτό το βρώµικο
παρελθόν. 

Καλώ όποιους δεν θέλουν από τους συναδέλφους Βουλευτές
να έχουν σχέση µε αυτό το παρελθόν της διαπλοκής, της δια-
φθοράς, της βρωµιάς να ψηφίσουν την εξεταστική επιτροπή, να
µπούµε µέσα στην Αίθουσα και να πούµε την αλήθεια στον ελ-
ληνικό λαό, να κατασχέσουµε τα κλεµµένα, να τα επιστρέψουν
εκείνοι οι οποίοι κλέψανε τα λεφτά του ελληνικού λαού και εκεί-
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νοι οι πολιτικοί οι οποίοι ακουµπήσανε το δάχτυλο στο µέλι, να
πληρώσουν επιτέλους την ποινή που αξίζει να πληρώσουν από
τον ελληνικό ποινικό κώδικα. 

Δεν θα κάνουµε πίσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και τη
χάρη των εκλογών δεν θα σας την κάνουµε. Θα τελειώσει η εξε-
ταστική επιτροπή, θα τελειώσει η προανακριτική επιτροπή, θα
αποδοθούν οι ευθύνες, η Ελλάδα έχει βγει από τον δρόµο των
µνηµονίων και όταν θα φτάσουµε σε σηµείο, πλέον, ο ελληνικός
λαός να έχει αρχίσει την ευηµερία, τότε µπορούµε να ξανατσα-
κωθούµε πολιτικά. Μέχρι τότε µην ελπίζετε ότι θα πέσει αυτή η
Κυβέρνηση. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και Πρόεδρος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Πάνο Καµµένο, Αρχηγό των Ανεξαρτήτων Ελλήνων.
Προχωρούµε στον κατάλογο µε τη Βουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ κ.

Αννέτα Καββαδία.
ΙΩΑΝΝΕΤΑ (ΑΝΝΕΤΑ) ΚΑΒΒΑΔΙΑ: Σας ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Πραγµατικά εντυπωσιάζοµαι από το θράσος ορισµένων σε

αυτήν εδώ την Αίθουσα. Εντυπωσιάζοµαι αλλά, βεβαίως, δεν εκ-
πλήσσοµαι. Άλλωστε το θράσος είναι χαρακτηριστικό γνώρισµα
όλων όσοι διακατέχονται από µια ιδιοκτησιακή αντίληψη σε ό,τι
αφορά τις τύχες της χώρας, όλων όσοι χωρίς ντροπή κουνάνε
σήµερα το δάχτυλο έχοντας επί χρόνια κατασπαταλήσει πα-
κτωλό χρηµάτων, έχουν αναγάγει τη διαφθορά και τη διαπλοκή
σε κυρίαρχη ιδεολογία και έχουν οδηγήσει άρρωστες γυναίκες
στη δηµόσια διαπόµπευση χωρίς να αισθανθούν την ανάγκη να
ζητήσουν έστω µια συγνώµη. 

Προφανώς και αντιλαµβάνοµαι την ενόχληση, γιατί δεν είναι
λίγο πράγµα να βρίσκεται επιτέλους µια Κυβέρνηση που αποφα-
σίζει να θέσει τον δάκτυλον επί τον τύπον των ήλων και να αγγίξει
έναν χώρο όπως αυτόν της υγείας, για τον οποίο επί χρόνια βοά
η κοινωνία. Σπατάλη δηµόσιου χρήµατος, ασυδοσία στις δαπά-
νες και αδιαφανείς σχέσεις µεταξύ φαρµακευτικών εταιρειών,
ιδιωτών γιατρών, δηµοσίων λειτουργών, υπαλλήλων του χώρου
της υγείας αλλά και πολιτικών προσώπων συνέθεταν ένα διαχρο-
νικό γαϊτανάκι διαφθοράς και διαπλοκής, για το οποίο όλοι γνώ-
ριζαν, αλλά κανείς δεν µιλούσε και κυρίως κανείς δεν άγγιζε. Και
αυτό το αισχρό γαϊτανάκι, σε βάρος όχι µόνο του δηµοσίου χρή-
µατος αλλά και σε βάρος της υγείας των πολιτών, δεν εκτυλισ-
σόταν µόνο, κυρίες και κύριοι, στα χρόνια του «πάρτι» και των
παχιών αγελάδων, αλλά συνεχίστηκε και στην εποχή της κρίσης. 

Κατά µετριοπαθείς υπολογισµούς, το «µαύρο χρήµα» που κα-
ταναλώθηκε τα προηγούµενα χρόνια στον χώρο της υγείας ανέρ-
χεται –προσέξτε το ποσό- στο ιλιγγιώδες ποσό των 85 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ, δηλαδή το ένα τέταρτο του δηµόσιου χρέους της
χώρας. Και όλοι όσοι υπήρξαν µέτοχοι και συµµέτοχοι –γιατί
αυτό το «πάρτι» έχει διοργανωτές µε ονοµατεπώνυµο, Νέα Δη-
µοκρατία και ΠΑΣΟΚ- διαρρηγνύουν τώρα υποκριτικά τα ιµάτιά
τους, προσπαθώντας να φορτώσουν στον ΣΥΡΙΖΑ αµαρτίες, να
πουν «Δε βαριέσαι, βρε αδερφέ, όλοι ίδιοι είναι.», ελπίζοντας ότι
φωνάζοντας ο κλέφτης θα φοβηθεί ο νοικοκύρης. 

Εµείς όµως το λέµε ξεκάθαρα: Δεν είµαστε όλοι ίδιοι. Τα σκάν-
δαλα θα τεκµηριωθούν και θα γνωστοποιηθούν, γιατί τα στοιχεία
υπάρχουν και η επιτροπή θα τα εντοπίσει. Οι πολίτες θα µάθουν
και η δικαιοσύνη θα κληθεί να πράξει το καθήκον της. Οι κραυγές
δεν πρόκειται να κρύψουν την αλήθεια. 

Είναι σαφές ότι στην επιτροπή, κυρίες και κύριοι, θα µιλήσουµε
για πολλά. Ενδεικτικά όµως εδώ θα αναφερθώ µόνο στη διαχεί-
ριση και την εν γένει λειτουργία του ΚΕΕΛΠΝΟ, του φορέα που
απ’ ό,τι φαίνεται, από όσα έχουν δει το φως της δηµοσιότητας,
αποτέλεσε επί χρόνια την offshore πολλών κυβερνήσεων, µία off-
shore εγκατεστηµένη όχι κάπου στα µακρινά νησιά Κεϊµάν, αλλά
εδώ πιο πάνω, στο κοντινό Μαρούσι, στην οδό Αγράφων. Και, δυ-
στυχώς για πολλούς, η οδός Αγράφων φαίνεται πως έχει να µας
πει και να µας αποκαλύψει πολλά. 

Ενδεικτικά –επαναλαµβάνω- θα αναφέρω τα πορίσµατα του
ελέγχου του Σώµατος Επιθεωρητών Υπηρεσιών Υγείας-Πρό-
νοιας, παραποµπή σε ποινικό δικαστήριο στελεχών και υπαλλή-
λων του ΚΕΕΛΠΝΟ µε βαρύτατες κατηγορίες για κακουργηµατι-
κές πράξεις, πόρισµα του ΣΔΟΕ για εικονικά τιµολόγια της πε-
ριόδου 2003-2009. Και δεν είναι µόνο αυτά. Υπάρχουν ιδιωτικά
συµφωνητικά για χορηγίες -προσέξτε, όχι διαφηµίσεις, αλλά χο-
ρηγίες- σε συγκεκριµένα τηλεοπτικά κανάλια. Υπάρχει για παρά-
δειγµα χορηγία –επαναλαµβάνω, όχι διαφήµιση- ύψους ενός
εκατοµµυρίου σε κανάλι πανελλαδικής εµβέλειας. Οι λεπτοµέ-
ρειες προσεχώς. Υπάρχουν τηλεοπτικές διαφηµίσεις του ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, που έγιναν από συγκεκριµένες εταιρείες, χωρίς προκήρυξη
της δαπάνης, αλλά µε ανάθεση, και στη συνέχεια προβλήθηκαν
ή δηµοσιεύτηκαν µε υψηλότατο τίµηµα σε συγκεκριµένα και επι-
λεγµένα ραδιοτηλεοπτικά µέσα. 

Με τέτοιους τρόπους αλλά και µε άλλους, οι οποίοι θα αποκα-
λυφθούν βεβαίως κατά την πορεία της εξεταστικής, τι εξασφα-
λιζόταν; Εξασφαλιζόταν η οµερτά, αυτή η ένοχη σιωπή των
µέσων µαζικής ενηµέρωσης. Εκτός όµως από τη σιωπή εξασφα-
λιζόταν και η συµµετοχή. Είναι αυτονόητο ότι όλοι όσοι τάιζαν,
µε τέτοιους αδιαφανείς και ενίοτε παράνοµους τρόπους, µέσω
των χρηµάτων του ΚΕΕΛΠΝΟ, δεν αγόραζαν µόνο χρόνο για τα
λοιµώδη νοσήµατα, αλλά και για το κόµµα τους, πολύ συχνά
ακόµη και για τον εαυτό τους, σε βάρος συνυποψηφίων τους από
τον ίδιο κοµµατικό χώρο. Έτσι έγιναν κάποιοι, κυρίες και κύριοι,
τηλεοπτικοί αστέρες. Έτσι κάποια κόµµατα σφιχταγκάλιασαν τη
λεγόµενη «τέταρτη εξουσία», που αντί να ελέγχει τις άλλες τρεις,
όπως είναι η αποστολή της, βρέθηκε να διαπλέκεται και να υπη-
ρετεί ιδιοτελείς σκοπούς. 

Επειδή όµως η γενίκευση είναι η µήτρα του φασισµού, σπεύδω
να διευκρινίσω. Δεν έλαβαν µέρος όλοι οι άνθρωποι των µέσων
µαζικής ενηµέρωσης σε αυτά τα παιχνίδια συναλλαγής και προ-
φανώς δεν ήταν όλοι οι άνθρωποι του ΚΕΕΛΠΝΟ αναµεµειγµένοι
σε τέτοια παιχνίδια. Τιµούµε το επιστηµονικό προσωπικό του Κέν-
τρου, το οποίο προσφέρει τα µέγιστα στη δηµόσια υγεία, και
είµαι διατεθειµένη να δεχθώ ότι ακόµη και οι κατά καιρούς πολι-
τικοί προϊστάµενοι του Κέντρου δεν είναι κατ’ ανάγκην όλοι ένο-
χοι ή τουλάχιστον εξίσου ένοχοι για τα όσα τέρατα και σηµεία
φαίνονται από τα πρώτα στοιχεία να έχουν διαπραχθεί. 

Κυρίες και κύριοι, θα κλείσω µε αυτό. Δεν ζητάµε τη σύσταση
της εξεταστικής επιτροπής έχοντας προεξοφλήσει την ενοχή κά-
ποιων. Άλλωστε, το κυνήγι µαγισσών είναι προνοµιακό πεδίο
άλλων πολιτικών χώρων και προφανώς δεν ανήκει στην ιστορία
της δικής µας Αριστεράς. Όµως, σε καµµία περίπτωση δεν προ-
τιθέµεθα να παίξουµε τον ουδέτερο ρόλο κανενός Πόντιου Πι-
λάτου. Είµαστε εδώ, όλα αυτά τα οποία υπάρχουν θα συζητη-
θούν, θα ανιχνευθούν µέσα από την πορεία της εξεταστικής επι-
τροπής. 

Επαναλαµβάνω κάτι που έχει ακουστεί ήδη. Δεν είµαστε όλοι
ίδιοι. Εµείς δεν έχουµε καµµία οργανική σχέση µε αυτό το «πάρ-
τι», το οποίο είχε λίγους οργανωτές και πολλούς συµµετέχοντες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

κ. Αννέτα Καββαδία.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Ένωσης

Κεντρώων κ. Μάριος Γεωργιάδης, για δώδεκα λεπτά.
ΜΑΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Χρόνια πολλά σε όλους! Κάποιοι, βέβαια, δεν θα κάνουν γιορ-

τές, αλλά δεν έχει καµµία σηµασία αυτό. 
Η κατάθεση εκ µέρους της κυβερνητικής Πλειοψηφίας όσον

αφορά την πρόταση εξεταστικής επιτροπής για τη διερεύνηση
των σκανδάλων στην υγεία µόνο θράσος εµπεριέχει και µόνο
πρόκληση θα µπορούσε κάποιος να την χαρακτηρίσει. Και αυτό,
όχι γιατί αµφισβητούµε το βουλευτικό δικαίωµά σας, απλώς είναι
µια προσπάθεια εξαπάτησης για άλλη µια φορά και αποπροσα-
νατολισµού του ελληνικού λαού. 

Την ώρα που η Κυβέρνησή σας είναι έτοιµη να υπογράψει τέ-
ταρτο µνηµόνιο, την ώρα που συµφωνήσατε οι συντάξεις να συρ-
ρικνωθούν και το αφορολόγητο να µειωθεί τόσο ώστε στο τέλος
της ηµέρας να χαθεί ένας µισθός ή µια σύνταξη, προσπαθείτε να
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στρέψετε τα φώτα της κοινής γνώµης και να τα κατευθύνετε στο
αγαπηµένο σας πεδίο, αυτό της αρένας. Γιατί τώρα πια αποκα-
λύφθηκε ότι η περήφανη για «πρώτη φορά αριστερά» συµφώ-
νησε αντιλαϊκά µέτρα και µάλιστα χωρίς χρηµατοδότηση και ό,τι
ακούω από εκεί και πέρα για το ποιος λέει ψέµατα κ.λπ., για εµάς
σαν Ένωση Κεντρώων ισχύει αυτό που λένε «από τη µια µπαίνει
και από την άλλη βγαίνει». Έχετε εξαπατήσει τον ελληνικό λαό
και συνεχίζετε να τον εξαπατάτε. Είναι κάτι, που συµβαίνει πρώτη
φορά στην ιστορία, να υπογράφετε µέτρα χωρίς χρηµατοδό-
τηση. Και αυτά που αντιπροτείνετε ως αντίµετρα, για να εκτονώ-
σετε την κοινωνική οργή, είναι δυστυχώς συσσίτια και κουλούρια
στα παιδιά στα σχολεία. 

Στήνετε, λοιπόν, αυτή τη στιγµή ένα νέο σκηνικό, όπως κάνατε
και µε τα κοµµατικά δάνεια, όπως κάνατε και µε τα ΜΜΕ, όπως
έγινε και µε τα εξοπλιστικά, µε την εµπλοκή του κ. Παπαντωνίου,
ώστε µε ελεγχόµενες και επιλεκτικές διαρροές για σκάνδαλα,
είτε υπαρκτά είτε ανύπαρκτα, να παραµυθιάσετε για άλλη µια
φορά την κοινωνία. 

Φυσικά, επί της ουσίας δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι
πολλά και µεγάλα σκάνδαλα έχουν γίνει στον χώρο της υγείας
τα τελευταία σαράντα χρόνια. Επί δεκαετίες ολόκληρες, µε κυ-
βερνήσεις είτε του ΠΑΣΟΚ είτε της Νέας Δηµοκρατίας, διάφορα
κυκλώµατα από προµηθευτές, φαρµακευτικές εταιρείες, δηµό-
σιους λειτουργούς, πολιτικούς, γιατρούς και νοσηλευτικό προ-
σωπικό, φαρµακοποιούς και λοιπούς εµπλεκοµένους κατασπατα-
λούσαν το δηµόσιο διαθέσιµο πόρο και σιτίζονταν σε βάρος του
ελληνικού λαού και του κοινωνικού συνόλου. 

Είχε δηµιουργηθεί µια από τις µεγαλύτερες εστίες διαφθοράς
και µια πάρα πολύ καλοστηµένη φάµπρικα, που προφανώς λει-
τουργεί και µέχρι σήµερα. Όµως, καλώς ή κακώς για κάποιους
ήρθε η ώρα να έρθουν όλα στο φως, όπως λέµε. Πολύ ορθά συµ-
περιλήφθηκε η περίοδος διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ της δεκαε-
τίας του ’90. Γιατί εάν ήταν δυνατόν να έχουµε ένα κείµενο, µια
έστω περίληψη των πεπραγµένων της τότε κυβερνήσεως, αυτό
το βιβλίο θα αποτελούσε την επιτοµή των σκανδάλων και της δια-
φθοράς. Δεν υπήρχε τοµέας του δηµοσίου βίου που να µην κα-
τάφεραν να βάλουν το χέρι τους, ακόµη και στον µισθό του τότε
Πρωθυπουργού. 

Τα όσα έγιναν εκείνη την περίοδο άνοιξαν τα µάτια και την
όρεξη και στους επόµενους, της Νέας Δηµοκρατίας, για την πε-
ρίοδο 2004-2009 και ίσως και αργότερα, που εµπνευσµένοι από
τους προηγούµενους συνέχισαν µε την ίδια ή ακόµη χειρότερα,
µε βελτιωµένη µέθοδο. Για παράδειγµα, όλοι θυµούνται την προ-
µήθεια κάποιων εκατοντάδων χιλιάδων αχρείαστων εµβολίων για
τη γρίπη των πτηνών, την επίσης αδιαφανή διαχείριση των προ-
µηθειών των νοσοκοµείων, την εκτόξευση της φαρµακευτικής
δαπάνης στα ύψη και πάρα πολλά άλλα. 

Εµείς στην Ένωση Κεντρώων δεν γνωρίζουµε γιατί δεν µπήκε
µέσα στην περίοδο διερεύνησης η περίοδος πριν από το 1997,
ίσως και από το 1993 ή ακόµα και από το 1990 έως σήµερα, µε
στόχο πραγµατικά να αντικατοπτρίζεται το αφήγηµα όλων σας,
αυτό που λέτε «όλα στο φως». Διότι δεν είναι όλα στο φως, όταν
σταµατάει στο 2014.

Άλλωστε, ακόµα και αν εξαιρεθούν αυτές οι περίοδοι, πώς θα
λειτουργεί η επιτροπή; Θα απαγορεύετε στους µάρτυρες να
απαντούν, όταν ερωτώνται σχετικά; Θα αλλοιώνονται τα Πρα-
κτικά; Δηλαδή, θα λογοκριθούν οι επιστολές, όταν κάποιοι θα έρ-
χονται στην επιτροπή και θα προσκοµίζουν αναφορές οι οποίες
θα αναφέρονται στο 1997; Ή για µετά το 2014, τι θα κάνετε; Θα
παίρνετε έναν µαρκαδόρο και θα τα σβήνετε, γιατί δεν περιλαµ-
βάνεται αυτή η περίοδος;

Εν πάση περιπτώσει, επειδή από την πλευρά της Πλειοψηφίας
ακούστηκαν πάρα πολλά ανέκδοτα έως σήµερα για το δήθεν
ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς και λογικά απαιτούνται και κά-
ποιες αποδείξεις ή ενδείξεις σκανδάλων made by ΣΥΡΙΖΑ, για
την απόφαση, βέβαια, της εξεταστικής επιτροπής, ευχαρίστως
να σας απαριθµήσω και εγώ µερικά από τα εν λόγω σκάνδαλα:

Την επίσηµη πολιτική του κράτους ΣΥΡΙΖΑ, το περίφηµο «δεν
πληρώνω» σε ό,τι έχει να κάνει µε τα νοσοκοµεία. Τα επίσηµα
στοιχεία για τον Ιανουάριο δείχνουν ότι οι ληξιπρόθεσµες οφει-
λές του ΕΟΠΥΥ προς τα νοσοκοµεία ανέρχονται στα 1,33 δισε-

κατοµµύρια ευρώ. Ταυτόχρονα, οι υποχρεώσεις των νοσοκο-
µείων προς τους προµηθευτές έχουν φτάσει τα 522 εκατοµµύρια
ευρώ. Πώς µπορούµε να ονοµάσουµε το παραπάνω; Σαφώς,
σκάνδαλο πρώτου βαθµού.

Δεύτερον, το ότι η καταστροφή της υγείας επί ηµερών ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ δεν περιορίζεται µόνο στη δηµόσια, αλλά έχει κατακλύσει
και την ιδιωτική υγεία. Είναι ολοφάνερο ότι η Κυβέρνηση στραγ-
γαλίζει κάθε ιδιωτική µονάδα υγείας µέσω του υπερόπλου της
παύσης πληρωµών ή της αιώνιας καθυστέρησης πληρωµών ή
των αδικαιολόγητων περικοπών εκ µέρους του ΕΟΠΥΥ. Σύµφωνα
µε πρόσφατη µελέτη, για κάθε 100 ευρώ τιµολόγηση οι περικο-
πές φτάνουν τα 79 ευρώ, δηλαδή, οδηγούν την ιδιωτική υγεία σε
αφανισµό χάριν των ιδεολογικών αγκυλώσεών τους. Πώς µπο-
ρούµε να χαρακτηρίσουµε τη µόνιµη αδιαφορία της παρούσης
Κυβέρνησης για την επίλυση των προβληµάτων των ιδιωτικών µο-
νάδων υγείας και την ολοφάνερη υπονόµευση της λειτουργίας
τους; Μα, φυσικά, σκάνδαλο πρώτου βαθµού.

Τρίτον, τη συντήρηση και διαιώνιση εξοπλισµού ξεπερασµένης
τεχνολογίας, όπως για παράδειγµα τα µηχανήµατα υποστήριξης
υγείας και τα µηχανήµατα αιµοκάθαρσης, µε αποτέλεσµα -εκτός
των άλλων- την υπέρµετρη διόγκωση του κόστους συντήρησής
τους. Πώς µπορούµε να χαρακτηρίσουµε τη συνειδητή επιλογή
της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ δήθεν να επιδιορθώνει απαξιω-
µένο ιατρικό εξοπλισµό αντί να προµηθεύεται νέο, ώστε να µην
υπάρχει καµµία αµφισβήτηση για την ορθή διάγνωση; Μα, φυ-
σικά, σκάνδαλο πρώτου βαθµού.

Τέταρτον, από προχθές και τελείως συµπτωµατικά έχει αναρ-
τηθεί για διαβούλευση στο open government σχέδιο νόµου της
Κυβέρνησης µε το οποίο δηµιουργείται ακόµη ένας νέος και γι-
γάντιος οργανισµός, η λεγόµενη Εθνική Κεντρική Αρχή Προµη-
θειών Υγείας. Μάλιστα, φροντίζετε να προικίσετε αυτόν τον
οργανισµό µε οργανογράµµατα τεσσάρων διευθύνσεων και δώ-
δεκα τµηµάτων, µε δυνατότητα τοποθετήσεως απεριόριστου
πλήθους υπαλλήλων, µε δυνατότητα άπειρων επιτροπών και
άλλα τυχερά, θα µπορούσαµε να τα ονοµάσουµε, µια νέα υπη-
ρεσία κοµµατικού στρατού, βεβαίως. Όλα αυτά, βέβαια, στις
πλάτες του Έλληνα φορολογούµενου πολίτη.

Πώς το ονοµάζετε και αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι Βουλευτές;
Μα, φυσικά, σκάνδαλο πρώτου βαθµού.

Την υπόθεση των προσλήψεων µέσω ΚΕΕΛΠΝΟ. Πώς χαρα-
κτηρίζετε το γεγονός ότι στέλεχος της Κυβέρνησης παίρνει από
τον αρµόδιο φορέα προσλήψεων όλους τους φακέλους και τις
αιτήσεις συµµετοχής σε διαγωνισµό γιατρών και νοσηλευτών και
αντικαθιστά τον πίνακα της ειδικής επιτροπής επιτυχόντων µε
άλλον της αρεσκείας του; Μα, βέβαια, σκάνδαλο πρώτου βαθ-
µού.

Για όλα αυτά τα σκάνδαλα, λοιπόν, κύριοι της Πλειοψηφίας και
άλλες δυο φορές τόσα που σας έχουν προσάψει οι προηγούµε-
νοι οµιλητές θα προσέλθουν οι Υπουργοί και τα στελέχη σας
στην επιτροπή να δώσουν λόγο, να απολογηθούν και βέβαια να
κριθούν.

Αγαπητοί συνάδελφοι Βουλευτές, ο κάθε πολίτης της χώρας,
που είχε την ατυχία να νοσηλευτεί συνειδητοποιεί από πρώτο
χέρι και το νιώθει πάνω του ότι αυτή η Κυβέρνηση µόνο βλάβες
προκαλεί και συστηµατικά αµελεί να ασχοληθεί µε την υγεία του
λαού και να λύσει προβλήµατα. Αν ήσασταν προϊόν, για παρά-
δειγµα ένα πακέτο τσιγάρων, το health note θα έγραφε «Η Κυ-
βέρνηση βλάπτει σοβαρά την υγεία».

Εάν η Κυβέρνηση, πραγµατικά, επιθυµεί να εξυγιάνει την υγεία
και να παύσουν τα σκάνδαλα, ένα πρώτο καλό βήµα θα ήταν να
ζητήσει άµεσα, τώρα, αυτή τη στιγµή που µιλάµε, τις παραιτήσεις
όλων των στελεχών της που εµπλέκονται µε τον χώρο της υγείας. 

Το ίδιο, βέβαια -για να µη νοµίζετε ότι τα λέµε για την Κυβέρ-
νηση- θα έπρεπε να είχαν κάνει όλα αυτά τα χρόνια και το ΠΑΣΟΚ
και η Νέα Δηµοκρατία και όλοι όσοι είχαν τις ευθύνες τότε. Γι’
αυτό θα έρθουν στην επιτροπή, για να εξεταστούν, αλλά µη βγά-
ζετε την ουρά σας απέξω. Να µοιράσετε τις ευθύνες αναλόγως
και να τελειώνουµε µε τα ψέµατα και τα παραµύθια αυτή τη
στιγµή της Κυβέρνησης και να ξεκαθαρίσουµε τη δική µας θέση. 

Δηλώνουµε ότι στην περίπτωση, που παρά τις εκκλήσεις µας
η κυβερνητική Πλειοψηφία δεν δείξει γενναιότητα, δεν αλλάξει

7092 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



θέση και δεν συµπεριλάβει στην πρότασή της και την περίοδο
διακυβέρνησής της, δηλαδή, την περίοδο 2015-2017, τότε εµείς
θα την αγνοήσουµε και θα την καταψηφίσουµε. 

Προσωπικά θεωρώ την πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας πιο
ολοκληρωµένη αναφορικά µε τις περιόδους. 

Σταµατήστε, όµως και εσείς το µικροπολιτικό παιχνίδι! Κατε-
βάστε µια πρόταση από κοινού όλοι µαζί και αφήστε το showtime
στην άκρη! Αρκετό show ζούµε καθηµερινά από το Survivor, δεν
µας λείπει άλλο trash tv. Βρείτε µια από κοινού πρόταση και θα
την υπερψηφίσουµε. 

Ή στην καλύτερη, αγαπητοί συνάδελφοι, βρείτε το θάρρος να
διαµορφώσετε την πρόταση, που έχετε κατεβάσει αυτή τη στιγµή
και τότε θα µας βρείτε συµµάχους. Να επεκταθεί η έρευνα µέχρι
σήµερα, όχι την ουρά σας απέξω! Διαφορετικά, πολύ φοβάµαι
ότι θα σας «µαυρίσουµε» αµφότερους. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Μάριο Γεωργιάδη, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο από το Πο-
τάµι. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Από την Ένωση Κεν-
τρώων!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συγγνώµη, κύριε
Γεωργιάδη, από την Ένωση Κεντρώων. 

Έσπευσε στη διόρθωση του λάθους ο έτερος Γεωργιάδης.
Προχωρούµε µε τον κ. Ιωάννη Αϊβατίδη, Βουλευτή από τον

Λαϊκό Σύνδεσµο - Χρυσή Αυγή. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Ευθύς εξαρχής θα καταστήσω σαφές πως ως Χρυσή Αυγή θα

υπερψηφίσουµε αµφότερες τις προτάσεις σύστασης εξεταστι-
κής επιτροπής για το πεδίο της υγείας, ρητώς και ανενδοιάστως
την πρόταση της συγκυβέρνησης για τη διερεύνηση σκανδάλων
στον χώρο της υγείας κατά την περίοδο 1997-2014, αλλά και την
πρόταση της Νέας Δηµοκρατίας για τη διερεύνηση της διαχείρι-
σης και των δαπανών από το έτος 1996 έως την τρέχουσα χρο-
νική περίοδο, όµως, µε µια µικρή τυπική επιφύλαξη. 

Εξηγώ γιατί. Είναι πρόδηλη και –θα έλεγα- ειδοποιός η δια-
φορά ανάµεσα στις δυο προτάσεις. Στη µεν πρώτη, της συγκυ-
βέρνησης, υπάρχει ρητή αναφορά σε σκάνδαλα, η δε πρόταση
της Νέας Δηµοκρατίας χρησιµοποιεί τη φράση «διερεύνηση δια-
χείρισης και δαπανών», κάτι το οποίο προδίδει δισταγµό, πολιτική
ανασφάλεια, ίσως και ενοχή. 

Η πρόταση της συγκυβέρνησης είναι κατά το µάλλον ή ήττον
τεκµηριωµένη και επαρκώς στοιχειοθετηµένη ως προς τους βα-
σικούς κατευθυντήριους διερευνητικούς άξονες της υπό σύ-
σταση επιτροπής. 

Ωστόσο, στην εισαγωγή της εµφανίζει ένα µείζον –θα έλεγα-
λογικό σφάλµα, κύριε Υπουργέ. Αναφέρεται επί λέξει πως δηµι-
ουργήθηκαν ευνοϊκές συνθήκες διαφθοράς, λόγω της κρίσης,
ενώ συνέβη και συµβαίνει και στην τρέχουσα χρονική περίοδο
ακριβώς το αντίθετο, δηλαδή, η διαφθορά της πολιτικής εξου-
σίας στον χώρο της υγείας –και όχι µόνο- έχει οδηγήσει στην οι-
κονοµική κρίση, στην παρατεταµένη, εξοντωτική οικονοµική ύφε-
ση. 

Το κόστος της πολυεπίπεδης αυτής διαφθοράς στον χώρο της
υγείας ήταν η απώλεια 85 δισεκατοµµυρίων ευρώ για τον ελλη-
νικό λαό, το ελληνικό κράτος, το ελληνικό έθνος. 

Σύµφωνα µε τον τέως Γενικό Επιθεωρητή Δηµόσιας Διοίκησης,
τον κ. Λέανδρο Ρακιντζή, το κόστος της διαφθοράς ετησίως
ανέρχεται στα 33 δισεκατοµµύρια ευρώ, µε σηµαντική συµµε-
τοχή της διαφθοράς που αφορά στην υγεία, ήτοι εάν δεν υπήρ-
χαν τα φαινόµενα αυτά εκτεταµένης διαφθοράς επί µία δεκαετία
ή εάν παταχθεί αποτελεσµατικά η διαφθορά επί µία δεκαετία,
αυτό θα οδηγήσει στην εξάλειψη του δηµοσίου χρέους της Ελ-
λάδος. Προς επίρρωσιν του ισχυρισµού µου αυτού θα σας ανα-
φέρω πως η Ελλάδα το έτος 2016 κατείχε την κάθε άλλο παρά
τιµητική 69η θέση στη διεθνή λίστα των αδιάφθορων χωρών. Στη
λίστα αυτή, ως γνωστόν, φιγουράρει η Δανία. 

Το έτος 2015 ήταν στην 58η θέση. Αυτό σηµαίνει ότι µέσα σε
έναν χρόνο διακυβέρνησης από τον ΣΥΡΙΖΑ και τους ΑΝΕΛ η Ελ-
λάδα βυθίστηκε έντεκα θέσεις, δηλαδή στη 69η θέση το έτος

2016. 
Δυστυχώς, οι µεταπολιτευτικές κυβερνήσεις δηµιούργησαν

ένα διεφθαρµένο κράτος και η συγκυβέρνηση συνεχίζει να συν-
τηρεί αυτήν την κατάσταση. Η Νέα Δηµοκρατία χαρακτηρίζει την
πρόταση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ ως πολιτικό αντιπερισπασµό. Όµως,
συµβαίνει ακριβώς το αντίθετο. Η πρόταση της Νέας Δηµοκρα-
τίας συνιστά προδήλως κίνηση αντιπερισπασµού αφού ακολού-
θησε χρονικά την πρόταση της συγκυβέρνησης. Σε κάθε περί-
πτωση, η εξεταστική θα εξελιχθεί σε µία θεατρινίστικη αντιµαχία,
προβλέπω χωρίς αποτέλεσµα όσον αφορά στην απόδοση ευθυ-
νών σε πολιτικά πρόσωπα, τουλάχιστον ποινικών ευθυνών. 

Ο Αρχηγός της Χρυσής Αυγής Νικόλαος Μιχαλολιάκος έχει
αναφερθεί πολλές φορές στο διαβόητο «κόµµα των κοµµάτων»,
το αµοραλιστικό, ψευδεπίγραφο «συνταγµατικό τόξο». Είµαι βέ-
βαιος ότι και στην επιτροπή αυτή θα εξελιχθεί µια κατάσταση
εσωκοµµατικής κόντρας αυτού του «κόµµατος των κοµµάτων»,
που θα χαρακτηρίζεται από κατ’ επίφαση διαξιφισµούς µε µία βο-
λική εσωστρέφεια, γιατί ουσιαστικά ο ΣΥΡΙΖΑ, οι ΑΝΕΛ, η Νέα
Δηµοκρατία και οι λοιπές δηµοκρατικές δυνάµεις επιχειρούν αν-
τιπερισπασµό σε βάρος του ελληνικού λαού που υποφέρει από
τους σύγχρονους ξένους δυνάστες, τους Θεσµούς δηλαδή και
τους εγχώριους συνεργάτες τους. 

Είµαι βέβαιος πως σε αυτήν την εξεταστική επιτροπή θα ανα-
µετρηθεί από τη µία πλευρά ο παραληρηµατικός αθανατισµός
της Αριστεράς του ΣΥΡΙΖΑ µε τον µεταλλαγµένο µε γονίδιο εξου-
σιοµανίας και αριστερισµού πατριωτισµό των Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων και από την άλλη ο ψευδοεθνισµός, ο κίβδηλος εθνισµός
της Νέας Δηµοκρατίας. 

Η Χρυσή Αυγή αποτελεί την µόνη εγγυήτρια πολιτική δύναµη
που τεκµηριωµένα και στοιχειοθετηµένα θα αναδείξει ευθύνες
εάν αναλογούν –πιστεύουµε ότι αναλογούν- για το αµαρτωλό
ΚΕΕΛΠΝΟ, το δυσώδες «Ερρίκος Ντυνάν» αλλά και το σκάνδαλο
της υπερκοστολόγησης φαρµάκων, της κακοδιαχείρισης των δη-
µόσιων νοσοκοµείων, ώστε να καταδειχθούν ευθύνες σε πολιτικά
πρόσωπα που αποστέρησαν από τον ελληνικό λαό, από το ελλη-
νικό κράτος, από το ελληνικό έθνος ουσιαστικά ζωτικό χώρο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώστε σας
παρακαλώ, κύριε Αϊβατίδη. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Τέλος, κύριε Πρόεδρε, µε την άδειά
σας, λόγω της ηµέρας εύχοµαι Καλή Ανάσταση στον χριστεπώ-
νυµο λαό µας, στο χριστεπώνυµο έθνος µας. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Ιωάννη Αϊβατίδη. 

Προχωρούµε µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Χρυσής
Αυγής κ. Γεώργιο Γερµενή. 

Κύριε Γερµενή, έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είχαµε

πει θα µιλάνε ένας-δύο Βουλευτές και µετά Κοινοβουλευτικοί. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Είναι περίπου τόσοι

οι οµιλητές όσοι και οι Κοινοβουλευτικοί. Οπότε πηγαίνει ένας-
ένας, για να έρθουν ίσα, αλλιώς θα πέσουν όλοι οι Κοινοβουλευ-
τικοί να µιλήσουν στο τέλος. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Έχουν ζητήσει οι κοινοβουλευτικοί
εκπρόσωποι µέχρι τώρα?

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Έχουν ζητήσει.
Είναι ο κ. Μαντάς, ο κ. Δένδιας. Μερικοί θα µιλήσουν µισό χρόνο.
Είναι ο κ. Γερµενής που θα µιλήσει τώρα, ο κ. Καραθανασόπου-
λος, ο κ. Δηµήτριος Καµµένος.

Κύριε Γερµενή, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Δεν πάει πολύς καιρός από την εξε-

ταστική επιτροπή για τη δανειοδότηση των κόµµατων και των
µέσων µαζικής ενηµέρωσης από τις τράπεζες, που στο τέλος το
συµπέρασµα που βγήκε από αυτή την εξεταστική επιτροπή ήταν
πως µεγαλοεργολάβοι, κόµµατα και τράπεζες είχαν, όπως απο-
δείχθηκε, οικονοµικό αλισβερίσι. 

Στα µάτια του ελληνικού λαού δεν υπήρχε δικαίωση από τα πό-
ρισµα που βγήκε παρά µόνο η επιβεβαίωση -όλος ο κόσµος επι-
βεβαιώθηκε γι’ αυτά που έλεγε στα καφενεία- ότι τελικά είσαστε
όλοι ένα παρεάκι που αλληλοσυγκαλύπτεστε για τα σκάνδαλα,
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που έχετε διαπράξει. 
Μόλις πριν δέκα ηµέρες πάλι σε αυτήν εδώ την Αίθουσα ψη-

φίσαµε για να συσταθεί άλλη µια προκαταρτική εξέταση για την
ειδική κοινοβουλευτική επιτροπή, που αφορούσε την ενδεχόµενη
τέλεση αδικηµάτων στο πλαίσιο σύναψης συµβάσεων εξοπλιστι-
κών προγραµµάτων του Υπουργείου Εθνικής Αµύνης επί Γιάννου
Παπαντωνίου. Και µαθαίνουµε από τον εκπρόσωπό µας στη συγ-
κεκριµένη εξεταστική επιτροπή, τον Γιάννη Λαγό, ότι κατά τη
διάρκεια αυτής της επιτροπής ψήφισαν τα κόµµατα -όχι η Χρυσή
Αυγή φυσικά- να µην υπάρχει τηλεοπτική κάλυψη, ούτε καν γνω-
στοποίηση των Πρακτικών της επιτροπής. 

Ποιος είναι εν τέλει ο σκοπός µιας εξεταστικής επιτροπής, αν
αυτή τελικά γίνεται στα κρυφά; Τι φοβάστε; Τι φοβάται η ελλη-
νική Βουλή; Αυτά είναι ανήκουστα πράγµατα. Δεν γίνονται που-
θενά. Κι εσείς που ενδιαφέρεστε για τις δήθεν δηµοκρατικές
διαδικασίες, αυτοαναιρείστε. Ενώ εµείς τι λέµε; Τι λέει η Χρυσή
Αυγή; Όλα στο φως, έτσι ώστε ο ελληνικός λαός να έχει πλήρη
ενηµέρωση.

Καλούµαστε, λοιπόν, εδώ σήµερα να ψηφίσουµε ξανά για µια
νέα εξεταστική επιτροπή, αναφορικά τώρα µε τη διερεύνηση
σκανδάλων στο χώρο της υγείας 1997-2014. 

Σας ρωτώ: Θα έχει πρόσβαση ο ελληνικός λαός σε αυτήν την
επιτροπή; Ή η ψηφοφορία εδώ σήµερα, όπως και η ίδια η επι-
τροπή η οποία θα συστηθεί, στοχεύει απλά στον αποπροσανα-
τολισµό της κοινής γνώµης από τα νέα µέτρα, που έχετε σκοπό
να φέρετε και από το τέταρτο µνηµόνιο, το οποίο τέταρτο µνη-
µόνιο το µαγειρεύετε, αλλά ακόµα δεν ξέρετε πώς να το πλασά-
ρετε τόσο στα στελέχη σας όσο και στον ελληνικό λαό, αφού
πλέον και δηµοσκοπικά κατρακυλάτε;

Αναφορικά, λοιπόν, µε το θέµα που συζητάµε σήµερα, θέλω
να σας θυµίσω ότι στο Σύνταγµα υπάρχει το άρθρο 21 παράγρα-
φος 3 που λέει: «Το κράτος µεριµνά για την υγεία των πολιτών
και παίρνει ειδικά µέτρα για την προστασία της νεότητας, του γή-
ρατος, της αναπηρίας και για την περίθαλψη των απόρων». 

Τι συµβαίνει, όµως, στον τοµέα της υγείας στην Ελλάδα του
2017; νοσοκοµεία προς πλήρη διάλυση, έλλειψη σε γιατρούς και
νοσηλευτές, ανεπάρκεια σε ιατρικό εξοπλισµό, µε αποτέλεσµα -
και δεν είναι µυστικό αυτό, το λένε οι άνθρωποι ανοιχτά- οι για-
τροί να αρνούνται να χειρουργήσουν, γιατί φοβούνται µην
πάρουν και κανέναν ασθενή στην πλάτη τους και τους κυνηγάνε
µετά οι συγγενείς. Επίσης, νοσοκοµεία µε ανεπαρκή αριθµό κλι-
νών. Έχουµε φτάσει στο σηµείο να ζητούν από τον ασθενή να
φέρει οινόπνευµα και σεντόνια από το σπίτι. Οι λοιµώξεις θερί-
ζουν. 

Αυτά δεν τα έχετε συναντήσει; Από εµάς εδώ -το άκουσα και
από άλλους Βουλευτές- τα ακούτε πρώτη φορά; Τι συµβαίνει λοι-
πόν; Γιατί δεν παίρνετε κάποια µέτρα να φτιάξετε αυτήν την κα-
τάσταση; Δύο χρόνια είσαστε Κυβέρνηση!

Εµείς εδώ από την µεριά µας ως Χρυσή Αυγή και οι Βουλευτές
µας έχουµε καταθέσει εκατοντάδες ερωτήσεις σχετικά µε τα
προβλήµατα της υγείας, αλλά εσείς οι δήθεν δηµοκράτες δεν
µπαίνετε στον κόπο καν να µας απαντήσετε σε αυτά τα φλέγοντα
ζητήµατα, προφασιζόµενοι ότι είµαστε υπόδικοι µιας υπόθεσης
για την οποία όµως υπάρχουν και έχουν ακουστεί από αυτήν εδώ
την Αίθουσα, από αυτό εδώ το Βήµα, ατράνταχτες αποδείξεις
περί σκευωρίας. Γιατί ας µην γελιόµαστε σε αυτήν την Αίθουσα
υπάρχουν και άλλοι υπόδικοι, που δεν έχετε κανένα πρόβληµα
να τους απαντάτε.

Να σας θυµίσω, κύριε Υπουργέ, ότι µόλις την προηγούµενη
εβδοµάδα ήρθε στη Βουλή δικογραφία για τον Σαµαρά, για τον
πρώην Πρωθυπουργό της χώρας, σχετικά µε τη σκευωρία που
στήθηκε µε τον γνωστό «Παναθηναϊκάκια», τον Μπάµπη, για να
µπουν τρεις Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβουλίου στη φυλακή.

Πλήρης κατάλυση του Συντάγµατος, λες και η φυλακή για κά-
ποιους είναι να πάνε διακοπές. Εκεί τι θα κάνετε; Θα απαντάτε
από εδώ και πέρα στους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας που
για τον τότε Πρωθυπουργό της χώρας µέχρι πριν µια εβδοµάδα
ήρθε εδώ πλέον δικογραφία; Δεν είναι υπόδικος αυτός; Τι δικαιο-
λογία θα βρίσκετε εκεί πέρα;

Εγώ, βέβαια, πιστεύω ότι δεν απαντάτε στις ερωτήσεις µας,
τις οποίες στην ουσία δεν τις κάνουν απλά οι Βουλευτές της Χρυ-

σής Αυγής, αφού από πίσω τους έχουν κάποιους –ας µην τους
πούµε «ψηφοφόρους»- ανθρώπους που µας στέλνουν γράµµατα,
µας παίρνουν τηλέφωνα και λένε: «Ρε παιδιά, καταθέστε την τάδε
ερώτηση». 

Εµείς δεν ζητάµε πολιτική ταυτότητα, όταν καταθέτουµε µια
ερώτηση για κάποιον φουκαρά, που έχει ένα πρόβληµα στην πε-
ριοχή του. Εσείς, όµως, τους βάζετε όλους σε ένα µέρος, τους
κατακεραυνώνετε και λέτε: «Είστε υπόδικοι, είστε µέλη εγκληµα-
τικής οργάνωσης». Και η ιδεολογία σας -πρωτίστως η ιδεολογία
σας- που λοιδορήθηκε καλώς ή κακώς τόσα χρόνια, προσωπικά
για εµένα, αν θέλετε -ακόµα και αν είστε πολιτικά αντίπαλος-
κακώς λοιδορήθηκε. 

Είναι εδώ και ο κ. Γεωργιάδης. Του έχουν κάψει το µαγαζί τριά-
ντα φορές. Τους πάγκους του Γιάννη του Σχοινά τους καταστρέ-
φανε. 

Δεν µας αρέσουν εµάς αυτά τα πράγµατα. Όµως, εµείς µπαί-
νουµε στη λογική να συζητήσουµε και µαζί σας, αλλά εσείς από
την µεριά σας δεν θέλετε.

Μην κουνάς το κεφάλι σου. Αυτή είναι η πραγµατικότητα! Γιατί
ο κάθε φουκαράς, που δεν µπορεί να πάει να πάρει έναν αντιτε-
τανικό ορό από το κάθε κέντρο τον στέλνουν...

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Δεν σας επιτρέπω να µου απευθύνεστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Δεν σου µίλησα. Άκουσες το όνοµά

σου;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Μην κάνετε διάλογο

σας παρακαλώ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Άκουσες το όνοµά σου; Κοίτα το βι-

βλίο σου τώρα και µην µιλάς! Μη µιλάς άλλο! Ας έρθουµε τώρα
στο προκείµενο. Από το 1985...

ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Σιγά που θα µας πείτε εάν θα µιλήσουµε ή
όχι µέσα στη Βουλή!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σας παρακαλώ!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Κοίτα το βιβλιαράκι σου εσύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σας παρακαλώ,

κύριε Γερµενή.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Επιτρέπεται να µε διακόπτουν;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όχι βέβαια. Συνεχί-

στε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Από το 1985 και την ίδρυση του ΕΣΥ

επί ΠΑΣΟΚ µιλούσατε για το εθνικό....
ΝΙΝΑ ΚΑΣΙΜΑΤΗ: Συγγνώµη, παραβιάζει τον Κανονισµό. Πρέ-

πει να επανέλθει στην τάξη, κύριε Πρόεδρε!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Στο βιβλιαράκι σου!
Δηµιουργήθηκε από το 1985, από το ΕΣΥ και επί Κυβερνήσεως

ΠΑΣΟΚ, το λεγόµενο Εθνικό Σύστηµα Υγείας το σύστηµα που θα
µίλαγε για µια σύγχρονη κοινωνία δικαίου. 

Αντ’ αυτού τι είχαµε; Είχαµε και εδώ απουσία καταγραφής
ελέγχου του ανθρωπίνου δυναµικού στο ΕΣΥ, κρούσµατα απά-
της, κατάχρηση ιατρικών πράξεων, αχρησιµοποίητο ιατρικό υλι-
κό, µισθοδοτήσεις σε εργαζοµένους φαντάσµατα, άγνωστος
αριθµός κλινών σε νοσοκοµεία και τέλος, την καθοδήγηση των
ασθενών σε ιδιωτικά θεραπευτήρια. Άρα, όπως διαπιστώνουµε,
σκάνδαλα υπήρχαν και πριν το 1996. 

Πάµε τώρα στο µεγάλο σκάνδαλο της «NOVARTIS», που αν
δεν τα έβγαζαν στη φόρα οι αµερικάνικες αρχές, εµείς εδώ δεν
θα παίρναµε είδηση, ενώ πολλά ακόµα στοιχεία δεν έχουν έρθει
στο φως, δεν µας τα έχουν στείλει οι Αµερικάνοι και δεν έχουν
φτάσει ακόµα στα χέρια της δικαιοσύνης για το τι ακριβώς συ-
νέβη. 

Και σε αυτήν την υπόθεση σε τι να πρωτοαναφερθώ; Στην ύπο-
πτη παραίτηση της Εισαγγελέως Ελένης Ράικου, γνωστή από την
προσφώνηση «έλα Ελένη», η οποία στην προκειµένη περίπτωση
λέει ότι δέχθηκε απειλές; Θα γίνει εδώ αλήθεια άρση του τηλε-
φωνικού της απορρήτου, για να εξακριβωθούν οι καταγγελίες; 

Είχαµε, προ µηνός, στέλεχος από τη «NOVARTIS» που αποπει-
ράθηκε λέει να αυτοκτονήσει. Τι συµβαίνει, κύριοι, µε αυτήν την
εταιρεία; Ποια Κυβέρνηση, ποιοι Υπουργοί, ποια στελέχη του πο-
λιτικού συστήµατος εµπλέκονται; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό.

7094 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Και µια και έχω µπροστά µου τον Άδωνι Γεωργιάδη -Υπουργός
εκείνη την περίοδο- ο οποίος και θα µιλήσει αµέσως µετά, εγώ
θα ήθελα να του κάνω την εξής παρατήρηση: µιλάµε για δαπάνη
για τα φάρµακα υψηλού κόστους που υπερβαίνει τα 500 εκατοµ-
µύρια ευρώ ετησίως. Με υπουργική απόφαση στις 21-1-2014 ορί-
στηκε η τιµολόγηση των φαρµάκων υψηλού κόστους, προκειµέ-
νου να προκύψει η λιανική τιµή που θα πωλούνταν στα φαρµα-
κεία. 

Και γινόταν ως εξής: Από τη χονδρική τιµή αφαιρούνταν το
13% ως έκπτωση κι έτσι προέκυπτε η λεγόµενη νοσοκοµειακή
τιµή, στην οποία προστίθεται 2% επί της τιµής. Και έτσι υπολογί-
ζονταν η ειδική χονδρική τιµή. 

Πάµε τώρα. Με απόφαση του ιδίου Υπουργού στις 3-6-2014
όλως τυχαίως αλλάζει ο τρόπος υπολογισµού και αφαιρείται από
τον υπολογισµό η έκπτωση του 13%. 

Τι συµβαίνει εδώ; Τι γίνεται; Αν αναλογιστούµε την τιµή αυτή
στα φάρµακα υψηλού κόστους, αντιλαµβανόµαστε ότι υπάρχει
επιβάρυνση στην τσέπη του Έλληνα πολίτη, που νοσεί από σο-
βαρές ασθένειες. 

Γιατί αυτές οι αλλαγές, κύριε Υπουργέ εκείνης της περιόδου;
Η απάντηση είναι συγκεκριµένη. Με τον ανώτερο τρόπο τιµολό-
γησης οι φαρµακοβιοµηχανίες είχαν 13% περισσότερο κέρδος,
ενώ την ίδια ώρα οι Έλληνες ασφαλισµένοι υποχρεώθηκαν να
καταβάλλουν υψηλότερο τίµηµα για την αγορά των φαρµάκων. 

Κι εδώ ρωτάµε το εξής: Δείτε εσείς ποια συγκεκριµένη εται-
ρεία εκείνη την περίοδο κέρδιζε όλες τις δηµοπρασίες, όλους
τους διαγωνισµούς και βγάλτε τα συµπεράσµατά σας. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε. 
Και τώρα προχωρούµε στους οµιλητές. Τον λόγο έχει ο κ. Σπυ-

ρίδωνας Λάππας, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ. Μετά θα δούµε ποιος
θα µιλήσει, γιατί µπορεί να έρθει ο Υπουργός εν τω µεταξύ να µι-
λήσει. 

Κύριε Λάππα, έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα µάλλον µάθαµε µια

πληροφορία, ένα µαντάτο, που πρέπει να το άκουσε ευχάριστα
ο ελληνικός λαός: Το ελληνικό κράτος πρέπει να ιδρύθηκε το Γε-
νάρη 2015! Δεν υπήρχε πριν! Άρα, λοιπόν, η διαπλοκή, η δια-
φθορά, η απαξίωση, η χρεοκοπία άρχισαν να συµβαίνουν µετά
το Γενάρη 2015. Αυτή είναι η πληροφορία από τον εισηγητή της
Νέας Δηµοκρατίας. Αυτό είναι το ένα.  

Δεύτερον, άκουσα την κ. Ασηµακοπούλου, που είπε ότι αιτία
κάθε πρότασης για εξεταστική επιτροπή είναι το ότι στο µυαλό
της Κυβέρνησης και των στελεχών της είναι η απόπειρα αποπρο-
σανατολισµού της κοινής γνώµης και των εργαζοµένων. 

Ο κ. Μαυρωτάς από το Ποτάµι -και λυπάµαι που θα το πω- είπε
ότι «αντιπερισπασµό κάνει η Κυβέρνηση, επίσης, για να συµψη-
φίσει ευθύνες». Θα το δούµε αν ισχύει αυτό. 

Έρχεται ο κ. Λοβέρδος και κάνει µια αναφορά στο χθες. Είπε
ότι «πριν από δέκα ηµέρες συζητούσαµε για την προανακριτική
επιτροπή για τα εξοπλιστικά και κακώς ήρθε στη Βουλή η δικο-
γραφία, διότι θα σηµάνει µεγάλη καθυστέρηση και κακώς απο-
φασίζει να είναι «κλειστή» και όχι «ανοιχτή»». 

Δεν είναι εδώ ο κ. Λοβέρδος. Είναι νοµικός, συγκροτηµένος,
καθηγητής πανεπιστηµίου. Δυο πράγµατα θα του πω. Και εγώ δι-
κηγόρος είµαι. Είναι δυνατόν να οµιλεί για επιτροπή, που κάνει
πράξεις προανάκρισης, η οποία να είναι «ανοιχτή»; Κώδικας Ποι-
νικής Δικονοµίας: «Η προανάκριση είναι µυστική». Τελεία και
παύλα. Δεν χρειάζεται άλλο επιχείρηµα. 

Δεύτερον, για ποια καθυστέρηση µιλάει; Επιλογή της Κυβέρ-
νησης είναι να φέρει τη δικογραφία στη Βουλή; Δεν ήρθε µε πα-
ραγγελία του εισαγγελικού λειτουργού; 

Όσοι είναι νοµικοί νοµίζω το καταλαβαίνουν. Τι θα έπρεπε να
κάνει; Άλλο θα ήταν να αποφάσιζε η Βουλή κάτι διαφορετικό.
Ορθώς ήρθε στη Βουλή και ήταν υποχρεωµένος ο αρµόδιος Υ-
πουργός Δικαιοσύνης. Άλλο τι θα αποφασίσει. Θα δούµε τι θα
κάνει η επιτροπή. 

Εγώ έχω τη γνώµη ότι η δικογραφία για τα εξοπλιστικά -και το
ξέρει ο κ. Βορίδης- αν κάνει µία-δύο συνεδριάσεις για διευκρινή-

σεις σε ειδικά ζητήµατα θα επιτρέψει στον αρµόδιο εισαγγελέα.
Τελεία και παύλα.

Πάµε τώρα στο θέµα µας: Ποιος χρεοκόπησε την Ελλάδα. 
Το 2015, όταν ανέλαβε την κυβερνητική εξουσία ο ΣΥΡΙΖΑ, ο

κ. Γκάµπριελ, Αντικαγκελάριος της Γερµανίας είπε: «Η ελληνική
ελίτ λεηλατούσε την Ελλάδα επί χρόνια και εµείς δυστυχώς
απλώς κοιτούσαµε». Αυτό είναι το ένα. Θα το δώσω στη συνέχεια
στα Πρακτικά.

Δεύτερον, τον Απρίλιο 2015, επίσης, ο Υπουργός Διαφθοράς
κ. Νικολούδης, αφού ανέφερε ότι στα εξοπλιστικά κυριαρχεί µια
µίζα 2%-3%, ανέφερε ότι στο χώρο της υγείας η µίζα ανερχόταν
στο ιλιγγιώδες, το απίστευτο ποσοστό του 24%. Είναι καταχω-
ρηµένο στα Πρακτικά. 

Μιλάτε για αποπροσανατολισµό και αντιπερισπασµό. Εγώ δεν
θα σας µιλήσω µε τη δική µας γλώσσα, αλλά θα σας πω λόγια
δικών σας ανθρώπων. 

Κρεµαστινός. Έχω µια εισήγησή του στο βιβλίο «Η διαφθορά»
του Ιδρύµατος Μαραγκοπούλου, όπου λέει φοβερά και τροµερά
πράγµατα και µάλιστα το 2013. Ο Κρεµαστινός, πρώην Υπουρ-
γός Υγείας, οµότιµος καθηγητής πανεπιστηµίου, µιλάει για τη
διαφθορά στην υγεία. Τι λέει; Πράγµατα φοβερά και τροµερά.

Αφού λέει ότι από τα 2 δισεκατοµµύρια το 2000 πήγαµε στα 4
δισεκατοµµύρια το 2004 και στα 17,5 δισεκατοµµύρια το 2009,
λέει: «Και τότε πόνεσα. Δεκαεπτά δισεκατοµµύρια τα τελευταία
επτά χρόνια». Και ρωτάει: «Γιατί δεν τα βρίσκουν;». Αυτό είναι το
βασικό ερώτηµα για την υγεία και τη δικαιοσύνη. 

Μάλιστα, τελειώνει ο Κρεµαστινός την εισήγησή του -την έχω
εδώ, θα σας τη δώσω- λέγοντας ότι «για µας η διαφθορά στον
χώρο της υγείας είναι ο υπ’ αριθµόν ένα κίνδυνος για την επιβίω-
ση της χώρας». 

Ο Ρακιτζής στο πρώτο Πανελλήνιο Συνέδριο-Φόρουµ Δηµό-
σιας Υγείας έλεγε τα ίδια περίπου. Θα το δείτε. 

Φτάνουµε στον κ. Σούρλα, έναν δικό σας άνθρωπο, που σαν
Γενικός Γραµµατέας Διαφάνειας τότε, ειδικά για το «Ερρίκος
Ντυνάν», είπε τα εξής: «Δεν φανταζόµουν ποτέ εγώ, που µε νόµο
δικό µου έγινε το «Ερρίκος Ντυνάν», ότι θα είχε αυτή την κατά-
ληξη. Εκτιµώ ότι υπάρχουν ευθύνες για πράξεις και παραλείψεις
όσων είχαν τη διαχείριση του Ιδρύµατος, αλλά και των πολιτικών
προϊσταµένων, που όπως φαίνεται αποφάσιζαν χωρίς περίσκεψη
για τις κρατικές επιχορηγήσεις». Καταλήγει: «Υπάρχουν ευθύνες
και πρέπει να αναζητηθούν και να επιβληθούν κυρώσεις». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας, σας παρακαλώ.
Και εσείς µας λέτε ότι η επιτροπή αυτή γίνεται για αντιπερι-

σπασµό και αποπροσανατολισµό. Κρατήστε το για τον εαυτό
σας. Το τι έγινε µε το «Ερρίκος Ντυνάν» θα έρθει να µας τα πει
σε λίγο ο κ. Γεωργιάδης. 

Ως γνωστόν, ο κ. Μαρτίνης κρατείται για δύο κακουργήµατα.
Το ένα είναι για παθητική δωροδοκία και νοµιµοποίηση εσόδων
3,2 εκατοµµυρίων ευρώ, που βρέθηκαν στον λογαριασµό, που
είχε λάβει από τη «HOSPITAL INTERNATIONAL», τη γερµανική
εταιρεία. 

Το δεύτερο είναι επίσης κακουργηµατική απιστία -δεύτερη
φορά που κρατείται- γιατί έκανε έκπτωση 60%-100% σε πενήντα
ένα VIPs πρόσωπα της πολιτικής ζωής, µε ζηµιά για το νοσοκο-
µείο 1,75 εκατοµµύρια ευρώ. 

Εν πάση περιπτώσει, ο Μαρτίνης έδωσε δύο καταθέσεις, µία
τον Νοέµβριο του 2016 και µία πρόσφατα, τον Μάρτιο του 2017.
Κελαηδάει και έχει πει σηµεία και τέρατα! Δεν µπορώ να σας τα
πω όλα. Τα έχω γραµµένα όλα. Τα έχω διαβάσει από τη δικογρα-
φία. Εδώ είναι η δικογραφία, θα την δούµε όλοι να την αξιολο-
γήσουµε. Λέει σηµεία και τέρατα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. 
Πρώτον, δεν αναγγέλθηκε µε µεθόδευση το δηµόσιο στον

πλειστηριασµό που έγινε για οφειλόµενους φόρους 4,5 εκατοµ-
µυρίων ευρώ, που ποτέ δεν αναγγέλθηκαν και ποτέ δεν εισπράχ-
θηκαν. 

Ποιος πήγε µε επιταγή 115 εκατοµµυρίων να «χτυπήσει» τον
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πλειστηριασµό; Μία κύρια εταιρεία, η «ΗΜΙΘΕΑ», η οποία ήταν
πριν «ΝΕW EVOLUTION Κτηµατική Τουριστική Αναπτυξιακή Ανώ-
νυµη Εταιρεία», αναπτυξιακού και τουριστικού χαρακτήρα. Έγινε
η εταιρεία ως «ΗΜΙΘΕΑ ΝΕW EVOLUTION» τέσσερις ηµέρες
πριν τον πλειστηριασµό στον ίδιο συµβολαιογράφο που έγινε η
ίδρυση και στον ίδιο συµβολαιογράφο που έγινε ο πλειστηρια-
σµός και έρχεται µε µια επιταγή 115 εκατοµµυρίων και «χτυπάει»
χωρίς κανέναν άλλο ενδιαφερόµενο. 

Ποιο είναι το θέµα µε την «ΗΜΙΘΕΑ»; Θα σας το πω για να το
ξέρετε, κύριε Βορίδη και κύριε Γεωργιάδη. Η «ΗΜΙΘΕΑ» το 2005
έχει κεφάλαιο 60.000 ευρώ. Όταν ήρθε µε την επιταγή είχε µηδέν
κεφάλαιο. Πού βρήκε το ποσό των 115 εκατοµµυρίων; Ποιοι ήταν
οι πραγµατικοί χρηµατοδότες; Κεφάλαιο δεν είχε, εργαζοµένους
δεν είχε, έδρα δεν είχε, απασχολούµενους δεν είχε, κύκλο εργα-
σιών δεν είχε! Να έρθετε, λοιπόν, να µας πείτε εδώ πού βρέθηκαν
τα 115 εκατοµµύρια και πουλήθηκε το «Ερρίκος Ντυνάν». 

Άρα, κύριε Πρόεδρε, και τελειώνω µε αυτό, η εξεταστική µας
έχει να ερευνήσει τρία πράγµατα: Πρώτον, εάν ο Υπουργός
Υγείας τότε είχε το δικαίωµα να παρέµβει και να ζητήσει την πα-
ραίτηση του ΔΣ. 

Διότι, κύριε Γεωργιάδη, πρέπει να σας πω ότι από τον ιδρυτικό
Κανονισµό του «Ερρίκος Ντυνάν» -τον οποίο εµείς οι νοµικοί τον
διαβάζουµε ακόµη και στις υποσηµειώσεις του- δεν έχει δικαίωµα
να παρέµβει σε διοικητικό επίπεδο και να ζητήσει την παραίτηση
του διοικητικού συµβουλίου. Έχει λόγο µόνο για τον τρόπο πα-
ροχής νοσηλευτικών υπηρεσιών και τίποτε άλλο. Και όµως το κά-
νατε και ζητήσατε την παραίτηση. Και ήταν η αρχή για να ξετυ-
λιχθεί το κουβάρι στο θέµα του «Ερρίκος Ντυνάν».

Δεύτερον, κύριε Πρόεδρε, η κατάσχεση από την Τράπεζα Πει-
ραιώς έγινε µόνο στο κτήριο και στο παράρτηµά του. Ο κ. Βορί-
δης πέρασε µία τροπολογία τέσσερις ηµέρες πριν από τον
πλειστηριασµό, που λέει «αυτοδικαίως µαζί µε το κτήριο να πη-
γαίνει και η άδεια λειτουργίας και το σήµα του». Να το δούµε
αυτό, εάν είναι σωστό ή νόµιµο. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τι εννοείτε νόµιµο; Αφού το ψήφισε
η Βουλή. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Τι σηµασία έχει αυτό, κύριε Βορίδη;
Θα δούµε. Ό,τι ψηφίζει η Βουλή δεν είναι νόµιµο. 

Και ένα τελευταίο: Το τίµηµα των 115 εκατοµµυρίων, όπως λέει
ο Μαρτίνης στην κατάθεσή του τον Μάρτιο που είναι ποταµός,
δεν ήταν απλώς µικρό, αλλά ήταν ευτελέστατο. Αρκεί δε να λά-
βουµε υπ’ όψιν, λέει ο Μαρτίνης, ότι µόνο ένα δάνειο της Τράπε-
ζας Πειραιώς ήταν πάνω από 50 εκατοµµύρια και είχε δέκα
τέτοια δάνεια και άλλα τόσα περιουσιακά στοιχεία. Δηλαδή, απο-
τιµάται η περιουσία του στα 115 εκατοµµύρια; Θα το ερευνή-
σουµε και αυτό.   

Τέλος, ρωτάει ο Ελευθεριάνος, ο Εισαγγελέας Διαφθοράς,
που έστειλε τη δικογραφία, την οποία µελετήσαµε ευρυθώς, το
οποίο βέβαια ρωτάµε και εµείς στην επιτροπή, εάν στα στοιχεία
του πλειστηριασµού περιλαµβάνονται και περιουσιακά στοιχεία,
υλικά και άυλα, που είχαν δωρηθεί από τον Ελληνικό Ερυθρό
Σταυρό, διότι δόθηκαν µε τον βασικό όρο να παραµείνει το «Ερ-
ρίκος Ντυνάν» κοινωφελές ίδρυµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώστε, σας
παρακαλώ. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Έχουµε πολλά, λοιπόν, να ερευνή-
σουµε.

Την ώρα, λοιπόν, που πτώχευε βίαια η ελληνική κοινωνία, κά-
ποιοι έκαναν πάρτι εδώ στην Ελλάδα. 

Καταθέτω τα σχετικά έγγραφα στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδωνας Λάππας κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όµως, τα πάρτι κάποτε τελειώνουν. Ξέρετε γιατί; Σταµατάει
να παίζει η µουσική. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Σπυρίδωνα Λάππα. 
Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτριος Κουτσούµπας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όλα όσα ακούστηκαν τις προηγού-
µενες ηµέρες και σήµερα για τη συµφωνία µε το κουαρτέτο προ-
καλούν στην κυριολεξία τη νοηµοσύνη του ελληνικού λαού, ενός
λαού, που έχει γονατίσει εδώ και οκτώ χρόνια –κοντεύουµε να
µπούµε στον ένατο- από την κρίση, τα µέτρα, τα µνηµόνιά σας
και τώρα έρχεται αντιµέτωπος µε ένα αβάσταχτο πακέτο, µε µεί-
ωση του αφορολόγητου, µε περικοπές στις συντάξεις, µε επέ-
κταση ιδιωτικοποιήσεων, που ουσιαστικά αφορούν ένα νέο πρό-
γραµµα, ανεξάρτητα εάν θα ονοµαστεί πάλι µνηµόνιο ή και
κάπως αλλιώς. 

Το παραµύθι των αντίµετρων δεν πείθει κανέναν, ούτε τον ελ-
ληνικό λαό ούτε καν τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ, που για τους δικούς
τους λόγους λένε ότι δεν αντισταθµίζονται οι νέες τεράστιες
απώλειες. 

Ακόµη και εάν δεχτούµε πως µέτρα και αντίµετρα έχουν µηδε-
νικό δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα –που δεν ισχύει φυσικά- αυτό
αφορά κυρίως τη στήριξη του µεγάλου κεφαλαίου, είτε µε τη µεί-
ωση των φορολογικών συντελεστών των επιχειρηµατικών οµίλων
είτε µε την επιδότηση του µισθολογικού τους κόστους, δηλαδή,
µε κρατικό χρήµα που θα δίνεται σε κάποιους απ’ αυτούς τους
οµίλους για να προσλαµβάνουν φθηνούς, αναλώσιµους εργαζό-
µενους τους οποίους µάλιστα θα µπορούν να απολύουν µετά
από έξι µήνες.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ)

Όσον αφορά τα λαϊκά στρώµατα, τα λεγόµενα αντίµετρα, το
πολύ, πολύ να οδηγήσουν σε µια νέα αφαίµαξη µισθωτών, αυτο-
απασχολούµενων, προκειµένου να δοθούν κάποια ψίχουλα στην
ακραία φτώχεια, η οποία θα αυξηθεί εξαιτίας ακριβώς αυτής της
πολιτικής. Γιατί η µείωση του αφορολογήτου, η περικοπή των
συντάξεων θα πλήξει και τους χαµηλόµισθους και τους χαµηλο-
συνταξιούχους. 

Την ίδια στιγµή, ενώ τα αντιλαϊκά µέτρα είναι δεδοµένα, τα
όποια αντίµετρα θα εφαρµόζονται µόνο στον βαθµό που επιτευχ-
θούν δηµοσιονοµικά αποτελέσµατα πάνω από τον στόχο του
3,5%. Και αυτά που λέτε ότι θα νοµοθετηθούν µαζί είναι το γνω-
στό επικοινωνιακό τρικ, οι γνωστές κουτοπονηριές για να κρύ-
ψετε αυτήν την πραγµατικότητα, ότι η προϋπόθεση εφαρµογής
τους –εάν εφαρµοστούν- είναι η συνέχιση, η κλιµάκωση της επί-
θεσης.

Θέλετε να πούµε για τα εργασιακά, που τα εµφανίζεται και σαν
επιτυχία αυτής εδώ της διαπραγµάτευσης; Η ουσία είναι ότι δεν
λέτε κουβέντα για την επαναφορά του κατώτατου µισθού, που
τον είχατε µάλιστα και σηµαία σας. Δεν λέτε κουβέντα για την
κατάργηση της απαράδεκτης διάκρισης σε βάρος των νέων ερ-
γαζοµένων. Δεν λέτε κουβέντα για την κατάργηση όλου αυτού
του νοµοθετικού πλαισίου, που έπληξε τη δυνατότητα των εργα-
ζοµένων να διεκδικούν κλαδικές συλλογικές συµβάσεις και
έχουµε φτάσει στη γενίκευση των επιχειρησιακών, των ατοµικών
συµβάσεων. Δεν λέτε κουβέντα, για παράδειγµα, για την επανα-
φορά της υποχρεωτικότητας των συµβάσεων που θα δεσµεύει
την εργοδοσία για την εφαρµογή τους.

Το πιο εξοργιστικό, όµως, είναι ότι στην πραγµατικότητα κά-
νετε όλη αυτήν την προσπάθεια εξωραϊσµού της Ευρωπαϊκής
Ένωσης -που έκανε και κάνει αυτή εδώ η Κυβέρνηση- µε αφορµή
κυρίως τα εργασιακά. Και τι δεν ακούσαµε αυτές τις µέρες! Ο
εργασιακός µεσαίωνας τον οποίο εφαρµόζει και ενισχύει η Κυ-
βέρνηση για πάνω από δυόµισι χρόνια είναι –λέει- απαιτήσεις κά-
ποιων κύκλων, που θέλουν να υπονοµεύσουν το κεκτηµένο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Το πρόβληµα, δηλαδή, είναι κάποιοι ακ-
ραίοι, µόνο που εµφανίστηκαν ξαφνικά από το πουθενά και θέ-
λουν να µολύνουν την άσπιλη και αµόλυντη Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Έλεος, κύριοι! Η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι ακριβώς αυτή, που
εδώ και πάνω από τριάντα χρόνια ξηλώνει βήµα το βήµα κάθε
εργασιακό δικαίωµα, µε ιδιαίτερη ένταση, βέβαια, τα τελευταία
χρόνια της κρίσης, των µνηµονίων.

Ό,τι διαφυλάχθηκε σε κατακτήσεις, διαφυλάχθηκε χάρη στη
σύγκρουση µε αυτές τις κατευθύνσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Αυτά τα µέτρα δεν εφαρµόζονται άλλωστε σε όλες τις χώρες
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κράτη-µέλη της; Τα ίδια µέτρα για τα εργασιακά δεν ψήφισε πέ-
ρυσι, µε τον νόµο Ελ Κοµρί, η γαλλική κυβέρνηση του νότιου
συµµάχου σας, κ. Ολάντ; Είναι ένας νόµος, που έβγαλε στον
δρόµο για πολλές εβδοµάδες εκατοντάδες χιλιάδες εργαζόµε-
νους στη Γαλλία.

Έχετε γίνει πιο ευρωλάγνοι και από τους πιο ευρωλάγνους.
Βεβαίως, θα πει κάποιος, εδώ φτάσατε στο σηµείο να προσφέ-
ρετε κάλυψη στην επίθεση των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερι-
κής στη Συρία. Στην Ευρωπαϊκή Ένωση θα κολλήσετε; Μετά την
πρόσκληση του ΝΑΤΟ στο Αιγαίο, µετά τη στήριξη όλων των επι-
θετικών νατοϊκών αποφάσεων, µετά τις συµφωνίες Υπουργών
στις Ηνωµένες Πολιτείες για επέκταση των στρατιωτικών τους
βάσεων στην Ελλάδα, όπως στη Σούδα, φτάσατε στο σηµείο µε
την υπογραφή σας στη κοινή ανακοίνωση της Συνόδου των χω-
ρών του Νότου να δώσετε πλήρη κάλυψη και να χαρακτηρίσετε
µάλιστα κατανοητή την επίθεση των Ηνωµένων Πολιτειών της
Αµερικής στη Συρία, που ρίχνει επιπλέον «λάδι» στη φωτιά των
ανταγωνισµών µε επικίνδυνες και απρόβλεπτες συνέπειες για
τους λαούς της περιοχής.

Χθες µάλιστα ο Υπουργός σας και συνεταίρος σας στην Κυ-
βέρνηση από τους ΑΝΕΛ καµάρωνε από το Κόσοβο γι’ αυτήν την
πολιτική, για τη γεωστρατηγική, λέει, αναβάθµιση της Ελλάδας. 

Αλήθεια, τι αµυντικές ανάγκες της χώρας υπηρετεί η παρουσία
ελληνικού στρατού στο Κόσοβο και αλλού, που και εσείς κατα-
δικάζατε, όταν ήσασταν στην Αντιπολίτευση; Και την ίδια στιγµή
κοµπάζετε ότι θα επεκτείνετε για µια πενταετία τη συµφωνία µε
τις Ηνωµένες Πολιτείες για τη βάση της Σούδας.

Αποδείξατε για µια ακόµα φορά ότι δεν έχετε κανέναν φραγµό,
καµµιά αναστολή, προκειµένου να στηρίξετε τους επικίνδυνους
σχεδιασµούς προς όφελος όχι φυσικά της ειρήνης και του λαού
µας, ο οποίος πρέπει να διεκδικήσει εδώ και τώρα την απεµπλοκή
της Ελλάδας από οποιουσδήποτε πολέµους, επιθετικές ενέρ-
γειες, το κλείσιµο των νατοϊκών βάσεων και της Σούδας ειδικά,
την επιστροφή των Ελλήνων που υπάρχουν σε αποστολές εκτός
συνόρων από το πλιάτσικο του κεφαλαίου, που γίνεται στην ευ-
ρύτερη περιοχή. 

Να γιατί λέµε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ προσφέρει πολύτιµες, ανεκτίµητες
υπηρεσίες στο σύστηµα. Γιατί µε την παραπλάνηση και µε το «κα-
ρότο», µε την ταµπέλα της δήθεν προόδου, όσο και αν αυτό άρ-
χισε να ξεφτίζει πλέον, γιατί ο λαός σάς πήρε χαµπάρι, πετύχατε
να περάσετε, όµως, σκληρά αντιλαϊκά µέτρα και πάνω απ’ όλα
να περάσετε αντιλήψεις, ιδέες βαθιά αντιδραστικές µέσα στον
κόσµο, σε αυτόν τον κόσµο που σας ακολουθούσε, αντιλήψεις
κατάφωρα εχθρικές για τον λαό µας. 

Και εδώ βρίσκεται, βέβαια, και η δύσκολη θέση της Νέας Δη-
µοκρατίας, γιατί πρέπει να αντιπολιτευτεί µια Κυβέρνηση που
αποδείχτηκε σε αυτά ζητήµατα πιο ικανή, δηλαδή, να περνάει πο-
λιτικές για τις οποίες η Νέα Δηµοκρατία θεωρεί ότι έχει και το
know how. Και όχι µόνο αυτό, αλλά να βλέπει και την Κυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ να παίρνει επιπλέον και τα εύσηµα από τους ευρωενω-
σιακούς συµµάχους, από τους ευρωατλαντικούς εταίρους, από
τον ΣΕΒ στην Ελλάδα για τις επιδόσεις της σε αυτό το αντιλαϊκό
έργο. Και προσπαθεί, βέβαια, να υπερακοντίσει καταφεύγοντας
ακόµα και σε γραφικότητες, όπως αυτή σήµερα του κ. Γεωρ-
γιάδη.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όσον αφορά την εξεταστική για
την υγεία το χρονικό διάστηµα της έρευνας και κυρίως η θεµα-
τολογία της προσφέρεται για µια βολική, θα λέγαµε, αντιπαρά-
θεση ανάµεσα στην Κυβέρνηση και τα κόµµατα της αντι- πολί-
τευσης αφού συσκοτίζονται όλα τα παραπάνω, αλλά και οι αιτίες
της άθλιας κατάστασης του δηµοσίου συστήµατος υγείας σε
σχέση µε τις αυξηµένες, τις πραγµατικές λαϊκές ανάγκες. Η Κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ υλοποιεί µε επιταχυνόµενους ρυθµούς
και στον τοµέα της υγείας µια πολιτική-συνέχεια όλων των προ-
ηγούµενων κυβερνήσεων και ανεξάρτητα µε τις επιµέρους δια-
φοροποιήσεις. 

Δεν είναι τυχαίο ότι τόσο η σηµερινή συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ όσο και της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ προηγού-
µενα είχαν και έχουν ως προπαγανδιστικό περιτύλιγµα των
αντιλαϊκών µέτρων δήθεν το νοικοκύρεµα, δήθεν τον εξορθολο-
γισµό των δαπανών, δήθεν το χτύπηµα της σπατάλης. Με αυτήν

την προπαγάνδα προωθούνται όλα τα σκληρά αντιλαϊκά µέτρα.
Και µε νόµιµο τρόπο, κύριε Λάππα, γίνεται η τεράστια κλοπή

µε την αφαίρεση ακόµα και αυτών των ελάχιστων, ανεπαρκών
λαϊκών δικαιωµάτων στην υγεία. Με «νόµιµο» τρόπο οι ασθενείς
πληρώνουν περισσότερα από πριν και το κράτος και τα ασφαλι-
στικά ταµεία πληρώνουν και παρέχουν λιγότερα. Με νόµιµο
τρόπο κλείνουν δηµόσια νοσοκοµεία, ψυχιατρεία, κλινικές, εργα-
στήρια, µονάδες του ΠΕΔΥ. Με νόµιµο τρόπο µειώνεται το µό-
νιµο προσωπικό στο δηµόσιο σύστηµα υγείας, µε νόµιµο τρόπο
αυξάνεται η εκµετάλλευση των εργαζοµένων στην υγεία γιατρών,
νοσηλευτών και λοιπών και µέσω της απαράδεκτης σχέσης ερ-
γασίας ορισµένου χρόνου και µε ακόµα πιο µειωµένα δικαιώµατα
από τους επικουρικούς, µε το µπλοκάκι, την κοινωνική εργασία
και πάει λέγοντας, διότι δεν στοιχίζουν στον κρατικό προϋπολο-
γισµό, αφού πληρώνονται από τα έσοδα των µονάδων υγείας. 

Όλα αυτά όµως, κάθε άλλο παρά νόµιµα τα θεωρούµε εµείς,
το ίδιο το εργατικό λαϊκό κίνηµα. Αυτά όλα κι αν είναι καραµπι-
νάτες παρανοµίες που κάνετε κατά συρροή σηµερινοί και χθεσι-
νοί κυβερνώντες! 

Κυρίες και κύριοι, το ΚΕΕΛΠΝΟ αξιοποιείται κατά κόρον και
από τη σηµερινή Κυβέρνηση για να τροφοδοτεί τις δηµόσιες µο-
νάδες υγείας µε πάµφθηνο προσωπικό, µε χαµηλότερες αµοιβές,
ακόµα και από το επικουρικό προσωπικό, µε προσωρινή σχέση
εργασίας, χωρίς άδειες, χωρίς επιδόµατα υγείας, Χριστουγέν-
νων, Πάσχα. 

Πρόσφατο ανδραγάθηµα της Κυβέρνησης είναι και η νοµοθέ-
τηση που προβλέπει ότι οι περιφέρειες και οι δήµοι ξεχωριστά ή
από κοινού οι ενώσεις τους, οι επιχειρήσεις ΟΤΑ, µπορούν να συ-
νάπτουν συµβάσεις µε τις υγειονοµικές περιφέρειες, τα νοσοκο-
µεία, τις µονάδες ψυχικής υγείας, τις µονάδες πρωτοβάθµιας
φροντίδας, που βρίσκονται εντός των διοικητικών ορίων τους,
προκειµένου να χρηµατοδοτούν από τους προϋπολογισµούς
τους τη µελέτη, την εκτέλεση των έργων και προγραµµάτων ανά-
πτυξης των δηµοσίων δοµών υγείας και τις προµήθειες, εκτός
των φαρµάκων. Μεταφέρει την ευθύνη της χρηµατοδότησης για
την ανάπτυξη, λειτουργία, προµήθειες υγειονοµικού υλικού και
µηχανηµάτων και υπηρεσιών από τον κρατικό προϋπολογισµό
στην τοπική διοίκηση πρώτου και δευτέρου βαθµού. Επεκτείνει
και βαθαίνει προηγούµενα µέτρα που προώθησε η Κυβέρνηση,
όπως τη χρηµατοδότηση από τους δήµους και τις περιφέρειες
της πρόσληψης επικουρικού προσωπικού, την παροχή επιδοµά-
των ως κινήτρων για την κάλυψη σοβαρών ελλείψεων σε για-
τρούς και άλλα. Ανοίγει παραπέρα τον δρόµο της επιπλέον επι-
βάρυνσης του λαού µας µε δηµοτικά τέλη και φορολογία, προ-
κειµένου να υλοποιηθούν αυτά τα µέτρα, µε το επιχείρηµα ότι
είναι σε όφελος της υγείας του λαού και µε δεδοµένη την περι-
κοπή της κρατικής χρηµατοδότησης, αλλά και της άσχηµης οι-
κονοµικής κατάστασης των δήµων και των περιφερειών, λόγω
πάλι της υποχρηµατοδότησής τους από το κράτος. 

Πρόσφατα, η Κυβέρνηση νοµοθέτησε, βάζοντας τη σφραγίδα
όχι απλώς µιας υποβαθµισµένης και ανεπαρκούς δηµόσιας πρω-
τοβάθµιας φροντίδας υγείας, όπως είναι σήµερα, αλλά και την
τυπική διάλυσή της. Με την καθιέρωση των τοπικών µονάδων
υγείας επεκτείνεται επάξια το σχέδιο, το οποίο ξεκίνησε από
προηγούµενες κυβερνήσεις, για την αναδιάρθρωση της πρωτο-
βάθµιας φροντίδας υγείας µε υποδοµές και προσωπικό που δεν
θα επιβαρύνουν το κράτος και µε παροχές του ελάχιστου στοι-
χειώδους πακέτου στους ασθενείς, που, επίσης, να κοστίζουν
ελάχιστα σε κράτος και ασφαλιστικά ταµεία. 

Τα µεγαλεπήβολα σχέδια για την πρωτοβάθµια φροντίδα
υγείας, που µε καταιγιστικό τρόπο προπαγανδίζετε όλο το προ-
ηγούµενο διάστηµα, αποδεικνύονται µια τεράστια φούσκα. Τι να
πρωτοθαυµάσει κανείς; Ότι για δέκα έως δώδεκα χιλιάδες πλη-
θυσµό προβλέπετε κατ’ ελάχιστον έναν γιατρό ή έναν παθολόγο
ή έναν γενικό γιατρό ή έναν παιδίατρο, έναν νοσηλευτή ή έναν
επισκέπτη υγείας ή έναν διοικητικό; Δηλαδή, ένας γιατρός και
ένας νοσηλευτής µε έναν διοικητικό θα δουλεύουν και θα παρέ-
χουν υπηρεσίες προαγωγής, πρόληψης, διάγνωσης και θερα-
πείας. Όµως, και σε κάθε βάρδια να υπάρχει αυτός ο αριθµός,
αντιµετωπίζονται έτσι οι ανάγκες; Και όταν αρρωσταίνουν ή παίρ-
νουν άδειες αυτοί οι εργαζόµενοι τι θα γίνεται; Ποιον κοροϊ-
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δεύετε; Είναι ζήτηµα αν αυτές οι οµάδες θα µπορούν έστω να
συνταγογραφούν, ενώ η µέτρηση ακόµα και της πίεσης θα θεω-
ρείται πολυτέλεια. 

Αυτό είναι ακρωτηριασµός της έννοιας και της αποστολής της
πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, που εσείς την ονοµάζετε
«τοµή». Είναι ακρωτηριασµός των ελάχιστων παροχών, που είχαν
οι λαϊκές οικογένειες, γιατί µε τη σύνθεση αυτών των οµάδων και
των αριθµό των υγειονοµικών που θα την αποτελούν, µόνο ως
αστείο ακούγεται αυτό που ισχυρίζεστε, ότι «θα παρέχει ολοκλη-
ρωµένες και ποιοτικές µάλιστα υπηρεσίες σε όλον τον πληθυσµό
και ιδιαίτερα στις ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες». Δικά σας
λόγια. Λέτε ότι αυτές οι οµάδες θα συµπληρώνουν τις υπόλοιπες
δηµόσιες µονάδες της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, δη-
λαδή, τα ιατρεία του ΠΕΔΥ, τα κέντρα υγείας, τα περιφερειακά
ιατρεία. Αυτό θα ίσχυε αν αυτές οι δηµόσιες µονάδες ήταν στε-
λεχωµένες µε όλο το αναγκαίο προσωπικό και εξοπλισµένες και
µε µηχανήµατα και µε εργαστήρια, που να λειτουργούν βέβαια.
Από αυτά, όµως, σχεδόν τίποτα δεν ισχύει. Στην ουσία δεν συµ-
πληρώνετε το δηµόσιο σύστηµα πρωτοβάθµιας υγείας, αλλά
αυτό το ελαχιστότατο που υπάρχει το κάνετε ακόµα χειρότερο.

Και αυτό το προσωπικό που θα στελεχώσει τις τοπικές µονά-
δες θα είναι εργαζόµενοι ορισµένου χρόνου, δηλαδή προσωπικό
µε µειωµένα δικαιώµατα και αποδοχές, το οποίο θα εναλλάσσε-
ται µεταξύ φθηνής εντατικοποιηµένης εργασίας και ανεργίας, το
οποίο, εκτός των άλλων, βέβαια, θα απαξιώνεται κιόλας ως εξει-
δικευµένο επιστηµονικό προσωπικό. 

Ούτε καµµιά χρηµατοδότηση από τον κρατικό προϋπολογισµό
προβλέπεται. Το αντίθετο, αναφέρεται ως ανδραγάθηµα ότι το
σχέδιο θα υλοποιηθεί από την προσωρινή χρηµατοδότηση του
ΕΣΠΑ, που σηµαίνει ότι στρώνετε το έδαφος αυτές οι µονάδες
το επόµενο διάστηµα να περάσουν στην πλήρη ευθύνη της τοπι-
κής διοίκησης και της επιβολής τοπικής φορολογίας, προκειµέ-
νου να συνεχίσουν να λειτουργούν.

Κυρίες και κύριοι, µε νόµιµο τρόπο, επίσης, οι δηµόσιες µονά-
δες υγείας ενισχύουν τη λειτουργία τους ως επιχειρήσεις µε την
ταµπέλα του δηµοσίου, ενισχύεται η ανταποδοτικότητα στην πα-
ροχή των υπηρεσιών τους. Με νόµιµο τρόπο εφαρµόζονται τα
πλαφόν και οι περικοπές στις ιατρικές εργαστηριακές εξετάσεις,
στα φάρµακα, στο υγειονοµικό υλικό κ.λπ. προς τους ασθενείς. 

Με νόµιµο τρόπο δόθηκε ιατροφαρµακευτική περίθαλψη και
νοσηλεία σε ανασφάλιστους, αλλά χωρίς το κράτος να βάλει
ούτε ένα ευρώ από τον κρατικό προϋπολογισµό. Για να έχουν
αυτό το δικαίωµα οι ανασφάλιστοι, θα πρέπει να πληρώνουν κα-
νονικά τις συµµετοχές, όπως και οι ασφαλισµένοι, ενώ η ευθύνη
της κρατικής χρηµατοδότησης µεταφέρθηκε στον υποχρηµατο-
δοτούµενο πάλι από το κράτος ΕΟΠΥΥ και στις δηµόσιες µονά-
δες υγείας. Πρόκειται για γνωστά συριζαίικα ευρωενωσιακά
κόλπα, να κερνάτε µε ξένα κόλλυβα. Από τη µία, µε την πολιτική
τους δηµιουργούν πάµφτωχους εξαθλιωµένους και από την
άλλη, βάζουν –βάζετε, δηλαδή- τους λιγότερο φτωχούς να πλη-
ρώσουν, για να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα. 

Ένα από τα µέτρα ως προς αυτό είναι και αύξηση των εισφο-
ρών στις κύριες συντάξεις στο 6% και η επιβολή του ίδιου ποσο-
στού στις επικουρικές συντάξεις. Ακόµη, όµως, και γι’ αυτά που
υποτίθεται ότι δικαιούνται οι ασθενείς στην πράξη υποχρεώνον-
ται να πληρώνουν για να έχουν, αφού σε πολλές περιπτώσεις,
όπως, παραδείγµατος χάριν, στα νησιά, σε περιοχές εκτός µε-
γάλων αστικών κέντρων, είτε δεν υπάρχουν υποδοµές, είτε λείπει
ιατρικός εξοπλισµός, µηχανήµατα, είτε λείπουν ακόµα και βασι-
κές ειδικότητες, όπως είναι καρδιολόγοι, παιδίατροι και άλλοι. 

Κυρίες και κύριοι, όλες οι κυβερνήσεις προφασίζονται ότι
παίρνουν µέτρα αντιµετώπισης της διαφθοράς, της διαπλοκής
κ.λπ.. Υπάρχει πλούσιο νοµοθετικό οπλοστάσιο. Όταν, όµως, και
ο τοµέας της υγείας αναπτύσσεται στη βάση του κόστους οφέ-
λους, όταν οι δηµόσιες µονάδες υγείας, για να έχουν όλα όσα
χρειάζονται, για να λειτουργήσουν στοιχειωδώς, εξαρτώνται από
διάφορους επιχειρηµατικούς οµίλους, σε µηχανήµατα, σε φάρ-
µακα, σε ιατρικά εργαλεία, σε αντιδραστήρια, σε υγειονοµικό
υλικό, σε ηλεκτρική ενέργεια, σε πετρέλαιο, σε νερό, το κυνήγι
του κέρδους αποτελεί το θερµοκήπιο αναπαραγωγής των φαι-
νοµένων διαφθοράς, χρηµατισµού και όλα όσα ακολουθούν. 

Αυτό καµµία εξεταστική δεν µπορεί να το αντιµετωπίσει, όπως
δεν το αντιµετώπισε και καµία µέχρι τα τώρα νοµοθεσία. Παρα-
δείγµατος χάριν, η υπόθεση «NOVARTIS» ούτε η πρώτη είναι ού-
τε η τελευταία θα είναι. Είναι µια από τις περιπτώσεις, όσες κατά
καιρούς βγαίνουν στην επιφάνεια, βέβαια, ως αποτέλεσµα του
πολέµου ανάµεσα σε φαρµακοβιοµηχανίες για τη διεκδίκηση µε-
γαλύτερης πίτας στην αγορά. Και τώρα που υπάρχει κλειστός
προϋπολογισµός στη δηµόσια φαρµακευτική δαπάνη πιθανόν να
δούµε πολλά ακόµα, αφού η προίκα της φαρµακοβιοµηχανίας
διεκδικείται από πολλούς γαµπρούς.

Το δεδοµένο είναι ότι σ’ αυτές τις συνθήκες της ανάπτυξης
όποιος γαµπρός και να επικρατήσει, τη νύφη πάλι θα την «πλη-
ρώσει», όπως και πριν ο λαός, οι ασθενείς των λαϊκών στρωµά-
των. Εάν δεν φύγει από τη µέση το κριτήριο του καπιταλιστικού
κέρδους, θα συνεχίσει να υπάρχει και η διαφθορά, η παράνοµη
και πολύ περισσότερο η νόµιµη, θα συνεχίσει να υπάρχει το τε-
ράστιο πρόβληµα για τη λαϊκή υγεία, θα συνεχίσουν να γίνονται
και να συζητάµε εξεταστικές επιτροπές. Την ίδια στιγµή που
υπάρχει τεράστια πρόοδος στην επιστήµη, στην τεχνολογία, ενώ
υπάρχει µεγάλος αριθµός εξειδικευµένου υγειονοµικού προσω-
πικού, για τον λαό τα πράγµατα πηγαίνουν σχετικά ή και απόλυτα
προς τα πίσω. 

Η Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι το Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν»
µετατράπηκε από κοινωφελές ίδρυµα σε ιδιωτικό νοσοκοµείο. Το
Νοσοκοµείο αυτό, που ήταν ιδιοκτησίας της µεγαλύτερης ΜΚΟ
στην Ελλάδα, του Ελληνικού Ερυθρού Σταυρού, από την αρχή
λειτουργούσε στο πλαίσιο της µικτής οικονοµίας, σαν κανονική
επιχείρηση. Οι ασθενείς πλήρωναν κανονικά είτε άµεσα είτε
µέσω των ασφαλιστικών ταµείων. Ο έλεγχος για ατασθαλίες και
παρανοµίες -ήδη είναι προφυλακισµένος ο πρώην πρόεδρος του
Ντυνάν- δεν λέει κανένας να µη γίνει ούτε ισχυριζόµαστε κάτι τέ-
τοιο. Όµως, αυτό από µόνο του δεν µπορεί να απαντήσει στο
κύριο, δηλαδή ότι η όλη εξέλιξη και αυτού του νοσοκοµείου έγινε
στο έδαφος του ανταγωνισµού, της επιχειρηµατικής δράσης
στον χώρο της υγείας. Είχε όλα τα στοιχεία µε τα οποία λειτουρ-
γεί αυτή εδώ η καπιταλιστική οικονοµία, µεταξύ των οποίων είναι
και η απαξίωση του συγκεκριµένου νοσοκοµείου προκειµένου να
αποτελέσει µόνο φθηνή λεία για τους µεγαλοεπιχειρηµατίες του
χώρου.

Όταν όλες οι άλλες πολιτικές δυνάµεις εκθείαζαν το πρότυπο
της µικτής οικονοµίας στο παράδειγµα του «Ερρίκος Ντυνάν»
που έπρεπε να ακολουθήσουν και τα υπόλοιπα κρατικά νοσοκο-
µεία, όπως έλεγαν, ήµασταν το µοναδικό κόµµα, που τονίζαµε
ότι η επιχειρηµατική δράση και µε αυτή τη µορφή τίποτα καλό
δεν προοιώνιζε ούτε για τους ασθενείς ούτε για τους υπόλοιπους
εργαζόµενους.

Η µοναδική λύση από τη σκοπιά της υπηρέτησης των λαϊκών
συµφερόντων είναι το νοσοκοµείο αυτό να περάσει στην πλήρη
ιδιοκτησία, χρηµατοδότηση και λειτουργία του από το κράτος.
Στον τοµέα της υγείας φαίνεται, λοιπόν, η φιλολαϊκή, κοινωνική,
πολιτική, οικονοµική συνολική πρόταση ανατροπής του ΚΚΕ.

Σε αυτή την κατεύθυνση πιστεύουµε ότι πρέπει να εντάσσονται
και οι σηµερινές προτάσεις για άµεση ανακούφιση, για αποσυµ-
φόρηση των νοσοκοµείων, µε προσλήψεις ιατρικού και νοσηλευ-
τικού προσωπικού, µε εξασφάλιση υποδοµών, ιατρικού εξοπλι-
σµού, φαρµάκων, µε γενναία αύξηση της κρατικής χρηµατοδό-
τησης.

Κυρίες και κύριοι, το ΚΚΕ συµφωνεί να γίνει διερεύνηση του
ζητήµατος. Δεν βλέπουµε, επίσης, τον λόγο γιατί να µην επεκτα-
θεί µέχρι σήµερα, µέχρι αυτή την ώρα που µιλούµε ή να µη συµ-
περιλάβει και έναν χρόνο πριν ή και περισσότερο, αν χρειάζεται.
Έτσι θα ξεκαθαριστεί και ότι δεν έχετε κάτι να κρύψετε ούτε κά-
ποιον να καλύψετε από σηµερινούς ή πρώην Υπουργούς κ.λπ..
Τόσο απλά και ξεκάθαρα είναι τα πράγµατα.

Στα πολιτικά παιχνίδια που παίζετε όλοι σας εµείς, βεβαίως,
δεν συµµετέχουµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε τον κ. Κου-

τσούµπα.
Τον λόγο έχει ο κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιάδης από τη Νέα

Δηµοκρατία.

7098 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Πρώτα από όλα, κύριε
Γενικέ Γραµµατέα, µου επιτρέπετε να κάνω µια διευκρίνιση. Στην
πρωινή µου αναφορά δεν είχα καµµία διάθεση να εµπλέξω το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Η αναφορά µου σε αγράµµα-
τους κοµµουνιστές θα έπρεπε να σας ξεκαθαρίζει ότι δεν ανα-
φερόµουν σε εσάς. Εσείς είστε κανονικοί κοµµουνιστές εγγράµ-
µατοι και µάλιστα, σοβαροί.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Αφήστε το αυτό. Αυτό το ξέρει ο λαός.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αυτό που λέτε βγάζει
νόηµα. Διαφωνώ µε αυτό που λέτε, αλλά αυτό που λέτε βγάζει
νόηµα. Αυτό που λένε αυτοί, όπως ο κ. Κατρούγκαλος, ο οποίος
δήλωσε ότι είναι κοµµουνιστής, ενώ ταυτόχρονα ψηφίζει µνηµό-
νιο και ταυτόχρονα θέλει να είναι στην Ευρωπαϊκή Ένωση, αυτό
δεν βγάζει νόηµα. Αυτή ήταν η αναφορά µου.

Κύριε Πρόεδρε, θα µου δώσετε ένα-δύο λεπτά παραπάνω.
Κύριε Λάππα, να τα πάµε µε τη σειρά. Στην πολιτική µπορούµε

να έχουµε πολύ µεγάλες πολιτικές διαφωνίες, τεράστιες και πρέ-
πει και να έχουµε. Το να αµφισβητούµε ο ένας το ήθος του άλ-
λου, όµως, χωρίς στοιχεία και να οργανώνουµε τέτοια εκστρα-
τεία λάσπης -δεν λέω για σας- όπως οργανώθηκε το τελευταίο
διάστηµα εναντίον µου, αυτό πραγµατικά δείχνει το πραγµατικό
ήθος του ΣΥΡΙΖΑ.

Έρχοµαι στο προκείµενο. Βάλατε τον κ. Βαξεβάνη να γράψει
«Ο Άδωνις Γεωργιάδης ζητάει εκλογές για να υπάρξει παρα-
γραφή των αδικηµάτων του». Μάλιστα. Πρώτα από όλα, φαντά-
ζοµαι ότι το Σύνταγµα το έχετε διαβάσει. Για οτιδήποτε έχει γίνει
µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου του 2014 έχει υπάρξει παραγραφή µε
τις εκλογές του Σεπτεµβρίου του 2015. Άρα, και να φοβόµουν
κάτι είναι βλακώδες να το γράψει ο κ. Βαξεβάνης, γιατί δεν έχει
διαβάσει το Σύνταγµα. Κακώς τον βάλατε και εκθέσατε τον άν-
θρωπο.

Όµως, θα το πάω λίγο διαφορετικά σήµερα. Κάνω δήλωση
αµετάκλητη στο Κοινοβούλιο: Να µου κάνετε προκαταρκτική και
να µε πάτε στο Ειδικό Δικαστήριο και παραιτούµαι πάσης παρα-
γραφής. Εγώ θέλω, εάν έχετε τα κότσια, να µε πάτε στο δικα-
στήριο και να σας κάνω εκεί ρεζίλι των σκυλιών. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Αυτό δεν γίνεται έτσι!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Σκέφτοµαι τώρα, αφού

εγώ παραιτούµαι της παραγραφής και του δικαιώµατος, ότι και
εσείς, κύριε Ξανθέ, κύριε Κουρουµπλή, κύριε Πολάκη, που δεν
έχετε και παραγραφή, δεν έχετε καµµία αντίρρηση να ελεγχθούν
τα δικά σας πεπραγµένα, ή έχετε; 

Διότι εσείς είστε κατά του άρθρου 86, από ό,τι θυµάµαι. Άρα,
αφού είστε και κατά του άρθρου 86 και προτείνετε να βγει και
από το Σύνταγµα, ιδού πεδίο δόξης λαµπρό! Χωρίς παραγραφή
εγώ, χωρίς παραγραφή εσείς! Πάµε τώρα στην εξεταστική επι-
τροπή, για να τα ελέγξουµε όλα! 

Πάµε στο δεύτερο. Δεν θα το κάνετε, γιατί υπάρχει µια διαφ-
ορά µεταξύ των δυο µας. Ο κ. Πολάκης ήρθε στη Βουλή εδώ και
µε κατηγόρησε για είκοσι τρεις παράνοµους διορισµούς στο
ΚΕΕΛΠΝΟ. Ενέπλεξε και τη σύζυγό µου, γιατί –λέει- βρήκε ένα
ραβασάκι, ένα χαρτί, που παρουσίασε στη Βουλή µε το όνοµα
Μανωλίδου και δεν ήξερε καν ότι Μανωλίδου ήταν η επικεφαλής
των προσλήψεων στο ΕΚΕΠΥ και προφανώς σε αυτή τη Μανωλί-
δου αναφερόταν το χαρτί. Ούτε αυτό δεν ήξερε και ενέπλεξε τη
γυναίκα µου χωρίς λόγο και δεν της έχει ζητήσει ακόµα συγ-
γνώµη. 

Παρά ταύτα, όµως, υπάρχει µία διαφορά µεταξύ των δυο µας.
Ο κ. Πολάκης µε κατηγόρησε για παράνοµους διορισµούς στο
ΚΕΕΛΠΝΟ, ζήτησε από τη δικαιοσύνη να παρέµβει, κάνει έρευνα
η δικαιοσύνη και η δικαιοσύνη δεν µου έχει ασκήσει καµµία δίω-
ξη, ούτε µε έχει καλέσει καν να δώσω εξηγήσεις. Δεν έχει βρει
τίποτα. 

Όµως, ως προς τον κ. Πολάκη τώρα, στη δική µου µηνυτήρια
αναφορά έχει ασκηθεί δίωξη σε βαθµό κακουργήµατος σε τρεις
υπαλλήλους του. 

Ο πρώτος εισαγγελέας που έλεγε, κύριε Πολάκη, να µπει στο
αρχείο, χρησιµοποιούσε το επιχείρηµα ότι εκτελούσαν πολιτικές
εντολές, δηλαδή δικές σας εντολές, όχι ότι δεν έκαναν παρανο-

µία. 
Ερωτώ τώρα τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ: Θα αφήσετε να

πάνε φυλακή τρεις υπάλληλοι του κ. Πολάκη για τις εντολές του
κ. Πολάκη που εκτελούσαν και ο κ. Πολάκης –λεβέντης, γεν-
ναίος- θα αφήσει τους υπαλλήλους του να πάνε φυλακή, χωρίς
να θελήσει ο ίδιος να πάει µπροστά και να τους προστατεύσει;
Τόσο γενναίος είναι; 

Άρα η διαφορά µας είναι ότι εσείς µε κατηγορείτε για προσ-
λήψεις, ενώ εσάς σας κατηγορεί η ελληνική δικαιοσύνη για προσ-
λήψεις. 

Τώρα τα περί παραδικαστικού κυκλώµατος που γράψατε, να
πείτε στον Υπουργό Δικαιοσύνης να πάει να τα ερευνήσει. 

Τώρα πάµε στο «Ερρίκος Ντυνάν». Η δικογραφία είπε ότι κε-
λαηδάει ο κ. Μαρτίνης. Ακούστε! Είναι και ντροπή, πραγµατικά!
Κελαηδάει ο κ. Μαρτίνης; Ακούστε από τη δικογραφία πώς υπο-
γράφει. Ακούστε! 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Η δικογραφία τα λέει, όχι εµείς. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ναι. Σας διαβάζω την τε-

λευταία γραµµή της καταθέσεως Μαρτίνη: «Ορκίζοµαι ότι είµαι
χριστιανός ορθόδοξος µη οµοφοβικός». Έτσι καταλήγει η κατά-
θεση του ανθρώπου στην ελληνική Δικαιοσύνη. 

Δεν ντρέπεστε να χρησιµοποιείτε έναν άνθρωπο –που προφα-
νώς λόγω της φυλακής και της περιπέτειάς του βρίσκεται σε σύγ-
χυση- για να δηµιουργείτε πολιτικές εντυπώσεις; 

Ανέβηκε ο κ. Λάππας στη Βουλή –ήταν ο πρώτος που µίλησε
για το «Ερρίκος Ντυνάν»- και τι είπε; Ότι ο κ. Σούρλας και διάφο-
ροι άλλοι έλεγαν πώς κατάντησε έτσι το «Ντυνάν» και πώς βρέ-
θηκε µε τόσο µεγάλα χρέη. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Το 2013!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ναι, βέβαια!
Μετά είπε: «Πώς ζήτησε ο Γεωργιάδης την παραίτηση της δι-

οίκησης του «Ντυνάν»;». Δηλαδή τι λέτε ταυτόχρονα; Ταυτό-
χρονα λέτε ότι υπήρχε µία διοίκηση στο «Ντυνάν» που το έφθασε
σε τέτοιο χάλι, να έχει 300 εκατοµµύρια χρέος και µετά ρωτάτε
«µα, αυτός ο άτιµος ο Γεωργιάδης ζήτησε την παραίτηση αυτής
της διοικήσεως;». Δηλαδή τι θέλατε να κάνουµε µε αυτή τη διοί-
κηση; Θέλατε να τους δώσουµε και βραβείο, γιατί έφθασαν να
χρωστάει 300 εκατοµµύρια το «Ντυνάν»;

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δικαίωµα είχατε; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Θα σας πω µετά αν είχα

δικαίωµα. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Καθόλου.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ή έρχεστε και υπερασπί-

ζεστε στη Βουλή τον Ανδρέα Μαρτίνη; Αυτό κάνετε; Γιατί, αφού
εγώ τον έβγαλα από τη διοίκηση του «Ντυνάν», µετά µπήκε φυ-
λακή. Άρα πρέπει να µας πείτε αν τον υπερασπίζεστε. Για αυτό
ήρθατε εδώ; 

Τώρα, όσον αφορά το αν είχα δικαίωµα, αυτό εκρίθη στο δι-
καστήριο, κύριε Λάππα, διότι, όταν πήγαµε στο δικαστήριο να
διορίσουµε διοίκηση, ήρθε η άλλη πλευρά και είπε ότι εγώ δεν
είχα δικαίωµα. Ξέρετε τι απεφάνθη το δικαστήριο; Ότι είχα δι-
καίωµα και έτσι διόρισα νέα διοίκηση. 

Τώρα, αν θέλετε να πείτε ότι κακώς το δικαστήριο το αποφά-
σισε, τι να σας πω; Εγώ δεν είµαι δικαστήριο. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Να µας φέρετε την απόφαση να τη
δούµε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εγώ ως Υπουργός Υ-
γείας…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Λάππα, σας παρα-
καλώ πολύ, µη διακόπτετε! 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μα, καλά, είπατε ότι µε-
λετήσατε εµβριθώς την κατάθεση Μαρτίνη. Αν τη µελετούσατε
εµβριθώς, θα ξέρατε ότι η κατάθεση Μαρτίνη αναφέρει µέσα την
απόφαση του δικαστηρίου, µε την οποία διορίστηκε η διοίκηση
κατόπιν δικού µου αιτήµατος. Άρα δεν έχετε διαβάσει την κατά-
θεση Μαρτίνη. 

Ξέρετε για αυτό το φοβερό σκάνδαλο γιατί κατηγορούνται οι
άλλοι Υπουργοί; Ο κ. Μηταράκης κατηγορείται γιατί –λέει- επί
έναν χρόνο δεν του έδινε ραντεβού και για αυτό έφεραν τον
Υπουργό στη Βουλή. Ο κ. Λυκουρέντζος κατηγορείται γιατί δεν
τον είδε –λέει- για έναν χρόνο, λες και ήταν υποχρεωτικό να τον
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δει. Ο κ. Χατζηδάκης –το ακόµα καλύτερο- γιατί ως εποπτεύων
Υπουργός δεν ήλεγξε τον κ. Μηταράκη που δεν έβγαινε στον κ.
Μαρτίνη στο τηλέφωνο. 

Αυτά έχει η δικογραφία µέσα. Για αυτήν τη δικογραφία µιλάτε
για το δήθεν µεγάλο σκάνδαλο; Λοιπόν, αφήστε τα αυτά. Ψηφί-
στε προκαταρκτική των πραγµάτων επιτροπή και να πάµε και εγώ
και ο Βορίδης στο δικαστήριο. Ψηφίστε τώρα εάν τολµάτε! 

Κύριε Μαντά, σας είχε προκαλέσει ο κ. Βορίδης εδώ και δύο
εβδοµάδες και είχατε πει ότι θα απαντήσετε. Γιατί δεν κάνετε
προκαταρκτική; Τι χρειάζεται η εξεταστική; Κάντε προκαταρκτική
κατευθείαν. Εγώ σας προκαλώ και παραιτούµαι και της παρα-
γραφής. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ωραία. Κύριε Γεωργιάδη,
τελείωσε ο χρόνος. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Το πάµε στο δικαστήριο
γιατί δεν του έβγαινε στο τηλέφωνο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Πέρασε ο χρόνος, κύριε
Γεωργιάδη. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Θέλω δύο λεπτά ακόµα,
κύριε Πρόεδρε. Σας παρακαλώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Όχι άλλα δύο. Σας έδωσα
δύο λεπτά. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άλλα δύο παρακαλώ. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ναι, αλλά τι θα κάνουµε; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τα υπόλοιπα θα τα πούµε

στην εξεταστική. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Στα εννιά θα σας κόψω. Να

το ξέρετε. Δεν θα ζητήσετε, όµως, άλλα δύο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εντάξει, ευχαριστώ

πολύ. 
Ακούστε τώρα γιατί δεν θέλετε να πάτε στη δικιά σας περίοδο.

Φαντάζοµαι µετά από εµένα θα µιλήσει ο κ. Κουρουµπλής. Εγώ
όλους µου τους πολιτικούς αντιπάλους τους θεωρώ εκ των προ-
τέρων εντίµους και αξιοπρεπείς. Για κανέναν δεν λέω ότι είναι
κλέφτης, όπως αφήσατε τα δηµοσιεύµατα να γράφουν για εµέ-
να. Γιατί τέτοιοι είστε. Όµως, ρωτάω ευθέως τον κ. Κουρουµπλή
δύο πράγµατα: 

Πρώτον, κύριε Κουρουµπλή, καταργήσατε τον διαγωνισµό της
ΕΠΥ για την αγορά φαρµάκων που είχε οργανώσει ο προηγού-
µενος Υπουργός, ο κ. Βορίδης. Ήταν η πρώτη σας απόφαση, 30
εκατοµµύρια ευρώ επιπλέον για το ελληνικό δηµόσιο. Τότε εί-
πατε ότι θέλατε να κάνετε τον διαγωνισµό µε το πενήντα, τριά-
ντα, είκοσι µε το οποίο εγώ συµφωνώ ως µεθοδολογία. Από τότε
που καταργήσατε τον διαγωνισµό µέχρι σήµερα, κύριε Κουρουµ-
πλή, έχει γίνει ο διαγωνισµός που καταργήθηκε µε το πενήντα,
τριάντα, είκοσι το οποίο θέλατε να αλλάξετε; Όχι. Γιατί δεν έχει
γίνει, κύριε Κουρουµπλή, δυόµισι χρόνια ο διαγωνισµός µε το πε-
νήντα, τριάντα, είκοσι που εσείς είχατε εξαγγείλει; Δεν πρέπει να
το ερευνήσουµε; Τριάντα εκατοµµύρια ευρώ είναι αυτά! 

Δεύτερον, δεν βγάλατε δελτίο τιµών το 2015. Τότε λέγατε,
κύριε Κουρουµπλή, γιατί εγώ θυµάµαι, ότι θα βάζατε ένα ενοποι-
ηµένο rebate το οποίο πράγµατι εάν το βάζατε θα έπαιρνε 140
εκατοµµύρια επιπλέον από τη φαρµακοβιοµηχανία. Το βάλατε
κύριε Κουρουµπλή; Το βάλατε το rebate; Το έβαλαν οι επόµενοι
από εσάς µόλις πήραν την εξουσία; Εάν δεν το βάλατε ούτε εσείς
ούτε οι επόµενοι από εσάς και δεν εκδώσατε δελτίο τιµών ούτε
εσείς ούτε οι επόµενοι από εσάς θα µας πείτε, κύριε Κουρουµ-
πλή, ή κύριε Ξανθέ, ή αν γνωρίζετε, κύριε Πολάκη, γιατί κάνατε
ένα τέτοιο τεράστιο δώρο στη φαρµακοβιοµηχανία; 

Πάµε και στο τελευταίο για το ΚΕΕΛΠΝΟ. Πρώτα από όλα η
αναφορά ότι στο ΚΕΕΛΠΝΟ δεν είχε υπάρξει κανένας έλεγχος
µέχρι να έρθει η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ στην εξουσία είναι
αστεία. Καταθέτω για τα Πρακτικά σειρά ελέγχων και επί των
ηµερών µας και πριν από εµάς, από το ΣΔΟΕ, από το ΣΕΥΠ, από
το Υπουργείο Οικονοµικών, από το Σώµα Επιθεωρητών Εργα-
σίας, από όλους. Δεν υπάρχει ένα σώµα που να µην έχει ελέγξει
το ΚΕΕΛΠΝΟ όλα τα προηγούµενα χρόνια. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ακούστε, όµως, κύριε Πολάκη, γιατί είπατε πριν ότι µε περιµέ-
νετε και κλείνω µε αυτό. Σας προκαλώ όταν έρθετε στο Βήµα να
καταθέσετε εάν έχετε την απάντηση της υπηρεσίας του ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ -εάν έχει βγει ακόµα- για αυτούς τους δήθεν είκοσι τρεις
διορισµούς που έκανα. Περιµένω να το καταθέσετε στα Πρα-
κτικά. Ξέρετε γιατί σας λέω να το καταθέσετε; 

Καταθέτω στο Σώµα το εξής χαρτί: την καταγγελία των εργα-
ζοµένων µε εξώδικη δήλωση που έγινε προχθές, ηµέρα Σάββατο.
Ο πρόεδρος των εργαζοµένων, ο κ. Ρόζενµπεργκ, προσπάθησε
να αλλοιώσει το πρωτόκολλο του ΚΕΕΛΠΝΟ. Το ξέρετε κύριε Πο-
λάκη; Πήγε η Αστυνοµία. Να µην ελέξχουµε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί κάποιοι προσπάθησαν να αλλοι-
ώσουν το πρωτόκολλο στον ΚΕΕΛΠΝΟ και πήγε η ελληνική Αστυ-
νοµία το Σάββατο µε µήνυση των εργαζοµένων; 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κλείνω καταθέτοντας για τα Πρακτικά ένα έγγραφο από το
«ΔΙΑΥΓΕΙΑ» για το Υπουργείο Υγείας. Μόνο για τους µήνες Ια-
νουάριος και Φεβρουάριος του 2017 δώσατε στην εταιρεία φύ-
λαξης του ΚΕΕΛΠΝΟ –ακούστε το νούµερο κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ που ψηφίζετε να µην ελεγχθούν όλα
αυτά- 699.955 ευρώ. Δηλαδή, 700 χιλιάδες ευρώ δώσατε στην
εταιρεία φύλαξης για δύο µήνες, για Ιανουάριο και Φεβρουάριο. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ερωτώ, κύριε Πολάκη και κύριε Ξανθέ, γιατί αυτό δεν
αφορά τον κ. Κουρουµπλή. Ο κ. Κουρουµπλής εάν θέλει να µας
απαντήσει για τον κ. Γιαννόπουλο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Γεωργιάδη, έχετε
κλείσει. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ο κ. Κουρουµπλής διό-
ρισε Πρόεδρο του ΚΕΕΛΠΝΟ θεωρώντας τον αξιοπρεπή και ο κ.
Πολάκης στη Βουλή τον είπε απατεώνα. 

Θέλω, κύριε Κουρουµπλή, να ξέρω εάν ο κ. Θανάσης Γιαννό-
πουλος είναι αξιοπρεπής ή όχι για εσάς, ή είναι απατεώνας,
όπως λέει ο κ. Πολάκης. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι από τον Δεκέµβριο του 2015 βάλατε το
ΚΕΕΛΠΝΟ στο δηµόσιο λογιστικό. Αυτό σηµαίνει ότι για κάθε
ευρώ που δαπανάται πρέπει να έχετε κάνει διαγωνισµό. Μπο-
ρείτε να µου πείτε µε ποια διαδικασία πληρώνετε αυτήν την εται-
ρεία και µπορείτε να µου πείτε εάν έχετε λάβει έγγραφη προσ-
φορά µε πολύ λιγότερα χρήµατα για τις ίδιες υπηρεσίες; Να κα-
τατεθεί η προσφορά στα Πρακτικά. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Καλώς, ευχαριστούµε. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όλα αυτά, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν θα τα ελέγξουµε, λέτε, γιατί θα
ψηφίσετε αυτά που είπε χθες ο κ. Ξανθός. 

Ακούστε, όµως, κύριε Ξανθέ τι λάθος κάνετε. Ο τροχός γυρί-
ζει. Η Πλειοψηφία στη Βουλή έχει χαλάσει.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Έχετε κλείσει, κύριε Γεωρ-
γιάδη. Παρακαλώ πολύ! Να σέβεστε την ανοχή στον χρόνο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Και σας λέω καλύτερα
για εσάς να ερευνηθούν τώρα παρά τότε. Λάθος κάνετε. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τον λόγο έχει ο κ. Δελής
από το ΚΚΕ και ύστερα ο κ. Μιχαλολιάκος.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εγώ
πότε θα µιλήσω;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Έπεστε, κύριοι Υπουργοί.
Έχετε τον χρόνο σας. Δείξτε ψυχραιµία και ηρεµία. Τι να κά-
νουµε; Σε είκοσι πέντε αναφέρθηκε ο κ. Γεωργιάδης. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Μετά
θα µιλήσω εγώ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Εντάξει. Λέτε ότι θα µιλή-
σετε ως κανονική οµιλία. Δεν θα µιλήσετε µετά τον κ. Δελή γιατί
είναι ο κ. Μιχαλολιάκος. Ύστερα. Είναι άλλοι τέσσερις πολιτικοί
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Αρχηγοί. Ως Υπουργοί θα µπείτε ανάµεσα, πριν τον Πρωθυ-
πουργό.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Τώρα θέλει να απαντήσει. Δεν το
βλέπετε;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Οικονόµου, σας πα-
ρακαλώ. Παρεµβήκατε και προηγούµενα. Δεν έχει ανάγκη συνη-
γόρου ο κ. Γεωργιάδης.

Κύριε Δελή, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, άλλη µία εξε-

ταστική, άλλος ένας αντιπερισπασµός της Κυβέρνησης, την ώρα
που πακετάρει το νέο βάρβαρο πακέτο των αντιλαϊκών µέτρων
που συµφώνησε µε τους εταίρους της. 

Τούτη τη φορά, λοιπόν, η εξεταστική, σύµφωνα µε την Κυβέρ-
νηση, θα διερευνήσει ορισµένα πιθανά σκάνδαλα στον χώρο της
υγείας κατά τα έτη 1997 έως το 2014. Γιατί, όµως, τέτοιος πε-
ριορισµός στην κυβερνητική πρόταση και γιατί δεν διευκρινίζετε
τι είδους ακριβώς έρευνα θα γίνει και κυρίως σε ποιους θα γίνει; 

Θα περιλαµβάνει, για παράδειγµα, κύριε Υπουργέ, αυτή η
έρευνα και όλους τους επιχειρηµατικούς οµίλους που δραστη-
ριοποιούνται στον χώρο της υγείας ή αυτούς σκοπεύετε να τους
αφήσετε απ’ έξω; Περιµένουµε µία απάντηση.

Εκτός, όµως, από το πεδίο της έρευνας περιορίζετε και το
χρονικό της εύρος, από το 1997 µέχρι το 2014. Γιατί δηλαδή η
έρευνα να σταµατήσει στο 2014 και να µη φτάσει µέχρι το σή-
µερα; Γιατί εσείς οι οπαδοί της διαφάνειας και του όλα στο φως
αρνείστε την έρευνα και για τη δική σας κυβερνητική θητεία; Άλ-
λαξε µήπως η κεντρική πολιτική στην υγεία; Σταµάτησε µήπως
να κινείται στις ράγες της στρατηγικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης
ή µήπως από το 2015 και εδώ η υγεία έπαψε να είναι εµπόρευµα
και έγινε ξαφνικά κοινωνικό αγαθό που παρέχεται ισότιµα σε
όλους, και ο κόσµος δεν το πήρε χαµπάρι;

Θέλετε να µιλήσουµε για τα σκάνδαλα στην υγεία; Να µιλή-
σουµε. Είναι ή δεν είναι σκάνδαλο, και µάλιστα επικίνδυνο πολλές
φορές για την ίδια τη ζωή των λαϊκών ανθρώπων, οι τεράστιες
ελλείψεις σε ιατρικό, νοσηλευτικό προσωπικό και σε ιατρικό εξο-
πλισµό; Είναι ή δεν είναι σκάνδαλο ο χαµός δύο ανθρώπων τις
τελευταίες ηµέρες στη Χαλκιδική λόγω έλλειψης διασωστών; 

Είναι ή δεν είναι σκάνδαλο πολλές κλινικές και εργαστήρια σε
όλη τη χώρα να υπολειτουργούν, κέντρα υγείας να µαραζώνουν,
χιλιάδες άνθρωποι να περιµένουν για µήνες στις λίστες για ένα
πρόβληµα υγείας και στη µεγάλη τους ανάγκη να πέφτουν στα
νύχια των πανάκριβων εµπόρων της υγείας, πουλώντας καµµιά
φορά ό,τι έχουν και δεν έχουν;

Είναι ή δεν είναι σκάνδαλο να µειώνετε την κρατική επιχορή-
γηση στον ΕΟΠΥΥ κατά 200 εκατοµµύρια και αυτό το έλλειµµα
να το καλύπτετε αρπάζοντάς το από τις τσέπες των συνταξιού-
χων, επιβάλλοντάς τους εισφορά 6% στις κύριες και στις επικου-
ρικές συντάξεις; Ή µήπως δεν είναι εµπαιγµός, και µάλιστα
προκλητικός, απέναντι στους υγειονοµικούς, που βιώνουν εξαντ-
λητικές συνθήκες δουλειάς, να βγαίνει η Κυβέρνηση κάθε τρεις
και λίγο και να διαφηµίζει προσλήψεις υγειονοµικών, οι οποίες
δεν αναπληρώνουν ούτε καν τις αποχωρήσεις λόγω συνταξιοδό-
τησης;

Αφήστε που δεν µιλάµε και για µόνιµο προσωπικό, αλλά για
συµβασιούχους ορισµένων µηνών µερικής απασχόλησης και µε
µειωµένα δικαιώµατα. Το µεγαλύτερο σκάνδαλο, που γεννά και
όλα τα υπόλοιπα και για τα οποία συζητάτε συνεχώς, είναι η ίδια
η εµπορευµατοποίηση της υγείας και η δική σας πολιτική αυτής
εδώ της Κυβέρνησης, όπως και των προκατόχων σας, αυτήν υπη-
ρετεί. Ένα µόνο στοιχείο αρκεί για να το αποδείξει. Από το 2009
µέχρι σήµερα, δηλαδή τα τελευταία οχτώ χρόνια, κράτος και
ασφαλιστικά ταµεία πλήρωσαν για φάρµακα γύρω στο 60% λι-
γότερα, ενώ οι ασφαλισµένοι πλήρωσαν 43% περισσότερα χρή-
µατα για φάρµακα. Kαι άµα προσθέσουµε και το τι πλήρωσαν οι
ασφαλισµένοι για τα φάρµακα της αρνητικής λίστας που όλο και
µεγαλώνει και βάλουµε και τα λεγόµενα µη συνταγογραφούµενα
φάρµακα, το τι πλήρωσαν οι ασφαλισµένοι από την τσέπη τους,
κατά τα άλλα, δεν λέγεται. 

Τι είναι όλα αυτά; Από τον ουρανό έπεσαν; Δεν είναι το αποτέ-
λεσµα των πολιτικών επιλογών της Νέας Δηµοκρατίας, του
ΠΑΣΟΚ και της σηµερινής συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, επιλο-

γές που φέρουν τη σφραγίδα της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Και τι
νοµίζει δηλαδή η σηµερινή συγκυβέρνηση; Θα κρύψει τις δικές
της ευθύνες, επειδή σταµατά το έργο της επιτροπής το 2014; Οι
ευθύνες όλων σας δεν µπορούν να κρυφτούν, όσο και αν προ-
σπαθείτε, όσο και αν τσακώνεστε εδώ µέσα, γιατί την απαράδε-
κτη κατάσταση στην υγεία τη ζουν κάθε µέρα στο πετσί τους τα
λαϊκά στρώµατα. Γιατί αυτή η απαράδεκτη κατάσταση, όχι µόνο
συνεχίζεται, αλλά χειροτερεύει κιόλας, παίρνοντας υπόψη τις
σύγχρονες και αυξηµένες ανάγκες, γιατί βλέπετε, είµαστε στο
2017 και όχι στον 19ο αιώνα. 

Τώρα, κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, υπάρχει αρκετή πείρα στον
λαό από ανάλογες εξεταστικές επιτροπές. Κανένα πρόβληµα και
ποτέ δεν έλυσαν, παρά τον πολύ θόρυβο και τους άγριους κα-
βγάδες που ξεσήκωσαν. Κάποια πρόσωπα µπορεί να τα ενοχο-
ποιείτε και να την πληρώνουν. Το σύστηµα, όµως, και την πολιτι-
κή, πάντα τα βγάζετε «λάδι». Πάντα τα αθωώνετε.

Κλείνοντας, παρά την αρνητική αυτή πείρα συµµετέχουµε ως
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος στη συγκρότηση της εξεταστικής
επιτροπής και διεκδικούµε δύο βασικά πράγµατα.

Πρώτον, η έρευνα να απλωθεί συνολικά σε όλους τους παρά-
γοντες που διαµορφώνουν την επικίνδυνη κατάσταση στην υγεία
και δεύτερον, αυτή η έρευνα να µην έχει χρονικούς περιορισµούς
και να φθάσει µέχρι το σήµερα. Σε κάθε περίπτωση, η λύση του
προβλήµατος της δηµόσιας υγείας βρίσκεται και αυτή στα χέρια
του ίδιου του λαού. Βρίσκεται στον αγώνα της εργατικής τάξης
και των λαϊκών στρωµάτων που πρέπει να βάλουν το ζήτηµα της
υγείας πιο αποφασιστικά στο κέντρο της πάλης τους. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε κύριε Δελή. 
Με συγχωρείτε, κύριε Μιχαλολιάκο, πριν σας δώσω τον λόγο,

θα δώσω τον λόγο στον Υπουργό κ. Κουρουµπλή, ο οποίος ζή-
τησε να κάνει µια παρέµβαση επειδή έχει γίνει αρκετές φορές
αναφορά και στο όνοµά του και στη θητεία του. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής): Κύριε Πρόεδρε, µου έκαναν πολλοί συνά-
δελφοι την τιµή να αναφερθούν στο όνοµά µου και γι’ αυτό ήθελα
να πω ορισµένες σκέψεις. 

Πρώτον, κύριε Πρόεδρε, αισθάνοµαι πολύ µεγάλη ικανοποί-
ηση, γιατί όσοι αναφέρθηκαν στο όνοµά µου και για την περίοδο
που ήµουν Γενικός Γραµµατέας της Πρόνοιας, αναγνωρίζουν ότι
είχα τόση µεγάλη ικανότητα που διοικούσα και την υγεία, εκτός
κι αν δεν ξέρουν πώς λειτουργούσε το Υπουργείο Υγείας. Ειλι-
κρινά σας το λέω, όµως, αν είχα ρωτηθεί, θα έλεγα «Βάλτε την
περίοδο αυτή, που ήµουν Γενικός Γραµµατέας στην εξεταστική
γιατί πρέπει η οικογένεια Μητσοτάκη να απαντήσει πού πήγαν
τα εκατοµµύρια που συγκέντρωσε το σωµατείο αλληλεγγύης της
αείµνηστης µητέρας του». Αφού θέλουν, λοιπόν, να ανοίξουµε
ανταρτοπόλεµο, είµαι από µια περιοχή του Βάλτου που ξέρουµε
καλά τι σηµαίνει ανταρτοπόλεµος.

Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει Έλληνας που δεν αντιλαµβάνεται ότι
στην υγεία έγιναν τα µεγάλα πάρτι; 

Ποιος αµφισβητεί τις υπερτιµολογήσεις από το 2007, 2008,
2009, τις οποίες, δυστυχώς, νοµιµοποίησε το ΠΑΣΟΚ τον Ιούλιο
του 2010 και όταν δήλωσα στην τηλεόραση του «MEGA» ότι δεν
θα ψηφίσω, γιατί ήµουν σε εκείνο το Τµήµα, µε αντικατέστησε
το κόµµα µου; 

Ποιος αµφισβητεί, κύριε Πρόεδρε, ότι εκατοµµύρια εµβόλια
και άλλα φάρµακα βρίσκονται στις αποθήκες του Υπουργείου
Υγείας και όταν αγοράστηκαν δεν υπήρξε πρόβλεψη, που την
κάνει το τελευταίο φαρµακείο; Ξέρετε τι κάνει το τελευταίο φαρ-
µακείο, κύριοι συνάδελφοι, µε τις φαρµακοβιοµηχανίες; Λέει ότι
εάν ένα φάρµακο πλησιάζει στη λήξη του, επιστρέφεται. Ούτε
αυτό δεν έγινε. Δεν υπάρχουν πολιτικές ευθύνες; 

Το 2006 ψηφίστηκε ο νόµος, που προέβλεπε ότι τα ασφαλι-
στικά ταµεία, που αγοράζουν φάρµακα, θα τους επιστρέφεται το
4%. Ξέρετε πόσα λεφτά είναι αυτά; Επιστράφηκε ποτέ, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ένα ευρώ από τις πολυεθνικές; Για να το
ρωτήσουµε. Δεν πρέπει να το ρωτήσουµε και αυτό; Τα τελευταία
πέντε χρόνια αυξήθηκαν οι ασφαλιστικές εισφορές των πολιτών
µεσοσταθµικά από 12% στο 26%. Δεν πρέπει να ρωτήσουµε ποιοι
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κέρδισαν απ’ αυτό; 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα την αναφορά για τους

διαγωνισµούς των φαρµάκων. Στις 17 Οκτωβρίου 2012 ο τότε
Υπουργός Υγείας δήλωσε ότι οι εταιρείες, που δεν θα ανταπο-
κριθούν στις υποχρεώσεις τους, που θα ανακηρυχθούν δηλαδή
µειοδότες, δεν θα ξαναλάβουν µέρος µε βάση τον κανονισµό σε
άλλον διαγωνισµό. Η ίδια εταιρεία, λοιπόν, που δεν ανταποκρί-
θηκε, πήρε τον επόµενο διαγωνισµό. Δεν πρέπει να αναζητηθεί
πολιτική ευθύνη;

Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είµαι δικαστής. Εάν
δεν υπάρξουν δικαστικές αποφάσεις τελεσίδικες, αρνούµαι να
µπω στη λογική να ενοχοποιήσω ανθρώπους. Εδώ συγκροτούµε
µία επιτροπή, που στο κάτω-κάτω οι Βουλευτές δεν έχουν όλοι
την ίδια ευθύνη ούτε όλοι οι Υπουργοί. 

Τι θέλει ο κ. Μητσοτάκης; Να του πω να ρωτήσει την κ. Μπα-
κογιάννη τι µου έλεγε το 2010 για Υπουργούς της Νέας Δηµο-
κρατίας; Ότι το ΠΑΣΟΚ τους αφήνει στο απυρόβλητο; Θέλετε να
πούµε τέτοια πράγµατα; Μπορούµε να τα πούµε. Να πάµε, λοι-
πόν και στη δική µου περίοδο, την πολύκροτη, όπως λέτε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέκα εντολές δόθηκαν για ελέγ-
χους σε όλους τους κεντρικούς φορείς του Υπουργείου. Να σας
ρωτήσω το εξής: Στο «Ωνάσειο» κάνατε ποτέ κανέναν έλεγχο;
Θα µάθουµε πόσα εκατοµµύρια χάθηκαν εκεί από τα stent, που
τα αγόραζαν σε τριπλάσια τιµή απ’ ό,τι τα αγόραζε, για παρά-
δειγµα, το «Ιπποκράτειο»; Δεν πρέπει να το µάθουµε; 

Όλοι οι υπόλοιποι οργανισµοί, τα ψυχιατρεία, οι ιδιωτικές κλι-
νικές διαπιστώθηκαν από την έρευνα, από την εντολή που δώ-
σαµε τότε, δυόµισι εκατοµµύρια ηµέρες παραπάνω νοσηλείας.
Αυτό σήµαινε 50 εκατοµµύρια. Δεν πρέπει να ερευνηθεί; Διαφω-
νεί κανείς για αυτά τα πράγµατα; 

Για την τιµολόγηση, επειδή το ακούω: Είναι δυνατόν να λέγον-
ται αυτά τα πράγµατα από ανθρώπους σοβαρούς, που ξέρουν,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Να µιλάει άνθρωπος, εισηγητής
και να λέει ότι δεν έγινε τιµολόγηση; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η τιµολόγηση καθυστέρησε
κάπως γιατί η τρόικα ζητούσε να καταργήσουµε το όριο των 12
ευρώ, που οφείλω να αναγνωρίσω ότι ήταν µια προσπάθεια, που
είχε κάνει ο κ. Γεωργιάδης. Ξέρετε τι προστάτευαν τα 12 ευρώ.
Γι’ αυτό καθυστέρησε. Άλλωστε και τον προηγούµενο χρόνο έγι-
νε τον Αύγουστο.

Λοιπόν, πού βλέπετε τις σκοπιµότητες; Ρωτήστε την τρόικα –
τους ξέρετε- για να δείτε τι αντιρρήσεις προέβαλαν για να προ-
χωρήσει η διαδικασία της τιµολόγησης. Έλεγξε την υπουργική
απόφαση ο κ. Καρόνε στις 20 Αυγούστου, όταν καταργήθηκε το
όριο των 12 ευρώ. Αυτή είναι η αλήθεια. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ,
ολοκληρώστε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν πραγµατικά νοµίζετε ότι
υπάρχει κάποιο κενό σε αυτό το θέµα, στείλτε τους στον εισαγ-
γελέα. Κι εγώ να παραιτηθώ, κύριε Γεωργιάδη, από κάθε προ-
στασία ασυλίας, εάν θεωρείτε ότι υπάρχει τέτοιο ζήτηµα. Να
είµαστε όµως λίγο σοβαροί. 

Εδώ, επιχειρείται να κάνουµε µία συζήτηση –και πρέπει να την
κάνουµε- σε ένα επίπεδο, πρώτον, που να προστατεύει τον πολι-
τικό κόσµο, διότι δεν έχουµε όλοι τις ίδιες ευθύνες. Δεύτερον,
θα πρέπει να κάνουµε µία συζήτηση που να µην ενοχοποιεί εύ-
κολα τον κάθε πολίτη. Να πάµε λοιπόν σε µία διαδικασία, που
πραγµατικά να καταγραφούν οι πολιτικές ευθύνες που έχει ο κα-
θένας µε βάση τον ρόλο που είχε. Από εκεί και πέρα, να κρίνει ο
ελληνικός λαός. Εάν υπάρξουν και ζητήµατα που πραγµατικά
φτάνουν στα όρια των ποινικών ευθυνών, υπάρχει η δικαιοσύνη.
Μιλάµε για τη «NOVARTIS» και λέµε…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ,
ολοκληρώστε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): Έγιναν πριν από χρόνια αναθέσεις χωρίς
καµµία διαδικασία στη συγκεκριµένη εταιρεία; Δεν πρέπει εδώ,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ως πολιτικό σύστηµα επιτέλους
όλοι µαζί να ελέγξουµε γιατί οι πολυεθνικές εταιρείες στην Ελ-

λάδα δεν παρουσιάζουν κέρδη, όταν οι µητρικές τους εταιρείες
είναι παραγωγικές και παρουσιάζουν µεσοσταθµικά 20% και οι
ελληνικές επίσης παραγωγικές παρουσιάζουν κέρδη και αυτοί
δεν παρουσιάζουν σχεδόν κέρδη; Κάτω από την ανοχή του πολι-
τικού συστήµατος έγιναν όλα αυτά. Να συζητήσουµε… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε, κύριε Υ-
πουργέ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): Θα αναλάβουµε όλοι µαζί τέτοιες πρωτο-
βουλίες, να ανοίξει αυτή η ιστορία, όταν αυτή τη στιγµή, όλοι
αυτοί οι κύριοι των θεσµών ζητούν να περικόπτονται οι συντά-
ξεις; Αυτά είναι τα ζητήµατα που πρέπει να ανοίξουν σε έναν τέ-
τοιο γόνιµο και δηµιουργικό διάλογο για να φανεί επιτέλους
κάποια στιγµή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και κλείνω, κύριε
Πρόεδρε, και σας ευχαριστώ- και η πολιτική ευθύνη και η ευθιξία
και το αίσθηµα δικαιοσύνης και το αίσθηµα πατριωτισµού. Διότι
στο τέλος, µε τη λογική αυτή που έχουµε, ό,τι έχει γίνει σε αυτήν
τη χώρα θα το καταστρέψουµε. Διότι προκειµένου να κάνουµε
εντυπώσεις, λέµε ότι κάποιοι ευνοήθηκαν και ποτέ δεν έχουµε
τη λογική ότι πρέπει να στηρίξουµε την παραγωγή στην Ελλάδα,
όπως κάνουν όλες οι άλλες χώρες, εκτός από εµάς. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για

ένα λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Δένδια, έχετε τον

λόγο για ένα λεπτό. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, κάνατε µία

αναφορά σε διάθεση χρηµάτων από κάποιο σωµατείο, που αφο-
ρούσε τη µακαρίτισσα την κ. Μαρίκα Μητσοτάκη. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): Δεν είπα τίποτα. Εάν το ξέρετε, να µας το
πείτε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Εγώ σας ερωτώ ευθέως: Συµφωνείτε
να πάµε στο 1996 και στο 2015 και το 2017; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): ...(δεν ακούστηκε)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής): Όταν απευθύνεστε σε εµένα, επειδή ξέρετε
πως σας σέβοµαι, να είστε προσεκτικός. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Υπουργέ, σας ευχαριστώ για την
υπόδειξη. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): ...(δεν ακούστηκε)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Υπουργέ, είστε
εκτός µικροφώνου και δεν γράφονται στα Πρακτικά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ο κ. Κουρουµπλής επιχειρεί να µε εκ-
νευρίσει, αλλά δεν πρόκειται να το πετύχει. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ο κύριος Υπουργός ανα-
καλεί. 

Συνεχίστε, κύριε Δένδια. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Ωραία. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής): Δεν αναφερόµουν σε εσάς προσωπικά,
κύριε Δένδια. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Το ξέρω ότι δεν αναφερόσασταν σε
εµένα. 

Κύριε Υπουργέ, εγώ θέλω να σας ρωτήσω ευθέως: Συνοµολο-
γείτε να πάµε στο 1996 και στο 2015-2017; Θα ψηφίσετε υπέρ
της πρότασης που περιλαµβάνει το 1996 και το 2015-2017; Αυτό
είναι το πρώτο ερώτηµα. 

Ερώτηµα δεύτερο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής): ...(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, έλεος!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κύριε Υπουρ-

γέ!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
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σιωτικής Πολιτικής): …(δεν ακούστηκε) 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ,

µην παρέµβετε ξανά. Σας παρακαλώ πάρα πολύ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η ερώτηση της Νέας

Δηµοκρατίας υποβαλλόµενη δι’ εµού, απαντάται µε ναι ή όχι…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ρητορική ερώτηση είναι.

Προς το Προεδρείο είναι. Όταν λέτε µε ναι ή όχι θέλετε να ξανα-
σηκωθεί ο κ. Κουρουµπλής και να πάµε µέχρι τις 18.00’. Σας πα-
ρακαλώ πολύ! Κατετέθη στα Πρακτικά η ερώτηση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εκλαµβάνω ότι ο κύ-
ριος Υπουργός θα ψηφίσει υπέρ της πρότασης. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Το εκλάβατε. Πάµε παρα-
κάτω.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Το δεύτερο τώρα είναι ότι µας είπε κάτι
εξαιρετικά ενδιαφέρον. Μας είπε ότι τον Αύγουστο του 2015
υπήρχε δελτίο τιµών για τα φάρµακα, το οποίο, µάλιστα, µας είπε
ότι το έλεγξε ο κ. Carone, αν άκουσα καλά το όνοµα. 

Το ερώτηµα, λοιπόν, απευθύνεται -κατόπιν αυτού- και στον κ.
Κουρουµπλή και στον κ. Ξανθό. Τι έγινε αυτό το δελτίο τιµών;
Διότι εµείς δεν το είδαµε ποτέ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): ...(δεν ακούστηκε)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Δεν απαντάτε, κύριε Κου-
ρουµπλή. Παρακαλώ! Έπονται οι δύο Υπουργοί.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): …(δεν ακούστηκε)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Κουρουµπλή! Παρα-
καλώ πολύ, κύριε Υπουργέ! Έπονται οι δύο Υπουργοί της Κυβέρ-
νησης που θα τοποθετηθούν. Παρακαλώ πολύ! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): ...(δεν ακούστηκε)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Το θέµα αυτό, κατ’ αρχάς, έχει τεθεί
ενώπιον της…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): …(δεν ακούστηκε)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, έλεος! Δεν υπάρχει
λύση σήµερα!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ πολύ, κύριε
Κουρουµπλή, σας έχω πει επανειληµµένα ότι είστε εκτός µικρο-
φώνου. Παρακαλώ πολύ!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω ένα λεπτό. Δεν
το έχω.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Το έχετε λίγο, λίγο. Το εξα-
ντλείτε σιγά σιγά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Υπάρχουν, λοιπόν, δύο θέµατα. 
Πρώτον, η ευθεία τοποθέτηση του κυρίου Υπουργού επί της

προτάσεως της Νέας Δηµοκρατίας και το δεύτερο, η επεξήγηση
της αναφοράς του εδώ για το δελτίο τον Αύγουστο του 2015. Κα-
ταλαβαίνουµε, κυρίες και κύριοι…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-
σιωτικής Πολιτικής): …(δεν ακούστηκε)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Α! Είπαµε λίγο, λίγο, αλλά όχι και στα-
γόνα, σταγόνα!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το θέµα δεν είναι αστείο. Εάν
το δελτίο υπήρξε –εάν υπήρξε, εµείς δεν το ξέρουµε, ο κύριος
Υπουργός µας το λέει, πρώτη φορά το ακούµε- και παρά ταύτα
ο επόµενος Υπουργός δεν έκανε τίποτα, τότε υπάρχουν µεγάλες
ευθύνες του επόµενου Υπουργού. Εάν δεν υπήρξε, τότε υπάρ-
χουν µεγάλες ευθύνες του προηγούµενου Υπουργού. Δεν υπάρ-
χει καµµία πιθανότητα να µην υπάρχουν ευθύνες. 

Αυτό, µετά την τοποθέτηση εδώ του κ. Κουρουµπλή, κατέστη
απολύτως σαφές. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής): …(δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Κουρουµπλή, δεν

έχετε τον λόγο. Σας παρακαλώ! 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής): Δώστε µου τον λόγο για µισό λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής): Κύριε Δένδια, εάν είναι σκάνδαλο και το
καταγγέλλετε τώρα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Εσείς το καταγγείλατε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νη-

σιωτικής Πολιτικής): Ακούστε! Εάν είναι σκάνδαλο και δεν είχατε
ενηµερωθεί το 2015 και το είπατε µετά από δύο χρόνια, αυτό ση-
µαίνει ότι είστε εντελώς αδιάβαστοι, δεν ξέρετε τι σας γίνεται και
θέλετε να κυβερνήσετε την Ελλάδα. Λυπάµαι!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Λυπηθήκατε κι εσείς. Ενε-
γράφη και αυτό.

Κύριε Μιχαλολιάκο έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ (Γενικός Γραµµατέας του Λαϊ-

κού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή): Κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
αναφέρθηκε προηγουµένως ο Υπουργός ο κ. Κουρουµπλής ότι
πρέπει να κάνουµε κάτι για να προστατέψουµε τον πολιτικό κόσ-
µο. Σας απαντώ: Δεν µπορείτε να κάνετε τίποτε. Σε ολόκληρη την
Ελλάδα, σε κάθε καφενείο, σε κάθε χωριό, σε κάθε πόλη, σε κάθε
δρόµο, λένε ότι απαξιώνουν την πολιτική. Αυτοί οι διάλογοι, οι
οποίοι ακούστηκαν προηγουµένως, αυτό ακριβώς επιβεβαι-
ώνουν. Καλόπιστα θα δεχθώ ότι και ο µεν και ο δε έχουν δίκιο.
Αυτό που είναι δεδοµένο είναι ότι και οι µεν και οι δε κυβέρνησαν
και τα σκάνδαλα υπάρχουν. 

Τους τελευταίους µήνες έχουµε ένα πολιτικό αφήγηµα εκ µέ-
ρους της Νέας Δηµοκρατίας ότι δεν θα περάσει η αξιολόγηση
και ότι θα έχουµε εκλογές, ότι έρχονται εκλογές. Τελικά οι εκλο-
γές δεν ήρθαν. Παρ’ όλα αυτά, ο οµιλητής προηγουµένως της
Νέας Δηµοκρατίας µε την έκφρασή του «ο τροχός γυρίζει» πάλι
για εκλογές µιλάει. Δεν θα κερδίσει τίποτα ούτε η Νέα Δηµοκρα-
τία από τις εκλογές ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος κινδυνεύει -µετά
από την ισχυρή δόση ΠΑΣΟΚ την οποία έχει εισπράξει, τόσο από
πλευράς ψήφων όσο και από πλευράς στελεχών και υπουργών
ακόµη- µε ΠΑΣΟΚοποίηση. 

Κινδυνεύει µε φθορά. Ένα µεγάλο µέρος αυτής της πολιτικής
φθοράς µε απόφαση του λαού, παρ’ όλη τη λάσπη που ρίχνετε,
θα την εισπράξουν αυτοί που θεωρείτε το απόλυτο κακό, εµείς
οι Χρυσαυγίτες, που είµαστε η τρίτη πολιτική δύναµη και συνε-
χώς ανεβαίνουµε και εκφράζουµε γνήσια τον ελληνικό λαό. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το πρωί της Πα-
ρασκευής της 31ης Μαρτίου µία οµάδα είκοσι ατόµων… Με συγ-
χωρείτε που φεύγω από το θέµα. Δεν έχω άλλη ευκαιρία. Τα
κανάλια που εσείς θα φιµώνατε, όπως και οι προηγούµενοι, η
διαπλοκή την οποία θα πολεµούσατε, τελικά µόνο εµάς πολεµά. 

Την Παρασκευή, λοιπόν, το πρωί της 31ης Μαρτίου είκοσι άτο-
µα επετέθησαν στα κεντρικά γραφεία της Χρυσής Αυγής, σε µία
επίθεση ξεκάθαρα τροµοκρατική και δολοφονική. Ήθελαν να κά-
ψουν ζωντανούς ανθρώπους, όπως έκαναν στην Marfin, που η
ελληνική δικαιοσύνη εθεώρησε ότι δεν είναι κανείς ένοχος και
αθώωσε αυτούς που παραπέµφθηκαν, τη Marfin την οποία όλοι
την έχουν λησµονήσει. 

Κατ’ ανάλογο τρόπο, λοιπόν, την Παρασκευή στις 31 Μαρτίου
είχαµε µία επίθεση στα γραφεία µας. Ευχαριστώ θερµά όλα τα
κόµµατα. Έσπασε το τηλέφωνο µου εκείνη την ηµέρα από τηλέ-
φωνα Πολιτικών Αρχηγών που καταδίκαζαν την επίθεση. Όλα τα
κόµµατα εξέδωσαν Δελτία Τύπου. Είναι αλήθεια αυτό; Όχι βέ-
βαια. «Καταδικάζω» δεν ακούσαµε από κανέναν.Όταν δεν ακούς
«καταδικάζω», σηµαίνει «δεν καταδικάζω». Εκτός εάν ισχύει αυτό
που λέει ο Θουκυδίδης, ότι όταν σε µία στάση της Πολιτείας κά-
ποιος δεν λαβαίνει µέρος, τότε είναι «πολιτικά άτιµος». Αυτό τον
όρο δίνει ο Θουκυδίδης. 

Οι λεπτοµέρειες γύρω από την επίθεση κατά της Χρυσής
Αυγής εκθέτουν ανεπανόρθωτα το κράτος του ΣΥΡΙΖΑ. Αρκεί να
αναφέρω ότι απέναντι ακριβώς από τα γραφεία της Χρυσής
Αυγής είναι ο όρχος οχηµάτων της οµάδος ΔΙΑΣ και δεν ήλθε κα-
νένας από εκεί. Ήλθε µετά από µισή ώρα από το Κέντρο Επιχει-
ρήσεων που ειδοποιήθηκε η ΟΠΚΕ Κηφισιάς. 

Έτσι, ανενόχλητοι οι τροµοκράτες, οι «κόκκινοι» τροµοκράτες,
χτύπησαν τα γραφεία µας. Είναι ασύδοτη η «κόκκινη» τροµοκρα-
τία. Έχουµε φτάσει στο σηµείο ακόµη και έξω από την κατοικία
του δολοφονηθέντος Παύλου Μπακογιάννη να ρίχνουν προκη-
ρύξεις, να υµνούν και να ζητούν προνόµια για αυτούς οι οποίοι
τον δολοφόνησαν. 
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Θυµάµαι σε παλαιότερους χρόνους, τη δεκαετία του ’80, είχε
εφευρεθεί από το καθεστώς ένα αδίκηµα, η «εξύµνηση κακουρ-
γήµατος». Υπήρχε τότε ένα κόµµα, η ΕΠΕΝ, και όσοι κολλούσαν
φωτογραφία του Παπαδόπουλου ή έριχναν ένα φέιγ βολάν πα-
ραπέµποντο στη δικαιοσύνη για εξύµνηση κακουργήµατος. 

Στην περίπτωση, όµως, των µαρξιστών παρακρατικών τροµο-
κρατών κάτι τέτοιο δεν υπάρχει. Είναι ασύδοτη η «κόκκινη» τρο-
µοκρατία και προστατευόµενη από το κράτος του ΣΥΡΙΖΑ, το
οποίο είναι θαυµάσια κοµµουνιστικό στα συνθήµατά του και θαυ-
µάσια καπιταλιστικό στην οικονοµική πολιτική του, όπως βλέ-
πουµε µε τα περίφηµα µνηµόνια. 

Θα ήθελα, αλήθεια, να ρωτήσω το εξής. Η Εξεταστική αυτή
έχει θέµα την υγεία και τις ευθύνες που υπάρχουν σχετικά µε την
υγεία. Η προηγούµενη Εξεταστική είχε θέµα τον πρώην Υπουργό
Εθνικής Αµύνης του ΠΑΣΟΚ, Γιάννο Παπαντωνίου, ο οποίος πα-
ραπέµπεται στην εξεταστική επιτροπή. Αµφιβάλλουµε αν θα πα-
ραπεµφθεί στη δικαιοσύνη. Θα το δούµε. Γιατί αν συµβεί ό,τι
συνέβη στην προηγούµενη εξεταστική επιτροπή µε τα χρέη των
κοµµάτων και των µέσων µαζικής ενηµερώσεως, δεν θα γίνει τί-
ποτε. 

Εν τοιαύτη περιπτώσει, πριν από τον Γιάννο Παπαντωνίου, είχε
οδηγηθεί στη δικαιοσύνη και στη φυλακή –τώρα απεφυλακίσθη–
ο Άκης Τσοχατζόπουλος. Τι κοινό είχε ο Γιάννος Παπαντωνίου
και ο Άκης Τσοχατζόπουλος; Είχαν έναν και τον αυτό Πρωθυ-
πουργό, τον Κωνσταντίνο Σηµίτη, τον οποίο το πολιτικό κατεστη-
µένο τόσο της Νέας Δηµοκρατίας όσο και του ΣΥΡΙΖΑ προστα-
τεύει. 

Τον Σηµίτη, που είχε πει το «ευχαριστούµε τους Αµερικάνους»
τη νύχτα των Ιµίων, τον Σηµίτη που είναι υπεύθυνος για την εί-
σοδο της χώρας µας στη ζώνη του ευρώ µε πλαστά στοιχεία, που
οδήγησε την πατρίδα µας στην εθνική και οικονοµική κατα-
στροφή. Δεν αγγίζετε τον Σηµίτη. 

Αντίθετα, άνθρωποι του Σηµίτη βρίσκονται σε περίοπτες θέ-
σεις, όπως ο Διοικητής της Τραπέζης της Ελλάδος κ. Στουρνά-
ρας, τον οποίο, όταν τοποθέτησε η Νέα Δηµοκρατία, είχατε
πάρει θέση να µην τον τοποθετήσει, διότι θα τον αλλάξετε. Τε-
λικά, όχι µόνο δεν το αλλάξατε, τον κρατήσατε κι αυτή τη στιγµή
είναι κυρίαρχος παίκτης του παιχνιδιού που παίζεται εις βάρος
της Ελλάδας µε τα περίφηµα µνηµόνια.

Προσπαθείτε µε χοντροκοµµένους τρόπους να κάνετε προπα-
γάνδα, να καλλιεργήσετε ένα κλίµα διχαστικό, να πείσετε τον ελ-
ληνικό λαό ότι παραµένετε κοµµουνιστές. Λες και το 35% του
ελληνικού λαού που σας ψήφισε είναι κοµµουνιστές. Έτσι, τη µία
από τις σήραγγες που συνδέουν τη Θεσσαλία µε τη Μακεδονία,
τη σήραγγα των Τεµπών, την ονοµάσατε «καπετάν Βρατσάνος». 

Μόνο που ο καπετάν Βρατσάνος –και να ακουστεί αυτό µέσα
στη Βουλή των Ελλήνων- ήταν Αντισυνταγµατάρχης του λεγόµε-
νου Δηµοκρατικού Στρατού. Κι αν νικούσε ο Δηµοκρατικός Στρα-
τός, δεν θα υπήρχε Μακεδονία στην Ελλάδα. Γιατί µε επίσηµες
αποφάσεις του, το ΚΚΕ είχε µιλήσει από το δεκαετία του 1920
για ανεξάρτητη Μακεδονία και Θράκη. Ακόµη και τον Ιανουάριο
του 1949 υπάρχουν αποφάσεις του ΚΚΕ ότι ο µακεδονικός λαός
θα λάβει, ως αντίτιµο του αγώνα του, την εθνική του ανεξαρτη-
σία. Για όλα αυτά, βεβαίως, ετιµήθη ο συγχωρεµένος αυτός κύ-
ριος, ο οποίος δεν ήταν απλός κοµµουνιστής, ήταν σκληρός
σταλινικός, µε αποτέλεσµα το 1956, όταν έγινε η αποσταλινοποί-
ηση, να εξοριστεί στην Τασκένδη. 

Ανάλογο σόου παίχτηκε και µε την Εθνική Οδό Αθηνών-Πα-
τρών, όπου µία από τις σήραγγες την ονοµάσατε «Ανδρέα Πα-
πανδρέου» για να τιµήσετε τους ψηφοφόρους σας, για να
τιµήσετε τα στελέχη σας, όλα αυτά τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ, τα
οποία βρίσκονται µέχρι και Υπουργοί. Και κατά τα άλλα, δεν εκ-
προσωπείτε το παλιό πολιτικό σύστηµα. Πολύ ωραία. Κι ακού-
γαµε προηγουµένως τι έλεγε και ο κ. Κουρουµπλής, όταν τον
έπαυσαν από Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου στα θέµατα κοι-
νωνικής προνοίας, επειδή το 2010 εδέχθη το ΠΑΣΟΚ αυτή την
υπερτιµολόγηση που είχε γίνει από τη Νέα Δηµοκρατία.

Ονοµάσατε και µία σήραγγα «Κωστής Παλαµάς». Θα τρίζουν
τα κόκκαλα του Παλαµά. Εδώ µέσα στη Βουλή σας έχω πει κι
άλλη φορά έναν στίχο του Παλαµά που αφορά εσάς τους κοµ-
µουνιστές. Μην πείτε πως δεν ήταν πολιτικός στίχος, γιατί στο

ποίηµα αυτό του Παλαµά είχε απαντήσει ο ίδιος ο Βάρναλης. Το
ποίηµα έλεγε: «Καλαµαράδες και δηµοκόποι και µπολσεβίκοι, για
λόγους άδειους και για του ολέθρου τα έργα βαλτοί». Αυτός
ήταν ο Παλαµάς. 

Ερχόµαστε σε µία ακόµη, λοιπόν, εξεταστική. Και διαβάζω από
το εισαγωγικό της προηγούµενης εξεταστικής τι είπατε: «Τα εξο-
πλιστικά προγράµµατα της χώρας αποτελούσαν ανέκαθεν πηγή
κινδύνων για διαφθορά δοµών και προσώπων. Τα παρακάτω ανα-
φερόµενα εξοπλιστικά προγράµµατα ανάγονται σε µια συνολι-
κότερη περίοδο κατά την οποία κορυφώθηκαν, πράξει και παρα-
λείψει του παλιού πολιτικού συστήµατος, που οδήγησαν τη χώρα
στη χρεοκοπία». Και λέτε: «Χρηµατιστήριο, εξοπλιστικά, υπέρ-
βαση ολυµπιακών έργων, δανειοδότηση µέσων µαζικής ενηµέ-
ρωσης και κοµµάτων, συνέθεταν την εικόνα διαπλοκής και διαφ-
θοράς». Τώρα προσθέτετε –και πολύ σωστά τα προσθέτετε- τα
θέµατα της υγείας.

Βεβαίως, σε όλα αυτά τα πράγµατα, θα πρέπει να σηµει-
ώσουµε και µία µικρή λεπτοµέρεια, που δεν είναι καθόλου λεπτο-
µέρεια, είναι τεράστιο θέµα, ότι η Ελλάδα για δεκαπέντε τουλά-
χιστον χρόνια και πλέον είναι χώρα υγειονοµικού τουρισµού. Έρ-
χονται από κάθε χώρα της Ανατολικής Ευρώπης, που έχει πτωχό
υγειονοµικό σύστηµα, και της Ασίας και νοσηλεύονται δωρεάν
στην Ελλάδα. Αυτός ήταν ένας από τους λόγους, πέρα από τα
σκάνδαλα και τις υπερβάσεις, που οδήγησαν τη χώρα στη χρεο-
κοπία και το σύστηµα υγείας σε κατάρρευση. 

Αναφέρθηκε προηγουµένως Υπουργός της Κυβερνήσεώς σας
σε κάποια εµβόλια. Μόνο που ο πολιτικά υπεύθυνος γι’ αυτά τα
εµβόλια τιµάται από την Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ και αυτήν τη
στιγµή είναι και επίτροπος στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Δεν είδα να
προβαίνετε σε καµµία ενέργεια προς αυτήν την κατεύθυνση. Τη-
ρείτε σιγήν ιχθύος. 

Βεβαίως το µέγα πολιτικό ζήτηµα το οποίο τίθεται είναι ότι, εάν
τα θέµατα της υγείας, τα εξοπλιστικά, τα ζητήµατα του χρηµατι-
στηρίου, των Ολυµπιακών Αγώνων οδήγησαν τη χώρα στη χρε-
οκοπία, αυτή η παραδοχή σας από µόνη της συνιστά τον λόγο
για τον οποίο το εξωτερικό χρέος της Ελλάδας είναι παράνοµο
και θα έπρεπε να κάνετε το προφανές, το οποίο είχατε και προ-
εκλογικά υποσχεθεί, να καταγγείλετε ως παράνοµο το χρέος, να
κάνετε στάση πληρωµών στους διεθνείς τοκογλύφους, για να
ζήσει ο ελληνικός λαός. Έπρεπε να καταγγείλετε το χρέος. Δεν
το κάνετε. Ακόµη και την ελάφρυνση του χρέους την οποία δια-
φηµίζατε ότι θα επιτύχετε, δεν την επιτύχατε και όλα δείχνουν
πως βαδίζουµε σε ένα τέταρτο µνηµόνιο. 

Ζητάτε να γίνει εξεταστική επιτροπή για την υγεία, για την πε-
ρίπτωση του Νοσοκοµείου του «Ερυθρού Σταυρού», του «Ερρί-
κος Ντυνάν», το οποίο πράγµατι είναι ένα κόσµηµα, το οποίο
πλήρωσε από το υστέρηµά του ο ελληνικός λαός και το οποίο
ξεπουλήθηκε αντί πινακίου φακής κυριολεκτικά. Όσοι έχουν ευ-
θύνες γι’ αυτό, τόσο από πλευράς ΠΑΣΟΚ, όσο και της Νέας Δη-
µοκρατίας, πρέπει να λογοδοτήσουν.

Το δεδοµένο είναι ένα: Το Νοσοκοµείο «Ερρίκος Ντυνάν» δεν
έπρεπε να πουληθεί σε αυτήν την τιµή. Το σκάνδαλο είναι δεδο-
µένο. Φοβούµαι, όµως, ότι µε τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργεί
το πολιτικό σύστηµα -το οποίο δεν σώζεται ό,τι και να κάνετε
όπως βαδίζει η κατάσταση-, µε τον νόµο περί ευθύνης Υπουρ-
γών, το άρθρο 86 του Συντάγµατος, το οποίο, όπως θα το ανα-
θεωρήσετε, κατ’ ουσίαν θα το αφήσετε ακέραιο, γιατί αφήνετε
οριακά, λέει, την περίπτωση πολιτικών ευθυνών –µα έτσι, µε αυ-
τήν την πρόφαση γίνεται και η βουλευτική ασυλία- δεν πρόκειται
να προχωρήσει τίποτα. 

Ακούσαµε να γίνεται λόγος και για το ΚΕΕΛΠΝΟ. Πραγµατικά
δεν µπορώ να καταλάβω τι θα απογίνετε τόσο εσείς, του ΣΥΡΙΖΑ,
όσο και της Νέας Δηµοκρατίας, αν πραγµατικά υπάρξει έλεγχος
στο ΚΕΕΛΠΝΟ και πάει αυτός ο έλεγχος στις εφηµερίδες και
στους τηλεοπτικούς σταθµούς, που στηρίζουν άλλοι τον ΣΥΡΙΖΑ,
άλλοι τη Νέα Δηµοκρατία. Γιατί δεν προχωράτε σε αυτήν την
ενέργεια; Έχουν σπαταληθεί δισεκατοµµύρια ευρώ από το
ΚΕΕΛΠΝΟ σε διαφηµίσεις οι οποίες είναι πραγµατικά για γέλια
εκεί όπου δηµοσιεύτηκαν.

«NOVARTIS»: Μιλάµε ότι οι Αµερικανοί έχουν βίντεο. Εµείς µε
τον εκπρόσωπό µας στην εξεταστική επιτροπή θα ζητήσουµε
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αυτά τα βίντεο. Να έλθουν αυτά τα βίντεο για να δούµε ποιοι
Υπουργοί µιλούσαν µε τη «NOVARTIS» και ποιοι έκαναν όλες
αυτές τις ασχήµιες. Ενώ όµως είστε ευαίσθητοι γι’ αυτά τα πράγ-
µατα και ό,τι έρχεται από τη δικαιοσύνη το προχωράτε εδώ και
κάνετε άρσεις ασυλίας, εξεταστικές επιτροπές, σας πληροφορώ
ότι από τις 14 Φεβρουαρίου του 2017 ένας τακτικός ανακριτής
του Πρωτοδικείου Αθηνών διενεργεί κύρια ανάκριση για παρα-
βίαση του τηλεφωνικού απορρήτου του πρώην Πρωθυπουργού
Αντώνη Σαµαρά για την περίφηµη συνοµιλία του, στην οποία κα-
λούσε δικαστικό λειτουργό να προφυλακίσει Βουλευτές της Χρυ-
σής Αυγής. Είχαµε καταθέσει και µήνυση, γιατί οι προφυλακίσεις
είχαν πάνω προγενέστερη ηµεροµηνία από την ηµεροµηνία της
προφυλάκισής τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτού)

Θα έχετε το πολιτικό θάρρος, εσείς του ΣΥΡΙΖΑ, να ζητήσετε
εξεταστική επιτροπή; Εµείς έχουµε δεκαεπτά Βουλευτές. Δεν
φτάνουµε. Δεν θα το έχετε, γιατί στηρίζετε µαζί µε τη Νέα Δηµο-
κρατία αυτό το σάπιο πολιτικό σύστηµα που µοναδικός του εχ-
θρός είναι η Χρυσή Αυγή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Δύο λεπτά θέλω ακόµη, κύριε Πρόεδρε. 
Απόλυτα συναφής και η περίπτωση του βίντεο Μπαλτάκου, για

το οποίο κατηγορήθηκε ο συναγωνιστής µου, Βουλευτής της
Χρυσής Αυγής, Ηλίας Κασιδιάρης και το απαλλακτικό βούλευµα
το οποίο βγήκε έλεγε και τόνιζε τα εξής: «Είναι εξάλλου γεγονός
ότι δεν προέκυψε η αλήθεια ή η αναλήθεια των ισχυρισµών του
Παναγιώτη Μπαλτάκου, που περιέχονται στην επίδικη υποκλα-
πείσα συνοµιλία. Ούτε βεβαίως προέκυψε αν το ως άνω ζήτηµα
ερευνήθηκε στα πλαίσια κάποιας άλλης αυτοτελούς δικαστικής
έρευνας και µάλιστα, µε τη σχολαστικότητα, την επιµονή και τη
µεγαλύτερη δυνατή διαφάνεια και δηµοσιότητα που η σηµασία
του απαιτούσε». Δεν κάνατε τίποτα ούτε γι’ αυτό. Χέρι χέρι µε τη
Νέα Δηµοκρατία στο κυνήγι των µαγισσών κατά της Χρυσής
Αυγής. 

Επειδή τελευταία προέκυψε πάλι ζήτηµα µε το εθνικό νόµισµα
και όπως δείχνουν ίσως οι σύντροφοι να ενωθείτε και να επιστρέ-
ψετε στο �68 -έτσι δείχνουν τα πράγµατα-, εµείς επιµένουµε στο
δίλληµα «ευρώ ή Ελλάδα» και επιλέγουµε Ελλάδα. Και αυτή η
σηµαία µε τα κίτρινα αστέρια είναι ένα εµπορικό σήµα, δεν είναι
σηµαία της Ελλάδος, δεν είναι σηµαία της πατρίδος µας. Ό,τι και
να κάνετε, όσο και αν προσπαθείτε να ρίχνετε λάσπη και να πο-
λεµάτε την Χρυσή Αυγή, όπως συνέβη πρόσφατα µε µια νέα χρυ-
σαυγιάδα, ένα µεγάλο µέρος του λαού ξυπνά. Σε κάθε γωνιά της
Ελλάδος, σε κάθε χωριό, είµαστε η τρίτη πολιτική δύναµη, είτε
το θέλετε είτε δεν το θέλετε και συνεχώς ανεβαίνουµε. Ο Λένιν
είχε πει ότι όσο χειρότερα πάµε τα πράγµατα, τόσο καλύτερα
για εµάς. Αυτό σήµερα ισχύει για τη Χρυσή Αυγή, το κίνηµα των
Ελλήνων εθνικιστών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Τον λόγο έχει ο κ. Κατσίκης

και ύστερα ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Πολάκης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, η κατάθεση της σηµερινής υπό συζήτηση

πρότασης αποτελεί άλλο ένα αποδεικτικό στοιχείο της υλοποί-
ησης των δεσµεύσεων της Συγκυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, για
διασφάλιση και δηµοσιοποίηση των περιπτώσεων λεηλασίας,
διασπάθισης και ιδιοποίησης δηµοσίου χρήµατος. 

Όπως είχα αναφέρει και στην προηγούµενη συζήτηση για τη
σύσταση εξεταστικής επιτροπής αναφορικά µε τα εξοπλιστικά
προγράµµατα, η απόφαση µας να χυθεί άπλετο φως σε όλες τις
περιπτώσεις κατασπατάλησης και κατάχρησης των χρηµάτων
των πολιτών είναι απόφαση ειληµµένη. 

Με χαροποιεί ιδιαίτερα το γεγονός της συναίνεσης στην πρό-
ταση αυτή, σχεδόν ολόκληρου του πολιτικού φάσµατος. Ο χώ-
ρος της γείας αποτελούσε χρόνια τώρα την παχιά αγελάδα, την
οποία άρµεγαν τα κοράκια. Μια χαρά έστησαν το σύστηµα οι αε-
τονύχηδες. Με ανυπαρξία ελεγκτικών µηχανισµών και αδιαφά-
νεια στη διαχείριση, το δηµόσιο χρήµα γινόταν όλο και πιο γρή-
γορα ιδιωτικό. Η παροχή ασυλίας από τα κόµµατα εξουσίας, µε
τη συντήρηση πολιτικής ανοχής, διαµόρφωσε ευνοϊκές συνθήκες

για τη συντήρηση της διαφθοράς. Τα οικονοµικά σκάνδαλα στον
χώρο της υγείας και ιδιαίτερα τώρα, στη σκληρή περίοδο της
κρίσης, χρήζουν άµεσης διερεύνησης. Το σκάνδαλο του ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ αποτελεί άλλο ένα λιθαράκι στο ανεξέλεγκτα ακριβοπλη-
ρωµένο πάρτι στον τοµέα της δηµόσιας υγείας.

Το πόρισµα κόλαφος των επιθεωρητών του Γενικού Λογιστη-
ρίου του Κράτους κατέδειξε πως µόνο από το 2012 έως το 2014,
περίοδο δηλαδή βαθιάς οικονοµικής κρίσης 3,5 εκατοµµύρια
ευρώ δόθηκαν µε απευθείας αναθέσεις στα µαζικά µέσα ενηµέ-
ρωσης για σκανδαλώδεις διαφηµιστικές καµπάνιες, όπως το
σπάνιο και έκτακτο φαινόµενο της εποχικής γρίπης –ειρωνικά το
λέω- τα µεταδοτικά νοσήµατα, όπως ο καρκίνος –ειρωνικά το
λέω- όταν αυτά θα µπορούσαν να γίνουν δωρεάν, σαν κοινωνικά
µηνύµατα.

Γιατί, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ εξαιρέθηκε από όλες τις υποχρεώσεις που έχει ένας δηµό-
σιος φορέας; Γιατί εξαιρέθηκε από την υποχρέωση τήρησης
φορολογικών βιβλίων; Γιατί εξαιρέθηκε από την υποχρέωση να
προσλαµβάνει υπαλλήλους µέσω ΑΣΕΠ; Γιατί δεν έχει κανονισµό
λειτουργίας; Γιατί δεν έχει καν λογιστήριο; Επειδή, απλούστατα
ήταν το κέντρο της απόλυτης αδιαφάνειας.

Το 2015, µε νοµοθετικές ρυθµίσεις της σηµερινής Κυβέρνη-
σης, όλες αυτές οι εξαιρέσεις καταργήθηκαν. Το διαχρονικό
πάρτι του ΚΕΕΛΠΝΟ ξεκίνησε από το 1998 που ιδρύθηκε και
εξαιρέθηκε, όπως προείπα, από τις διατάξεις που αφορούσαν
προµήθειες, προσλήψεις και συµβάσεις.

Όταν το 2003 διευρύνθηκε ο σκοπός του και του δόθηκε η δυ-
νατότητα σύναψης συµβάσεων έργου µε τρίτους, χωρίς τη δια-
δικασία έγκρισης, το πάρτι πλέον γίνεται θεσµός. Η φράση των
ελεγκτών «η στελέχωση του ΚΕΕΛΠΝΟ δεν παρείχε καµία εγ-
γύηση διαφάνειας» τα λέει όλα.

Στην απογραφή του 2013 καταγράφηκαν πεντακόσιοι ενε-
νήντα έξι εργαζόµενοι. Έναν χρόνο µετά, στην απογραφή του
2014, ο αριθµός των εργαζοµένων ανήλθε στους οκτακόσιους
ογδόντα οκτώ. Οι µισοί δε από αυτούς ήταν διοικητικό προσω-
πικό µε χαµηλές εκπαιδευτικές ιδιότητες. 

Το ΚΕΕΛΠΝΟ είχε γίνει τότε το βασικό όχηµα όλων των προ-
ηγούµενων κυβερνήσεων για την εξυπηρέτηση ρουσφετιών και
διορισµών. Στις προµήθειες επίσης γίνονταν απίστευτα πράγ-
µατα. Όλα πραγµατοποιούνταν χωρίς αιτήµατα, χωρίς δικαιολο-
γητικά και φυσικά χωρίς βεβαιώσεις καλής εκτέλεσης, αφού
Γραφείο Προµηθειών δεν λειτουργούσε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Λίγο την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
Δεν υπήρχε δε προϊστάµενος οικονοµικών υπηρεσιών. Όλες

οι αποφάσεις διαχείρισης δαπανών και εξόφλησης λαµβάνονταν
από τη διοίκηση. Δεν υπήρχε λογιστήριο. Δεν υπήρχαν αναλυτικά
στοιχεία για την οικονοµική λειτουργία του φορέα, ενώ από το
2011 εγκαταλείφθηκε κάθε πρόγραµµα µηχανοργάνωσης λογι-
στηρίου. 

Αυτό φυσικά βοήθησε κάποιους, αφού υπήρχε απόλυτη αδυ-
ναµία απεικόνισης των δοσοληψιών του πραγµατικού ύψους των
δαπανών και των οφειλών. Ωστόσο, κρίθηκε αναγκαίο να συνερ-
γαστούν µε εξωτερικό οικονοµικό σύµβουλο και συνεργάτη, στον
οποίο δόθηκαν, µόνο για το 2014, 38.000 ευρώ. Δίνονταν εντολές
πληρωµών σε τράπεζες χωρίς να κρατούνται αντίγραφα. Εντο-
πίστηκαν καταβολές χρηµάτων δύο φορές για τον ίδιο λόγο στον
ίδιο δικαιούχο. Ένα ακόµη παράδειγµα ήταν η ραγδαία αύξηση
αντιδραστηρίων από 2.000.000 ευρώ σε 8.000.000 ευρώ, στον
ίδιο βέβαια προµηθευτή. 

Φυσικά τη µερίδα του λέοντος εισέπραξε η λεγόµενη «επικοι-
νωνία». Το 2014 καταβλήθηκαν 5.868.000 ευρώ για να επικοινω-
νηθεί το ΚΕΕΛΠΝΟ στον λαό και 2.404.000 ευρώ σε υπηρεσίες
ασφαλείας για να προστατευθεί. Από ποιόν αλήθεια, απειλούνταν
το ΚΕΕΛΠΝΟ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;

Έτσι, µόνο για το 2014, τα έξοδά του έφτασαν να είναι
20.000.000 ευρώ πάνω από τα έσοδά του. Με όλη αυτή τη δύσο-
σµη εικόνα πώς εγγυήθηκε το ελληνικό δηµόσιο και έλαβε δάνειο
το ΚΕΕΛΠΝΟ, ύψους 185.000.000 ευρώ; Ζήτησε δηλαδή και
έλαβε την εγγύηση του λαού -γιατί αυτό σηµαίνει ελληνικό δη-
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µόσιο, είµαστε όλοι εµείς- και εισέπραξε τέτοια δάνεια. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ολοκληρώστε, σας παρα-

καλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αν για όλα αυτά δεν πρέπει να έχει λόγο και ρόλο η δικαιο-

σύνη, τότε ποιος πρέπει να έχει; Η παντελής έκθεση του δηµό-
σιου συστήµατος σε µικρές και µεγάλες απάτες είναι δεδοµένη.

Το όργιο της εξαπάτησης του ΕΟΠΥΥ από νοσοκοµεία, φαρ-
µακεία, ιατρεία, κέντρα αποκατάστασης και ιδιωτικές κλινικές
έφεραν στο φως έλεγχοι της αρµόδιας υπηρεσίας: Συνταγογρά-
φηση φαρµάκων χιλιάδων ευρώ χωρίς να το γνωρίζουν οι ασφα-
λισµένοι, χιλιάδες κουτιά φαρµάκων χωρίς κουπόνια, εικονικές
συνταγές, παράνοµη εξαγωγή και πώληση φαρµάκων, εκτελέ-
σεις συνταγών µετά τον θάνατο του ασφαλισµένου, υπερτιµολο-
γήσεις φαρµάκων και µάλιστα, µε την ευλογία του Υπουργείου.
Η δηµόσια δαπάνη για τα φάρµακα εκτοξεύτηκε. 

Τον Σεπτέµβριο του 2014, µε τις ευλογίες του κ. Σαµαρά και
την τροπολογία της Νέας Δηµοκρατίας, σφραγίστηκε το σχέδιο
αρπαγής του Νοσοκοµείου «Ερρίκος Ντυνάν» από την Τράπεζα
Πειραιώς, στην οποία χαρίστηκε ολόκληρο το νοσοκοµείο µε τί-
µηµα-σκάνδαλο, απαλλαγµένο και από όλα του τα χρέη.

Έτσι, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, φροντίσατε ώστε η Τρά-
πεζα Πειραιώς να βάλει στο χέρι εκτός από τα κτήρια και τον εξο-
πλισµό και την άδεια λειτουργίας του νοσοκοµείου.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, έχετε κλείσει,
κύριε συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Η συναίνεση της τότε Κυβέρνησης ήταν εξασφαλισµένη υπέρ

του τραπεζικού λόµπι σε κάθε φάση της εξύφανσης του σχεδίου
ιδιωτικοποίησης, ακόµη και όταν έµπαινε σφραγίδα στο δυσοί-
ωνο µέλλον για το νοσοκοµείο και τους χίλιους εργαζόµενους.

Στους όρους του µνηµονίου συνεργασίας µεταξύ του Υπουρ-
γείου Άµυνας, της διοίκησης του νοσοκοµείου και της Τράπεζας
Πειραιώς περιλαµβάνονταν µείωση του εργατικού κόστους στο
µισό, άρα απολύσεις και µειώσεις µισθών, ελαστικές σχέσεις ερ-
γασίες, αναδιάρθρωση προσωπικού και θέσεων εργασίας, δια-
σφάλιση τοκοχρεολυσίων και διακοπή παραγωγής χρέους.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, κύριε Κατσίκη.
Φθάσατε τα εννέα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΤΣΙΚΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε. 
Όταν βάζετε την υπογραφή σας, κύριοι του ΠΑΣΟΚ και της

Νέας Δηµοκρατίας, κάτω από τέτοιες συµφωνίες, πιστεύετε,
αλήθεια, ότι εξυπηρετείτε το δηµόσιο συµφέρον; 

Αυτά τα αποστήµατα που εκθρέψατε και συντηρήσατε τόσα
χρόνια, µε την ελπίδα ότι θα είναι στο διηνεκές, θα σπάσουν
τώρα. Θα τα ανοίξει µια Κυβέρνηση που δεν φοβάται τα δύ-
σκολα, που δεν κιοτεύει στις απειλές, που δεν την κρατάτε από
πουθενά για να την εκβιάζετε. Θα σπάσουν, να είστε σίγουροι.
Μην αµφιβάλλετε. Γι’ αυτό και τότε αλίµονο στους εµπλεκόµε-
νους.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας κ. Παύλος Πο-

λάκης, για δέκα λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, πριν ξεκινήσω την οµιλία µου, θέλω
να την αφιερώσω σε δύο κατηγορίες. Πρώτον, στους συναδέλ-
φους µου στον Ιατρικό Σύλλογο Πειραιά από όλες τις παρατάξεις
τότε, γιατί όπως η διαφθορά έχει οριζόντια κατανοµή, έτσι και η
τιµιότητα έχει οριζόντια κατανοµή. 

Τον Απρίλη του 2005 αυτά που κουβεντιάζουµε σήµερα πρω-
τακούστηκαν σε µία εκδήλωση του Ιατρικού Συλλόγου Πειραιά
και θάφτηκαν και τότε από τα ΜΜΕ, µε την τιµητική εξαίρεση του
«ΕΘΝΟΣ» και της Δήµητρας Σωτηριάδου, µιας δηµοσιογράφου
του «MEGA», η οποία ήταν από τους πρώτους που απολύθηκαν,
όταν άρχισαν οι περικοπές.

Δεύτερον, θέλω να την αφιερώσω σε όλους τους ανθρώπους
και τους συµπολίτες µας οι οποίοι τα πρώτα χρόνια της κρίσης
στάθηκαν µπροστά στα γκισέ των νοσοκοµείων, όντας ανασφά-
λιστοι, για να τους εξευτελίσουν, λέγοντάς τους ότι για να νοση-

λευτείς ή για να κάνεις εξετάσεις θα σου βεβαιώσουµε τα χρέη
στην εφορία. Είναι πρόσφατα αυτά τα παραστατικά που καταθέ-
σαµε από το «Βενιζέλειο», γιατί αυτή τη λύση είχαν δώσει οι συ-
νάδελφοί µας που βγαίνουν σήµερα και λένε ότι έκαναν αυτοί
την υγειονοµική κάλυψη των ανασφάλιστων και λοιπές µπούρδες
που ακούω εδώ.

Θέλουµε να πούµε στον ελληνικό λαό ότι για πρώτη φορά µετά
τη Μεταπολίτευση µία Κυβέρνηση φέρνει εξεταστική επιτροπή
για την υγεία. Τη φέρνει γιατί εµείς δεν είµαστε µέσα στο σύ-
στηµα της σαπίλας και της διαφθοράς που γιγάντωσε αυτό το
πράγµα τα προηγούµενα χρόνια. Επίσης, δεν µας έχουν στο χέρι
κι επειδή δεν µας έχουν στο χέρι, γι’ αυτό γίνεται αυτή η εξετα-
στική σήµερα. 

Διότι τόσα χρόνια, παρά τις απειλές της κ. Μπακογιάννη, η
οποία παζάρευε την ασυλία µε τη «SIEMENS», δεν είδαµε να
έρθει καµµιά επιτροπή. Βοούσε ο τόπος ότι εδώ γίνεται ένα από
τα µεγαλύτερα πάρτι που έχουν στηθεί ποτέ στο ελληνικό κρά-
τος από το 1821. Εκατοντάδες πορίσµατα! Εκατοντάδες δηµο-
σιεύµατα! Παρακάτω τι έγινε; Τίποτα. Τα θάψατε όλα, σε συνερ-
γασία µε ένα παρακράτος το οποίο εµφιλοχωρεί σε όλους τους
τοµείς της δηµόσιας ζωής.

Για τι πράγµα µιλάµε σήµερα; Από το 1991 µέχρι το 2010 δό-
θηκαν περίπου, δηµόσια και ιδιωτική δαπάνη µαζί, 265 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ στον χώρο της υγείας. Από αυτά, το 60% ήταν
δηµόσια δαπάνη -µεσοσταθµικά και µε µέσο όρο και όλα τα χρό-
νια και να «παίζει»- και το 40% ήταν ιδιωτική δαπάνη. 

Από αυτά τα ποσά τα 45 δισεκατοµµύρια από τα 160 δισεκα-
τοµµύρια της δηµόσιας δαπάνης και τα 40 δισεκατοµµύρια από
τα 100 δισεκατοµµύρια της κάθε τρόπου ιδιωτικής δαπάνης ήταν
µαύρο χρήµα υπερτιµολόγησης, παράνοµου πλουτισµού, προ-
κλητής ζήτησης, υπερσυνταγογράφησης, ληστείας του ελληνι-
κού λαού. 

Αυτό έγινε µε τις πολιτικές ευλογίες ενός κατεστηµένου που
κυβέρνησε την Ελλάδα σαράντα χρόνια, που έβγαιναν διάφοροι
Υπουργοί και έλεγαν «Ναι, κάτι συµβαίνει» κ.λπ., κ.λπ. και επί του
πρακτέου µηδέν. Γιατί αυτό γινόταν. Μιλάµε για 85 δισεκατοµ-
µύρια, για το 1/4 του δηµόσιου χρέους. Για αυτό το πράγµα µι-
λάµε σήµερα και αυτό θα ελέγξουµε.

Πρώτο στοιχείο αυτού του γλεντιού: Φαρµακευτική δαπάνη.
Στοιχεία των ασφαλιστικών ταµείων: Όσον αφορά τον ΕΦΚΑ, το
2001 η δηµόσια δαπάνη από τα ταµεία ήταν 1,937 δισεκατοµµύ-
ρια και το 2009 ήταν 5,4 δισεκατοµµύρια ευρώ. Τόσο πολύ αρ-
ρώστησαν; Τόσο πολύ αυξήθηκαν οι τιµές; Τόσες περισσότερες
νέες ανάγκες καλύψαµε; Παραπάνω από τα µισά κάθε χρονιάς
αυτά είναι µαύρο χρήµα και αυτό έγινε επί συγκεκριµένων κυ-
βερνήσεων. Το αντίστοιχο ποσό για τα νοσοκοµεία ξεκίνησε από
τα περίπου 250 εκατοµµύρια ευρώ τον χρόνο, για να φτάσει στο
1,2 δισεκατοµµύρια το 2009. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Κάποιος φταίει για αυτά. Γιατί έγινε αυτό το γλέντι; Γιατί έγινε;
Ποιος το οργάνωσε; Ποιος το καθοδήγησε; «Η διαφθορά είναι
κοινωνικό φαινόµενο», µας είπε ένας βρικόλακας που βγήκε από
την ντουλάπα πριν λίγο καιρό. Ναι, αλλά καθοδηγήθηκε από κά-
ποιους πολιτικά αυτό το κοινωνικό φαινόµενο, δεν έπεσε από τον
ουρανό. Δεν γεννιούνται οι άνθρωποι µε το να είναι ληστές και
δολοφόνοι. Διαµορφώνονται µέσα από τις κοινωνικές σχέσεις και
από το σύστηµα που ζουν. Και κάποιος τον καθοδήγησε πολιτικά.
Ποιος τον καθοδήγησε; Αυτός που είχε στο Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης µέχρι το 2010 την τιµολόγηση των φαρµάκων, τη µαύρη
τρύπα. 

Δεν πρέπει να ελέγξουµε αν όντως έπαιρναν τις τρεις χαµηλό-
τερες τιµές, που µας έλεγαν, των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και έβγαζαν την τιµή στην Ελλάδα; Γιατί δεν το έκαναν αυτό;
Γιατί δεν υπήρχαν βάσεις δεδοµένων τότε και το παραδέχονται
µετά. Άρα γλέντι τεράστιο εκεί, χωρίς έλεγχο για το ποια τιµή
µπαίνει στην Ελλάδα. 

Γιατί τέτοιος καηµός να µπει στην Ελλάδα; Γιατί από την τιµή
της Ελλάδας έπαιρναν άλλες πενήντα πέντε χώρες. Αυτό συνε-
χίστηκε και µετά το 2010-2012 που ήρθε στον ΕΟΦ. Έχεις υπαλ-
λήλους του ΕΟΦ και λένε «Παιδιά, πώς θα το ελέγξουµε; Τι κά-
νατε πριν;». Έφεραν τεχνογνωσία. Έναν κ. Μανία που έφερε ο
Λοβέρδος, έναν κ. Μανιαδάκη που φέρατε εσείς µετά, ο οποίος

7106 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



µε το κοµπιούτερ του και το πρόγραµµα έβγαζε τις τιµές. Αυτό
δεν γινόταν;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τι λες;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Την

αλήθεια λέω. Σύµβουλός σου ήταν. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Η Επιτροπή τιµών…
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Σου

έστελνε και mail. «Υπόγραψε την απόφαση, να τελειώνουµε».
Έχουν βγει στη δηµοσιότητα αυτά. Αυτοί το οργάνωσαν αυτό το
πράγµα και συνεχίστηκε αυτό το γλέντι της υπερτιµολόγησης και
τα επόµενα χρόνια.

Αυτά που λέγανε για τις τρεις φθηνότερες τιµές «κολοκύθια
µε τη ρίγανη». Τιµολογούσαν σε τρεις ακριβές χώρες, Αγγλία,
Ελβετία, Γερµανία. Ο ακριβός µέσος όρος ακριβών χωρών εδώ,
τιµή σε πενήντα πέντε χώρες. 

Υπάρχει -το καταθέτω για τα Πρακτικά- mail της «NOVARTIS»,
το οποίο έχει βγει και στη δηµοσιότητα, που λέει ότι επί κ. Λο-
βέρδου µε την τιµολόγηση που κάναµε, το πρώτο δελτίο τιµών,
κερδίσαµε 30% παραπάνω µία εταιρεία, 4% και 8% οι άλλες εται-
ρείες. Αυτό έγινε! Έχει βγει στη δηµοσιότητα κι αυτό. Τα έχουν
θάψει όλα, όµως. Δεν τα λέµε αυτά. «Πρέπει να προφυλάξουµε
αυτούς που µαζί γλεντούσαµε». Γιατί δεν τα φάγαµε µαζί. Μαζί
τα γλέντησαν.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Παύλος Πολά-
κης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πάµε παρακάτω. Δεν πρέπει να διερευνηθούν εάν τελικά έµ-
παιναν στη θετική λίστα φάρµακα και επί των ηµερών σας και επί
των προηγούµενων, τηρώντας τον κανόνα να αποζηµιώνεται στα
2/3 των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Έχει γίνει αυτό; Γιατί
εγώ ξέρω ότι δεν έχει γίνει και πολλά φάρµακα µπήκαν µέσα
χωρίς να αποζηµιώνονται στα 2/3 των χωρών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και επί των ηµερών σας.

Δεν πρέπει να ελέγξουµε µε ποια λογική εκδόθηκαν οι υπουρ-
γικές αποφάσεις οι οποίες άφηναν δύο τρόπους τιµολογήσεων
για εξαιρέσεις και έτσι το Lucentis που είχα πει και την άλλη
φορά, αντί να τιµολογηθεί µε τον τρόπο της µειωµένης σύστασης
–διατίθεται σε νέα µορφή- πήγε µε τις τρεις χώρες και αντί για
500 ευρώ πήρε 800 ευρώ τιµή ασφαλιστικής αποζηµίωσης, κά-
νοντας τζίρους 30 και 35 εκατοµµύρια ευρώ τον χρόνο;

Για να πάµε και πιο πίσω. Δεν θα πρέπει να δούµε το θέµα των
φαρµακευτικών που αγόρασαν την περίοδο της γρίπης διακόσια
πενήντα κιλά δραστικής ουσίας οσελταµιβίρη και άλλα ενενήντα
οκτώ κιλά από άλλο σκεύασµα, ενώ χρειαζόµασταν σαν χώρα
δέκα µε δεκαπέντε κιλά; Αυτά τα έχει στείλει ο ΕΟΦ στον εισαγ-
γελέα. Τα στέλνουµε. Δεν τα ψάχνουν αυτά και ψάχνουν αυτά
που στέλνουν άλλοι.

Πάµε παρακάτω. Το σκάνδαλο της «NOVARTIS» δεν είναι µόνο
τελευταία. Υπάρχουν κι αυτά τα βίντεο που έχουν κυκλοφορήσει,
στα οποία βγαίνει ο κ. Φρουζής και λέει: «Εµείς έχουµε καλές
σχέσεις µε το πολιτικό σύστηµα» ή «Καλά τα πάµε εµείς τώρα.
Παρ’ ότι κάνουµε περικοπές, εµείς καλά τα πάµε, καλά κερδί-
ζουµε» -αυτό το πράγµα φαίνεται κι από τα στοιχεία- ή «Έχουµε
σχέσεις και µε την Κυβέρνηση και ενδιαφέρονται πολύ για µας»,
κ.λπ.. Αυτά ξεκίνησαν πολύ πιο πριν.

Όσον αφορά τον µοριακό έλεγχο του αίµατος –που έδωσε το
2006 το όνοµα ενός παιδιού το οποίο πέθανε από τον ιό του
AIDS- τότε δώσαµε τη δουλειά 200 εκατοµµυρίων ευρώ στη «NO-
VARTIS» και στη «ROCHE», για να κάνουµε µε 50 ευρώ την κάθε
εξέταση, όταν την ίδια περίοδο στην Πολωνία οι ίδιες εταιρείες
είχαν δώσει προσφορά µε 8,5 ευρώ. Να µην το ελέγξουµε αυτό;

Δεν πρέπει να ελέγξουµε το σκάνδαλο της «PFIZER» που
ήθελε να προωθήσει τις στατίνες; Εδώ βγήκε καταγγελία. Τι έγινε
µ’ αυτό; Επί των ηµερών σας καταγγέλθηκε. Σε ποιο συρτάρι ει-
σαγγελέα είναι καταχωνιασµένο; Τρεις χιλιάδες γιατροί –λέει-
έπαιρναν µίζα για να προωθούν το φάρµακο.

Το ίδιο αποπειράθηκε να γίνει και µε τον ιό του Νείλου, όταν
έλεγαν «Πάλι καταστροφή µας έρχεται, Παναγία µου, αγοράστε
αντιδραστήρια»! Εκατό χιλιάδες έλεγχοι έγιναν, πέντε ήταν τα
θετικά κρούσµατα. Όµως, τα δώσαµε τα λεφτά!

Προχωρούµε παρακάτω. Όσον αφορά το ραδιοφάρµακο στην
Πάτρα, αντί για 280 ευρώ, πληρώσαµε 2.280 ευρώ. Έγινε λάθος,
λέει. Όµως, τα είχαµε πληρώσει!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Δεν πρέπει κάποιος να λογοδοτήσει γιατί όλα αυτά τα χρόνια
η µέση τιµή των βηµατοδοτών στην Ελλάδα ήταν 6.500 ευρώ και
στην Ευρωπαϊκή Ένωση ήταν 1.600 ευρώ; Δεν πρέπει κάποιος
να λογοδοτήσει για τους νευροδιεγέρτες, η µέση τιµή των ο-
ποίων στην Ευρωπαϊκή Ένωση ήταν 300 ευρώ και στην Ελλάδα
8.000 ευρώ; Η µέση τιµή όλων των λαπαροσκοπικών επεµβάσεων
στην Ευρώπη ήταν 900 ευρώ, ενώ σε µας εδώ ήταν 6.000-9.000
ευρώ! 

Δεν θα λογοδοτήσει κανένας γι’ αυτά; Να µην τα ψάξουµε; Να,
το γλέντι! 

Στην Ελλάδα, η µέση τιµή για τα «stent» ήταν 2.250 ευρώ, ενώ
στην Ευρωπαϊκή Ένωση 1.400 ευρώ. Να µην το ψάξουµε κι αυτό;
Η µέση τιµή των υλικών των αρθροπλαστικών που έµπαιναν στις
επεµβάσεις στην Ελλάδα ήταν 1.400-1.800 ευρώ, ενώ στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση 300 ευρώ. 

Να µην τα ψάξουµε αυτά! Να µην τα δούµε! Λήθη στο παρελ-
θόν! Πάµε µπροστά! Αυτήν την παραγωγική ανασυγκρότηση θα
κάνει ο κ. Μητσοτάκης; Μ’ αυτά τα παράσιτα της κοινωνίας θέλει
να κυβερνήσει ξανά αύριο-µεθαύριο; Επί των ηµερών τους και
επί των ηµερών του ΠΑΣΟΚ γίνονταν αυτά. Αυτός είναι ο δρόµος
της εξόδου από την κρίση. 

Υπάρχει και το σκάνδαλο της «DePuy» µε τα ορθοπαιδικά
υλικά, το οποίο αναβλήθηκε όπως και η «SIEMENS» γιατί δεν
είχαν µεταφραστεί τα πρακτικά, δεν είχε µεταφραστεί η δικογρα-
φία! Γι’ αυτό και εδώ, σαν τη «SIEMENS», το βρήκαµε σκοινί-κορ-
δόνι, δεν τα µεταφράζουµε. Βρέθηκαν γιατροί µε 8, 10, 12, 15
εκατοµµύρια ευρώ σε όλη την Ελλάδα για τα ορθοπαιδικά υλικά
που έβαλαν και αναβάλαµε την υπόθεση γιατί δεν είχαµε µετα-
φραστή για τους Ελβετούς! 

Αυτό είναι το ένα κοµµάτι του παραµυθιού. Πάµε παρακάτω
τώρα…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Πολάκη, πόσο χρόνο
θέλετε; Θα σας δώσω δύο λεπτά.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Θέλω
να µιλήσω για το ΚΕΕΛΠΝΟ και το «Ερρίκος Ντυνάν».

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Όχι, όχι. Η συζήτηση για
το ΚΕΕΛΠΝΟ µπορεί να πάει µέχρι το πρωί. Θέλετε δύο, τρία
λεπτά;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άστε τον!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, κύριε Γε-

ωργιάδη, δεν έχει ανάγκη συνηγόρου.
Ορίστε, κύριε Πολάκη, θα έχετε τον λόγο για όχι περισσότερο

από τέσσερα λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Το

ΚΕΕΛΠΝΟ ήταν µαυσωλείο της διαφθοράς και «offshore» των κυ-
βερνήσεων.

Τα λέω εν τάχει γιατί έχουµε και τον Πρόεδρο. 
Να µην ελέγξουµε, να µην ακουστούν στη Βουλή οι συνοµιλίες

που έχουν βγει µε τον κ. Παπαδηµητρίου, τον διαχρονικό διευ-
θυντή του ΚΕΕΛΠΝΟ, από το 1992 που φτιάχτηκε, που ήταν ο
κεντρικός διακινητής του µαύρου χρήµατος µε όλες τις κυβερ-
νήσεις, προσφέροντας τις υπηρεσίες του σε κάθε πολιτική ηγε-
σία, όπως προσπάθησε και σε εµάς να το κάνει και έφαγε πόρτα;
Γι’ αυτό απολύθηκε. Γιατί παραπέµφθηκε αµετάκλητα µετά από
απόφαση του Αρείου Πάγου για µια υπόθεση βιοτροµακρατίας
και C4I από το 2004 που έκανε να τελεσιδικήσει µέχρι τον Δεκέµ-
βριο του 2015. Αυτό δεν υλοποιούσε ο Γιαννόπουλος, γιατί τον
είχε στο χέρι, γιατί είχε κάνει διορισµούς παλαιότερα; Γι’ αυτό
τον διώξαµε και τον Γιαννόπουλο. 

Να µην ακούσουµε τις συνοµιλίες που να λέει ότι έστειλε ο Γε-
ωργιάδης λίστα τόσων ατόµων; Όµως, ο Ευσταθίου, ο πρώην
πρόεδρος του ΕΚΕΠΥ και αντιπρόεδρος του ΚΕΕΛΠΝΟ, θέλει να
κρατήσει τους δικούς του και του Κακλαµάνη και των άλλων και
δεν παίρνει του Γεωργιάδη που είναι Δ.Ε.. Άλλη παρτίδα µε τους
είκοσι τρεις, που έχω καταγγείλει. Άλλη παρτίδα είναι αυτοί.
«Είναι Δ.Ε., ρε παιδί µου, και τι προσόντα τώρα έχουν;» «Θα τους
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πάρουµε, εκλογές έρχονται!» Ή τα βαλιτσάκια µε τα «µαύρα»!
Να µην κουβεντιάσουµε για την προγραµµατική σύµβαση

ΚΕΕΛΠΝΟ - ΟΚΑΝΑ που πήρε 10 εκατοµµύρια για να προσλάβει
εκατόν τριάντα άτοµα επί εποχής Λοβέρδου, και σε οκτώ µήνες
τα έφαγαν και τα δέκα, κάνοντάς τα γυψοσανίδες στα κτήρια, τα
υπάρχοντα, των δοµών του ΟΚΑΝΑ;

Γίνεται έλεγχος από ΣΕΥΥΠ. Βγάζει ότι 5 εκατοµµύρια δεν τα
βρίσκουµε. Δεν υπάρχουν τιµολόγια, τίποτα. Και όµως, ακόµα
στον εισαγγελέα είναι. Ακόµα στον εισαγγελέα είναι! Δεύτερο ει-
σαγγελέα που ζήτησε δεύτερο πόρισµα. Τα είπε χειρότερα το
δεύτερο πόρισµα. Ακόµα το ψάχνει. Από πέρσι τον Μάιο το έχει.

Να µην ελέγξουµε το κτήριο του ΚΕΕΛΠΝΟ, το οποίο αγορά-
στηκε µε δάνειο 17 εκατοµµύρια ευρώ; Αγοράστηκε το κτήριο
11 εκατοµµύρια και για το οποίο βγήκε προκήρυξη να είναι στα
τριακόσια µέτρα από το κτήριο του ΕΚΕΠΥ, να είναι ηµιτελές, να
έχει τόσα πατώµατα και τόση ψευδοροφή. Αυτά είχαν βγει τότε.
Αυτό ήταν. Ήταν φωτογραφική εντελώς η προκήρυξη. Με αγορά
11 εκατοµµύρια -ενώ αντικειµενική αξία είχε 3 εκατοµµύρια- και
άλλα 5 µε 6 εκατοµµύρια για ολοκλήρωση.

Να µη δούµε τη χορηγία 1 εκατοµµύριο ευρώ στον όµιλο
«ΑΝΤ1», για ενίσχυση του θεσµού «αριστεία ζωής»; Να µην το
δούµε αυτό; Με την αριστεία έχουν ένα θέµα οι νεοφιλελεύθεροι! 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΙΔΗΣ: Για ποιoν όµιλο είπατε;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Είπα

1 εκατοµµύριο ευρώ το ΚΕΕΛΠΝΟ στον «ΑΝΤ1».
Να µη δούµε τη συντήρηση του ηλεκτροµηχανολογικού εξο-

πλισµού στο ΕΚΕΠΥ; Δόθηκαν 3.182.000 ευρώ σε ενάµιση χρόνο,
2010-2011. 

Να µη δούµε το Κέντρο Ελέγχου Δηµόσιας Υγείας στη Βάρη,
το αποπερατωµένο; Το αποπερατώσαµε άλλες τέσσερις φορές
και δώσαµε 5 εκατοµµύρια ευρώ; Να µη τα δούµε αυτά; Και αυτά
έγιναν τώρα, πρόσφατα.

Να µη δούµε τις θερµικές κάµερες; Πού είναι ο κ. Κρεµαστι-
νός; Δεν αφορά τη σύζυγό του. Είναι πολύ παλαιότερα αυτά.
Όµως, το είχε πει µια µέρα. 

Να µη δούµε τις θερµικές κάµερες, αυτές που βλέπουν αν
έχεις υψηλή θερµοκρασία, τότε µε τη γρίπη. Την πιο ακριβή να
πάρεις, δεν έχει πάνω από 6.000 µε 7.000 δολάρια. Το 2004, το
2005 και το 2006 τις πήρανε µε 115.000 ευρώ τη µία, δηλαδή δύο
εξακόσια. Και µετά λέει ότι για λειτουργία είκοσι τετράωρη κάθε
µήνα δίνονταν 700.000 ευρώ. Για τρεις ανθρώπους, 6 εκατοµµύ-
ρια ευρώ. Να µη το δούµε και αυτό; Λήθη στο παρελθόν, σκοτάδι
µαύρο, καλά φαγωµένα!

Να µη δούµε την απευθείας ανάθεση στον «ΣΚΑΪ»; Να µη τη
δούµε; Για καµµιά τριακοσιαριά χιλιάδες για διαφηµιστικά µηνύ-
µατα; Ιδιωτικό συµφωνητικό. Να µη το δούµε αυτό; Για αυτό ο
«ΣΚΑΪ» βγάζει τις δηµοσκοπήσεις του Μαραντζίδη του Πα.Μακ,
του κουµπάρου του κ. Μητσοτάκη. Όχι 15% τον ΣΥΡΙΖΑ, στο 3%
θα τον φτάσει. Δες τι δουλειές έχει χάσει ο Αλαφούζος από εδώ! 

Να µη τα δούµε αυτά; Δεν πρέπει να τα δούµε; Δεν πρέπει να
τα ελέγξουµε; Και τολµάτε για όλα αυτά, τα 85 δισεκατοµµύρια,
να µας δείχνετε µε το δάκτυλο; 

Το 1997 µπήκε, γιατί είναι είκοσι χρόνια πίσω η παραγραφή,
και όχι για να «προφυλάξουµε» τον κ. Κουρουµπλή που ήταν στην
Πρόνοια. Το 2015 και το 2016 δεν µπαίνει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Γιατί;
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Γιατί

δεν µοιάζουµε, µωρέ κουµπάρε! Το καταλαβαίνεις; Δεν είµαστε
το ίδιο. Δεν είµαστε σαπηµένοι!

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Όταν µετά από καµµιά εικοσαριά χρόνια σας ξαναεµπιστευθεί

ο ελληνικός λαός, γιατί νοµίζετε ότι έχει φάει κουτόχορτο, και θα
σας ξαναφέρει στην κυβέρνηση, επειδή βγαίνετε µαζί µε τους
«µαϊντανούς» στα τηλεπαράθυρα και λέτε «καταστροφή, κατα-
στροφή», ελέγξτε µας εσείς για τη περίοδο. Θα το κάνατε τότε.

Μια, δυο κουβέντες θα πω ακόµα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Πρέπει να κλείσουµε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κλεί-

νω. Ήθελα και άλλα να πω, αλλά γκάζωσα πολύ.
Πρώτον, …
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Δεν βγαίνει τίποτα…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δεν
βγαίνει τίποτα; Ξέρεις τι λεφτά είναι αυτά; 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Η επιτροπή θα το πει. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δεν

βγαίνει; Ξέρεις τι λεφτά είναι αυτά; 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Αν δεν βγαίνει είπα. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Πάµε

παρακάτω. Μια κουβέντα για το «Ερρίκος Ντυνάν». Τα είπε ο συ-
νάδελφος ο κ. Λάππας, θα πούµε και άλλα. Οργανώθηκε το πέ-
ρασµα από το Κοινωφελές Ίδρυµα, τον Ερυθρό Σταυρό, στον
Βγενόπουλο, στη MIG και στην ΠΕΙΡΑΙΩΣ, µε συνέργεια τριών
Υπουργών. Με εµπιστευτικά µνηµόνια που υπέγραφε ο κ. Γεωρ-
γιάδης, µε παροτρύνσεις προς τον Μαρτίνη να ακυρώσει τις δι-
καστικές προσφυγές προς τον Βγενόπουλο από τον κ. Λοβέρδο,
µε την υπογραφή που έβαλε ο κ. Βορίδης και µε µια τροπολογία
που πέρασε που λέει ότι το διοικητικό συµβούλιο που ορίστηκε
στο «Ερρίκος Ντυνάν» -που πέρασε στις 19 Σεπτεµβρίου του
2014- δεν διώκεται για τις πράξεις, παραλείψεις που αφορούσαν
φορολογικές, ασφαλιστικές και τα πάντα. Τους «καθάρισε» τότε
ότι δεν έχουν καµµία ευθύνη. Και βέβαια σ’ αυτήν την «ΗΜΙΘΕΑ»
-γιατί όλα κύκλος είναι στην Ελλάδα, τα πάντα- πήγε στο ΔΣ καµ-
µιά δεκαριά µέρες πριν το πάρει, αυτή που δεν είχε δραχµή
µέσα, αλλά πήγε µε µια επιταγή 115, πήγε ο κ. Πανεθυµιτάκης,
κουµπάρος του κ. Μητσοτάκη, που τον είχατε διορίσει εσείς,
κύριε Γεωργιάδη…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Υπουργέ, ολοκληρώ-
στε παρακαλώ. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): …που
τον είχατε βάλει στο διοικητικό συµβούλιο του κοινωφελούς
ιδρύµατος και για να εξασφαλίσετε τη συνέχεια τον βάλατε πριν
και στην «ΗΜΙΘΕΑ», που ήταν στηµένο το πράγµα ότι εκεί θα
πάει. 

Τολµάτε βρε –και εσύ ειδικά- και µας λέτε εµάς για το θέµα
που συνεργείου φύλαξης στο ΚΕΕΛΠΝΟ που έχει και το Υπουρ-
γείο Υγείας από το 2012 µε απόφαση του κ. Γρηγοράκου; Εµείς
προσπαθήσαµε και προσπαθούµε ακόµη να κάνουµε ατοµικές
συµβάσεις και µας έχει ρίξει µια φορά το Σ.τ.Ε., έχουµε ξανα-
προσφύγει και εκεί ξεκινήσαµε και µας σταµατήσαν και τώρα το
κάνουµε και δώσαµε παράταση αναγκαστικά. Και αυτά τα λεφτά
που είπες είναι για όλο το 2016 που δεν είχε πάρει δραχµή, ενώ
είχατε συµφωνήσει να του δώσετε 1,5 εκατοµµύριο τον χρόνο.
Και πήρε 700 και καλά είναι και αναπαυµένος. Και πολλά πήρε
γι’ αυτά που ζητάει. Θα έχει σύµβαση-παράταση µέχρι τον Ιούνιο
που έχουµε ξεκινήσει τη διαδικασία, για να πάµε µε ατοµικές
συµβάσεις, την οποία µε τον πιο λυσσασµένο τρόπο προσπα-
θείτε να σταµατήσετε. 

Όσον αφορά τα άλλα µια κουβέντα θέλω να πω και συγγνώµη,
κύριε Πρόεδρε. Το ότι ξέρεις τι απάντηση έστειλε στον εισαγγε-
λέα ο µηχανισµός του… 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν το ξέρω. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Έλα,

πουλάκι στο είπε; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Γιατί; Έχει δώσει απάν-

τηση; 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Οι

υπηρεσίες του ΚΕΕΛΠΝΟ και διαβιβάστηκαν από εµάς στον ει-
σαγγελέα για τους είκοσι τρεις διορισµούς, που εκ των τεσσά-
ρων οι δύο είναι διευθυντές του γραφείου του, η σύζυγός του
και η άλλη ήταν η κυρία µε την …

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ πολύ, να µιλάτε
µεταξύ σας… 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Εδώ
είναι οι αµοιβές του ΚΕΕΛΠΝΟ και το καταθέτω. 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Παύλος Πολά-
κης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Υπουργέ, να µιλάτε
µεταξύ σας στον πληθυντικό, αν δεν έχετε αντίρρηση. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Και
βέβαια το «ρουσφετόχαρτο» έλεγε Ευγενία Μανωλίδου Αδώνι-
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δος. Δεν έλεγε Μανωλίδου, αυτό έλεγε το ρουσφετόχαρτο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Το αλλάξαµε τώρα. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Μια

κουβέντα µόνο. 
Πήγαν να φτιάξουν χαρτιά ότι έγινε η διαδικασία του διορι-

σµού αυτών που στο χαρτί τους είπαν ελάτε µέσα, τους έφτιαξαν
τις συµβάσεις εργασίας και προχώρησαν. Πήγαν να φτιάξουν
χαρτιά ότι έγινε µε προκήρυξη κ.λπ.. Καµµία προκήρυξη. Και
πήγαν Σάββατο. Έχεις κάτι υπαλλήλους εκεί! 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τώρα; 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Τώ-

ρα, τώρα. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Πολάκη, σας παρα-

καλώ. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας):

Πήγαν Σάββατο να αλλάξει τα πρωτόκολλα του ΚΕΕΛΠΝΟ και
δεν τους άφησαν. Δεν ολοκληρώθηκε η κοµπίνα! Για αυτό βγά-
λαν την καταγγελία. Και έρχονται άλλα για αυτούς. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Τι λέει; 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ολοκληρώσατε, κύριε

Υπουργέ, παρακαλώ, ευχαριστώ. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Να

είναι σίγουρος ο ελληνικός λαός ότι τόσα και άλλα τόσα θα
βγουν από την επιτροπή. Ο ελληνικός λαός να ξέρει ότι για
πρώτη φορά υπάρχει µια Κυβέρνηση που δεν την έχουν στο χέρι,
δεν µπορούν να την απειλήσουν, δεν µπορούν να τη ζορίσουν και
γι’ αυτόν τον λόγο και αυτοί που πρέπει θα τιµωρηθούν και θα
αποδοθούν οι πολιτικές ευθύνες, ανεξάρτητα αν υπάρχει παρα-
γραφή ή δεν υπάρχει, και βέβαια θα δοθεί κάθε δυνατότητα να
βρεθεί η διαδροµή του χρήµατος µέσα από λογαριασµούς, που
τότε εκεί δεν θα υπάρχει παραγραφή. Κάποιοι να κοιµούνται ανή-
συχοι! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον

λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Γεωργιάδη, έχετε

τον λόγο για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μερικές πολύ γρήγορες,

τηλεγραφικές απαντήσεις.
Κατ’ αρχάς, προφανώς δεν µοιάζουµε. Δεν ήξερα ότι για να

ελεγχθεί η περίοδος Πολάκη θα έπρεπε να αφήσω µούσια και να
βγάλω τη γραβάτα! Προφανώς δεν µοιάζουµε. 

Όµως, σας λέω, κύριε Υπουργέ, στα ερωτήµατα …
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Με
συγχωρείτε, ζητώ µια χάρη. Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μη µε διακόπτετε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, κύριε Πο-

λάκη! Σήµερα η βεντέτα, η οποία έχει στηθεί …
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δεν

είναι βεντέτα. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Δεν θα µου πείτε εσείς τι

είναι. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Θα

είµαι πολύ ευγενικός.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ πάρα πολύ!

Η βεντέτα, που έχει στηθεί σε άλλες διαδικασίες, µέσα σε αυτήν
την Αίθουσα αναµεταξύ σας δεν θα αναπαραχθεί στη σηµερινή
συζήτηση.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Δεν
είναι βεντέτα, µια παρατήρηση θέλω να κάνω. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ε, τι είναι αυτό το πράγµα;
Καµµία παρατήρηση! Μιλούσατε είκοσι τρία λεπτά! Και εσείς
προηγούµενα είχατε αναφερθεί σε είκοσι έξι πρόσωπα στην οµι-
λία σας, που, αν είχαν γίνει είκοσι έξι προσωπικά, θα κάναµε Ανά-
σταση εδώ µέσα! Το καταλαβαίνετε; Με συγχωρείτε πάρα πολύ! 

(Χειροκροτήµατα)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ένα λεπ-

τό θέλω. Θα τελειώσω πολύ γρήγορα.
Στα διαδοχικά ερωτήµατα του κυρίου Υπουργού, «να µην

ελεγχθούν, να µην ελεγχθούν, να µην ελεγχθούν», η Νέα Δηµο-

κρατία λέει να ελεγχθούν! Τέρµα! Άρα, γιατί ρωτάει …
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Αργήσατε καµµιά εικοσαριά χρόνια!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Καλά, θα δούµε τι θα

βγει! 
Αντιθέτως, στο δικό µας ερώτηµα τώρα, να ελεγχθεί και αυτό

που ακούστηκε προηγουµένως, που είπε ο κ. Κουρουµπλής -αν
δεν το καταλάβατε- ότι στις 20 Αυγούστου του 2015 έλεγξε ο κ.
Καρόνε έτοιµο το δελτίο τιµών, το οποίο δεν βγήκε ποτέ, αυτό,
κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, να µην ελεγχθεί; 

Κύριε Πολάκη, αντιστρέφω, λοιπόν: Αυτό που είπε ο κ. Κου-
ρουµπλής, που στην ουσία στέλνει φυλακή τον κ. Ξανθό, να µην
ελεγχθεί; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τι λέτε; Βγήκε δελτίο
τιµών. Σοβαρά µιλάτε τώρα; Έλεος! Σταµατήστε να λέτε ψέµατα!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν βγήκε. Βγήκε τον Δε-
κέµβριο το δελτίο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Το δελτίο τιµών το
έβγαλε υπηρεσιακή κυβέρνηση και υλοποιήθηκε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µε
προστατεύσετε; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Έλεος! Σεβαστείτε
λίγο τη Βουλή!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν έχετε τον λόγο!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ πολύ, κύριε

Ξανθέ. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Άντε πια!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας πα-

ρακαλώ.
Εγώ ερωτώ τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ. Ο κ. Κουρουµ-

πλής …
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Γεωργιάδη, πήρατε
τον λόγο για να αναφερθείτε σε θέµατα, που έθεσε ο κ. Πολάκης.
Εσείς δεν θα κάνετε κλείσιµο εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας
για ό,τι αναφέρθηκε εδώ µέσα. Σας παρακαλώ, κύριε Γεωργιάδη!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εγώ ποτέ δεν είπα ότι
ξέρω ποια ήταν η απάντηση της Υπηρεσίας. Τώρα άκουσα ότι
υπάρχει. Εγώ σας άκουσα στην εκποµπή του κ. Λιάτσου …

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΒΑΡΔΑΚΗΣ: Κύριε Γεωργιάδη, γιατί δεν υποβά-
λατε µηνυτήρια αναφορά; 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Να
την καταθέσω µου είπες. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Είπατε στην εκποµπή του
κ. Λιάτσου…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ, δεν είναι
τηλεοπτικό πάνελ εδώ µέσα! 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Αν την έχετε έτοιµη σας
είπα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Μα, εσείς αναφέρεστε σε
εκποµπή! Αφήστε το!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Λέω, λοιπόν, ότι στην εκ-
ποµπή του κ. Λιάτσου είπε ο κ. Πολάκης ότι ζήτησα από την Υπη-
ρεσία να κάνει έλεγχο αυτών των είκοσι τριών. Και τον ρωτάω:
Απάντησε η Υπηρεσία; Αν απάντησε, καταθέστε το! Τώρα έρχε-
ται και απαντάει ότι η Υπηρεσία απάντησε, αλλά µπήκαν µέσα,
αν κατάλαβα καλά, να αλλάξουν τα χαρτιά. Δεν τους έχετε πάει
στον εισαγγελέα ακόµα; 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ναι
τους πήγαµε, αλλά ήταν η Ράικου και πήγαιναν αργά. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εδώ µας είπατε εφτά
φορές ότι οι εισαγγελείς ελέγχουν αυτά που καταγγέλλαµε
εµείς, αλλά δεν καταγγέλλουν αυτά που καταγγέλλατε εσείς. Δη-
λαδή, για να το καταλάβω, εγώ, ο Άδωνις Γεωργιάδης, ελέγχω
τη δικαιοσύνη επί Κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ;

Ως προς το τελευταίο. Αναφέρατε δύο ονόµατα, τον κ. Μανια-
δάκη και τον κ. Μανία. Ο κ. Μανιαδάκης ήταν πράγµατι συνερ-
γάτης µου στο Υπουργείο Υγείας. Όλα τα άλλα που είπατε είναι
ψευδή. Όµως, ο κ. Μανίας, που δεν είχα την τιµή να τον γνωρίζω,
ήταν σύµβουλος µέχρι πρότινος της κ. Τζάκρη στο Υπουργείο
Βιοµηχανίας επί κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ. Δεν κατάλαβα. Τι έχετε
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τώρα µε τον κ. Μανία; Τώρα «δίνετε» ο Κουρουµπλής τον Ξανθό
και ο Πολάκης την Τζάκρη; Αυτό θα κάνουµε εδώ πέρα µέσα; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Δεν είναι φρασεολογία
αυτή! Το καταλαβαίνετε; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Άρα -επιστρέφω στο
ερώτηµα- αν ο κ. Ξανθός επιµένει ότι δεν έχει κανένα πρόβληµα
µε το δελτίο τιµών του 2015, αντί να φωνάζει, να σηκωθεί µε θάρ-
ρος και να πει να ελεγχθεί και το 2015 και τότε θα φανεί ότι δεν
έχετε να φοβάστε τίποτα. Όµως, να φωνάζεις, αλλά να καταψη-
φίζεις να γίνει έλεγχος επί των ηµερών σου…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Έχετε κλείσει, κύριε Γεωρ-
γιάδη!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: …δεν σε παίρνει! Δεν εί-
µαστε ίδιοι, καθόλου ίδιοι µάλιστα, γιατί εµείς µειώσαµε τη δα-
πάνη και εσείς αυξήσατε τη δαπάνη. Όλα τα άλλα είναι για το
σόου. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Έχετε κλείσει. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Άντε πια …
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγ-

χωρείτε. Τον ακούσατε; Να ανακαλέσει τώρα! 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Δεν γράφτηκε τίποτα στα

Πρακτικά, ούτε ακούσαµε τίποτα σχετικό. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Κύριε

Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Μιλάει ο Υπουργός ύστε-

ρα. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Για

τριάντα δευτερόλεπτα µόνο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Πολάκη, παρακαλώ

πολύ. Κανένα δευτερόλεπτο. Ο κ. Ξανθός, είτε έτσι είτε αλλιώς,
µιλάει ύστερα. Εάν θέλετε κάτι επί της ουσίας, θα το πει ο Υπουρ-
γός, σε κάθε περίπτωση. 

Παρακαλώ πολύ να κρατηθεί η διαδικασία. Δεν µπορεί να συ-
νεχίζεται έτσι. Το αντιλαµβάνεστε. Θα έκανα και την έκκληση -το
είπα και σε εσάς, κύριε Υπουργέ, και εσείς ήσασταν Υπουργός
σε διάφορα πόστα- να µην µιλάτε έτσι. Δεν είναι δυνατόν να µι-
λάτε και να µιλάµε έτσι εδώ µέσα µεταξύ µας. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Εγώ τι είπα;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Αντιλαµβάνεστε πολύ καλά

τι εννοώ. Δεν είναι δυνατόν να µιλάµε στον ενικό και σαν να βρι-
σκόµαστε σε πάνελ ή σε καµµία πλατεία. Είναι αδιανόητο για το
επίπεδο της Αίθουσας. Σας παρακαλώ πάρα πολύ. Δεν τιµά κα-
νέναν µας. 

(Χειροκροτήµατα)
Τον λόγο έχει ο κ. Μεγαλοµύστακας, παρακαλώ. 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΕΓΑΛΟΜΥΣΤΑΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες

και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µιλώντας τε-
λευταίος από τους οµιλητές, είχα το προνόµιο να ακούσω τους
περισσότερους, αν όχι όλους. Εποµένως, ακούστηκε µέσα σε
αυτή την Αίθουσα τι θέλετε να ελέγξετε. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Σήµερα συζητάµε θέµατα που αφορούν το σύστηµα υγείας,
ένα σύστηµα που έχει ανοιχτές πληγές, στις οποίες, δυστυχώς,
ακόµη συνεχίζουµε να ρίχνουµε αλάτι, αντί να προσπαθούµε να
τις επουλώσουµε. Υπάρχουν όλα αυτά τα οποία ανέφερε ο κ. Πο-
λάκης. Δεν θέλω να τα αναφέρω ξανά εγώ. Υπάρχουν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Λίγη ησυχία, σας
παρακαλώ, στην Αίθουσα. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΕΓΑΛΟΜΥΣΤΑΚΑΣ: Αυτό που θα έπρεπε να
κάνουµε σήµερα, εφ’ όσον και οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρα-
τίας και εσείς θέλετε να γίνει αυτή η εξεταστική επιτροπή, είναι
να υπάρχει µια συνεννόηση και να βάλετε και το 1996, που δεν
σας πειράζει –εφ’ όσον ήσασταν καθαροί, δεν υπάρχει πρό-
βληµα– και το 2015 και το 2016, έτσι ώστε µε τις πράξεις σας να
αποδείξετε και να µην αφήσετε ούτε ένα ίχνος υποψίας για το τι
κάνετε εσείς. Δεν καταλαβαίνω τι φοβάστε και δεν το βάζετε.
Ναι, δεν είστε ίδιοι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν καταλαβαίνετε γιατί δεν

το βάζουµε; 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΕΓΑΛΟΜΥΣΤΑΚΑΣ: Δεν καταλαβαίνω γιατί

δεν το βάζετε. Θα έπρεπε να το βάλετε. Εφ’ όσον είστε καθαροί,
δεν φοβάστε τίποτα. Γιατί να µην το κάνετε; Γιατί να δίνετε βήµα
να σας κάνουν αντιπολίτευση; 

Και τώρα απευθύνοµαι στη Νέα Δηµοκρατία. Εφ’ όσον είστε
υπέρ του να ελεγχθούν όλα όσα έγιναν, γιατί αφήσατε τόσα χρό-
νια να περάσουν και δεν τα ελέγξατε εσείς; Δεν γνωρίζατε ότι
υπάρχουν; Εποµένως, ή κάποια βρωµιά κρύβετε ή ήσασταν ανί-
κανοι να ελέγξετε όσα συµβαίνουν σε ένα σύστηµα –και το ΠΑ-
ΣΟΚ, φυσικά, δεν ήταν µόνο η Νέα Δηµοκρατία τότε στις κυβερ-
νήσεις– το οποίο εσείς δηµιουργήσατε, ένα σύστηµα το οποίο
ενίσχυε, δυστυχώς, τη διαφθορά, την κατασπατάληση δηµοσίου
χρήµατος, όλα όσα τώρα εσείς υποστηρίζετε και αφήνετε να εν-
νοηθεί ότι κάνει η τωρινή συγκυβέρνηση. Εποµένως, είστε αδι-
καιολόγητοι γι’ αυτό το οποίο δεν πράξατε. 

Εγώ συµφωνώ µαζί σας να µπει και το 1996 και το 2015 και το
2016 και ας έχουν παραγραφεί οι ευθύνες. Να δούµε, όµως. Γιατί
στην πραγµατικότητα δεν νοµίζω να επιστραφούν τα χρήµατα,
όπως είπε ο κ. Καµµένος. Στην εξεταστική για τα µνηµόνια δεν
έγινε τίποτα. Στην εξεταστική για τα δάνεια των κοµµάτων και
των καναλιών δεν έγινε τίποτα. Ακούσαµε αυτά που διαβάζαµε
στις εφηµερίδες. Αυτά που ξέραµε όλοι, τα ίδια ακούγαµε και
µέσα στις επιτροπές. 

Τώρα ελπίζετε ότι θα πάρετε τα κλεµµένα πίσω, όπως πήρατε
και τις αποζηµιώσεις; Ελπίζω να καταφέρετε να πάρετε τα κλεµ-
µένα πίσω. Άποψή µου, όµως, είναι ότι δεν θα γίνει τίποτα από
αυτά. 

Ο µόνος στόχος που θα εξυπηρετήσει η επιτροπή είναι µικρο-
κοµµατικός έχω την εντύπωση: ποιος έφαγε τα περισσότερα, τι
γινόταν στα χρόνια σας και τι δεν γίνεται τώρα, γιατί δεν ξέρουµε
τι γίνεται τώρα, καθώς δεν µπαίνουν αυτά τα δύο χρόνια που
είστε εσείς Κυβέρνηση µέσα στην εξεταστική επιτροπή. 

Κάτι τέτοιο δηµιουργεί αµφιβολίες σε όλους τους Έλληνες.
Και καλά κάνει η Αντιπολίτευση και φωνάζει. Πώς θέλετε να το
υποστηρίξουµε, ενώ υπάρχουν σκοτεινά σηµεία; Γιατί να µην
υπάρχει µια συναίνεση; Τρία χρόνια είναι. δεν φτάνουν οι εξηγή-
σεις του κ. Πολάκη, ο οποίος είπε «δεν είµαστε ίδιοι». Αποδείξτε
το. Δείξτε το µε τις πράξεις σας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ: Τι να αποδείξουµε;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΕΓΑΛΟΜΥΣΤΑΚΑΣ: Να αποδείξετε ότι δεν

είστε ίδιοι, κύριε. Να το αποδείξετε µε την εξεταστική. Να γίνει
πιο ευέλικτη. Δεν καταλαβαίνω το πρόβληµα. Εγώ είµαι υπέρ του
να γίνει. Δεν υπάρχει λόγος να το αφήνουµε µετέωρο και να
υπάρχουν σκιές. Εκτός εάν φοβάστε κάτι άλλο. 

Εµείς βλέπουµε ότι µέσα σε αυτήν την Αίθουσα µε όλη αυτήν
τη συζήτηση γίνεται ένα µεγάλο «παζάρι» για τις επιπτώσεις και
τα πολιτικά κόστη που θα υποστούν κάποιοι σε αυτό το µεγάλο
κοµµατικό, πολιτικό κόλπο που είχε στηθεί όλα αυτά τα χρόνια. 

Ως Ένωση Κεντρώων, δεν θα στηρίξουµε ούτε τη µία πρόταση
ούτε την άλλη, καθώς θέλουµε να έχουµε ίσες αποστάσεις από
τους δύο πόλους. Η θέση µας θα είναι καθαρά «παρών». Αυτό
που θέλουµε είναι να υπάρξει συνεννόηση µεταξύ όλων. Όλοι
µέσα σε αυτήν την Αίθουσα ζητάµε το ίδιο πράγµα µε µία πολύ
µικρή απόκλιση. Θα έπρεπε να υπάρχει µια συνεργασία, να δεί-
ξουµε τον δρόµο στον κόσµο, στον Έλληνα, ο οποίος περιµένει
να δοθεί λύση και όχι απλώς µόνο να καταλογίσουµε τις πολιτι-
κές ευθύνες. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς, κύριε Μεγαλοµύστακα. 

Τον λόγο έχει ο κ. Σπυρίδων Δανέλλης από το «Ποτάµι» για
πέντε λεπτά. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω ζητήσει τον λόγο
επί προσωπικού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Για ποιο πράγµα; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν ήσασταν εδώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Είµαι έξι ώρες εδώ. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έγινε τέσσερις φορές αναφορά στο

όνοµά µου. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Έγιναν αναφορές
για πάρα πολλούς, για πάρα πολλά πρόσωπα. Αυτό είπε προ-
ηγουµένως ο κ. Βούτσης. Εάν ζητούσαν όλοι τον λόγο, θα κά-
ναµε Ανάσταση εδώ. 

Ορίστε, κύριε Δανέλλη, έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Εξάλλου, η Αριστερά πάντα έλεγε ότι το προσωπικό είναι πο-

λιτικό. Εµπλέκονται αυτά. Τα όρια είναι δυσδιάκριτα. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άµυνα και υγεία, οι δύο τοµείς,

που κόστισαν άπειρα φθηνά δανεικά και που εξακολουθούν να
βαραίνουν την καµπούρα των Ελλήνων φορολογουµένων δυσα-
νάλογα πολύ σε σχέση µε την ανταπόδοσή τους. Είναι οι δύο το-
µείς που διαχρονικά προσφέρονται για τα µεγάλα πάρτι. Ορι-
σµένοι πλούτισαν. Ορισµένοι απέκτησαν επιρροή. Άλλοι έκαναν
καριέρες. Πολλοί περισσότεροι, απλώς, έγλειψαν κάποιο κόκαλο.
Το βέβαιο είναι πως τον λογαριασµό τον πληρώνουν οι φορολο-
γούµενοι και την απαξία το πολιτικό σύστηµα και συλλήβδην οι
πολιτικοί. 

«Όλα στο φως» λέει και σήµερα η Κυβέρνηση µε την πρόταση
της για την εξεταστική στην υγεία. Εµείς συµφωνούµε. Και είναι
λάθος σας, κύριοι συνάδελφοι της πλειοψηφίας, να αρνείστε την
επέκταση της έρευνας για τα έτη 1996 και 2015 έως 2017. Δίνετε
δικαιώµατα, δείχνοντας αυτόν τον ανεξήγητο «αµυντισµό», πα-
ραβλέποντας το «καθαρός ουρανός αστραπές δεν φοβάται». Βε-
βαίως, τα µεγάλα και πραγµατικά σκάνδαλα στον τοµέα της
υγείας δεν είναι υπόθεση βεντέτας, όπως αυτάρεσκα την αντι-
µετωπίζουν ο κ. Πολάκης και ο κ. Γεωργιάδης, όπως λίγο πριν εί-
δαµε και πολύ σωστά τους εγκάλεσε και τους δύο ο Πρόεδρος
της Βουλής. Βεβαίως, τα σκάνδαλα αυτά δεν αντιµετωπίζονται
ούτε µε λογικές και πρακτικές τηλεκαβγάδων ούτε, βεβαίως, µε
τη λογική της κλειδαρότρυπας, όπως λίγο πριν είδαµε. Είµαστε
πολύ µακριά από την πραγµατικότητα. 

Παρά τις προεκλογικές µεγαλοστοµίες για πλήρη αναδόµηση
του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, κύριε Υπουργέ, δυστυχώς, η
Κυβέρνηση ακολουθεί την ίδια αδιέξοδη και µη οραµατική πολι-
τική που ακολουθούσαν και οι προηγούµενοι. Τα δείγµατα γρα-
φής δυστυχώς δεν διαφέρουν πολύ από εκείνα των προηγού-
µενων. Αναφέροµαι στους διορισµούς ηµετέρων που συνεχίζον-
ται, στις παρατάσεις κάθε λογής συµβάσεων και στη συνέχιση
µιας κοµµατοκρατίας στο ΕΣΥ, ενώ η αξιοκρατία εξακολουθεί να
αποτελεί έναν άγνωστο όρο. Προβεβληµένος Υπουργός, µάλι-
στα, δήλωνε ότι διοικητές των νοσοκοµείων είναι πολιτικά πρό-
σωπα και ότι έχει το δικαίωµα να επιλέγει τους συνεργάτες του
εκπαραθυρώντας παράλληλα όλους τους προηγούµενους, ανε-
ξαιρέτως ποιότητας του έργου τους. 

Δεν λέω ότι δεν υπάρχουν άξιοι διοικητές, αλλά πόσοι από αυ-
τούς πραγµατικά έχουν τις περγαµηνές για να διαχειρίζονται µια
τόσο δύσκολη υπόθεση σε µια τέτοια περίεργη συγκυρία;

Έτσι κάπως φτάσαµε να βλέπουµε και επί των ηµερών σας,
δυστυχώς, τις θέσεις διοικητών να καταλαµβάνουν στελέχη
βγαλµένα αµιγώς από κοµµατικές δεξαµενές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πάγια τακτική του ελληνικού
νοικοκυριού είναι να αποταµιεύει «κάτι για τη δύσκολη ώρα»,
όπως χαρακτηριστικά λέγεται. Η δύσκολη ώρα δεν είναι άλλη
από την ώρα που θα απαιτηθούν ιατρικές υπηρεσίες. Και τι δη-
λώνει το παραπάνω; Πως δεν υπάρχει καµµιά εµπιστοσύνη στο
σύστηµα υγείας, αφού οι πολίτες γνωρίζουν ότι πρέπει να το τρο-
φοδοτήσουν και µε το φακελάκι πέρα από τους φόρους τους.
Αλλά και πέρα από τη δίκαιη καχυποψία των πολιτών, τα επίσηµα
στοιχεία επιβεβαιώνουν πως οι δαπάνες για την υγεία στη χώρα
µας κάθε άλλο παρά ανταποδοτικές είναι. 

Την πρώτη δεκαετία του 2000 υπερτριπλασιάσαµε σε απόλυτα
νούµερα το κατά κεφαλήν ποσό της φαρµακευτικής δαπάνης
έναντι αύξησης του, µόλις, κατά 40% στο σύνολο της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης των είκοσι επτά. Η Ελλάδα σε κάποιο σηµείο έφτα-
σε να δαπανά περισσότερα για την υγεία απ’ ό,τι οι σκανδιναβι-
κές χώρες. Επιπροσθέτως, είχαµε τους περισσότερους γιατρούς
ανά κάτοικο από οποιαδήποτε άλλη χώρα του ΟΟΣΑ, µε 6,1 για-
τρούς ανά χίλιους κατοίκους το 2009, σχεδόν διπλάσιο από το
µέσο όρο, που ήταν 3,1, του ΟΟΣΑ. Παρ’ όλα αυτά, την ίδια πε-
ρίοδο πέσαµε δέκα θέσεις όσον αφορά το προσδόκιµο ζωής των

πολιτών. Πώς εξηγείται αυτό; Προφανώς, τα πλεονάσµατα από
τη µεγέθυνση των δαπανών για την υγεία, περιήλθαν στις τσέπες
κάποιων. 

Τα σκάνδαλα στην υγεία είναι υπαρκτά, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι. Το ξέρουµε εµείς. Το ξέρει ο ελληνικός λαός. Τα ερω-
τήµατα, όµως, παραµένουν: Είναι µία ακόµη εξεταστική επιτροπή
η λύση στη διαχρονικό πρόβληµα της διαφθοράς στην υγεία ή
θα χτυπήσει ξανά η κατάρα των πολλαπλών πορισµάτων και των
τελικά άσφαιρων εξεταστικών; Διαθέτει η κοινωνία τα ψυχικά
αποθέµατα να παρακολουθήσει ακόµη µια εξεταστική επιτροπή
δίκην reality show, χωρίς ωστόσο τελικό νικητή; Έχουµε όλοι
εµείς τα ψυχικά αποθέµατα να παλέψουµε τη µηδενική συνεν-
νόηση ακόµα και για τα προφανή; Διότι η κατάληξη του έργου
είναι γνωστή και µακάρι να διαψευστώ αυτήν τη φορά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, για ένα, ενάµισι λεπτό, µιας
και είµαι ο τελευταίος από τους οµιλητές.

Η κατάληξη του έργου είναι γνωστή -όπως έλεγα- και αυτήν
τη φορά είθε να µε ενισχύσουν µερικοί, παραδείγµατος χάριν,
τίτλοι εφηµερίδων, κακοδεµένες υποθέσεις που καταπίπτουν στο
αρµόδιο δικαστήριο και το θέµα καταχωνιάζεται ως ένας ακόµη
σκελετός στη ντουλάπα του πολιτικού συστήµατος. Αυτό που
µένει και βαραίνει όλους µας είναι µια επιπλέον δόση αναξιοπι-
στίας, που βέβαια επισύρει την όχι και τόσο άδικη καχυποψία της
κοινωνίας. 

Μονάχα η θεσµική θωράκιση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
διαφάνεια και ο έλεγχος µπορούν να βάλουν φραγµό στο αέναο
γαϊτανάκι των σκανδάλων. Απαιτείται, όµως, ταυτόχρονη λει-
τουργία και των τριών µε αναγκαία προϋπόθεση, βεβαίως, την
πολιτική βούληση. 

Από το 2004 λειτουργεί ο Συνήγορος Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης υπό την ανεξάρτητη αρχή του Συνηγόρου του Πο-
λίτη. Το «φακελάκι», όµως, ούτε που το κατάλαβε. Να προχωρή-
σουµε και ένα βήµα παρακάτω. Και αυτό το βήµα δεν είναι τίποτα
άλλο από τη συνταγµατική αναθεώρηση, που τη θυµηθήκαµε και
λίγες µέρες πριν, την αλλαγή του άρθρου 86 του Συντάγµατος
περί ευθύνης υπουργών. Για µας στο Ποτάµι αυτό αποτελεί θέση
αρχής. Εξάλλου, οι βουλευτές δεν πιστεύουµε ότι είναι ούτε ει-
σαγγελείς ούτε και ανακριτές και κακώς καλούνται να παίξουν
αυτόν τον άχαρο ρόλο κάθε φορά και µάλιστα κατ’ εξοχήν για
να εξυπηρετηθεί η ατζέντα της εκάστοτε κυβερνητικής πλειοψη-
φίας.

Έχει γίνει αντιληπτό ότι και αυτή η Κυβέρνηση, δυστυχώς,
αρέσκεται στη διαχείριση συµβόλων. Χθες κι αν είδαµε ανάσταση
συµβόλων! Υπάρχουν, όµως, στιγµές που οι πολιτικοί οφείλουν
να πάψουν να κουνούν τα λάβαρα των συµβόλων και να ασχολη-
θούν µε την ουσία των πραγµάτων. Μόνο έτσι θα πάψουµε να ρί-
χνουµε νερό στον µύλο των λογιών, λογιών ακραίων και
αντισυστηµικών δυνάµεων που τρίβουν τα χέρια τους κάθε φορά
που εµείς αδυνατούµε να φτάσουµε σε κάποιο απτό και συγκε-
κριµένο αποτέλεσµα. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σπυρίδωνα Δανέλλη. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο επί προσωπικού; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, κύριε Λο-
βέρδο, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά επί προσωπικού. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Υπάρχουν δύο αναφορές που µε αφορούν και θέλω να κάνω

το εξής σχόλιο στη Βουλή των Ελλήνων.
Σε ό,τι αφορά τις αναφορές ενός µέλους της Κυβέρνησης, έχω

πει προ ενός έτους στην Αίθουσα αυτή –εσείς προεδρεύατε- ότι
δεν υπάρχει καµµία περίπτωση να ανοίξω διάλογο µαζί του, παρά
µόνο σε µία περίπτωση, όταν για την περίπτωσή του η Βουλή θα
ασκήσει τις δικαστικές της αρµοδιότητες. Για κανένα άλλο θέµα
δεν πρόκειται να συνοµιλήσω µαζί του. Είναι εκτός πολιτικής οι
συµπεριφορές του και τα λεγόµενά του. Όταν θα έρθει η ώρα
της δικαστικής κρίσης, εκεί θα µε βρει µπροστά του. 
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Στο δεύτερο, όµως, ένας άλλος Υπουργός, ο κ. Κουρουµπλής,
πήρε τον λόγο και θέλω πραγµατικά να διευκρινίσω κάτι που δεν
έχω διευκρινίσει στη Βουλή. Το έχω πει επανειληµµένα εκτός Αι-
θούσης, αλλά εδώ δεν µου έχει δοθεί η ευκαιρία. Μου δίδεται η
ευκαιρία σήµερα. Είπε, λοιπόν, ο Υπουργός, ο κ. Κουρουµπλής,
ότι «αν έχετε κάτι να µου πείτε για τη µη τιµολόγηση φαρµάκων
το 2015, να τα πείτε στην εισαγγελία». Μα, έχω καταθέσει δύο
αναφορές, κύριε Πρόεδρε, στην κ. Ράικου, στους εισαγγελείς
διαφθοράς δηλαδή, βάσει των οποίων προκύπτει η νοµική του
υποχρέωσή να τιµολογήσει το 2015 και η παρανοµία του να µην
τιµολογήσει. 

Και δεύτερον, σε αυτές τις αναφορές, είναι πολυσέλιδες, είναι
αναρτηµένες, έχω καταγράψει φάρµακο µε φάρµακο τα φάρ-
µακα της «NOVARTIS», πόσο είναι επί των ηµερών µου και πόσες
φορές υποτιµολογήθηκαν -και υποτιµολογήθηκαν όλα και τα
ακριβά και τα φθηνά- και πόσο επί της Κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ και
ΑΝΕΛ τα πιο ακριβά της φάρµακα ανατιµολογήθηκαν, πήραν
τιµές προς τα πάνω. Αυτά είναι καταγεγραµµένα, είναι χιλιοειπω-
µένα εκτός Αιθούσης, τώρα ακούγονται και εδώ και στην εξετα-
στική επιτροπή θα µας δοθεί η δυνατότητα να είµαστε πάρα πο-
λύ συγκεκριµένοι.  

Κλείνω µε την εξής σκέψη. Όταν λες ότι πρέπει να ελεγχθούν
τα α, τα β, τα γ, τα δ, και εκεί είσαι γενναιόδωρος στο να λες διά-
φορα και πολλά, είναι απολύτως αδιανόητο, κύριε Πρόεδρε, και
δείχνει φόβο και ενοχή να αρνείσαι να συζητηθούν στην εξετα-
στική επιτροπή αυτά που πανθοµολογούνται πως έπραξες και
που εσύ ο ίδιος εδώ οµολογείς σήµερα πως τα έχει πράξει. Ο κ.
Κουρουµπλής είπε ότι κάποιος από την τρόικα του είπε να πα-
ρανοµήσει και παρανόµησε. Αυτό είναι συνοµολόγηση κακουρ-
γήµατος, κύριε Πρόεδρε. 

Όταν έχεις αυτού του είδους την ευθύνη, πρέπει να είσαι πάρα
πολύ προσεκτικός όταν µιλάς γι’ αυτούς που ίδρωσαν σε αντί-
θετη κατεύθυνση και δεν τους στήριξες ποτέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε, κύ-
ριε Λοβέρδο. 

Θα ήθελα να κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα. Οι Υπουργοί
Οικονοµίας και Ανάπτυξης, Οικονοµικών, Διοικητικής Ανασυγ-
κρότησης και οι Αναπληρωτές Υπουργοί Οικονοµίας και Ανάπτυ-
ξης και Οικονοµικών κατέθεσαν σήµερα σχέδιο νόµου: «Σύσταση
N.Π.Ι.Δ. µε την επωνυµία «Εθνικό Σύστηµα Διαπίστευσης» και άλ-
λες διατάξεις». Το ως άνω σχέδιο νόµου έχει χαρακτηριστεί από
την Κυβέρνηση ως επείγον. Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή
Επιτροπή.   

Κύριε Υπουργέ, θα προηγηθεί ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας του κόµµατος Το Ποτάµι, κ. Θεοδωράκης και αµέ-
σως µετά θα πάρετε τον λόγο. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Το σαββατοκύριακο ήµουν στα Δωδεκάνησα και συναντή-
θηκα µε γιατρούς που είχαν πάει µε την «Ανοιχτή Αγκαλιά» στη
Νίσυρο και στην Τήλο. Μην σας πω τα προβλήµατα που αντιµε-
τώπισαν, γιατί θα ντρέπεστε. 

Σε όλο το Νότιο Αιγαίο δεν υπάρχει ογκολογικό τµήµα. Στη
Ρόδο οι νοσηλευτές προσπαθούν σε διπλοβάρδιες να καλύψουν
ο καθένας τους από δύο κλινικές. Στην Κω δεν υπάρχει παιδία-
τρος. Ελλείψεις υπάρχουν και το Καστελόριζο, ελλείψεις υπάρ-
χουν και πιο ψηλά, στη Σαµοθράκη, όπου το Πάσχα δεν θα υπάρ-
χει εφηµερεύων γιατρός. Πέρυσι το καλοκαίρι δεκαεπτά µικρά
νησιά στο Αιγαίο είχαν µείνει χωρίς αγροτικό γιατρό. Αντίστοιχη
είναι η κατάσταση και στην ηπειρωτική Ελλάδα. Χάλια! Τα περισ-
σότερα κέντρα υγείας έχουν ελλείψεις, δεν έχουν καρδιολόγους,
δεν έχουν παιδιάτρους.

Και βέβαια, υπάρχει και το µαρτύριο του ΕΚΑΒ. Ή δεν θα έχει
αυτοκίνητα ή δεν έχει προσωπικό. Ένα από τα δύο. Και στην Κε-
φαλονιά το ασθενοφόρο, όπως πληροφορηθήκατε πρόσφατα,
φαντάζοµαι, µε ένα δηµοσίευµα, για έναν µήνα δεν είχε καν βεν-
ζίνη.     

Ακούσαµε και την απάντηση του ΕΚΑΒ για τον θάνατο του αν-
θρώπου στη Χαλκιδική, του τριανταοκτάχρονου: «Έχουµε ασθε-
νοφόρα, αλλά έχουµε οδηγούς µόνο για τις µισές βάρδιες και
δεν τον προλάβαµε». Αυτή είναι η κατάσταση σήµερα. Αυτή, βέ-
βαια, ήταν η κατάσταση και χθες. Η χώρα της σπατάλης, η χώρα

της κακοδιαχείρισης και του κοµµατικού κράτους. Τα κάνει όλα
δύσκολα για τους πολίτες και τα κάνει βέβαια, όλα ακριβότερα.

Η υγεία για εµάς είναι σηµαντικό, δεν είναι «παρεµπιπτόντως».
Αλλά, επιτρέψτε µου να κάνω µια αναφορά σε ένα θέµα της επι-
καιρότητας, για να επιµείνω στο ότι το κράτος της σπατάλης
είναι εδώ και είναι σε πολλούς τοµείς. Οι αυτοκινητόδροµοι, που
αυτές τις µέρες µε χαρά εγκαινιάζει ο ΣΥΡΙΖΑ -κάποτε τους πο-
λεµούσε, αλλά αυτό δεν είναι του παρόντος-, είχαν κοστολογηθεί
όπως ξέρετε µε 1,7 δισεκατοµµύρια και µας στοίχησαν 6 δισε-
κατοµµύρια, µε καθυστερήσεις από δύο έως επτά χρόνια και µε
πολλούς νεκρούς όλα αυτά τα χρόνια. Δρόµοι, λοιπόν, στρωµέ-
νοι µε χρυσάφι. Γιατί πήγαµε στα έξι δισεκατοµµύρια; Έχουµε
λίγο χρόνο ανάµεσα στα πανηγύρια, να συζητήσουµε γιατί πή-
γαµε στα έξι δισεκατοµµύρια; Τι έφταιξε; Ποιοι πήραν τα παρα-
πάνω λεφτά;

Τα ίδια βέβαια και στα όπλα. Οι πολιτικοί παραγγέλνουν µε
βάση κυρίως τις φιλίες αλλά και τα ποσοστά της µίζας. Αυτά, βέ-
βαια τα είπαµε και στην προηγούµενη συνεδρίαση της Βουλής
και θα έχουµε τη δυνατότητα να τα πούµε και στην προανακρι-
τική επιτροπή για την περίοδο Παπαντωνίου. Αυτή όµως είναι η
Ελλάδα του συντηρητισµού και του λαϊκισµού. Μεγάλα λόγια,
υποσχέσεις και από πίσω ανικανότητα, ρεµούλες και κέρδη για
τους παρατρεχάµενους της κάθε εξουσίας, µε µεγάλο χαµένο
τον πολίτη.

Σήµερα, είµαστε πάνω από το κρεβάτι του, έχουµε κάνει τη
διάγνωση και ξαφνικά τον αφήνουµε σύξυλο και βγαίνουµε στο
διάδροµο να δώσουµε µια µάχη για τα όσα δεν έγιναν ή µάλλον
για τα όσα κακώς έγιναν τα προηγούµενα χρόνια. Να το κάνουµε,
αλλά να προσέχουµε µην χάσουµε τον πολίτη-ασθενή. Γιατί κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, φοβόµαστε ότι οι εξεταστικές, όσες
και να κάνουµε, δεν θα δώσουν λύση στο πρόβληµα της χώρας.
Το θέµα είναι να αλλάξουµε µυαλά, να αλλάξουµε πολιτικό σύ-
στηµα, να χωρίσουµε το δηµόσιο από τα κόµµατα, να δώσουµε
ρόλο στους επαΐοντες, να κυβερνούν άνθρωποι της δουλειάς,
όχι «χοµπίστες», όχι οι επετηρίδες των κοµµάτων.

Κατά τη διάρκεια της κρίσης έφυγαν στο εξωτερικό δεκαοχτώ
χιλιάδες γιατροί και το 2015 έφυγαν χίλιοι πεντακόσιοι γιατροί
αναζητώντας δουλειά και πεντακόσιοι για να αποκτήσουν ειδικό-
τητα. Την ίδια στιγµή το ΕΣΥ γονατίζει από έλλειψη προσωπικού,
κυρίως νοσηλευτικού αλλά και ιατρικού. Πριν από δύο χρόνια ο
κ. Τσίπρας, στα σκαλοπάτια του Υπουργείου Υγείας είχε υποσχε-
θεί τεσσερισήµισι χιλιάδες προσλήψεις στο ΕΣΥ.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Έξι
διακόσιοι.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Έξι διακόσιους είχε υποσχεθεί.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Έξι
διακόσιοι έχουν γίνει µέχρι τώρα.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Θα σας πω τι έχει γίνει µέχρι σήµερα. Να συµφωνήσουµε,
λοιπόν, ότι είχε υποσχεθεί τεσσερισήµισι χιλιάδες προσλήψεις ο
κ. Τσίπρας στα σκαλοπάτια του Υπουργείου Υγείας. Προσέλαβε
εφτακόσιους από προκήρυξη που είχε κάνει η προηγούµενη κυ-
βέρνηση. Αντίστοιχα το προσωπικό των νοσοκοµείων τη διετία…

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ποια
προκήρυξη ήταν αυτή;

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Μισό λεπτό, κύριε Υπουργέ. Τα ερωτήµατα στο τέλος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υπουργέ,
µετά θα µιλήσετε.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Κι εγώ όταν µιλάγατε είχα πάρα πολλά ερωτήµατα, αλλά
δεν σας διέκοψα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σωστό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-

τάµι): Αν έχετε όµως όρεξη να κάνουµε διάλογο, να τον κάνουµε
στο τέλος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεχίστε, κύριε
Θεοδωράκη.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡΑΚΗΣ (Πρόεδρος του κόµµατος Το Πο-
τάµι): Το προσωπικό –προσέξτε-, των νοσοκοµείων, τη διετία του
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κ. Τσίπρα, µειώθηκε κατά επτάµισι χιλιάδες ανθρώπους. Παράλ-
ληλα όµως, πήρατε δυόµισι χιλιάδες συµβασιούχους µέσα από
αυτά τα ευρωπαϊκά προγράµµατα. Είµαστε -και δεν ξέρω αν ο κ.
Πολάκης διαβάζει διαφορετικά τα ευρωπαϊκά στοιχεία-, η χώρα
µε το λιγότερο νοσηλευτικό προσωπικό και οι µόνοι που συνεχί-
ζουµε να καλύπτουµε τα κενά µε αποκλειστικές ιδιωτικές νοσο-
κόµες, όπως το σύστηµα της Ανατολής, όχι στα τουρκικά σίριαλ,
αλλά στα ελληνικά νοσοκοµεία.

Οι ισχυρισµοί της Κυβέρνησης περί δήθεν αύξησης της χρη-
µατοδότησης στα νοσοκοµεία κατά 300 εκατοµµύρια το 2016 δεν
έχουν σχέση µε την πραγµατικότητα, γιατί σύµφωνα µε τον προ-
ϋπολογισµό το 2016 δώσαµε 1,3 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή
µόνο 12 εκατοµµύρια ευρώ περισσότερα απ’ ό,τι το 2015.

Τα αποτελέσµατα, όµως, είναι αυτά που βλέπουµε. Είναι κλει-
στές εντατικές, είναι ράντζα στους διαδρόµους και είναι απαξιω-
µένος εξοπλισµός. Είναι ένα ζοφερό τοπίο, παλιό και επαναλαµ-
βανόµενο. Και κάθε χρόνο είναι εκατοντάδες οι  θάνατοι που σχε-
τίζονται µε τις λοιµώξεις µέσα στα νοσοκοµεία, ένας αριθµός που
ίσως αναλογικά να είναι και τριπλάσιος από τον µέσο όρο της
Ευρώπης. 

Το πρόβληµα της υγείας ήταν παλιότερα πολλά λεφτά και λίγα
αποτελέσµατα. Σήµερα είναι λίγα λεφτά και λάθος προτεραιότη-
τες ή, για να το πω αλλιώς, όλα αυτά τα χρόνια έχουµε µια υγεία
µε πολλά λάθη, πολλά σκάνδαλα και µια κοινωνία ηττηµένη και
εδώ. 

Το 1990 η χώρα µας ήταν η τέταρτη στην Ευρώπη στο προσ-
δόκιµο ζωής και το 2009 είχε πέσει στην δέκατη τέταρτη θέση.
Εκείνα τα χρόνια αυξήσαµε το προσωπικό, αυξήσαµε τη φαρµα-
κευτική δαπάνη, αυξήσαµε τα λεφτά που δίνει ο καθένας στην
υγεία, αλλά πέσαµε δέκα θέσεις στο προσδόκιµο ζωής, γιατί το
θέµα στην υγεία δεν είναι πόσα λεφτά ξοδεύεις, αλλά κυρίως
πού τα ξοδεύεις και ποιος αποφασίζει γι’ αυτά τα λεφτά. 

Η φαρµακευτική δαπάνη –για να περάσω σε αυτά τα επίµαχα
των εξεταστικών επιτροπών- µέσα σε µια δεκαετία αυξήθηκε
όντως κατά 400%, από 1 δισεκατοµµύριο ευρώ το 2000 σε 5,1
δισεκατοµµύρια ευρώ το 2009. Είχαµε την τρίτη υψηλότερη κατά
κεφαλήν δαπάνη φαρµάκου στον ΟΟΣΑ και την πρώτη στην Ευ-
ρώπη. Οι αποκαλύψεις προκαλούσαν και γέλια και κλάµατα. 

Ξέρετε, για τα σκευάσµατα, που τα πλήρωνε κάποιος στη Γαλ-
λία και στη Γερµανία 100 ευρώ, εδώ ήταν από 300 ευρώ µέχρι
3.000 ευρώ. Είχαµε αναλογικά τους περισσότερους αξονικούς
και µαγνητικούς τοµογράφους απ’ ό,τι η Γαλλία, η Γερµανία, η
Δανία, οι σκανδιναβικές χώρες, σε ιδιωτικά χέρια οι περισσότεροι
και χωρίς µία στοιχειώδη γεωγραφική κατανοµή. 

Είναι πολλά τα χαµένα λεφτά στην υγεία και είναι πολλοί οι εµ-
πλεκόµενοι. Ιατρικά συνέδρια κοντά σε εµπορικά mall και σε εξω-
τικά τουριστικά θέρετρα. Παράλληλα, η χώρα µας εκείνα τα
χρόνια, αλλά ακόµα και σήµερα, κατέχει τα πρωτεία σε ένα θλι-
βερό ανταγωνισµό: Είµαστε η πρώτη χώρα στην Ευρώπη σε και-
σαρικές τοµές. Σήµερα το 57% των γεννήσεων είναι µε καισαρική
τοµή, όταν ο φυσιολογικός παγκόσµιος όρος είναι κοντά στο
20%. Στις δεκαετίες, δηλαδή, των µεγάλων «πάρτι» κάποιοι θη-
σαύριζαν, από παντού είχε χαθεί το µέτρο και η υγεία κατακλύ-
στηκε από «πιράνχας» και «ασπόνδυλα».

Και δίπλα βέβαια στους διεφθαρµένους, οι αφανείς ήρωες, οι
κακοπληρωµένοι γιατροί και νοσηλευτές κράτησαν τελικά ένα
ζωντανό σύστηµα υγείας. Σήµερα, όµως, αποκαρδιωµένοι πα-
λεύουν µε λιγότερα µέσα για να αντιµετωπίσουν έναν διαρκώς
αυξανόµενο όγκο περιστατικών. 

Είναι λίγο παλιό, αλλά φοβάµαι ότι ακόµα θα πρέπει να µας
απασχολήσει το βίντεο που δηµοσιοποίησε η «Εφηµερίδα των
Συντακτών», µε τους υπαλλήλους των νοσοκοµείων να ρίχνουν
τα φάρµακα στον υπόνοµο. Φάρµακα στα σκουπίδια για να γί-
νονται συνεχώς νέες παραγγελίες. Δισεκατοµµύρια στη «µαύρη
τρύπα» της φαρµακευτικής δαπάνης.

Ο τίτλος ήταν «παράλληλες εξαγωγές» ή αλλιώς –προσέξτε-
«το κουπόνι στο ασφαλιστικό ταµείο της Ελλάδας και το φάρ-
µακο µε το κουτί του στο εξωτερικό». Πληρώσαµε, όπως µπο-
ρούν να πουν οι άνθρωποι που ξέρουν καλά τα της υγείας, κατά
κυριολεξία τα φάρµακα βορείων και κυρίως ανατολικών. 

Πρέπει λοιπόν –και ίσως να το έχουµε συνειδητοποιήσει πολ-

λοί- να τα αλλάξουµε όλα στην υγεία, να τολµήσουµε να προχω-
ρήσουµε στην επιλογή των διοικητών των µονάδων µε κριτήρια
ΑΣΕΠ. Είναι αλήθεια ότι πάψατε να διορίζετε µόνο αποτυχηµέ-
νους πολιτευτές, όπως έκαναν στα χρόνια του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας Δηµοκρατίας. Όµως έχουµε πάρα πολλά βήµατα να κά-
νουµε, αν δεν θέλουµε να συνεχίζονται οι ρεµούλες και τα σκάν-
δαλα στον τοµέα της υγείας. 

Θα αναφέρω µερικές προτάσεις. Πρέπει ο κάθε πολίτης να
έχει το ιατρικό φαρµακευτικό ηλεκτρονικό του µητρώο. Πρέπει
επιτέλους να υπάρξει –και εδώ χρειάζεται µεγάλη τόλµη από
όλους τους Βουλευτές- υγειονοµικός και νοσοκοµειακός χάρτης.
Δεν µπορεί να υπάρχουν νοµοί µε τρία λειψά νοσοκοµεία, µε
αποτέλεσµα να έρχονται οι άνθρωποι στην πρωτεύουσα για να
βρουν γιατρικό, λες και παίζουµε στην έγχρωµη εκδοχή του
«Μαυρογιαλούρου».

Πρέπει να αξιολογήσουµε το προσωπικό στα νοσοκοµεία, µε
βάση τα διεθνώς ισχύοντα πρωτόκολλα αξιολόγησης. Πρέπει να
γνωρίζει το κράτος, να γνωρίζει ο πολίτης, να υπάρχει διαφάνεια
στο τι παραγγέλνουµε, ποιοι το παραγγέλνουν, ποιος το κατα-
ναλώνει. Όλα ηλεκτρονικά για να είναι όλα συγκρίσιµα, φάρµακα,
υλικά, αναλώσιµα. 

Και βέβαια πρέπει να ενισχύσουµε την ελληνική βιοµηχανία
φαρµάκων, ελαφρύνοντας ταυτόχρονα τις τσέπες των ασφαλι-
σµένων. Τα γενόσηµα, που κατά κανόνα είναι προϊόντα εθνικών
βιοµηχανιών, στην Ευρώπη –προσέξτε!- αποτελούν το 50% της
αγοράς, στην Ελλάδα είναι ακόµη το 22% της αγοράς. Χάνουν
οι Έλληνες, γιατί τα γενόσηµα είναι περίπου στη µισή τιµή, αλλά
χάνουν και οι ελληνικές βιοµηχανίες προς όφελος των πολυεθνι-
κών. 

Η Κυβέρνηση µιλάει για εξυγίανση. Όµως, συνεχίζει να κάνει
τα δικά της ρεκόρ στη συνταγογράφηση. Υπερ-συνταγογρα-
φούµε, υπερ-καταναλώνουµε. Και τα δύο είναι βλαπτικά για την
τσέπη και για την υγεία. Και βέβαια η «πρώτη φορά αριστερά»
έκανε και εδώ ένα µικρό θαύµα. Έχουµε αύξηση της οικονοµικής
συµµετοχής των ασθενών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πολιτικό σύστηµα δεν ήθελε
και δεν θέλει να κάνει τοµές στο χώρο της υγείας. Απουσίαζαν
οι ικανοί και οι οραµατιστές. Μπορώ να αναφέρω µόνο τον Πα-
ρασκευά Αυγερινό. Περίσσεψαν οι συµβιβασµένοι και οι τροχο-
νόµοι των συµφερόντων. 

Κανείς δεν ήθελε και δεν θέλει, από ό,τι φαίνεται, να συγκρου-
στεί µε τα κατεστηµένα συµφέροντα στο χώρο της υγείας. Οι
όποιες µικρές προσπάθειες κάποιων Υπουργών πνίγηκαν από τις
πιέσεις των συµφερόντων. Όλοι µιλούν για τον φόνο, αλλά κανείς
δεν είδε το δολοφόνο.

Σε σχέση µε τα συγκεκριµένα θέµατα των εξεταστικών επιτρο-
πών, θέλω να πω δύο πράγµατα. Η ασυδοσία και η σπατάλη στη
διοίκηση του «Ερρίκος Ντυνάν» έπρεπε να είχε γίνει αντιληπτή
και από το Υπουργείο και από το πολιτικό σύστηµα, αλλά φοβά-
µαι ότι τα κάλυπτε όλα η δωρεάν νοσηλεία των πολιτικών και κά-
ποιων δηµοσιογράφων.

Το ΚΕΕΛΠΝΟ διαχειρίστηκε εκατοµµύρια των εκατοµµυρίων
χωρίς κανένα έλεγχο πουθενά, ούτε στις προµήθειες ούτε στις
προσλήψεις ούτε στις δαπάνες. Όµως, και η Κυβέρνηση σήµερα
ασθµαίνοντας και την τελευταία στιγµή προχωρά στην ίδρυση
µιας εθνικής κεντρικής αρχής προµηθειών υγείας, κάτι που
έχουµε προτείνει από την ίδρυσή µας κιόλας και κάτι που έπρεπε
να είχε κάνει από την πρώτη µέρα, αν ήθελε να ξεµπερδεύει µε
τα αποστήµατα στην υγεία. 

Η έρευνα πρέπει να προχωρήσει, λοιπόν. Και για εµάς πρέπει
να προχωρήσει χωρίς χρονικούς περιορισµούς.

Επιτρέψτε µου να πω ότι ο κ. Κουρουµπλής, που φαίνεται ότι
σας χωρίζει, είναι αυτός που µάλλον ενώνει αυτή την ιστορία. Τι
εννοώ; Υπήρξε γενικός γραµµατέας του Υπουργείου Υγείας επί
ΠΑΣΟΚ επί πολλά χρόνια και υπήρξε ο πρώτος Υπουργός Υγείας
στους ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. 1993-2016. Είναι τα χρόνια που θα πρέπει
να ψάξουµε. Είκοσι τρία χρόνια ενός επαναλαµβανόµενου εγκλή-
µατος. 

Εµείς που δεν έχουµε και δεν είχαµε καµµιά κυβερνητική εµ-
πλοκή θα αγωνιστούµε και εδώ, όπως και στο θέµα των εξοπλι-
σµών, όπως και στο θέµα των µεγάλων έργων, για να αποδοθεί
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δικαιοσύνη. 
Ελπίζω να υπάρξουν και άλλοι τολµηροί και να µην µετατραπεί

και αυτή η εξεταστική επιτροπή σε µια αρένα για επικοινωνιακά
κοµµατικά σόου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του κόµµατος Το Ποτάµι)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Θεοδωράκη, τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Ποταµιού.

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Ξανθός, για δέκα
λεπτά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητοί συνάδελ-
φοι, είναι προφανές ότι αυτή η συζήτηση για τη σύσταση εξετα-
στικής επιτροπής για τη διαχρονική διαφθορά και τα σκάνδαλα
στον χώρο της υγείας έχει προκαλέσει ευρύτατο πολιτικό εκνευ-
ρισµό. 

Και είναι απολύτως, επίσης, προφανές ότι η πολιτική επιθετι-
κότητα και η πολιτική χυδαιότητα -επιτρέψτε µου να πω- είναι ευ-
θέως ανάλογη της πολιτικής ενοχής και του βαθµού εµπλοκής
ανθρώπων, στελεχών, πολιτικών χώρων σε αυτή την ιστορία.

Με περισσή υποκρισία, οι δύο βασικές πολιτικές δυνάµεις που
διακυβέρνησαν τη χώρα τα τελευταία τριάντα-σαράντα χρόνια
σήµερα λένε «όλα στο φως». Πολύ αργά, αγαπητοί συνάδελφοι,
για να γίνει πιστευτό, πολύ εκ των υστέρων, κατόπιν εορτής, όταν
δηλαδή τέλειωσε το πάρτι. Γι’ αυτό και δεν έχει καµµιά πολιτική
αξία αυτού του τύπου η προσέγγιση.

Και το πάρτι, αγαπητοί συνάδελφοι, το παγκοίνως γνωστό
πάρτι –το διαχρονικό- στον χώρο της υγείας έχει πολιτικό ονο-
µατεπώνυµο. Το πολιτικό ονοµατεπώνυµο είναι «ΠΑΣΟΚ και Νέα
Δηµοκρατία». Αυτό είναι απολύτως σαφές. Και η πολιτική ευθύνη
για τη φαυλότητα αυτής της περιόδου είναι αποκλειστικά δική
σας. 

Αυτό που θα συζητήσουµε είναι οι ενδεχόµενες ποινικές ευθύ-
νες στελεχών, κρατικών λειτουργών και φυσικά πολιτικών προ-
σώπων. Αυτό θα ερευνήσει η εξεταστική επιτροπή. 

Κι εµείς, αγαπητοί συνάδελφοι, πήραµε αυτή την πολιτική
πρωτοβουλία και δεν πάµε στα δικαστήρια, ποινικοποιώντας την
πολιτική αντιπαράθεση, όπως κάνουν άλλοι. 

Πήραµε µια πολιτική πρωτοβουλία µε σκοπό όχι να αποδεί-
ξουµε την πανθοµολογούµενη πολιτική ενοχή διαχρονικά αυτών
των πολιτικών δυνάµεων και των στελεχών τους, αλλά κυρίως για
να εξυγιάνουµε οριστικά το σύστηµα, για να δώσουµε ένα σήµα
στην κοινωνία ότι δεν υπάρχει οµερτά, ότι δεν υπάρχει συγκά-
λυψη, ότι δεν έχει κανέναν λόγο αυτή η Κυβέρνηση να δίνει την
αίσθηση ότι παρέχει ασυλία σε απαράδεκτες συµπεριφορές του
παρελθόντος.

Έχει εξηγηθεί απολύτως η επίπτωση αυτής της περιόδου ασυ-
δοσίας, έλλειψης µηχανισµών ελέγχου, προκλητής ζήτησης,
σπατάλης, διαφθοράς, συναλλαγής µε συµφέροντα και φυσικά
εκµετάλλευσης των ανθρώπων, των αρρώστων. Έχει εκτιµηθεί η
επίπτωσή της ακόµα και µε οικονοµικούς όρους.

Θα κάνουµε, λοιπόν, αυτήν την προσπάθεια για να θωρακί-
σουµε θεσµικά το σύστηµα, για να εντοπίσουµε τους µηχανι-
σµούς που µπορούσαν να παρεµβαίνουν στις νοµοθετήσεις, να
επηρεάζουν τις πολιτικές επιλογές, να εξυπηρετούν συγκεκρι-
µένα συµφέροντα.

Δεν είναι, λοιπόν, εργαλειακή η χρήση της διαφθοράς προφα-
νώς, ούτε µας ενδιαφέρει η σκανδαλολογία. Μας ενδιαφέρουν
τα µέτρα εφαρµοσµένης πολιτικής για να πείσουµε τους πολίτες
ότι αυτή η περίοδος έκλεισε οριστικά, ότι υπάρχουν θεσµοί και
µηχανισµοί που εγγυώνται από εδώ και πέρα τη χρηστή διαχεί-
ριση των λιγοστών προφανώς ανθρώπινων και υλικών πόρων που
έχει αυτήν την περίοδο η πατρίδα µας.

Και κάνουµε αυτή τη συζήτηση επειδή µας ενδιαφέρει η ηθι-
κοποίηση του συστήµατος υγείας. Εδώ οι συνάδελφοι της Νέας
Δηµοκρατίας εντυπωσιάζονται από αυτόν τον νεολογισµό. Εµείς
τον εισαγάγαµε αυτόν τον όρο στην πολιτική συζήτηση. Εµείς
πρώτη φορά µιλήσαµε για τις διαχρονικές στρεβλώσεις και τις
παθογένειες του συστήµατος και την ανάγκη ηθικοποίησής του,
ακριβώς για να δώσουµε το σήµα ότι δεν υπάρχει συνέχεια και
δεν υπάρχει ασυλία.

Η ηθικοποίηση, λοιπόν, είναι στοιχείο ενός ευρύτερου πολιτι-
κού σχεδίου που λέει «καθολική κάλυψη των πολιτών», που λέει
«προτεραιότητα στη δηµόσια περίθαλψη», «αναδιοργάνωση του
ΕΣΥ µε επίκεντρο την πρωτοβάθµια φροντίδα», «εξυγίανση στον
τοµέα των προµηθειών και του φαρµάκου» και κυρίως «σεβα-
σµός στα δικαιώµατα και την αξιοπρέπεια των ανθρώπων». Αυτό
είναι το πολιτικό σχέδιο το οποίο υπηρετούµε και είναι οργανικό
του στοιχείο αυτή η παρέµβαση.

Με αυτή τη διερεύνηση πρέπει να προφυλάξουµε όλοι µας -
και ελπίζω να δείξουµε την ωριµότητα µετά από τη σηµερινή έν-
ταση- τις διαδικασίες της εξεταστικής επιτροπής, να προστατεύ-
σουµε την κοινωνία από ένα κλίµα συλλογικής ενοχοποίησης των
πάντων και ιδιαίτερα των λειτουργών της υγείας, των γιατρών,
των υπόλοιπων επαγγελµατιών υγείας, των εργαζοµένων στους
φορείς που είναι αντικείµενο διερεύνησης. Γιατί, προφανώς, η
πλειονότητα και των εργαζοµένων στο σύστηµα υγείας και των
εργαζοµένων σε όλους τους υπόλοιπους φορείς έκαναν µε αξιο-
πρέπεια και µε εντιµότητα τη δουλειά τους, παρότι οι διοικήσεις
και οι πολιτικοί τους προϊστάµενοι τους είχαν µετατρέψει σε µη-
χανισµούς πελατειακής διαχείρισης, διαπλοκής µε συµφέροντα
και παράνοµου πλουτισµού συγκεκριµένων προσώπων.

Αυτό είχατε κάνει, αγαπητοί συνάδελφοι. Κάνατε τη δηµόσια
περίθαλψη παράρτηµα του κοµµατικού και πελατειακού σας κρά-
τους. Και ξέρουµε πάρα πολύ καλά πώς γίνονταν οι διορισµοί,
πώς γίνονταν οι διορισµοί των διοικητών, πώς γίνονταν οι αναθέ-
σεις των προµηθειών, πώς γίνονταν οι αναθέσεις στους ιδιώτες
εργολάβους, τους οποίους, όπως είπε και ο κ. Πολάκης προ-
ηγουµένους, προσπαθούµε να αποµακρύνουµε από τα δηµόσια
νοσοκοµεία, περιορίζοντας ή εξαλείφοντας έναν θύλακα εγνω-
σµένης ανοµίας και διαφθοράς.

Συνιστώ, λοιπόν, σ’ αυτή τη φάση αυτοσυγκράτηση, χαµηλούς
τόνους και προ πάντων όχι λεονταρισµούς! Τα δικά σας πολιτικά
στελέχη έχουν πιαστεί µε τη γίδα στην πλάτη. Δικοί σας διοικητές
έχουν πιαστεί δωροδοκούµενοι. Δικές σας ήταν οι διοικήσεις,
κάτω από τη µύτη των οποίων εξελισσόταν επί είκοσι χρόνια η
φαυλότητα του ΚΕΕΛΠΝΟ που όζει και το ξέρει όλη η υγειονο-
µική κοινότητα και όλοι οι παροικούντες στην Ιερουσαλήµ. Δικοί
σας σύµβουλοι –τυπικοί ή άτυποι, δεν ξέρω- πιάστηκαν ψευδό-
µενοι, δηλώνοντας ότι δεν έχουν σχέση µε τα δελτία τιµών και
την τιµολόγηση, αλλά υπάρχουν mail που ανταλλάσσουν µε τον
ΕΟΦ και την Επιτροπή Τιµών και παρεµβαίνουν και µαγειρεύουν. 

Ας κρατήσουµε, λοιπόν, χαµηλά τους τόνους και ο καθένας ας
συµβάλει από τη θέση του και ελπίζω από θέση µη ενοχής σ’
αυτήν την υπόθεση.

Προφανώς, δεν κάνουµε τη συζήτηση για τα σκάνδαλα στον
χώρο της υγείας για να ενοχοποιήσουµε το δηµόσιο σύστηµα
υγείας, όπως γινόταν κατ’ επανάληψη στο παρελθόν και να δι-
καιολογήσουµε τις περικοπές και τη λιτότητα στον χώρο της
υγείας. Θυµίζω ότι πριν από κάθε παρέµβαση ακρωτηριαστική
για το δηµόσιο σύστηµα υγείας, προηγούνταν πάντα µία συντο-
νισµένη επίθεση πολιτικών προσώπων και κυρίως µιντιακού κα-
τεστηµένου, το οποίο αναδείκνυε τις γνωστές παθογένειες και
τις γνωστές παρανοµίες που υπήρχαν για χρόνια στο σύστηµα
υγείας, ακριβώς για να είναι η δικαιολογητική βάση για να γίνει
αυτή η παρέµβαση.

Τα σκάνδαλα, λοιπόν, έχουν πολιτική ευθύνη, αλλά έχουν φυ-
σικούς και ηθικούς αυτουργούς και αυτούς θα διερευνήσουµε. 

Επειδή, µάλιστα, µας ρωτάτε τι έχουµε κάνει εµείς αυτό το διά-
στηµα και ποιες είναι οι θεσµικές τοµές που έχουµε κάνει, θα µου
επιτρέψετε να σας απαριθµήσω µερικές τις οποίες βεβαίως τις
έχουµε πει, αλλά τα Μέσα, µε τα οποία έχουµε κόψει τον οµφάλιο
λώρο µε παρένθετους µηχανισµούς που αποκαλύπτονται, δεν
κάνουν ποτέ τον κόπο να τις παρουσιάσουν. Αντιθέτως, διεκτρα-
γωδούν κάθε πραγµατικό πρόβληµα και πραγµατικό άσχηµο
συµβάν το οποίο υπάρχει σήµερα στο σύστηµα υγείας, όπως
υπάρχουν φυσικά και σε όλα τα συστήµατα υγείας του κόσµου.

Πρώτον, από προχθές υπάρχει σε δηµόσια διαβούλευση νέος
νόµος για τις προµήθειες στη λογική της κεντρικοποίησης, µε τη
δηµιουργία µιας νέας αναβαθµισµένης Κεντρικής Αρχής Προµη-
θειών Υγείας. Πιστεύω ότι θα είναι µια παρέµβαση-τοµή στην
εξυγίανση αυτού του πεδίου.
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Δεύτερον, από εχθές υπάρχει επίσης νέος νόµος σε δηµόσια
διαβούλευση και αυτός αφορά την πρωτοβάθµια φροντίδα
υγείας.

Και αυτή είναι παρέµβαση που ενισχύει την ορθολογική χρήση
των πόρων, την οικογενειακή φροντίδα, την τεκµηριωµένη ια-
τρική, τον έλεγχο της προκλητής ζήτησης, της σωστής συνταγο-
γράφησης. 

Εµείς έχουµε πει ότι στην κρίση των συστηµάτων υγείας, ιδι-
αίτερα στη φάση της φτωχοποίησης των κοινωνιών, η απάντηση
είναι δηµόσιο σύστηµα υγείας µε επίκεντρο την πρωτοβάθµια
φροντίδα. Παρουσιάζαµε χθες για δύο ώρες τις λεπτοµέρειες
αυτού του νόµου. Όµως, από ό,τι έµαθα, τα «αντικειµενικά» µίν-
τια το µόνο που έδειξαν ήταν µια ερώτηση για την καθυστέρηση
του ΕΚΑΒ να παραλάβει έναν ασθενή.

Τρίτον, λίστα χειρουργείου. Ήδη έχει ολοκληρωθεί στο ένα
τρίτο περίπου των νοσοκοµείων. Είναι µια παρέµβαση διαφά-
νειας που δηµιουργεί συνθήκες να ανατραπεί η εδραιωµένη λο-
γική ότι ο καθένας πολίτης µπορεί να παρακάµπτει, εξαιτίας της
σχέσης και της συναλλαγής που έχει αναπτύξει µε τον γιατρό,
τις λίστες αναµονής και να «προτεραιοποιείται» για χειρουργική
επέµβαση, όχι µε βάση τις ανάγκες και την κλινική του κατά-
σταση, αλλά µε βάση ακριβώς αυτή τη συναλλαγή.

Τέταρτον, γραφεία προστασίας των δικαιωµάτων των ασθενών
µέσα στα δηµόσια νοσοκοµεία. Είναι επίσης µια σηµαντική πα-
ρέµβαση που θα δίνει τη δυνατότητα στον πολίτη να µην αισθά-
νεται ότι είναι µόνος, απροστάτευτος και ανοχύρωτος µέσα στο
δηµόσιο σύστηµα υγείας, αλλά ότι υπάρχει ένας µηχανισµός θε-
σµοθετηµένος που µπορεί να αναζητήσει πληροφορίες και κυ-
ρίως να καταγγείλει µια οποιαδήποτε ανισότιµη ή αναξιοπρεπή
αντιµετώπιση. 

Πέµπτον, αναβάθµιση της ηλεκτρονική διακυβέρνησης. Μας
είπε ο κ. Μητσοτάκης -δεν ενηµερώνετε σωστά τον Πρόεδρό
σας, τον βάζετε και λέει πράγµατα τα οποία είναι εκτός πραγµα-
τικότητας- για την ηλεκτρονική διακυβέρνηση ότι την έχουµε
αφήσει περίπου να καταρρεύσει. Αντιθέτως, έχουµε βάλει συν-
ταγογραφικούς κανόνες, ιδιαίτερα για τις διαγνωστικές εξετά-
σεις, και ενσωµατώνουµε συνεχώς –έχουµε φτάσει σε είκοσι
πέντε θεραπευτικές κατηγορίες- διαγνωστικά και θεραπευτικά
πρωτόκολλα, για να γίνει ένας ουσιαστικός έλεγχος της πολύ µε-
γάλης ζήτησης και της αύξησης του όγκου των συνταγών. 

Ο κ. Μητσοτάκης είπε, επίσης, ότι καταρρέει η πρωτοβάθµια
φροντίδα υγείας, µία µέρα µετά την ανακοίνωση ενός νέου συγ-
κροτηµένου σχεδίου, το οποίο θα αναδιαµορφώσει συνολικά το
σύστηµα υγείας. Δεν του έχουν πει ότι η προβληµατική, η στρε-
βλή, η ασύνδετη µε το υπόλοιπο δηµόσιο σύστηµα υγείας πρω-
τοβάθµια φροντίδα υγείας στα αστικά κέντρα που υπήρχε µέχρι
το 2014 αποδιοργανώθηκε οριστικά µε τον ν.4238 του κ. Γεωρ-
γιάδη, ο οποίος οδήγησε στη µαζική έξοδο από το σύστηµα
υγείας τριών χιλιάδων γιατρών; 

Απεξάρτηση από τις ιδιωτικές εργολαβίες. Επίσης είναι θε-
σµική τοµή αυτό.

Αλλαγή στη φαρµακευτική πολιτική. Αυτό το οποίο έχουµε
δροµολογήσει, και τώρα που κλείνει η συµφωνία θα είµαστε σε
θέση να νοµοθετήσουµε πολύ σύντοµα αµέσως µετά το Πάσχα,
είναι δύο πολύ κρίσιµες παρεµβάσεις που καλύπτουν δύο πολύ
σοβαρά ελλείµµατα στον χώρο της φαρµακευτικής πολιτικής, τα
οποία συνέβαλαν σε αυτή την έκρηξη της δαπάνης.

Πρώτον, τη δηµιουργία ενός µηχανισµού για πρώτη φορά στη
χώρα αξιολόγησης τεχνολογίας υγείας, αξιολόγησης της φαρ-
µακευτικής καινοτοµίας, έτσι ώστε πραγµατικά τα φάρµακα τα
οποία θα µπαίνουν και θα κυκλοφορούν στη χώρα θα έχουν βε-
βαιωµένη κλινική αποτελεσµατικότητα και θεραπευτική προστι-
θέµενη αξία. 

Ήδη στη σηµερινή επιτροπή θετικής λίστας θα προχωρήσουµε
σύντοµα στην εισαγωγή και κριτηρίων ΗTA -αυτός είναι ο µηχα-
νισµός αξιολόγησης- και σιγά-σιγά µέχρι το τέλος του χρόνου,
όπως έχουµε δεσµευθεί, θα ολοκληρωθεί αυτός ο µηχανισµός.
Αυτό είναι τεράστια µεταρρύθµιση στον χώρο του φαρµάκου.

Το δεύτερο είναι ότι θωρακίζουµε και αναβαθµίζουµε τη λει-
τουργία της επιτροπής διαπραγµάτευσης του ΕΟΠΥΥ, την οποία
την είχατε συστήσει σε προηγούµενους νόµους, αλλά ποτέ δεν

λειτούργησε και η οποία έχει ολοκληρώσει αυτόν τον καιρό το
αποτέλεσµα µιας εξαιρετικής διαπραγµάτευσης µε πολύ καλύ-
τερους όρους των φαρµάκων για την ηπατίτιδα C, που θα µας
επιτρέψει µε αυτόν τον τρόπο να βάλουµε πολλαπλάσιους χρό-
νιους ασθενείς µε ηπατίτιδα C σε θεραπεία, προστατεύοντας
έτσι τη δηµόσια υγεία. Έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία. Είχαµε
κάποια θέµατα µε την αρχή προστασίας προσωπικών δεδοµέ-
νων, δεν θέλω να το σχολιάσω αυτό.

Δηµοσιοποίηση υποχρεωτικά στην ιστοσελίδα του ΕΟΦ και
στις ιστοσελίδων όλων των φαρµακευτικών εταιρειών των οικο-
νοµικών συναλλαγών τους µε τους γιατρούς και κυρίως µε τις
επιστηµονικές ιατρικές εταιρείες, που αυτές διοργανώνουν τα
ιατρικά συνέδρια. Αυτό είναι, επίσης, ένα βήµα διαφάνειας και
ρύθµισης σε αυτό το χαοτικό τοπίο, που ξέρουµε πάρα πολύ
καλά ότι συνεισφέρει στην προκλητή ζήτηση και στην έγκριση
της δαπάνης.

Προώθηση των κλινικών µελετών µε κανόνες και έλεγχο, ιδιαί-
τερα για τις µη παρεµβατικές κλινικές µελέτες, που επίσης ξέ-
ρουµε πάρα πολύ καλά ότι ήταν ένας µηχανισµός εισόδου στο
σύστηµα υγείας και στη φαρµακευτική αγορά προϊόντων των
οποίων δεν ήταν πάντα αποδεδειγµένη η κλινική τους αποτελε-
σµατικότητα. 

Κατάργηση της επιτροπής τιµών του Υπουργείου, που «µαγεί-
ρευε» από τα υπουργικά γραφεία και από τους συµβούλους των
Υπουργών τις τελικές διατάξεις τιµολόγησης. Ο ΕΟΦ είναι ο αρ-
µόδιος φορέας, που αυτή την περίοδο, επειδή συζητάµε και για
πρόσωπα, στο τιµόνι του είναι µία εξαιρετική καθηγήτρια φαρ-
µακολογίας, που δεν έχει τολµήσει κανένας απ’ όλη την αγορά
του φαρµάκου να πει κουβέντα για την αξιοσύνη της, για την επι-
στηµονική της επάρκεια και για την εντιµότητά της. Και όλη η
βιοµηχανία αναγνωρίζει ότι αυτά τα τρία δελτία τιµών, τα οποία
έχουν βγει από αυτή την Κυβέρνηση, βγήκαν µε συνθήκες δια-
φάνειας και όχι µε συζητήσεις κάτω από το τραπέζι. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υπουργέ,

πόσο χρόνο θα χρειαστείτε ακόµα; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Θα χρειαστώ λίγο

ακόµη, όχι πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ελπίζουµε όχι πάρα

πολύ, ευχαριστώ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Αυτά µπορεί να τα πει και άλλη

φορά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι, γιατί αυτή είναι

η πολιτική απάντηση και όχι η εκτόξευση κατηγοριών. Η πολιτική
απάντηση στα φαινόµενα διαφθοράς είναι αυτού του τύπου οι
θεσµικές αλλαγές και οι παρεµβάσεις.

Μας είπε, λοιπόν, ο κ. Γεωργιάδης, ότι υπήρχαν πολλά πορί-
σµατα του ΚΕΕΛΠΝΟ. Χαρήκαµε! Πήγε κανένας στον εισαγγε-
λέα; Εµείς πήγαµε το πρώτο πόρισµα, µε δική µας πολιτική
παρέµβαση. Όλα τα προηγούµενα πορίσµατα του ΚΕΕΛΠΝΟ
κολλούσαν, γιατί κάποιοι από τον σκληρό του µηχανισµό κρατού-
σαν όµηρους κορυφαία στελέχη του πολιτικού συστήµατος. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και φυσικά εµείς βάλαµε το ΚΕΕΛΠΝΟ στο δηµόσιο λογιστικό

-παρ’ ότι αυτό έχει δηµιουργήσει ορισµένες ανελαστικότητες,
που πρέπει να τις ξαναδούµε- γιατί πραγµατικά το ΚΕΕΛΠΝΟ
είναι ένας κρίσιµος φορέας για τη δηµόσια υγεία στη χώρα, έχει
εξαιρετικό επιστηµονικό δυναµικό, το οποίο προσφέρει υγειονο-
µική ασφάλεια στους πολίτες και το οποίο παρεµβαίνει όταν ανα-
πτύσσεται µια επιδηµία. Και καταφέραµε ιδιαίτερα αυτή τη δύ-
σκολη περίοδο, που διαχειριστήκαµε την προσφυγική κρίση,
παρά τις Κασσάνδρες περί υγειονοµικών βοµβών να µην υπάρξει
κανένα σοβαρό πρόβληµα δηµόσιας υγείας. 

Μέτρα για το φακελάκι. Για πρώτη φορά κρατικός φορέας, µια
υγειονοµική περιφέρεια, προφανώς µε τη στήριξη του Υπουρ-
γείου, ανοίγει µια δηµόσια συζήτηση και καταγράφει τις αιτίες,
τις συµπεριφορές, τις επιπτώσεις και κυρίως αναζητεί µέτρα
πρόληψης και καταστολής, που θα αντιµετωπίσουν δραστικά
αυτό το φαινόµενο, το οποίο προσβάλλει και την αξιοπρέπεια του
δηµόσιου συστήµατος υγείας και την αξιοπρέπεια του ιατρικού
σώµατος, αλλά κυρίως την αξιοπρέπεια των πολιτών. 
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Εννοείται ότι υπάρχει σοβαρή προετοιµασία σε συνεργασία µε
τον ΟΟΣΑ για ένα εθνικό στρατηγικό σχέδιο για την αντιµετώ-
πιση της διαφθοράς. Το Υπουργείο Υγείας είναι «πιλοτικό» Υ-
πουργείο στη δηµιουργία ενός εσωτερικού µηχανισµού ελέγχου,
ο οποίος θα λειτουργήσει στους επόµενους µήνες, και πραγµα-
τικά θα βάλουµε µηχανισµούς συστηµατικής επιτήρησης αυτών
των φαινοµένων και άµεσης  παρέµβασης.

Και επειδή υπήρξε και η κουβέντα για τους διοικητές και ο Αρ-
χηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µίλησε για τους διοικητές
και κάποιος είπε ότι υπάρχουν και είκοσι πέντε –λέει- διοικητές,
που έχουν -το είπε ο κ. Οικονόµου- αποδείξεις ότι είναι του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, θα ήθελα να πω ότι στους εκατόν σαράντα διοικητές, που
τους γκουγκλάρατε όλους, βρήκατε είκοσι πέντε να έχουν σχέση
µε τον ΣΥΡΙΖΑ. Αυτό σηµαίνει αποκοµµατικοποίηση της διοίκη-
σης των νοσοκοµείων.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Αυτούς τους διοικητές δεν τους επέλεξε ο Ξανθός και ο Πο-

λάκης, αλλά τους επέλεξε ή τους εισηγήθηκε -δύο άτοµα για
κάθε θέση- µία πενταµελής επιτροπή, στην οποία συµµετείχε αν-
τιπρόεδρος του ΑΣΕΠ, εκπρόσωπος της ακαδηµαϊκής κοινότη-
τας µε εµπειρία τεκµηριωµένη στη διοίκηση υπηρεσιών υγείας,
ο πρόεδρος του ΚΕΣΥ θεσµικά και ένας εκπρόσωπος του ιδιωτι-
κού τοµέα, όπως προβλέπει ο νόµος. 

Αυτή, λοιπόν, η επιτροπή κατέληξε σε προτάσεις και εµείς επι-
λέξαµε διοικητές, εκ των οποίων το 75% έχουν µεταπτυχιακούς
και διδακτορικούς τίτλους συναφείς µε τη διοίκηση και µε τα οι-
κονοµικά της υγείας. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Επίσης, τα δύο τρίτα απ’ αυτούς είναι άνθρωποι, που ήδη ερ-

γάζονται στο δηµόσιο σύστηµα υγείας, και ένα µέρος τους και
στη δηµόσια διοίκηση, µη επιβαρύνοντας επιπλέον και δηµοσιο-
νοµικά το κόστος διοίκησης του συστήµατος. Είναι άνθρωποι
πρώτον έντιµοι, δεύτερον επαρκείς και σχετικοί µε το θέµα και
τρίτον αφοσιωµένοι στη δηµόσια περίθαλψη και όχι στις συνθή-
κες ελεύθερου ανταγωνισµού δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Αν έχετε την καλο-
σύνη, συντοµεύετε, κύριε Υπουργέ. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε.

Επειδή, λοιπόν, συζητάµε για σκάνδαλα και επειδή υπήρξε
αναφορά, εγώ νοµίζω ότι το µεγαλύτερο σκάνδαλο δεν ήταν
τόσο αυτά τα οποία συζητάµε σήµερα όλη µέρα. 

Το µεγαλύτερο σκάνδαλο στον χώρο της υγείας, αγαπητοί συ-
νάδελφοι, ήταν ότι οι προηγούµενες κυβερνήσεις άφησαν τους
ανασφάλιστους πολίτες ακάλυπτους από υγειονοµική περί-
θαλψη. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Την ώρα που γιγαντωνόταν η υγειονοµική φτώχεια, την ώρα

που η Ευρωπαϊκή Ένωση, οι Διεθνείς Οργανισµοί, όπως ο Παγ-
κόσµιος Οργανισµός Υγείας, κτυπούσαν το καµπανάκι ότι οι υγει-
ονοµικοί δείκτες του πληθυσµού αρχίζουν και έχουν αρνητική
φορά, δεν κάνατε τίποτα. Βγάλατε δύο κοινές υπουργικές απο-
φάσεις, οι οποίες έµειναν ανενεργές. 

Έτσι, φτάσαµε εµείς µε τον ν.4368 να επιλύσουµε ένα τερά-
στιο κοινωνικό πρόβληµα, να καλύψουµε πάνω από δυόµισι εκα-
τοµµύρια ανθρώπους µε ισότιµο και δωρεάν τρόπο στο δηµόσιο
σύστηµα υγείας, για τις εξετάσεις τους, για την παρακολούθησή
τους, για τη νοσηλεία τους, για τα χειρουργεία τους, για τις ακρι-
βές θεραπείες τους. 

Επίσης, φροντίσαµε το ένα τρίτο από αυτούς να δικαιούνται
µε εισοδηµατικά κριτήρια του Υπουργείου Εργασίας µηδενική
συµµετοχή στη φαρµακευτική δαπάνη. Επτακόσιες εξήντα χιλιά-
δες πολίτες, το ένα τρίτο των ανασφάλιστων ανθρώπων έχουν
µηδενική συµµετοχή στη φαρµακευτική δαπάνη και δεν πληρώ-
νουν ένα ευρώ ανά συνταγή. Αυτή είναι µετρήσιµη, ανακουφι-
στική παρέµβαση στη διάρκεια της κρίσης, στη διάρκεια του
µνηµονίου και στη διάρκεια των µέτρων λιτότητας! 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και τελειώνω, πραγµατικά, κύριε Πρόεδρε και συγγνώµη για

την εκτεταµένη παρέµβαση. Αφού, όπως µας λέτε, είναι όλα έτσι
αγγελικά πλασµένα, γιατί δεν αποδέχεστε να ελεγχθεί και η δική

σας περίοδος; Απάντησε ο Παύλος προηγουµένως, απαντώ και
εγώ. 

Εµείς, αγαπητοί συνάδελφοι, πήραµε την πρωτοβουλία να
ελέγξουµε αυτό το πάρτι στον χώρο της υγείας, γιατί εµείς δεν
έχουµε καµµία σχέση µε αυτό το πάρτι και γιατί η σχέση µας µε
την υγεία, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν προέκυψε όταν αναλάβαµε
Υπουργοί. Έχουµε διαδροµή αγώνων, αφοσίωσης στη δηµόσια
περίθαλψη και συµµετοχή στην κοινωνική αλληλεγγύη. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Έχουµε την έξωθεν καλή µαρτυρία. Μας ξέρουν οι άνθρωποι

του δηµόσιου συστήµατος υγείας. Μας ξέρουν οι υγειονοµικοί
και αυτή την περίοδο αισθάνονται, πραγµατικά, ότι µε αυτή την
πολιτική ηγεσία µπορούν να ελπίζουν σε καλύτερες µέρες για το
σύστηµα υγείας. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και επειδή προφανώς δεν έχουµε σκοπό να σας κάνουµε τη

χάρη να αυτοενοχοποιηθούµε και να συµβάλουµε και εµείς στη
γενικευµένη παραλυτική και τελικά φασίζουσα λογική ότι όλοι
είναι το ίδιο, ε, λοιπόν δεν είµαστε το ίδιο και το ξέρει ο κόσµος. 

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες
του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Υγείας κ. Ανδρέα Ξανθό. Όπως καταλαβαίνετε, δείξαµε
µια σχετική ανοχή, γιατί αφορά τον καθ’ ύλην αρµόδιο Υπουργό
στον τοµέα που συζητάµε σήµερα. Έχουµε δείξει και σε πολλούς
άλλους ανοχή σήµερα. 

Τον λόγο έχει η Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Φωτεινή Γεν-
νηµατά. Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε, να ηρεµήσει λίγο η Αίθουσα
και µιλάτε αµέσως µετά.

ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ): Περιµένω. Δόθηκε
γραµµή «σηκωθείτε». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Σας παρακαλώ λίγη
ησυχία στην Αίθουσα. 

ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ): Δεν αντέχουν µερικοί
την κριτική. Είναι δύσκολη η κριτική. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρία πρόεδρε,
µπορείτε να αρχίσετε, όποτε θέλετε.

ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, για κάθε µνηµόνιο η Κυβέρνηση
έχει και µια εξεταστική. Για κάθε σκληρό, αντιλαϊκό µέτρο, που
υπογράφει έχει αντίµετρο: τη σκανδαλολογία. Δεν θα τα κατα-
φέρετε, όµως, αυτή τη φορά, κύριε Τσίπρα. Δεν θα στρέψετε
αλλού το ενδιαφέρον του ελληνικού λαού, ούτε το δικό µας. Το
ενδιαφέρον µας παραµένει στα µεγάλα προβλήµατα της καθη-
µερινότητας. Αυτός ο αντιπερισπασµός δεν θα πετύχει. Η τακτική
σας ξέρετε τι προδίδει; Προδίδει ενοχή, φόβο, απόγνωση και πα-
νικό. 

Λέτε σήµερα στον ελληνικό λαό: Παραδέχοµαι ότι δεν έσκισα
τα δύο προηγούµενα µνηµόνια, όπως είχα υποσχεθεί. Οι αυτα-
πάτες µου είχαν ως αποτέλεσµα να φορτώσω άλλα δύο αχρεί-
αστα, χειρότερα µνηµόνια στην πλάτη του ελληνικού λαού.
Παραδέχοµαι ότι απέτυχα να δώσω βασικό µισθό 751 ευρώ, δέ-
κατη τρίτη σύνταξη, να κρατήσω το αφορολόγητο και να το πάω
στις 12.000 ευρώ µε βάση τις δεσµεύσεις του περίφηµου προ-
γράµµατος στη Θεσσαλονίκη. Το θυµάστε καθόλου αυτό ή το
έχετε ξεχάσει εντελώς; 

Λέτε: Απέτυχα να καταργήσω τον ΕΝΦΙΑ. Οι αυταπάτες µου
είχαν ως αποτέλεσµα τη δραµατική µείωση του εισοδήµατος των
µισθωτών και των συνταξιούχων. Παραδέχοµαι ότι µέχρι και το
ΕΚΑΣ έκοψα σε πάνω από εκατό χιλιάδες συνταξιούχους. Όλα
κι όλα, όµως, έχω ισχυρό αντίµετρο: Θα φτωχοποιήσω τη µεσαία
τάξη. 

Στην ουσία µάς λέτε σήµερα, κύριε Τσίπρα: Φέρνω το δεύτερο
µνηµόνιο των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ µε νέα µέτρα ύψους 3,6 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ χωρίς ούτε ένα ευρώ χρηµατοδότηση, αλλά θα
σώσω ό,τι απέµεινε από την τιµή µου, κυνηγώντας και αποκαλύ-
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πτοντας τη διαπλοκή και τη διαφθορά των άλλων. 
Είναι προφανές ότι η εξεταστική είναι η τελευταία γραµµή άµυ-

νας της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ και του ίδιου του Πρωθυ-
πουργού, µια χαµένη µάχη οπισθοφυλακής. 

Εµείς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ψηφίσαµε µέχρι σήµερα
όλες τις προτάσεις για εξεταστικές επιτροπές, γιατί έχουµε µια
θέση αρχής, που λέει «διαφάνεια για τους πάντες και παντού».
Και δεν έχουµε τίποτα να κρύψουµε και να φοβηθούµε. Όλα κι
όλα όµως! Ως εδώ και µη παρέκει! Διότι ο κύριος Τσίπρας φυγο-
µαχεί. Προτείνει τη µία εξεταστική πάνω στην άλλη για τους άλ-
λους και εξαιρεί συστηµατικά τον εαυτό του από οποιονδήποτε
έλεγχο. Φοβάστε τον έλεγχο. 

Φοβάστε, κύριε Τσίπρα, να συζητήσετε για το ό,τι κάνατε µε
τον κ. Βαρουφάκη. Φοβάστε να συζητηθούν τα 86 δισεκατοµµύ-
ρια µε τα οποία έχετε επιβαρύνει την ελληνική οικονοµία. Φοβά-
στε να συζητηθούν τα αχρείαστα µνηµόνια. Φοβάστε να συζη-
τηθούν τα 20 δισεκατοµµύρια, που χάθηκαν από τις µετοχές του
δηµοσίου και των ασφαλιστικών ταµείων από την αχρείαστη ανα-
κεφαλαιοποίηση των τραπεζών. 

Γι’ αυτό αρνείστε να συζητήσετε, όπως εµείς προτείνουµε. Και
προτείνουµε να συζητήσουµε την πορεία της οικονοµίας από
τότε που µπήκαµε στο ευρώ το 2001 µέχρι σήµερα, για να δούµε
τι έφταιξε σε αυτόν τον τόπο και τι πήγε στραβά. Γιατί; Για να κα-
λύψετε τις ευθύνες των δύο καταστροφικών κυβερνήσεων µετά
την Μεταπολίτευση: της δικής σας και της Νέας Δηµοκρατίας το
2004 - 2009. 

Κάντε όσες εξεταστικές επιτροπές θέλετε µε την οριακή πλει-
οψηφία, που διαθέτετε µαζί µε τους Ανεξάρτητους Έλληνες. Στο
τέλος όµως αυτής της θλιβερής σας διαδροµής δεν θα µπορέ-
σετε να αποφύγετε την απάντηση στο καίριο ερώτηµα: Γιατί αρ-
νείστε πεισµατικά µέχρι και σήµερα να συναινέσετε στην εξε-
ταστική επιτροπή από την ώρα που µπήκαµε στο ευρώ µέχρι σή-
µερα; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ) 

Αλήθεια, τι είδους δεσµεύσεις έχετε αναλάβει και σας απαγο-
ρεύουν να αναφερθείτε στην περίοδο 2004 - 2009; Οφείλετε µία
απάντηση, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ και των Ανεξαρτήτων
Ελλήνων. Και κυρίως την οφείλετε εσείς του ΣΥΡΙΖΑ. 

Και οφείλετε αυτή την απάντηση, όχι µόνο σε µας, αλλά κυ-
ρίως στον ελληνικό λαό και στον κόσµο της Αριστεράς, που σας
πίστεψε και είχε προσδοκίες και ελπίδες για σας. 

Και σήµερα, κύριε Τσίπρα, αρνείστε να συζητήσετε ό,τι έγινε
τα τελευταία χρόνια από την Κυβέρνησή σας µε συγκεκριµένες
πράξεις και παραλήψεις των στελεχών σας, οι οποίες ζηµίωσαν
το δηµόσιο και τους πολίτες. Δεν το αντέχετε. Σε ό,τι σας αφορά,
συγκαλύπτετε, αρνείστε τη διαφάνεια και τη λογοδοσία. Αυτή
είναι η ωµή αλήθεια!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επανέρχοµαι στο µεγάλο ζήτηµα
που είναι η συµφωνία της Μάλτας, γιατί µετά από επτά µήνες τυ-
χοδιωκτισµών, παραδόθηκαν άνευ όρων. 

Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ έχει βαθύτατες ευθύνες γι’ αυτή
τη συνθηκολόγηση ηττηµένου που φέρνει στον ελληνικό λαό. Κα-
θυστέρησε συνειδητά την αξιολόγηση και προκάλεσε αβεβαι-
ότητα και ανασφάλεια µε καθοριστικές επιπτώσεις στην πραγµα-
τική οικονοµία. 

Η ύφεση επέστρεψε, η ανεργία είναι στα ύψη, οι καταθέσεις
των τραπεζών µειώνονται, τα κόκκινα δάνεια αυξάνονται και βε-
βαίως αυξάνονται και οι ληξιπρόθεσµες οφειλές. Οι ιδεοληψίες
και η ανικανότητα της Κυβέρνησης εµπόδισαν ή καθυστέρησαν
σηµαντικές µεταρρυθµίσεις χωρίς δηµοσιονοµικό κόστος, µε
αποτέλεσµα να βρεθεί σε λιγότερο θετική διαπραγµατευτική
θέση η χώρα. 

Οι εξελίξεις αυτές ανέβασαν κατά πολύ τον λογαριασµό που
καλείται να πληρώσει σήµερα ο ελληνικός λαός. Μην ξεχνάµε,
δε, ότι η µείωση του αφορολόγητου και η περικοπή της προσω-
πικής διαφοράς στις συντάξεις δεν ήταν στο τραπέζι των δια-
πραγµατεύσεων τον Οκτώβριο και τον Νοέµβριο του 2016. Απο-
δέχθηκαν νέα µέτρα 3,6 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Άφησαν τις ρυθ-
µίσεις για το χρέος στο απώτερο µέλλον. 

Αλίµονο εάν δεν φέρετε δεσµευτικές υποσχέσεις για το χρέος.

Όχι άλλα λόγια του αέρα, γιατί τα ακούσαµε και πέρυσι τα καλα-
θάκια µε τα βραχυπροθέσµα, µεσοπρόθεσµα, µακροπρόθεσµα.
Σας θυµίζω ότι έτσι έκλεισε η αξιολόγηση πέρυσι. Πού είναι
αυτές οι υποσχέσεις, κύριε Τσίπρα; 

Συµφώνησαν σε δυσβάσταχτα πλεονάσµατα 3,5% του ΑΕΠ για
πολλά χρόνια αλυσοδένοντας τη χώρα και δένοντάς τη µε το επι-
κίνδυνο δίληµµα Grexit ή διαρκής λιτότητα. Δεν έχετε τη νοµιµο-
ποίηση να το κάνετε αυτό. 

Εκχώρησαν το ελληνικό πρόγραµµα στο Διεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο αυτοί που θα το έδιωχναν –αν θυµάστε. Αναγνώρισαν κα-
θοριστικό ρόλο για το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο στο ελληνικό
πρόγραµµα, αναθέτοντάς του ουσιαστικά την παρακολούθηση
και τον έλεγχο υλοποίησής του. Υπέγραψαν την άρον άρον εκ-
ποίηση µονάδων της ΔΕΗ, αφού πρώτα την οδήγησαν ένα χείλος
πριν από την καταστροφή. Εγκατέλειψαν τις διακηρύξεις τους
περί επαναφοράς των συλλογικών συµβάσεων µένοντας µόνο
στις προβλέψεις του ν.4024 του 2011 –το τονίζω αυτό- που
ούτως ή άλλως υπάρχουν και θα ισχύσουν. 

Ένα είναι το συµπέρασµα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές: Η συ-
νέχιση της παραµονής αυτής της Κυβέρνησης των ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ µόνο καταστροφή και αδιέξοδα µπορεί να φέρει στον
τόπο.

Κι έρχοµαι τώρα στο θέµα της εξεταστικής. Κοιτάξτε, άκουσα
να λέγονται πράγµατα πέρα από τη λογική, πέρα από την πολι-
τική ηθική. Έλεος πια! Εµείς όταν µιλάµε για τα θέµατα της
υγείας αισθανόµαστε ότι παίζουµε εντός έδρας. Δεν µπορώ να
ακούω ότι έχετε συνδεθεί µε την πορεία της υγείας, γιατί αυτή η
υπόθεση είναι η πιο ιστορική διαχρονική µεταρρύθµιση που έχει
ανεξίτηλη τη σφραγίδα του ΠΑΣΟΚ και της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης και κανένας δεν επιτρέπεται σε αυτή την Αίθουσα να
ξαναγράψει την ιστορία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)

Το ΕΣΥ άντεξε στα χρόνια. Σίγουρα υπέστη πλήγµατα από την
κρίση και χρειάζεται τολµηρές αλλαγές για να µπορέσει να προ-
σφέρει ξανά ποιοτικές υπηρεσίες στους πολίτες. Τι κάνει σήµερα
η Κυβέρνηση; Προτείνει να συζητήσουµε για τα πεπραγµένα
στην υγεία από το 1997 µέχρι το 2014, επικεντρώνοντας σε ορι-
σµένες πτυχές, κυρίως, σε ζητήµατα διαχείρισης της σπατάλης,
µε αιχµή τις φαρµακευτικές δαπάνες.

Όπως έχουµε ήδη τονίσει, εµείς θέλουµε να συζητήσουµε τα
πάντα. Είµαστε περήφανοι για το συνολικό έργο µας στον χώρο
της υγείας, από το 1982 έως και σήµερα. Είναι έργο που διακρί-
νεται για την αποτελεσµατικότητα, τη διαχειριστική επάρκεια και
τη διαφάνεια. Είναι έργο για την πρωτοβάθµια φροντίδα και την
κοινωνική πρόνοια. Κράτος πρόνοιας, απλά, δεν υπήρχε πριν από
το ΠΑΣΟΚ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές. 

Και έρχοµαι στο έργο για τη νοσοκοµειακή περίθαλψη και τις
υποδοµές. Ποιος αλήθεια µπορεί να αµφισβητήσει, εντός ή εκτός
Αιθούσης, ότι κατασκευάστηκαν έξι πανεπιστηµιακά και τριάντα
νοµαρχιακά νοσοκοµεία, εκατόν ενενήντα από τα διακόσια κέν-
τρα υγείας, ότι επεκτάθηκε το ΕΚΑΒ σε ολόκληρη τη χώρα, ότι
ιδρύθηκε ο ΟΚΑΝΑ και ο ΕΟΠΥΥ, ότι αναµορφώσαµε τη ψυχική
υγεία, αφήνοντας πίσω µας τις φριχτές εικόνες της Λέρου; Είναι
έργο που άφησε σφραγίδα και στον έλεγχο της φαρµακευτικής
δαπάνης. 

Δεν είναι, όµως, µόνο το παρελθόν. Είναι το παρόν που πρέπει
να µας απασχολεί και ιδιαίτερα το µαύρο παρόν που δηµιουργεί
αυτή η Κυβέρνηση, µε τη διάλυση των δηµόσιων νοσοκοµείων,
την υποχρηµατοδότηση, την ανεπαρκή λειτουργία του ΕΟΠΥΥ,
τις πράξεις αδιαφάνειας των αρµοδίων Υπουργών. 

Είναι θράσος να έρχεστε σε αυτή την Αίθουσα και να παρου-
σιάζετε µια εικονική πραγµατικότητα, γιατί καθηµερινά ο ελληνι-
κός λαός ζει το τι σηµαίνει σήµερα το Εθνικό Σύστηµα Υγείας επί
ηµερών ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)

Η διερεύνηση, δε, της διαχείρισης των πόρων του κρατικού
προϋπολογισµού στο παρελθόν και η ανάδειξη φαινοµένων σπα-
τάλης και διαφθοράς πρέπει, ναι, να συνδέεται µε τον καταλογι-
σµό ευθυνών, όπου αυτές υπάρχουν. Είναι, όµως, επιβεβληµένο
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να οδηγεί σε αποφάσεις για τολµηρές αλλαγές, ώστε τα λάθη
και οι στρεβλώσεις να αντιµετωπιστούν και να µην επαναλη-
φθούν στο µέλλον. 

Αν αυτό δεν γίνεται, ο πολιτικός λόγος που αρθρώνετε κατά
της σπατάλης και της διαφθοράς δεν είναι χρήσιµος. Αντίθετα,
µπορεί να χαρακτηριστεί και ως ύποπτος. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η ορθή διαχείριση των πόρων
του προϋπολογισµού για την υγεία συνδέεται άρρηκτα µε την
ποιότητα των παρεχόµενων υπηρεσιών στους πολίτες. Γι’ αυτό,
είναι σωστό να διερευνηθεί όλη η πορεία των δαπανών για φάρ-
µακα, ιατρικά υλικά, εξετάσεις, για τις λοιπές υπηρεσίες υγείας
και τις υποδοµές, πριν από την κρίση, αλλά και µετά από αυτή.

Να εξετάσουµε την περίοδο της µεγάλης σπατάλης επί Νέας
Δηµοκρατίας. Η Νέα Δηµοκρατία, ιδιαίτερα την περίοδο 2004 -
2009, κατασπατάλησε πόρους, υποβάθµισε την ποιότητα, χειρί-
στηκε µε άκριτο κοµµατικό κριτήριο τη λειτουργία των νοσοκο-
µείων και συνειδητά οδήγησε τους πολίτες στις υπηρεσίες του
ιδιωτικού τοµέα. 

Τότε, η δηµόσια φαρµακευτική δαπάνη κάλπασε κυριολεκτικά
από τα 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ του 2003 στα 5,2 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ το 2009, αύξηση 136%. Ήταν τότε που η συνολική δα-
πάνη υγείας αυξήθηκε κατά 41%, κατά 6,8 δισεκατοµµύρια ευρώ,
αύξηση που υπήρξε χωρίς να βελτιωθεί η ποιότητα των παροχών,
αλλά µέσω ραγδαίας αύξησης τιµών και ανεξέλεγκτης υπερκα-
τανάλωσης.

Να τα εξετάσουµε, λοιπόν, όλα. Να εξετάσουµε, όµως, και να
τοποθετηθούµε και στις µεγάλες µεταρρυθµίσεις της περιόδου
2010 - 2012 που έγιναν για την εξάλειψη των φαινοµένων και τον
περιορισµό της σπατάλης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ) 

Γιατί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ
τόλµησαν και προχώρησαν σε ιστορικού χαρακτήρα τοµές και
µέσα στην κρίση: Στην ηλεκτρονική συνταγογράφηση φαρµάκων
και εξετάσεων, σε ειδικό σύστηµα λογαριασµών υγείας στην ΕΛ-
ΣΤΑΤ για τον ακριβή προσδιορισµό της συνολικής δαπάνης υ-
γείας, στη ρύθµιση των χρεών των νοσοκοµείων της περιόδου
2005 - 2009, στη δηµιουργία του ΕΟΠΥΥ, του θεσµού που ενο-
ποιεί τον τρόπο χρηµατοδότησης της υγείας και προωθεί τη νέα
οργάνωση του θεσµού της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας σε
νέες πολιτικές για το φάρµακο, µε τη διάδοση των γενοσήµων,
το πρόγραµµα ηλεκτρονικών υπηρεσιών για πενήντα δραστικές
ουσίες, την αλλαγή του συστήµατος τιµολόγησης, το clawback,
επιστροφή στους φορείς κοινωνικής ασφάλισης, πόρων από τις
εταιρείες.

Θα χρειαστώ δύο λεπτά ακόµη, κύριε Πρόεδρε. Εξάλλου όλοι
έχουν πάρει περισσότερο χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Βεβαίως, κυρία
Πρόεδρε. Βεβαίως.

ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ): Ως αποτέλεσµα, οι συ-
νολικές δαπάνες υγείας το 2012 εµφανίστηκαν µειωµένες κατά
2,4 δισεκατοµµύρια ευρώ. Κανείς αυτό δεν µπορεί να το αµφι-
σβητήσει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)

Ενώ οι δαπάνες για το φάρµακο επέστρεψαν στα 2,37 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ, περίπου στο ύψος του 2003. Να αποτιµήσουµε,
λοιπόν, και την περίοδο της σπατάλης, αλλά και την προσφορά
και την αποτελεσµατικότητα των µεγάλων τοµών που ακολούθη-
σαν, έτσι ώστε να εξαγάγουµε χρήσιµα συµπεράσµατα για το
πώς θα κινηθούµε στο µέλλον. 

Και µε την ευκαιρία, καταθέτω ξανά ενδεικτικά στη Βουλή επτά
προτάσεις -τις οποίες παρουσιάσαµε στην επερώτηση που εί-
χαµε ζητήσει ειδικά για τα θέµατα υγείας-, που µπορούν να βελ-
τιώσουν το σύστηµα, να εξοικονοµήσουν πόρους, χωρίς να µειω-
θεί το κράτος πρόνοιας, το κοινωνικό κράτος, χωρίς να µειωθεί
η ποιότητα των παρεχόµενων υπηρεσιών προς τους πολίτες.

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµπαράτα-
ξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ. Φωτεινή Γεννηµατά καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο

αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, προϋπόθεση, όµως, για µια ειλι-
κρινή στάση είναι να τα εξετάσουµε όλα. Δεν είναι δυνατόν η δια-
φάνεια να είναι αλά καρτ και να έχει ηµεροµηνία λήξης. Δεν είναι
δυνατόν να εξαιρούνται αυθαίρετα και πεισµατικά η περίοδος
2015 - 2017, µόνο επειδή στην Κυβέρνηση βρίσκονται οι ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝΕΛ. Εµείς ζητάµε και πάλι να εξεταστούν οπωσδήποτε. 

Να εξεταστεί το γεγονός ότι το 2015 δεν έγινε δύο φορές η τι-
µολόγηση των φαρµάκων, παρά τη ρητή, διαφορετική πρόβλεψη
του νόµου, µε αποτέλεσµα να χαθεί όλο το έτος σε βάρος των
πολιτών και υπέρ των εταιρειών. Και αυτό, γιατί η µοναδική τιµο-
λόγηση έγινε, προσέξτε, στις 14 Δεκεµβρίου του 2015, δηλαδή
λίγο πριν από τη λήξη του έτους.

Να εξεταστεί το γιατί καθυστέρησαν οι προσλήψεις προσωπι-
κού στις εντατικές των νοσοκοµείων, µε αποτέλεσµα να έχουµε
ρεκόρ θανάτων από τη γρίπη τον προηγούµενο χρόνο.

Να εξεταστούν οι απροκάλυπτες, αθέµιτες παρεµβάσεις για
τις προσλήψεις µέσω του ΚΕΕΛΠΝΟ, που διερευνώνται ήδη ποι-
νικά από τη δικαιοσύνη, µε βαριές κατηγορίες. Και δεν είναι µόνο
αυτά, γιατί την τελευταία διετία η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ απέ-
τυχε να ελέγξει την ποσότητα, αλλά και τη σύνθεση της συντα-
γογράφησης, µε αποτέλεσµα να συνεχίζεται το φαινόµενο της
πολυφαρµακίας ή της προώθησης ακριβών φαρµάκων, σε βάρος
των γενοσήµων. Πρέπει να δούµε τι συµβαίνει εδώ ακριβώς. 

Στην πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας η Κυβέρνηση εξήγγειλε
τη δηµιουργία νέων πρωτοβάθµιων µονάδων στα αστικά κέντρα,
ενώ δεν υπάρχουν οι αναγκαίοι πόροι, ούτε οικονοµικοί ούτε αν-
θρώπινοι, αντί να οργανώσει καλύτερα το υπάρχον σύστηµα του
ΠΕΔΥ. Και µάλιστα έφερε αρχικώς µια τροπολογία -τόσο µεγάλη
βαρύτητα δίνουν στην πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας-, και τώρα
υπόσχονται ότι στη συνέχεια θα φέρουν νοµοσχέδιο, αφού κα-
τάλαβαν ότι εκτέθηκαν ανεπανόρθωτα.

Στα δε νοσοκοµεία η Κυβέρνηση δεν προχωρεί στον αναγκαίο
επανασχεδιασµό κλινικών αλλά και εργαστηρίων, που αποτελεί,
αν θέλετε, τη µοναδική λύση για να µπορέσουν να επιβιώσουν
στην παρούσα φάση, ενώ καθυστερούν απελπιστικά οι προσλή-
ψεις ιδιαίτερα του νοσηλευτικού προσωπικού που εµείς διεκδι-
κούµε να εξαιρεθούν από τους µνηµονιακούς περιορισµούς και
δεσµεύσεις.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Δηµοκρατική Συµπαράταξη
έχει υποβάλει µια ολοκληρωµένη πρόταση για την εξεταστική
επιτροπή. Αποδεχόµαστε την εξέταση του παρελθόντος, αλλά
απαιτούµε και την εξέταση της περιόδου της σηµερινής Κυβέρ-
νησης. Λέµε «ναι» στη διαφάνεια και στον έλεγχο, αλλά χωρίς
σκόπιµους διαχωρισµούς και εξαιρέσεις. Και τι ακούσαµε χθες
και σήµερα από τον αρµόδιο Υπουργό; Άκουσον-άκουσον: Δεν
θέλουµε, λέει, να υπάρξει υπόνοια για συγκάλυψη σε αξιόποινες
πράξεις, αλλά δεν θέλουµε να δώσουµε και το σήµα ότι εν δυνά-
µει είµαστε ελεγχόµενοι και ότι όλοι είµαστε ίδιοι. Δεν µπορούµε
όλοι, λέει, να µπούµε στο ίδιο τσουβάλι.

Τι ήθος πράγµατι! Τι γενναιότητα! Κάποτε λέγαµε: «Καθαρός
ουρανός, αστραπές δεν φοβάται». Φαίνεται, όµως, ότι κάτι συµ-
βαίνει εδώ. Είναι κατά δήλωσή τους τόσο άµεµπτοι, που αυτοα-
ναγορεύονται ως υπεράνω πάσης υποψίας και αποφασίζουν να
αυτοεξαιρεθούν από οποιονδήποτε έλεγχο!

Ο κ. Τσίπρας, που απέρριψε όλες τις άλλες προτάσεις εξέτα-
σης των πεπραγµένων του, έναν δρόµο έχει για να αποφύγει τον
απόλυτο πολιτικό εξευτελισµό: Τον προκαλώ να αποδεχθεί την
πρότασή µας για διερεύνηση και της δική του περιόδου για τα
θέµατα της υγείας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ)

Και µην µας ξαναπεί κανείς για το ηθικό πλεονέκτηµα, γιατί ο
βίος και η πολιτεία σας δεν έχει καµµία απολύτως σχέση µε το
αξιακό σύστηµα της Αριστεράς, το οποίο δεν έχετε κανένα δι-
καίωµα πια να επικαλείστε. Το ηθικό πλεονέκτηµα του µορφώµα-
τος ΣΥΡΙΖΑ – ΑΝΕΛ συνίσταται στο ψέµα, τη δηµαγωγία, τον
λαϊκισµό, τη νοµιµοποίηση της πολιτικής βίας, τη στοχοποίηση
προσώπων και την ηθική εξόντωση της διαφορετικής άποψης. Ο
ιστορικός του µέλλοντος θα χρησιµοποιήσει τα πεπραγµένα σας
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ως εµβληµατικό παράδειγµα πολιτικού οπορτουνισµού. 
Να είστε σίγουρος, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι η ώρα της κρίσης

πλησιάζει. Ο χρόνος µετράει ήδη αντίστροφα. Η αλήθεια θα βρει
τον δρόµο της προς το φως. Το ότι εσείς δεν µπορείτε ως Κυ-
βέρνηση, δεν σηµαίνει ότι η Ελλάδα δεν µπορεί. Η Ελλάδα µπο-
ρεί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε εθνική συνεννόηση και
εθνική γραµµή, µε ένα εθνικό σχέδιο, που θα οδηγήσει, επιτέ-
λους, τη χώρα έξω από την κρίση µε ασφάλεια, αλλά και µε προ-
οπτική. Το «Σχέδιο Ελλάδα» για το οποίο εµείς ήδη δουλεύουµε,
κερδίζει καθηµερινά υποστηρικτές σε κάθε περιφέρεια της χώ-
ρας, γιατί είναι η εναλλακτική πρόταση. Αυτό χρειάζεται σήµερα
ο τόπος.

Όσον αφορά την εξεταστική επιτροπή, εµείς θα επιµείνουµε
µέχρι τέλους στην πρότασή µας. Η διαφάνεια και η αλήθεια δεν
προσφέρονται ούτε για εµπόριο ούτε για διαπραγµατεύσεις. Και
η παράταξή µας, επίσης, δεν προσφέρεται για παιχνίδια. Δεν θα
το επιτρέψουµε σε κανέναν. Ούτε εκφοβισµούς σηκώνουµε ούτε
συµψηφισµούς.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Δηµοκρατικής Συµ-
παράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Φώφη Γεννηµατά.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαος Καραθανασόπουλος.

Κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε έξι λεπτά, γιατί µίλησε προ-
ηγουµένως και ο Πρόεδρός σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Αλήθεια, τι επιδιώκει η Κυβέρνηση µε τη σηµερινή της πρωτο-
βουλία; 

Βασικά επιδιώκει να συγκαλύψει την επικίνδυνη κατάσταση
στον χώρο της υγείας και τους υπεύθυνους γι’ αυτή την κατά-
σταση.

Επιδιώκει να συγκαλύψει τις τεράστιες ευθύνες που έχει και η
σηµερινή Κυβέρνηση, η οποία συνεχίζει να βαδίζει και στον χώρο
της υγείας στην ίδια ρότα, στην ίδια κατεύθυνση µε τις προηγού-
µενες κυβερνήσεις. 

Το πρόβληµα, δυστυχώς και για εσάς και για τις προηγούµε-
νες κυβερνήσεις, δεν είναι αν είναι δικά τους ή δικά σας τα παιδιά
ή πόσα είναι τα «δικά µας παιδιά». Το πρόβληµα δεν είναι η µία
ή οι δύο προσλήψεις παραπάνω ή λιγότερες που κάνατε ή έκα-
ναν. Το πρόβληµα δεν είναι τα 5 ευρώ ή 10 ευρώ παραπάνω που
έδωσαν ή δώσατε. Επί της ουσίας το πρόβληµα είναι η ταξική
κατεύθυνση, το ταξικό περιεχόµενο της ασκούµενης πολιτικής
και στον τοµέα της υγείας. 

Από την στιγµή, λοιπόν, που, ως Κυβέρνηση, αποδέχεσθε ότι
ο εργαζόµενος, η εργατική δύναµη αποτελεί εµπόρευµα, το
οποίο µπορεί να πωλείται και να αγοράζεται, και όχι τον παρα-
γωγό του πλούτου, από τη στιγµή που δέχεσθε ότι ο ασθενής
είναι πελάτης, άρα πρέπει να γίνει βορά στα συµφέροντα του κε-
φαλαίου που δραστηριοποιείται στον χώρο της υγείας, από τη
στιγµή που δέχεσθε ότι η υγεία είναι ατοµική ευθύνη και όχι ένα
κοινωνικό αγαθό, το οποίο πρέπει να παρέχεται δωρεάν και σε
όλον τον κόσµο, µε ευθύνη του κράτους, οδηγείτε στην εµπο-
ρευµατοποίηση της υγείας, στην ταξική διαφοροποίηση ανάλογα
µε την οικονοµική δυνατότητα του καθενός.

Έτσι λοιπόν η υγεία µετατρέπεται όλο και περισσότερο σε εµ-
πόρευµα. Για παράδειγµα, η διαφορετικότητα της αντίληψης που
έχουµε εµείς, ως ΚΚΕ, µε τα κόµµατα που κυβερνούν ή αντιπο-
λιτεύονται εντός των τειχών του συστήµατος είναι πολύ φανερή. 

Εξαγγείλατε χθες τα σχέδιά σας για την πρωτοβάθµια φρον-
τίδα της υγείας. Εµείς λέµε, κύριοι Υπουργοί, ότι η πρωτοβάθµια
φροντίδα της υγείας πρέπει να απευθύνεται στους υγιείς και όχι
στους ασθενείς. Πρέπει να είναι δηλαδή µέτρο πρόληψης και όχι
αντιµετώπισης της ασθένειας. 

Αντίθετα, εσείς τι κάνατε στην ίδια λογική; Με το ότι ο ασθενής
είναι πελάτης, γίνεται περαιτέρω εµπορευµατοποίηση. Τι δηµι-
ουργείτε; Μέσα από αυτό που ονοµάζετε πρωτοβάθµια φροντίδα
υγείας, δηµιουργείτε ένα δίχτυ που θα προσφέρει πολύ υποβαθ-

µισµένες παροχές υγείας στα λαϊκά στρώµατα και ιδιαίτερα στα
πιο φτωχά και εξαθλιωµένα, τη στιγµή που οι δυνατότητες στον
τοµέα της υγείας είναι τεράστιες για να ικανοποιήσουν την απαί-
τηση για υγιή εργατική τάξη και υγιή λαϊκά στρώµατα. 

Αυτό είναι το ταξικό κριτήριο που υπηρέτησαν όλες οι κυβερ-
νήσεις µέχρι σήµερα, αλλά και η τωρινή Κυβέρνηση στον τοµέα
της υγείας. Σε αυτό το κριτήριο άλλωστε υποτάσσεται και η πο-
λιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης για την υγεία που µε συνέπεια
υλοποιείται. 

Η βιωσιµότητα του συστήµατος –έχετε αποδεχθεί αυτόν τον
όρο- η λογική κόστους- οφέλους, που επίσης έχετε αποδεχθεί,
αποτελούν το υπόβαθρο για την υποβάθµιση και την περαιτέρω
εµπορευµατοποίηση της υγείας, για την εντατικοποίηση των ερ-
γαζόµενων στον χώρο της υγείας και τις ραγδαίες ανατροπές
στις εργασιακές σχέσεις. 

Το παράδειγµα του επικουρικού προσωπικού είναι πάρα πολύ
σαφές ή των εργολαβιών, είτε ατοµικών, είτε εµπορικών µε τα
δελτία παροχής υπηρεσιών. Αυτό ακριβώς αποτελεί και το υπό-
βαθρο για την ανάπτυξη της διαφθοράς και της διαπλοκής. 

Γιατί η υπόθεση των προµηθειών είτε αφορά τα ιατρικά µηχα-
νήµατα, τον ιατρικό εξοπλισµό, τη συντήρηση, τα αναλώσιµα, τα
φάρµακα έχει ως κριτήριο να ικανοποιήσει το καπιταλιστικό κέρ-
δος των επιχειρηµατικών οµίλων, των πολυεθνικών που δραστη-
ριοποιούνται στον τοµέα της υγείας. 

Αυτό το κυνήγι του καπιταλιστικού κέρδους αποτελεί το υπό-
βαθρο της διαφθοράς και της διαπλοκής. Άλλωστε ο ανταγωνι-
σµός των πολυεθνικών σε µία πίτα που µικραίνει γίνεται ακόµη
πιο οξυµένος. Δεν είναι τυχαίο ότι το σκάνδαλο µε τη “NOVAR-
TIS” ξεπήδησε από τον ανταγωνισµό των πολυεθνικών στον
χώρο του φαρµάκου. Επίσης, το σκάνδαλο της “SIEMENS” βγή-
κε από αντίστοιχη ανταγωνίστρια εταιρεία. Το ίδιο θα γίνει µε τα
χθεσινά, τα σηµερινά και τα αυριανά που θα βγουν. 

Με πρόσχηµα την πάταξη της διαφθοράς και της διαπλοκής,
η Κυβέρνηση –και οι προηγούµενες και η σηµερινή- προχώρησε
σε γενναίες µειώσεις των δηµόσιων δαπανών στον χώρο της
υγείας. Την ίδια στιγµή αυξάνεται η ιδιωτική δαπάνη. Διευκολύ-
νατε µε αυτόν τον τρόπο να επιταχυνθούν οι ανατροπές, οι αντι-
δραστικές αναδιαρθρώσεις και στον τοµέα της υγείας. 

Τον δεύτερο σκοπό που εξυπηρετεί η πρότασή σας είναι ο
αποπροσανατολισµός του λαού. Επαναλαµβάνετε σε κάθε εξε-
ταστική επιτροπή ότι για την κρίση που βιώνει η εργατική τάξη
και την επίθεση που δέχεται εξαιτίας της κρίσης φταίνε τα σκάν-
δαλα και η διαφθορά και πως δεν είναι κρίση του καπιταλιστικού
συστήµατος.

Προσπαθείτε να αθωώσετε το σύστηµα. Επί της ουσίας η
σήψη, η διαπλοκή και η διαφθορά αποτελούν παιδί του συστή-
µατος, γιατί είναι το αποτέλεσµα της σύνθεσης ανάµεσα στην οι-
κονοµική εξουσία του κεφαλαίου από την µια µεριά και στην
πολιτική εξουσία της αστικής τάξης και των κοµµάτων της από
την άλλη. 

Θέλετε να παραπλανήσετε τον λαό τη στιγµή που επιδιώκετε
να κλείσετε την δεύτερη αξιολόγηση, να φέρετε το τέταρτο µνη-
µόνιο, µε νέα βάρβαρα αντιλαϊκά µέτρα, µε εξεταστικές επιτρο-
πές που επιδιώκουν να συγκαλύψουν την ουσία της πολιτικής
σας. Προσφέρετε δηλαδή στον λαό απλόχερα ένα φθηνό θέαµα,
τη στιγµή που του αφαιρείτε ακόµη και αυτόν τον λίγο άρτο που
του έχει αποµείνει. 

Τρίτη επιδίωξη, µέσα από αυτή τη διαδικασία, είναι να ενισχυ-
θεί ακόµη περισσότερο η άσφαιρη αντιπαράθεση, η αντιπαρά-
θεση χωρίς ουσία ανάµεσα στα κόµµατα της Κυβέρνησης και
στα υπόλοιπα κόµµατα του Ευρωµονόδροµου για να διαµορφω-
θεί ακριβώς αυτό το πλαίσιο που επί της ουσίας θα εκτονώσει τη
λαϊκή δυσαρέσκεια εντός των τειχών του συστήµατος, κάνοντας
την µία ή την άλλη επιλογή, ώστε να επιλέξει ο λαός τη Σκύλλα
ή τη Χάρυβδη, εγκλωβίζοντας έτσι την λαϊκή δυσαρέσκεια. 

Τι αναδεικνύεται από όλη αυτή την κατάσταση; Δεν αναδει-
κνύεται τίποτε άλλο παρά η σαπίλα του καπιταλιστικού συστή-
µατος, η σαπίλα της πολιτικής διαχείρισης αυτού του συστήµα-
τος σε όλους τους τοµείς, και στην οικονοµία και στους εξοπλι-
σµούς και στην υγεία και αλλού.

Καθήκον της εργατικής τάξης και του λαού µας είναι να κατα-
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δικάσει το καπιταλιστικό σύστηµα, την αντιλαϊκή πολιτική και
τους διαχειριστές της, δηλαδή τα αστικά κόµµατα της συγκυβέρ-
νησης ή τα αντιπολιτευόµενα αστικά κόµµατα, και να οργανώσει
την πάλη του για συνολικότερες ρήξεις και ανατροπές. 

Γιατί όσο κυριαρχεί σε οικονοµία και κοινωνία το µεγάλο κε-
φάλαιο, όσο στην εξουσία βρίσκεται η αστική τάξη και τα κόµ-
µατά της, τόσο θα βλέπει τη θέση του να επιδεινώνεται, είτε
βρισκόµαστε σε συνθήκες κρίσης είτε σε συνθήκες καπιταλιστι-
κής ανάπτυξης, τόσο θα βλέπει να διευρύνεται η ψαλίδα ανά-
µεσα στις αντικειµενικές δυνατότητες ικανοποίησης των ανα-
γκών και στο επίπεδο ικανοποίησης των λαϊκών αναγκών το
οποίο και υποβαθµίζεται όλο και περισσότερο, τόσο θα βλέπει
να συσσωρεύεται όλο και περισσότερος πλούτος σε λιγότερα
χέρια, συσσώρευση που επιτυγχάνεται και µέσα από τη διαπλοκή
και τη διαφθορά.

Εµείς ως ΚΚΕ –και ολοκληρώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- δεν
συµφωνούµε ούτε µε το πολιτικό σκεπτικό της πρότασης της Κυ-
βέρνησης για εξεταστική επιτροπή ούτε µε αυτό της Νέας Δη-
µοκρατίας. Δεν έχουµε αυταπάτες ότι µία ακόµη εξεταστική
επιτροπή θα µπορέσει να φέρει στο φως τα πάντα και να φτάσει
το µαχαίρι στο κόκκαλο. 

Ως ΚΚΕ, χωρίς βεβαίως να έχουµε αυταπάτες, λέµε ότι πρέπει
να διερευνηθούν όλες οι πτυχές και να µην υπάρξει χρονικός πε-
ριορισµός, αλλά η εξέταση αυτή να φθάσει και µέχρι το σήµερα. 

Διότι, κύριοι Υπουργοί της Κυβέρνησης, κύριοι Υπουργοί Υ-
γείας, η γυναίκα του Καίσαρα δεν πρέπει να είναι µόνο τίµια,
αλλά πρέπει και να φαίνεται. Και όσα πιστοποιητικά ηθικής προ-
σήλωσης και να δώσετε εσείς στους εαυτούς σας, δεν έχουν
καµµιά απολύτως αξία.

Έτσι, λοιπόν, εµείς θεωρούµε ότι αυτές οι δύο προτάσεις είναι
συµπληρωµατικές και ως τέτοιες πρέπει να µπουν σε ψηφοφορία
και να δοθεί η δυνατότητα σε κάθε Βουλευτή και κάθε κόµµα να
µπορεί να επιλέξει και τις δύο προτάσεις είτε θετικά είτε αρνη-
τικά. 

Διότι ως ΚΚΕ, σας το λέµε καθαρά, δεν πρόκειται να λάβουµε
µέρος στο παιχνίδι το οποίο πάτε να στήσετε στις πλάτες του ελ-
ληνικού λαού. Δεν πρόκειται να επιλέξουµε ούτε τη µία ούτε την
άλλη πλευρά του παιχνιδιού. Και από αυτή την άποψη, εµείς δεν
θα παίξουµε στο δικοµµατικό καβγαδάκι, το οποίο θέλετε να στή-
σετε και στον τοµέα της υγείας µε την εξεταστική.

Άρα, λοιπόν, αν δεν έρθουν ως συµπληρωµατικές οι προτά-
σεις, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δεν θα ψηφίσει καµµιά
πρόταση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ
τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας, τον κ. Καραθανασόπουλο.

Ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Δένδιας ζητεί άδεια ολιγοήµερης
απουσίας στο εξωτερικό από 28 Απριλίου έως 30 Απριλίου 2017
για προσωπικούς λόγους. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Προχωρούµε µε τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

της Ένωσης Κεντρώων κ. Βασίλη Λεβέντη.
Κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, την καλησπέρα µου δίνω σε όλους.

Φαίνεται ότι η Βουλή έχει λύσει όλα τα άλλα προβλήµατα της
κοινωνίας και αρχίζει τις εξεταστικές, αρχίζει δηλαδή να κυνηγάει
µάγισσες.

Διότι όσες εξεταστικές έχουν γίνει µέχρι τώρα στην ιστορία
του Κοινοβουλίου και όσες προανακριτικές, ακόµα και τα ειδικά
δικαστήρια, ενθυµείστε, µε την αθώωση του Ανδρέα Παπαν-
δρέου, µε το «έξι - επτά» κ.λπ., απεδείχθη ότι δαπανήθησαν ώρες
άσκοπες. Δεν υπήρξε ποτέ αποτέλεσµα. Και τον Τσοχατζόπουλο
που παραπέµψαµε, λεφτά δεν έλαβε το δηµόσιο. Δηλαδή, αν βά-
λουµε κάτω τι ξόδεψε το ελληνικό δηµόσιο για τη δίκη του Τσο-
χατζόπουλου, τον πληρώσαµε και από πάνω. Αυτό πιστεύω εγώ.
Όµως, εν πάση περιπτώσει, αφού διάλεξε ο κ. Τσίπρας αυτόν τον
δρόµο, θα τον διαβεί τον δρόµο αυτόν των εξεταστικών, µε τον

οποίο εγώ δεν συµφωνώ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-

εδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ)
Δεν συµφωνώ µε αυτόν το δρόµο. Θα σας πω γιατί δεν συµ-

φωνώ. Από λόγους φιλοσοφίας. Όπως σας είπα, στις προµή-
θειες, όταν είναι πάνω από 1 εκατοµµύριο ευρώ πρέπει διά κλη-
ρώσεως να υπάρχει και εισαγγελέας, για να ξέρουµε ότι δεν χώ-
νουν το δάχτυλο στο µέλι κάποιοι «αρουραίοι». Αν αφήνουµε
τους αρουραίους να τρώνε και να πίνουν και ερχόµαστε εκ των
υστέρων να ψάχνουµε, δηλαδή ένα κράτος που έρχεται µετά το
πάρτι να βρει άκρη, θεωρώ ότι δεν θα βρεθεί ποτέ άκρη σε αυτή
τη χώρα.

Θα ήταν πολύ πιο χρήσιµο η Βουλή να έκλεινε τις στρόφιγγες
της απατεωνιάς µε αυστηρούς νόµους εφεξής, γιατί το σύστηµα
ένας Υπουργός να πηγαίνει να παραγγέλνει υποβρύχια και να
επαφιέµεθα στην καλή του τιµή και αξιοπρέπεια ότι δεν θα κλέψει
ή να ψάχνουµε εκ των υστέρων, αυτά δεν είναι πράγµατα σο-
βαρά, αν θέλουµε να πατάξουµε, δηλαδή, τις µίζες, την κλεψιά,
την απάτη.

Επειδή σίγουρα και στον χώρο του φαρµάκου γινόταν ένα
πάρτι, άκουσα τον κύριο Υπουργό, τον οποίο εκτιµώ, ο οποίος
είπε ότι «δεν βάζουµε και την περίοδο του ΣΥΡΙΖΑ µέσα, διότι ε-
µείς έχουµε µια διαδροµή η οποία εγγυάται την εντιµότητά µας».
Αυτό µπορεί να το πει ο καθένας. Και στα δικαστήρια άµα πάτε
–εγώ δεν είµαι δικηγόρος, είµαι πολιτικός µηχανικός- ουδείς κα-
τηγορούµενος αποδέχεται την ενοχή του. Όλοι δηλώνουν αθώοι.
Δεν είναι τώρα να επικαλούµεθα τη διαδροµή µας για να µην βά-
ζουµε και την περίοδο τη δική µας µέσα.

Τουναντίον, έπρεπε ένα κόµµα που αισθάνεται καθαρό να βά-
ζει και την περίοδο τη δική του, για να αποδείξει ότι η διαδικασία
είναι διάφανη. Το να λες «έχω καλή διαδροµή, άρα αποκλείεται
να έκλεψα, άρα γιατί να ψάξουµε τη δική µου εποχή», ακούγεται
πολύ άσχηµα στον ελληνικό λαό, κατά την ταπεινή µου γνώµη.

Έχετε χρόνο, µία - δύο ώρες –δεν ξέρω πόσες ώρες έχουµε
µέχρι την ψηφοφορία- να το αναθεωρήσετε αυτό το πράγµα. 

Ακούστηκε πολύ άσχηµα από τον κύριο Υπουργό, του οποίου
όµως µπορεί να εκτιµώ κάποιες προσπάθειες που κάνει. Αφού
δεν φοβάται τίποτα; Ο οιοσδήποτε να ήταν θα προσέφερε και
τον δικό του χρόνο παραµονής στην εξουσία προς έλεγχο και
δεν θα έλεγε «η διαδροµή µου είναι τέτοια, που δεν µπορεί εγώ
να υπήρξα λωποδύτης». Αυτά δεν είναι πράγµατα. Αναθεωρήστε,
παρακαλώ, γιατί θίγεται ο ελληνικός λαός επί τω ακούσµατι τέ-
τοιων ρήσεων. Θίγεται ο ελληνικός λαός.

Ένα άλλο που σίγουρα πρέπει να διαπιστώσουµε στην υγεία
είναι πως ανέβηκαν τα ιδιωτικά νοσοκοµεία. Ανέβηκαν µε την
απαξίωση των κρατικών. Άρα σίγουρα υπάρχει µεγάλη ενοχή των
Υπουργών, γιατί όλοι οι Υπουργοί και όλα τα επιτελεία που πέ-
ρασαν ως τώρα βοήθησαν να ισχυροποιηθούν τα ιδιωτικά νοσο-
κοµεία. Και πώς ισχυροποιήθηκαν; Με περιστατικά σε κρατικά
νοσοκοµεία που δεν προσέφεραν σωστές υπηρεσίες, µε την έλ-
λειψη ιατρικού προσωπικού, µε το ένα, µε το άλλο.

Έτσι ισχυροποιήθηκαν κάποιοι επιχειρηµατίες, οι οποίοι δεν
είναι καν γιατροί και έκαναν µεγάλα νοσοκοµειακά κέντρα. Ό-
µως, ο λόγος ισχυροποίησης των ιδιωτικών συµφερόντων στο
θέµα της υγείας είναι η απαξίωση των κρατικών νοσοκοµείων.
Ισχύουν όλα αυτά που ελέχθησαν στην Αίθουσα –παρακολού-
θησα τις οµιλίες σχεδόν όλων- ότι υπάρχουν πολλές περιπτώσεις
λοιµώξεων και θανατηφόρων µικροβίων στα κρατικά νοσοκοµεία,
ενώ στα ιδιωτικά οι περιπτώσεις είναι λιγότερες. 

Άρα υπάρχει κάποιο πρόβληµα στο θέµα της υγείας. Μάλιστα,
δεν είναι µόνο το να µειώσεις τη δαπάνη. Εγώ, λόγου χάριν,
προχθές γύρευα ένα φάρµακο, το INEGY, έψαξα σε δεκαοκτώ
φαρµακεία που πέρασα από τον δρόµο µέχρι το σπίτι µου και
δεν το βρήκα. Μου είπαν ότι έχει έλλειψη το INEGY. Είναι ψέµα-
τα; Επίσης, µια άλλη φορά που συζητούσαµε για την υγεία, µου
είχε έρθει φαξ ότι δεν λειτουργούσε καν το νοσοκοµείο της Ζα-
κύνθου. Δεν είχε ούτε χειρουργείο ούτε τίποτα. Μετά άκουσα τον
κ. Τσίπρα από κάπου που πήγε µία επίσκεψη να λέει «Τώρα θα
λειτουργήσει το νοσοκοµείο», ενώ εκείνη την ηµέρα δεν µου είπε
«Έχετε δίκιο, δεν λειτουργεί».

Πρέπει να έχουµε το θάρρος. Δεν φταίει, βέβαια, ο Τσίπρας
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αν κάτι δεν λειτουργεί. Πρέπει να λέµε και την αλήθεια. Εδώ,
στην Αθήνα, στο «Ασκληπιείο Βούλας», σε έστελναν απέναντι και
έπαιρνες µόνος σου τον αντιτετανικό ορό, για να σου τον κάνουν
µέσα. Αυτό είναι περιστατικό που συνέβη σε ένα φίλο µου. 

Δεν πρέπει, λοιπόν, να λέµε τέτοια πράγµατα, αν θέλετε να
ερευνήσουµε αληθινά. Εκτός αν θέλετε να ενοχοποιούµε ο ένας
τον άλλο, για να γίνεται πανηγύρι. Αν θέλουµε πανηγύρι και αν
θέλουµε να γίνουµε πανηγυρτζήδες, στο χέρι µας είναι. Αν θέ-
λουµε να ανυψώσουµε το επίπεδο του Κοινοβουλίου, πάλι στο
χέρι µας είναι. Προϋπόθεση, όµως, είναι η όποια πρόταση υπάρ-
ξει να είναι σοβαρή και υπεύθυνη.

Η Κυβέρνηση λέει ότι θέλει να πατάξει τη διαφθορά. Σας λέω
ότι αφού υπάρχει η πρόταση στις µεγάλες προµήθειες και στις
µεγάλες δαπάνες να µπαίνει εισαγγελέας, γιατί δεν το κάνετε;
Εσείς κυβερνάτε. Ποιος σας εµποδίζει; Δεν βλέπω να σας εµπο-
δίζει κανείς. Ξεκινήστε µε το να βάλετε εισαγγελείς στις µεγάλες
προµήθειες. Αυτή τη στιγµή θα γίνονται σίγουρα και κάποιες πα-
ραγγελίες ανταλλακτικών στο στρατό για την άµυνα. Η ετήσια
δαπάνη µπορεί να είναι µεγάλη. Έχει µπει εισαγγελέας; Διότι αν
δεν έχει µπει, αύριο µπορεί να καταγγέλλουν πάλι τον Υπουργό
οι άλλοι που θα έρθουν και να λένε εκείνοι το ίδιο. 

Δηλαδή, σε αυτόν τον τόπο όποιος έρχεται θα κάνει εξεταστι-
κές επιτροπές για τους προηγούµενους; Το χρήµα θα χάνεται,
θα διαρρέει το χρήµα του ελληνικού λαού και το µόνο που θα
µένει για εµάς είναι οι εξεταστικές επιτροπές; Η κάνουλα πρέπει
να κλείσει. Ας το αποφασίσουµε. Εκτός αν εµπαίζουµε ο ένας τον
άλλον. Γιατί σιωπούν όλες οι πτέρυγες επ’ αυτού του θέµατος;

Όσον αφορά τα δηµόσια έργα, ο κ. Τσίπρας λέει ότι γίνονται
έργα. Πήγε και τα εγκαινίασε. Προφανώς θα γίνουν και κάποια
άλλα έργα. Εκεί που ανατίθενται αυτά τα έργα, είµαστε απόλυτα
σίγουροι ότι δεν πέφτουν µίζες; Είµαστε απόλυτα σίγουροι; Βά-
ζετε το χέρι σας στο Ευαγγέλιο; Δεν νοµίζω.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΒΑΡΔΑΚΗΣ: Ναι, το βάζουµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Το βάζουµε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ: Το βάζουµε, γιατί δεν είµαστε σαν κι

αυτούς που υπονοείτε.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Τρεις βάζουν το χέρι στο Ευαγγέλιο, κυρίες και κύριοι. Οι άλλοι
διακόσιοι ενενήντα επτά; Έτσι πάτε να γελοιοποιήσετε το Ευαγ-
γέλιο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΑΛΑΦΑΣ: Κρίνετε εξ ιδίων τα αλλότρια.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ πολύ.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Εγώ δεν θα σταθώ πολύ στο θέµα της υγείας, γιατί εσείς ακο-
λουθείτε τη µέθοδο να µην πατάσσουµε στη ρίζα της τη δυνατό-
τητα να κλέψεις, αφήνουµε να κλέβεις και ερχόµεθα εκ των υστέ-
ρων και κυνηγάµε. Επί τέτοιας φιλοσοφίας η Ένωση Κεντρώων
δεν συµφωνεί.

Πάµε στο θέµα της διαπραγµάτευσης, όπου υπάρχουν και κά-
ποια σοβαρά ζητήµατα, γιατί αυτό που συζητάµε σήµερα δεν το
θεωρώ πολύ σοβαρό, ειλικρινά. Και θα το δείτε αυτό από τη συ-
νέχεια της διαδικασίας. Είναι αντεκδικήσεις και τέτοια πράγµατα.

Στο θέµα της διαπραγµάτευσης ακούστε πώς το λέει ο κ. Τσί-
πρας: Έχει κλείσει η συµφωνία, αλλά, αν δεν ρυθµίσουν και το
χρέος, δεν την υπογράφουµε. Τι είναι αυτά; Βγαίνει και η Λαγ-
κάρντ σήµερα και λέει: Πρώτα οι µεταρρυθµίσεις, µετά το χρέος.
Ιδού η απάντηση. Τι θα κάνετε; 

Μετά λέγατε ότι ο Σουλτς είναι υπέρ της Ελλάδος. Ο Σουλτς
µόλις προ διηµέρου ζητάει µεταρρυθµίσεις. Δεν συµφωνεί άλλο.
Πήγε στη γραµµή Σόιµπλε. Και ο Σόιµπλε έγινε πιο ήρεµος. 

Δεν ξέρετε, όµως, τον λόγο που άλλαξε και ο Σουλτς και ο
Σόιµπλε. Από Γερµανία τυχαίνει να ξέρει λίγα πράγµατα. Θα σας
εξηγήσω τώρα τον λόγο που άλλαξε και ο Σουλτς και ο Σόιµπλε.
Κάνουν εκεί έρευνες. Ο µεν Σουλτς πίστευε ότι πάει καλά στις
δηµοσκοπήσεις και είχε προοπτική να βγει καγκελάριος. Έφαγε
στο Saarland χαστούκι και φοβήθηκε. Σου λέει: Στήριζα την Ελ-
λάδα και µου κόστισε. Κάνει πίσω ο Σουλτς. 

Η Μέρκελ πάλι ξέρει ότι ο Γερµανός πολίτης ούτε να πληρώνει
θέλει, αλλά θέλει και µεγάλη Ευρώπη, δεν θέλει δεύτερο κράτος
να φύγει από το ευρώ. Ο Γερµανός πολίτης αυτή τη στιγµή είναι
διχασµένη προσωπικότητα. Τι θέλει; Θέλει και να µην πληρώνει

σαν φορολογούµενος πολίτης, αλλά θέλει και να µη διαλυθεί το
ευρώ, και να κατηγορηθεί η Μέρκελ ότι διά αδυναµιών της συνέ-
βαλε στον διαµελισµό του ευρώ. Οπότε, κάνει πίσω η Μέρκελ και
λέει ας βοηθήσουµε λίγο την Ελλάδα –στα λόγια, όχι στην ουσία-
για να δούµε πώς θα πάµε µετά στις δηµοσκοπήσεις. Παίζεται
ένα τέτοιο παιχνίδι. Και οι δύο έκαναν πίσω για τους δικούς τους
λόγους. 

Μην το εκλαµβάνει ο κ. Τσίπρας ότι θα έχει ποτέ βοήθεια.
Όποιος και να βγει στη Γερµανία, θα είναι σκληρός και θα είναι
πρώτα µεταρρυθµίσεις και µετά οποιαδήποτε ρύθµιση. Μην πε-
ριµένετε ότι θα υπάρξει έλεος, δηλαδή ότι θα του κάνουµε τη
χάρη του οποιουδήποτε Τσίπρα και οποιουδήποτε άλλου πρω-
θυπουργού µετά από αυτόν και ότι θα πουν: «Δεν βαριέσαι, ας
µην έκαναν µεταρρυθµίσεις. Βοήθησέ τους τώρα λιγάκι.» Αν πε-
ριµένει ο πολιτικός κόσµος στην Ελλάδα αυτό, είναι αφελής. Σας
εξήγησα τους λόγους για τους οποίους άλλαξε και ο Σουλτς και
ο Σόιµπλε. 

Το χρέος της Ελλάδος είναι να κάνει µεταρρυθµίσεις και µετά
µπορεί να αξιώνει απ’ έξω τις ρυθµίσεις. Το να αξιώνουµε ρυθµί-
σεις, ενώ κοροϊδεύουµε στις µεταρρυθµίσεις, αυτό δεν θα µας
το κάνουνε. 

Να ξέρετε εδώ ότι υπάρχει και ένα πρόβληµα στο τι είναι µε-
ταρρύθµιση και τι είναι µέτρο. Μέτρο είναι να βάζεις φόρους.
Μέτρο είναι να κόβεις µισθούς, συντάξεις. Αυτό είναι µέτρο προ-
σωρινό που σου επιλύει τον φετινό ισολογισµό. Μεταρρύθµιση
είναι η δηµιουργία ενός µόνιµου νέου εισόδου που δεν το είχες
ως χθες. Αυτό είναι µεταρρύθµιση. Μεταρρύθµιση είναι το στα-
µάτηµα µιας δαπάνης που είχες µόνιµα ως σήµερα. Αυτό είναι
µεταρρύθµιση. Είναι το σταµάτηµα µιας µόνιµης δαπάνης που
είχες ως σήµερα και η απόκτηση µιας νέας πηγής εσόδου που
δεν την είχες ως σήµερα. Αυτό είναι µεταρρύθµιση.

Εδώ η Αίθουσα ίσως έχει µπερδέψει τις δύο έννοιες. Γιατί πη-
γαίνω ανά την Ελλάδα και µου λένε «µεταρρυθµίσεις, βρε παιδί
µου, κάνουµε», και δεν έχουµε κάνει καµµία. Ούτε επαγγέλµατα
έχουν ανοίξει, ούτε φοροεισπρακτικό σύστηµα έχει φτιαχτεί,
ούτε στο δηµόσιο έχει γίνει καµµιά αξιολόγηση αν υπάρχουν αρ-
γόµισθοι να τους εκτοπίσουµε, να τους µεταθέσουµε σε ιδιωτι-
κές δουλειές, ούτε τις συντάξεις τις τριπλές τις έχουµε συµπτύ-
ξει σε µία, ούτε τις συντάξεις των πλουσίων έχει συζητήσει κα-
θόλου ο κ. Τσίπρας να τις κόψει. Διότι αν τις είχε κόψει, δεν θα
χρειαζόντουσαν αυτά τα σκληρά µέτρα των 3,6 δισεκατοµµυ-
ρίων. 

Δεν δέχθηκε ο κ. Τσίπρας µεταρρυθµίσεις τέτοιες, δραστικές,
που δεν θα πείραζαν τον φτωχό µέχρι το χιλιάρικο και θα πείρα-
ζαν τους έχοντες. Δεν έκανε αυτό. Έκανε οριζόντιες καταστάσεις
και παραπονιέται για έξω. Νοµίζει ότι θα υποχωρήσουν οι έξω.

Πλανάσθε. Πλανάται και ο κ. Τσίπρας. Εγώ του το έχω πει και
του ίδιου. Πλανάται αν θεωρεί ότι χωρίς µεταρρυθµίσεις η χώρα
θα καταφέρει να ικετεύσει δόσεις, προγράµµατα και λήψη χρη-
µάτων περαιτέρω. Είναι άποψή µας.

Στα εργασιακά πάλι. Από την ώρα που θέλεις εδώ ιδιωτικοποι-
ήσεις, θέλεις νέες επενδύσεις, αν αρχίσεις µε τους σκληρούς ερ-
γασιακούς νόµους δεν θα έρθει κανένας. Τι πρότεινα εγώ; Το
έξυπνο που πρέπει να κάνει η Αίθουσα αυτή και η Κυβέρνηση, η
οποιαδήποτε κυβέρνηση. Να ελαστικοποιήσει προς το παρόν τις
εργασιακές σχέσεις και όταν φύγουµε από το µνηµόνιο και στα-
θεροποιηθεί η θέση µας στο Ευρώ και η Ελλάδα ξανασταθεί στα
πόδια της, έχει κάθε άνεση να επαναφέρει φιλεργατικούς νό-
µους. Με το να λέει ο Τσίπρας «δεν υποχωρώ, δεν υποχωρώ και
είναι αγκάθια στις διαβουλεύσεις» και να ρέει ο χρόνος, ποιο το
κέρδος, κύριοι;

Θέλω να πω και δύο λόγια για τις δηµοσκοπήσεις. Έχω ζητή-
σει τη σύσταση…

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ, ησυχία.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Εσείς, κύριε µε το µουστάκι, τι πρόβληµα έχετε µε τις δηµοσκο-
πήσεις, αφού ιδιαίτερα το κόµµα σας πάει «κατά µπρούµητα».

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Συνεχίστε, κύριε Πρόεδρε.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΖ’ - 12 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2017 7121



Ζήτησα ανεξάρτητη αρχή. Γιατί τη ζήτησα την ανεξάρτητη αρχή;
Γιατί είπε κάποιος Υπουργός –δεν θυµάµαι ποιος είναι- ότι είναι
κουµπάρος του Μητσοτάκη ένας που κάνει καλές δηµοσκοπή-
σεις για το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα Δηµοκρατία. Υπάρχει ένας που
ανεβάζει συνέχεια. Να µη λέµε ονόµατα τώρα στην Αίθουσα.
Είναι κουµπάρια, λέει. Αφού είναι κουµπάρια, πάρτε µέτρα. Εγώ
σας ζητώ ανεξάρτητη αρχή, όπως το ΕΣΡ, µόνο για τις δηµοσκο-
πήσεις. Να γίνει µία δηµοσκόπηση, να πηγαίνει τα στοιχεία είτε
µε κάλπη είτε µε τηλέφωνα ολοκληρωµένα, να ελέγχουν οι επι-
κοινωνιολόγοι της ανεξάρτητης αρχής το αποτέλεσµα και µετά
να το λέει ο «ΣΚΑΙ», το «ΕΘΝΟΣ», ο «ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ». Όχι,
µπαµ το «ΣΚΑΙ», τόσο. Λόγου χάριν, πέρυσι τον Σεπτέµβριο είχαν
τον Λαφαζάνη 6% και την Ένωση Κεντρώων 2%. Τον Σεπτέµβρη
πριν τις εκλογές είχαν 2% την Ένωση Κεντρώων και τον Λαφα-
ζάνη 6%. Το ακούτε; 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Έχεις δίκιο, Πρόεδρε.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Να πούµε και για το δηµοψήφισµα πόσο πηγαίναν; Να το βά-
λουµε και το δηµοψήφισµα; Δεν φαντάζοµαι στη Νέα Δηµοκρα-
τία να πιστεύετε στις δηµοσκοπήσεις, γιατί θα προσγειωθείτε
αγρίως.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Πιστεύουµε.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Άνευ αλεξιπτώτου θα προσγειωθείτε, εάν τις πιστεύετε. Μέσα
σας ξέρετε και εσείς τι συµβαίνει. 

Εδώ, όµως, θέλω να εντοπίσω και κάτι άλλο. Θα στενοχωρήσω
λίγο και την κ. Γεννηµατά. Δύο κόµµατα είχαν την ευθύνη της χώ-
ρας τα τελευταία σαράντα - πενήντα χρόνια, το ΠΑΣΟΚ και η Νέα
Δηµοκρατία. Εγώ αυτούς θυµάµαι πάλευα τότε. Επί σαράντα
χρόνια πάλευα µε ένα µικρό κόµµα να µπω στη Βουλή εναντιού-
µενος και στη Νέα Δηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ. Και βλέπω τώρα
ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία να ετοιµάζονται να καταλάβουν την
εξουσία. Τι είναι αυτό τώρα; Δικαίωση αυτών που πτώχευσαν;
Πώς έρχεται αυτό τώρα; Έρχεται δηλαδή, ο ελληνικός λαός -που
πτώχευσε η χώρα µε προσλήψεις, µε όλο εκείνο το πανηγύρι- και
λέει: «Φιλοσόφησα. Ήταν ωραίοι αυτοί που µας πτώχευσαν. Να
τους ξαναβγάλουµε.»; Αυτό θέλουν να µας πουν οι δηµοσκοπή-
σεις. Ότι ο ελληνικός λαός επιστρέφει στον τόπο του εγκλήµα-
τος.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Παρακαλώ πολύ, κάντε

ησυχία.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Είναι τόσο αφιλοσόφητος!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Συντοµεύστε, κύριε Πρό-

εδρε.
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι αν πάµε σε εκλογές και δεν έχει κάνει την ανεξάρ-

τητη αρχή ο κ. Τσίπρας, θα έχει βλάψει τον εαυτό του, γιατί είναι
µεγάλο έγκληµα αυτό, αν δεν το κάνει. Θα διαιωνιστεί µία ατιµία,
γιατί από τις δηµοσκοπήσεις παρασύρεται ο κόσµος. Προσέξτε
το αυτό, δεν είναι αστείο πράγµα. Γιατί λέει ο Τσίπρας, έχει σύν-
θηµα ότι κυνηγάει τη διαπλοκή. Μεγαλύτερη διαπλοκή από τις
εφηµερίδες και τα κανάλια είναι οι δηµοσκοπήσεις, γιατί όταν σε
γράφουν τριάντα και τον άλλον δέκα, παρασύρεται ένα κοµµάτι
κόσµου, ιδιαίτερα χαµηλής µόρφωσης κόσµου. Τι τη θέλει τη δια-
πλοκή και αυτά που κάνει αν αυτό το θέµα το αφήσει έτσι.

Είναι πολύ σηµαντικό αυτό και απευθύνοµαι προς όλες τις Πτέ-
ρυγες.

Επίσης, βλέπω στο ΠΑΣΟΚ να επιστρέφει η φρουρά του Γιώρ-
γου Παπανδρέου, όλη: Πετσάλνικος, όλα τα άτοµα εκείνα, τα
ωραία, που είχαν κρυφτεί για τρία - τέσσερα χρόνια, δεν έβγαι-
ναν στο φως του ήλιου, γιατί είχαν βάλει τη χώρα στα µνηµόνια.
Τώρα ο Σαχινίδης, Υπουργός Οικονοµικών, ήταν ξανά στο «ΣΚΑΙ»
-δεν θυµάµαι που ήταν- και λαλούσε και είχε για όλα λύσεις. Λέω
αφού είχες και έχεις λύσεις για όλα τώρα, τόσα χρόνια πού
ήσουν; Τι έκανες, ρε φιλαράκο, και δεν εφάρµοζες τις λύσεις;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)
Εν τω µεταξύ, θα πω και κάτι άσχηµο για τη Νέα Δηµοκρατία. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Σας παρακαλώ πολύ, συν-

τοµεύετε, κύριε Πρόεδρε. 
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Πρέπει να ακουστεί αυτό, κύριε Πρόεδρε. 
Βγαίνουν οι εκπρόσωποι της Νέας Δηµοκρατίας στα κανάλια

και παρουσιάζουν πολύ απλά ότι µε µείωση των φορολογικών
συντελεστών θα λυθεί το πρόβληµα, µε µείωση των φορολογικών
συντελεστών λύνεται το πρόβληµα κατά τη Νέα Δηµοκρατία. Αυ-
τό είναι το πρόβληµα. Γιατί δεν το κάνατε στα δύο χρόνια του
Σαµαρά και εσείς; 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Βεβαίως, το κάναµε. 
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Το κάνατε; Α, και φύγαµε από τα µνηµόνια; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ: Δεν παρακολουθείτε, κύριε Πρόεδρε.

Το έχουµε κάνει. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε

µου…
ΒΑΣΙΛΗΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Πρόεδρος της Ένωσης Κεντρώων):

Συγνώµη, φαίνεται στη Νέα Δηµοκρατία έχουν πιστέψει στην
πλάνη, την οποία ακολουθούν. 

Ακούστε, εγώ µίλησα και µε τον Αρχηγό σας, γιατί είχα δυσκο-
λίες για αυτό το ραντεβού, γιατί η οικογένεια Μητσοτάκη ήταν
αρνητικός ηλεκτρισµός για εµάς, είχαν ρίξει µια κυβέρνηση του
κέντρου, δεν ήταν εύκολο το ραντεβού -δεν σας το κρύβω- και
έδωσα µια ευκαιρία. 

Όµως, προσέξτε καλά. Η συναίνεση είναι η πίστη η δική µου.
Εσείς ζητάτε την εξουσία. Εσείς θέλετε την εξουσία και φοβάµαι
εγώ αυτούς, που έχουν το θράσος να θέλουν εξουσία. Τους φο-
βάµαι, κυρίες και κύριοι, στην Αίθουσα αυτή. 

Του ίδιου του Τσίπρα του είπα ότι είσαι µε πενήντα έδρες µπό-
νους και εσύ και πρέπει να σέβεσαι την Ελλάδα. Και δεν έχεις
πάρει την ψήφο την αντίστοιχη, το ποσοστό, για να λες κυβερνά-
ω µόνος µου. Το ίδιο, λοιπόν, λέω και στον Αρχηγό σας από την
Αίθουσα αυτή, από το Βήµα αυτό! Είναι µεγάλο θράσος να βγαί-
νεις σε έναν λαό, σε ένα Βήµα και να λες θα σε κυβερνήσω.
Ποιος είσαι εσύ, κύριε; 

Οι χώρες θέλουν συνασπισµούς, θέλουν συναντίληψη, θέλουν
διάλογο, θέλουν συνεννόηση. Εσείς θέλετε να πέσει η µια οµάδα
εξουσίας και να έρθετε εσείς. Δεν πείθετε καθόλου περί της αγα-
θότητος των προθέσεών σας ή περί των ικανοτήτων να εφαρµό-
σετε αυτό το πρόγραµµα. 

Δεν έχω να προσθέσω τίποτα, ει µη ότι δίνω δύο, τρεις ώρες,
όσες έχει η σύναξη αυτή η σηµερινή, στον κ. Τσίπρα να επεκτεί-
νει το χρονικό διάστηµα και για την περίοδο του Τσίπρα, δηλαδή
για τη δική του περίοδο, για να ψηφίσει η Ένωση Κεντρώων. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε τον Πρό-
εδρο κ. Λεβέντη. 

Να διευκρινίσουµε στην Αίθουσα ότι δεν υπάρχουν ούτε δύο
ούτε τρεις ώρες. Υπάρχουν τα δώδεκα λεπτά του Κοινοβουλευ-
τικού Εκπροσώπου του ΣΥΡΙΖΑ, τα έξι λεπτά του Κοινοβουλευτι-
κού Εκπροσώπου της Νέας Δηµοκρατίας, επειδή είχε µιλήσει
προηγουµένως ο κ. Μητσοτάκης και ύστερα θα µιλήσει ο κύριος
Πρωθυπουργός, προς τον οποίον, επίσης, κάνουµε έκκληση να
είναι σχετικά σύντοµος, γιατί είχαµε προσδιορίσει διαφορετικά
τα ωράρια. Είναι Μεγάλη Τετάρτη και πολλοί συνάδελφοι έχουν
βγάλει εισιτήρια για την περιφέρεια, για να φύγουν για Κρήτη και
αλλού και θα παρακαλούσα πολύ η διαδικασία να τηρηθεί όσο
το δυνατόν γίνεται περισσότερο. 

Ευχαριστώ. 
Κύριε Μαντά, έχετε τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΝΤΑΣ: Θα προσπαθήσω να είµαι και πιο σύντο-

µος, κύριε Πρόεδρε. Θα ξεκινήσω από τα βασικά, γιατί δεν πρέ-
πει να χάνουµε τη µεγάλη εικόνα. 

Εµείς γνωρίζουµε καλά την αντίληψη και την πρακτική εφαρ-
µογή του νεοφιλελευθερισµού στην υγεία. Ο νεοφιλελευθερι-
σµός τι λέει; Λέει ότι η υγεία δεν είναι δηµόσιο κοινωνικό αγαθό,
αλλά ατοµική ευθύνη του καθενός ξεχωριστά. Αυτή είναι η µή-
τρα, που παράγει κοινωνική ανισότητα, αποκλεισµούς και περι-
θωριοποίηση. Μέσα σε αυτά τα πλαίσια του νεοφιλελευθερισµού
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εκκολάπτεται και η σπατάλη και η διαφθορά. Και το κρίσιµο στοι-
χείο εδώ, γιατί δεν πρέπει να ξεχνάµε, είναι ότι από αυτή την
πλευρά, αυτό το στοιχείο προσθέτει και παράγει νέους ταξικούς
φραγµούς στην καθολική πρόσβαση στην υγεία. 

Γι’ αυτό και από αυτή τη σκοπιά έχει νόηµα –και έχει σηµαντικό
νόηµα– να ερευνήσουµε από όλες τις πλευρές και βεβαίως και
από την πλευρά της Βουλής τι συνέβη όλο αυτό το χρονικό διά-
στηµα στον χώρο της υγείας. 

Εδώ υπάρχει ένα κρίσιµο ερώτηµα: Γιατί όλα αυτά τα χρόνια,
ενώ το χρήµα έρρεε, ενώ υπήρχαν εκατοντάδες υποθέσεις, οι
υπεύθυνες πολιτικές δυνάµεις δεν έκαναν κάτι, για να δουν τι συ-
νέβαινε σε αυτόν τον χώρο; Το ΣΕΥΠ το 2015, σας λέω ένα πα-
ράδειγµα, εξέδωσε συνολικά για τους τέσσερις φορείς που δια-
χειρίζονται τον υγειονοµικό, τον φαρµακευτικό, τον διοικητικό,
τον οικονοµικό τοµέα και άλλους τοµείς τετρακόσιες ενενήντα
εννέα εντολές ελέγχου. Το 2016 εξέδωσε διακόσιες είκοσι οκτώ
εντολές ελέγχου. Έβγαιναν πορίσµατα, το ένα πίσω από το άλλο.

Εγώ δεν µηδενίζω καµµία προσπάθεια. Όσες προσπάθειες έγι-
ναν στην πλευρά της εξυγίανσης του συστήµατος, στην πλευρά
του να σταµατήσει αυτό το πάρτι, πρέπει να τις εκτιµήσουµε µε
τον τρόπο που πρέπει να τις εκτιµήσουµε µέσα σε αυτή τη δια-
δροµή. 

Όµως, το τελικό αποτέλεσµα –και αυτό έχει ονοµατεπώνυµο
πολιτικό, όπως είπαν και οι δύο Υπουργοί Υγείας– είναι ότι σε
αυτή τη διαδροµή των πολλών χρόνων, των πολλών δεκαετιών,
παρά τα όποια βήµατα εγώ λέω ότι έγιναν, παρά τις όποιες αλ-
λαγές στο σύστηµα υγείας, δεν µπήκε φραγµός σε αυτό το πάρ-
τι. Δεν µπορεί να µένουµε αδιάφοροι, όταν και οι πιο µετριοπα-
θείς εκτιµήσεις µιλάνε για δισεκατοµµύρια που χάθηκαν σε αυτή
τη διαδροµή. 

Εδώ επιχειρήθηκε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ένας αντιπε-
ρισπασµός. Γιατί αυτός ήταν ο αντιπερισπασµός από την πλευρά
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να πει και να βάλει από την πίσω
πόρτα την παγίδα ότι όλοι ίδιοι είµαστε, όλοι µαζί τα φάγαµε. 

Επιτρέψτε µου να πω –γιατί, κύριε Πρόεδρε, είµαι φορτισµέ-
νος σε αυτή τη συζήτηση– ότι αυτή η χώρα είναι µικρή χώρα και
γνωριζόµαστε πολύ καλά και ότι εµείς δεν έχουµε κανένα, µα
απολύτως κανένα, πρόβληµα για την πλήρη έρευνα σε όλα τα
ζητήµατα. 

Έχουµε, όµως, όχι µόνο τη διαδροµή µας, όχι µόνο το τώρα,
αλλά είµαστε έτοιµοι και δεν έχουµε κανένα πρόβληµα να είµα-
στε γαντζωµένοι, όπως λέτε στην καρέκλα της εξουσίας, και την
επόµενη µέρα να υπερασπίσουµε το δηµόσιο σύστηµα υγείας,
έτσι όπως το κάναµε δεκάδες χρόνια πολλοί από εµάς. 

Το δικό µας, λοιπόν, µέτρο για το µέλλον –και θα κριθούµε
πολύ αυστηρά γι’ αυτό, και θέλουµε να κριθούµε αυστηρά– είναι
αν οι άνθρωποι, που έχουν ανάγκη υγειονοµικών υπηρεσιών, δεν
θα ξεπουλιούνται, δεν θα πλησιάζουν τα νοσοκοµεία και τα κέν-
τρα υγείας µε τον φόβο ότι δεν έχουν το αντίτιµο στην τσέπη για
να εξυπηρετηθούν, όταν οι λειτουργοί του συστήµατος υγείας –
αυτοί οι ελάχιστοι, γιατί ελάχιστοι είναι– που κερδοσκοπούν στον
ανθρώπινο πόνο, θα µηδενιστούν, δεν θα υπάρχουν, θα είναι στα
αζήτητα. Αυτό είναι ένα κρίσιµο πρόβληµα, πολύ κρίσιµο πρό-
βληµα, και µην το υποτιµάτε, για να µπορέσει το σύστηµα υγείας
να ορθοποδήσει. 

Υπάρχει µια περιρρέουσα ατµόσφαιρα ότι όπως και οι άλλες
επιτροπές –λέει– και αυτή η επιτροπή δεν θα καταλήξει σε κα-
νένα συµπέρασµα. Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, νοµίζω ότι αυτό
εξαρτάται πάρα πολύ από το τι θα κάνει η επιτροπή. 

Και νοµίζω ότι έχει τη σαφή δυνατότητα µέσα από την έρευνα
όλων αυτών των πτυχών να δώσει ένα καθαρό αποτέλεσµα στον
ελληνικό λαό. Να πει πώς έγινε και πώς εξελίχθηκε αυτό το πάρτι
στην υγεία. Να πει συγκεκριµένα πράγµατα. Διότι µπορεί να πει
συγκεκριµένα πράγµατα. Διότι δεν υπάρχει απάντηση, για παρά-
δειγµα στο φάρµακο –και πρέπει να δοθεί απάντηση, κυρίες και
κύριοι Βουλευτές- γιατί δεν υπήρχε στην Ελλάδα διαπραγµά-
τευση των τιµών αποζηµίωσης, για να το ακούσει ο ελληνικός
λαός. 

Το ελληνικό δηµόσιο σε όλες του τις µορφές καταβάλλει ως
αποζηµίωση για τεράστιες ποσότητες φαρµάκων στην ίδια τιµή
µονάδας µε έναν ιδιώτη που θα αγόραζε ένα κουτί. Και αυτό γι-

νόταν επί δεκάδες χρόνια. Για να µην πω τι γινόταν σε αυτόν τον
χώρο πριν από το 2010, όταν δεν ήταν στην ευθύνη του Υπουρ-
γείου Υγείας. 

Και όσον αφορά αυτό, θέλω να πω ότι γίνεται µια συστηµατική
προσπάθεια από την Κυβέρνηση, όπως κάνουν και άλλες χώρες
τις Ευρώπης, σε συνεργασία µε την Ιταλία, την Ισπανία, την Πορ-
τογαλία, την Κύπρο και τη Μάλτα να αποκτήσουµε επιτέλους
έναν µηχανισµό διαπραγµάτευσης των τιµών αποζηµίωσης. 

Δεν υπήρχε στην Ελλάδα µηχανισµός αξιολόγησης τεχνολο-
γιών υγείας. Αυτός ο µηχανισµός δηλαδή, για να γίνοµαι κατα-
νοητός, ότι πέρα από την κλινική καταλληλότητα και ασφάλεια
του φαρµάκου, θα µπορεί να γνωµοδοτεί για την κλινική προστι-
θέµενη αξία κάθε σκευάσµατος σε σύγκριση µε άλλα φάρµακα,
αλλά και για το συνολικό οικονοµικό κόστος. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, αµφισβητείτε ότι οι ίδιοι άνθρω-
ποι, που ήταν σύµβουλοι, συνεργάτες των φαρµακευτικών εται-
ρειών, ήταν ταυτόχρονα σύµβουλοι και συνεργάτες στο Υπουρ-
γείο Υγείας σε θέµατα φαρµακευτικής πολιτικής; Το αµφισβη-
τείτε αυτό; Δεν πρέπει να µπει επιτέλους µια κάθετη απαγόρευση
να είναι σύµβουλοι φαρµακευτικής πολιτικής άνθρωποι που είναι
σε αµειβόµενες θέσεις από τη φαρµακοβιοµηχανία; Ναι ή όχι; 

Επίσης, δεν υπάρχουν στην Ελλάδα µηχανισµοί ελέγχου της
ζήτησης των φαρµάκων, δηλαδή θεραπευτικά πρωτόκολλα και
φαρµακευτικές κατευθυντήριες οδηγίες. Τώρα άρχισε αυτό να
υλοποιείται. Σας είπαν οι Υπουργοί ότι έχει γίνει µια µεγάλη προ-
σπάθεια σε αυτό. Νοµίζω ότι σήµερα έχουµε πάνω από είκοσι
πέντε θεραπευτικά πρωτόκολλα -και αυτό πρέπει να επεκταθεί
παντού- που µας επιτρέπουν να έχουµε έλεγχο σε αυτόν τον κρί-
σιµο µηχανισµό της ζήτησης. Και πάνω εκεί χτίστηκε το σκάν-
δαλο της «NOVARTIS» και άλλων εταιρειών, χωρίς επαρκείς
ενδείξεις θεραπείας µε κόστος 8 ευρώ έως 10 ευρώ το µήνα.
Αυτό αντικαθίσταται µε φάρµακα που πήγαιναν δεκαπλάσιες
φορές. Από 8 ευρώ έως 10 ευρώ πήγαιναν στα 100 ευρώ. Αυτά
είναι ερωτήµατα στα οποία οφείλουµε να απαντήσουµε, όχι για
να βρούµε ενόχους ή να καρφώσουµε, µέρες που είναι, στον
σταυρό κάποιους ανθρώπους, αλλά γιατί πρέπει επιτέλους σε
αυτή τη χώρα, αυτά τα ερωτήµατα να τα απαντήσουµε µε θε-
σµικό τρόπο –και είµαστε αποφασισµένοι να το κάνουµε- έτσι
ώστε να µηδενίσουµε κυριολεκτικά ό,τι µπορεί να προκύψει από
αυτές τις τρύπες του συστήµατος υγείας. 

Ξέρουµε πάρα πολύ καλά, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι η
σύγκρουση αυτή θα είναι µεγάλη. Έχουµε πλήρη γνώση πολλοί
από εµάς µέσα σε αυτή την Αίθουσα ότι αυτό το σύστηµα δεν
είναι ένα σύστηµα ελληνικό. Είναι ένα σύστηµα διεθνές. Είναι
ισχυρά συµφέροντα και ελληνικών και πολυεθνικών εταιρειών.
Παίζονται διεθνή παιχνίδια, εάν µου επιτρέπετε, πάνω σε αυτά
τα ζητήµατα. Είναι, λοιπόν, ένα πολύ δύσκολο πρόβληµα χωρίς
αµφιβολία. 

Ολοκληρώνοντας, κύριε Πρόεδρε, για να είµαι συνεπής σε
αυτό που είπα, θέλω να πω τούτο, επειδή έγινε πολλή συζήτηση
για το δελτίο τιµών φαρµάκων του 2015. 

Θέλω, λοιπόν, να πω το εξής: Το δελτίο τιµών του πρώτου εξα-
µήνου δεν βγήκε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επειδή ήταν σε
εξέλιξη η διαπραγµάτευση. Δεν είχε κλείσει η συµφωνία που συµ-
περιελάµβανε αλλαγές και στον τρόπο τιµολόγησης -και το ξέ-
ρετε πάρα πολύ καλά. Όταν έκλεισε η συµφωνία και προκηρύχ-
θηκαν εκλογές η υπηρεσιακή ηγεσία του Υπουργείου έβγαλε την
απαραίτητη υπουργική απόφαση και αµέσως µετά ο νέος Υπουρ-
γός έβγαλε το δελτίο τιµών των φαρµάκων που εφαρµόστηκε τον
Δεκέµβριο του 2015. Αυτή είναι η αλήθεια.

Και να τελειώσω αφιερώνοντας κάτι στον Αρχηγό της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης, έναν µύθο. Στην ελληνική µυθολογία υπάρ-
χει ο Κάλχας –τον ξέρετε- µάντης, προφήτης, σηµαντικός κατά
την ελληνική µυθολογία. Ο κ. Μητσοτάκης σήµερα έγινε Κάλχας,
Κάλχας καταστροφής, Κάλχας κατάρρευσης! Ξέρετε ποιο ήταν
–κατά τη µυθολογία, πάντα- το τέλος του Κάλχαντα; Ο Κάλχας,
λοιπόν, είχε φυτέψει ένα αµπέλι. Κάποιος ντόπιος προφήτης,
άλλος, του έλεγε ότι δεν θα προλάβει να πιει το κρασί του αµπε-
λιού του. Ο Κάλχας τον ειρωνεύτηκε. Το αµπέλι πρόκοψε, έδωσε
σταφύλια και κρασί. Τη µέρα που θα δοκίµαζε το νέο κρασί ο
Κάλχας είχε προσκαλέσει όλους τους γείτονες. Την ώρα που σή-
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κωνε το κύπελλο για να πιει το κρασί του, ο ντόπιος προφήτης
του υπενθύµισε ότι δεν θα δοκίµαζε τελικά το κρασί του. Ο Κάλ-
χας άρχισε να γελάει τόσο δυνατά, ώστε σε λίγο έσκασε από τα
γέλια χωρίς ακόµα να έχει αγγίξει µε τα χείλη του το ποτήρι. Αυτή
είναι η µοίρα σας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Με τη διασαφήνιση ότι µι-

λάµε για πολιτικό τέλος και µόνο. 
Ορίστε, κύριε Δένδια, έχετε τον λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας και ύστερα θα µιλήσει ο Πρω-
θυπουργός.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Είναι δύσκολο, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι να παίρνει κανείς τον λόγο µετά από µια τέτοια µυθοπλα-
σία. Εν πάση περιπτώσει, όµως, θα πάµε σε αυτό στο τέλος της
δικής µου µικρής τοποθέτησης. 

Ξέρετε, όταν σκεφτόµαστε γιατί είµαστε σήµερα εδώ, Μεγάλη
Τετάρτη απόγευµα, νοµίζω ότι όλοι µας ξέρουµε πολύ καλά την
απάντηση. Είµαστε εδώ, όχι βέβαια για να συνεννοηθούµε πώς
µπορούµε να εξυγιάνουµε τον χώρο της υγείας -κάτι που πιθα-
νότατα θα χρειαζόταν να το κάνουµε- είµαστε εδώ για έναν και
βασικό λόγο, διότι αποτύχατε τραγικά εσείς της κυβερνητικής
πλειοψηφίας, της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, στην αξιολόγηση. 

Για άλλη µια φορά την πατήσατε µε τον χειρότερο τρόπο. Υπο-
σχεθήκατε τα πάντα. Δηλώσατε µε τον πιο επίσηµο, τον πιο βα-
ρύγδουπο, τον πιο ποµπώδη τρόπο ότι δεν πρόκειται να δεχθείτε
ή να φέρετε ούτε 1 ευρώ νέα µέτρα και απ’ ό,τι καταλαβαίνουµε
–αν καταλαβαίνουµε καλά- έχετε ήδη συµφωνήσει στο αφορο-
λόγητο, την πτώση του αφορολόγητου. Ήταν γενναιόδωρος ο
Αρχηγός της Αντιπολίτευσης κ. Μητσοτάκης όταν είπε «κάτι πά-
νω, κάτι κάτω από τα έξι χιλιάδες». Φαίνεται να είναι αρκετά κάτω
από τα έξι χιλιάδες. 

Επίσης, έχετε συµφωνήσει να περικοπούν όλες οι προσωπικές
διαφορές στις συντάξεις και απ’ ό,τι καταλαβαίνουµε έχετε συµ-
φωνήσει, επίσης, την πώληση του 40% των µονάδων παραγωγής
της ΔΕΗ. Εκεί, πραγµατικά, αυτό που πετύχατε είναι θριαµβευ-
τικό. Αρνηθήκατε την πώληση της µικρής ΔΕΗ του 30%, µε την
οποία θα παίρνατε χρήµατα, και αντίθετα περιορίσατε πρώτα
κατά 50% την όλη ΔΕΗ και αφού την περιορίσατε κατά 50%, θα
δώσετε και το 40% του 50%. Μπράβο! Εύγε! Σπουδαίο! Γενναία
διαπραγµάτευση! Στιβαρή θέση! Στέρεη στάση!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήρθε εδώ ο Υπουργός Οικονο-
µικών, ο οποίος ούτε λίγο ούτε πολύ ζήτησε και τον λόγο από
τον κ. Μητσοτάκη. Αντί να έρθει να µας ενηµερώσει, αντί να έρθει
θεσµικά, αντί δηλαδή θεσµικά να συγκληθεί το Κοινοβούλιο και
να µάθουµε πού βρίσκεται η διαπραγµάτευση, ο Υπουργός των
Οικονοµικών και η Κυβέρνηση προτίµησαν να ενηµερώσουν και
να συζητήσουν µε την Κεντρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ, την προ-
ηγούµενη Κυριακή, ενώ συγχρόνως η τελευταία θέση του Υπουρ-
γού προς το εθνικό Κοινοβούλιο είναι ότι εφόσον διαπραγµα-
τευόµαστε, το εθνικό Κοινοβούλιο δεν δικαιούται ενηµέρωσης,
διότι αυτό θέτει σε κίνδυνο τη διαπραγµάτευση. 

Κατά συνέπεια, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ανοι-
κτή συζήτηση στην Κεντρική Επιτροπή του ΣΥΡΙΖΑ δεν θέτει σε
κανέναν κίνδυνο της διαπραγµάτευση. Η συζήτηση, όµως, στο
εθνικό Κοινοβούλιο, το οποίο θα µπορούσε να συνεδριάσει και
µε κλειστές πόρτες, α, όχι, αυτή θέτει σε κίνδυνο της διαπραγ-
µάτευση. 

Αντιλαµβάνεται, λοιπόν, κανείς ποιος είναι ο αξιακός τρόπος
µε τον οποίο κινείται αυτή η απόλυτα αποτυχηµένη, η µοναδικά
αποτυχηµένη, η πρωτοφανώς αποτυχηµένη Κυβέρνηση.

Κυρίες και κύριοι, θα ήθελα να σας ξαναθυµίσω κάτι που το
είπα στον ίδιο τον κύριο Υπουργό. Μας είχε πει –κι εγώ τείνω να
θυµάµαι τι λέγεται, ιδίως όταν αυτό είναι βαρύγδουπο- ότι αν
φέρει 1 ευρώ νέα µέτρα, θα παραιτηθεί. Φαντάζοµαι ότι θα έχει
την ευθιξία να πραγµατοποιήσει την απειλή, αν και έτσι που τον
κατάλαβα, δεν τον βλέπω και πολύ διατεθειµένο. Σας έχουµε κα-
ταλάβει όλοι, ξέρετε, ότι οι καρέκλες σάς φαίνονται πολύ γλυκές. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εν πάση περιπτώσει, θα ήθελα να σας πω και κάτι που επίσης

το είπε και ο κ. Μητσοτάκης, γιατί είναι η πάγια θέση της Νέας

Δηµοκρατίας. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Εσείς µε το µουστάκι -είχε δίκιο ο κ. Λε-

βέντης- µονίµως φωνάζετε.
Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εσάς σας έχουµε κατα-

λάβει τι είσαστε κι έχουµε καταλάβει και τι περιµένει η ελληνική
κοινωνία. Έχουµε, όµως, κι ένα µεγάλο ζήτηµα µε τους δανει-
στείς, γιατί συµφωνούν µαζί σας και σας επιτρέπουν να προτεί-
νετε και αποδέχονται απαράδεκτα µέτρα, όπως το ύψος των φο-
ρολογικών υποχρεώσεων, όπως το ύψος των ασφαλιστικών ει-
σφορών, όπως µέτρα που βυθίζουν την ελληνική οικονοµία.
Έχουν κι αυτοί ευθύνη και µε κάθε τρόπο απευθυνόµαστε όχι µό-
νο σε εσάς, αλλά και σε αυτούς και τους λέµε ότι η ελληνική κοι-
νωνία βλάπτεται από αυτά τα µέτρα.  

Έρχοµαι τώρα, το τελευταίο ενάµισι λεπτό, στο ζήτηµα αυτό
το οποίο σήµερα αποτελεί την ηµερήσια διάταξη, την εξεταστική
επιτροπή. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς έχουµε πολύ λίγα
να πούµε στη Νέα Δηµοκρατία. Δεν έχουµε αντίρρηση. Βεβαίως,
ό,τι θέλετε, σας το έχουµε πει από την αρχή. Να εξετάσουµε ό,τι
θέλετε, όταν θέλετε, όπως το θέλετε.

Πρέπει, όµως, να µας πείτε ένα πράγµα. Γιατί να µην εξετά-
σουµε από το 1996, που αρχίζει µία κυβερνητική θητεία; Γιατί να
µη συζητήσουµε για το 2015 - 2017, τα δικά σας πεπραγµένα;
Γιατί αυτά να µείνουν έξω από το εύρος αυτής της βαθύτατης
θεσµικής διερεύνησης, όπως είπε πριν ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος της κυβερνητικής πλειοψηφίας; Γιατί, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι;

Να σας πω την αλήθεια, αν δεν το άκουγα από τον Υπουργό
Υγείας, δεν θα το πίστευα ότι θα τολµούσε κάποιος να πει αυτό
το πράγµα, παρ’ ότι το είχα γραµµένο, γιατί το είπε και σε κάποιο
κανάλι και µου ήρθε η σχετική ρήση του. Γιατί –λέει- «Εµείς αρ-
νούµαστε να µας εξετάσει η Βουλή, γιατί εµείς δεν είµαστε
όµοιοι µε τους άλλους. Εµείς είµαστε ανόµοιοι µε τους άλλους».

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είπε αυτό. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Αυτό είναι το επιχείρηµά σας, δεν ακού-

σαµε τίποτα άλλο. 
Κατ’ αρχάς, για πείτε µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για

το διάστηµα 1996 - 1997 µε ποιον ήσαστε όµοιοι, για να ξέρω;
Με την κυβέρνηση Σηµίτη είστε όµοιοι ή αποµονώνετε την περί-
πτωση του κ. Κουρουµπλή; Γιατί δεν φαντάζοµαι, δεν τολµάω να
φανταστώ ότι εσείς, η τόσο ηθική κυβερνητική πλειοψηφία, έχετε
στο µυαλό σας την παραγραφή και γι’ αυτό αφήσατε έξω το 1996
- 1997. Δεν πιστεύω ποτέ, δεν τολµώ να πιστέψω ότι η παρα-
γραφή, οι αποσβεστικές προθεσµίες αντέχουν να συγκριθούν µε
αυτό το µεγάλο ήθος το οποίο διακηρύσσετε εσείς ότι συλλογικά
διαθέτετε και το επιβάλλετε στις άλλες παρατάξεις.

Για πείτε, όµως, αν έχετε την καλοσύνη. Παρεµπιπτόντως θα
προτείνω αυτή η εξεταστική–έχουµε τις ονοµασίες µε τις σήραγ-
γες, ξέρετε, τον τελευταίο καιρό- να ονοµαστεί «σήραγγα Κου-
ρουµπλή», διότι µας πηγαίνει από τον κ. Κουρουµπλή του 1996
στον κ. Κουρουµπλή του 2015, περνώντας µέσα από όλα τ’ άλλα.
Να ονοµαστεί «σήραγγα Κουρουµπλή», λοιπόν! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Για πάµε, όµως στο 2015 - 2017, κυρίες και κύριοι. Τι σηµαίνει

αυτό το «εµείς δεν είµαστε όµοιοι;». Τι σηµαίνει; Ξέρετε, ο κύριος
συνάδελφος εδώ, προηγουµένως, αφιέρωσε έναν µύθο του Αι-
σώπου στον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τον κ. Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη. Στον λίγο χρόνο, λοιπόν, που είχα κι εγώ µέχρι
να ανέβω στα σκαλιά σκέφτηκα κι εγώ, όχι έναν µύθο αλλά µια
ιστορία. ξέρετε έναν συγγραφέα που λέγεται Τζωρτζ Όργουελ;
Είναι πιο γνωστός για το «1984».

Υπάρχει, όµως, κι ένα άλλο βιβλίο του, κυρίες και κύριοι: «Η
Φάρµα των Ζώων», το «Animal Farm». Εκεί, λοιπόν, για όσους δεν
ξέρετε την ιστορία, κάποια ζώα, δεν θα σας πω ποια ζώα για να
µη θεωρήσετε ότι σας προσβάλλω…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Αναγνωρίζετε κάτι και φωνάζετε; Σας θυµίζει κάτι;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κάντε ησυχία, κύριοι συνά-

δελφοι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Κάποια ζώα, λοιπόν, αναλαµβάνουν την

εξουσία και βάζουν µια πινακίδα στην οποία λένε: «όλα τα ζώα
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είναι ίσα». Αλλά αυτά τα ζώα που έχουν καταλάβει την εξουσία,
µετά από λίγο αρχίζουν να τα κάνουν όλα προς το συµφέρον
τους. Να κλέβουν τα υπόλοιπα ζώα, να κάµπτονται όλοι οι κανό-
νες.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ήσυχα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Και µετά από λίγο καιρό, ένα διαµαρ-

τυρόµενο ζώο που πάει να δει αυτή την αρχική πινακίδα, τη συµ-
φωνία ισότητας, βλέπει ότι η πινακίδα έχει αλλάξει. Λέει το εξής:
«όλα τα ζώα είναι ίσα, αλλά κάποια ζώα είναι πιο ίσα από τα
άλλα»!

Μετά την αφιέρωση αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της
κυβερνητικής πλειοψηφίας, σας λέω ότι αν το θυµάστε, υπάρχει
ένα άρθρο στο Σύνταγµα της Ελληνικής Δηµοκρατίας, το άρθρο
4. Το άρθρο 4 του Συντάγµατος της Ελληνικής Δηµοκρατίας λέει
ότι όλοι οι Έλληνες είναι ίσοι απέναντι στον νόµο και δεν θυµάµαι
να κάνει καµµία εξαίρεση για τον ΣΥΡΙΖΑ ή τους ΑΝΕΛ.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ήσυχα, παρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ: Σας προτείνω, λοιπόν, τώρα, εν όψει

της νέας επικοινωνιακής προσπάθειας που θα κάνετε για την
Αναθεώρηση του Συντάγµατος, να προτείνετε και την αλλαγή
του άρθρου 4 και να γράψετε ότι όλοι οι Έλληνες είναι ίσοι, αλλά
όσοι είναι µε τον ΣΥΡΙΖΑ είναι περισσότερο ίσοι!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλή Ανάσταση!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Ευχαριστούµε πολύ.
Τον λόγο έχει ο Πρωθυπουργός κ. Αλέξης Τσίπρας.
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Μάλλον ο κ. Δένδιας µπερδεύτηκε µε τον ζωολογικό κήπο. Δεν

είναι εδώ µέσα, είναι δίπλα. Όµως, θα µου επιτρέψετε να ξεκι-
νήσω -γιατί ξέρετε αυτό δεν είναι καν θέµα ιατρικής, είναι θέµα
κτηνιατρικής- µε κάποια σχόλια που αφορούν την τοποθέτηση
των Αρχηγών της Αντιπολίτευσης, ιδιαιτέρως του κ. Μητσοτάκη.
Κατανοώ απολύτως το βέρτιγκο στο οποίο βρίσκεται η Αντιπολί-
τευση, ιδιαιτέρως µετά την Παρασκευή, µετά τη Μάλτα. Γι’ αυτό
θα είµαι όσο µπορώ πιο επιεικής, ιδίως µε τον Αρχηγό της Αντι-
πολίτευσης, διότι δεν βρίσκεται και στην Αίθουσα. Επέλεξε να
έλθει το µεσηµέρι, ενώ είχε δηλώσει το απόγευµα και εγώ δεν
µπορούσα δυστυχώς να είµαι εδώ το µεσηµέρι για να τον ακού-
σω. Οπότε έχω την εικόνα από όσα διάβασα από τα µέσα ενηµέ-
ρωσης, διότι δεν τον άκουσα µε τα αυτιά µου.

Ωστόσο, νοµίζω ότι ο κ. Μητσοτάκης τις τελευταίες µέρες συµ-
περιφέρεται σαν τον τζογαδόρο που έχει πάει στο καζίνο, έχει
χάσει, ξαναπάει στο καζίνο, τα ξαναπαίζει όλα στο µαύρο, ξανα-
χάνει και πάει και για τρίτη φορά ξανά όλα στο µαύρο, αλλά έρ-
χεται κόκκινο. Και ξαναχάνει. 

Έτσι είναι αυτά. Όταν κανείς επιλέγει να βάλει όλα του τα λεφ-
τά -µια, δυο, τρεις- στην καταστροφή και αυτή δεν έρχεται, αι-
σθάνεται µια αµηχανία. Και πράγµατι, αυτή είναι η αµηχανία που
διακρίνει την Αντιπολίτευση τις τελευταίες ηµέρες.

Θα ήθελα να επισηµάνω ότι ακόµα και µετά το Eurogroup του
Φλεβάρη, βγαίνατε σε όλα τα µέσα ενηµέρωσης -και ο κ. Μητσο-
τάκης και στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας- και λέγατε ότι δεν
υπάρχει ούτε πολιτική συµφωνία ούτε συµφωνία ούτε τώρα ούτε
ποτέ. Δεν γνωρίζω, βέβαια, πού στηρίζατε τέτοια βεβαιότητα.
Πού τη στήριζε, τόσο ο κ. Μητσοτάκης όσο και στελέχη σας, που
έβγαιναν στα µέσα ενηµέρωσης. Δεν ξέρω τι ακριβώς και ποιος
ακριβώς σας έδινες τέτοιες πληροφορίες ή τι ακριβώς ενηµερω-
θήκατε στα ταξίδια που κάνατε στο εξωτερικό και ιδιαιτέρως στο
Βερολίνο.

Πάντως οι πληροφορίες σας ή οι εκτιµήσεις σας απεδείχθησαν
απολύτως λανθασµένες. Και κλείνει η αξιολόγηση και παίρνουµε
µια συµφωνία µε µηδενικό δηµοσιονοµικό ισοζύγιο και, το κυριό-
τερο, παίρνουµε µια συµφωνία συνολική, που ξεκαθαρίζει τα
αναγκαία µέτρα στο µεσοπρόθεσµο διάστηµα για την αποµείωση
του χρέους.

Και πλέον έχει µείνει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση κυρίως να
µετρά µόνο τις αντιφάσεις της γραµµής της σε όλο αυτό το διά-
στηµα. Να τις καταµετρήσουµε;

Αρχικά βγαίνατε στα µέσα ενηµέρωσης και λέγατε ότι προτι-
µάτε να µην κλείσει η αξιολόγηση, ότι θέλετε εκλογές, να µην
κλείσει η αξιολόγηση, αρκεί να πέσει ο ΣΥΡΙΖΑ, διά του Αδώνι-
δος, του Αντιπροέδρου σας. Και µάλιστα στο ερώτηµα «καλά, και
εσείς τι θα κάνετε;» απάντησε «εµείς αν έρθουµε, τόσα κι άλλα
τόσα µέτρα από αυτά που ζητάνε οι δανειστές, αρκεί να µην είναι
ο ΣΥΡΙΖΑ στην Κυβέρνηση». Και όταν ξεσηκώθηκε κουρνιαχτός
από τα ίδια τα στελέχη της παράταξής σας -διότι προφανώς
υπάρχουν και άνθρωποι οι οποίοι είναι απολύτως λογικοί και δεν
µπορούν να δέχονται τέτοιες συµπεριφορές- αλλάξατε γραµµή
και αρχίσατε να λέτε «γιατί αργείτε;» και «µην αργείτε» και «όσο
αργείτε τόσο µεγαλώνει ο λογαριασµός, κλείστε άρον-άρον». Και
όταν κλείσαµε, «Βατερλώ, γιατί κλείσατε»! 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, ειλικρινά είναι δύσκολο να παρακολουθήσει κανείς τον ειρ-
µό των αιτηµάτων και των επιχειρηµάτων σας. Μόνο ένα πράγµα
µένει σταθερό, οφείλω να οµολογήσω, στην επιχειρηµατολογία
και στα αιτήµατά σας: το αίτηµα για εκλογές, που άλλωστε πότε
το διατυπώσατε; Λίγες µόνο µέρες µετά την εκλογή του νέου σας
Αρχηγού και λίγους µόνο µήνες, θυµίζω, µετά την επανεκλογή
της Κυβέρνησης στις εκλογές του Σεπτέµβρη του 2015. 

Έχει περάσει σχεδόν ενάµισης χρόνος και εσείς όλον αυτόν
τον ενάµιση χρόνο διαρκώς το ίδιο τροπάρι: Σήµερα πέφτουνε.
Αύριο πέφτουνε. Δεν κλείνει η αξιολόγηση. Είναι βέβαιο ότι δεν
κλείνει η αξιολόγηση. Εκλογές τώρα. Εκλογές θα γίνουν. Εκλο-
γές αύριο.

Νοµίζω –και αυτό είναι πια διαπίστωση που την συνοµολογούν
ακόµα και στελέχη σας- ότι σήµερα, τώρα, βρίσκεστε µπροστά
σε έναν κίνδυνο: να γίνετε οι γραφικοί του χωριού. Ο κ. Μητσο-
τάκης βρίσκεται µπροστά σε µια πρωτοτυπία: να είναι ο πρώτος
Αρχηγός Αντιπολίτευσης στην κοινοβουλευτική ιστορία του
τόπου που θα ζητά εκλογές επί σχεδόν τέσσερα συναπτά έτη και
αυτές δεν θα γίνονται, παρά θα γίνουν στην ώρα τους.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και προσέξτε: Καλά να ήταν µονάχα αυτή η πρωτοτυπία.

Υπάρχει και µια άλλη πρωτοτυπία, ότι όταν θα γίνουν οι εκλογές
στην ώρα τους, θα τις χάσετε κιόλας. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και θα τις χάσετε, πέραν των άλλων, και για έναν ακόµα λόγο:

Με την τακτική σας αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κουρά-
ζετε. Κουράζετε και τους πολίτες, αλλά κουράζετε και τους εαυ-
τούς σας. Κουράζετε και τα στελέχη σας και τους οπαδούς σας,
τους ψηφοφόρους σας. Εκτός από το να επιδεικνύετε το πάθος
σας για να επιστρέψετε στις καρέκλες της εξουσίας, τι άλλο
έχετε να προτείνετε για τον τόπο; Ποιο είναι το δικό σας εναλλα-
κτικό σχέδιο; Εκτός αν νοµίζετε ότι είναι πιστευτό στον ελληνικό
λαό να του λέτε εσείς, που κυβερνήσατε για δεκάδες χρόνια και
ιδίως τα χρόνια της ανάπτυξης, λίγο πριν την Ολυµπιάδα και
µετά, που καταφέρατε και λεηλατήσατε όσες δυνατότητες είχε
αυτός ο τόπος και τον χρεοκοπήσατε, εσείς να λέτε ότι για όλα
φταίει ο ΣΥΡΙΖΑ, που είναι δύο χρόνια τώρα µαζί µε τους ΑΝΕΛ
στην κυβέρνηση του τόπου. Αυτό όµως δεν µπορεί να πείσει κα-
νέναν. Σας το λέω µε απόλυτη ειλικρίνεια. 

Και τι ακριβώς λέτε; Εκλογές. Μάλιστα. Σήµερα τι νόηµα έχει
να το ζητάτε αυτό; 

Ένα επιχείρηµα έχετε και το λέτε διαρκώς. Ποιο είναι αυτό;
Είστε, λέτε, ανίκανη Κυβέρνηση. Μάλιστα, είµαστε ανίκανη Κυ-
βέρνηση. Θα απαντήσω σε λίγο ως προς αυτό.

Πριν πάω όµως σε αυτό, θέλω να σας ρωτήσω το εξής. Λέτε
«η συµφωνία είναι δική σας -της Κυβέρνησης- εσείς τη φέρατε
και εµείς δεν τη ψηφίζουµε». Προφανώς και εµείς τη φέραµε,
διότι ποτέ των ποτών δεν υπήρχε περίπτωση να φέρετε εσείς
συµφωνία µε αντίµετρα ισοδύναµα, να φέρετε συµφωνία για το
χρέος, που λέγατε ότι είναι βιώσιµο και να φέρετε συµφωνία επα-
ναφοράς της εργασιακής κανονικότητας στον τόπο, αφού εσείς
αυτή την εργασιακή κανονικότητα την ξηλώνατε µέτρο-µέτρο και
πόντο-πόντο από το 2010 και µετά. Δική µας είναι, λοιπόν, αυτή
η συµφωνία, καµµία αντίρρηση. 

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Θα σας πω και κάτι άλλο. Να καταλάβω το να πει η Αντιπολί-

τευση «εγώ δεν ψηφίζω τα µέτρα δηµοσιονοµικής επιβάρυνσης».
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Γιατί; «Γιατί είµαι τσάµπα µάγκας». Δεν το λέω εγώ, το λένε κά-
ποια στελέχη σας στους δηµοσιογράφους. Έτσι λένε, ότι είναι
τσάµπα µαγκιά να λένε ότι δεν ψηφίζουν εκ του ασφαλούς. Να
το δεχθώ όµως ακόµα και αυτό. 

Όµως τα θετικά µέτρα γιατί τα καταψηφίζετε; Θα καταψηφί-
σετε, δηλαδή, τη µείωση της φορολόγησης στις επιχειρήσεις
κατά τρεις µονάδες, εσείς που κόπτεσθε δεξιά και αριστερά ότι
πρέπει να µειωθεί η φορολογία των επιχειρήσεων. Θα καταψηφί-
σετε τη µείωση 2% του φόρου εισοδήµατος στη χαµηλότερη
βαθµίδα. Θα καταψηφίσετε τη µείωση του φόρου αλληλεγγύης.
Θα καταψηφίσετε τη µείωση του ΕΝΦΙΑ. Θα καταψηφίσετε το
επίδοµα ενοικίου 600.000.000 τον χρόνο για τους συµπολίτες
µας που δεν έχουν δυνατότητες. 

Θα καταψηφίσετε την κατάργηση της συµµετοχής των συντα-
ξιούχων στο φάρµακο. Βεβαίως, δεν σας αφορά αυτό. Γιατί να
το ψηφίσετε άλλωστε; Θα καταψηφίσετε τα µέτρα για την κατα-
πολέµηση της παιδικής φτώχειας. Άλλωστε, τι σας νοιάζει αυτό;
Εσείς δηµιουργήσατε τις συνθήκες αυτές, αλλά δεν πειράζει, θα
τα καταψηφίσετε. Θα καταψηφίσετε τους δωρεάν παιδικούς
σταθµούς. Θα καταψηφίσετε το οικογενειακό επίδοµα στο πρώ-
το και δεύτερο τέκνο. Όλα θα τα καταψηφίσετε. Συγχαρητήρια! 

Σας θυµίζω ότι το ίδιο κάνατε, άλλωστε, και τον Δεκέµβρη,
όταν φέραµε τη δέκατη τρίτη σύνταξη σε ένα εκατοµµύριο εξα-
κόσιες χιλιάδες συνταξιούχους εφάπαξ και εσείς πάθατε βέρ-
τιγκο και τότε. Θα καταψηφίσετε. Συγχαρητήρια!

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
(Θόρυβος και χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δη-

µοκρατίας)
Κάποιοι από εσάς χειροκροτούν κιόλας. Θα σας χειροκροτή-

σουµε και εµείς και θα σας χειροκροτήσει και ο ελληνικός λαός,
που καταλαβαίνει ποιοι πραγµατικά είστε, γιατί εσείς θα καταψη-
φίσετε τα µέτρα όχι για τα αρνητικά, αλλά για τα θετικά. Γιατί
έχετε αλλεργία σε οτιδήποτε θετικό συµβαίνει σε αυτό τον τόπο
και το φέρνει ο ΣΥΡΙΖΑ, γιατί έχετε πάθει βέρτιγκο και κυρίως
γιατί από παράταξη της Κεντροδεξιάς έχετε καταντήσει να είστε
µια παράταξη ακραία, ένα κόµµα διαµαρτυρίας. 

Για ένα κόµµα του 3%, 4% ή και 5%, το «όχι» σε όλα, είναι κάτι
λογικό. Για µια παράταξη σαν τη δική σας, που κυβερνούσε τον
τόπο επί χρόνια, το να λέτε «όχι» σε όλα και κυρίως «όχι» στα θε-
τικά που γίνονται σε αυτόν τον τόπο, αυτό είναι αδιέξοδο και κα-
ταστροφικό. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έρχοµαι τώρα στο ότι ζητάτε εκλογές, γιατί λέτε ότι αυτή η

Κυβέρνηση είναι ανίκανη. Μάλιστα. Είναι ανίκανη µια Κυβέρνηση,
η οποία παρέλαβε τη χώρα σε συνθήκες οικονοµικής ασφυξίας
και χρεοκοπίας και σήµερα, µετά από δύο χρόνια, η χώρα αυτή
φτάνει στο σηµείο να έχει επιστρέψει στην κανονικότητα, να έχει
πρωτοφανή πρωτογενή πλεονάσµατα και δηµοσιονοµικά αποτε-
λέσµατα, που εσείς δεν τα είχατε δει ούτε στον ύπνο σας, να έχει
επιστρέψει σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης και, το κυριότερο,
να έχει πλέον έναν ανοιχτό ορίζοντα για τη συνολική υπέρβαση
της κρίσης και την έξοδο από το πρόγραµµα.

Είναι ανίκανη µια Κυβέρνηση που, όταν ανέλαβε το 2015, η
ανεργία ήταν στο 27% και σήµερα βρίσκεται στο 23%, που όταν
ανέλαβε το 2015 η απορροφητικότητα στα προγράµµατα και τα
ευρωπαϊκά κονδύλια του ΕΣΠΑ ήταν για κλάµατα και τώρα είναι
στο 100%. Κάθε ευρώ που έρχεται από την Ευρώπη αξιοποιείται
και µας δίνουν συγχαρητήρια.

Είναι ανίκανη µια Κυβέρνηση που, όταν ανέλαβε, ήταν για τέσ-
σερα σχεδόν χρόνια σταµατηµένα όλα τα δηµόσια έργα, υπήρ-
χαν υπέρογκες απαιτήσεις, µας ζητούσαν υπερβολικές αποζη-
µιώσεις, 1,25 δισεκατοµµύριο και υπό τον κίνδυνο, τη δαµόκλειο
σπάθη ότι θα έπρεπε να επιστρέψουµε και τα λεφτά που είχαµε
πάρει. 

Κι εµείς τα ξεκολλήσαµε, οι ανίκανοι! Και τα ξεκολλήσαµε µε
λιγότερα χρήµατα! Και τα ολοκληρώσαµε τα έργα! Και τα παρα-
δίδουµε στον ελληνικό λαό, οι ανίκανοι!

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Ανίκανη µια Κυβέρνηση που κατάφερε για πρώτη φορά µετά

από πέντε χρόνια να ανοίξει κανονικά τα σχολεία µε όλους τους
καθηγητές και όλα τα βιβλία! 

Ανίκανη µια Κυβέρνηση που κατάφερε να κάνει προσλήψεις
για πρώτη φορά στην υγεία, που κατάφερε να δώσει ελεύθερη
πρόσβαση σε δύο εκατοµµύρια ανασφάλιστους συµπολίτες µας
στα δηµόσια νοσοκοµεία, που στήριξε προγράµµατα για την κα-
ταπολέµηση της ανθρωπιστικής κρίσης σε δεκάδες χιλιάδες συµ-
πολίτες µας! 

Αυτή είναι η ανίκανη Κυβέρνηση. Αυτή που έθεσε την Ελλάδα,
για πρώτη φορά µετά από πολλά χρόνια, στο επίκεντρο των εξε-
λίξεων στην Ευρώπη αλλά και τον κόσµο, µε όλους τους ηγέτες,
τον έναν µετά τον άλλον, να έρχονται να επισκέπτονται την Ελ-
λάδα και να αναδεικνύουν τις αξίες µας, και που έγινε ξανά η Ελ-
λάδα παίκτης στη Νοτιοανατολική Μεσόγειο, στον γεωπολιτικό
χώρο!

Ανίκανη µια Κυβέρνηση που βάζει το χρέος επί τον τύπον των
ήλων και αναµένεται απόφαση για το χρέος! Και, βεβαίως, ανί-
κανη µια Κυβέρνηση η οποία, παρά τις δυσκολίες που είναι µε-
γάλες -δεν υπάρχει αµφιβολία- καταφέρνει να φέρει µια συµφω-
νία που για πρώτη φορά δίνει διέξοδο και προοπτική. 

Εγώ, λοιπόν, θα ήθελα να σας πω ότι ναι, πράγµατι, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι της Aντιπολίτευσης, είµαστε ανίκανοι. Ξέρετε
σε τι; Είµαστε ανίκανοι στις µίζες, τη ρεµούλα, τη διασπάθιση δη-
µόσιου χρήµατος, τη διαφθορά και τις κοµπίνες! Σε αυτά απο-
δειχθήκαµε ανίκανοι, γιατί ικανοί σαν κι εσάς σε αυτά δεν θα
υπάρξουν ποτέ σε αυτόν τον τόπο!

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Και, βεβαίως, έρχοµαι τώρα και στο θέµα της συζήτησης που

αφορά τις µεγάλες επιδεξιότητες και τις µεγάλες ικανότητές
σας, στο πάρτι για πάρα πολλά χρόνια στη δηµόσια υγεία. Διότι
αυτό αφορά η πρότασή µας για σύσταση εξεταστικής επιτρο-
πής.

Και νοµίζω ότι η λέξη «πάρτι» είναι πολύ µετριοπαθής, για να
περιγράψει αυτό που έχει συµβεί στον χώρο της δηµόσιας
υγείας επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας. Είναι µια
συνειδητή πρακτική που λεηλάτησε το δηµόσιο συµφέρον και
έφερε τεράστια ζηµιά στα ασφαλιστικά ταµεία. Και, βεβαίως,
εξασφάλισε τεράστια οφέλη για κυκλώµατα ισχυρών οικονοµι-
κών συµφερόντων. Είναι µια πολιτική που είναι δύσκολο να απο-
δοθεί σε άγνοια, σε αµέλεια ή έστω σε ανικανότητα κυβερνώ-
ντων, καθώς αφορά υποθέσεις για τις οποίες έχει βουίξει ο τό-
πος εδώ και χρόνια.

Και λυπάµαι αν θα σας στεναχωρήσω, αλλά δεν υπάρχει ούτε
ένας συµπολίτης µας που να άκουσε χθες για το ΚΕΕΛΠΝΟ, να
άκουσε χθες για το «Ερρίκος Ντυνάν» ή για την εξοργιστική πο-
λιτική υπερτιµολόγησης στα φάρµακα και στο νοσοκοµειακό
υλικό. Διότι αυτή η κολόνια κρατάει χρόνια!

Και αν τώρα έρχεται στη Βουλή, είναι για έναν και µόνο λόγο.
Επειδή το 2015 ο ελληνικός λαός αποφάσισε να φέρει την πολι-
τική αλλαγή στον τόπο. Αν δεν ήταν η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ και
ΑΝΕΛ, δεν θα υπήρχε ποτέ περίπτωση να γίνει εξεταστική επι-
τροπή για το µεγάλο πάρτι διασπάθισης δηµόσιου χρήµατος
στην υγεία.

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
Φυσικά µε το που ήρθατε αντιµέτωποι µε την πρόταση για εξε-

ταστική επιτροπή, κάνατε αυτό που όλοι περιµέναµε. Μιλήσατε
για προσπάθεια της Κυβέρνησης να αλλάξει την ατζέντα. Και
αποκαλύψατε έτσι για άλλη µια φορά τον τρόπο µε τον οποίο
σκέφτεστε. 

Η πραγµατική σας λογική –δεν το λέτε βέβαια τόσο κυνικά,
αλλά επί της ουσίας αυτό υπερασπίζεστε- είναι ότι όλο αυτό το
φαγοπότι δεν είναι άξιο λόγου, πόσω µάλλον δεν είναι και άξιο
διερεύνησης από τη Βουλή των Ελλήνων, ότι τα τεράστια σκάν-
δαλα στον χώρο της υγείας, αλλά και αλλού, ήταν περίπου –πώς
το είπε κάποιος τις προάλλες;- ένα φαινόµενο κοινωνικό, το
οποίο µάλιστα διατρέχει την κοινωνία οριζόντια και κάθετα και,
άρα, δεν έχει κανένα νόηµα να εξετάζουµε τέτοια ζητήµατα.

Και, άραγε, σε ποιες εποχές αναφερόµαστε; Στις εποχές που
υπήρχε ανάπτυξη στη χώρα, που η µίζα και η διασπάθιση δηµό-
σιου χρήµατος δεν ήταν, δυστυχώς, η εξαίρεση.

Όµως, βεβαίως, χάρη στην ισχυρή προστασία µέσων ενηµέ-
ρωσης, κανείς δεν ασχολούνταν σοβαρά, δεν ήταν δηλαδή τα
θέµατα αυτά στο επίκεντρο της συζήτησης και του διαλόγου. Μι-
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λάµε για τις εποχές που η διαφθορά σε όλα τα επίπεδα δεν πα-
ρήγαγε σχεδόν καθόλου πολιτικό κόστος και, εποµένως, κατά
την άποψή σας, δεν υπάρχει και κανένας λόγος να ασχολούµα-
στε µαζί της, παρά µόνο για να κάνουµε, όπως λέτε, µικροπολι-
τική. Αυτή είναι και η λογική, αν θέλετε, που οδήγησε τη χώρα
στη χρεοκοπία.

Και όταν φέρατε, όταν ήρθε, εν πάση περιπτώσει, η τρόικα για
να επιβάλει πολιτικές που πουθενά αλλού στην Ευρώπη µέχρι
τότε δεν είχαν επιβληθεί, εσείς τότε τι κάνατε; Διότι µας κατηγο-
ρείτε διαρκώς εκτός από ανίκανους και για ψεύτες. Αλλά εµείς
είµαστε οι µόνοι που σε αυτά τα χρόνια των µνηµονίων, µόλις εί-
χαµε µια συµφωνία που ήταν αντίθετη στις προεκλογικές µας
διακηρύξεις, τη φέραµε στην κρίση του ελληνικού λαού. Δεν εί-
παµε «δεν πειράζει, αρκεί να καθίσουµε στις καρέκλες µας»,
όπως κάνατε και η κυβέρνηση Παπανδρέου και η κυβέρνηση Σα-
µαρά στο πρώτο και στο δεύτερο µνηµόνιο.

Τι είπατε, λοιπόν, τότε στον ελληνικό λαό, όταν ήρθε η τρόικα
και έφερε τα µνηµόνια; Είπατε το απίστευτο: «Μαζί τα φάγαµε».
Και νοµίσατε τότε ότι ξεµπερδέψατε µε αυτό. Νοµίσατε τότε ότι
αυτό είναι το δικό σας πόρισµα των εξεταστικών επιτροπών -που
ποτέ δεν έγιναν για το πώς οδηγήθηκε η χώρα στη χρεοκοπία-
ότι φταίει ο κόσµος που ζητούσε αξιοπρεπή µισθό, αξιοπρεπή
σύνταξη και αξιοπρεπή ιατροφαρµακευτική περίθαλψη ή έστω
ότι φταίει, γιατί αξιοποιούσε -ένα µέρος του κόσµου αυτού- τα
πελατειακά δίκτυα που είχατε στήσει παντού. 

Όµως, και για τα τεράστια ποσά που άλλαζαν χέρια κάτω από
τα τραπέζια ούτε κουβέντα. Για τις βαλίτσες που έµπαιναν στα
κοµµατικά ταµεία, για τις βαλίτσες της «SIEMENS» ούτε κου-
βέντα. Για τον χορό της µίζας και των θαλασσοδανείων από τις
τράπεζες στα κόµµατά σας ούτε κουβέντα. Για τα χρήµατα που
πέρασαν από τα δηµόσια ταµεία σε εταιρείες, µε το αζηµίωτο
φυσικά, ούτε κουβέντα. Καθαρίσατε τα πάντα µε το «µαζί τα φά-
γαµε» και αναλάβατε τη λεηλασία του κοινωνικού κράτους, ό,τι
υπήρχε, εν πάση περιπτώσει, συντάξεων, µισθών, µικροοµολογι-
ούχων, κατεδαφίζοντας και εξαερίζοντας το 25% του εθνικού
πλούτου, γιατί τόσο µειώθηκε επί των ηµερών σας το ΑΕΠ της
χώρας.

Κάνατε, όµως και κάτι άλλο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.
Επειδή δεν είχατε διανοηθεί, δεν σας περνούσε ποτέ από το
µυαλό ότι µπορούσε να συµβεί αυτό το πράγµα το 2015 -δεν περ-
νούσε ποτέ από το µυαλό όσων ηγούνταν µέχρι τότε της Νέας
Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ ότι υπήρχε περίπτωση να υπάρξει
κυβέρνηση του τόπου χωρίς µε ένα από αυτά τα δύο κόµµατα
στη συγκυβέρνηση, στην εξουσία- τι κάνατε, λοιπόν; 

Μετά το 2010 -και αυτό ίσως είναι το µεγαλύτερο έγκληµα-
όταν κόβατε συντάξεις, το πάρτι στην υγεία το συνεχίζατε. Η
ιστορία του ΚΕΕΛΠΝΟ δεν τελειώνει µε το ξέσπασµα της κρίσης
και η υπόθεση «Ερρίκος Ντυνάν» έγινε την εποχή που συγκυβερ-
νούσατε ΠΑΣΟΚ και Νέα Δηµοκρατία στο δεύτερο µνηµόνιο.
Όµως, τελικά λογαριάσατε χωρίς τον ξενοδόχο, διότι ο ελληνι-
κός λαός αποφάσισε ότι πρέπει να φύγετε από τη διακυβέρνηση
του τόπου.

Και οφείλω να σας πω ότι η διερεύνηση αυτών των υποθέσεων
ήταν και ένα από τα βασικά ελατήρια αυτής της απόφασης, ένα
από τα βασικά κίνητρα. Και σήµερα, λυπούµαι που θα το πω, φαί-
νεται ότι είστε εξαιρετικά στριµωγµένοι, βρίσκεστε στα σκοινιά,
και για να ξεφύγετε, καταφεύγετε σε µια τακτική που ακόµα και
ένα µικρό παιδί, µπορεί πολύ εύκολα να την αποκωδικοποιήσει. 

Είναι η τακτική του αποπροσανατολισµού, µε την οποία, αφού
δεν µπορείτε να υπερασπιστείτε τη διαφάνεια και την εντιµότητα
της δικής σας διακυβέρνησης, προσπαθείτε να βάλετε και τα
κόµµατα που κυβερνούν σήµερα στο ίδιο τσουβάλι, στο οποίο εί-
σαστε εσείς βαθιά χωµένοι και να πείτε «όλοι το ίδιο είµαστε».

Λυπούµαι που θα το πω, αλλά νοµίζω ότι δεν εντυπωσιάζετε
κανέναν, διότι είναι µία συνήθης τακτική. Όπως λέει ο λαός µας:
«Φωνάζει ο κλέφτης, να φοβηθεί ο νοικοκύρης». Δυστυχώς για
σας, αυτή η τακτική δεν πρόκειται να σας απαλλάξει από τον κα-
ταλογισµό των τεράστιων πολιτικών –και για ορισµένους ενδε-
χοµένως και ποινικών, αυτό δεν είµαι εγώ αρµόδιος να το κρίνω-
ευθυνών. Για να το πω µε απλά λόγια, µη νοµίζετε ότι µε τέτοιου
είδους κολπάκια πρόκειται να πετύχετε τη συγκάλυψη, το κου-

κούλωµα όσων συνέβησαν στον χώρο της υγείας πριν αλλά και
µετά την κρίση. 

Θα ήθελα να σας πω και κάτι άλλο, γιατί σας αρέσει να λέτε
ότι είστε φιλοευρωπαίοι και ήσασταν όλοι στο κίνηµα «Μένουµε
Ευρώπη». Θα υπήρχε ποτέ περίπτωση να συµβεί κάτι τέτοιο σε
οποιαδήποτε χώρα ή τουλάχιστον σ’ αυτές που είναι ιδιαίτερα
ελκυστικές σε όλους µας –για να µην πω σε σας µόνο- δηλαδή
στις χώρες του πυρήνα της Ευρώπης, της Ευρωζώνης, όπως
αυτό που συνέβη εδώ τα χρόνια πριν την Ολυµπιάδα και αµέσως
µετά και να µην τρέχει τίποτα και να λέτε ότι είναι κοινωνικό φαι-
νόµενο;

Επιτρέψτε µου να κάνω µερικές αναφορές επί της ουσίας γι’
αυτά τα θέµατα που αποτελούν το αντικείµενο της σηµερινής συ-
ζήτησης. 

Διάβασα την πρόταση που κατέθεσε η Νέα Δηµοκρατία και
οµολογώ ότι έµεινα έκπληκτος. Επειδή η συζήτηση είναι δηµόσια
και οι πολίτες µας ακούν, θα διαβάσω επί λέξει τι γράφετε εκεί
µέσα για το θέµα του «Ντυνάν». Αυτό που ζητάτε να διερευνηθεί
είναι –εντός εισαγωγικών- «αν η τελική λύση που δόθηκε χωρίς
δηµόσια επιβάρυνση και µε διατήρηση των θέσεων εργασίας
ωφέλησε ή όχι το δηµόσιο» και επίσης «αν η αξιοπιστία των προ-
τάσεων που υποβάλλονταν για το συγκεκριµένο κοινωφελές ίδ-
ρυµα και η πίεση που ασκείτο προκειµένου να ενετάσσετο µία
δηµόσια κλινική κοινωφελούς ιδρύµατος στο ΕΣΥ, είναι επιλογή
που θα προκαλούσε υπέρµετρη και µη αναγκαία επιβάρυνση του
Έλληνα φορολογούµενου».

Αντιλαµβάνοµαι τον πανικό και τον εκνευρισµό. Όµως, διαβά-
ζοντάς τα αυτά συνειδητοποίησα ότι έχετε ήδη αρχίσει να απο-
λογείστε, πριν καν ξεκινήσει η εξεταστική επιτροπή.

Όµως, εσείς ζητάτε περίπου να σας απονεµηθούν και τιµητι-
κές πλακέτες για το «Ντυνάν». 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μάλιστα, τιµητική πλα-
κέτα!

ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Το παραδέ-
χεστε! Συγχαρητήρια! Ζητάτε να σας δώσουµε τιµητικές πλακέ-
τες για τον σθεναρό τρόπο, µε τον οποίο υπερασπιστήκατε το
δηµόσιο συµφέρον!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Για ποιο πράγµα µιλάµε, λοιπόν; Μιλάµε για ένα νοσοκοµείο

που µέχρι τότε χρηµατοδοτείτο αφειδώς από το δηµόσιο, το
οποίο µε κάποιες µεθόδους –θα βρούµε ποιες ήταν, άλλωστε γι’
αυτό συστήνεται η εξεταστική επιτροπή- που εφαρµόστηκαν µε
κάποιου την ανοχή, βρέθηκε χρεωµένο µε 90 εκατοµµύρια ευρώ. 

Μάλιστα, το 2014, επί κυβερνήσεως του κ. Σαµαρά, µέσα σε
µία νύχτα πέρασε σε χέρια ιδιωτών έναντι 115 εκατοµµυρίων
ευρώ, µε τα χρέη σβησµένα, µε την άδεια λειτουργίας του να
ισχύει κανονικά, µε τον εξοπλισµό και τις κτηριακές του εγκατα-
στάσεις αλώβητα και, βεβαίως, χωρίς το δηµόσιο να έχει κανένα
δικαίωµα να διεκδικήσει ούτε τότε ούτε στο µέλλον, µε οποιον-
δήποτε τρόπο, τα συµφέροντά του.

Δεν µπορώ να φανταστώ σε ποια άλλη ευρωπαϊκή χώρα ένα
δηµόσιο νοσοκοµείο θα µπορούσε να δοθεί χάρισµα σε κάποιον
ιδιώτη, να του σβήσει και τα χρέη και ουσιαστικά µε 20 εκατοµ-
µύρια ευρώ να πάρει µια ατµοµηχανή κέρδους. Μιλάµε για ένα
από τα καλύτερα νοσοκοµεία της χώρας. Πού θα µπορούσε να
έχει συµβεί αυτό και να µην ξεσηκωθούν και οι πέτρες; Εσείς οι
«Μένουµε-Ευρωπαίοι» πείτε µου ποια ευρωπαϊκή χώρα θα µπο-
ρούσε αυτό να το αντέξει;

Επίσης, δεν µπορώ να φανταστώ, κυρίες και κύριοι φιλοευρω-
παϊστές και «Μένουµε-Ευρωπαίοι», πώς είναι δυνατόν µετά από
όλα αυτά που κάνατε σ’ αυτόν τον τόπο τόσα χρόνια, να πηγαί-
νετε στο εξωτερικό και να συναντάτε τις ηγεσίες και των δύο κοµ-
µάτων –δηλαδή και του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόµµατος και του
Σοσιαλιστικού Ευρωπαϊκού Κόµµατος- και να τους λέτε ότι πρέ-
πει να φύγουν αυτοί που καταστρέφουν τώρα τη χώρα και πρέπει
να γυρίσετε πίσω εσείς που την είχατε σώσει όλα τα προηγού-
µενα χρόνια!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Λες και δεν σας ξέρουν! Λες και δεν σας έχουν πάρει χαµπάρι! 
Επειδή παρακολουθώ στενά αυτή τη συζήτηση, πρέπει να πα-

ρατηρήσω και κάτι ακόµα. Το µόνο που είπε ο κ. Βορίδης, του ο-
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ποίου είναι κατανοητός ο εκνευρισµός τις τελευταίες ηµέρες,
ήταν ότι αυτή η εξωφρενική δωρεά εγκρίθηκε από τη Βουλή,
φαντάζοµαι µε κάποια από αυτές τις τροπολογίες που συνήθως
µπαίνουν σε κάποιο άσχετο νοµοσχέδιο. 

Λυπάµαι, αλλά αυτό δεν είναι πειστικό. Να σας θυµίσω και κάτι
άλλο που σας ενδιαφέρει. Και για τα θαλασσοδάνειά σας η απαλ-
λαγή των τραπεζιτών -για τα θαλασσοδάνεια σχεδόν µισού δισε-
κατοµµυρίου ευρώ στα κόµµατά σας- εγκρίθηκε µε κάποια τρο-
πολογία της τελευταίας στιγµής στη Βουλή, αλλά την κατα-
κραυγή δεν την αποφύγατε, όπως ούτε και τώρα θα την αποφύ-
γετε.

Πρέπει να διερευνηθούν όλα. Η εξεταστική που θα αποφασί-
σουµε σήµερα πρέπει να διαλευκάνει πλήρως ποιο ήταν το δη-
µόσιο συµφέρον και κατά πόσο το υπερασπιστήκατε εσείς και
όλοι όσοι είχαν υποχρέωση να το κάνουν.

Εγώ, όµως, θα κάνω ένα πολιτικό σχόλιο εδώ. Πρώτον, η άπο-
ψη που διατυπώνεται στη δική σας πρόταση -ότι δηλαδή ευτυ-
χώς που το δώσαµε το νοσοκοµείο, διότι εάν πέρναγε στο ΕΣΥ
θα κόστιζε ένα σωρό λεφτά- είναι ατυχέστατη, είναι ατυχέστατο
επιχείρηµα, γιατί αποκαλύπτει την αντίληψη που έχετε για τη δη-
µόσια υγεία και για το κοινωνικό κράτος. Γιατί αν υπάρχουν δη-
µόσια νοσοκοµεία, αυτά τα δηµόσια νοσοκοµεία υπάρχουν για
να στηρίζουν τις ανάγκες των πολιτών. Με βάση τη λογική σας,
για ποιον λόγο να έχουµε δηµόσια νοσοκοµεία, αφού τα λεφτά
των ασφαλιστικών ταµείων µπορούν να πηγαίνουν και σε ιδιω-
τικά; Διότι αυτό λέτε. 

Εξίσου επικίνδυνη µε την αντίληψή σας για το κοινωνικό κρά-
τος είναι και η αντίληψή σας τελικά για την ιδιωτική πρωτοβου-
λία. Αυτό το είδος ιδιωτικής πρωτοβουλίας υπερασπίζεστε; Αυ-
τόν που τα παίρνει όλα έτοιµα και δωρεάν από το κράτος; Ξέ-
ρετε, έτσι γίνοµαι και εγώ πολύ καλός επιχειρηµατίες! Πάρα
πολύ καλός! Πάρα πολύ καλός! Να δίνετε επιχειρήσεις οι οποίες
έχουν δεδοµένο κέρδος, και να τις δίνετε χωρίς χρέη, αφού πρώ-
τα φροντίσετε να εξασφαλίσετε τη διαγραφή των χρεών! Έτσι
γίνεται ο καθένας επιχειρηµατίας. Αυτή είναι η αντίληψή σας για
την επιχειρηµατικότητα;

Δεύτερο σχόλιο. Το «Ντυνάν» δείχνει να είναι η αρχή ενός ευ-
ρύτερου σχεδίου, κατά την άποψή µου, που άνοιγε τον δρόµο
στο µέλλον, ώστε κάθε νοσοκοµείο δηµόσιο που ήταν χρεωµένο
–είχατε κάνει πολλά για να υπάρχουν αρκετά χρεωµένα- να πα-
ραχωρείται «µπιρ παρά» σε κάποιον ιδιώτη. Όµως, νόµιζα ότι εί-
σαστε τουλάχιστον πιο προσεκτικοί στον τρόπο µε τον οποίο τα
λέτε και τα κάνετε αυτά. Τελικά φάνηκε από την πρόταση που
καταθέσατε ότι δεν είστε προσεκτικοί.

Έρχοµαι στο θέµα του ΚΕΕΛΠΝΟ. Τι έχουµε εδώ; Έχουµε ένα
«µαγαζί» που στήθηκε µέσα στο δηµόσιο, χωρίς να υπόκειται
σχεδόν σε κανέναν κανονισµό και σε καµµία διάταξη από αυτές
που ισχύουν στον δηµόσιο τοµέα, και επί είκοσι και πλέον χρόνια
χρηµατοδοτείται από το δηµόσιο, χωρίς να υποχρεώνεται να εµ-
φανίζει απολογιστικά στοιχεία, χωρίς να είναι υποχρεωµένο να
κρατάει βιβλία, προσλαµβάνοντας όποιον θέλει, πληρώνοντας
όποιον θέλει και όσο θέλει και χωρίς να διεξαχθεί ποτέ εσωτερι-
κός έλεγχος. 

Εµφανίζεται να έχει ξοδέψει τεράστια ποσά για εκστρατείες
που, όχι µόνο δεν ήταν αναγκαίες, αλλά δεν ήταν και εντός του
αντικειµένου του, αλλά και που θα µπορούσαν να είχαν γίνει χω-
ρίς σχεδόν καθόλου κόστος, σύµφωνα µε τα όσα ισχύουν για τη
διάδοση των κοινωνικών µηνυµάτων. Τα ποσά δεν είναι µικρά.
Είναι πολύ µεγάλα ποσά. Μπορεί εκείνη την εποχή, που ήµασταν
συνηθισµένοι, να τα θεωρούσαµε µικρά, αλλά είναι µεγάλα ποσά. 

Οι υποθέσεις βέβαια είναι στη δικαιοσύνη, αλλά, ανεξαρτήτως
αυτού, υπάρχουν σοβαρότατα πολιτικά ερωτήµατα που πρέπει
να απαντηθούν. Πώς στήθηκε και για ποιον λειτούργησε ένα τέ-
τοιο µαγαζί µέσα στο δηµόσιο;

Ποιος είχε υποχρέωση να το ελέγχει, πριν έρθουµε εµείς, για
να βγει όλη αυτή η ιστορία στο φως; 

Ποιοι έχουν ωφεληθεί από αυτό το θέµα και πόσο αντιστοίχως
έχει ζηµιωθεί το δηµόσιο συµφέρον; 

Είναι σοβαρά πολιτικά ερωτήµατα. Κατανοώ ότι δεν σας είναι
ευχάριστη αυτή η συζήτηση, αλλά νοµίζω ότι πλέον δεν µπορείτε
να την αποφύγετε. 

Τέλος, στο ζήτηµα των φαρµάκων. Τα στοιχεία έχουν κατατε-
θεί. Κατά την περίοδο, από το 1997 έως το 2012, η φαρµακευτική
δαπάνη στη χώρα αυξάνεται αλµατωδώς. Καταλήγουµε να είµα-
στε οι πρώτοι µακράν σε φαρµακευτική δαπάνη σε ποσοστό του
ΑΕΠ και ο λόγος δεν είναι κρυφός: Είναι άπειρα τα σκάνδαλα τα
οποία είχαν δει το φως της δηµοσιότητας στη διάρκεια των τε-
λευταίων είκοσι ετών και αφορούσαν την τιµολόγηση των φαρ-
µάκων και του νοσοκοµειακού υλικού. Για φάρµακα η τιµολόγηση
των οποίων υπερέβαινε κατά πολύ τις αντίστοιχες τιµές σε άλλες
ευρωπαϊκές χώρες. Για υλικά τα οποία προµηθεύονται στα νο-
σοκοµεία σε τιµές τριπλάσιες και τετραπλάσιες από τις τιµές της
αγοράς. 

Αυτό ήταν το πάρτι. Τρελό πάρτι, σαν να µην υπάρχει αύριο.
Και πάνω σε αυτό, έρχονται τώρα οι πληροφορίες που αφορούν
την υπόθεση «NOVARTIS». 

Γιατί έρχονται; Έρχονται, διότι η υπόθεση «NOVARTIS» έχει
να κάνει µε την Ελλάδα, αλλά επηρέαζε το ευρωπαϊκό σύστηµα.
Διότι η τιµολόγηση στην Ελλάδα επηρεάζει και άλλες ευρωπαϊ-
κές χώρες και έρχεται απ’ έξω. Και αυτό το σκάνδαλο απ’ έξω,
όπως και της «SIEMENS».

Πρέπει να πω ότι στο θέµα της υπερτιµολόγησης των φαρµά-
κων, σε ό,τι αφορά την πρόταση που κάνει, η Νέα Δηµοκρατία
είναι πιο γενναιόδωρη. Ζητά να διερευνηθεί αν οι τιµές των φαρ-
µάκων ήταν φουσκωµένες, αν ο όγκος της συνταγογράφησης
ήταν µεγάλος και ποιες παράµετροι επηρέασαν τη συγκεκριµένη
φαρµακευτική πολιτική. Το κάνει, προφανώς, διότι πιστεύει ότι
οι ευθύνες των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ είναι τόσο µεγάλες που
οι δικές της στο θέµα αυτό θα περάσουν σχεδόν απαρατήρητες.

Από την άλλη, δεν µπορώ να µη σχολιάσω την πρόταση που
κατέθεσε το ΠΑΣΟΚ, στην οποία ζητάει να εξεταστούν τα θέµατα
σπατάλης και ύποπτης αύξησης των δαπανών. Παράλληλα,
όµως, ζητάει να συνεξεταστούν και οι πολιτικές που εφαρµόστη-
καν για την εξάλειψή τους από το 2010 και µετά, δηλαδή την πε-
ρίοδο που ξέσπασε η κρίση και ήρθαν τα µνηµόνια. 

Με µια κουβέντα, το ΠΑΣΟΚ προσπαθεί να ισοσκελίσει το
πάρτι στις δαπάνες υγείας µε τις περικοπές στη φαρµακευτική
δαπάνη που επέβαλε η τρόικα από το 2010 και µετά. Μόνο που
οι περικοπές εκείνες δεν ήταν περικοπές στις υπερβάσεις, δεν
ήταν περικοπές στις µίζες και στη διαφθορά, ήταν περικοπές στα
φάρµακα που είχε ανάγκη ο συνταξιούχος, που είχε ανάγκη ο ελ-
ληνικός λαός. Όµως, για όλα αυτά νοµίζω ότι θα έχουµε την ευ-
καιρία να συζητήσουµε στην εξεταστική επιτροπή το αµέσως
επόµενο διάστηµα και είµαι σίγουρος ότι αυτή η συζήτηση, που
αφορά τον ελληνικό λαό, θα διεξαχθεί µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον
και θα την παρακολουθήσει και ο κόσµος µε πολύ µεγάλο ενδια-
φέρον.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα σε εξαιρετικά δύσκολες
συνθήκες για τη χώρα, η Κυβέρνηση έχει κάνει τα τελευταία δυο
χρόνια ό,τι είναι δυνατόν για να στηρίξει τη δηµόσια υγεία. Δεν
θέλω να αναφερθώ διεξοδικά σε όλα όσα έχουµε κάνει, διότι δεν
θέλω να καταχραστώ τον χρόνο σας. Θέλω, όµως, να πω στα ζη-
τήµατα της διαφάνειας, ότι πέραν του ηθικού πλεονεκτήµατος,
πέραν του ηθικού αιτήµατος, του ηθικού δικαιώµατος του ελλη-
νικού λαού να µάθει τι ακριβώς συνέβη, γιατί πλήρωσε πολύ
ακριβά το µάρµαρο, είναι, όπως είπα και κάποια στιγµή στην οµι-
λία µου, κι ένα από τα βασικά ελατήρια, κίνητρα που o ελληνικός
λαός έδωσε ψήφο εµπιστοσύνης δύο φορές σε αυτή την Κυβέρ-
νηση και ψήφο καταδικαστική δύο φορές στα κόµµατα που κυ-
βέρνησαν τον τόπο για πάρα πολλά χρόνια και τον χρεοκόπησαν
και τον λεηλάτησαν. 

Θέλω, λοιπόν, να καταστήσω σαφές ότι δεν µας αφορά αν,
όπως λέτε, µε βάση το Σύνταγµα και τον νόµο «περί ευθύνης
Υπουργών» είναι προφανείς ή δεν είναι προφανείς οι ποινικές ευ-
θύνες και αν έχουν παραγραφεί ή όχι.

Αυτό που µας αφορά και αυτό που είναι ηθική µας υποχρέωση
είναι να ρίξουµε φως σε όλα όσα αποτελούν βασικές αιτίες της
χρεοκοπίας της χώρας και σε όλα όσα αποτελούν και βασικές
αιτίες, ίσως τη βασικότερη, για την οποία εσείς διακαώς και κα-
ταφανώς µπροστά στα µάτια του ελληνικού λαού ζητάτε να µην
κλείσει η αξιολόγηση, να χρεοκοπήσει η χώρα, να γίνει ό,τι είναι
να γίνει, αρκεί να φύγουµε εµείς από εδώ. 
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Γιατί φοβάστε ένα πράγµα: ότι όσο µένουµε τόσο θα µας δί-
νεται η δυνατότητα να ξεσκεπάζουµε τα πεπραγµένα σας και ο
ελληνικός λαός θα έχει τη δυνατότητα να κρίνει. Δύο χρόνια που
είναι µπροστά µας είναι αρκετά και θα καταφέρουµε να τα ξε-
σκεπάσουµε και ο ελληνικός λαός θα κρίνει στο τέλος της τετρα-
ετίας ποιοι είναι αυτοί που χρεοκόπησαν τη χώρα και ποιοι είναι
αυτοί που την πήραν κατεστραµµένη και την έβγαλαν από την
κρίση και τα µνηµόνια. 

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες
του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, ζητάω για ένα λεπτό την προσοχή σας, έτσι ώστε να γίνουν
όλα σωστά και να τελειώσουµε και γρήγορα. 

Επί του τυπικού, επί των γραπτών, ο συνάδελφος, ο Αντιπρό-
εδρος κ. Βαρεµένος θα κάνει τη σχετική διαδικασία. Εγώ θέλω
να σας πω περί της διαδικασίας και να την ξέρουµε πολύ καλά.
Είχε διευκρινισθεί και το πρωί. 

Υποβλήθηκαν δύο προτάσεις οι οποίες έχουν γίνει δεκτές κατά
τον Κανονισµό, γιατί είχαν πενήντα Βουλευτές και πάνω, και µια
τρίτη πρόταση, πριν τη Διάσκεψη των Προέδρων, από το ΠΑΣΟΚ,
που δεν είχε τον απαιτούµενο αριθµό των υπογραφών. 

Επ’ αυτής αναφέρθηκε η Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Συµπα-
ράταξης και είπε ότι οι συνάδελφοι της Δηµοκρατικής Συµπαρά-
ταξης επιµένουν επί της πρότασής τους. Το πώς θα εκφραστεί
αυτό είναι δικό τους θέµα, αλλά αναγνωρίζουµε, κατά τον Κανο-
νισµό, ότι όποιος αρνείται να ψηφίσει την πρώτη ή τη δεύτερη
πρόταση –και θα σας πω πώς θα µπουν- από τον Κανονισµό, από
την παράγραφο 5 και 6 του άρθρου 72, δηλώνει «ΠΑΡΩΝ» τόσο
στην πρώτη όσο και στη δεύτερη πρόταση. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Νικόλαος Βούτσης): Κύριε Λοβέρδο, σας παρα-

καλώ. 
Δεν θα γίνουν δύο κύκλοι ονοµαστικής ψηφοφορίας. Θα γίνει

ένας κύκλος, όπου κάθε συνάδελφος θα έχει δικαίωµα να πει
«ΝΑΙ» στη µια πρόταση, «ΟΧΙ» στην άλλη, «ΝΑΙ» και στις δύο προ-
τάσεις, «ΟΧΙ» και στις δύο προτάσεις, «ΠΑΡΩΝ» στη µία ή «ΠΑ-
ΡΩΝ» και στις δύο. Αυτά θα προσµετρηθούν, θα καταγραφούν
και θα βγει, προφανώς, ένα αποτέλεσµα για µία εξεταστική. 

Νοµίζω ότι και από τις τοποθετήσεις των κοµµάτων, διότι πα-
ρακολούθησαν όλη τη συζήτηση, υπάρχει όλη η γκάµα των σκέ-
ψεων και των προτάσεων επί της ψηφοφορίας και πιστεύω ότι
θα προχωρήσουµε καλά. Μπορούµε να προχωρήσουµε γρή-
γορα, γιατί πολλοί συνάδελφοι θέλουν να φύγουν. 

Ελάτε, κύριε Βαρεµένε. 
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί των προτά-
σεων για σύσταση εξεταστικής επιτροπής που κατέθεσαν,
πρώτον, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνα-

σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας και εκατόν
σαράντα τρεις Βουλευτές του κόµµατός του και ο Πρόεδρος της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Πανα-
γιώτης (Πάνος) Καµµένος και οκτώ Βουλευτές του κόµµατός
του, για τη διερεύνηση σκανδάλων στον χώρο της υγείας κατά
τα έτη 1997 - 2014 και, δεύτερον, ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης και οι Βουλευ-
τές του κόµµατός του, για τη διερεύνηση της διαχείρισης και των
δαπανών της δηµόσιας υγείας από το 1996 µέχρι σήµερα. 

Θα ακολουθήσει ονοµαστική ψηφοφορία, που θα διεξαχθεί
σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 72 του Κανονισµού της
Βουλής. 

Για την οικονοµία του χρόνου προτάθηκε ήδη από τον Πρό-
εδρο να γίνει ταυτόχρονη ψηφοφορία και επί των δύο προτά-
σεων µε µια εκφώνηση καταλόγου. Οι Βουλευτές θα ψηφίσουν
χωριστά για κάθε µία από τις δύο προτάσεις. 

Η πρώτη πρόταση θα είναι αυτή του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ και
η δεύτερη αυτή της Νέας Δηµοκρατίας. Θα δηλώνουν αναλόγως
«ΝΑΙ», «ΟΧΙ», «ΠΑΡΩΝ» σε κάθε µία από τις δύο προτάσεις. 

Οι αποδεχόµενοι την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ δη-
λώνουν «ΝΑΙ» σε αυτή. 

Οι αποδεχόµενοι την πρόταση της Νέα Δηµοκρατίας δηλώ-
νουν «ΝΑΙ» σε αυτή. 

Οι αποδεχόµενοι και τις δύο προτάσεις δηλώνουν «ΝΑΙ» και
στις δύο. 

Οι µη αποδεχόµενοι τις προτάσεις δηλώνουν «ΟΧΙ». 
Οι αρνούµενοι ψήφο δηλώνουν «ΠΑΡΩΝ». 
Καλούνται επί του καταλόγου και για την καταµέτρηση των

ψήφων και για τις δύο προτάσεις η Γραµµατέας της Βουλής κ.
Αναστασία Γκαρά από τον Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς
και ο Βουλευτής κ. Βασίλειος Γιόγιακας από τη Νέα Δηµοκρατία. 

Σας ενηµερώνω, επίσης, ότι έχουν έρθει στο Προεδρείο, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής, επιστολές
συναδέλφων Βουλευτών, ευρισκοµένων σε αποστολή της Βου-
λής στο εξωτερικό, µε τις οποίες γνωστοποιούν την ψήφο τους
επί των προτάσεων για σύσταση εξεταστικής επιτροπής. Οι
ψήφοι αυτές θα ανακοινωθούν και θα συνυπολογιστούν στην κα-
ταµέτρηση, η οποία θα ακολουθήσει. 

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου. 
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Υπάρχει συνάδελ-

φος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς. 
Οι επιστολές, οι οποίες απεστάλησαν στο Προεδρείο από τους

συναδέλφους, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της
Βουλής, θα καταχωριστούν στα Πρακτικά. 

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
και έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι έχουν έλθει στο Προεδρείο επι-
στολές των συναδέλφων κ. Ζεϊµπέκ Χουσεΐν και κ. Ευαγγελίας
Καρακώστα, οι οποίοι µας γνωρίζουν ότι απουσιάζουν από την
ψηφοφορία και ότι, αν ήταν παρόντες, θα ψήφιζαν «ΝΑΙ» και «Ο-
ΧΙ».

Επίσης, η κ. Όλγα Κεφαλογιάννη, ο κ. Ευάγγελος - Βασίλειος
Μεϊµαράκης και ο κ. Γεώργιος Κασαπίδης απουσιάζουν και µε ε-
πιστολή µας γνωρίζουν ότι, αν ήταν παρόντες, θα ψήφιζαν «ΟΧΙ»
και «ΝΑΙ».

Επίσης, ο κ. Κωνσταντίνος Σκανδαλίδης, ο κ. Δηµήτριος Κων-
σταντόπουλος, ο κ. Γεώργιος Αρβανιτίδης και ο κ. Γιάννης Κου-
τσούκος απουσιάζουν και µε επιστολή µας γνωρίζουν ότι, αν
ήταν παρόντες, θα ψήφιζαν «ΠΑΡΩΝ». 

Οι επιστολές αυτές, οι οποίες εκφράζουν πρόθεση ψήφου, θα
καταχωριστούν στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης, αλλά
δεν συνυπολογίζονται στην καταµέτρηση των ψήφων. 

(Οι προαναφερθείσες επιστολές καταχωρίζονται στα Πρακτικά
κι έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρακαλώ
τους κύριους ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση των
ψήφων και την εξαγωγή του αποτελέσµατος. 

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλεσµα
της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας επί των δύο προτά-
σεων για τη σύσταση εξεταστικής επιτροπής που υπέβαλαν οι
Βουλευτές του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς και των
Ανεξαρτήτων Ελλήνων και οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας. 

Ψήφισαν συνολικά 279 Βουλευτές.
Υπέρ της πρώτης πρότασης, του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ, δη-

λαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 187 Βουλευτές. 
Κατά της πρώτης πρότασης, του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ, δη-

λαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 71 Βουλευτές. 
Συνεπώς η πρόταση που κατέθεσαν ο Πρόεδρος της Κοινο-

βουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-

ράς κ. Αλέξης Τσίπρας και οι Βουλευτές του κόµµατός του και ο
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελ-
λήνων κ. Παναγιώτης (Πάνος) Καµµένος και οι Βουλευτές του
κόµµατός του για σύσταση εξεταστικής επιτροπής για τη διερεύ-
νηση σκανδάλων στον χώρο της υγείας κατά τα έτη 1997 - 2014,
έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία.

Υπέρ της πρότασης της Νέας Δηµοκρατίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψή-
φισαν 107 Βουλευτές. 

Κατά της πρότασης της Νέας Δηµοκρατίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψή-
φισαν 151 Βουλευτές. 

«ΠΑΡΩΝ» ψήφισαν 21 Βουλευτές.
Εποµένως απορρίπτεται η πρόταση που κατέθεσε ο Αρχηγός

της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και Πρόεδρος της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκος Μητσοτάκης
και οι Βουλευτές του κόµµατός του, για σύσταση εξεταστικής
επιτροπής για τη διερεύνηση της διαχείρισης και των δαπανών
της δηµόσιας υγείας από το 1996 µέχρι σήµερα.

(Το πρωτόκολλο της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας
καταχωρίζεται στα Πρακτικά και έχει ως εξής:

7142 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7144 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7146 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πρότασή µου είναι η επιτροπή να αποτελείται από εί-
κοσι τρία µέλη, µε εκπροσώπηση, κατ’ αναλογία της δύναµής
τους, όλων των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και των Ανεξαρτήτων,
κατ’ εφαρµογή του άρθρου 31 του Κανονισµού της Βουλής.

Προτείνω στο Σώµα η προθεσµία για την ολοκλήρωση των ερ-
γασιών της επιτροπής και η υποβολή του πορίσµατός της να ολο-
κληρωθεί σε τρεις µήνες από τη συγκρότηση της επιτροπής.

Συµφωνείτε µε αυτή την πρόταση;  
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς το Σώµα συ-

νεφώνησε µε την παραπάνω πρόταση.
Παρακαλώ τις Κοινοβουλευτικές Οµάδες να αποστείλουν µέχ-

ρι την Παρασκευή 21η Απριλίου 2017 τα ονόµατα των Βουλευτών
που θα συµµετάσχουν στην εξεταστική επιτροπή. 

Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το

Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της
σηµερινής συνεδρίασης. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς το Σώµα πα-

ρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί των προτάσεων για τη σύ-

σταση εξεταστικής επιτροπής. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 21.31’ λύεται η συνεδρίαση για την Πέµπτη 20
Απριλίου 2017 και ώρα 9.30’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώ-
µατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτή-
σεων.
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